
IB Natteliv og udendørs arrangementer

Standardrapport



Middel
alderb
yen

Metro
polzo
nen

Nansensgad
e-

kvarteret

Øster 
Farimagsgade-
kvarteret

Øster
port

Frederiksstad
en og Nyboder

Gammelholm 
og Nyhavn.

Ja 100% 100% 100% 100% 100% 100% 100%

Nej 0% 0% 0% 0% 0% 0% 0%

Resp

onde

nter

607 103 314 242 96 505 175



Middel
alderb
yen

Metro
polzo
nen

Nansensgad
e-

kvarteret

Øster 
Farimagsgade-
kvarteret

Øster
port

Frederiksstad
en og Nyboder

Gammelholm 
og Nyhavn.

Mand 46,3% 51,5% 42,7% 52,9% 41,7% 50,1% 52%

Kvin

de

53,5% 48,5% 57,3% 47,1% 58,3% 48,5% 47,4%

Ande

t

0,2% 0% 0% 0% 0% 1,4% 0,6%

Resp

onde

nter

607 103 314 242 96 505 175
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Nansensgad
e-

kvarteret
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Farimagsgade-
kvarteret

Øster
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Frederiksstad
en og Nyboder

Gammelholm 
og Nyhavn.

15-

24

4,3% 3,9% 4,5% 2,9% 2,1% 3,6% 4%

25-

34

14,7% 12,6% 15,9% 14,9% 10,4% 9,5% 9,7%

35-

44

18,6% 17,5% 23,2% 14,9% 13,5% 14,7% 17,7%



45-

54

23,2% 17,5% 23,2% 27,7% 19,8% 24,2% 18,9%

55-

64

18,1% 21,4% 21% 22,3% 26% 19,8% 26,9%

65-

74

18,6% 22,3% 10,5% 14,5% 21,9% 22,8% 20,6%

75 + 2,5% 4,9% 1,6% 2,9% 6,3% 5,5% 2,3%

Resp

onde

nter

607 103 314 242 96 505 175
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Farimagsgade-
kvarteret

Øster
port

Frederikssta
den og 
Nyboder

Gammelhol
m og 

Nyhavn.

Middelalder

byen

100% 0% 0% 0% 0% 0% 0%

Metropolzo 0% 100% 0% 0% 0% 0% 0%



nen

Nansensga

de-

kvarteret

0% 0% 100% 0% 0% 0% 0%

Øster 

Farimagsga

de-

kvarteret

0% 0% 0% 100% 0% 0% 0%

Østerport 0% 0% 0% 0% 100% 0% 0%

Frederiksst

aden og 

Nyboder

0% 0% 0% 0% 0% 100% 0%

Gammelhol

m og 

Nyhavn.

0% 0% 0% 0% 0% 0% 100%

Respondent

er

607 103 314 242 96 505 175



Middel
alderb
yen

Metro
polzo
nen

Nansensgad
e-

kvarteret

Øster 
Farimagsgade-
kvarteret

Øster
port

Frederiksstad
en og Nyboder

Gammelholm 
og 

Nyhavn.

Ja, 

meget

35,8% 2,9% 5,4% 2,5% 2,1% 8,9% 12,6%

Ja, 

nogle 

gange

39,4% 37,3% 33,2% 25,6% 16% 39,4% 42,9%

Hverke 2,5% 2% 5,1% 5% 3,2% 3,2% 4,6%



n eller

Nej, 

stort 

set ikke

17,2% 36,3% 39,9% 36,8% 37,2% 35,2% 26,9%

Nej, 

aldrig

5,1% 21,6% 16,3% 29,8% 40,4% 13,3% 13,1%

Ved 

ikke

0% 0% 0% 0,4% 1,1% 0% 0%

Respon

denter

604 102 313 242 94 503 175



Middelalderbyen

Uddyb gerne:

- Når de ikke lukker dørene til og folk vælter ud med øl i hånden og råber og skriger

- Sen servering, 

- Larm og affald fra grupper af berusede mennesker.

- Affald i gaderne dagen derpå

1. Gæsternes opførsel

2. Café-klub ejernes mindre engagement

3. Café-klub ejernes grådighed omkring brugen af fortovet (for lave markiser + afskærmning i form af 

planter o.l.)

4. Manglende tilstedeværelse af ordensmagten

1: folk tager åbenlyst stoffer ude foran vores dør på Brolæggerstræde. 

2: folk tisser på gaden, hvilket stinker voldsomt. 

3: der er meget støj, så vi kan ikke have gæster sovende i vores lejlighed. 

4: gaderne er svinet til med affald hver morgen i weekenderne.

Affald, cigaretskoder, opkast, tis, støj

biler der langsomt kører og holder med fuld tryk/bas på musikken midt om natten.

mikkel bryggers gade har igennem 25 år været stærkt plaget af musik fra restauranter.

folk der står og ryger og snakker højkæftet midt om natten - først må der ikke ryges inde i lokalet, så må 

folk stå ude på gaden, altså ændret adfærd, ude på gaden bor der ovenover mennesker i husene med 

soveværelser ud til gaden, de må altså gerne udsættes for for røg ifølge den førte politik, det er hyklerisk 

dobbeltmoral, ligesom "man" har forbudt røg inde i lokalerne, altså ændret adfærd, kan man også forbyde 

røg i smalle gader, i de gamle gader i middelalderbyen, kan vi lufte ud uden at få røg ind.

Biler med høj musik og hensynsløs kørsel. Desuden et meget stort affaldsproblem. Og så er de såkaldte 

partybusser som minder mig om sunni beach

Bilkørsel og parkering i gågade hver eneste weekend på trods af, at der er standsningsforbud. Høj musik 

fra beværtninger

Bliver dagligt generet af musikstøj fra natklubben Billy Booze, som har åbent alle ugens dage til kl. 5.

Bor i ejendom, som støder op til kælderdiskotek, hvor bassen (fredag og lørdag) får hele bygningen til at 

ryste fra ca. 24-05. Meget generende da det er umuligt at isolere sig ud af (altså i lejligheden)

Bor i Møntergade ovenover Trygbar. Vinteren er okay, men sommeren er meget meget støjende. Det er 

meget træls, så meget at vi er ved at overveje om vi kan bo et andet sted i sommerperioden. Og så er der 

røgen. Vi kan ikke have vinduerne åbne for dem der ryger på gaden.

Bor i Pisserenden (larsbjørnsstræde). Fantastisk sted om dagen, men om natten (tors-lørdag) domineres 

gadebilledet af spill-over fra Vestergade og Nørregades billig-shotsbarer. Fulde råbende mennesker, folk 

der pisser i opgangene, dyttende taxier. 

Meget markant udvikling over seneste 5-7 år, selvom trafikreguleringen i studiestræde har hjulpet. 

Problemet er ikke støj fra barerne selv, de er godt lydisolerede. Det er gæsterne der bevæger sig mellem 

barerne desværre ikke.   

Det her er ikke en klagesang over at indre by ikke er et stille forstadskvarter. Jeg er selv ung, barnløs, går i 

byen i weekenden, og har et godt sovehjerte og lydisolerede vinduer. Men det nuværende støj- og 

kaosniveau er urimeligt. Jeg føler mig hjemløs i min egen gade flere nætter om ugen. Og hvis en som jeg 

ikke kan holde det ud, så har jeg svært ved at se hvilken type beboer man forventer skal kunne.  

bor på Chr. brygge, nattelivet når ikke rigitig derud

Bor på Gothersgade med en strid larm fra taxaer og fulde mennesker. Endvidere er Kgs. Have efterhånden 

omdannet til et diskotek i sommerweekenderne og der er en lind strøm af larmende arrangementer plus 

den larm opstilling af scener etc. giver om natten.

Bor ved Langebro og der er relativt roligt fraset udrykninger på HCAndersens Blvd. Kan dog ikke lide at gå 

på gaden sent fre og lørdag aften og er ked af skrald og flasker på gaden næste morgen

Bor ved siden af et spillested. Det er udmærket musik, og lydisoleret; 

MEN det er når gæsterne flytter festen ud på gaden, smadrer flasker, m.m. at det bliver for meget



Brugerne af nattelivet bruger porte, opgange og husmure som om, det er pissoirer. Det flyder med 

pizzabakker, skrald, knuste flasker og glas på gaderne.

Bryder mig ikke om bræk på min trappe og bilerne der ræser! - og det gør de- afsted i fiolstræde

Bræk, tis, skrald og smadret glas ligger ofte i og omkring vores port i weekenderne. Det er ikke kønt og det 

lugter ofte af tis helt ind i gården. Folk bruger vores port til både at tisse og brække sig i. Derudover er der 

larm fra folk i nattelivet og min bil er flere gange blevet udsat for hærværk om natten i weekenderne (ridset 

med nøgle og sidespejl sparket af). Men overordnet forstyrrer det ikke min nattesøvn.

Cafeerne spiller for høj musik - også langt ud på natten.

Cafeernes publikum trækker i høj grad ud på gaden, så den enkelte cafés område mangedobles.

Dagligt opkast, glas og madaflad på fortov uden for vores dør

De mere eller mindre fulde grupper, der kommer larmende fra Vestergade ind i Larsbjørnsstræde og 

Studiestræde er til stor gene. Samtidig er det til gene, at nattelivet nu rummer bander, der ryger i totterne 

på hinanden p.g.a hash, stoffer etc. som sælges  i nattelivet herinde.

De seneste år er generne stigende og blevet meget voldsomme - også i det område af Indre By, jeg bor i. 

Hylende festende unge, der traver fra den ene natrestaurant til den anden, musik, støj, snavs, bræk, 

hærværk.

De tisser i portene

Der bliver festet som på Sunny Beach om nattentil den lyse morgen, onsdag værst torsdag fredag og 

lørdag.

Der er beskidt og klamt om morgen efter den intense mængde at mennesker og udskænkningssteder. Om 

sommeren er det flere dage om ugen.

Smalle fortove er hijacket til kø/ryge/snakke områder, så du skal gå i kørebanen. Vores indgange er så 

ætset at urin og spiritus/sukkerskatter at man håber på natlige skybrud.

Voldelige og truende adfærd i området.

Der er blevet givet bevilling til en bar i stuetagen hvor jeg bor (Nørre Voldgade 46), i en bygning der er den 

mindst lydisolerede bygning jeg har været i.

Der er dagligt i hele ugens løb alt for meget støj til langt ud på natten. Derudover så er der om morgenen 

og langt op af formiddagen helt enormt meget skrald og skodder og opkast i alle port partier. 

Nattelivet er i dag ikke kun forbeholdt weekenden, men også i alle hverdagene og det fylder alt for meget i 

bybilledet. Det giver i øvrigt en helt død by i løbet af dagstimerne, fordi barerne og natklubberne kun åbner 

rigtigt op om aftenen og natten. 

København er ved at tage en helt forkert udvikling i mod sådan noget som Hamburg og burde i stedet være 

en by med kultur og seværdigheder ikke en partyby til hele oplandet der turer ind fredag aften og hjem 

søndag formiddag.

Der er en vandpibecafe ret tæt på, hvor vi bor, og vi har oplevet, at de har brudt ind i vores gård. Der 

holder desuden ofte biler foran vores port. Bilerne tilhører besøgende i cafeen.

Der er fest fra onsdag - søndag. 

Folk råber og skriger helt til kl 5-6 om morgen. 

Det er svært at passe et arbejde med al den larm. 

Derudover er er bræk, tis, smadret glasflasker, papir, skoder osv smidt rundt på gaden. Det er ulækkert og 

synd for vores dejlige by!

der er hektisk omkring Strøget og Nørreport

Der er ikke så meget støj, hvor jeg bor, men jeg generes af smadret glas på gaderne lørdag og søndag 

morgen. Særligt Gothersgade er hårdt ramt.

Der er kommet en del bande relaterede slagsmål i fiolstræde og rosengården - det er nyt

Der er konstant bræk, blod eller pis ud for vores port hver nat

Der er konstant råben og skrigen og skrald smides samt tomme flasker, der smadrer. Når man står op 

dagen derpå, og har børn er det meget meget ærgerligt

Der er meget larm i de smalle gader, hvor lyden rejser op ad murene. Også selv når folk bare taler sammen 

under rygning uden for den bar, der ligger i vores kælder. Det er selvfølgelig fint i dagtimerne, men værst 

efter kl.24 når folk er fulde.

Der er meget larm i forbindelse med nattelivet, ofte onsdag-lørdag aften. Om sommeren er det mere 

generende, da der også kører 'fest-busser' forbi med meget høj musik sent om aftenen, alle ugens dage. 

Derudover, er der mange biler (hele året) som standser lige udenfor i længere tid, med meget høj musik. 

Taxa og Uber har desuden ofte en dytte-konkurrence natten til søndag ved 3-4 tiden.



Der er meget svineri, og de fulde folk der holder til ud på gaden kan finde på at råbe efter en og være 

ubehagelig

Der er selvfølgelig en del folk på gaden - også til sent, men jeg er ikke generet af meget støj.

Af og til efterlades affald uhensigtsmæssigt, og det kan godt være generende, primært fordi det ikke ser 

kønt ud, men det er ikke et stort problem i vores område, men er mere problematisk, når vi er i nærheden 

af strøget og Rådhuspladsen.

Der er sommetider meget larm og råben i gaden om natten, når berusede yngre mennesker bevæger sig 

gennem Vester Voldgade.

Der er temmelig meget larm i gaderne, og vi er ude af stand til at sove i de værelser, der vender ud mod 

gaden.

Der er utroligt meget larm i gaderne - typisk pga. skænderier, hærværk eller slagsmål. Til tider er der også 

"bilfester", hvor biler parkerer i gaden og åbner alle dørene og skruer helt op for musikken. Det er 

slemmeste i de varme måneder og aller værst i gymnasiernes/skolernes ferie omkring juni-august (begge 

inklusiv).

Der hvor vi bor er musikken så høj fra særligt en bar der har vinduer ud til vores gård,  at man selv med 

lukkede vinduer kan være med i festen. Desuden er det virkelig ulækkert at man skal skræve over opkast 

og urin når man skal ud af sin opgang. Dette er ikke kun  et problem i weekenderne. Om sommeren pga 

varmen er lugten af urin og opkast meget generende.

Det drejer sig hovedsageligt om støjgener, men selvfølgelig også om alle de andre gener der følger med.

Det er jo meget banalt og i virkeligheden det samme, som er blevet omtalt i diverse medier de seneste par 

år. Men der er ekstremt meget råberi og brugen-gaden-som-toilet. Herudover har den fejlslagne ændring 

af kørselsretningen i Vestergade betydet, at bilerne er tvunget til at dreje til venstre ad Vestergade i stedet 

for at kunne køre til højre og direkte ud på Rådhuspladsen. Idet Vestergade foran Butcher ALTID er 

blokeret af folk, kan bilerne ikke komme nogen steder og så starter de en tuden-i-hornet-koncert i 

Larsbjørnsstræde (hvor jeg bor), der ofte er af 10-15 minutters varighed. Det er derfor fantastisk vigtigt, at 

barerne i Vestergade får styr på deres gæster. Og sker det ikke er det min helt klare mening, at barerne må 

fratages deres bevillinger. De ulovlige annekteringer af fortove er iøvrigt også til stor gene og skal også 

stoppes.

Det er meget generende og ulækkert med bræk og tis op af vores gadedør mange dage om uge, på trods 

af at vores gadedør er oplyst hele natten. Vi kan næsten ikke færdes i området med hund pga glasskår 

overalt. Derudover er der også meget støj af fulde folk der går og råber, også efter andre personer, som de 

ikke kender. Vi oplever også at turister syntes vores by er meget beskidt i forhold til de andre hovedstader 

i Skandinavien.

Det er meget stressende med råb og larm og musik, det starter på alle tidspunktet af sen aften, nat.

Det er stressende ikke at vide, om man har mulighed for at få sovet en hel nat ( hvilket er sjældent) eller 

om man på et eller andet tidspunkt bliver vækket, bliver vred over det og derfor ikke kan falde i søvn igen.

Det er osse trist aldrig at kunne sove med åbent vindue.

Det er typisk torsdag, fredag og lørdag nat der er værst. 

Det kan være utrygt at gå hjem efter midnat. Det går ind i mellem ud over nattesøvnen at restaurationens 

larmer med flasker og skrald om natten og at folk råber i gaderne. Ulækre gader med stald, opkast og 

knuste flasker er heller ikke inbydende

Det må være en naturlig konsekvens af at bo i hjertet af en storby

Det sker jævnligt at folk står nede på gaden og taler meget højt eller råber midt om natten på hverdage.

Det værste er den hensynsløse adfærd: larm (råben, høj musik) og den efterfølgende uhumske adfærd 

(urin, fæces, bræk, gader og parker overstrøet med affald)

Det værste ved at bo i Indre By er at det er umuligt at planlægge noget i weekenden. For vi ved aldrig 

hvornår det er muligt at sove. 

Vores hus ligger mellem en natklub, et selskabslokale, og et forening, som alle skiftes til at spille høj 

musik. 

Det, der generer, er ikke beværtningerne, men den hærgen, der følger med de fulde mennesker. De 

klassiske gener, som er listet i beboerklager lige så længe, jeg kan huske, med menneskelige og ikke-

menneskelige efterladenskaber.



Desuden er det trist, hvis Indre By skal overtages af klubber, der kun har åbent tors-lør nat, og dermed 

ligger lukket hen resten af tiden. Det dræber det alsidige hverdagsbyliv.

Diskotekerne/barene på gothersgade etc. holder åbent alt for længe og deres døre altid åbne ud til gaden 

så man kan høre bassen pumpe i væggene.

Jeg ved der er aftaler med at de skal holde dørene lukket, men de er ALTID åbne. Der er ingen kontrol og 

deres regler bliver aldrig overholdt.

Samt gaderne er skide beskidte torsdag-fredag og lørdag!

Distortion har verdens værste deltage det SKAL lukkes nu

Ekstrem støj fra højtalere, cykeltaxi, fulde mennesker etc. Vi sover med ørepropper hver nat

Ekstremt generende og sundhedsskadeligt støjniveau

Berusede menneskers hærværk på biler og cykler

Affaldsgener: Urin, opkast og afførings (lejlighedsvist - endda i opgangen, hvor der tiltvinges adgang). 

Endvidere alskens øvrigt affald, der henkastes overalt samt i vores cykelkurve (madrester, papir, 

cigaretpakker, tyggegummi, dåser, flasker, skodder m. v....

En gang imellem - meget ofte om sommeren, er der mange mennesker, der går forbi fulde og 

råbende/skrigende. Det føles, som om de er i lejligheden, ved siden af sengen. Jeg tænker, at når man bor 

i byen, så må man tage det med. Kan man overhovedet gør noget ved skrigende mennesker, der kommer 

forbi?

Eneste gene er affald, opkast, madrester og urinlugt i de små gader igennem weekender

Eneste jeg er generet af er folk der råber på gaden.

Enkelte fulderikker i gaderne, men ellers ingen barer på min vej.

Enorm larm fra gaden, især om sommeren, affald som flasker, madkartoner, engangsservice, tis, bræk og 

nogle gange blod og afføring på gaden/fortovet og i portindgangen, tydelig stofhandel, "porche"kørsel 

med uansvarlig høj fart og motoropspeedningslarm gennem gaden om aftenen/natten, hærværk på 

holdende biler, f.eks min egen, smadret sidespejl, afbrækket sidespejle, spark og buler i dør og forskærm, 

smadret bagrude, forsøg på at brække fordør op med instrument, stjålet antenne, blodstænk og buler, alt 

dette separate skader på ca. 2 år, og jeg holder der kun yderst sjældent af samme årsag.

Er ikke generet af larmen dog burde restauranter og diskoteker Ryde op efter deres gæster.

Er Nabo til en, bar der idag mere er et diskotek. Jeg har jævnligt fat i kommunen, fordi de ikke overholder 

støjgrænser! desuden rigtig meget larm fra fulde mennesker!

Bor i studiestræde

Er ofte i sommerhus om weekenden

Men larmen fra gaden kan være lidt generende

Folk brækker sig på trappen op til hovedindgangen, står og tisser op ad muren, sviner i gaden med pap, 

papir og knuste flasker

Folk der råber og andet om natten...

Efterfulgt om morgen med flasker, opkast, cigaretskoder og andre ulækre  efterladenskaber på vores 

dørtappe og fortorv. (Som oftes ikke bliver fjernet af den gadefejning vores andelsforening betaler for i 

københaven kommune )

Folk der råber om natten og sviner på vej til/fra byen (barer, natklubber etc m.). Vores bil er blevet udsat 

for hærværk ved at have fået brækket vinduesviskerne (som er svære at undvære om vinteren!). Det er ikke 

okay men politiet tager sig ikke af den slags.

Folk råber meget på gaden. Det er især generende i sommerhalvåret hvor det kunne være rart at have 

vinduerne åbne. 

Derudover er det KU som holder nogle meget, nærmest brutalt larmende fester i Bispegården og på 

Fiolstrædeannekset.

Folk sviner og smider affald, cigaretskodder, ølsjatter og nogle gange bræk/opkast på trappereposerne

Folk, der ryger/står stille og snakker på gaden udenfor cafeer/restauranter er generende. Hvis folk går 

"forbi" er det helt ok. 

Musik arrangementer i byen er tit bare larm.

for meget bræk i gaderne. 

biler der kører virkelig hurtigt i smalle gader

For meget urinering

Fra 5 til 23 alko bevillinger de seneste 10 år i Strædet. Meget larm i gaden stort set alle ugens dage. Gaden 

har ændret sig helt og aldeles til en ganske tarvelig drukgade. Samtidig er den p-plads for alle 



støggbutikkernes leverandører. Voldsom larm med kølebiler hver morgen meget tidligt med leverancer til 

barer i cafeer

Fra torsdag nat til søndag morgen 05-08

Fredag, lørdag og mange ugedags-nætter bliver vi generet løbende gennem natten af folk med mobile 

musikanlæg, cykeltaxaer med påmonterede musikanlæg (med licens fra kommunen), hjemløse med 

musikanlæg, råb, skrig m.m.

Frem for alt i weekender men er de sidste par år, også i hverdage.

Fulde folk og folk i det hele taget, der står udenfor beværtningerne og ryger og råber og larmer. Efter vi har 

fået Taphouse i vores gade, er larmen blevet tidoblet. Og det foregår alle 7 dage i ugen.

Fulde mennesker der råber og pisser i vores port; partybussen (partybus.dk) som standser udenfor med 

anlægget kørende; biler der gasser op og kører med høj hastighed gennem vores gade.

Føler mig mest generet af fulde/skæve folk på vej hjem fra byen gennem Larsbjørnsstræde/Teglgårdsgade 

på vej til Nørreport Station fra partyområdet i Vestergade. Det er svært at få nattesøvn torsdag, fredag og 

lørdag.

Gaderne flyder med affald hver weekend - ellers hører jeg ikke larmen..

Generelt er der støj i form af råben og til tider tung bass efter kl. 02. Gaderne i og omkring Vestergade 

ligner noget der er løgn i form af affald, knuste flasker og urin. Jeg har til tider haft min erhvervsbil 

parkeret i gaden hvis jeg ikke har kunne finde alternativ parkering i området og det medføre typisk at den 

er overpisset og til tider har fået grafitti. Tidligere havde jeg en personbil som een gang holdt i Lars Bjørns 

Strædet hvilket medførte at min køler var blevet brugt som dansegulv!! Så JA jeg føler mig generet af 

nattelivet i indre by fra torsdag til og med lørdag morgen.

Generet af, at natklub og bar nær min ejendom på Niels Hemmingsen Gade ikke overholder reglerne for 

støjniveau (musik). Generet af fulde folk som råber og skriger i gaden, uden at natklub og bars 

sikkerhedspersonale gør noget ved det.

glas og skidt på gaderne, især Pisserende-gaderne og Lille Kannikestræde. Larm i weekenden.

Har boet her siden 1987 og larmen Har taget virkelig meget til de sidste år. Det er musik fra cykel taxaer, 

mobilehøjralere samt de samme få larmende lejligheder med musik. Desuden er der en stigende støj og 

trusler fra unge mennesker med anden etnisk baggrund på nørreport og de tilstødende gader. Som politiet 

også kender til. Det er ufatteligt at lovgivningen ophøre ved mørkets frembrud og det er jungleloven der 

hersker

Har selv været 'bymenneske' og gået ud i byen i årevis, men det er ganske enkelt gået amok. 

Det er svært at vide om der ligger nogle overvejelser bag eller om man bare har 'givet slip'.

Hver eneste nat...hele året, er der råben og skrigen fra fulde folk. Det medfører at jeg ikke kan have et 

vindue åbent om natten, hvilket er meget ubehageligt om sommeren. Vi sveder om natten, og bliver 

alligevel vækket af de mest ekstreme råb samt skænderier og slåskampe...helt til kl. 8 morgen. Kl. 10 

kommer så de støjende gade-rengøringsfolk, som skal rydde op efter al balladen.

Hver weekend er der meget støj

Hvis jeg skal passere Strøget og Gammel torv ved nattetide, så er det ubehageligt på grund af aggressive 

og fulde folk

Høj gennemtrængende musik, især ensformige jazzrytmer generer meget. De små gader og gårde virker 

som en megafon. 

Nattelivet medfører meget svineri. Jeg synes man skal reservere City til turisterne, og lave 

festarrangementer i de nye kvarterer. Det er et levn fra fortiden, at det skal foregå i City. Mange af 

husejerne i City har opgivet at bo her, og lejlighederne er udlejet på åremål til unge som flytter ind og ud, 

så naboskabet er væk. Det går også ud over  vedligeholdelsen af husene.

Høj musik fra barer/værtshuse som ikke holder døre/vinduer lukkede eller har dårlige lydsluser. 

Højtråbende (fulde) folk på gaden. Affald i gaderne om morgenen - tomme dåser, knuste flasker, 

fastfoodaffald og skodder!

Høj musik fra Cook & cows og SP 34 i Sankt pederstræde og Never Mind på Nørre Voldgade

Høj musik i barer til kl 6-7 morgen

Høj musik og larmende fulde mennesker

Høj råben, uden fornemmelse for der bor mennesker i de gader, de opholder sig i eller går i gennem. 

Slagsmål, pis og bræk - og jeg overdriver ikke. Det er ligesom besøgende i Kogens Have der efterlade 

skrald uden over hovedet at tænke at der er andre end dem selv, de tror byen er et Partyland. Udendørs 

rygning har også ændre kultur der gør gaden til "lukket rum" som det var et bar/diskotek. At KK tillader 

varmelamper og beplantning i krukker og møbler der ligner sofaer, understøtter også den besøgnede 

opfattelse af gaden som en "lokale" til fest og ikke et fællesrum for alle også dem der bor der og som også 



har brug for søvn.

Høje pludselige råb og biler med høj musik. Vi har fået sat lydisolerede vinduer, så nu bliver vi ikke 

længere i samme udstrækning holdt vågne om natten.

Høje, pludselige råb. Biler med dunkende musik. Det var mere generende da vi ikke havde lydisolerede 

vinduer i soveværelset.

I de +15 år vi har boet her har nattelivet taget en meget støjende og uheldig drejning, man taler ikke med 

hinanden gennem gaden, man skriger helst. Udeserveringerne tager på ingen måde hensyn til selve gade 

og bebyggelses profil og dermed den ekstra støv - larm fremkommer. Vi har kikket på hus udenfor byen 

gennem et stykke tid og flytter, alene på grund af støj, ellers elsker vi denne del af byen.

I og med, der slet ikke føres tilsyn med de ufatteligt mange beværtninger, der er bevillinger til i indre by, 

lader bar- og natklubejere til også at være fuldstændig ligeglade med, om reglerne overholdes. Således er 

der inden for i vores lejlighed vanvittigt høj musik og tung bas fra diskoteker mm. i samtlige nattetimer i 

mindst tre af ugens dage (om sommeren stort set hele ugen) - barer mm. ved, at det absolut ingen 

konsekvens har at overskride reglerne og giver derfor totalt los, uden nogen form for sanktionering. 

Derudover er vi i indre by voldsomt plaget af de utallige arrangementer med forstærket lyd, som 

kommunen ligeledes giver tilladelser til, og som de ligeledes undlader at føre tilsyn med og sanktionere 

over for. Indre by er tæt på at blive helt ubeboelig.

I særdeleshed torsdag, fredag og lørdag aftener/nætter er der udpræget støj fra gaden (vi bor på hjørnet af 

Christian IX´s Gade og Gothersgade). Det er en "krigszone" at bevæge sig gennem gaden og der er altid 

råb og skrig. Derudover dagtimerne - hver weekend med bræk, urin og afføring foran indgangsdøren og i 

gaderne. Samt skrald smidt uhæmmet.

I Tivoli - sæsonen, der jo efterhånden er blevet forlænget og udbygget nogle gange, kan rock-koncerterne 

og de tilhørende prøveopstillinger og justeringer gå over en acceptabel lydgrænse. Det er mit indtryk, at 

den relevante myndighed strækker sig langt for at imødekomme Tivolis behov og musikernes ønsker. Men 

det kan være hårdt at lægge ører til.

I weekenderne er det slemt med berusede

Igennem de sidste 15 år har jeg boet i indre by. I 10 år arbejdede jeg endda som bartender i indre by. 

Gennem årene har jeg oplevet, hvordan nattelivet er skiftet fra at være 2 aftener om ugen med det løse, til 

at det nu er 4 aftener om ugen plus det løse. Om sommeren er det, hver dag bortset fra søndag. Jeg kunne 

fortælle i timer om generne. Fx er jeg nød til at følge vores 12-årgige søn i skole, særlig torsdag og fredag, 

da han skal passere flere barer, hvor der hænger fulde folk ude på gaden kl. 8 om morgenen. Min kone kan 

ikke gøre det, da hun ofte bliver chikaneret med tilnærmelser af fulde mennesker, der også gerne vil i snak 

med hende på trods af hun er ved at følge vores søn i skole. Derfor må jeg klare den, og vi må gå omveje. 

Så er der de små gener som fx. at mange af vores sko skal skiftes ud ret hurtigt, fordi man får trådt hul i 

dem på glasskår. I 2016 år havde jeg glæden to gange at træde glasskår op igennem mine sko og ind i 

foden. De daglige gener: onsdag, torsdag, fredag og lørdag aften har vi vænnet os til at min kone bliver 

kaldt alt fra smukke til luder fra biler, der kører gennem kvarteret; brækklatter i alle portene, pis over det 

hele, blod på gaden og folk der lægger i rendestenen. Så er den lejlighedsvise, men ubehagelige, hvor jeg i 

2016 mindst to gange var ved, at blive indfanget af fulde, der gerne ville provokere til slåskamp på vej til 

arbejde kl. 6 om morgenen. Min søn har set flere voldshandlinger fra første række. Så er der dørtelefonen, 

der ringer mange nætter, osv. osv.

især ved større arrangementer, så er der en radikal stigning af tilfælde af pis i kælder trappe halsene og 

graffiti

Ja MEGET. Jeg er omringet af barer samt et par pizza/kebabsteder. Jeg er bl.a. genbo til en bar der holder 

åbent mandag-søndag og ofte til kl. 6 om morgenen. Der står fulde mennesker ude på gaden til kl. 7-8 om 

morgenen, som vækker mig flere gange om natten. Jeg kan ikke huske hvornår jeg sidst har haft en fuld 

nattesøvn uden at blive vækket. Derudover bliver vores gård ofte brudt ind i, hvor de uvelkomne bl.a. 

Bruger vores trappeopgang til at sniffe kokain, forsøger at stjæle cykler m.m. Der bliver ofte ringet til 

politiet, men de kommer som regel 1-2 timer efter anmeldelsen og der er de selvfølgelig gået. Ydermere er 

der med sikkerhed knust glas, opkast, tis, skrald foran vores port og i gaden HVER torsdag, fredag, lørdag 

og søndag.

Ja, i weekenderne, men jeg accepterer at dette er et vilkår midt i storbyen.

Jeg bor heldigvis I en gade uden barer og diskoteker, men har stadig store gener forbrundet med 

punketing af cykel (ved barer), cykeltaxaer med musikanlæg samt gademusikanter som ikke spiller efter 

Københavns communes regler.

Jeg bor heldigvis mit i Epic center, men kan mærke/se på gaden at der i højsæson bliver droppe affald og 

enkelt nætter er der larmende mennesker i nattelivet.



Jeg bor heldigvis på en ret stille vej - men hvis en bar rundt om hjørnet åbner et vindue, larmer det.

Jeg synes generelt, at der er hurtig oprydning, men det der kan generer mig mest, er gader og stræder 

dagen efter med opkast rester, tømme pizza æsker og McDonald skrald. OG knuste glasflasker som 

punkterer cykeldækket.

Jeg bor i en baggård hvor der er forholdsvis stille

Jeg bor i et baghus og er derfor ikke rigtig forstyrret af lsrm, men jeg er ulidelig træt af at gaderne efter 

fredag ig lørdag nat flyder med glasskår, pizzabakker, bræk og lign.

Jeg bor i indre by på 5. år og føler mig utrolig generet af nattelivet. Trods at jeg værdsætter musik, kultur, 

fest og glade mennesker, synes jeg uden tvivl at støjniveauet fra nattelivet i indre by har overgået den 

maksimale grænse for hvad der er rimeligt for byens borgere. Larm, musik og voldsom støj foregår hver 

eneste uge fra torsdag til søndag morgen hele natten frem til kl.08 om morgenen. 

Min nattesøvn bliver ødelagt, det er vanskeligt at opretholde et familieliv pga. de mange gener, gaden 

ligger smadret med et tæppe af glasskår hver morgen, og mange mennesker brækker sig og urinerer 

overalt i gaden. Et stigende problem er også de mange ladcykler med store højtalere på som spiller musik i 

gaderne, samt de meget sene bevillinger hvor mange barer har åbent hele natten til morgentimerne.

Jeg bor i Købmagergade mellem Silkegade og Kronprinsensgade og var, indtil diskoteket i gården 

Købmagergade 26 blev lukket af myndighederne, MEGET generet af larm og tisseri i vores port fra 

diskotekets gæster. Og jeg synes generelt ikke, der bliver taget tilstrækkeligt hensyn til os beboere, som 

trods alt bidrager til kommunekassen. Det er ikke rimeligt, at man er nødt til at sove med ørepropper for at 

kunne få sin nattesøvn.

Jeg bor i nærheden af Den Glade Gris og Farfars Bodega som ofte har larmende gæster på gaden. Mange af 

de mandlige gæster bruger Store Kannikestræde som pisserende. Det utroligt ulækkert at vågne til lyden af 

pis på den anden side af væggen

Jeg bor i Nørrekvateret (på 9. år) - et område som jeg oplever bliver mere og mere belastet. Jeg har set en 

voldsom negativ udvikling de seneste mange år. Vestergade, Studiestræde og Larsbjørnsstæde i 

særdeleshed - det er jo helt vildt ude af kontrol. Det er ikke kun den overdøvende larm og støj som jeg er 

generet af - men også en stigende utryghed i området som følge af de mange fulde mennesker som driver 

rundet. Hærværk på biler i området er blevet meget mere almindeligt og det er ikke et særsyn at se 

mennesker som synes det er okay at urinere i porten til den tyske skole i Larslejsstræde. I forhold til at jeg 

bor i en mere rolig gade i området er det absolut utrygheden som jeg er mest generet af.

Jeg bor i Pilestræde, hvor der er støj fra ca. kl. 20 til næste morgen, hvor sidste bar først lukker omkring kl. 

8. Om sommeren opholder gæsterne sig i gaden til ud på formiddagen. Det er ikke muligt at have vinduer 

åbne.

Jeg bor i Rosengården ved Nørreport og er næsten dagligt generet af støj fra Rosengården og især 

Fiolstræde og Nørreport. Det drejer sig både om støj (råben, skrigen, musik) fra typisk berusede 

mennesker, særligt torsdag, fredag og lørdag aften, men efterhånden også andre hverdagsaftener. 

Herudover er der meget trafik fra biler døgnet rundt. Jeg er desuden generet af gademusikanter, der 

næsten dagligt stiller sig op og spiller musik, nogle gange via en forstærker, der øger lydniveauet. Det er 

stressende og generende at høre den samme musik dagen igennem og hver dag. Endelig er der alt for 

meget trafik i gaderne, heriblandt også fra skraldebiler og fejrbiler, der begynder allerede kl. 6.00 om 

morgenen, selvom de selvfølgelig gør et nødvendigt arbejde. Alt ialt for meget generende og stressende 

støj, der forringer livskvaliteten og helbredet.

Jeg bor i Rosengården, og der er som sådan ikke så meget larm fra værtshuse/fulde folk, men det er 

enormt generende, at folk står og tisser/brækker sig op ad vores opgange.

jeg bor i Skindergade lige ud til Købmagergade. Det er nærmest transitområde fra Nørrekvarter og videre 

ud i byen og her er en råben og skrigen natten lang. Endvidere er området meget generet af mobile 

diskoteker, det være sig biler og ladcykler, der kører igennem med fuld musik, og som ofte holder stille og 

fester for fuld musik i timevis. Især pladsen omkring Rundetårn bruges meget til dette. Da vi i dagtimerne 

også er plaget af gademusikanter med forstærkere er her nærmest aldrig fred.

En gitterport og en alm port bruges som pessoir og min trappesten bruges som opholdsted. Må stort set 

hver week-end rydde op efter det. Lige over min lejlighed har jeg en resturant, der har en stor 

udeservering, så det om sommeren ikke er muligt at have vinduer åbent fra kl 12-24. De overholder stort 

ikke lukketiden kl 24. Det kunne være skønt, hvis lukketiden blev kl 22 i boligområder, så vi kan få fred og 

få lejligheden kølet ned, når der er hedebølge.

Jeg bor i Store regnegade lige ved Gothersgade. Jeg har snart boet her i 14 år & jeg må sige at nattelivet de 

sidste 10 år har ændret sig drastisk - i en meget kedelig retning. Jeg er glad for at bo i Indre By men 

natteroen er et stort problem for alle som bor her, yngre som ældre. Da jeg flyttende ind var der 1 



beværtning i min pt. fredede ejendom nu har vi i alt 4 - det er simpelthen for meget larm fra både 

beværtninger & besøgende.

Jeg selv bor på nu ovenpå en bar som har fået 24-timers beværtning - det er meget uforståeligt for mig at 

man overhovedet kan have en 24-timers beværtning, hvilket vil sige for mit vedkommende at der er larm 

til kl 4-6 tiden om morgenen fra onsdag til søndag. En ting er barens larm & lugt men en helt anden ting er 

at de besøgende, både fra den bar samt andre i gaden, elsker at stå udenfor, skændes, slås, synge, kaste 

op, tisse, råbe & ringe på hos beboere...jeg kunne blive ved!!! Dette er simpelthen er samfundsmæssigt 

problem - at mennesker ikke ved hvordan de skal opføre sig i det offentlige rum om natten & at samfundet 

ligefrem "opfordre" til at gå i byen alle 7 dage om ugen...Meget trist udvikling!

Jeg bor ikke i et "udsat område", men kan være generet af ubetænksomme naboer. I øvrigt er det ikke de 

"gamle" steder der giver problemer, der er mere nyåbnede steder, der larmer og stort set er ligeglade med 

fastboende.

Jeg bor lige overfor Den glade Gris. Og hold da op en larm og svineri det giver. Tisseri og opkast på vores 

port. Og lørdag og søndag morgen roder det med glas og alt muligt uden for.

Jeg bor på Gråbrødrestræde og der kommer meget støj fra de to barer på Klosterstræde.  Der står mange 

mennesker på gaden uden for de to barer og ingen vil tage ansvar for, at festen er røget ud på gaden.  

Specielt om sommeren er det slemt - og det er i princippet alle ugens dage dog mest fra tirsdag til lørdag.  

Jeg føler mig også provokeret over, at borgerne i området klagede i stor stil over støjen da den første bar 

åbnede - og så fik en bar tilladelse til at åbne lige ved siden af.  Helt generelt, har området har nået 

mætningspunktet, hvad barer angår og vi ser nødigt, at der kommer flere til.

Jeg bor på Hauser Plads; et område, der sjældent - men dog af og til - har støjgener af nattelivet. 

De absolutte topscorer af gener for mig er:

1) Mænd der vælger at tisse (og til tider også kvinder) på/ved vores port; op ad legepladsen osv. osv. Det 

STINKER - hvilket indikerer, at det sker meget oftere end de gange, hvor jeg SER det ske. Selv når jeg har 

påtalt det overfor den urinerende er reaktionen "herregud". Dét - om jeg så må sige - pisser mig af!

2) Affald i indre by. Det flyder af affald, der hvor folk ofte slår sig ned, også selvom der indenfor ca. 1-2 

meter findes en skraldespand. I vinterhalvåret er problemet 'mindre', men i sommerhalvåret eksploderer 

det. Både udenfor min dør, men i højere grad i fx Kongens Have

Jeg bor på Nikolaj Plads

Jeg bor på Nørregade, tæt på Nørreport. Der er mange, meget unge, meget fulde mennesker stort set hver 

dag hele ugen. De råber og larmer meget. Derudover holder der tit taxaer, som dytter fordi de laver 

trafikprop. Partybusser holder og spiller vanvittig høj musik alle ugens dage. Rhino Bar som ligger i 

kælderen af den bygning jeg bor i spiller vanvittig høj musik - ofte til langt ud på morgenen i weekenden. 

Jeg har flere gange været nede og bede dem skrue ned, både kl 7 og 8 søndag morgen. Det er ekstremt 

generende. Der er generelt utroligt meget larm fra fest og fulde mennesker på gaden. Derudover kører 

biler også ræs på Nørregade, det er rent held, at er ikke er nogen som er blevet kært ned endnu. Meget 

ærgerlig udvikling, at byen ikke længere er for dem, der bor der.

jeg bor ved Nørre Port Station i Nørre Voldgade. Det er en meget bred gade, så støjen når ikke op på 3. sal, 

kun forureningen fra biler og busser enorm.

Jeg deler gård med Toga Vinstue, og det larmer helt vanvittigt

Jeg elsker nattelivet i indre by. Det er fantastisk at føle byen som et åbent og frit sted. Jeg har aldrig følt 

mig generet af gadelarmen. Jeg har tværtimod svært ved at sove uden.

Jeg elsker, at her er liv. Men det lyder som om byen bliver bombet, når tivoli fyrer fyrværkeri to gange om 

ugen hver sommer. Det er ekstremt højt. Det må gerne være der - men kunne være lidt kortere eller 

sjældnere.

jeg er generet af trafikken, der kan være voldsom i de smalle gader i nattetrafikken. Synes man burde gøre 

noget, så det alene er beboere der kan komme ind i city i aften/nattetimerne

Jeg er ikke så generet af larm - mere af, at hele kvarteret ligner en krigszone om morgenen - der er 

glasskår i alle gader - værst larsbjørnsstræde, studiestræde, vestergade og vester voldgade. Det er 

voldsomt og der er rigtig meget fest ude på gaderne, hvor folk både råber, ryger og drikker (og smadrer 

glas).

Jeg er så uheldig at 1)bo til gaden 2)bo tæt på mange natåbne barer = mange fulde mennesker i gaden og 

mellem de forsk. steder. 3) være ansvarlig for oprydning foran vores ejendom = fjernelse af bræk etc, 

urinsanering, glasskår osv. 7 morgener om ugen: Hos os skal der være pænt hvor vi bor/forretningerne får 



kunder/børnene går i skole, og der er ULÆKKERT efter nattegæsterne. Om dagen ngt helt andet (minus 

tis,bræk,glasskår). Råb & skrig i smalle gader (ujævn støj=ujævn søvn). ingen klageadgang i praksis over 

gadestøj. Alt i alt = Afmagtsfølelse

Jeg falder i søvn til lyden af beiber fire ud af 7 dage i ugen.. mindst

Jeg føler mig især generet i sommerhalvåret, hvor det udendørs støjniveau i nattetimerne kan være meget 

højt - fra musikanlæg såvel som højrøstede berusede mennesker. Dertil er glaskår på gaderne fra knuste 

glas og flasker et problem året rundt - især når jeg skal ud på cykel om morgenen, inden gadefejerne eller 

værtshusindehaverne har nået at rydde op.

jeg føler mig meget generet af skrald og afføring på gaderne og i husopgangene

Jeg generes af gademusikanter der spiller musik sent og cykeltaxaer med højtalere

Jeg har måttet flytte soveværelse fra ud mod gaden til ud mod gården. Så nu bliver jeg kun generet, når det 

er meget voldsomt, eller når der er fest i nabobygninger.

Jeg hører det meget, men føler mig ikke generet da det er noget af det jeg elsker ved byen.

Jeg kan høre musikken fra to spillesteder om natten og deres gæster er meget højlydte

Jeg mener det er fint med natteliv. Det vælger jeg til, når jeg bor i middelalderbyen. I min gade - Skt. 

Peders Stræde - er støj og svineri i normale weekender på et acceptabelt niveau. Men niveauet i gader som 

Lars Bjørns Stræde og Vestergade er for voldsomt. Bliver ikke bedre af restauratørernes manglende respekt 

for vilkårene i bevillingerne. 

1. Bevillinger skal sikres overholdt

2. Kvarteret kan IKKE bære flere bevillinger.

Jeg syntes ikke det er sjovt at mange biler og motorcykler kører og gasser op i de små gader. De holder 

koblingen nede og gasser så op.... Det sker næsten hver nat i sommer månederne.... men det kan også ske 

på andre tidspunkter af døgnet. Taxier kører også i ring, selv hvis de ikke må svinge til venstre et sted, blot 

for at kunne cirkulere diskotekerne. Så trafikken er meget generende. 

Jeg er personligt blevet truet med bank fordi jeg gik i foran en bilist der gassede op og jeg sagde til ham at 

han skulle lade være. 

Jeg ved godt, at jeg ikke bor der hvor det er værst. Men om sommeren er der en del der samles lige overfor 

DCL skolen og sidder og drikker øl, ved ikke hvorfor det er et godt sted? Men det er lige hvor vi bor og de 

er ofte meget højt råbende. Vil dog nævne at når man går ned i de små stræder, så er det rimeligt vildt så 

meget larm, tis og Div skrald der bare ligger og flyder overalt.

Jeg vælger at ikke gå hjem den nærmeste vej om aftenen, uden går uden om Vestergade og Studiestræde. 

Efter 30 år føles det begrænsende at ikke frit kunne bevæge sig i sit egnet kvarter.

Kasten med flasker og glas, tisses i samtlige porte, råb og slagsmål

Konsekvent larm torsdag, fredag og lørdag samt alle dage i ferier - mest om natten, hvor der bliver spillet 

musik, festet og råbt hele natten

Kun når der spilles meget høj musik eller er afsperringer

Kun når jeg forlader lejligheden, for den vender mod gården.

Kun ved alle de større udendørs koncerter/arrangementer som foregår på skotspladsen med større anlæg, 

værst er dem som foregår om søndagen.

Kun ved større arrangementer

Larm fra fester der flytter ud på gaden. Svineri, glasskår og opkast stort set alle vegne og især omkring 

stationer og natåbne fastfoodudsalg.

Flere bruger porte og trapper til enten skraldespand eller "toilet".

Larm fra råbende mennesker. Tis, opkast og smadderet glas

Larm larm larm højtråben særligt i weekenderne

Larm og tis

Larm, affald, de tisser i porte og opgange nogle gange også afføring.

Efterlader pizzaer og knuste flasker.

Har oplevet at de hopper på bilerne.

Larm, politi og ambulancer i gaden hver weekend, bræk i opgangen, smadrede flasker på gaden og diverse 

skrald. 

Smadrede forretningsruder..

Larm, skidt,grafitti

Larmen kommer både fra gaden og naboer alle ugens dage. Klager til ejendomsadministrator og politiet 

bilver ikke taget alvorligt. Der er en general holdning om, at hvis man bor i byen, så må man tolerere larm 



på alle tidspunkter af døgnet.

Lidt glade råb og hujen generer ikke mig. Trafikken (taxa) er værre.

Megen affald på Grønnegade om morgenen

Meget larm fra Vodoo-launche og KOA, mange råbende mennesker i Valkendorfsgade, og klirrende flasker 

i gården. Tungt med deres 5- bevillinger. Derudover synes jeg at indre by ligner Roskilde festival torsdag, 

fredag og lørdag. Smadret glas, pizzabakker, bræk osv - ret vildt faktisk. Prøv at gå en tyr i indre by lørdag 

morgen, ulækkert.

Men sådan er det sgu at bo i midten af en by.

Mere generet af gademusiker

Mest generet af råben og skrigen på gaden med lejlighedsvis meget agression.

I min gade -Larsbjørnsstræde mlm Studiestræde og Vestergade- også meget generet af cruisende biler 

med store subwoofer anlæg plus taxaer, der ustandselig dytter, fordi de ikke kan komme frem pga festen 

på gaden. Dette forekommer hver torsdag,fredag,lørdag nat.

mest i week-ender

Middelalderbyen er FØLSOM= Nattelivet medfører graffiti, druk, tisseri ... og yngre mennesker er ligeglade 

om de fester ved fine gamle huse eller et gammelt lager.

Min bolig er beliggende i en mindre støjende del af byen/nattelivet. Der er kun et par barer, som lukker kl. 

02 og det generer mig ikke.

Musik fra omkringliggende ejendomme og biler.

Råb og skrig fra passerende i gaden, - hele natten.

Pis og lort i vores port.

Musikanter, mobile musikanlæg, og "fuldemandsadfærd" på Frederiksberggade

MusikStøj, svineri, skrig og skrål

Musikstøj. Hænder også at nogle fester lidt højlydt på vejen hjem

Natklub i ejendommens kælder. Larm fra naboer.

Nattelivsgæsterne manglende hensynstagen, råben, skrigen mm. Cykeltaxaer, biler og Christiania-cykler 

med musikanlæg. Gaden bruges som festlokale. Værtshuse og diskoteker, der ikke tager ansvar for deres 

larmende gæster udenfor, fx med installeret markise, borde og varmelamper, som gør, at gæsterne 

opholder sig støjende til langt ud på natten. Der er INGEN af ejerne, der tysser af dem, eller beder dem 

tage hensyn! Og så lige skrald, urin og bræk!

Nogle gange betyder torsdag-fredag-lørdag. At gå i byen og drikke er nu noget der foregår over tre dage 

d.v.s. næsten det halve af ugen.

Noise from people standing around outside bars.

Nørregade anvendes i stor grad af unge på vej til og fra byen. Der råbes, skriges og synges højt. Der bliver 

smidt flasker, som er til fare for vores små hunde. Der bliver pisset ved opgange og porte, osv.

Nørregade fredag og lørdag nat.

Når barerne eller diskotekerne lukker, bliver folk ude på gaden, og står og råber og skriger. Der efterlades 

urin, plastikkrus og andet godt på gaden. Det er enormt frusterende. Der er støj fra Knabrostrædet

Når der er folk som går hjem fra byen.

Når der er fredagsbar på CBS på kultorvet, står de og ryger på Hauser plads og snakker

Ofte beboere som synes det er ok at feste fordi det er København. Er ikke generet af nattelivet på min 

bopæl, da vi er meget heldige ikke at have barer eller natklubber tæt på!

Oftest har folk brækket sig  el tiset i vores port

Om sommeren er der larm 6 nætter om ugen, mens der resten af året er larm 3 nætter om ugen. Selv med 

2 sæt vinduer kan larmen fra beværtninger høres, nogle gange til kl. 5 om morgenen.

Om sommeren er der meget nattelarm fra værtshuset "Halvvejen" i Krystalgade. (der er en forstærkning ved 

at lyden kastes frem og tilbage mellem murene (et fænomen kaldt "akustisk summation af korrelerede 

signaler"). Det samme gør sig gældene ifht festlarm fra festlokalerne i den Jødiske Synagoges 

menighedshus og fra udeserveringen i Ankara-restaurationen. Det er ofte så slemt at man må have 

vinduerne lukkede.

om sommeren, hvor cafeerne har åbne vinduer. Generes af høj musik.

Primært utroligt grimt og ulækkert syn om morgen

Uforståeligt at der ikke er pligt til at diskoteker mv rydder op løbende og straks der er lukket!!!

Private personbiler der spiller ekstremt hørt musik.

Skænderier/diskussioner udenfor natklubber,og ved venten på Taxaer

Affald fra pizzarier olign, smadret glas. Det bliver hurtigt fjernet, men før ca. kl 10 om formiddagen er 



mængde af skrald enorm

På Valkendorfsgade er der meget støj. Og beværtningerne der overholder ikke spirutusbevillingen der 

slutter klokken 2.00. Der er tit åbent længere. Og støjende gæster står udenfor og ryger. Musiken er for 

høj.

Restauranter og barer der ikke overholder reglerne for støj. 

Støjreglerne er i øvrigt baserede alene på gennemsnitlige decibel, men burde tage højde også for 

spidsbelastninger, f.eks. bas/trommer der kan være langt mere irriterende end et konstant højt lydniveau.

For lidt/langsom rengøring i gaderne efter nætternes tis og opkast.

Rygere på gaden om natten, og barer der ikke stiller borde og stole ind om natten, så festen flyttes ud i 

gaden hele natten.

Røben og skrigen som gør at man ikke kan have åbne vinduer en sommernat. Smadren af flasker og  

kæmpebrækklatter om morgenen !!! Ulækkert !!

råb ,musik ,

Råben og skrigen fra værtshusgæster; alt for ofte spilles høj musik fra udskænkningssteder.

Råben! Pissen! Det opleves som egoisme for fulde gardiner, selvom støjkilderne nok mener, de bare har det 

sjovt - og har ret til det. Gudskelov er vi ikke bare snerper, vi der er trætte af støjen, vi er en flok 

medborgere, der er trætte af modborgeriets indtog alle vejen. Lad os nu for pokker få skabt en bevægelse, 

hvor vi passer på hinanden, tager hensyn til hinanden og værner om vores hovedstad. (Og skulle 

bevægelsen få medvind, så lad os gøre det til et nationalt træk:-)).

Sankt Peders Stræde er ikke værst ramt....i andre af gaderne er uro, støj og andre ulemper ifm 

natbevillingerne ødelæggende for charmen og livet i middelalderbyen ...også ødelæggende for de 

oplevelser der i turistmæssig sammenhæng er særlige ved København.

Selvfølgelig er der liv og glade dage, når man bor midt i en storby. Dt synes jeg er helt ok.

Skrald på gaderne

Sommeraftner med åbne vinduer. Folk, der skriger og råber, står og ryger og drikker udenfor værtshusene

Special på Gothersgade og Kostbar hvor det er en mareridt om nat til kl 5 fra onsdag til lordag.

Spillestederne må spille med en bas med så høj DB. Man bliver blæst ud af lejligheden hele natten. De må 

have åben til kl 5. Det er fuldstændig vanvittigt. Torsdag fredag og lørdage er man helt ødelagt i hovedet. 

Og man kan ikke bare flytte.

Stemningen når man går gennem gaderne sidst på aftenen og natten bliver markant hårdere. Støj fra fulde 

folk vækker os. Rigtig mange bruger vores port som toilet. Affald i gadebilledet et stigende problem - 

selvom kommunens folk gør en heroisk indsats.

Stærkt generet af larm fra gadefester, cykelmusik, partybussen - og folk der bevæger sig højrøstet fra et 

sted til et andet - altså råben og skrigen. Generer at folk pisser og kaster op, sviner mm - det er ulækkert 

at se på, lugte til og så syntes jeg det er problematisk at turister ser dette svineri.

Støj fra fulde mennesker, specielt torsdag til søndag. Folk urinerer og brækker sig i vores port og opgang, 

således at der lugter både indenfor og udenfor. Tør ikke bede folk om ikke at tisse i vores port og opgang.

Støj og svineri forekommer i visse områder. Der hvor jeg bor er der heldigvis ikke nogen natbarer eller 

diskotekter, så ok.

Støj pis bræk skrigende unge mennesker

Støj til ud på næste formiddag alle ugens dag undtagen søndag

Støj, glasskår

Støj, skrald, altid tis op ad min hoveddør , som løber ind i opgangen..Hver weekend bræk på fortorvet 

rundt om huset. Der bliver råbt og skreget i gaden især omkring kl 04, til alle er gået hjem ved 7 tiden ..

Støjende affærd med dertil hørende hærværk

Støjniveauet er ekstremt. Folk der råber og skriger er en ting..men Især fra cykel taxierne der spiller 

ufatteligt højt musik. De lader deres cykler stå stille og så drøner musikken derudaf. Gademusikanter er 

også meget generende. De spiller de samme sange højt, dårligt og igen og igen.

svineriet  dagen derpå.

Lige i vores  gade  var  der tidligere restaurant der  lukkede  sent. Larmen derfra  var så generende at ,man 

ikke kunne bruge værelserne ud mod gaden til at sove  i . Og en sådan  restaurant  er meget genrende 

.Restauranten er heldigvis lukket  nu, men  der  er fortsat en del råben om natten , idet  de fulde  folk ikke  

tænker på at  der bor andre mennesker i byen  og  vi  bruger  fortsat ikke  værelserne ud mod gaden til 

soveværelser

Særligt om morgenen er der meget larm. Meget fulde folk der råber og slås. Jeg bor ved 7-eleven, så der 

samles fulde folk, der køber mad og alkohol og fester videre på gaden, når værtshusene har smidt dem ud.



Særligt restauranter der ser stort på åbningstider og har livemusik. Helt enestående irriterende er 

cykeltaxier med neonlys og ghettoblastere med techno.

Torsdag aften er nu lige så slem som fredag og lørdag. Der er ekstrem meget larm fra fulde råbende 

mennesker og biler der dytter og spiller meget høj musik.

totalt vanvittigt alle de bevilling der blir givet til nat barer. blir forstyrede af musik til kl5 om morgen pa 

lordag/sondag

trafikstøj fra biler som (ulovligt) kører ind til baren mv i gågaderne

Ud over råb og skrig, generer bilkørsel med fuld styrke på musikanlæg der langt langt overskrider 

støjgrænser. Samtidig "blæser" denne traffik al anden støj og færdsel endnu mere op - det gør det 

naturligvis fordi det opfattes som standard og iorden. Larm giver mere larm. Og det mest forrygende er at 

ingen griber ind - kommunen synes ikke de har ansvar og politiet rider på en bølge af manglende 

ressourcer og andre prioriteringer - denne elendige traffik fortsætter derfor - smadrer beboernes daglige 

liv imedens alle myndigheder vender ryggen til henne ved håndvasken ! Prøv lige at båndoptage 

lydniveauet i Brolæggerstræde tors fre og lørdag - teknikken er der jo. Og prøv så lige at tage ansvar, tak !

udendørs servering - råb og skrigen 

cigarretrøg ind i soveværelser

Udendørs skrig og skrål fra de unge når de står på gaden og ryger og når "festen" er slut.

Urinering i porten, høj musik fra fx partybusser og musikanlæg på fx ladcykler. Desuden affald på gaden i 

form af glasskår, pizzabakker, plastikkrus m.m.

Uro, tis på facader indgange og træer, pizzabakker, skod, hærværk, slagsmål

Vi (datter på 3 år og mig selv) bor midt i gå i byen zonen. Det betyder rigtig meget larm alle ugens dage, 

uden undtagelse. Det er slemmeste mellem 4-6 om morgenen, hvor folk er på vej hjem. Her er der ekstra 

blus under følelserne eller volumen er ekstra høj :-) det betyder mange opvågninger, ringen på døren midt 

om natten. Smadre flasker osv.

Vi bor i en baggård og hører intet

Vi bor på Gothersgade på en meget høj 5. sal. Tidligere har vi ikke været generet af nattelivet, men på det 

seneste har vi været kraftigt forstyrret af høj musik i sådan en grad, at det forstyrrer vores søvn næsten 

hver nat.

Vi bor på hjørnet af Rosenborggade og Frederiksborggade, et af vigtigste udfaldsveje hjem fra nattelivet i 

indre by, ofte højt syngende / larmende med vommen fuld af øl.

Vi har et diskotek i den tilstødende gård, og ofte - især om sommeren - sker det, at de får åbnet en dør 

eller vindue, så den høje musik larmer. Derudover kan det være personale eller gæster, der står i gården 

om natten og snakker. Det er generende, når man om sommeren har brug for at have vinduet åbent pga 

varmen

Vi har i flere år klaget over ikke at blive hørt når vi klager over at vores kvarter med kommunens billigelse 

er blevet invaderet og overtaget af udskænkningssteder med natbevilling, hvilket betyder: at vi ikke kan 

sove om natten, kvarteret flyder i skrald, bræk og knuste flasker. Desuden er der utrygt i nattetimerne og 

volden fra udefrakommende voksende. Vi sender gerne uddybende beskrivelse på forespørgsel, her er 

pladsen for trang til det hele

Vi har store problemer med cafe beirut på skindergade, ellers ikke

Vi oplever at vi næsten dagligt, og i særdeleshed vader rundt i opkast, urin og smadrede flasker fredag, 

lørdag og søndag morgen.

Her til morgen blev jeg antastet af ca 20 unge mennesker der stod og hang ud på gaden udenfor en bar, da 

jeg var på vej med min søn i skole. Ikke særlig trykt og hyggeligt miljø. Vi som familie oplever også tit støj 

fra folk der holder fest torsdag fredag og lørdag aften, og det er tabu at være generet af det, for 

selvfølgeligt er det jo ok at larme hvad havde du forventet det er jo lille fredag, fredag og lørdag PARTY ... 

og du er jo bare en sur gammel nar, der får af vide at du skal skride hjem hvor du kommer fra, hvis du 

forsøger at bede dem om at dæmpe sig, :/

Vi oplever, at bilerne kører meget stærkt gennem hyskenstræde, kompagnistræde, læderstræde og naboløs 

især efter kl.23 fra torsdag-søndag.

Man kan også observerer, at det er de samme biler der kommer flere gange i timen - så der foregår en klar 

cirkulation i området.

Voldsomt støjende adfærd i forbindelse med værtshuse især torsdage-lørdage.

Metropolzonen



Uddyb gerne:

Primært pga affald smidt overalt

Der er ingen natteliv hvor vi bor

Er nabo til Tivoli med de gener som det giver

Folk drikker for meget

For høj musik med åbne vinduer

fra tivolis udendørskoncerter

I vor gade (Nyropsgade) forstyrres vi tit af højttalende personer, når de ud på de tidlige morgentimer er på 

vej hjem fra fest i den indre bys beværtninger

Jeg bor i Edvard Falcks Gade. Det er ikke nattelivet som sådan der generer mig, men affald (fastfood / 

flasker eller dåser fra alkoholiske drikkevarer) efterladt på fortovet/gaden af (a) turister der bor på Cabinn 

City hotellet eller (b) folk (mest folk der har været i Tivoli) der har parkeret deres bil i vores gade

jeg bor i Vestersøhus - og når der er gang i byen har vi ubudne gæster i vores gård natten i gennem med 

råb og skrig og affald og graffiti til følge

Jeg bor ikke lige op ad de værst ramte områder.

Oplever dog tidlig om morgenen - især i weekenden, når jeg skal på arbejde, hvor hærget indre by er af 

skrald og stank af urin.

Kun når 'Partybussen' kommer forbi og læsser tissetrængende unge af ved Sct. Jørgens sø - så de kan tisse 

i græs og hegn 
Men måtte for 2 år siden flytte fra Rosengården pga nattelivet.

Nattearangementer på Nationalmuseet.Med 

start kl 22 - 04 om morgenen.

Samt nattefester i /på Vandkanten.

Nattelivet giver meget skrald i gaderne ellers er jeg ikke generet

partybusser der kører forbi med fuldt drøn på anlægget.   larmende fulderikker

Ved siden af hvor vi bor ligger et værtshus med udendørs servering. Gæsterne kan nogle gange være ret 

forstyrrende og højlydte.

Ved Tivoli og rådhusplads arrangementer / koncerter

Vi bor i et meget fredeligt område med meget lidt natteliv.

Vi bor ikke der hvor nattelivet foregår

Vi har en bodega i ejendommen, som har nat-bevilling, det kan godt generere noget støj ud på natten. Og 

med Tivoli som "nærmeste nabo" er støj jo en stor del af aften- ognattelivet, især i weekenderne, hvor 

Tivoli har åbent til kl. 1. 

Vi undgår desuden minefeltet omkring Gothersgade/Borgergade/Sværtegade torsdag-lørdag, samt enden 

af Strøget ud mod Rådhuspladsen, fordi det føles utrygt, ulækkert, ja klamt, ligeså Vestergade, som er 

sindssygt ulækker ud på aftenen. Kunne godt ønske os mere kultur omkring drikkeriet, mere a la London, 

hvor der er mere styr på drikkeriet. - Vi er for gamle til diskotek/club-livet, men hører, at "de er fyldt med 

narko", - ikke særligt betryggende! :-) 

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Bor i baggård ved Gothersgade/Farimagsgade, hvor der generelt kun høres ambulancer og helekoptere. 

Kun en gang imellem fra Torvehaller og Dronning Louises Bro, men det generer ikke os.

Bor lige ved Dronning Louises Bro. Kan være voldsomt om sommeren. Druk og høj musik.

bræk uden for porten; masser af affald; ubehagelig adfærd; og ikke mindst en ekstrem larm forleden 

fredag med koncert på Nørreport

Byen er fyldt med affald næste morgen.

Der er ikke rigtig nogen barer i nærheden

Der er ikke rigtig noget natteliv hvor jeg bor.

Der er ingen larmende barer /diskoteker,hvor jeg bor.

Der er sjældent støjgener om aftenen ved Nørre Søgade.



Der har på det seneste været meget uro omkring den nye plads ved Nøreport i eftermiddagstimerne og 

aften, særligt fredag og lørdag aften har det været slemt, med nogle meget unge grupperinger der var 

meget optaget af hinanden, personligt har jeg aldrig været generet, men når man har store børn er man jo 

meget opmærksom. Dog er det mit indtryk at politiet (helt imod sædvanen) har taget problemet alvorligt 

og været meget tilstede.

Der har tidligere været musiksted i underetagen hvor vi bor og på nærmeste gadehjørne...dette følte vi os 

voldsomt generet af

Der ligger en bar som har lavet en udendørsservering i gården, der er larm og råben især i sommerhalvåret

Det er ikke specielt, men forstår ikke ideen i Distorsion over flere dage, meget højt! især fra Nørre ro og 

dronning louises bro! Koncerter fra Israels plads! Men vi bor i en Stor by, så det meste er ok!

Det er især gennemgående grupper der larmer og urinerer i portene

Det er meget generende på Nørreport, at skulle høre på den meget råben og skrigen fra alle dem der skal 

med tog og bus. hele pladsen ligner en svinesti om morgenen. generelt er der beskidt og ulækkert på den 

nye og fine plads.

Det flyder med affald omkring Nørreport om natten torsdag til søndag!

Det føles utrygt at gå på gaden med de mange fulde folk, der dingler rundt og råber.

Svært at passere fortove med de mange rygere, der hænger ud.

Ekstremt snavsede fortove og gader.

Distortion

Distortion er slem

Distortion og sommeren

eks. Distortion

En del støj fra gående og cyklende personer, beruset og på vej til/hjem fra fest

en masse skrald i gaderne, usikkerhed om natten

Er virkelig træt og generet af larm og fulde folk. Nattelivet er ude af kontrol og vi søger nu aktivt at flytte af 

den grund. Har boet over 20 år i København.

folk bruger vores porte og kælder nedgange som wc og er generelt meget larmende når de skal hjem kl 5 

om morgenen

Fulde folk der råber på gaden om natten mest i weekenden og når der er gadefester eller fodboldkampe.

Først og fremmest af svineriet, folk tisser og brækker sig alt for meget, og det ofte lige uden for den 

beværtning/bar hvor de befinder sig. Ejeren af etablissementet synes i mange tilfælde at være komplet 

ligeglad, eksempelvis ølbaren i Vendersgade.

Generelt er det fint nok men ind i mellem er der støjgener på grund af folk med store højtalercykler på 

Dronning Louises Bro

Generende glasskår når man cykler. Dette på trods af en god fejeindsats fra kommunen. Heldigvis har vi 

ikke vinduer ud til gaden.

Har sjældent støjgener, men er ufatterlig træt af skrald, knusteflasker, pis og bræk på trappesten, porte og 

trapper ned til cykelkælder.

højtråbende fulderikker efter lukketid

Lejlighedsvis, fejlplaceret "koncertlarm" fra Charl. Ammundsens Pl. Vær venlig ikke at bruge skaterpladsen 

til natlig musiktribune !! Vi er nogen der bor der !!!

I bor på Gothersgade helt nede ved søerne, hvor der ingen barer er i nærheden

i mit område Nansensgade-Turesennsgade der er meget stille jeg bor her siden 1983 og har aldrig haft 

problemer med undtagen par gange hvis der bliver holdt fest i vores næreliggende kaffe Anton Restaurant.

Ikke noget synderligt proble med larm, men jeg synes kommunen burde prioritere at rette sin 

oprydningsindsats til lørdag og søndag formiddag, hvor der til tider kan være lidt for mange 

efterladenskaber.

Især det ufattelige svineri det medfører. Det offentlige rum opfattes som en  losseplads / glasskår og bræk 

overalt - madrester, mademballage, man forretter sin nødtørft overalt på gader, stræder, i porte.

ja og også meget distortion, hvor folk render op og ned af frederiksborggade fra om eftermiddagen og 

hele natten , det burde være et sted hvor det ikke generer andre mennesker

Jeg bor i Nørre Søgade, hvor man ikke kan tale om natteliv

Jeg er ikke selv direkte påvirket i min gade, men som borger, der går rundt i indre by, bruger Nørreport st. 

osv. synes jeg, at nattelivet - ikke mindst skrald, råb og larm - fylder rigtig meget - hvis ikke for meget. 

Har en oplevelse af, at kommunen gerne vil tiltrække en masse mennesker, der ikke er bosat i Kbh/indre 

by, men kommunen har ikke gearet oprydning osv. tilstrækkeligt



Jeg føler mig hovedsageligt generet at manglende oprydning dagen derpå.

Fx Israels plads som torsdag til søndag kan være fyldt med tis, bræk og affald i sommer halvåret. Ligesom 

området op til Nørreport bliver ret ulækkert når jeg er på vej på arbejde sidst på ugen

kun affald der ikke bliver fjernet efter nattelivet

Kun dagene efter, hvor det sejler med affald i gaderne

larm - bræk , tis grafitti - hærværk på biler - oversprøjtet med øl , ridser efter flasker , glasskår

Larm fra beværtninger, fulde mennesker tisser ned i kælderskakter, Sportsarrangementer vises på fjernsyn 

der sættes op på gaden med hundredevis af tilskuere i en meget lille gade. Cigaretskod flyder alle vegne. 

Vi betaler i dyre domme for kommunal fortovsrengøring, som kun tager større ting. Det er en joke, når en 

kommunal medarbejder med en hapstang og går lige forbi, så vi alligevel selv skal igang med 

fortovsrengøring.

Larm fra de fulde mennesker der er på vej hjem fra byen, men meget sjælen.

Mange fulde mennesker på Nørreport station. Hver weekend opkast og lign i porten, larm, affald især fra 

Mac donakds , tyverier, ulækre tog perroner, sovende fulde, taxaer der ikke overholder regler for kørsel,

Meget fredeligt i ovre Gothersgade

Meget larm fra Charlotte Amundsens plads forår og sommer sen aften og nat

Meget musik og trommer, som spilles meget højt.. får virkelig forestået vores "liv", kan ik have vinduer 

åbne mm, og ikke mindst og vigtigst ... går meget ud over nattesøvn. Vi må nok flytte grundet dette.

Meget støjende og beruset adfærd, specielt nat efter fredag/lørdag. 

Arrangementer ved søerne eller Dr. Louises Bro kan også være generende, både på grund af 

arrangementstøj og på grund af støjende adfærd til og fra arrangementet.

Men boede for nyligt 10 år i Middelalderbyen (Studiestræde) og det var et mareridt. Var vidne til hvordan 

Pisserenden ændrede sig fra hipt og hyggeligt til Sunny Beach på få år. Kombinationen af en ny rygelov 

(mange folk på gaden) og en fuldstændig konsekvensløs bevillingspolitik har smadret området som 

boligområde.

Mest støj fra fulde unge på vej fra Nørrebro til Nørreport, samt lydanlæg på lad-cykler.

Min nattesøvn er meget påvirket af larm fra Dronnings Louises Bro - som jeg simpelthen ikke kan forstå er 

blevet omdannet til en partyzone - så snart solen skinner er der larm og det er ikke kun fredag og lørdag 

også torsdag og ofte også andre hverdage. Jeg forstår ikke, hvordan det kan være tilladt at spille høj musik 

hver aften. 

musik/støj fra Nevermind (diskotek)

Nogle af kvarterets værtshuse har fået natbevilling.

Det forekommer ofte, at "festen" fortsætter ude på gaden efter lukketid ved råben og

skrigen og knusning af glas og flasker. Desuden sker det ofte, at personer forretter deres nødtørft op ad 

ejendommens port og/eller opgange.

Jeg mener ikke, at der bør gives bevillinger til åbning efter kl. 24.00.

Det bør pålægges værtshusholderne at feje glasskår op efter lukketid. 

Når restauranten har åbne døre og spiller høj musik

Om sommeren med åbne vinduer høres jævnligt "fuldemands-brøl" fra gaden om aftenen, primært i 

weekends. Vores port-indgang bliver året rundt overpisset.

Skrald i gaden i weekends.

Primært ved store arrangementer på Dr. Louises Bro

Restauranter, der lukker sent. Der kan være en del støjende oprydning med stole, der skal slæbes ind og 

ud fx. Gæster, der står på gaden og højlydt diskuterer, hvor de skal gå hen. Det kan være både hverdage 

og weekender. Men problemet er størst om sommeren.

Folk, der trækker gennem gaden og er støjende på vej hjem eller videre i byen.

Restaurationerne i gaden (Turesensgade) overholder ikke støjgrænserne for afspilning af musik og har 

åbne døre/vinduer fra april-november, grundet manglende aircondition i lokalerne. Og dertil mangler der 

installation af lydsluser, når folk går ud/ind af dørene, samt at folk står udenfor efter midnat og 

drikker/snakker.

Råb på gaden af fulde mennesker. 



Glasskår på cykelstien.

Sjældent i mit eget kvarter, men jeg har venner, der bor i Middelalderbyen, og der er det ofte helt ulideligt

Sjældne gange af et nærliggende værtshus, der afholder fodboldarrangementer langt ud på 

gaden....Fodbold = stive, højtråbende gæster...

Specielt generet af barbus konceptet

støj fra fok der enten står udenfor kafeer og restaurant og ryger eller som samles når kaffeen eller 

restaurant lukker. f. eks jeg bor overfor en restaurant der lukker kl 24.00. hver anden dag kl 24:00 samles 

en lille flok af gæster når restaurant lukker og taler/råber/griner meget højt i op til 1/2 time, det er nok til 

at man vågner.

Støjende adfærd. rygere fylder fortovet, hvis ikke det i forvejen er blokeret af  cykler

Støjgener (men ikke udpræget i mit område), knust glas, opkast, pizzabakker nærmest hver dag i indre by i 

sommerperioden

synes desværre distortion er blevet for stort og meget generende .

Udendørskoncerter i Ørsteds Parken (Cafe Hacienda) er heldigvist en saga blot !

Vi bor på 5. sal og hører ikke meget gadestøj. Men rigtig ofte er der nogen der har tisset i porten, smidt 

madaffald på gaden eller på anden måde sat deres spor i løbet af natten.

Vi har ingen beværtninger i nærheden der har sent åbent

vi kan ikke have vinduer åbne ud til gaden om aftenen og når vi skal sove, heller ikke om sommeren, på 

grund af både tratfikstøj men især fulde mennesker der råber i ny og næ. der er også kommet meget mere 

udrykning på det sidste -1-4 gange dagligt med sirener, alt fra brandbiler til politi og ambulancer. alle 

vores opholdsrum vender ud mod gaden, så det er lidt varmt om sommeren med de vinduer lukkede.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Bor i et beboelseskvarter

Bor ikke i nærheden af "aktivt natteliv" men er af og til plaget af hærværk fra nattevandrere i weekenden.

Der er et meget stort svineri, affald i gaderne og der lugter tit af nattegæsternes urin! Østerbrogade bliver 

især i forbindelse med fodboldkampe m.m i Parken svinet til og der urineres allesteder. Indreby kommer til 

at virke sjusket og mister sin byværdihed - byen bliver slidt på den dårlige måde!

Der er mange fester i kvarter og der er meget ofte larm efter midnat især fredag og lørdag nat... Jeg skifter 

side i lejligheden når der er gener og sover i stuen når der er larm i gården og omvendt...  Kvarteret har 

skiftet de fleste ældre med unge mennesker som gerne vil feste... Det kan nogle gange genere, men er 

normalt hvis man bor i byen... hvis man vil stilhed skal man flytte på landet... Det er min mening

Der fest næsten hver eneste weekend på CSS (Kommunehospitalet / Center for Sundhed og Samfund)

Det sviner meget i gaderne, glasskår etc. og fester skaber bare generalt støj når folk er stive.

Det er en del af at bo i indre by, flyt hvis du ikke kan lide det.

Det er generende, at der stort set hele sommeren er fest på Dronning Louises Bro, hvor folk møder op med 

store højtalere og hører musik. Det føles lidt som om, at man bor nær en festivalsplads. Det virker 

mærkeligt, at politiet aldrig griber ind af hensyn til naboerne i området.

det rører mig ikke meget inde ved sortedams sø, og så er jeg også en del af nattelivet selv

Et hus i Wiedeweltsgade, nr. 45, er fuldtids hotel - vel at mærke uden reception. Det medfører dels 

rullekufferter og anden ankomst/afgangsstøj på alle tider af døgnet, dels jævnligt stærkt generende 

nattestøj fra huset, fra forhaven og fra gården hvor nogle gæster fester og drikker igennem, senest hvor 

politiet greb ind og standsede løjerne.

Folk opfører sig pænt i denne del af Kbh.

Fordi jeg bor i Kartoffelrækkerne men jeg synes det er voldsomt nogle steder i byen feks Ravnsborggade

Fra forår til efterår er Dronnings Louises Bro blevet et samlingspunkt for cykel-DJ's, trommespillende 

amatører og tilfældige ghettoblastere. Det er gennemgribende rædselsfuldt, megahøjt, rungende ud over 

Søerne, og til langt ud på natten. Hver nat! Ingen gør noget! Og man bliver sindssyg af at være 

tvangsindlagt til andres tilfældige musiksmag eller mangel på talent.

Grænserne for hvor meget restauranter og barer må larme er helt uholdbare for overboere i 

etageejendomme. Det bør der absolut ses på.

Hver gan de lukker byen af.



Det er alt for ofte og for omfattende.

Mn får fornemmelsen af at borgerne ikke er en del af kommunen.

I december var der hærværk på vores biler på

Stockholmsgade. Der var tydeligvis gået en eller flere fulde folk hen over bilerne. Det på en af de store 

julefrokost aftener.

I mit kvarter er det mest private fester for åbne vinduer. Virkelig dårlig stil. Men nogle gange bliver skt 

andreas kirke lejet ud til fester med livemusik. Jeg forstår ikke hvordan de kan få lov. Der er ikke det 

fjerneste lydisoleret og tilsyneladende ingen grænse for hvorlænge de må larme.

Jeg er ikke så generet af fyldebøtterne der på ruten fra Gothersgade/kgs Nytorv til Nørrebro passerer mit 

hjem og råber og stjæler cykler og kaster op. De larmer ikke monotomt og vedvarende som en bas der 

dunker i flere timer.

Ikke så meget det seneste år, men før det var jeg temmelig aktiv i nattelivet

især når folk går hjem langs sortedamssøen - der er en eller anden ide om at det er smart at skrige og råbe 

så højt som muligt klokken 3 om natten...;o(

en anden generende ting er at folk stjæler cykler for at køre hjem og efterlader dem hvorsomhelst - dér 

bliver de så bare stående, indtil nogen smider dem i søen hjeller ikke optimalt!)

Jeg bor i Upsalagade mellem Stockholmsgade og Øster Farimagsgade, derfor er jeg ikke direkte påvirket af 

nattelivet det egentlige indre by.

Jeg bor nu i et roligt hjørne af byen, men har i mange år bor i et område, hvor der var gang i den fra 

onsdag nat til søndag morgen ... her hvor jeg nu bor, er det primært hyggeligt at der er aftenliv i gaden

Jeg bor ovenpå et værtshus

Jeg flyttede til kvarteret netop fordi der er ret stille

Jævnligt er der højlydte fester på "Kommunehospitalet" men vi bor jo i City og kan ikke forlange total ro. I 

såfald må man flyttet på landet. 

Kun når der er skrald og urinlugt i vores port lørdag og søndag morgen.

larm og høj musik på dr.louises bro, folk der transporterer musiksystemer rundt på cykel og placerer sig et 

sted og dundrer løs.

Larm, henvendelser fra meget fulde unge og utrolige mængder affald og knuste glas/flasker

Meget larm fra gaden, da vi har værtshus i kælderen

Mest af alt af fulde mennesker, som skal hjem fra indre by til Nørrebro over dronning Louises Bro. Jeg 

bliver dog ofte om sommeren forstyrret over støj fra området ved Dr. Louises bro, altså fre Nørrebro.

Nattefolk på vej hjem fra indreby til broerne

Når folk kommer hjem er de ofte meget aggressive. Vælter cykler, råber og  kaster med flasker. i selve 

gaden bor der mange som holder private fester med åbne vinduer til både gård og gade og det virker som 

unge der bor i forældrekøb eller fremleje. trods politiet er i gaden gør de intet. De skal bare passe på 

synagogen. 

Man ringer ikk etil politi pga. støj, da de jo har nok at se til. Hensyn er ikk eksisterende. specil flaskekast er 

modbydeligt især for hundepoter.

Om sommeren er det ulideligt med de mange tilladelser til event som stort set kun henvender sig til den 

meget unge aldersklasse. Alt for megen larm i sommernatten.

Omkring Nørreport kgs. Nytorv meget generet, men kun nogle gange i Øster Anlæg

Resturant og cáfe borde på fortrovet.

Råb om natten og tis på gaden dagen efter. Men ikke store gener i mit kvarter.

Støj fra musik på Dronning Louises Bro, fulde follk, der taler og råber højt. Hærværk på biler og graffiti. 

Øget affaldsmængder samt urinering i vores port.

Særlig ved store arrangementer med mange mennesker

Udendørs koncerter bør stoppe kl 10-11 om aftenen. Der er ofte om sommeren koncerter til langt over 

midnat. Dette er til stor gene

Vi bor i en oase i kartoffelrækkerne, men boede jeg i Indre By, kunne jeg snildt forestille mig jeg ville være 

generet. Talte med en der bor ved Torvehallerne, og de er ved at flytte fordi de er så trætte af pis, 

smadrede flasker, bræk og pizzabakker....

Vi bor i et smørhul og på fjerde sal. Bortset fra skrald dagen derpå og væltede cykler generes vi kun af 

fester med åbne altandøre



Vi bor i et stille område og har det derfor ikke så tæt på, men hvis vi bevæger os lidt ind i byen har vi 

oplevet adskillige barer og natteklubber med støjende fuldskab udenfor og højtspillende musik samt 

masser af affald, der flyder(knuste glas, pizzabakker og cigaretskodder m.m) på gaden(specielt i 

sommerperioden). Så på den måde virker det generende, når man mærker den mere aggressive og 

hensynsløse adfærd i bybilledet.

Vi bor på Fredeiksborggade. Vi er meget generet af folk der fester med ophold og fester på Dr.Louisesbro. 

Folk sidder ofte på indgangene til opgange-forretninger og trappesatser. Vi kan ikke være i vores lejlighed 

mår der er Distortion. Når det bliver afholdt på Nørrebro går der mange tusinder forbi 2 gange. Problemet 

er når eventen er slut. Der er så meget larm, musik, råb, skrigeri osv...man kan ikke sove og dermed passe 

sit arbejde. Folk tisser op sd vores hus og op ad vores indgangdøre.

Vi bor træt på Kbh universitet på. Det tidligere kommune hospital jeg synes det er dejligt med alle de unge 

mennesker i området og det giver

Kunder så vi bl. A kan beholde det lokale værtshus ( stue 11 )

Østerport

Uddyb gerne:

Der er ikke meget natteliv, dér hvor jeg bor

Der lugter af pis, plastikbægre afsindig høj musik

Det er kun private fester, og folk der er på vej i byen eller på vej hjem, der generer mig nogle gange i 

weekenderne

Det er mest om sommeren. Og hvis vinden er i en bestem retnig fra Refshaleøen.

Distortion er en kæmpe plage! Der laves meget mere end ved alle andre udendørskoncerter og svineriet 

efterfølgende er uacceptabelt.

Glasskår på cykelsti, og for mange fulde mennesker

knuste flasker på cykelstierne :-( affald i gaderne

Kun når helikoptere bliver ved med at hænge i luften ved store arrangementer som Distortion

Støjende fulde unge.Byen stinker i weekenden.Gaderne flyder med møg

Støjende musik og mennesker sent om natten

Ved musik fra Refshaleøen

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

.... men der er en Metrostation på vej uden for mine vinduer, så....?

Af og til stopper "disco-busser" på hjørnet Kronprinsessegade/Fredericiagade. Mændene strømmer ud af 

bussen og urinerer de alle mulige steder; mens kvinder skriger og råber ind i og udenfor bussen; samtidig 

er der infernalsk larm med disco-musik.

Affald fra Nørreport blæser ned ad Øster Voldgade hvor jeg bor.

Affald i gaderne 

Råbende nattelivsgæster på vej hjem

At der natteliv er kun skønt ,det kendetegner en storby i forhold til en provinsby, det høre simpelthen til en 

storby af Københavns størrelse.

At man ikke kan gå i fred om natten med alle de fulde mennesker som er truen og vil slås og reagere

Bor i Amaliegade ved Amalienborg så det er ikke så slemt hos os.

Bor i DR Tværgade

Bor i Dronningegården med udsigt til pladsen, hvor der er ro. Det kan dog hænde, ikke ofte, at råbende 

fulde personer har forvildet sig ind i området for en kort stund. Men nej, ikke noget problem her.

Bor i Palægade og der er der ikke så mange gener. Men går jeg fredag lørdag i Gothersgade er det knap så 

behageligt

Bor på st kgsgade, ingen barer el diskoteker i nærhden

Bor ved Marmorkirken her er det metrobyggeriet som larmer vildt. Og sandsynligvis grunden til at 

festfolket ikke larmer lige her. Meget er spærret af.

Byen er en magnet for påvirkede personer.

unge m/ k har verdens højeste forbrug af alkohol, hvilket præger byen negativt

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 



spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

Der er altid idioter, men ikke i højere grad end andre steder

Der er da unge mennesker det fester lidt, men jeg har valgt at bo her, så det er ok for mig

Der er enkelte værtshuse i vores Nyboder-område med sen bevilling, hvor der er lidt høj stemning udenfor 

ved 2-3 tiden. Men generelt er det OK

Der er for mange berusede og støjende unge der fra Gothersgade-kvarteret, Dronn. Tværgade og dele af 

middelalderbyen siver forbi, hænger ud ofte med høj larm og tisser i døråbninger.

Der er fulde folk der går hjem mod Østerport fredag og lørdag , de går gennem Gernersgade og 

Kronprinssegade om natten !

Der er ikke natservering i mit område i frederiksstaden

Der er uden tvivl en del larm, især forår og sommer, men jeg mener, at det er forventeligt, mår man vælger 

at bo i Indre by

Det eneste der generer mig er fyrværkeri, som jeg også mener der burde være et generelt forbud imod.

Det er blevet meget voldsomt/intens. Som om, at byen har nået loftet og måske endda gået for langt

Det er en stor svinesti - øldåser, pizzabakker, urinlugt, plastickrus, tonsvis af cigaretskodder - specielt 

fredag, lørdag og søndag morgen.

Ofte larm fra fulde folk der skråler gennem Adelgade om natten i week-enderne.

Det er hyggeligt med liv. Det er sjældent, lyden generer, men alle glasskårene og skraldet, det generer.

Det er mest om sommeren når vinduet er åbent. Så kan man høre folk der sidder og fester på 

fællesarealerne på Elværksgrunden ved Adelgade.

Det er sædvanligvis i weekenden fra udendørs arrangementer og diverse cafeer, f.eks Papirøen, Ofelia 

Beach

Det medvirker ofte til snavs, knuste flasker og lignende.

Det mest generende er affaldet (fx tomme plastic glas, pizzabakker, opkast mm, der ligger på fortorvet om 

morgenen)

det som kan generer at der er et svineri og vi må lave en social opfordring til at rydde op, sætte 

skraldespande op etc  prøv at tage til Singapore, hvor den slags fungerer

Det er pinligt, hvordan her ser ud tidligt om morgenen.

en lokal cocktailbar

Et par naboer, der holder fest, men det har ikke noget med bylivet at gøre. Og ellers blot partybussen i ny 

og næ

Folk der råber om natten, skrald og lugt af urin

Folk fra afterpartyes

Og Borgerkroen

For mange mennesker uden for cafeer og natklubber for sent på natten. For meget affald, hærværk mm. 

For rå en stemning

fredag og lørdag nat, helligdage og i ferietiderne er der megen spektakel, skrig, råben om hjælp, gråd, 

slagsmål, flasker der smadres og biler der bliver hamret og sparket på. Efterfølgende ligner gaden ofte en 

losseplads, desværre

Fulde folk der skal til østerport. Men det er mest om sommeres når det er varm og vinduerne er åbne. 

Ellers er generne minimale. 

Gælder studenterkørsel som natteliv? For DET er til gengæld træls!!

Fulde folk fra kl. 23.00 til om morgen kl. 7-8

Nogle gange kommer der partybusser ind i det små gader (Fredericiagade) og så stopper de op og holder 

med fuld musik (åbne vinduer). Druk og buskørsel med høj musik og åbne vinduer burde ikke være tilladt.

Fulde folk som råber og skriger Samt biler som i natten kører "smart" gasser op samtidig med de trykker på 

bremsen eller bare kører stærkt og med enten nedrullet vinduer og spiller ekstrem høj musik

Fulde personer som støjer ofte flere gange ugentligligt. Meget affald i gaderne især efter week-enden. Ikke 

musik i vort område

Gothersgade er et ramajang og komplet forståeligt at der må hærges sådan

Gothersgade kan være lidt beskidt om morgnen, men det er hurtigt fjernet så ikke så galt. Til gengæld 

undgår jeg helst gaden fredag/lørdag aften da der er mange fulde folk.

Har vinduer mod Gothersgade og dermed barlivet, hvilket medfører råb og feststøj fra gaden

hjørner og små gader - især i nærheden af Gothersgade er ikke for sarte næser. Der lugter jævnligt af pis, 



og man risikerer st træde i bræk. 

Om morgen flyder det med glasskår og ølkrus - kommunen får dog rimelig hurtigt ryddet op.

Hærværk, efterladenskaber, højlydthed, høj musik også meget høj musik kommende udenfra fra diverse 

arrangementer.

I det daglige er det skrald og glasskår i gaderne efter torsdag til søndag og gæster der larmende går hjem 

om natten og tidlige morgentimer.

I Frederiksstaden fra papirøen

Byer, metropoler er fantastiske når der er ro i områder af byen. Området på kajen ud for Frederiksstaden er 

enestående, vandspejl smukke bygninger helt enestående pludselig at have et storslået natursindbillede i 

en by med naturens egne lyde vandets blæstens fuglenes i sig selv intensive lyde. Ærgerligt når den 

sædvanlige forbrugsmusik ødelægger stemningen for de mange som nyder den. Bevar roens naturens 

områder i byen

I selve det område jeg bor er der ikke umiddelbart bar/restauranter/caféer. Men når man til tider har været 

ude til et arrangement om aftenen, skal jeg oftest krydse Gothersgade, i det område virker tingene noget 

ude af kontrol.

Når jeg skal på arbejde, komme jeg forbi Sværegade, og i det område omkring Kristen 

Bernikowsgade/Bremerholmen møder man fulde folk om morgen (kl. 7.45) og ser knuste glas og 

plastaffald.

Ikke af musikarrangementer, men af helikoptere, der vist flyver sightseeing med passagerer. Mest om 

eftermiddag / aften, hvor de ligger og cirkler rundt om området.

Det larmer og generer meget mere end musik, trafik mv.

Ikke af selve larmen - det er mere det rod og affald man mødes med næste morgen, idet folk smider affald 

som det passer dem. Jeg oplever det kun hvis jeg er tidligt oppe i weekenderne, da jeg ellers generelt 

synes, at der bliver ryddet rigtig fint op efterfølgende

ikke generende lige hvor jeg bor, men går man rundt i byen larmer og sviner og lugter det

ikke mere af hvad man forvente når man bor i en storby

Indre By: torsdag-fredag-lørdag er Indre By omdattet til en stor larmende svinende partyzone med stærkt 

påvirkede unge mennesker (spiritur og helt bestemt også hårde stoffer), så det bestemt er meget utrygt at 

gå igennem byen for at komme hjem efter feks biograftur, restaurantbesøg eller koncert. Jeg har tidligere 

boet i Indre By omkring Nikolaj Plads, men måtte flytte pga nattelarmen! Men Nyboderkvarteret er OK!!

Ingen væsentlige gener i min bydel, men når jeg bevæger mig gennem dele af middelalderbyen (f.eks. 

nærliggende Gothergadekvarter) hen mod weekenden er generne mærkbare.

Især torsdag, fredag og lørdag aften/nat.larmende festglade mennesker, der står og ryger foran spise og 

drikke steder.

Og romalejren i Borgergade, der tit holder fest med øl, sang og musik om natten.

Jeg bor i Gothersgade lige udenfor Patrybussens stoppested. Om sommeren er her så meget larm, at jeg 

bliver nødt til at flytte ud i mit kolonihavehus. Om morgenen er her tis og bræk op og ned af portene i 

gaden og der ligger knuste glasskår og pizzabarker alle vegne. Her er en meget grundig 

rengøring/spulning af gaderne, men den larmer fordi man bruger pustemaskiner i stedet for koste. I løbet 

af de sidste 20 år er det blevet mere og mere utåleligt at bo herinde. Det er jeg ked af, for Gothersgade 

(eller "Gothers" som de unge partygængere kalder det) er en hyggelig gade - OM DAGEN.

Jeg bor på 5 sal

Jeg bor ud til Borgergade, "en gennemgangsgade" for bl.a. nattelivet og der er tit råben og pissen op ad 

mure, træer, biler m.m.

Jeg er generet i weekend-enderne  i aftentimerne, når jeg skal gå fra metroen på Kgs.Nytorv ned af Store 

Kgs.Gade. Det er tit mange unge mennesker på hjørnet Gothersgade - Store Kgs.Gade. Der er møbler på et 

af hjørnerne. De generer de gående, som der så ikke er plads til. På det andet hjørne er der mange unge 

mennesker, som er svære at passere. De flytter sig ikke.

I samme tidsrum tisses der også groft i de 2 porte der er ind til min gård- Hindegade/Borgergade.

Jeg er meget generet af cykelparkeringen ved værtshusene. Meget ofte spærres fortorvet således at det er 

vanskeligt at passere. Det må særligt være et problem for barnevogne, personer der bruger kørestol eller 

gangstativ.

Jeg er ligeledes meget generet at at rygerne fylder fortorvet og jo mere berusede de er har de mindre 

forståelse for at blive bedt om at flytte sig så det er muligt at komme forbi.



De to punkter handler jo mere om gæsternes adfærd - det vil dog være herligt hvis der kan gøres noget. 

f.eks lave cykelparkering og opsætning af askebægre. måske det også vil være godt at gæster ikke både 

drikker og ryger på gaden - 

 

Jeg holder selv af at bruge nattelivet en gang i mellem, men kvarteret ved Borgergade/Boltens Gård løber 

løbsk efter kl. 04 om morgenen. Særligt i weekenden. Ekstremt berusede unge mennesker, moderat 

udøvelse af vold, råb og skrig, flyvende fadølsplastic-glas og knuste ølflasker en masse er normbilledet for 

dem som tør bevæge sig derned en hvilken som helst weekend. Det skal der vist arbejdes lidt med...

Jeg mener beværtninger skal tvinges til at feje og rydde foran deres beværtning. Alt sker efterhånden 

udenfor på gader og stræder pga. rygning. Det er enormt pinligt hver lørdag/søndag morgen at se 

Københavns gader tilsvinet ikke mindst kan man se turister undre sig.

Jeg synes, at det er et problem, at nattelivet har fået meget tætte og larmende koncentrationer i kvarteret 

"Pisserenden", Vestergade og Gothersgade. Selv om jeg ikke selv bor lige i nærheden, synes jeg, at disse 

gader som regel ligner noget efter Roskilde-festivalen, som byen ikke kan være tjent med. Det skræmmer 

også turister væk.

Knuste glas og flasker, tom emballage fra fastfood, støjende (primært unge) mennesker der trækker 

gennem gaderne på vej til og fra, høj musik ... samt alene bevidstheden om, at man deler tilværelse med 

individer på så lavt adfærdsmæssigt niveau.

Konstante problemer med støj fra gaden samt musik fra bodegaer. Gadestøj især tilknyttet gæster fra 

restaurenter, bodegaer mv. Også problemer med bræk, knuste glasskår, henkastet affald... vi kan aldrig 

sove med åbne vinduer, og skal bruge masser af penge på lydisolering mv.

Kun en naboselskaps personalefester 4-6 ggr per år.

Kun enkelte nætter hvor der kan forekomme fulde-skænderier, flaskesmadring og fest-råberier gentagne 

gange i løbet af nætterne. Oftest om sommeren. 

Det værste er de smadrede flasker som er til gene især for hunde, børn og cyklister.

Larm og skrald. Utryghed ved at befinde sig i Gothersgade-området om aftenen.

Larm, ituslåede flasker, grafitti breder sig desværre fra Gothersgade og andre dele. Bør i den grad bremses, 

og slet ikke spredes ud til fx området ved Kongens Have, hvis man fortsat ønsker indre by skal være 

beboelig (for andre end festaber)og bevare sin kulturelle og sociale karakter.

Larm, knuste flasker på gaden og fortov samt folk der pisser. Musik og larm fra beværtninger.

larmende nattevandrere,der tilsyneladende smider betydelige mængder affald på gader

og fortove uden hensyn

Lejlighedsvis hærgende fulderikker i gaden sent om aftenen. Men helt inden for rimelighedens grænser.

Meget Larm om aftenen og ufattelige mængder skrald dagen efter - ikke kun lørdage og søndage, men 

næsten hele ugen

Meget larm, råben og skrigen når folk går hjem om morgenen. 

Bræk, tisis og afføring i porten m.v. - ekstremt ulækkert.

Ekstremt ulækre gader om morgenen fyldt med affald, glasskår osv.

meget svineri på gaden, utrolig mange fulde mennesker i gaderne i især weekenden

Mest i form af knuste glas cigaretskod og pizzabakker som flyder. Jeg høre ikke meget støj der hvor jeg 

bor (kryds adelgade og dronningens tværgade)

Mest når de går fra bar til bar eller opholder sig udenfor for at ryge. Møder ofte meget tidligt om 

morgenen, og der er glasskår både på cykelstierne og vejene, når jeg skal til job, og samtidig skal jeg slås 

med de fulde folk, der vader rundt på cykelstierne og  vandrer rundt overalt uden at vide hvad de laver.

Mest støjende partybusser, skrald og glasskår i gaderne og plastikkrus efter weekenderne fra torsdag

Min bopæl ligger ved Nyboder, et stykke fra nattelivets epi-center.

No, but only since we installed soundproof windows!

nærmeste diskotek ligger 100 m væk. Nærmeste værtshus ligger noget længere væk. Men rygeforbuddet 

gør, at diskoteksgæsterne tager både drink og smøg med hen i min gade. Somme tider er gæsterne 

højrøstede, andre gange "glemmer" de deres skrald, og det er frustrerende med ungdommens manglende 

opdragelse af deres "karriereforældre"

Når kgs have lukker om aftenen holder det larm og nattelyde på den anden side i forhold til hvor jeg bor

Når vi - ganske ofte er i byen til besøg på restaurant, er byen når vi gårt hjem mellem 22-23 højrøstet og 



om formiddagen bærer byen præg af fest med pizzabakker, glas, tis og andet inden der ryddes op - 

tænker blot hvorfor ser Stockholm ikke sådan ud om morgenen...

Om sommeren især, når vinduerne er åbne. Der er meget lydt mellem vores boligkareter, da gaderne er 

smalle, så man kan høre ALT nede fra gaden. Og så er fulde, glade, skændende og syngende mennesker 

meget lydte. Så oftest kan vi ikke have vinduer åbne torsdag, fredag og lørdag.

Oplever kun morgenen efter med affald og glasskår på gaden

Partybusser der kører gennem Bredgade med meget høj musik er generende

Partybusserne

Reasturant " pastis" bruger vores biler tag på p-pladsen foran resturanten til drinks borde

Råben og skrigen og affald alle vegne

råben og skrigen på Borgergade til sent på natten om sommeren.

går til middelalderbyen tidligt om morgenen for at passe børnebørn. går gennem gaderne i glasskår, bræk, 

urin og ofte en masse fulde, højrøstede unge mennesker.

Råben og skrigen. Berusede mennesker med en undertiden intimiderende adfærd. Svineri på gader og 

fortove-

Sagen er, at jeg om sommeren bor i min have Hedegaardsvej 127 på Amager, hvor man har "stor 

fornøjelse" af alle arrangementer på Amager Strand pg Tiøren, så jeg ved ikke rigtig, hvor hårdt det går til 

her inde i byen om sommeren. I nattetimerne op mod weekenden kan her hele året være noget råb og 

skrig, men det er beskedne gener. Glæden ved at bo så centralt er 100 fold større. Det værste er affaldet 

som de ret berusede kaster om sig med.

Sent om natten: hylen,råben og skrigen i Bredagde; Ejendommens lille haveanlæg mod Frederiksgade 

fungerer som pissoir og stinker om sommeren. Henkasten af affald og flasker især i Gothersgade, 

Dronningens Tværgade, og Store Kongensgade. Et misbilligende blik om natten udløser ikke sjældent en 

meget ubehagelig truende adfærd. Der er især problemer torsdag, fredag og lørdag.

sidst på ugen. kgs have der kommer mange højtalercykler. musik og larm fra generator  hotel i adelgade

Skral i gaderne

Skrald og Smadrede glasflasker på kørebane og cykelstier.

Fulde mennesker på kørebane og cykelstier

Skyldes hovedsageligt når der opstår tumult på gaden. Musik/fest larm generer ikke i området.

Som oftest af fulde mennesker der går ned ad Borgergade fra Gothersgade.

Specielt folk der står og ryger, drikker og skriger af fulde lunger til sent ud på natten

Specielt højt snakken, syngen og skænderier.

Specielt rygerne, som står udenfor og er meget ret højrøstede

Busser, som afventer gæster fra restaurant og lader motoren køre i halve time.

Partybusser med høj musik

Flaskecontainer, der bliver påfyldt, når restauranterne lukker + andre der rydder op om aftenen og natten.

Specielt week-ends. Natudskænkning og party-biler/cykler/busser og fulde personer der går hjem og hvor 

nogle af dem urinerer op ad vinduesfacaderne

Store arrangementer med meget høj musik

Store mængder af affald i gaderne omkring Gothergade. Specielt fredag, lørdag og søndag morgener. 

Uligeligt støjniveau på tordag, fredag og lørdag aftener. Specielt i sommerhalvåret.

Støj (ml. 0-05) og affald (cigaretskod, glasskår) er de primære kilder til gene. Noget ligger inden for det 

man må forvente, når man bor i byen - andet gør ikke. Hærværk udført af fulde værtshusgæster på vej 

videre forekommer også - politianmeldelse hjælper som regel ikke.

Støj afhjælpes med specialfremstillede ørepropper. Det mest generende er det svineri, der følger med 

nattelivet. Knust glas, tis, bræk, pizzabakker og andet affald flyder i gaderne fredag, lørdag og søndag 

morgen.

Støj fra flokke af mennesker der drager højtråbende gennem Store Kongensgade

Støj fra gaden (Borgergade) om natten efter diskotekerne i Gothersgade er lukket.

Støj fra natklub Kronprinsessegade

Støj, ofte fra Kongens Have om sommeren.

Svineri overalt dagen efter.

Svineri og råb i gaderne

Synes natteliv hører til en storby som København, og ser ikke noget problem

Særligt manglende oprydning foran værtshuse og lign.



Søj hele natten om sommeren af personer der kommer gående af adelgade.

Tidligere lå der et værtshus i St. Kgs.gade over for mig, Bangs Bodega, som gav store forstyrrelser. Sådan 

er det ikke mere, men fredag, lørdag, og spec. juletid, kommer der mange grupper mennesker forbi og 

larmer. Det generer mig ikke mere, hvor jeg er flyttet i mellemhuset.

Tobaks & Vinbutikken i Knabbrostræde sælger vin& spiritus hele natten primært weekend,- Må han det?

Der ligger knuste flasker i gaderne i nærheden 

Erfaring fra Brolæggerstræde 

Ellers syntes jeg at kommunen et god til at få ryddet op

Dbh Bent Olsen :-)

Torsdag - søndag er der så meget larm, råben, skrigen til barerne lukker. Ligeledes er der fyldt med affald, 

opkast på vores trappe og hele fortorvet er fyldt med knuste flasker, cigaretskod da rygning og festen 

foregår også på gaden. Meget belastende.

Typisk gæster fra Borgergade/Fredericiagade barerne der skal have en taxa fra St Kongensgade, når de skal 

videre. Det er gerne omkring midnat i hverdagene og et par timer senere fredag/lørdag. Gæsterne er 

højrøstede og meget berusede

Typisk torsdag, fredag og lørdag

Undgår gerne Pissrenden og Gothersgade torsdag, fredag og lørdag aften. Det er for heftigt.

Vi bor på Gothersgade og skal vær weekend (onsdag til søndag i nogle perioder) døje med larm, bræk, pis 

osv. fra den store mængde af mennesker der går i byen på Gothersgade. Det går inddag nogle gange så 

vidt, at gaden ikke er nok for de festende mennesker og så bliver vores port sparket ind og vores gård 

brugt til at indtage narko og medbragt alkohol.

Vi bor ved siden af Culture Box, som spiller rigtig høj musik - så højt, at flere er flyttet fra ejendommen på 

grund af larm fra Culture Box. 

Derudover er gæsterne til Culture box generende, idet de tisser, tager stoffer og smider skrald i vores 

gade.

Vi er ikke generet nær egen bopæl, men bemærker, at der er megen støj og larm i området omkring 

Gothersgade torsdag / fredag / lørdag. Søndag flyder Gothersgade og Borgergade med affald - gamle 

pizza bakker og lignende. Uhygiejnisk og ulækkert og skæmmende for kvarteret

Vi har oplevet flere gange at partybusser kører rundt her i kvarteret og sætter de unge af. De unge mænd 

med trang til at lade vandet, stillede sig op og pissede op ad husmurene og de unge kvinder løb rundt og 

hvinede. Og så forurener busserne luften. Helt unødvendig og dårlig opfindelse!

Vi har soveværelse mod Borgerkroen. Vi åbner aldrig soveværelsesvinduet og har fået sat 'sound proof, 

triple glazing' vinduer i. Det har løst problemet med støj fra Borgerkroen, men som sagt kun hvis vi ikke 

åbner vinduet.

Voldsom støj, råben og skrigen og et utroligt svineri.

Å

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

"Weekenden" starter efterhånden torsdag for fulde mennesker der til tider oversvømmer f.eks Gothersgade. 

Der er for meget druk i kvarteret.

Aloha bar's brølen aftenen igennem, og folk der vælter ind og ud derfra i temmeligt ustyrlig stemning. 

Fulde, brølende folk natten igennem, bræk osv og glasskår på cykelstierne. 

Kiosken på Kgs. Nytorv, der spiller musik eller radio til sent på aftenen og ikke vil tage hensyn (lyden går 

opad til 4. sal) - og deres tænden bål og derefter lugten og forureningen fra kul i bækkener.

de sene nattebevillinger gør at bargæsterne kommer senere hjem og larmer i gadebilledet  eller fortsætter 

festen hjemme så jeg vågner i de tidlige morgentimer.

Desuden er der glasskår i gaderne når jeg cykler på arbejde - punkterede dæk ofte- og det er allerede fra 

om onsdagen og resten af ugen.

Der er meget larm, råben og skrigen. Formentlig er personerne fulde

Der er ofte en utryg stemning hvor man som borger fx ikke kan bevæge sig rund uden at blive antastet af 

fulde mennesker etc.

Der er områder hvor det er svært at passere som fodgænger uden at blive skubbet til, skulle gå ud på 

kørebanen for at komme igennem / forbi, eller skulle springe til side for meget berusede mennesker.  



Særligt den første del af Gothersgade (ml. Kgs. Nytorv og Kongens Have).  Ditto ind imellem i dele af 

Pisserenden.

Der er temmelig roligt på Gammelholm, hvor jeg bor. Der er mange restauranter og barer, men de lukker 

(næsten) alle kl. 00 eller kl. 01.00 og larmer generelt ikke eller generer overhoved ikke. 

Vi har haft en restaurantbåd (nu brændt) i vandet ud for Havnegade. Der var længe åbent, meget høj musik 

og mange biler. Det syntes vi beboere var meget generende.

Der kan af og til være støj .

Men det måske 3-4 gange om året .

Der ligger en party båd i Havnegade, som heldigvis er lukket pt - der har været brand i den. Nu er den til 

salg, men muligvis vender problemet tilbage, når båden bliver solgt.

Det er der generer er roden og svineriet dagen derpå.

Kan ikke forstå at barerne ikke selv skal stå for oprydning efter nattens udskejelser

Det er ikke sikkert at færdes ude i kvarteret i de sene aften og nattetimer. Der er for mange fulde og 

provokerende mennesker og ingen opsyn. Det er ikke rart at gå hjem ikke engang fra en metrostation. 

Der er ALT for megen larm efter 24.00 fra nat klubber og værtshuse.  

Et helt 3. Problem er  støj  fra motorcykler om sommeren. De køre race op og ned af bredgade , 

strandstræderne m.m. Mange motorcykler uden udstødning og motorcykelister uden styrthjelm.

Distortion er en plage. Men ellers er her roligt.

For lang tid åben i restauranter og barer og folk støjer i gaderne og meget affald og smadret glasskår - 

flere der tømmer skraldebøtterog spuler m vand som de i for Els Paris - en kodex for, at vi lærer folk at 

dæmpe sig og ikke tro at København efter 24 er en forlængelse af sommerens Roskilde festival

Fulde folk som råber og ind imellem høj musik.

Føler at nattelivet er en del af oplevelsen når man bor i en storby. I sær i en storby der vokser og vokser.

Generne ligger mest i det affald der ligger dagen efter. Kommunen er rigtig god til at rydde op, men der 

ligger fortsat en del efterfølgende.

Eksempelvis når fejemaskinen har taget cykelstien på Gothersgade, så virker det mest som om at alle 

glasskår er fejet ud midt på cykelstien. Om det er kostene der ikke virker ved jeg ikke.

Jeg forstår heller ikke at restauranter der har udendørs servering får lov til at feje deres affald 

(cigaratskodder mv) ud på cykelstien. Dette er et problem blandt andet på Kongens Nytorv (Fiat og Geist).

Godtersgade er en umulig svinesti, specielt torsdag - søndag. Man kan ikke fredfyldt cykle pa arbejde om 

morgenen pga affald og glasskår. Det samme gælder Nyhavnssiden.

Hærværk og der urineres overalt

I mindre omfang af støj, i højere grad af affald/glas/flasker opkast cigaretskod, folk der tisser i porte/på 

døre etc

I selve Gammelholm området er der ikke megen larm som sådan, men der er masser af griseri og 

efterladenskaber og porte i området benyttes som pissoir. Griseriet bliver som regel hurtigt ryddet op, men 

det må give et frygteligt indtryk på turisterne, som ofte er ude at gå om morgenen og formiddagen.

Ikke i mit hjem, men undertiden på vej dertil i bil hen over Kongens Nytorv fredag og lørdag ved midnatstid 

eller senere, hvor fulde piger på hæle, de ikke kan styre, vakler rundt fra den ene bar til den anden uden at 

interessere sig et øjeblik for, om der er rødt eller grønt for dem.

ikke på Gammelholm, men har boet 2 år i Pilestræde, det værste sted man kan forestille sig. Fuldstændig 

ude af kontrol

Ind imellem af råbende berusede personer, der går igennem den gade hvor jeg bor.

Ja, jeg bor i Nyhavn. Har accepteret at der er meget liv og glade dage om sommeren især. Men det kan 

blive voldsomt med fulde mennesker stående på gaden. De har et par gange antastet min kæreste, og jeg 

føler mig ikke altid tryg ved at gå hjem alene efter kl. 24. Især ikke hvis vi medtager området omkring 

Gothersgade. Det er et rent hvepsebo for kamphaner fra provinsen, der kommer ind for at spille "smarte" i 

nattelivet i weekenden. De tisser over alt udenfor, smider ufattelige mængder af skrald og kan være 

truende i deres adfærd. Dette er totalt uacceptabelt.

Jeg bor i en stille gade, men noen gange i året er det støy fra fester i nyhavn.

Jeg bor paa Grønnegade op ad Gothersgade. Larmen generer ikke, men affaldet gør.

kun generet af affald

Larm og høj tale/råb på gaden lige neden for mit vindue 00-05 tors/fre/lør

Mest det generelle svineri af affald, tomme og endda smadrede flasker, desuden urin og bræk i porte og 

lignende.

I mindre grad larm - det er faktisk mere i forbindelse med forbikørende partybusser, der larmer.

Når fulde mennesker går råbende igenn gaden-men det sker nu i begrænset omfang.



Restaurant har åbent til ca 4 -5 i weekenden med rygende / snakkende besøgende gæster.

Mit soveværelse vender desværre ud til vejen.

Rygere der larmer

Støj fra arrangementer/fester på Charlottenborg er urimeligt højlydt og varer ved til den tidlige morgen om 

sommeren. Der er ingen kontrol over disse fester.

Det er utrygt overhovedet at fældes i Gothersgade om natten og gaden ligner en krigszone langt op ad 

formiddagen.

Desuden er de mange tyverier om natten omkring Kongens Nytorv heller ikke særligt betryggende.

Gademusikanter i Nyhavn er ulidelige, samme melodi (hele dagen/hver dag) 10 måneder om året.

Støj fra beværtninger - og 'fulde folk'. Det værste er dog at gaderne undertiden flyder af affald og glasskår 

efter en week end. Særlig slemt er det i Gothersgade.

støj, skrald, urinering

Svineri og affald i gaderne, mange cykler, der henslænges til gene for fodgængere, cigaretskod, fulde folk, 

råben og støjende musik, ufremkommelige gader og fortove

Vi har Cafe Mønten i kælderen i vores ejendom og vi oplever meget støj fra musik og gæster, især forår og 

sommeraftener.

Vores eneste gene er fest busserne der ofte holder uden for vores vinduer

Værtshuse hvor der kommer publikum der ikke bor i byen. Åbent til 5-6 og larmer helt vild hensynsløst fx 

sørens værtshus på vandkunsten hvor vores datter ikke kunne sove tors fre lør.
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Ja, meget 33,6% 47,1% 41,7% 52,5% 41,5% 37,2% 37,4%

Ja, nogle 

gange

38,7% 39,2% 36,5% 32,6% 36,2% 40,2% 44,3%

Nej, kun 

undtagels

esvist

15,6% 6,9% 11,2% 7,9% 9,6% 12,9% 8,6%



Nej, 

aldrig

9,3% 3,9% 4,5% 5% 6,4% 5,4% 5,7%

Ved ikke 2,8% 2,9% 6,1% 2,1% 6,4% 4,4% 4%

Responde

nter

604 102 312 242 94 503 174



Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Afhængig af hvilke områder man bevæger sig rundt i.

blot hør på lyden og skrigene af de fulde, tag en tur på strøget og de omliggende små gader og lyt igen kl. 

2-3-4-5 om natten, de unge hyler som vilde dyr på sprut - det er ikke for almindelige turister.

Da vi meget sjældent ser patruljerende betjente i nattelivet i vores kvarter, føles det som meget utrygt at 

være ude. Der går tit grupperinger af forskellige enten meget fulde eller meget aggressive personer på 

vores gade i de nætter, hvor der er natteliv.

Der bliver råbt ad en, fulde mennesker er ofte ubehagelige. 

Der går store grupper mænd rundt ude på ballade (har set flere overfaldet, min familie er blevet og jeg har 

været tæt på). Dertil biler kører rundt på gå gaderne med tonet ruder og høj bass.

Der er aftener og nætter, hvor påvirkede nattegæsters adfærd i gaderne klart giver anledning til utryghed. 

Jeg er decideret blevet truet flere gange, når jeg kommer hjem sent.

Der er altid mange på gaderne, så man føler sig tryg i mængden.

Der er ikke meget belysning i gaderne så det er ubehageligt at gå og dertil kommer en del fulde folk

Der er rigtig mange fulde mennesker og rigtig mange grupper af unge invandredrenge samt grupper af 

romaer alle sammen med til at gøre gaderne utrygge.

Der er trygt i mit område, men det føles utrygt at være omkring rådhuspladsen torsdag, fredag og lørdag 

efter 22. Det gælder også Nørregade, som man også helst skal undgå i weekendernes sene aftentimer.

Dersværre ikke. Dette skyldes at man oftes bliver chikaneret af folk der på vej i byen, når man selv er på vej 

hjem

det afhænger af tidspunkt - jo senere og mere fulde folk er - desto mere ubehageligt

Det er forholdsvis trygt, hvis man ikke lader sig provokere.

Det er ikke farligt at være midt i folkemængden. Det kan opleves farligt at færdes alene på en 

mennesketom gade i indre by

Det er ikke kriminaliteten som er et problem i Kbh. Det er holdningen til støj og folk som sviner og tisser 

når de har drukket hele natten og først gå hjem kl 7-8 stykker. I øvrigt er det der man fredag morgen ikke 

er vild med at børnene sendes alene i skole, da der er et utal af meget fulde unge og voksne, som går hjem 

fra byen. I stedet for at man burde lukke kl 2 stykker, senest, så byen stadig er til at holde ud at bo i. Fra 

2007 hvor jeg flyttede ind til nu har været en vanvittig udvikling. Og det har været trist at se natklubejerne 

til tider misbruge at beboere har svært ved at gøre ret meget ved støjproblemerne. Hvis man bil ha gjort 

bare lidt for sin familie på den front kræver det man er vedholdende og holder fast i at kontakte 

myndigheder. Selv støjgener siger at vi er mange der gennemlever et mareridt når det bliver torsdag til 

lørdag. Men selv søndage og tirsdage kan ikke forhindre dem i at holde åbent.

Det er ikke så ofte at vi er sent ude.

Det er mere utrygt de senere mdr, hvor jeg har set tyveri på åben gade.

Det kan være svært at forudse den adfærd, der kan herske blandt fulde mennesker.

Det kan være ubehageligt hvis der er folk som sidder og tager stoffer på trappe stenen op til opgangen ... 

og hvis folk i flok råber og vælter rundt ...

Det kommer meget an på vejret, ugedagen og hvor vi er i måneden 

Lyder mærkeligt, men det har en afgørende virkning.  Den første på måneden er altid værre end den 22eks. 

Er det varmt i været er der direkte råb og skrig om natten.

Det største problem er at barer får lov til at blokere og feste på hele fortovet og lade beboere gå på gaden. 

Derudover er der tegn på at narkohandlen fylder mere og mere på gaden. Når en bil kører rundt uafbrudt i 

en time lugter det af narkohandel.

Folk bliver aggressive , hvis man spør om at komme til sin gadedør, mens de tisser op ad den.., så nu siger 

jeg ikke noget mere. Folk er i det hele taget meget aggressive sidst på natten. Slår til vejskilte og parkerede 

biler.

Folk er alt for fulde

Folk er normalt meget høflige, også når man beder dem om at flytte sig fra trappen foran hovedindgangen, 

som åbenbart er et godt sted at sidde, når man er træt/fuld

For det meste

for det meste

For det meste, større grupper af unge, gå vi blot en større bue udenom



For lidt politi på gaden både om dag og nat

For mange fulde folk, der har den holdning, at indre by er een stor festplads, hvor man kan larme/smadre 

ting og så kommer kommunen dagen efter og ryder op efter dem.

For meget druk og for lidt politi

Fulde folk hærger  i flokke ned af Købmagergade fra kl. 23 og frem. Pilestræde og Sværtegade er helt 

slemme om natten med køer at fulde og råbende folk.

Fulde mennesker KAN være ubehagelige og nærgående.

generelt ja, men af og til nej

Generelt set føler jeg mig tryg om aftenen i indre by.

går sjældent ud sent

Har børn og vi go aldrig ud om aften i weekend.

Hvis jeg er i bil, er der visse gader jeg undgår at køre gennem for at finde p-plads 

(Grønnegade/Gothersgade).

Hvis jeg kommer hjem efter midnat i week-enderne tager jeg oftest en taxa. Chaufførerne er iøvrigt ikke 

begejstrede for at køre herind, da de skal igennem Nørregade, Studiestræde eller Vestergade.

I det område jeg bor er der mange unge mennesker der slås eller kaster med ting. Så det sker til jeg må stå 

op og ringe til politiet vedr slåskampe eller hærværk. 

Jeg bor tæt på Krystalgade hvor personer vil ned og drille politivagterne.

I min egen gade føler jeg mig tryg. Går ALDRIG gennem Vestergade og til dels Studiestræde efter mørkets 

frembrud.

I nattetimerne er kvarteret ikke vores, men andre og mere dystre kræfters, som ikke vil os noget godt.

Ikke i Vestergade på festlige tider - ellers føler jeg mig vist tryg i hele indre by, på alle tider af døgnet..

Ikke omkring Rådhuspladsen og Strøget - der er altid lidt utrygt

Ikke på Nørreport (jeg har boet i Indre By siden jeg var 12 år, og kørt med s-tog hel mit liv fra Nørreport) 

stationen har udviklet sig et et sted der tiltrække, og her tænker jeg ikke kun på hjemsløse, narkomaner og 

romaer, men mere i virkeligheden de der hurtig kommer ind til byen for at opsøge ballade og sælge dope 

og stjæle en cykle eller prøve at rulle en tilfældig idiot ved pengeautomaterne - og nej ikke noget jeg tror, 

jeg ser det mindst en gang om ugen!

Ikke tryg fredag og lørdag Nørregade og Rådhusstræde

Isæt på nørreport og starten af Købmagergade er der ofte slagsmål eller folk der udviser truende adfærd. 

Andre gader oplever jeg ofte ubehagelige tilråb fra berusede personer. S-tog og busser er der ofte nogen 

der bliver generet.

Ja ellers ville jeg ikke bo her. Der er flere mennesker nat/aften end der er andre steder, og håber, at vi 

"passer på hinanden".

Ja mange mennesker, meget politi. Dog voldsomt ubehageligt for almindelige borgere i Studiestræde, 

Gothersgade og Sværtegade.

Ja på egne vegne, men ikke tryg på vegne af min øvrige familie

Ja, det gør jeg. Kommer dog ikke ud i nattelivet så ofte for tiden da jeg har små børn.

Ja, gaderne i middelalderbyen føles generelt trygge om natten.

Ja, men der er mere vold og trykket stemning end tidligere

Jeg bor i Teglgårdsstræde her er kun støjgener fra Sabines Cafeteria. Det er sjældent at der er fulde folk 

der passere igennem teglgårdstræde.

Jeg bor lige ved Nørreport station, og i weekenden er jeg ikke altid tryg, ved at gå ned af den første del af 

Frederiksborggade. Der er mange fulde mennesker i  området mellem McD og BurgerKing.

Jeg er aldrig bange for at færdes i min by - hvis jeg var, ville jeg findet et andet sted at bo! Undgår dog 

Strøget fredag og lørdag nat, men jeg har på den anden side heller ikke ærinde der.

Jeg er holdt op med at gå ud sent i mit eget kvarter , synes der er ubehagelig stemning.

Jeg er sjældent på gaden efter 24:00

Jeg færdes ikke så meget ude i nattelivet.

Jeg færdes meget sjældent om natten i nattelivsgaderne i Indre By

Jeg færdes normalt ikke som fodgænger efter midnat, men i bil eller taxa.

Jeg færdes sjældent i de livligste nattelivsgader, men har altid boet i byen og altid været tryg ved at færdes 

i den på alle tidspunkter af døgnet.

Jeg føler mig desværre ikke tryg. Der hersker totalt kaos på gaderne med flyvende flasker, glasskår, fulde 

råbende mennesker og mange slåskampe.

Jeg føler mig generelt tryg i København. Men jeg oplever stemningen i indre by´s nattelivsgader (Strøget, 



Gothersgade, Vestergade, Nørregade) som ubehagelig. Til trods for at jeg ikke frygter for at blive slået ned, 

er det ikke områder jeg har lyst til at opholde mig i.

Jeg føler mig tryg, hvis jeg undgår Vestergade som fyldes op meget tidligt på aftenen i weekenden. Men 

efter kl. 21 undgår jeg  at lufte min hund, da hele indre by kvarteret med de mange udefrakommende 

skaber en til tider ubehagelig atmosfære.

Jeg føller mig OK - i hvert fald ikke truet af noget eller nogle.

Jeg går ikke gerne ud om aftenen og natten på grund af fulde og i øvrigt påvirkede folf

Jeg går konsekvent ikke alene på gaden sent om aftenen og slet ikke i weekenderne i studiestæde og 

Vestergade.

Jeg går ud fra, at I mener TRYG, som der står, selvom udformningen af spørgsmål og svar tyder lidt på, at I 

mener UTRYG. Jeg føler mig for det meste tryg.

Jeg har aldrig følt mig utilpas med at færdes i nattelivet. Jeg er opvokset med stive stoddere der råber og 

teer sig og på trods af det føler jeg mig altid tryg fordi jeg ved de ikke gør mig noget.

Jeg har aldrig oplevet noget ubehageligt og nægter at være bange i mit eget kvarter.

Jeg har aldrig været bange for at færdes i byen, og jeg har boet her siden jeg var 17, men den er blevet 

hård. Jeg ser "bander" personer i store biler der er begyndt at køre i området - ved ikke lige hvad de laver? 

Men jeg har set dem, også om formiddagen, stige ud og smadder hinanden. Der er for lidt synlighed blandt 

politi eller andre institutioner som kan gøre en tryg. Jeg kan gå i Shanghai om natten med min familie og 

på intet tidspunkt føle mig utryg?!

Jeg har altid følt mig rimelig tryg i Indre Bys natteliv. Det er dog skiftet henover de seneste år. Der er 

mærkbart mere agression/vold (og drugs) i nattelivet i mit område- og visse gader- fx Vestergade undgår 

jeg helt torsdag,fredag,lørdag.

Jeg har boet i City i 35 år. Jeg føler mig tryg i almindelighed, men selvfølgelig har jeg været ramt af 

lommetyverier og den slags kriminalitet.

Jeg har oplevet stor hjælpsomhed af borgerne ved et fald på stentrappen på Nørreport S-togstation. Jeg var 

meget overvældet.

Jeg har boet i indre by hele mit liv og har aldrig nogensinde følt mig utryg ved at bevæge mig rundt noget 

sted i byen på noget tidspunkt af døgnet - indtil for en fem års tid siden. Det område, jeg er opvokset i, 

har ændret drastisk karakter over de sidste år og er nu både brutalt, voldeligt og ulækkert. Få beboere i 

området tør bevæge sig udenfor mellem 04 og 09 i weekenderne, da der simpelthen er for mange overfold 

og for megen vold grundet de usandsynligt fulde og påvirkede mennesker, der stadig er i gang med at 

drikke i/uden for de utallige steder med 05-bevilling, som typisk holder åbent til 08-09-tiden om 

morgenen. Dertil kommer den voldsomme forråelse af området, som også skyldes det faktum, at 7-11 må 

servere alkohol på alle tider af døgnet, således at de allerværst berusede og voldelige bygængere fortsætter 

deres togt hér.

Jeg har boet i indre by i næsten 50 år, og jeg har aldrig følt mig generet, selvom jeg er gået hjem sent.

Jeg har desværre haft mange ubehagelige episoder med meget fulde eller på andre måder påvirkede 

mennesker - der både skubber, råber og kaster ting efter en (og mine børn) og jo senere det bliver jo mere 

utilregnelige bliver de. Flere gange har vi set politiet komme og fjerne mennesker de blev for larmende 

eller var oppe at slås.... Men der er jo også ALT for mange billige barer (der tiltrækker de helt unge) samlet 

på et alt for småt område.

Jeg har heller ikke lyst til at gå på gaden om natten fordi folk er mere fulde og mere aggressive end 

tidligere. Det sker ofte at de råber af hinanden og er ret aggressive overfor hinanden. Nogle gange bliver 

der også smadret ting. Huset overfor fik smadret en gammel gadelampe sidste efterår. Så den har de 

måttet fjerne.

Folke sviner også ret meget og tisser overalt.

Jeg har ikke noget imod at gå på gaden i indre by kl 01 stykker. Føler ikke at de fulde mennesker er 

specielt agressive. Kun larmende. Men Strøget undgår jeg som regel. Jeg har en enkelt gang oplevet nogle 

drenge der bevidst havde en provokerende opførsel. Sådan nogle der opsøger ballade og konflikt så der 

kan slås.

Jeg kommer ikke hjem om natten, de bryder min mand og jeg os ikke om, det er ikke behageligt

Jeg mener at gaderne omkring Vestergade og Strøget er præget af folk som har taget for mange stoffer og 

ikke er i stand til at opføre sig ordenligt. Typisk når min kæreste og jeg kommer hjem ved 02-03 tiden er 

folk ikke rar når man forsøger at komme igennem gaden med sin cykel. Vi har een enkelt gang har en 

narkopåvirket mand inde i vores gård som slog vores nabo ned inden politiet nået at ankomme.

Jeg ser ikke ballade være en udfordring i indreby.



jeg undgår  de gader  hvor  der  er meget natteliv og uro og fulderiker

Jeg undgår helst unge i flok, da de tit er meget aggressive.

Jeg undgår konsekvent at være udenfor efter kl. 20 på grund af usikkerhed ved at færdes i gaderne 

omkring min bopæl i Pilestræde. Selv når jeg tager hjemmefra om morgenen 7.30 føles det utrygt, da der 

stadig er mange temmelig fulde og ubehagelige mennesker til stede. Blandt andet bruger de trappen til at 

sidde og drikke, og man skal bede dem om at flytte sig, hvilket tit afføder ubehagelige situationer, hvor 

man er decideret bange - men jeg skal jo på arbejde.

Kan godt være en del tumult sent om aftenen

Kun romaer kan få mig til at være utilpas og utryg

lang tid siden, jeg har været ude at rende på gaden om natten

Man skal kende sit kvarter for at gå ad gader hvor de fulde, råbende og nogen gange truende grupper ikke 

befinder sig.

Mange har en meget larmende adfærd især når de 'er i byen' især i Fiolstræde. 

Men jeg vil ikke sige at jeg føler mig utryg over den, snarere generet af at folk vælter rundt og brøler så 

højt.

Mange mennesker sikrer, at der er nogen der ser hvis der foregår noget der ikke bør finde sted.

Men det er også fordi jeg fravælger visse ruter i weekenden og om natten.

men hvis man kommer hjem om natten, så kan folk godt virke meget ubehagelige

Men jeg færdes der sjældent

men jeg kan se, og ved, at andre, der ikke som jeg er to meter og 100 kilo, føler sig utrygge af og til

Menes der evt UTRYG - spørgsmålet er formuleret: føler du dig nogle gange TRYG?

Min mand og jeg har besluttet ikke at være bange - men der også her en stigende utryghed i byen - de 

unge mennesker er meget fulde, ofte fyldt med narko og ofte aggressive. Det er da ikke rart et sted, hvor 

man bor

Måske nærmere en mellem ting mellem "meget" og "nogle gange". 

Ville nok sig føler mig for det meste tryg.

N år fulderikker råber efter en eller forsøger at tage fat på min kone. Meget ubehagelig.

Nej der gør jeg desværre ikke mere. Druk og vold blandt de unge er blevet massivt. Jeg har boet i 

københavn i 20 år og da jeg flyttede her til var det meget fredeliger, men der er kommet et utal af 

beværtninger til der bl.a. servere billig alcohol for et væld af unge studerende. Jeg er selv ikke særlig stor 

og mørk i huden, så hvis jeg går ud på gaden torsdag, fredag eller lørdag aften, så er der stor risiko for jeg 

bliver antastet af nogle, og det er ikke altid lige sjovt og lige uskyldigt., så jeg lader min mand gå ud alene 

hvis vi mangler noget fra kiosken eller købmanden. Det kunne være fantastisk hvis København var et sted 

hvor man stadig kunne gå en aften tur , men Københavns kommune har skabt en getto af unge studerende 

der drikker sig i hegnet, man ser ingen voksne mennesker i gadebilledet om aftenen, hvilket også er med 

til at gøre byen en del mere utryk.

Nej jeg føler mig faktisk aldrig tryg mere. I særdeleshed de mange fulde mennesker og alle de andre 

'skæve typer' som bliver draget til byen grundet festen.

Nørreport bliver værre og værre med overfald, råben og aggressive udlændinge samt 2./3. generations 

danskere, der opsøger slagsmål

Området omkring Nørreport Station og Strøget (fra Rådhuspladsen ned til Nytorv/Gammel Torv er virkelig 

utrygt.

Ond og hidsig stemning, især efter 02.

Primært taxaer kører hurtigt og holder sig ikke indenfor fatgrænser. Det øger vores utryghed når vi gå eller 

cykler til/fra vor bopæl i gaderne. Mellem 01 - 05 om natten oplever vi taxaer der holder med moteren 

tændt på p-pladser tæt på beværtninger og klubber. De venter naturligvis på kunder. Støjende og 

generende. Taxaer bør udelukkes fra middelalderbyen.

Påvirkede mennesker af forskellig slags giver ikke nogen trygg fornemmelse.

Undgår helst gaderne efter kl. 23.30

Sagen er, at chanchen for at rende ind i en flok idioter (altid i flok!) er ret stor. Flokke der er på gaderne for 

at generer og provokerer. Strategier som i den vilde natur - hyæner der nøje udvælger byttet og indkredser 

og slår til. Det er de velovervejede og så er der fulderikker der ikke aner selv hvad de har gang i. De har 

altid været der og man ved hvordan man bare går uden om. Forskellen er i dag, at flere i det segment er 

påvirkede af partystoffer der ganske enkelt gør dem uberegnelige. Når det så er sagt, er det klart at langt 

langt hovedparten af gæster i byen er helt okay og aldeles iorden og venlige. Derfor bør problemerne også 



kunne løses med den lille gruppe der ødelægger alt. Hvorfor er der ikke politi på gaden - uniformeret 

gående eller på cykel ? Tør de ikke ?

Se forrige kommentar

Som beboer i Sankt Peders Stræde gå jeg aldrig ad Vestergade eller Strøget (fredag aften/søndag middag) 

og krydser heller ikke Strøget i dette tidsrum, men ta'r istedet cyklen en omvej udenom.

Som kvinde er jeg altid på vagt på tomme gader. Er før blevet fulgt efter, men oftest er jeg tryg.

Sommetider - ikke altid. Jeg prøver at virke "usynlig" og lader være med at se på nogen, men det virker 

ikke altid

Store grupper af unge står og råber og drikker på gaden og de råber tit efter folk. Man ved aldrig, hvad de 

kan finde på.

Strøget fra Rådhuspladsen til Ny torv og Gammel torv, føles meget utryg om aftenen og natten. Vestergade 

kan man ikke passerer for fulde unge mennesker

Synes altid jeg får et smil tilbage, når bare jeg smiler til folk 
Særligt området omkring studiestræde og vestergade kan føles usikre - og vestergade siden af gammel 

torv

Undgår helt kontakt med nattelivets gæster

Undgår Nørrebro kvarterer.

Utryghed er ikke et problem.

Det er støj og svineri.

Vi bor heldigvis  i  et forholdsvist roligt kvarter og holder os helst langt væk fra d mest livlige områder.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

afhængigt af hvilke gader jeg vælge at bevæge mig rundt i

Alt for mange der sover på gaderne eller bumler fulde rundt. Tiggere og sovende burde fjernes fra 

gadebilledet døgnet rundt

Det hører til sjældenhederne, at jeg færdes ude om natten, men om aftenen er jeg ikke utryg

Færdes sjældent i nattelivsgaderne, og undgår altid Strøget, mens Strædet opleves meget fredeligt.

Gentagne problemer med østeuropæiske migranter som samler flasker/tigger/optager 

cykelparkeringspladser meget aggressivt. Nogle er psykisk syge.

Ikke når jeg er alene

men jeg undgår at færdes på en del af Strøget, der er tæt på Rådhuspladsen

Når jeg en sjælden gang er ude sent om aftenen - fra f.eks. en koncert - undgår jeg altid de gader med 

mange værtshuse og Strøget

render sjældent rundt om natten

Vi cykler altid, for så kan man hurtigt komme væk fra evt. problemer. 

Men ja, der er som tidligere nævnt nogle områder i Cph, som er ubehagelige at færdes i sidst på aftenen, - 

hvis jeg var turist, ville jeg være særdeles utryg. 

Der er også alt for mørkt i Cph! Mere lys i gaderne, tak!

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

altid, jeg har en hund som luftes i kvarteret på alle tider af døgnet og vi bruger Ørstedsparken rigtig 

meget, elsker det, men igen kunne jeg ønske bedre oprydning af affald

der er efter kl 20 altid gruppe i sær på nørreport ved McDonald's som kun er interesseret i at starte en 

diskussion for derefter at tæske løs på dig

Der er en vældig aggressiv og udafreagerende stemning. Alt for ofte hører man glas og flasker blive knust 

og bevidner optræk til ballade.

Der er få nogle steder hvor jeg synes, det ikke er rart at komme tors-lør nat. Starten af Strøget (fra 

Rådhuspladsen) og Vestergade

Der er noget af en forskel på 'nogle gange' og 'meget'. Jeg føler mig for det meste tryg.

Der færdes altid mennesker i vores område så der sker ikke noget farligt her.

Det er sjældent jeg færdes ude om natten, højst for at gå hjem ved 01-tiden



For det meste, men ikke når der er MEGET fulde og aggressive personer i gaden, som enten skændes eller 

leder efter cykler, eller står og tisser i vores porte og kældernedgange.

Fulde mennesker, ubehagelige episoder,  visse grupperinger af typer, især Nørreport station

Færdes sjældens alene i indre by om natten. I selskab med andre føler man sig tryg.

færdes sjældent om natten

Hvis alene, nej aldrig

Ja, for det meste

Ja, jeg føler mig tryg når jeg går rundt i byen - også om natten

Nogle lidt besynderlige svarformuleringer I har sat op...

Jeg cykler primært - og er ikke utryg hvor der er mange mennesker.

Jeg er aldrig blevet generet.

Jeg forsøger at holde mig fra middelalderbyen i nattetimerne, da jeg ikke føler mig tryg.

jeg færdes ikke i nattelivet

Jeg færdes ikke længere alene på gaderne i indre by.

Jeg færdes kun yderst sjældent i nattelivet efter 23.00 !

Jeg færdes meget lidt i nattelivet

jeg føler ikke at jeg som kvinde er udsat for truende adfærd, det er for mig ikke det største problem ved 

indre by som partyzone

Jeg føler mig aldrig utryg i det område hvor jeg bor

Jeg føler mig for det meste tryg, men forsøger at undgå at gå hjem alene. Jeg har ikke noget problem med 

at cykle alene om natten.

Jeg føler mig generelt rimelig tryg i byen, men det kan være decideret ubehageligt at færdes i 

nattelivsgaderne, hvilket jeg da også som regel undgår

Jeg føler mig som mand tryg alle steder i indre by, men oplever der er størst risiko for 

konfrontationer/ubehageligheder på Strøget og Købmagergade, i weekenden, om natten. Det samme 

gælder Nørreport st og metro. Her kan der være grupperinger af drenge/mænd som gør folk utrygge.

Jeg har boet i Indre By det meste af mit liv, så kender byen godt. Men jeg kan bekymre mig for mine 

teenage døtre.

Jeg oplever ikke at folk er truende, men glade. Men de larmer og det kniber gevaldigt med at give plads så 

folk kan passere. Jeg opfatter det helt klart at festen rykker ud på gaden på grund af rygeforbuddet 

indendørs.

Jeg svarer ved ikke, da det i høj grad kommer an på, hvor og på hvilket tidspunkt man færdes i gaderne. Jo 

senere, jo flere meget berusede og jo større fornemmelse af agression i luften

Jeg undgår at gå alene når det er mørkt

Kategorierne dækker ikke helt for mig. Ville gerne have svaret: "Ja for det meste". Jeg er lidt tryggere end 

mit svar antyder, men jeg er ikke "meget tryg" til hver en tid.Til hverdag føler jeg mig stort set tryg. Men 

fredag-lørdag aften/nat er der steder, jeg undgår eller færdes med forsigtighed, Strøget blandt andet. Og 

jeg går da heller ikke igennem en park på Nørrebro aften/nat. Men Kbh er jo da stort set en tryg by.

Kommer der kun sjældent

Min 18- årig søn harværet udsat for vold og røverier 3 gange indenfor 4 mnd. Meget trist.

Mærkeligt spørgsmål, skulle der ikke stå: "Føler du dig utryg om aftenen og natten......"?

Måske ikke direkte utryg, men følelse af usikkerhed og trafikfare, når fulde mennesker vælter rundt ude på 

vejen eller cykelstien med fare for at de pludselig vælter ud foran en, høje råb mv. Derudover genen ved pis 

og opkast i forskellige kroge.

som regel ja, men da jeg ikke kommer så meget ud selv ( vi er en børnefamilie) så kan jeg ikke sige om 

nattelivet generelt er trygt eller mindre trygt at færdes i.

Strøget er undtagelsen

undgår de mest "nattelivs" prægede områder torsdag/fredag nat

Vælger at gå på gader væk fra diskotek og beværtninger

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

der er fulde folk, men de gør ikke mere end at smide en kommentar, og så er man på vej igen, elsker at gå 

i københavn om nætterne



der er ikke meget politi om aften i indre by!

Der mangler en mulighed der bare hedder ja!

Det kan føles utrygt på den sidste del af strøget op mod Rådhuspladsen pga grupper af unge 

invandredrenge som kan have en truende adfærd samt Vestergade og deromkring pga mange fulde 

mennesker og aggressiv taxakørsel + østeruropæiske tiggere.

Det kan være meget hektisk fredag og lørdag aften i de mest intensive nattelivsgader, men jeg føler mig 

tryg

det skal siges at jeg ikke er i middelalderbyen om natten særlig tit

Det sker ikke så tit, men umiddelbart har jeg ikke følt mig utryg.

Færdes aldrig

Ikke så slemt når man undgår visse områder

Ingen problemer

Ja næsten altid, men jeg cykler - skal jeg gå , vil der være områder hvor jeg ikke vil færdes ( torsdag/ 

fredag/ lørdag)

Jeg elsker at vandre i byenmidten om natten og synes bestemt at der er trygt selv om der kan være nogle 

fulde og ophidset unge mennesker.  Rart at se at de er ung og nyderlivet med glæde... De skal have lov at 

være ung

Jeg går hver fredag hjem gennem Strøget og nattelivsgaderne ved 01.00-tiden og har "aldrig" mødt 

ubehagelige fulde mennester

Jeg kommer sjældent der hvor det er værst ¨, nemlig omkring -gothersgade og strøget rør jeg ikke. Førhen 

var det hyggeligt. folk kunne være fulde også i min ungdom, men sjældent skøre.Koke og lig, gør jo folk 

rablende.

Jeg synes ofte det er utrygt at færdes ned mit barn i det offentlige rum i aftentimerne i københavn jeg 

undågår fuldstændig nattetimerne. Der er ofte fulde mennesker som fremstår noget hensynsløse.

Men som ene person føler jeg mig sjældent disideret utryg.

Jeg undgår så vidt muligt Nørreport og gågadeområderne i aften og nat i weekenderne, hvis jeg er alene. 

Det vælter med fulde, uberegnelige mennesker

Jeg ville ikke bryde mig om at gå alene en fredag aften i nattelivsgaderne. Se foregående svar.

Kommer der faktisk aldrig

Kommer der kun sjældent om aftenen og natten. Kun i forbindelse med transport.

Kommer sjældent i nattelivsgaderne.

Mange fulde mennesker ellers tryg

men forhåbentlig sover jeg. Jeg færdes ikke om natten i nattelivsgaderne. Jeg har små børn.

Om aftenen, ja men kun når jeg er på cykel. Desværre bryder jeg mig ikke længere om at færdes til fod i de 

sene timer pga stærkt berusede personer.

Det er deligt med festglade mennesker, men ikke dumfulde, der mangler vi en festlig drikkekultur.

Politiet findes ikke mere. Og kommunen foretager sig intet for at møler sig sikker.

Som fuld tænker jeg ikke over det! Men som ædru, der kan tanken godt strejfe mig. At være utryg. Dog 

sker det sjældent.

Vi er et halvgammet ægtepar - ingen generer os

Tiggerne er om sommeren irriterende - men ikke netydming for tryghed

Østerport

Uddyb gerne:

95% af tiden. Undtagelsen er Indre-Indre By ml. kl. 00-06 fredag-lørdag, som kan være lidt rowdy (mere 

end brokvartererne f.eks.).

Der har dog været enkelte tilfælde hvor jeg har været utryk omkring Nørreport. Store grupper unge der 

gejler hinanden op

Igen må jeg henvise til Distortion som eneste utrygge element. Ellers er jeg altid meget tryg ved at færdes i 

Kbh

Ja, kun undtagelsesvis nej

Jeg færdes meget sjældent i nattelivet

Jeg har ikke været udsat for nogen ubehagelige episoder

Kommer der kun yderst sjældent



Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

... det er ikke så ofte, at jeg færdes i nattelivsgaderne, dog

Bryder mig f.eks. ikke om at passere f.eks. Gothersgade ved Kgs. Nytorv ej heller på cykel fredag aften

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

de største gener er de berusede og især dem foran værthusene.

Jeg går dog nødigt gennem strøget og går nødigt på gaderne omkring Gothersgade og de andre steder 

hvor der er udskænkning.

Strøget specielt fordi jeg har oplevet unge berusede der har virket truende.

Andre gange har det været fint - hvor det har været roligt. 

Det er lidt somom der en en forskellig puls i byen

Der er mange fulde mennesker torsdag - søndag og aldrig patruljerende politi til fods, og man ser kun 

sjældent en patruljevogn. De andre aftner er der temmelig øde - og igen intet synligt politi.

Der er som regel god stemning og glade mennesker i nattelivet i indre by

Der mangler bla ordentlig belysning

Der mangler lys mange steder, folk er ofte i højtråbende "flokke" og selv om det er en fest. så kan man 

godt føle sig utryg når man bevæger sig afsted

Det er blevet mere råt og hårdt. Jeg har tidligere bevæget mig ubekymret, men har de seneste 5-8 år taget 

omveje for at komme mere roligt/sikkert gennem byen.

Det er ikke så ofte jeg færdes i nattelivsgaderne om natten

Det er ubehageligt med så mange fulde mennesker på gaderne.

Det kommer an på, hvem man møder, store grupper af indvandre-drenge virker intimiderende. Men når 

det så er sagt er jeg aldrig blevet antastet eller generet

Er aldrig blevet generet , eller antastet !

Folk flytter sig ikke for bilister i Vestrrgade -Badstyestræde etc.

for det meste er jeg tryg

for det meste meget tryg

Fude mennesker der virker truende og vælter rundt

færdes aldrig der

færdes ikke de steder der er mest balkade

Færdes ikke så meget i nattelivet

Færdes ikke så meget i nattelivet. Kun på vej hjem fra venner.

Færdes ikke så meget om natten men når jeg gør så ja.

føler mig usikker, men har dog kun været ud for tilråb og stimlen sammen.

generelt ja

Gothersgade-området og Nørreport er ubehageligt. Andre steder er det ok.

Hash-handlere i Gothersgade, meget tydeligt. Mange mærkelige mennesker omkring disse, fylde og skæve.

Holder mig på afstand af ballade og uro

I Fredriksstaden er fint men ikke øvrige indre by som fx Gothersgade

I min egen gade, ja, men når jeg når til Gothersgade, er jeg ikke spor tryg.

I mina kvarter går ikke til t ex Nörrebro

ja der er liv og det føler jeg mig tryg ved

Ja for det meste

Ja her i Nyboderkvarteret er der ingen problemer

Ja jeg har ingen problemer med at være her

Ja oftest

Ja og Nej

Nej: Ikke i kvarteret omkring Rådhuspladsen og den øvre del af Strøget

Ja: I kbarteret omkring Kgs Nytorv og den nedre del af Strøget

Jeg bor i DR. Tværgade og har før altid kunne gå hjem gennem byen/City i rimelig fred og ro.

Imidlertid er det stærkt stigende aften/natteliv i området Gothersgade ( fra Kgs Nytorv til Adelgade af så 

grotesk karakter de fleste fredag/ lørdage året rundt.



Fra ca. 21 optræder mange stærkt berusede og i småagressiv stil, råbende , svinende m.v..

Man må derfor lægge ruten om.

Herudover meget svineri i porte og baggårde, der somme tider er glemt lukket.

Svineri: lort i pizzabakker, kondomer, dåser urinstinkt .

Ved musik arrangementer i Kgs have også småagressiv adfærd om aftenen/ natten, når de festende 

forsøger at omme ned i orange/ porte m.v..

Jeg er på cykel og går kun ind til min lejlighed, hvor jeg føler mig tryg (Grønningen)

Jeg er sjældent i byen i weekenden

Jeg forsøger at undgå at passere Gothersgade, hvor der er mange berusede og højrøstede gæster.

Jeg færdes nødigt alene.

Jeg færdes stort set aldrig i nattelivsgaderne i indre by. Men jeg ville ikke være utryg hvis jeg skulle.

Jeg føler mig altid tryg når jeg går gennem København om natten, selvfølgelig kan jeg møde berusede folk, 

men jeg har aldrig oplevet at de var ubehagelige. Det skal dog lige siges at jeg aldrig rigtig kommer på 

Strøget når jeg går gennem byen om natten, jeg krydser oftest ned gennem Studiestræde over Frueplads 

og videre ned mod Gothersgad/Kronprinsessegade. jeg ved ikke om Strøget kan have en anden stemning 

som måske er mere utryg. Jeg kommer til gengæld ofte i Gothersgade ved Borgergade og her kan der være 

godt gang i den torsdag-lørdag, men generelt er folk bare fulde og glade.

jeg føler mig ikke utryg. spørgsmålet er mærkeligt formuleret

Jeg har altid følt mig tryg i indre by - dog skal man altid lige være obs på hvor man går

Jeg har boet her i 20 år, og har vænnes mig til at der er fest i gaden. Jeg kan godt blive lidt utryg, når der 

bliver dealet stoffer i Adelgade om aftenen. Jeg er mere bekymret for min søn på 19, der blev slået ned på 

Kongens Nytorv sidste år, forsi han ville hjælpe en fuld/skæv mand ind bussen.

Jeg har ikke min gang alle steder,  men i mit nærområde er jeg helt tryg.Den øverste, Rådhuspladsnære del 

af Strøget er ikke så rar efter mørkets frembrud..

jeg har også tit fri på underlige tidspunkter, og hader at skulle forbi Nørreport st. det er mega utrygt, 

bange for røveri, fulde folk og folk der søger ballade, så cykler bare forsigtig og håber på det bedste. 

Undgår Gothersgade og andre gader, hvor man ikke bør færdes på party aftener, da det er direkte dumt. 

Men vil dog hellere cykle, da jeg slet ikke bryder mig om at stå og vente på en bus, hvor jeg kan blive 

antastet af fulde folk.

Jeg undgår de mest befolkede partygader om aftenen og natten, og føler mig nogenlunde tryg på de ruter 

jeg vælger.

Jeg ville nok ikke føle mig tryg gående af en eller anden uoplyst sidevej, men det gør jeg heller ikke.

jeg vælger bevidst at bruge Østerport Station i stedet for Nørreport Station, når jeg kommer hjem sidst på 

aftenen. Jeg bor midt mellem disse to stationer. Turen fra Østerport Station og hjem er meget tryg. Mens 

det modsatte i nogen grad er tilfældet med turen hjem fra Nørreport Station, hvor jeg bliver nødt til at tage 

min rygsæk på maven i stedet for ryggen, idet jeg har været udsat for forsøg på ran

Kommer an på tidspunktet og hvilke gader du går i

Konges Nytorv og Gothersgade er der for meget gang i

Man undgår bevidst de områder, hvor det er mest udtalt og skynder sig ellers blot forbi.

Meget fulde og råbende, truende, vil ikke flytte sig fra vores trappe - 3 trin., når jeg kommer hjem.

Men jeg undgår f.eks. altid strøget og gaderne omkring strøget om muligt

Mærkelige svarmuligheder: Jeg føler mig ikke MEGET tryg, men jeg er ikke mere utryg end på andre tider. 

Min oplevelse er ikke man specielt er i risiko for overfald fra fyldebøtter, men de er utroligt irriterende at 

hører på ... som fulde folk generelt er. Taler vi om typer der relaterer sig til fodbold er sådanne generelt 

nogen jeg vil undgå, hvadenten det er dag eller nat.

Nattelivet i Indre by er gået over gevind. 

Jeg vil hellere færdes om natten i Tingbjerg og Nordvest end i Indre by.

Normalt er jeg ikke bange, men vil nødig gå ud sent på før omtalte nætter

Når jeg kommer til Frederiksstaden føler jeg mig meget tryg.

Omkring Gothersgade føler jeg mig tryg. Ved latinerkvarteret slet ikke.

Området Gothersgade føles utrygt, ligeledes Nørreport Station-området

Området omkring Gothersgade er det vilde vesten

Personligt er det sjældent at jeg er ude til fods om natten, som regel ikke senere end midnat. Men jeg 

foretrækker at være i selskab og ikke solo.

Se kommentaren fra før.

Seneste begivenheder omkring tricktyverier ved omkring kgs nytorv virker ikke helt som om Politiet har 



taget alvorligt da det nu fortsætter med historier og har stået på siden slutningen af december. Ved 

dronigens tværgade/borgergade er da af og til nogle højrøstede muligvis østeuropæere der tager ophold i 

aftentimerne. Det gør mig som som sådan ikke utryg, men det virker ikke som nogle man ikke skal komme 

for tæt på.

Er kommet meget i nattelivet i kbh igennem mit liv synes desværre at der kommet flere stoffer hvilket nok 

ikke bare er et københavnerfænomen. Synes det er en forkert vej at gå at lukke for meget ned for 

bevillingerne det har jeg set i stockholm hvor jeg har boet i tre år fra 2010-13 det skaber bare endnu mere 

frustration på gader og stræder hvor politi og ordnungsvagter må holde folk i et jerngreb.Det ødelægger 

også kulturlivet for mange unge. Jeg føler mig generelt rigtigt tryg i københavns natteliv måske fordi jeg 

kender det og ved hvordan jeg skal navigere. Synes det er småting de steder jeg kommer der skal 

forbedres

Sjældent jeg føler mig utryg

Sjældent ubehageligt eller utrygt

Som regel

Gothersgade og visse steder på strøget kan være utrygge

Ellers ikke

Men som regel på cykel

Som udgangspunkt føler jeg mig tryg, men er alligevel opmærksom på de steder, hvor jeg ikke er 

interesseret i at færdes

Svarmulighederne er ikke fyldestgørende. Jeg savner en knap som hedder: "Ja, for det meste"

Svarmulighederne giver ikke rigtigt mening ift. spørgsmålets indhold. Hvis der havde været en 

svarmulighed, der hed "Ja, som regel", ville jeg have sat kryds dér.

Udgår vise gader, som Borgergade og Gothersgade

Underlig formulering "Ja,nogle gange"? Jeg gætter på at i mener noget i retning af "Ja, stort set" eller "Ja, 

som regel"

Undgår de steder.

Vi cykler altid gennem byen når vi er sent ud.. Aldrig Nørrevold/ Strøget

Vi sover tidligt! Men føles os ikke utrygge. Dog skal det nævnes at der er en del hårde stoffer omkring 

Borgergade, der delvist har relation til Culture Box. De hårde stoffer er kommet for ca. 1 1/2 år siden og 

har bragt nogle lidt hardcore udenlandske profiler med sig via globaliseringen. Heldigvis har vi en lokal 

gadebeboer, der holder det nede : )

Visse områder undgår jeg altid om aftenen og natten. Fx Gothersgade og Strøget.

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

Altid

Dårligt stillet spørgsmål - jeg føler mig som hovedregel tryg, det er undtagelsesvist, at der kan være 

utryghed.

er ikke ude om natten

Fjærdes sjældent der i de sene nattetimer, skyldes at jeg falder tidligt i søvn.

Men jeg synes ikke det er rart med skuddrab og knivoverfald ved Boltens gård mv. Men det er udenfor 

Gammelholm, hvor jeg bor.

For det meste føler jeg mig tryg

Generelt er folk vel ok men der er flere i gaden det virker påvirkede i større grad end for 10-15 år siden..

Hvis man er flere sammen

Hvis man færdes i Gothersgade o.lign. områder i 'festiden' kan det godt være en lidt hektisk oplevelse, hvor 

man sørger for at kigge sig over skulderen for at være sikker på at der ikke pludseligt sker noget uventet. 

Jeg er måske ikke utryg i forhold til persomligt at blive overfaldet, men man ville ikke blive overrasket, hvis 

'noget' kom flyvende e.lign.

Ind i mellem er der ubehagelige typer på strøget om natten, men det er heldigvis sjældent.

Ind imellem utryg på Gothersgade / Pisserenden.  Berusede og brovtende unge mænd der har svært ved at 

kontrollere en heftig brandert samtidig med det høje testosteron-niveau - når de er i nærheden af andre 

unge mænd i samme situation, og unge tiltrækkende kvinder.

ja, jeg føler mig tryg, men undgår også de steder, hvor jeg ikke ville gøre det..

jeg cykler og der kan jeg komme hurtigere væk hvis der f.eks er slagsmål etc



jeg går aldrig på strøget i rådhuspladsenden om natten, er blevet slået ned.

Jeg må sige at strøget nede ved Rådhuspladsen . Der bryder jeg mig ikke om at gå.

Jeg undgår bunden af Gothersgade og landgreven på weekend aftener

Men jeg færdes ikke ved Hovedbanegården og Vesterbro, kun ved Strøget, Nørrebro og Nyhavn

Min aldersgruppe er ikke så interessant. Nok i højere grad min taske! Jeg er træt af at der kommer folk 

herind som sviner mit nabolag til.

Ved aldrig hvad fulde folk kan finde på. Men er nu ret tryg når jeg færdes ude om natten.

Ved at man skal undgå første del af Strøget fredag og lørdag aften. Især som homoseksuel, så gælder det 

om at krydse gaden meget hurtigt hvis man vil slippe udenom øretæver.
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Udendørsservering om 

aftenen og natten

23% 7,9% 10,6% 5,4% 1,1% 12,5% 17,2%

Nattelivstrafik 46,4% 19,8% 19,9% 19,1% 11,7% 23,7% 16,1%

Affald på gaden (glas, 

flasker, skodder, 

madrester, emballage 

76% 65,3% 71,5% 60,6% 45,7% 73,7% 69,5%



mm.)

Urin, blod og 

ekskrementer på gaden

56,1% 29,7% 39,1% 19,5% 23,4% 36,3% 31,6%

Støj inde fra barer, 

diskoteker og andre 

udskænkningssteder

31,6% 9,9% 6,7% 8,3% 5,3% 13,5% 18,4%

Ophold foran barer, 

diskoteker og andre 

udskænkningssteder

53,1% 11,9% 21,5% 14,5% 9,6% 27,3% 32,2%

Fulde mennesker (råben 

og skrigen)

74,2% 44,6% 49,4% 39,4% 31,9% 56,6% 51,1%

Lugtgener 24,7% 11,9% 13,8% 8,7% 9,6% 13,7% 15,5%

Rygning udenfor 

serveringssteder

26,8% 14,9% 16,3% 12% 9,6% 18,5% 20,7%

Ingen 3,8% 16,8% 12,5% 24,1% 36,2% 10,2% 10,3%

Andet 4,1% 7,9% 4,5% 7,1% 4,3% 2,4% 2,9%

Respondenter 604 101 312 241 94 502 174



Middelalderbyen

Uddyb gerne:

....byen er byen, men meget mere synligt politi på gaden ville være prisværdigt og dejligt !

Alle kan jo krydses af. Selvom udendørsservering skal lukkes efter midnat tager folk deres drinks med ud i 

ryge området... Som ofte har bænke . Dermed fortsætter udendørs servering og afspærring af fortov efter 

midnat.

Andet dækker over fester, som ikke er fra barer. Den PRIMÆRE STØJGENE er fra JURASTUDIETS bar og 

fester, som er tæt på hver weekend i hele sommer perioden, De er konstant 20 mennesker udenfor som 

råber og lignende fra en port i baggården. Hvælvede porte virker som en forstærker. Derudover er der 

mange fester fra firmaer i baggårdene, hvilket også larmer meget. Dette er dog mere svingende. Men som 

eksempel var der den sommer, hvor de holdt fester ca. hver weekend på en gangbro ca. 2 meter fra mit 

soveværelse og de havde en trompet, som var rigtig "Sjov" at prøve at spille på. Der er altid larm, men de 

her ting bladet med meget larm normalt også og fra events gør, at der nutildags nærmest aldrig er stille. 

Det er blevet MEGET værre de sidste 10 år.

At dele af byen (Vestergade, Gothersgade m.fl.) ligner en mellemting mellem Sunny Beach og karneval hele 

året.

At der er en hadsk stemning på Strøget og dele af Rådhuspladsen, hvor frustrerede 'anden etniske' der 

ingen steder ka' komme ind, istedet kommer af med deres vrede, ved at overfalde sagesløse.

Tiggere, lommetyve, cykeltaxaer og sigøjnere.

At der ringes på dørtelefonen om natten stort set hver weekend.

At nattelivets overtagelse af lejemål udelukker et alsidigt og spændende bybillede i dagtimerne og i 

hverdagene.

Barbusserne der kører rundt om natten med råbende fulde mennesker og meget høj musik, hvorfor skal de 

køre rundt inde i byen, de har drikkevarer med, de kunne køre ude på landet, hvor der ikke bor nogen, de 

kunne også køre rundt, der hvor de selv bor

Barerne og værtshusene i nærheden af mig er generelt godt lydisolerede, så støjproblemerne kommer mest 

fra højrøstede berusede mennesker på gaderne, samt især fra unge menneskers private fester på kollegier, 

i selskabslokaler, eller nærliggende private lejemål - ofte tager støjende private fester over, når barer 

lukker 01:00, 03:00 eller 05:00. + Et generelt problem for fredede gamle boliger her er den dårlige 

lydisolering.

Beboer der holder fest

Berusere der meget larmende venter i kø på at komme ind på barerne, eller ude for at ryge, eller om 

sommeren hænger ud i grupper foran barerne. Mange biler der på "bardagene" cruiserne igennem gaden i 

sene nattetimer, mens de for åbne vinduer spiller ekstrem høj musik. Ofte så højt, at vinduesglasset højlydt 

ryster. (Nej,vindueglasset mangler ikke kit og naboer har samme problem). Problemet er i tiltagende og 

ærgerligt, at ordensmagten er komplet ineffektiv i Indre By - læs - de er helt uinteresserede ...

Biler der parkerer ulovligt foran restauranter/cafeer.

Biler i stræderne og biler i "tomgang" er mere generende end folk på vej til fest. Det er "langtidsstøjen" af 

en bil i tomgang, folk der står udenfor en cafe el. lignende og ryger og snakker, der generer. 

Dejligt, hvis "opdragelsen" af ikke at smide affald i gader får bedre fokus.

Biler, der ræser rundt i gaderne og spiller tårnhøj musik. Så stopper de og sætter nogen af, som råber og 

larmer. De dytter også ofte, selvom det er midt om natten.

Ca. hver anden måned er der nogen, der brækker sig på trappen til vores gadedør, og der efterlades 

flasker, kaffekopper og andet skrald på eller ved den hver eneste uge.

Centralhjørnet som ikke har støj-sluse

Cykeltaxaer med musikanlæg 

Gademusikanter som ikke spiller efter Københavns kommunes regler

Biler (måske uber) som kører hurtigt på små veje

Politiet der ikke rigtig gør noget for at afhælpe dette.

De mennesker der faktisk BOR i Indre By må jo få lov til at SOVE nogengang - OGSÅ på weekenderne. Hvis 

KBH vil at de arbejder og kan betale SKAT.

Det er nødvendigt at  begrænse åbentholdningstider. Det er IKKE nødvendigt at det lige er i Indre By de 



unge skal feste.

Den megen mennesketrafik om natten tiltrækker atter andre kedelige typer som gerne færdes hvor der er 

sjov i gaden: "bøller" af lettere eller mere ubehagelig slags, folk der ruller de berusede og stofsælgere der 

kan være ganske ædru men alligevel er et ubehageligt tilskud til kvarteret

Den største gene er alle de mobile musikanlæg, som kan spille så højt, at ruderne står og klirrer. Det er en 

løbende gene fra tidligt på aftenen og hele natten igennem med vækkede børn og voksne til følge.

Den værste nattelivstrafik er de store ladcykler med enorme højtalere der spiller pumpende bas og meget 

høj musik. Om morgenen er gaderne fyldt med glaskår, flasker, opkast, madrester, ekskrementer, og urin. 

Støjen fra barer og diskoteker er meget høj - både indefra pga. musikken, men også de mange mennesker 

der fester ude på gaden.

Råben og skrigen fra fulde mennesker er også en af de største gener, da støjniveaue er så voldsomt at vi 

vågner mange gange om natten. 

Børnene bliver meget bange.

Der er alt for mange restauranter, barer mv., der får natbevillinger. Man har indtryk af, at bare der søges, 

gives der kl. 2 og kl. 5 bevillinger.

Der er givet så mange natbevillinger i Indre By så konkurrencen mellem beværtningerne er så stor, at de er 

nødt til at sælge drinks meget billigt. Det skaber et meget usselt og dårligt nattelivsmiljø. Gæsterne bliver 

helt uden hæmninger og vi lider meget under at skulle fjerne sporerne fra urin, afføring og opkast fra vores 

port. Renholdelsen af gaden er heller ikke i orden fra kommunens side, det flyder med pizzabakker og 

øldåser til langt op af dagen og ofte hele weekenden. Vi er meget kede af det. Har boet i vores hus i over 

30 år, men vi kan næsten ikke holde til mere.

Der er ikke nogle af jeres spørgsmål der ikke er generende i nattelivet , som det er i dag

Der er meget støj fra cafe Beirut som glemmer at lukke deres dør meget ofte. Desuden kører deres gæster 

virkelig stærkt og aggressivt i biler i vores gade (Skindergade)

Der er også kommet en enorm stigning i støjgener fra sirener. De drøner rundt på HC Andersens blv.

Der kører også mange biler i gågaden, Fiolstræde

Der skal være mere kontrol med at restauranter overholder støjgrænserne.

Det er dog ikke til stor gene

Det er ekstremt med affald der smides overalt. En løsning er store bøder for at smide affald, kombineret 

med smarte løsninger omkring emballage. Tving producenterne til at servere i bæredygtigt og forgængelig 

emballage. Som F.eks "To good to go", De er virkelig et forbillede, og en klar samarbejdespartner for f.eks 

kommunen. Lad dem og andre komme til og tænke bæredygtige løsninger. Involver de unge innovative og 

kreative generelt. De har løsningerne, lad dem tænke højt til loftet, og støt dem, og giv dem rum og plads.

Det er helt forstålig at Nørreport er præges af konstant larm fra busser, biler, lastbiler, skraldbiler osv. Men 

hvorfor alle arrangementer som for eksampel ”distortion” ender som folkefest ved Nøeerport, det forstår 

jeg ikke. Hvorfor ”musiker” spiler højmusik ved stationen efter kl.22? Hvorfor Taxi biler holder langs 

busstoppesteder, så buschauffører er nød til at bruge horn at få dem af vejen (særlig om natten)?

Det er ikke alene støj fra barer, diskoteker og udskænkningssteder, men også fra firma- og studiefester, 

der er generende.

det er ikke meget, men hvis jeg skal svare, bliver det de to forhold

Det er klart "hygiejnen" på gaderne, der er voldsomt generende. Super irriterende at vade rundt i pis, 

glasskår og ølsjatter. Og så de tomme dåser etc., som tiltrækker hjemløse - danske som udenlandske......

Det er meget generende med alle de store byarrangementer i weekender, navnlig i sommerhalvåret. Gader 

der spærres af, larmende folkemængder, forhindringer for almindelig trafik, f.eks. for kirkegængere 

søndag formiddag, ved maratonløb, cykelløb, modeuge, biltræf, triatlon, distortion, karneval mm. Det er 

kun Montreal der har flere af den slags arrangementer end København. Det begyndte under Bondam.

Det er mest trafik, støj mv. relateret til diskoteker og fulde folk.... men specielt det med biler og 

motorcykler som gasser op.... Det er helt unødvendigt.

det har bare taget overhåndog der tit ikke stille før kl 7 om morgenen da værtshusene l

ikke lukker gæsterne ud . bor i et hus med bordega i kælderen

Det virker ikke som om, at vi beboere er velkomne i vores egen by, og hverken myndigheder eller de 

forretningsdrivende barejere, tager ansvar for situationen, der gennem årene har udviklet sig til et utåleligt 

og grotesk niveau, hvor stive højtråbende truende unge, har taget magten over hele Indre By. Det er så 

sørgeligt, og helt uforståeligt.



Det værste er biltrafik som tydeligvis ikke har andet formål end at 'cruise' gennem byen med nedrullede 

ruder og meget meget høj musik. Kunne man overveje at lukke byen af om natten og der kun er adgang for 

biler med ærinde efter kl. 24?

Det værste er de mobile diskoteker, der ofte holder fest i området. Og de ofte store forsamlinger af rygere, 

der tager ophold v. Studenterhuset. Som I sikkert ved døre de store Lindetræer på Trinitatis Kirkeplads for 

nylig. De blev simpelthen tisset ihjel. Formodentlig ag publikum fra Studenterhuset.

Det værste er larmen, fra fulde mennesker særligt om sommeren når det er varmt! 

Samt biler og cykeltaxier med store anlæg.

Dyttende taxaer tidlig morgen næsten hver weekend.

Efter det er blevet forbudt at ryge de fleste steder, er det blevet almindeligt at stå udenfor og ryge året 

rundt, det har medført en stor forskel i støj for beboer i indre by. 

Der er kommet et mærkeligt fænomen med at ræse rund i bil i de små (gå) gader i indre by fredag lørdag, 

med fuld skru på musikken.

Politi, Usynlige.

Er især plaget af folk, som kommer forbi Hauser Plads via Suhmsgade. Det er særlig slemt frs torsdag til og 

med lørdag, men kan også være slemt de andre dage. Det er så alvorligt, at min mand har set sig nødsaget 

til at få sig en supplerende lejlighed.

Folk brøler når de går rundt i indre by. 

KU holder nogle vanvittig larmende fester.

Biler holder stille lige under vores vinduerne med musikanlægget og bassen helt skruet op.

Folk som tisser ved opgange og husmurene.

Folk som spiser ved trappeopgang, som efterlader affald.

Foran vores opgang Havnegade 35 er der ofte om morgenen mange glasskår, halvtomme glas o masse 

cigaretskod. Ikke noget for hverken os eller vore børnebørn at komme ned til

Frygter hurtigkørende biler i de små gader om aftenen

Fulde mennesker der råber og synger, det er en politiopgave som politiet øjensynligt ikke magter.

Gener er primært knyttet til fulde mennesker der bevæger sig til og fra barområderne. Eks. mellem 

Vestergade og Nørregade.

Generelt er rengøringen af byen om morgenen lørdag og søndag ganske god og jeg er generelt tilfreds 

med at affaldet efterfestlige aftener bliver fjernet relativt hurtigt.

Generelt har værtshusene et ansvar for at deres gæster opføre sig ordentligt, dette mener jeg ikke de tager 

seriøst, overhoved ikke! Det er deres gæster som bruger vores gader som et toilet, råber og skriger. Jeg 

færdes en del i udlandet og har sjældent hørt folk råbe og skrige som i indre byg. PS. har dog aldrig været 

på Sunny Beach..

Grundlæggende burde man ændre på åbningstiden på barer og klubber. Det virker tosset at folk først skal i 

byen efter midnat og så først skal hjem kl 5-6 om morgenen pivstive. Hvis man flyttede det hele nogle 

timer frem ville det sandynligvis løse mange problemer

Grønnegade er midt i rød zone. Man vænner sig til det.

Gæster der indtager stoffer, typisk kokain, i opgangporten.

Gæster på barer, diskoteker oa. står udenfor og ryger og drikker og råber og skråler om natten, uden at 

tage hensyn til, at der bor mennesker som gerne vil sove og have lidt fred. Det starter ofte tidligt på 

aftenen og ved os, foregår det alle 7 dage i ugen. 

Der er meget affald, cigaretskodder og tomme flasker, opkast og alt muligt ulækkert på gaden og 

fortovene og i hjørner. Virkelig ulækkert. Nogle steder lugter det af urin.

hehe !! det var en bunke "flueben" - det værste er snavset og højttalerstøjen,

evig og altid højrttalerstøj på fuld udblæsning. i "gamle dage" var brugen af

højttalere udendørs forbudt; dette forbud burde genindføres - og hvor er den

levende musik henne ? med alle de uddannede musikere vi har ? (undskyld,

de var vist udenfor emnet)

Hvad kan jeg sige , man oplever det i overdrevet mængder, og det er super sørgeligt, mest af alt for de 

unge der er på vej et helt galt sted hen, men også for os andre der kraftigt overvejer at flytte ud af byen, så 

man ikke skal føle sig generet hver evig eneste weekend, mm. (Tænker at københavns kommune åbenbart 

har penge nok, når de har råd til at gode skatteborger fraflytter pga. deres dårlige valg af tiltag i 

københavn over årene). (Alt for mange bare /cafeer/natklubber mm.)

Hver  dag flyder gader og stræder med affald, opkast og urin. Der er konstant råben og skrigen natten 

igennem tiltagende hen mod torsdag, fredag og lørdag hvor det er helt utåleligt. Man kan ikke have åbne 

vinduer hverken sommer eller vinter pga larm og rigtig meget tobaksrøg. Det ville være OK, hvis det var af 



og til men det er konstant året rundt.

Hvis folk ville holde svineri og larm til fx området omkring Gothersgade ved Kgs. Nytorv-enden, hvor de 

fleste barer ligger, var generne måske begrænset. Vi har med vilje valgt at bo et stykke derfra, men folk 

formår alligevel at fortsætte festen og deraf følgende gener i andre dele af byen.

Høj musik fra f.eks. cykeltaxier PÅ STRØGET (Politiet er adviseret direkte, men gør intet).

Hør lige her, så behøver du ikke selv at lede efter årsag og virkning : Når bilerne udefra kører ind i de 

smalle gader i city - skrues er der helt op for anlægget, lyden forstærkes ekstremt mellem de smalle 

husrækker, der parkeres også stadig med fuld hammer på musikken - her kommer jeg har I alle set mig ? 

Nu parkerer jeg og går videre i byen sammen med flokken, men når jeg kommer tilbage, lover jeg som det 

første at fyrer helt op under anlægget igen, bare så I alle kan hører at jeg stadig er her ! Og det er så 

virkeligheden i byens gader mel kl 2000 og kl 0600.

I de sidste fem år er det eskaleret så meget at mit kvarter (Ny Østergade) er blevet et usselt område at være 

i. De flotteste og dyreste butikker ligger side om side med en bydel der ser ud som om Distortion er 

igennem hver aften. Og det er ikke kun weekenden - det HELE ugen. Der ligger konstant skodder, 

madrester, bræk og tis op ad vores hoveddør, for ikke at tale om den uholdbare mængde af glasskår der 

ligger på fortovet. Larm fra fulde mennesker er blevet så uudholdeligt at vi ofte sover med ørepropper. 

Rigtig kedelig tendens i sådan et pænkt kvarter.

I glemte at nævne :

- Slåskampe

- At besøgende antaster beboerne personligt eller ved at ringe på deres dørtelefoner

- Kaste med sten eller andre ting på beboernes ruder!

- Have sex

- Bander som bryder ind i ens gård & vandaliserer gården 

I perioden fra pinse og frem til september er der rigtig meget larm i gaderne fra optog og koncerter. Det 

kan føles som om indre by er et galeskib, der har lagt fra kaj. Man savner en følelse af hverdag. I 

sommerhalvåret er her undtagelsestilstand. Der er så mange "events". Alt det der skal være så flot og så 

festligt, er blevet en larmende almindelighed, en forurening af Middelalderbyen. Maraton, karneval, 

Gumball, endnu et maraton. Åh, giv os et retten til hverdag tilbage.

Igen kun fra Sabines Cafeteria.

Indreby ville være tom, kedelig, død og kulturelt forladt hvis det ikke var muligt at sidde på cafe 

sommersko en varm sommernat og nyde kold bajer eller en varm kop kaffe. Mere ude servering, mere 

natteliv tak

Jeg bor i Kattesundet og baren Billy Booze i gaden er meget generende. Vi har bl.a. haft utallige uønskede 

gæster fra baren i vore gård. Centralhjørnet i samme gade generer ingen derimod. Det handler om 

karakteren af nattelivet og typen af gæster der frekventerer stedet.

Jeg bor næsten ovenpå et par barer. Vi har en fin kommunikation med barernes personale og en aftale med 

i hvert fald den ene, at de sørger for, at deres gæste ikke larmer i den gård, hvor baren ligger. Der er en del 

beboelse rund om denne gård og ikke kun erhverv. Jeg har forståelse for, at det kan være svært at styre 

fulde mennesker, men der er meget larm i gaden i weekenden. Jeg er samtidig klar over og indforstået 

med, at det er en del af at bo i indre by.

Jeg bor ved Langebro og der er intet natteliv.....

Jeg er ikke helt klar over om der med "nattelivstrafik" menes mennesker der går rundt fra sted til sted eller 

om det er biler og den slags, der kører rundt. Men hvis der menes, at mennesker går rundt i gaden fra sted 

til sted, så er det et stort problem, fordi de ofte går i store flokke og larmer, råber og skriger på vejen. Det 

kan føles meget utrygt, når de uden hensyn går rundt uden hensyn til andre. 

Problemet er at der er lange køer uden for alle beværtningerne og der er mindst lige så mange mennesker 

der opholder sig i gaden uden for mange af barerne, det larmer enormt meget og de smider affald, tisser i 

portene og kaster op over alt.

Jeg er meget generet af støj fra barer og spillesteder og alle uges dage, da de spiller alle aftner på både 

værtshuset blød hat og drop Inn. Meget stressende ikke at kunne være i sin lejlighed uden at skulle musik 

og støj udefra. Meget svært at sove i weekender, hvor byen går amok. Jeg kan overleve at bo i byen , fordi 

jeg har en sommerhus jeg kan flygte op i.

Jeg oplever også, at der i perioder kommer partybusser, der stopper og spiller hammer høj musik i en halv 

time, og så kører igen, men kommer tilbage en del gange i løbet af natten. Det er røv irriterend

Jeg synes især, at støj er et voldsomt forureningsproblem. Det er både fra musiksteder, barer og cafeer (og 

hoteller, vi bor ved siden af Copenhagen Down Town og Mojo). Derudover, er det voldsomt irriterende, at 



gademusikanter konstant larmer på strøget. Rygning er et stort problem både når der ryges indenfor i 

barer, men også udenfor.

Kgs. Have omdannelse til det rene tivoli er ved nå groteske dimmensioner. Det er et fredet område som 

man tillader at ligne hjallerup marked en stor del af sommeren.

Klart mest affald på gaden - og især glas.

Konstant ulækkert i vores port, hvilket er ubehageligt med små børn.

Larm fra biler

Live musik på Gråbrødretorv alle ugens dage i sommer perioden

Lugtgener og nattetraffik er kun delvist og lejlighedsvist, men kan være meget belastende, når unge 

forventningsfulde ventende gæster danner støjende køer foran natbarerne.

Læs min forrige kommentar.

Man kan ikke forvente at bo i midten af byen og få stilhed som var det Lars T.....s. Vi er irriteret over urin i 

porte, bræk på fortovet og skrald, der ikke bliver fjernet eller bliver hensat efter lukketid og så er 

"angrebet" og spredt af måger etc. Støjen er ikke slem og det er kun i weekenden, men 200+ år gamle hus 

er altså meget lytte og alle bas-toner går meget godt gennem murværk.

Mange turister er tidligt ude i byen, og den ser da møgbeskidt og ulækker ud.

Der er så meget udeservering, at det er svært at være fodgænger i City, også fordi der flyder cykler overalt

Mange uge mænd tisser i vores port. På gaden kan være madrester, papir fra mad el. smadret flasker.

Mennesker generer mig ikke, men jeg er MEGET træt af ligegyldigheden med at holde vores by, der flyder 

af tis, papir, knuste flasker osv. og jeg er træt af, at der efterhånden hver anden dag åbner et nyt stort eller 

lille spisested, der tror, at fortovet er deres, så man gang på gang må passere ude på gaden. Der BØR være 

restriktioner for, hvor meget plads man har til rådighed udenfor sin forretning, og iøvrigt kontrol med hvor 

mange spisesteder City har brug for

Mest fulde folk på vejen når man er i bil hjem en sen aften gennem Vestergade

Mht larmen er det for mit vedkommende mest musikken fra en bar der har vinduer ud mod vores gård. De 

ligger i en kælder og vi bor på 3. Sal.  Selvom vinduerne er lukkede, og vores også er, kan man høre 

musikken meget generende højt fra kl 22 og frem til klokken 5 om morgenen med party tekno bas og 

trommer. Lugtgenerne stammer fra den enorme mængde urin der udtømmes af alle mændene op ad 

husfacaderne. Opkast foran gadedøren og på fortovene er, ud over at være ildelugtende, ulækkert at se på, 

og en udfordring ikke at komme til at træde i.

Mht udendørsservering: jeg bor overfor en bar, der har udendørsservering til kl 24.Som aftenen går og 

promillerne stiger, er det blevet et ret larmende fortagende. Der forgår også ofte en ekstra fest på gaden 

ved siden af baren.

Musik

Nattelivstrafik: nogle cykeltaxaer er begyndt at cykle rundt med enorme højtalere

Nattelivstrafik: Vestergade er blokeret af fulde mennesker. 

Affald, opkast og urin på gaden: Mange mennesker urinerer og kaster op i porte og på min trappesten i 

Larsbjørnsstræde.

Natten igennem er præget af fulde mennesker der er i gaden, råb, skrig og til tider vold

Nu er det heldigvis mest fredag og lørdag, der er gang i gaden, men det hænder også at hverdagsaftenerne 

bliver inddraget i festligheder i gaden, og det er træls, når man skal tidligt op på arbejde næste dag

Når folk går hjem efter efter værtshuse og spillesteder lukker, men det er ikke verdens største problem.

Og bilerne...Fuldskab i sig selv er ok, men det er korrekt, balladen er uforståelig. I sig selv genere det i 

virkeligheden ikke mht. støj mm. Jeg bryder mig dog ikke om, når det tydeligt høres at folk kaster flasker 

fx. Det er dog nok vanskeligt at gøre noget ved i dette land...

Opkast på fortov og trappe

Opkast-klatter på fortovet

Ovenstående punkter er en del af en normal torsdag, fredag, lørdag. 

Opkast står ikke på listen, men det er heller ikke rart foran sin dør.

Ovenstående valg hænger naturligvis sammen, fordi i nogen grad er indbyrdes afhængige. Disse gener er 

ikke dominerende i dagligdagen, men nærmest udelukkende i nattetimerne i weekenderne, hvor der i de 

seneste år har udviklet sig en meget voldsom form for nattelivskultur, der opleves som voldsom og 

aggressiv - primært fordi der er flere mennesker. Udendørsservering er en del af en anden bylivskultur, 

som vi ikke opfatter som generende, fordi den foregår i aftentimerne og giver en mere naturlig 

baggrundsstøj til byen, og opfattes ikke som truende og ødelæggende.



Partybussen og cykelmusik er et stort problem

Pis ved hoveddøren lugter

private firmaer der holder fester for åbne vinduer.

problemet er især på ruten, når  højtråbende og fulde selskaber og gruoper skal  fra A til B, dvs. fra den 

ene bar til den næste

På trods af at vi bor på en meget høj 5. sal generes vi (især i sommertiden) af høj musik og bas fra cykler 

og biler, der cruiser op og ned af Gothersgade. Derudover er larmudstødningen fra motorcykler utrolig høj 

i en sådan grad, at folk vender og drejer sig efter larmen. Det virker ikke som om, at motorcyklerne har et 

ærinde i indre by udover tiltrække sig opmærksomhed - til stor gene for beboere, udendørscafeér og 

forgængere.

Rengøringsfolkenes håndholdte blæsere, som til tider starter kl. 06.00 om morgenen i weekender hvor 

man gerne ønsker at sove lidt længere.

Rosengården og gaderne omkring Kultorvet benyttes af biler, der ofte kører for stærkt med fare for 

gående.

Larmen fra højrøstede mennesker fra torsdag-lørdag er stærkt generende.

Råben på Købmagergade

Se forrige uddybning

Se gerne vores indledning, men R98 (som vist iøvrigt ikke eksistere mere) som vi kalder det, og som mod 

de regler der er på affaldsområdet afhenter affald i indre by før kl 7, alle distributører ser stort på at de 

hensyn og nogle starter kl 6 og 6:30

se kommentar til tidligere spørgsmål.

Derudover kan jeg tilføje, at urin er hver weekend på hoveddør og kælderskakt.  Vi oplever også 

ekskrementer på kælderskakt.  Affald er også ekstremt.  Alt dette er kedeligt for en børnfamilie, som vi jo 

er...

Se tidl.

Se tidligere besvarelse. Jeg er mest generet af tis og opkast.

Se tidligere kommentar

se tidligere kommentarer

Selv om morgenen risikerer man at konfronteres med påvirkede "morgengæster" når man f.eks skal på 

arbejde eller lufte hund.

Slåskampe i gaderne

Som beskrevet til tidligere spørgsmål (bilfester osv. osv.)

Som nævnt tidligere. Ofte tisses der også på vores port.

store flotte biler , typisk på svenske plader, som racer i gågaderne. specielt omkring pisserenden samt 

fiolstræde.

Store Kannikestræde er stedet hvor de omkringliggende barers gæster pisserende og brækker sig. Gæster 

gør også til tider ophold på trappesten og fører højlydte samtaler og ryger, så det kan lugtes ind ad 

vinduerne.

Støj fra vejarbejdere, som råber tværs over gaden kl 5 om morgenen.

Særligt råben og skrigen på gaden er et stort problem.

Sæt lidt flere skraldespande op og få dem tømt oftere. Politiet må gerne lange bøder ud efter det "Tissene" 

publikum.

Taxa der dytter er også mega irriterende og råben og skrigen på gaden er værst

To eksempler: Drunken Flamingo i Vestergade har opstillet et telt i deres indre gård, der fungerer som en 

udvidelse af diskoteket. Det betyder ekstremt høj musik, råb og skrig hver weekend i vinterhalvåret og 

tirsdag til lørdag i sommerhalvåret. Derudover ligner Vestergade pladsen foran Orange Scene på 

Roskildefestivalen, men bare hver torsdag, fredag, lørdag hele året. Og det var bare to eksempler.

Transportable musikanlæg som køre gennem gaden eller stopper op nede på gaden, fx anlæg på ladcykler 

eller lignende.

Udendørs musik, eller musik ra steder hvor vinduer og døre er åbne.

Ultrahøj musik fra biler, der kører rundt og standser her og der og fungerer som omrejsende diskoteker

Urinlugt i ejendommen. Vold og utryghed lige neden for døren. Åbenlyst og voksende salg af stoffer. Plus 

det almindelige kaos og svineri som følger med. Store udgifter til renhold, graffittirens, lydisolering, 

indbrudssikring. Urinsanering plus alt det løse og ubehaget og ulemperne for lejerne.

Vi er egentlig mest generet af fyrværkeriet fra Tivoli, og så støj og fulde mennesker, der larmer udendørs i 



nattetimerne i gården, fordi vores naboejendom FDF lejer lokaler ud hele sommeren. Vi har ingen officielle 

barer osv. lige her hvor vi bor, kun FDF, som til gengæld lejer ud til fester mm.

Vi er ikke generet af cafeerne i vores gade (Kompagnistræde), da de lukker om aftenen og heldigvis ikke 

spiller høj musik. Men fulde mennesker på gaden om natten og biler der kører gennem gaden med høj 

musik kan godt genere - særligt i weekenderne.

Vi er meget generet af lugtgener fra vores nærliggende restaurant "Flammen". Det er ikke fordi, der er 

natteservering, men de begynder jo at oparbejde mad i løbet af natten til morgenmadsservering, så vi kan 

ikke have vinduer åbne fra vores soveværelse om natten efter at "Flammen" er flyttet ind på grund af bacon 

lugt og larm fra deres ventilation

Vi har det hele. Urin, røg, men den værste er uden tvivl støj fra musikken. Man kan ikke faldeni søvn for det 

og man kan ikke vare flytte fra det pga ens job, børns skole mm. Og det er dyrt at flytte og man finder ikke 

vare lige en lejlighed i nærområdet hvor man har job. Også ærgerligt at os børnefamilier skal overveje at 

smutte fra området.

Vi har heldigvis ingen bar lige uden for vores hus. Så det er vi heldigvis ikke generet af!

Vimmelskaftet / Knarbrostræde

Vores trapperepos bliver brugt som offentlig toilet og rygesalon af sjov tobak

Ødelægger biler der er parkerede. En hel række biler blev ødelagt en morgen, da unge i rus, løb fra tag til 

tag på rækken af biler.

Årstiden betyder meget. Forår og sommertid, oplever vi mere fuldemandsråbben, På alle årstider oplever vi 

hærværk. Fulderikker kaster cykler i kanalen og ter sig på vej til vort kvarters beværtninger. Ofte oplever vi 

kødannelse, f.eks.  foran Rubys, kø optager hele fortorvet så man må gå ud på vejen. Det er ikke rimeligt. 

Desuden oplever et affaldsspor startende 100 m før Rubys, af tyggegummi, flasker, øldåser og 

cigaretskodder. Det er på sin plads, at værtshusholdere holder rent inen radius af 50-100 m fra deres 

indgang. Det bør simpelthen stå indernes tilladelse.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

(Naboer)-Arbejdsplads-fejring af diverse anledninger, - de glemmer ligesom, at det er meningen at de skal 

skrubbe hjem ved 16-17-tiden og ikke feste hæmningsløst til langt ud på natten. Og lade være med at stå 

og råbe og skrige, når de skal ud og ryge ca. hvert 10. minut.

Aftenenræs på Gyldenløvesgade hver weekend

Bor ved siden af et hotel hvor gæster godt kan være lidt støjende på vej hjem fra byen. Men ikke super 

slemt

der er ikke natteliv i mit kvarter (metropolzonen)

Der er meget der efterlades flasker og pizzabakker mv, men der er heller i affaldsbøtter nok.

Hjemløse og flaskesamlere gør mig utryg, når jeg går hjem.

Jeg bor i Edvard Falcks Gade. Det er ikke nattelivet som sådan der generer mig, men affald (fastfood / 

flasker eller dåser fra alkoholiske drikkevarer) efterladt på fortovet/gaden af (a) turister der bor på Cabinn 

City hotellet eller (b) folk (mest folk der har været i Tivoli) der har parkeret deres bil i vores gade; det 

forekommer as at der bliver tisset foran opgangene/kælderdøren

Jeg bor i en fredet ejendom hvor lydisolering mod gade ikke er så god

Kun ved engangsbegivenheder (fx Distortion o.l.)

Mest relateret til fredags rock I Tivoli der jo først slutter kl. 23.45

nogle gange Tivoli

Parkerede biler

Store musikarrangementer eksempelvis Distorsion. Desuden de højeste koncerter fra Tivoli.

Støj fra udendors steder

Tivoli

tivoli udendørskoncerter

Vi nærmeste nabo til Tivoli, med alt hvad en sådan mastodont præsterer af høj musik ,hvilket er meget 

genererede , hermed i særdeleshed Fredagsrock .

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:



Aften og natteliv på Dronning Louises Bro er voldsomt larmende.

Der burde sættes en begrænsning for larm til kl.22

Det er levende musik.Der sidder en gut med sit trommesæt og trommer til langt ud på natten/morgen. 

Også andre har musikanlæg med som spiller voldsomt højt.

At folk pisser i opgangen.

Cykler med musikanlæg

Der er en restaurant nedenfor mit soveværelse. De lader borde og bænke stå udenfor hvor folk sætter sig 

og drikker deres medbragte øl, mv og sidder og åber og snakker hele natten.

Der er ganske ofte en del affald på stierne langs søerne, særligt søndag morgen. Det skal nævnes at 

skraldespandene ikke er gode til at holde fugle væk fra at rode i dem.

Der er ofte problemer med glasskår på cykelstierne i Gothersgade (kongens nytorv delen) når man kommer 

cyklende om morgenen

Der ligger ofte McDonalds poser i gaden

Det generer, at der er udendørs musikarrangementer på hverdage fx Distortion eller at folk spiller meget 

høj musik på Dronning Louises Bro efter kl. 22.00 på hverdage. Det er meget fint, at Dronning Louises Bro 

er blevet sådan et hyggeligt opholdssted. Men indimellem tager det overhånd på hverdagsaftenerne. Det 

var fint, at Distortion sidste gang sluttede præcis kl. 22.00. Kunne man ikke lave en generel regel om, at al 

høj musik på Dronning Louises Bro slutter kl. 22.00 på hverdage?

Det sker sjældent at et par stive tosser bevæger sig igennem kvarteret, men det er heldigvis meget 

begrænset.

Distortion er forfærdeligt - det er mennesker udenfor København, der kommer på besøg og Intet forhold 

eller ansvar har for byen - det er Roskilde festival midt i et område, hvor mennesker bor - så trist

Er stort set kun generet af nattelivsstøj når airbnb lejerne kommer sent hjem og fester videre, uanfægtet af 

at de har lejet sig ind i en bygning, der ikke burde være hotel

flaskesamlere og andre skumle typer som prøver at komme ind i ens opgang .

Folk der tisser i porte

Fulde mænd der pisser overalt

Grafitti, knuste glas & flasker, urin på gade & vores port/dør. Vores baggård benyttes også af nogle 

nattegæster til mange ting - også som toilet (stort of småt). Og så råber nogle af folkene altså megt højt af 

of til. Nogler har ågså den vane at efterlade øl-glas på fortov og cykelsti.

Høj musik

Igen den manglende respekt for andres færden, specielt uhensigtsmæssig cykelparkering, kunne vi ikke 

prøve at genvinde fortovene til de gående, eller inddrage områderne til udendørsservering til gæsternes 

cykler, så vi andre ikke skal vælte rundt i dem.

Jeg bor i en baggård. Jeg er kun generet af nattelivet hvis der er en nabo der ikke respekterer at der findes 

andre naboer, og holder fest med høj musik for åbne vinduer og fællessang til sen aften. Hvis det sker i en 

ejendom der ikke hører til min abf er der NULL hjælp at hente.

Jeg er glad for at bo i et kvarter med liv hele døgnet. Umiddelbart er jeg mest generet af at så mange 

smider og efterlader affald, for eksempel på Israels Plads, i HC Ørsteds Parken, på Dronning Louises Bro 

osv. Men det sker jo lige så meget i høj sol som i mørke. Og jeg glæder mig da over at kommunens 

renovationsindsats har et ret højt niveau.

Jeg kunne godt tænke mig, at man ikke måtte køre rundt i bil om aftenen i Indre By. Bilkørslen føles af og 

til provokerende og uden mål og mening.

Jf. min kommentar før - man kan have oplevelsen af, at gæsterne sviner og behandler byen som var det en 

festivalplads uden respekt for, at her bor mennesker, og indre by har unikke, bevaringsværdige huse og 

gader, som vi skal passe på (hvis vi vil beholde dem). Min oplevelse er, at kommunen opmuntrer til dette, 

bl.a. ved at give mange steder alkoholbevilling osv., men også ved at afholde mange events. De foregår 

selvfølgelig ikke nødvendigvis om natten, men som borger i indre by er det meget på en weekend både at 

skulle gå gennem larm, støj og affald pga. sædvanlig fredag-lørdags-fester OG opleve byen spærret af og 

svinet til pga. motionsløb o.lign. Skal det absolut finde sted i indre by? Og er der et tydeligt regnskab, der 

viser, at byen vinder ved denne strategi? Jeg tænker både økonomisk, socialt, kulturelt mm. Synes det 

virker som en misforstået strategi om at være 'åben' og 'kulturel'. Jeg føler mig ihvertfald ikke særligt 

inviteret - det virker som tiltag for turister og folk fra provinsen, som laver hit'n'run på vores by - og som 

primært kommercielle tiltag vinder økonomisk på. Min egen gade - Nansensgade - havde i mange år som 

nogen af de første gadefester, men det løb ud af kontrol og blev lukket ned pga. hærværk. Super ærgerligt! 

Det er godt nok sjældent, at jeg som beboer oplever, at vi beboere er inviteret med. Som beboer er det 

ærlig talt underordnet for mig, om Frank Jensen stolt kan tale om 'branding af København' i udlandet. Byen 



virker overrendt og belastet - og hvem er det lige, der vinder på det?? Jeg er i hvertfald meget i tvivl om, 

hvilket 'sammen' der henvises til i 'Sammen om byen'. Jeg bliver faktisk provokeret. Og så synes jeg, at det 

vil være socialt ansvarligt også at lade andre kommuner både få genvinsten (og udgifterne) til at afholde 

arrangementer og være fest- og eventbyer.

Kan godt lugte af urin ved gårdens porte. Det er generende.

Kunne man ikke foreslå Seven Eleven Carlsberg og MacDonalds at de sponsorerede nogle 

oprydningsteams. Det er ikke godt for deres image at det rod man går og bliver sur over bærer deres logo 

på sig.

København mangler i den grad toiletter der er åbne efter kl 16 og folk tisser alle steder, så flere steder 

stinker der af urin. ekskrementer er mere inde i parkerne, men når der ikke er ordentlige toiletforhold, og 

folk skal hvad er alternativet så, det er nok ikke dem der fester der bruger buskene med vi har et stigende 

antal hjemløse.

Meget affald og er tit frustreret over israels plads med glaskår efter pladsen er brugt til Events - og når jeg 

skal ud og gå med min hund kl. 8 første gang er der ikke ryddet op efter eventen, det er frustrerende

Musik og trommer på Louises bro!!!

Musiklarm

Nørreport flyder med McDonald affald lørdag og søndag morgen

Når man har valgt at bo i en storby så må man forvente at der fest og gang i gaden

Området bruges et sted hvor man pisser på sin vej fra/til byen.

Meget affald fra take away. Efterladte drinksglas, flasker og dåser.

Mange forladte cykler.

Pissen i ejendommens kælderskakte + evt. bræk ved porten.

Primært at færdes på Nørreport station kan være lidt udfordrende. Mange hjemløse. Mange helt unge børn 

der hænger ud og "lærer at ryge" i alderen 12-16 år.

Romaer og andre østeuropæiske kriminelle, samt unge arabiske drenge, der begår overgreb, tyveri, 

overfald overalt i indre by, især omkring Nørreport st, Torvehallerne og tiggeri med aggressioner

se tidligere svar

Sirener fra udrykning er meget kraftige om natten.

slagsmål og truende personer (sjældent)

Som nævnt er der ikke de store nattegener i mit kvarter, bortset fra meget højrøstede fulde mennesker, der 

passerer gennem gaden og/eller (særlig om sommeren) tager længerevarende ophold i gaden.

Stoffer - især hash rygning

træt af mennesker som tisse alle steder

Vi lever et dejligt liv i Nansensgadekvarteret. Forhåbentlig kommer her aldrig en natbevilling

vores trappe er et meget populært spisested. Af uransagelige årsager kan "spisegæsterne" ikke klare at 

bære deres efterladenskaber de 10-15 meter hen til nærmeste affaldsspand

Vækkes man af støj fra gaden (sker for mig 1-2 gange/nat torsdag-søndag) er Det ofte svært at høre 

forskel på om folk bare er fulde og højrøstede, eller er udsat for overfald eller selv er truende. 

Området omkring Nørreport/Købmagergade/McDonalds er generelt utrygt at bevæge sig igennem om 

aftenen grundet stigende antal af grupperinger af unge drenge, hvis adfærd overfor hinanden kan virke 

truende.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Aggressive unge mænd , der måske ikke fik prinsessen med hjem og så alle de private fester, som faktisk 

er det mest generende i en smal går isør om sommeren, når man gerne vil sove med åbent vindue. 

når mine børnebørn er her kan de ikke sove for støjen. 

jeg har talt dunder til dem og de t hjælper en kort stund, altså til nøste torsdag hvor weekenden starter. 

Her i gården er det ikke de fattige studerende, men de med amsser af hjæp  fra forældre længere nordpå. 

det kan ses og høre på tøj og sprog.

altaner/rygere /sen hygge

Der er ofte mennesker der benytter østre anlæg og tunellen til østerport st som pissoir. Specielt omkring 

østerport st bliver flerer kroge brugt at efterlade div ekskrementer. 



Dag hammerskjolds alle er ofte møgbeskidt og fyldt med affald efter arrangementer på østerbro. 

det der irriterer mig mest er er folk der ikke respekterer roen en gade fortjener når de forlader en bar, to 

personer behøver ikke råbe af hinanden når de bevæger sig side om side ned af en gade. på baren skal de 

have lov til at råbe så meget de lyster

Det er mest folk der er meget støjende og så bræk på gaderne typisk lørdag og søndag morgen. Derudover 

er der rigtig meget affald f.ex. på Dronning Louises Bro når vejret er godt. Det er virkelig helt uacceptabelt 

at folk ikke kan finde ud af at smide affald i skraldespandene eller tage det med hvis det er for stort.

Det har været lidt utrygt at have en teenager efter voldtægten ved Søerne.

Dog ikke direkte hvor jeg bor men generelt når jeg er i nogle af de mere belastede gader

Dårlig belysning generelt, udenlændinge fx sigøjnere der sover overalt især ved og langs søerne, under 

broer og på bænke. Der er store lejre og det gør jeg ikke løber eller går tidligt ved søerne bla.

De løse hunde om søerne og de tynde hundesnore man ikke kan se og som falder over, der burde være 

lys/refleks i snorene. Det er farligt når man løber. Jeg ønsker opstramningvedr løse hunde især ved søerne. 

Især ved Planetaruim er der den sædvanlige flok på 5-10 der lufter deres hunde og lader dem løbe løst. 

Foldboldfans og ballade ved fodboldkampe.  Lad fodboldklubberne selv betale for at opretholde ro før 

under og efter kampene. Lad det være forbudt at skænke alkohol til kampe evt. Der er ballade, vold og 

hærværk når der er foldboldkampe i Parken. Lav en cityring eller betaling for at køre ind i Kbh. Bilerne 

larmer og sviner og fylder og det er de biler udefra der øger problemet..

efterladte, stjålne cykler (se ovenfor)

FCK hjemmebanekampe giver anledning til mange fodboldfans der urinerer i gadebilledet, samt ødelægger 

cykler mm.

Fester af og til

Flere af ovenstående gener skyldes grupper af unge der fester i Østre Anlæg. Dertil kommer de mange 

hjemløse i samme park, som gør parken meget utryg at færdes i.

Flere og flere får altaner. Der er altid en eller anden, der holder fest. De indre gårde virker som lyd-skakter. 

Det er jo et rimeligt lokalt problem i gårdlauget, men til gengæld en gene, jeg hører fra folk i andre gårde 

også. Vi lever med det

gældende regler for åbningstider for restauranter/barer overholdes ikke - og kommunen fører ikke tilsyn 

hermed

Hjemøse og tiggere der bor under broer og i parkerne

Hærværk på biler og graffiti

Hærværk, vi har cykler parkeret på gaden - de bliver piftet og cykelkurvene fyldt med skrald

Højt musik fra private fester... Larmende ophold på altaner osv.

Igen, vi bor i en oase hvor der ikke er nogen gener. Og samtidig er jeg jo bevidst om at det er en del af 

prisen ved at bo i byen ift på landet ;-)

Jeg bor i Gammeltoftsgade 20 lige overfor indgangen til det rimeligt nye universitet samt nogle bygninger 

der udlejes til DIS og der er jævnligt massivt meget larm og druk og råben og skrigen og meget høj musik 

derovre fra - både både inden- som udendørs. 

Jeg bor her på 32. år og har mærket udviklingen i området og jeg er ikke nær så generet som en del af 

mine naboer, så min tærskel er høj. Men området her har aldrig været et værtshusområde med druk og 

råberi på både hverdage samt i weekends, så det har ændret sig markant de seneste år.

Jeg bor på vejen "hjem" for de festglade / fulde mennesker

jeg har heldigvis ingen barerne med natbevilling indenfor høreradius. Og lad det for guds skyld forblive 

sådan.

Jeg har sat kryds i Affald på gaden, primært fordi jeg af og til oplever en enkelt smadret flaske på 

cykelsti/fortov om morgenen. Ellers er jeg ikke udpræget generet af affald, da jeg oplever at det hurtigt 

bliver fjernet

Jeg synes København er en vidunderligt levende by, og elsker dens natteliv; så gerne endnu mere af det. 

Men folks dårlige manerer ang. skrald og urinering på gaderne (iøvrigt ikke kun om natten) er virkelig et 

sørgeligt problem.

Jeg synes udendørsservering er superhyggeligt og med til at skabe stemning og liv i gaden - og larm fra et 

sted eller to er også ok = jeg vil være enormt ked af at den tyoe liv forsvandt fra gaderne! Problemet er, 

hvis der er larm og råben og skrigen i gaden ekstremt mange steder - det ideelle ville være at lave et 

isoleret festområde til alle de unge fra forstæderne, der gerne vil trykke den af og skrige igennem - da jeg 

var i den alder, lå flere diskoteker omkring Axeltorv, hvor der boede færre mennesker - på samme måde 

kunne man ,måske bygge et gå i byen område op omkring pumpehuset eller i et område i den nye 



Carslbergby uden så mange boliger, hvor de unge kunne feste i fred og ro?

Jeg synes, det er dejligt, at der er liv i byen. Men musik uden for har taget over. Går du en fx en tur langs 

havnen om sommeren, kan du hører musikken fra Papirøen i en stor radius. Der er musik overalt. Det er 

som om udendørskoncerterne er gået hen og blevet hverdagskost og ikke kun noget, der foregår en enkel 

aften. Det er ok, at folk sidder uden for og spiser og hygger og snakker og ler. Det er naturligt larm. Ikke 

musikken. Med mindre, det er en koncert, eller fx distortion. Det skal der naturligvis være plads til. Det er 

med til at gøre byen speciel-

Mest i forbindelse med foldboldkampe i Parken, hvor folk kommer eller går ind mod Nørreport/ centrum.

Nu krydser jeg af, fordi der er en mulighed for det. Men det er ikke et stort problem!

Omkringkørende sindssyge musikanlæg på fx Dronning Louises Bro. 

Jeg bor i et kvarter, som er "trafikåre" til Indre By, men her er ingen udskænkning. Vi kan derimod være en 

hel del belastet af støj og høj baslyde fra maskiner på Dronning Louises Bro og private fester, der går amok 

med musikanlæg.

Området berøres meget sjældent

Piratfester, der opstår spontant eller i forlængelse af et kommunalt godkendt arrangement.

Private fester for åbne vinduer. Ikke barer, diskoteker mv.

Se foregående uddybning.

Som cykelist bemærker jeg ofte glasskår på gaderne om mandagen. Dog ikke særligt i mit eget kvarter.

Som nævnt er forholdene på Dronnings Louises bro ude af kontrol. Den er blevet det nye hippe 

samlingssted for unge. Det er hyggeligt nok, så længe det ikke går over gevind, fed feeling har ikke noget 

med lydstyrke at gøre. Selvbestaltet koncertområde er ikke acceptabel. Vi der arbejder og har børn der skal 

i skole er VIRKELIG plaget af det. Og det er ikke fordi vi ikke selv synes stemningen er dejlig. Det er LYDEN 

og NIVEAUET!!!

Som tidligere anført: Fest hele natten hele sommeren på Dronning Louises Bro.

Standarden af udendørsservering er pinlig dårlig i betragtning af at det foregår på de bedste/fineste 

adresser i hovedstaden

Støj er et kæmpeproblem for både unge og ældre beboere i Indre by - bl.a. fordi festerne starter eller 

slutter i de smalle gårde og på de nyopsatte altaner. Der kan være støj til kl. 7 om morgenen typisk fra 

forældrekøbs- og investeringslejligheder eller fra turisters Air B & B-fester, hvor alle er ligegalde med 

gårdregler, husorden og naboers ønske om nattero - et nyt problem, vi kun har haft i små to år.

Trappen ned til cykelkælderen under min bygning lugter som regel skrækkeligt lørdag og søndag 

morgener. Af urin; ikke blod eller ekskrementer.

Udendørskoncerter i parkerne

Urinlugt

Vi bor tæt ved et kollegie hvor der til tider er støj når der er fest

Øster Anlægs legeplads er i forfald. Det blive ikke vedligeholdt godt nok. Der flyder ofte med affald. 

Flasker, pizza bakker osv. Det ligner at stedet bliver brugt at unge mennesker til at drikke og æde. Man 

kan ofte ikke bruge det offentlige toilet fordi der simpelhen er så ulækkert, specielt ikke hvis man er et 

barn som skal sidde ned. Jeg har flere gange opserveret at der er urin og lort på gulv og vægge. Selve 

legepladsen er også meget gammel. Det er en skam at det dejlig område er blevet glemt. Man ser jo 

hvordan der i andre parker og legepladser i byen er blevet opdateret. En skam når der nu bor så mange 

børnefamilier i området...

Østerport

Uddyb gerne:

Affald i parkerne i vores smukke kvarterer. Folk rydder slet ikke op efter sig.

Der er ikke noget natteliv som sådan på indre Østerbro.

Der er ikke rigtigt et natteliv i mit kvarter.

Der er ingen barer i netop mit kvarter

Det absolut værste, er glasskår, der efterhånden er skyld i mange cykelpunkteringer på min cykel

det er specielt når der er kamp eller andre arrangementer i parken og fælledparken

Homofobe mennesker på gaden og i bil

i forbindelse med arrangementer i Parken

I forbindelse med fodboldkamp i parten

Ikke større aktivitet i mit beboelsesområde



knust glas og affald på fortovene og gaderne. Ofte have lappet cykel pga glas på kørebanen. Fortovene 

flyder med glas og affald også.

Larm fra musikarrangementer, bl.a. Fra Områderne på begge sider af Københavns havn og fra 

Fælledparken

Marathon og andre løb lige udenfor mine vinduer, men det er jo så kort varigt og der bliver ryddet flot op 

bagefter.

Ved VM i cykling var vi spærret inde i en uge.

Synes, der går for lang tid med at få ryddet op.

Udendørs arrangementer som tager overhånd, som fx Distortion.

Derudover holder der næsten altid store lastbiler i tomgang i Lipkesgade - ofte 2-3 gange, som leverer 

varer til købmand - synes de burde holde på Classensgade. Vi har måttet flytte soveværelse af denne 

grund.

Urin osv. problemer er mest fra trafikken Parken til Østerport station.

utryg når man færdes alene - ved ikke hvad/hvem man møder

Vi bor meget fredeligt i forhold til nattelivet og kan kun af og til høre glade festlige mennesker på vej til 

eller fra Østerport Station.

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

- og alt svineriet efter weekenderne.

Affald morgenen efter er så ulækkert.  

Urin stank om morgenen ligeså

 

Affald, glasskår, svineri med alt muligt, de grønne pletter bruges som toilet og skraldeplads.

Aggressiv optræden p.g.a. Fuldskab især i Gothersgade.

Her tænker jeg ikke på fulde svenskere på Kgs Nytorv og i NyHavn, som bare drikker sig fulde og råber lidt 

for højt afd damerne ( selv efter damer på 63 ).

Jeg har aldrig oplevet agression eller voldelige scenarier blandt de fulde svenskere.

Publikun i Gothergade er primært unge danskere og ud på natten meget aggressive 2. Og 3. Generations 

indvandrere.

Alt for mange barer og restaurenter  i vores lille gade. Dr. Tværgade. fra Bredgade til Borgergade. Et stort 

eldorado - det er som alm. borgere IKKE eksisterer.

DER tages ikkehensyn til os!!!

Bor i et roligt område, Dronningegården.

Bor på Fredericiagade mellem Bredgade og Amaliegade og jeg synes virkelig der mangler skraldespande på 

det stykke

Culturebox spiller ofte meget højt

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

De dage hvor åbningstiderne er begrænsede såsom mellem søndag/mandag , mandag/tirsdag - er 

problemerne så begrænsede at de er til at leve med

de pisser i vores kædernedgang, og sidder på trappen og spiser pizza og knækker sig, og de efterlader 

affald overalt.

Der er "partybusser" der kører larmende rundt med høj musik, fyldt med råbende, tilsyneladende berusede 

mennesker - hvordan kan det overhovedet være tilladt?

Der er desværre meget få offentlige skraldespande i området.

Der er fulde mennesker der råber og larmer når de går gennem gaderne om natten, og som derfor 

forstyrrer nattesøvnen. Der er desuden ufattelig beskidt og en grim lugt  i indre by fx gothersgade og 

området heromkring særligt tors-fre-lør samt om sommeren i kgs have hvor grupper med fulde unge 

sviner og går på toilet i buskene. De bør få bøder og blive tvunget til at samle deres skrald og 

efterladenskaber op. Det er ærgeligt det skal gå ud over os andre og hvorfor skal vi betale for oprydning 

gennem skatten? Vi er mange, som føler os magtesløse overfor dette svineri, og at der ikke sker noget. Kgs 



have er ikke længere et sted man har lyst til at opholde sig.

der er simpelthen for få lokummer.

Det er dog sjældent at der er meget larm mv. men en gang imellem er der en fuld mand der synger lidt højt 

på vejen videre i byen, eller på vej hjem, renhold af indre by kunne være bedre.

Det er ikke meget, man bemærker her

Det kan godt enkelte gange være lidt generende

Efter rygeloven blev vedtaget rykkede rygerne udendørs , desværre ikke færre rygere. Rygerne fylder godt 

op når støj øges i gadeområder udenfor værtshusene.  Uderummet er inddraget i værtshusene

En sjælden gang højrøstede personer ud på morgenen.

Er forskånet i min ende af St. Kongensgade (ned til Esplanaden), men længere oppe er der mere støj. Det er 

ikke noget, jeg ikke selv kan leve med.

Eventarrangører, restauratører m v må betale for oprydning. Byen ligner en losseplads lørdag og søndag 

morgen.

Folk der tisser i gården og larmer -fuldemandsagtigt.

Folk medtager musik, ofte i form af anlæg med stor lydeffekt, fx monteret på ladcykler. De har INGEN 

respekt for andre og der kan sagtens være kort afstand mellem de forskellige anlæg. Det bør HELT 

forbydes.

Folk sviner utroligt meget - især på Gothersgade. Men stor ros til de folk står tidligt op og rydder op og 

fejer gaderne hver morgen.

Folk, især mænd, er begyndt at ligge på gaden ved riste til varmekilder. De "gør" ikke noget. Men det er nyt 

i gadebilledet, og derfor lidt urovækkende. Ligesom tiggere, som har en træls stil, når de beder om penge.

Forstår godt at byen skal være levende, men vi burde kunne finde nogle win-win løsninger.

Følgende fænomener forekommer om sommeren: Alle store musikarrangementer på Islands Brygge, 

Papirøen og Refshaleøen larmer voldsomt og giver kæmpe-ekko her på den anden side af havnebassinet. 

Værtshuset ,Toldboden´ giver også god larm fra sig  og udspyer fulde og støjende folk, der vakler ned ad 

Havnepromenaden natten lang.

genereret i moderat omfang. Som nævnt i tidligere svar: Det er ikke voldsomt i Nyboder-kvarteret

Generne er tiltager de sidste 10 år

Har anvendt App "GivEtPraj", når en affaldsbeholder var fyldt og den blev hurtig tømt.

Problem med flaskesamlere, der roder i affaldsbeholder og efterlade skræl på fortov og gade.

Her har vi ingen problemer, i modsætning til andre kvarterer i Indre by

I vores kvarter er det gener fra fester om sommeren, det er mere når man går hjem fra besøg der gener 

med ovennævnte punkter. Om sommeren har vi kun støj, affald, urin med mere fra gæster der går hjem fra 

fester og gennem området - men det er der.

Ikke så meget nattelivet, men de unge mennesker fra gymniaset i rigensgade smider meget affald på vores 

gade.

Indfør bøder mod hundeejere, der ikke samler op.

Jeg bor jo, hvad jeg plejer at sige - heldigvis - lige UDENFOR "party-zonen". 
Jeg mener Kbh. Kommune som i andre storbyer som Barcelona, Madrid etc. skal spule gader og stræder så 

de er pæne og rene om morgenen. Det er pinligt at se Københavns gader weekend morgener

Kongens have

Kun privatfester

Larm fra restauration i vores gård

Man skal have lov at være at hygge sig i weekenderne. Så længe man rydder op efter sig selv.

Min nattesøvn generes. Man sparker sig igennem affald - ølglas, pizzabakker, papir mm.

Nattelivstrafik er ikke kun bil-relateret, men gælder også for cykler og fodgængere.

og 'musak' fra højtalere - særligt når der ingen gæster sidder udenfor!

Selv i byen er lyden af BY, at foretrække frem for musak

ophold i gaden, når beboerne står udenfor opgangen og  ryger  - snakker hele døgnet

ophold på fortorvet: Meget ofte fylder de hele fortorvet og flytter sig ikke så jeg må ud på gaden. Ikke altid 

lige heldigt. Der er mange cykler parkeret foran både op ad husmuren og på fortorvet som igen gør det 

svært at passere forbi, der er også en del væltede cykler.

Opkast!



Partybusser

Restaurant lige over for.

se mine tidligere svar

Som nævnt tidligere - ingen væsentlige gener i mit kvarter

Særligt morgenen efter nattelivet er standset og byen vågner igen oplever jeg særligt ved krydset 

St.Kongensgade/Borgergade at det ligner en slagmark med pizzabakker og knuste ølflasker flyder på 

fortove og cykelstier. Har ikke tal på hvor mange gange jeg er punkteret netop der. Også grunden til at jeg 

undgår dette område.

Turistbusser

Turistbusser ved Amalienborg samt de grimme cykelboder overalt ved Amalienborg

Udenlandske hjemløse der tager der tager mere eller mindre fast ophold i gaderne og roder i 

affaldscontainiere bidrager også til utryghed

Udover larm og affald så er vanvidskørsel i Borgergade sent om aftenen meget tiltagende.

Urin, blod og ekskrementer er på Ny Boderskole

Vi bor i en stuelejlighed og kun få meter fra diskotek, og hvis vi sover med vinduet åbent kan vi høre 

menneskerne, skændes, grine, tale - ind imellem også nogle der ryger under vores vindue. Meget skrald 

dagen efter, pizzabakker, tomme øldåser, ølglas, lugt af urin osv.

Vi bor i Gothersgade, så der er MANGE gener. På trods af at vi har fået installeret lydisolerede vinduer

Vi har i f.eks. i vores naboejendom et værtshus i Borgergade, hvor man spiller høj musik, har billard, råber 

og skriger, og hvor man ikke tager hensyn til naboerne. Den gamle boligmasse er ikke isoleret, og vores 

bygninger stammer fra 1867 og har ikke været forberedt til store musikanlæg og bashøjtalere. Derfor 

høres det tydeligt i ejendommen til stor gene for dem, der bor her og skal på arbejde om morgenen.

Endvidere har vi meget støj fra to andre nærliggende værtshuse i Borgergade/Fredericiagade, hvor der også 

er meget larm og støj fra gaden. I forbindelse med udendørs servering og rygning på gaden.

Vi har stort set ingen gener, men vi har heller ikke så mange natsteder i denne ende af byen. der kan ligge 

lidt skrald af og til, men det er ikke noget stort problem. Problemer med skrald er helt klart størst i 

Kongens have, men da den er lukket af om aftenen så er det jo ikke nattelivet der skal have skyld for det.

Vi har været nødt til at få en aflåst port ind til vores gård pga at der blev taget narko, tisset og skidt i den.

Væltede/ødelagte potteplanter foran butikker

åbne køkkenvinduer og bagdøre fra Nat restauranten "VITA"

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

Båden Cafe Sundance ved Havnegade ligger stadig til kaj.  Det er mere end 1 år siden, den brød i brand. 

Der er aktivitet igen. Den har tidligere haft meget støjende gæster og fyrværkeri.

Der er et mega svineri, som pålægges skatteborgerne at få ryddet af vejen.

Havnegade ved restauranten "Den vandrette" der har de intaget fortovet med store parasoller, så man ikke 

kan passere på fortovet uden gener. Det burde ryddes af vejen.

Der er rigtig mange mænd der urinere, og det stinker

Det er meget sjældent luge hvor jeg bor men jeg kører med vilje en stor bue uden om Gothersgade når jeg 

skal hjem fredag og lørdag aften. I mit område er det mest lugtgener der er et problem.

det er meget sørgerligt at se Gotersgade fra torsdag til mandag, dårligtsignal til de turister der færdes i 

indre by.

Gademusikanter, som frit kan spille løs. Skoler spiller høj musik, og 

ikke tager hensyn til naboer. Der er ingen ordentlighed eller hensyntagen, men vores nattesøvn, eller 

mulighed for ro i dagtimerne i weekenderne, må høre en svunden tid til.

Gl.Holm er en landsby i byen og ikke et fest sted. Der er vinbarer og restauranter for voksne mennesker. 

De unge går i Nyhavn.

Hvis man har valgt at bo i indre by, må man leve med, at der er gang i den om natten. I min gade er der 

ikke så megen støj, jeg har boet her i snart 50 år, og det er kun ganske få gange, der er blevet spillet for 

kraftigt. En enkelt gang har jeg været nede og gøre opmærksom på det på et diskotek, som ikke er her 

mere, og de skruede efterfølgende ned og undlod at have åbne vinduer.

Igen henvises til partybåd og også et lille værtshus i Havnegade, som ind imellem trækker så mange unge 

mennesker pga billige shots, at der ikke er plads i lokalet.

Jeg bor i August Bournonvilles Passage, her og i området ned mod Havnegade, er der stort set altid fred og 



ro. Her er heller ingen udskænkningssteder i stil med Gothersgades.

Vores porte og hjørner bliver dog ofte brugt til urinaler.

Stor forskel på vores område, og området omkring Gothersgade, hvor jeg godt kan forstå hvis beboerne er 

generet.

Går ofte gennem Gothersgade om morgenen, det er rent kaos omkring weekends.

jeg synes der mangler skraldespande i Kbh, her er møgbeskidt

Klart affald som det eneste. 

Indre By skal leve og det vil nødvendigvis skabe larm. Personer der ikke kan leve med larmen, bør overveje 

at flytte til områder med mindre larm eller helt ud af byen.

Til gengæld er affald et problem. Vi er fælles om byen og bor kunne rydde op efter os selv. Mit indtryk er, 

at det personer udefra Indre By og ikke de lokale der sviner.

MAN TØMMER IKKE SKRALDESPANER OFTE NOK

mange turister der optager parkerings pladser, sekvaves der køre vildt rundt i havnen

Manglende p- pladser

Marenton mv er dårligt organiserede så folk kan ikke komme til at tisse. Det var Jo ellers et problem man 

burde kunne forudse og håndtere.

musikerne på gaden

Musikstøj som vist kommer længere væk fra, fra store fester

nat eller døgnåbent er ikke godt med moderne musik anlæg der larmer meget

Nattelivet generer, som nævnt ikke, men det gør alle de mange sponserede sportsarrangementer på 

sommer weekend dage til gengæld. Der er høj musik, alt, alt for mange mennesker i gaderne og utrolig 

meget affald efterfølgende tit i op til flere dage. Beboere og turister, som bare er ude for nyde byen, kan 

simpelthen overhoved ikke være her.

Nattelivskulturen kan i visse tilfælde virke meget aggressiv. Det sociale møde er ikke hyggeligt, ikke-

inkluderende. Nedtylning af 10 shots for hundrede konkurrence. Undrer om disse borgere ville opføre sig 

sådan i deres hjemkommune.

Når jeg er i Gothersgade

området om Boltens gård er ikke en pryd for København

Ophobning af henslængte cykler, hasarderet cykeltrafik, risiko for at blive kørt ned af cykler på fortove, i 

fodgængerfelter og på pladser, ofte hærværk

Rygeforbuddet har flyttet værtshusenes fester udenfor og det giver genlyd i gaderne.

Rygere pulser også omgivelserne til om dagen.

se tidligere svar. Og jeg synes det er dejligt med udendørsservering. Men kan ikke forstå at det er tilladt at 

flere steder med udendørsservering også må spille musik (højttalere under markisen mm.) Det gør at 

"publikum" / gæster også taler / råber højere.

Synes egentlig det er OK med larm til en vis grænse, men kan ikke ha al det svinerri, som om man intet 

ansvar har og smider skrald/skodder/mad alle vegne 

Særligt generet af manglende oprydning i gaderne - meget knust glas på cykelstier og veje

Bryder mig ikke om feks morgenvlrtshuset under Hong kong i Nyhavn hvor jeg skal undgå at gå forbi om 

morgenen med min søn i weekenden fordi der altid enten er slåskampe/skænderier folk som nærmest er 

ved at besvime af druk osv - jeg kan slet ikke se pointen i at bevillinger skal fungere i døgndrift

Udendørsservering optager fra maj til oktober hele fortovet. Passage næsten umuligt

Vi bor i en lille smal gade i indre by, hvor der de sidste 3 år er kommet 3 diskoteker.

Larmen fra specielt lusso udgør et kæmpe problem. Ligeledes har de 3 steder betydet at der torsdag fredag 

og lørdag blæser den ene taxi efter den anden igennem den smalle gade
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Gammelhol
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Ja, meget 24,5% 3% 5,1% 4,1% 0% 4,8% 6,3%

Ja, nogle 

gange

37,1% 29,7% 24% 17,8% 14,9% 27,7% 31,6%

Nej, kun 

undtagels

esvist

27,6% 41,6% 41,3% 36,9% 30,9% 40,2% 36,8%



Nej, 

aldrig

10,8% 25,7% 29,5% 40,7% 53,2% 27,3% 25,3%

Ved ikke 0% 0% 0% 0,4% 1,1% 0% 0%

Responde

nter

604 101 312 241 94 502 174



Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Jeg har enormt vanskeligt ved at sove pga. støjgener både torsdag, fredag og lørdag. Min samboer og jeg 

vågner ofte adskillige gange om natten. Ofte har jeg måtte ringe til politiet pga. slåskampe i gaderne.

Af ovenstående tidligere afkrydsninger, horder af folk gennem gaderne, slagsmål og udrykninger.

Altid i sommerhalvåret - når vinduerne er åbne - mindre om vinteren

bor i baghus

Bor i baghus

Bor inde i gården

Bortset fra nærheden af Tivoli er der meget få gener fra natteliv, hvor jeg bor

Der er fred når det en sjælden gang sneer eller regner kraftigt

Der er utrolig høj musik fra baren i nabobygningen. Vi har tidligere klaget, men der er intet sket.

Det eneste der kan forstyrre min nattesøvn er de irriterende fugle der kvidrer om morgenen

Det er en del af det at bo i byen

Det er fortrinsvist råbende mennesker, som går igennem badstuestræde, der generer, men efter at have 

flyttet soveværelset til et et rum ind mod gården, er problemet blevet begrænset.

Det er først om morgenen fra ca kl. 5. Det er træls at blive vækket kl. 5, men det er vel ikke rigtig nat 

mere... :-) Jeg har vænnet mig til støjen. Den konstante summen fra gaden - og jeg nyder det - men 

råberiet og slåskampene, skrigene og politi/ambulancer er ikke noget, som jeg kan sove fra.

Det er gamle huse, gamle vinduer og derfor kommer al larm direkte ind. Folk råber mere når de drikker. 

Mange kommer fra områder udenfor byen og mødes med venner i indre by og har en fest. Det betyder, at 

der ingen tanke er for dem der bor i indre by. Jeg tror ikke på, at de skænker det en tanke tirsdag nat, når 

de står på et hjørne og synger i 45 min, højt, at der bor folk der skal op på arbejde få timer senere. Indre 

by er blevet et sted med butikker og helt vildt mange barer og det er det! For dem. 

Vi andre hører ofte at så må man flytte hvis man ikke kan klare støjen osv. Det er til dels rigtig, men indre 

by skal ikke kun blive en kulisse by med strøget, butikker og cafeer og efterhånden mere og mere lige 

Jomfru Ane gade i Ålborg. Den lever også af os, der bor her, elsker at bo her og giver den et andet præg.

Det er ikke kun støj fra larmende og glade mennesker. Siden der ikke længere er ambulancer på Amager, 

så er vi generet af at lægebiler og brandbiler der rykker ud og kører over Langebro meget oftere end 

tidligere.

Det er ikke muligt at sove i værelserne til gaden i sommerperioden. Jeg sover derfor i værelse til gården, 

der er kun undtagelsesvis larm. Hvis man ikke kunne sove dér, ville lejligheden være ubeboelig (med 

mindre man er hørehæmmet i svær grad).

Det er kun Toga, der er et problem for mig. Det er til gengæld ret alvorligt

Det er kun undtagelsesvis, at vi/jegIKKE bliver plaget af nattestøj. 

F. eks. søndag og mandag, når natbarerne er lukkede.

Det er umuligt at sove mod gaden torsdag,fredag,lørdag. Jeg har et lille extra værelse mod gården, men 

også der, kan der være problemer, Vores port til gården bliver med mellemrum voldet og brudt op. Gården 

er et attraktivt sted for folk til at pisse, kaste op el tage drugs.

Det er værst når vejret er godt

Det kan altid svinge. Men selv om vinteren er der sjældent længere perioders sovero. Måske er der en til to 

dage med nogenlunde ro om ugen, men de smalle gader gør at al lyd forstærkes. Om sommeren er alt 

selvfølgelig værre og det kan være ulideligt at alle vinduer må holdes lukkede.

Dog kun i weekender og ferier :-)

En storby skal have et natteliv, men nogle steder ligger disco'erne og barerne for tæt.

Specielt når stederne lukker, stiger støjniveauet.

Er uddybet.

Bor i et freder hus.

Kulturarvstyrelsen tillader ikke koblede vinduer, der kunne være med til at dæmpe støjen.

Er meget frustreret over ikke at kunne ringe et eller andet sted hen og få hjælp.

Flygter tit ud af byen i weekenden, fordi jeg ikke orker st blive vækker kl 03.30 af et heftig skænderi eller 

glade folk der danser igennem byen

For det meste om sommeren og ved juletid.



Fra KU's fester og fra naboernes musikanlæg, og hvis nogen holder i bil under vidnuet og spiller høj musik.

Fra torsdag aften til søndag morgen.

Fulderikker går ind i gården og skråler. Gården virker som en tragt der forstærker lyden.

Gæsterne fra Taphouse står udenfor og drikker og ryger og råber og griner. Det runger i de små gader inde 

ved Lavendelstræde. Samtidig går der grupper af fulde folk forbi på vej til et andet værtshus eller andet. 

Der er mange der kommer i bil og kører rundt i ring og gasser op og spiller høj musik med åbne bilruder.

Gård væk fra gade er rolig, men afhænger fremtidigt af, om der etableres kollegium og ungdomsboliger 

hos naboen/på begge sider.

Ellers sjældent larm fra andre gårdmiljøer.

Har installeret 3-lags energivinduer der tager det meste af støjen

har klagede til politiet men de henviser os til morten kabel!! kommunen ser ud til at have en holdning at vi 

skal finde os i det...

Har kun 1 vær i mod gård iv gamle lorte vinduer pga svinske ejer af ejendom

Hele sommerperioden er det et kæmpe problem at der er så meget larm fra gården.

Hvad er nogle gange/meget. Jeg bor i den stille del af byen men vågner en til to gange hver fredag/lørdag 

nat.

Hver nat vækkes jeg, op til 6 gange nogle gange. Jeg kan ikke huske hvornår jeg sidst har fået en fuld 

nattesøvn i løbet af de seneste 5 år

Hver nat. 

Mandag-tirsdag er som regel stille.

Hver torsdag, fredag og lørdag, bliver jeg altid vække om natten af aggressive skrig (folk der er oppe at 

slås eller skændes) den glad sang har jeg lært at sove til:)

Det starter når folk er på vej hjem fra byen ved 4 tiden og følges så op af skraldebiler der tømmer meget 

larmende container for derefter at KK folk med de meget larmende puste gaderne rene, for at fejebilerne 

efterfølgende kommer og fejder de pustede skodder op....

Hvis en bar åbner vindue, fulde mennesker der råber/synger på gaden og privatfester.

Hyl og skrig, musik, koncerter på de pladser, der ligger rundt om os, biler med kæmpe højtalere, der 

cruiser rundt i byen med dunkende musik, folk der sidder og fester rundt omkring på pladser, trapper og 

bænke, cykeltaxaer med musik

Igen, mest et problem i sommerhalvåret, hvor flere fester på gaderne og med høj musik for åbne døre og 

vinduer i nattetimerne. Nattesøvn kan være et problem primært torsdag, fredag og lørdag nat, omend 

studenters fejringer af diverse eksamener på tidspunkter også leder til støj mandag, tirsdag eller onsdag 

nætter.

Igen: Drunken Flamingo og deres diskotek i et telt i gården!

Ikke blot nattesøvnen, det er også meget umuligt at have gæster om aftenen - almindelig samtale bliver 

afbrudt og en usikkerhed breder sig: Er der noget der er gået helt galt i gaden - er nogen ved at komme til 

skade eller...?

Ikke hver eneste nat, men hver weekend

især barbusserne er et stigendde problem

Især om sommeren da vinduer/døre åbnes på barer som ikke har sluser ved indgang og i det hele taget 

ikke isoleret til natklubs volume men stadig spiller derefter. Nogen gange efterfester med personale. Andre 

gange rengøring som klistrer med flasker og fustager gennem vores på en meget larmende facon.

Især onsdag-lørdag, samt hele sommeren, da man ikke kan have vinduerne åbne pga. larm alle ugens dage 

i sommerferien, men ikke kan have dem lukket pga. varme.

Ja bor ompå en bar natklub ,min familie og mig har det svært at sove på grund af høj musik .

Ja meget uddyber det 100 %

JA!!!!

Jeg bliver nødt til at anvende ørepropper mindst 4 nætter om ugen. Har tre lag glas i vinduer (ekstra 

forsatsvinduer indvendigt). Kan aldrig åbne vinduet i soveværelse.

Jeg bor heldigvis inde i gården og den mere stille del af latinerkvarteren.

Jeg bor i en forholdsvis stille gade og jeg har soveværelse med gården.

Jeg bor i et baghus og hører derfor sjældent stjøjen fra nattelivet. Mine naboer i forhuset er derimod meget 

plaget af den.

Jeg bor inde i gården

Jeg er heldig at bo på 4.sal, men midt i City hvor støjen runger meget i den lille gård.

Jeg har haft kontakt til Tyrolia i Vestergade, og kommunen har også været ude og måle støjen. Støjen er 



blevet dæmpet, men jeg kan fortsat høre deres bas meget højt. De holder derudover meget tit åbent i 

hverdage.

Jeg har købt ørepropper

jeg har været med til at forbyde flere restauranter i ulovlig høj musik (lad os nu se hvorlænge det holder).

folk som står fulde og glade efter en god øl er stadig generende kl. 2-3om natten

Jeg overvejer at flytte på grund af støj fra restauranter. Kontakt til kommunen har ikke ført til noget.

Jeg selv på på tagetagen af ejendommen og sover mod gården - men mine lejere har periodisk (især om 

sommeren) klaget meget over larm i gaden som forstyrrer deres nattesøvn.

Jeg vågner når "støjen" er aggressiv

Jeg vågner ofte, når udendørs musikken  passerer på trods af at mit soveværelse vender væk fra gaden. 

Vores port virker lidt som en megafon. Jeg har virkelig ondt af alle de beboere, der har hjørnelejligheder 

uden værelser væk fra gaden,

Jo nattelivet og trafikken som jeg har beskrevet.

Der skyldes jo også renovering og gade feje maskiner mv. Ikke kun nattelivet. Men det er jo fordi de 

kommer så tidligt. På den anden side skal vi jo have rene gader så det ved jeg ikke hvad man kan gøre 

ved...

Kun koncerterne i Tivoli. De kan være voldsomme.

Kun når folk råber meget meget højt eller fremmede mennesker ringer på min dør midt om natten.

Man kan hele tiden høre en bas i baggrunden. Og nogle gange følge med i playlisten : ) Det er værst om 

sommeren.

Man skal passe på at indre by ikke bliver et museum, hvor ingen mennesker bor, men blot forretninger, 

airbnb, rullekufferter og natteliv. Balancen er pt ikke ok.

Man vænder sig hurtigt til støj om natten i weekenderne. Jeg bor i centrum med vindue ud til gaden hvor 

der er specielt meget natteliv og jeg er ikke sønderligt generet

Man vænner sig lidt til larmen, men nogle gange bliver jeg vækket.

Med daglig nattefest i gaderne er det ikke muligt at sove uforstyrret

men jeg bruger ørepropper og er derfor normalt ikke generet.

Mest i weekenden.

Mest i week-enderne og i sommersæsonen

Mest om sommeren

Nej, kun i begrænset omfang da jeg ikke bor mod gaden. Jeg ville aldrig købe en bolig mod gaden.

Nej, men grunden er, at vores soveværelse ikke vender ud mod gaden. I vores stue er der meget larm om 

natten

Nærmest hver nat, og at falde i søvn igen kan jo tage sin tid med efterfølgende konsekvenser for 

arbejdsdagen.

Når det sker, er det typisk i de tidlige morgentimer, hvor folk er MEGET fulde og på vej hjem eller videre på 

morgenværtshus. Dog er det ikke mere end, at jeg falder i søvn igen og det har også en vis 

underholdningsværdi at lytte til fulde folk :-)

Når gæsterne i gaden synger, råber og skriger samt slås vækker det mig nogle gange fredag og lørdag nat

Ofte går folk på Lavendelstræde og råber/skriger, så det især om sommeren (hvor man sover med åbent 

vindue) vækker én eller gør det svært at falde i søvn.

Oftest er det taxaerne problemet.

Om sommeren kan der godt være meget råben fra gaden.

Om sommeren kan det ofte være nødvendigt at lukke vinduerne. Det er generende. Men man kan godt 

falde i søvn.

Ophold af unge mennesker der råber og skriger, samt de udenlandske flaskesamlere højlydte skænderier 

efter mørkets frembrud

over et helt år "nogle gange". Om sommeren "meget"

Primært fra musiksteder (Mojo i Løngangstræde og specielt Zefside på Frederiksholms Kanal 4, 1220 

København K)

Primært fra torsdag nat til og med lørdag nat.

Primært fredag/lørdag.

Primært torsdag, fredag, lørdag.

Problemet er størst natten til fredag, da jeg skal møde på arbejde fredag morgen, meget ofte uoplagt og 

meget træt. Weekenden tager jeg ud af byen så ofte som jeg har mulighed for. Gademusikanter spiller tit i 



City arkaden, Nu hvor der er overdækket, larmer det ekstremt

Pt. Bor vi i baggård, men har også boet ud til gaden, hvor det næsten var umuligt at sove torsdag, fredag 

og lørdag nat.

Restauranter der buldrer med discoteksmusik

se  tidligere.

vi har flyttet  soveværelset pga  larm

Se også tidligere spørgsmål. Min mand har af den grund anskaffet sig en anden lejlighed.

Som tidligere nævnt torsdag, fredag og lørdag

Sover bevidst ind imod vores gård hvor støjgener er afskåret

Sover med ørepropper der end ikke kan holde larm ude

Sover med ørepropper hverdag! 

Det mest stille tidspunkt i gaden er dagtimerne

soveværelset er mod gården

specielt i weekender.

Særligt om sommeren

Særligt om sommeren.

til gengæld er vores barn flyttet ud af hendes værelse for at sove med os - det larmer for meget på hendes 

værelse...

Torsdag til søndag morgen, bliver den ALTID generet trods vi bor inde i baggården men de 2 værtshuse 

som ligger ud til gaden har flaskerum under vores bolig hvilket også medføre støj kl. 0530 når de rydder 

op. Dertil er der generel råben fra gaden som forplanter sig hele vejen ind i gården.

Vi bor ikke ud til gaden, så nattesøvn forstyrres "kun" ved at folk ringer på dørtelefonen om natten, men 

det sker til gengæld meget ofte.

Vi har en meget lydisoleret lejlighed

Vi har flere naboer der er flyttet fra deres boliger. De var ikke istand til at passe arbejdet uden tilstrækkelig 

søvn. Mange, mange klager til kommunen, Bevillingsnævnet, blev kategorisk afvist. En læge, som måtte 

sove på en madras i køkkenet tors, fre og lørdag gav op, fordi han ikke kunne klare arbejdet på hospitalet 

pga. Stress. Bevillingsnævnet tilsidesætter konsekvent Restaurationsloven paragraf 12 og 32 (en 

restauration må ikke være til gene for omboende). Min egen familie er tæt på at måtte flytte fra vores 

dejlige hjem igennem mange år - mobbet ud af barer, eller måske rettere myndigheder der ikke overholder 

loven eller udviser ekstrem mangel på kompetence og ansvarlighed

Vi har heldigvis soveværelse til gården, men når festerne fortsætter privat i naboejendommene, må vi 

regelmæssigt bede om nattero.

Vi har konstant folk foran vores ejendom der står og skriger og råber ude på gaden, vi har bedt baren om 

at tage ansvar for deres kunder, men uden det store held, dertil kommer også at der er mange der syntes 

at det er ok at holde store privatfester i div. omkringliggende lejligheder, torsdag, fredag og lørdag aften.

Voksensoveværelset lugger mod gården og der er ingen larm. Børnesoveværelset er mod gaden og der kan 

godt være lidt larm

Vores soveværelse er mod gården. Men vores gæsteværelse ud mod gaden er meget generet af musik og 

støjen fra gaden.

Vågner ofte i løbet af natten pga. musikstøj, råben eller motorstøj fra gaden.

Ørepropper Eller en ekstra hovedpude over hovedet er helt nødvendig her hvor vi bo

Metropolzonen

Uddyb gerne:

Der er jo meget andet støj: skraldemænd, leverandører, håndværkere der ikke respekterer forbudte 

støjtider (før 7 og efter 18 samt ikke i weekends), bodegapersonale der rydder op kl. 5, - fortsæt selv 

listen! :-)

(Jeg forstår stadig ikke, hvorfor R98 absolut skal tømme skraldespande Skærtorsdag og 1. juledags morgen 

kl. 05.30, - gør I?)

Fordi der ringes på dørklokken.

fyrværkeri i Tivoli

Mere om sommer ikke meget om vinter

Tivoli



Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Bor i baggård så meget fredeligt - ville ikke kunne bo i Pisserenden eller lign.

Bor i lukket gård

Det er dog langt værre for min 85-årige mor, der bor på Niels Hemmningsensgade...

Det er ok i weekend men en stor belastning når det er hver dag.

Det er primært om sommeren, hvor der spilles bold om natten ved medborgerhuset - nogen gange med 

musik, ellers dunken.

Gæster der ikke går hjem efter besøg på fex Banqeråt, hvor de taler ofte højrystet og står og ryger under 

vores (åbne) vinduer. Har flyttet soveværelse bl.a. af den grund

Fordi folk skal råbe og skrige når de går på gaden

hvis jeg har vinduet lukket skal der en del til, vi har heldigvis rimelig lydsikre vinduer.

Høj musik og larm fra Dronning Louises Bro på hverdage efter kl. 22.00.

Især om sommeren, hvor man har vinduer åben p.g.a. varmen og hvor nattelivs folket er mere udenfor..og 

larmer!

Jeg kan ikke sove med åbne vinduer, ejendommen har fået støjsvage vinduer pga. den meget trafik og 

råben på gaden af festglade mennesker.

Kulde og styrtregn er det eneste der kan lægge en dæmper på de råbende og skrigende elementer, der 

huserer i Nansensgade.

Mit soveværelse vender mod gaden.

Hvis jeg vil have min nattesøvn, bliver det på gulvet i entreen, langt de fleste nætter.

Specielt ons-tors-fred-lørdag er slemme hele året.

Fra april til november er støjen stort set ens alle ugens dage.

Men det gjorde den konstant i Studiestræde. Uholdbar situation man har fået skabt.

mest om sommeren

N

Også fra offentlige arrangementer,af meget fulde unge mennesker, fra altaner i gården, og fra meget høj 

musik

Primært om sommeren pga. udendørsaktiviteter, bl.a. på Dronning Louises bro.

Problemet stopper først omkring 3 tiden om natten, specielt tors-lørdagene.

Sirener fra udrykningskøretøjer

som skrevet i tidligere kommentar

sover IKKE i værelse til gaden, men til gården.

sover ikke mod gaden

Soveværelse væk fra gaden

Vi har soveværelse mod gaden og bor i en høj stue, så al snak mv går direkte ind i soveværelset. Vi har ikke 

mulighed for at flytte ind i andre rum, da vi har prioriteret det ene rum mod gården til vores børn. Vi er 

ikke generet af støj, når vi selv er vågne. Men vækkes jævnlig af folk, der vender verdenssituationen på 

vores trappesten, brækker sig, kaster med flasker mv. Der bliver tisset en del i trappenedgangen til vores 

cykelkælder, hvilket er pænt klamt. Især når den toppes med en omgang afføring.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Bastoner fra store anlæg selv fra Trekroner går gennem mur, beton og ørepropper

Det er lokale altanfester, ikke gaden, vi vågner af.

Fulde mennesker råber enormt højt (det ved vi alle), og derfor vågner børnene og er bange. De ved jo ikke 

det bare fordi de fulde og har det sjovt...

Gode spørgsmål.... men da jeg valgte at bo i indre by, så var jeg ligesom indstillet på, at der til tider kan 

være "gang i den" :)

Igen, da jeg ikke bor i det egentlige indre by.

Kartoffelrækkerne er usædvanligt stille men larmer tæt på - farimagsgade

Kun sjældent i mit kvarter i form af råb fra gaden.

Meget sjældent

Mest af udrykning og helikopteren på Riget. Ligesom beboerne ved Metrobyggeriet fik økonomisk 



kompensation over støjgener, som mange af dem ikke havde, så burde man kompenserer os der ufrivilligt 

skal høre helikopterens larm. Nogle dage nætter og aftener er det meget slemt. Man kan om sommeren 

ikke sove med åbent vindue og ejendommen ryster når den er lige over ens hjem. Det giver så meget 

stress. Begræns trafik ved fredens bro det skal være et flot roligt område og der kan eventuelt laves store 

grønne arealer langs søerne folk kan sidde på, flere bænke om søerne folk slås om de der er.

Åben Nørrebrogade igen evt så flaskehalsproblemer ved Fredensborg stoppes.

Mest sent forår - sommer -tidligt efterår

Metrobyggeriet i Sortedamsøen

Nattefester i sær om sommeren. der bliver skruet op og samtidig taler de jo ikke sammen, men  råber. 

De har sikkert taget en masse stoffer oveni.

Niveauet er mere stille end man kan forvente.

Nogen gang af fester i Arbejdermuseets gård

Når Søhestens gæster kommer ind i gården.

om sommeren når jeg gerne vil åbne et vindue

Om sommeren sker det oftere og oftere, at der bliver holdt fest med høj musik i Øster anlæg. Det er 

simpelthen ikke ok. Man skal selvfølgelig have lov til at samles der. Spise, hygge, snakke og lege. Og 

måske sidde med en guitar og synge. Men parkerne skal ikke være festlokaler, hvor man blot kan 

medbringe højttalere og musikanlæg.

Oplever det kun en gang om året, når der er fest på det gamle kommunehospital i den have, der ligger lige 

ud til min lejlighed.

Se tidligere komm.

Se uddybning om hoteldrift i Wiedeweltsgade.

Som nævnt, Dronning Louises bro. Og vi er endda vant til at bo på ambulanceruten.

Som tidligere store udendørskoncerter

Sommetider hen på morgenen, men det er ikke noget væsentligt problem

Østerport

Uddyb gerne:

Der er en livlig færdsel i Lipkesgade hvor man via en sti kan gå op til Østerport. Det er meget støjende, 

men tænker at der ikke er så meget at gøre ved det.

Gadelarm fredag og lørdag

Generelt er trafikstøj et problem

Musik fra Refshaleøen

Se tidligere bemærkning om nattelivet dér, hvor jeg bor

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

..... nu dag vi har de specielle vinduer.

...men dette kun fordi jeg flyttede væk fra Klosterstræde, idet det udviklede sig til en festgade fra torsdag 

til lørdag. Så jeg flyttede derfra til lille strandstræde, og ind i en baggård. og nu til Krusemyntegade hvor 

jeg begge steder prioriterede "ro".

Altid om sommeren pga. åbne vinduer. Sjældnere om vinteren.

Before we had (quite expensive) special double glazing, we were disturbed in our sleep from Thursday to 

Saturday night, especially in the warmer weather when drunken conversations outdoors continue for 

longer....

Da jeg ikke bor tæt på Gothersgade.

Der ligger flere barer omkring min bolig i weekenderne er det en garenti at vi vil blive vækket i løbet af 

natten og weekenden efter D.1 i hver måned er det næsten umuligt at være i lejligheden fra onsdag til 

mandag morgen.

fulde folk der råber og larmer, som går til og fra byen gennem gaderne tæt på.

har heldigvis soveværelse der vender ud mod stille gård (som regel)

Har heldigvis soveværelse til gården

Hver weekend



højtråbende uenighed efter lukketid - det går dog hurtigt over

Ikke efter flytning til Nyboderkvarteret. Tidligere i Indre By. min nattesøvn ødelagt hver weekende - og det 

er stadig tilfældet for mine tidligere naboere.

Ikke når jeg sover væk fra gaden.

Ind imellem holdes der fest i gårdområderne med stor støj til følge, bl.a. fra musikanlæg.

Ja - pga. aflevering i flaskecontainer og ryger - foregående svar.

Jeg bliver nødt til at sove med ørepropper.

Jeg bor ikke lige i "dynamitfeltet" - heldigvis!

Jeg er døv.

Jeg er kun i stand til at få en uforstyrret nattesøvn, hvis jeg sover med høreværn.(4 ud af syv dage). 

Problemerne lidt mindre om vinteren, når udendørsaktiviteterne er mere begrænsede. Jeg kan ikke forstå at 

man ikke forbyder udendørsservering i vinterhalvåret. Udendørsservering er først og fremmest et problem 

efter kl. 10 - hvor gæster og besøgende bliver berusede og højtrøstede.

jeg opholder mig kun på vinteradressen om vinteren, hvor jeg sover for lukkede vinduer. Hvis jeg 

undtagelsesvis bliver nødt til at overnatte herinde om sommeren, kan jeg ikke sove for larm, idet vinduerne 

bliver nødt til at være åbne af hensyn til temperaturen

Jeg tager som regel i mit sommerhus i week-ends, da det er umuligt at sove med åbne vinduer - specielt i 

week-enden.

Koncerter i Kongens Have (hvor der kan være udendørsmusik fra fx. Arla-Food-festival til omkring kl 22.

Der er kommet ny forpagter af Herkules-Pavillionen, herfra kommer der nu oftere musik på den forkerte 

side af kl. 24.

Kun hvis en i opgangen holder fest, men det må man leve med når man bor i indre by

man vågner og jeg tør faktisk ikke åbne vinduet og bede dem om at fise af, da jeg bor i stuen, og de bare 

ville kunne smadre mit vindue, ringe på dørtlf og andet.

Mest om sommeren, når vi sover for åbne vinduer

Partybusser

Råben, skrigen, slagsmål, meget traffik

Specielt torsdag, fredag og lørdag nat

Vi bor ved siden af Culture Box, som spiller rigtig høj musik - så højt, at flere er flyttet fra ejendommen på 

grund af larm fra Culture Box. 

Vi forstyrres ikke i vores bopæl, udover et par gange eller 4 i løbet af året med en fest i en lejlighed og der 

spilles højt. Vores udlejer har faste regler for dette, men det er støj fra nboejendomme - men meget 

begænset antal gange

Vi har mange gange måttet stå op, gå ned til værtshuset og bedt om at få skruet ned for musikken for at 

kunne falde i søvn f.eks. kl. 1.30.

Vi har sovværelse ind mod gården

Vi kan høre støj men bor ikke mod gaden

vi sover ikke med vinduet åbent længere, så er vi stort set ikke generet

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

Disco busser

Dog er det mere fra naboer som holder fest i gården om sommeren

Er ikke blevet forstyrret af nattelivet, men er blevet vækket af private fester i omkringliggende bebyggelse

Fulde mennesker på vej hjem fra druk-turen

Har heldigvis kunnet flytte soveværelse til et minimalt rum ind mod gården.

Jeg bor i en baggård, hvor vi intet kan hore. Mine naboer der bor ud til gaden er dog forstyrret af råben og 

skrigen.

Jeg sover til gårdsiden og hører ikke gadelarmen

Men jeg bor også i en baggård

Om sommeren bliver man vækket af fulde mennesker der larmer. Selvom vi sover med ørepropper hele 

sommerhalvåret.

Pt kun undtagelsesvis - tiltager i sommerhalvåret

Soveværelset vender ind mod baggården, så generne fra renovationen, der kommer tre nætter om ugen, er 



faktisk værre.

Sspecielt fredag og lørdag kan vi ikke sove mod gaden
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Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Meget enig. Det er skønt vi lever i et frit samfund, men antallet af nattilladelser er alt for højt. Det 

ødelægger det gode miljø i indre by.

"* I hvilken grad er du enig i følgende udsagn: 

I Indre By bør man indskrænke antallet af serverings- og udskænkningssteder med nattilladelser.

Nattilladelse kan, jf. restaurationslovens § 28, tildeles udskænkningssteder i tidsrummet fra kl. 24-05, 

såfremt det skønnes forsvarligt."

Det er modsat rettet, det der bliver spurgt om her, så jeg ved ikke hvad jeg svare på.

Er uenig med man skal : indskrænke antallet af serverings- og udskænkningssteder med nattilladelser.

Er enig i: Nattilladelse kan, jf. restaurationslovens § 28, tildeles udskænkningssteder i tidsrummet fra kl. 

24-05, såfremt det skønnes forsvarligt.

byen er ikke køn om natten og vi bliver alle bare dummere efter kl 0100 og vi vil gøre vores børn en 

kæmpetjeneste ved at rykke underholdnigen frem

Byen minder mere om Bakken end en smuk by med mange smukke historiske seværdigheder og et sted 

hvor man er tryk , det behøver ikke være tegn på at men får en død by, fordi man respektere de mennesker 

der bor der og betaler skat i kommunen , og man som beboer er træt af det eneste modargument man 

høre er, så flyt ud af byen , måske man skulle vise respekt for byen og ikke lave " event , festivaller hver 

weekend men musik , men flytte det lidt ud , Vesterbro , Nørrebro , Amager , osv , indre by en 1 km i 

diremeter og alt bliver smidt uhæmmet ind i bykernen , det eneste det bevirker er, at byen virker billig og 

snavset og kun for unge mennesker , vis i tør vise respekt for vores historie og ikke tro alt er bedre bare 

fordi det bliver lavet om til plastikboder

Byens liv er også en del af at bo i byen. Kunne være mere lækkert hvis vi kunne lære vores unge 

generationer at gå i byen, være moderat fulde hvis de drikker og ladevære med at kaste med flasker, 

brække sig i opgange, kaste affald mm af den grund. I øvrigt er en del af efterladenskaberne fra helt ædru 

ikke kun ugen mennesker...

Der behøver ikke at være flere barer og natklubber. Her er alt rigeligt. 

Er ikke blevet gammel og sur, går selv ud, men jeg tager hensyn

Der er ikke styr på ret meget fra myndighedernes side. Så ja en laaaang pause og gentænkning af hvad 

gang i byen ellers kan bestå af udover hæmningsløs druk til billige penge må da være vores hovedstad 

fortjent. 

Overholdelse af gældende lovgivning må være prioritet.

Der er ingen tvivl om, at dette er nødvendigt, hvis København skal reddes, og hvis man ønsker at her stadig 

skal kunne bo mennesker. 05-bevillinger bør kun kunne gives i ganske få tilfælde. Det giver sig selv, at 

mange af de mennesker, som stadig er i gang med at drikke kl. 05 om morgenen, generelt ikke bidrager til 

noget godt og ikke er i stand til at styre hverken deres temperament eller den hensyntagen, nogle af dem 

måske ellers er i besiddelse af. Derudover er det jo et voldsomt problem, at en 05-bevilling faktisk er 

ensbetydende med en 24-timers bevilling. Det er helt vanvittigt. De fleste af stederne med 05-bevilling 

lukker først ved 08-09-tiden og ofte lukker de faktisk endnu senere end det. Det er ikke godt for nogen i 

samfundet og er uansvarligt af bevillingsgiverne ikke at tage højde for.

Der er jo flere planer, det handler jo meget om hvilken type publikum man tiltrækker.

Der er netop givet licens til et nyt udskænkningssted overfor Trinitatis Kirke på Landemærket, hvilket har 

undret mange beboere i området. Der har ikke tidligere på stedet været restaurant/bar, og vi troede, at der 

i denne periode var et stort fokus fra kommunen på ikke at give nye licenser.

Stedet spiller ofte høj musik ud på gaden med åbne vinduer, og der står mange gæster udenfor og ryger og 

taler højlydt til sent på natten.

der er rigeligt med nattebarer allerede-og man kunne  sagtens  finde  områder hvor  barer ikke  generede- 

kødbyen o lign hvor  der  ikke  er beboelse

Der er simpelthen for mange

Der er tilstrækkeligt med natbevillinger mellem de gamle volde, altså Øster-, Nørre- og Vestervoldgade og 

frem til Christianshavns Vold på begge sider af Torvegade. Få hellere bilerne ud af middelalderbyen og 



skab et attraktivt byrum - om dagen

Der findes stadig mange fastboende mennesker i Middelalderbyen - det holder bydelen levende og 

differentieret. Dette er værd at værne om, hvis man fra politisk side ikke bare ønsker en provinsiel party-

zone med velhavende unge studerende eller udenlandske air-bnb gæster.

Der skal også være plads til os der bor her og har boet her hele livet. Man har indtryk af, at bare der søges 

herom, bliver der givet tilladelser.

Der skal slet ikke være åbningstider til kl 5 i beboede områder!!! Det bør også være muligt for nemmere at 

fratage 5-bevillinger, ved x antal klager! Der ses alt for nemt mellem fingrene med ejere, der ikke 

overholder Restaurationslovens direktiver. Reglerne bør indskærpes, således de ikke kun fratages bevilling, 

hvis de skylder penge til skat eller kommune.

Der skal tages hensyn til, om der bor borgere i området. Gør der det, så er det ikke muligt. Jeg arbejder 

indenfor sundhedssektoren. Det er vigtigt, jeg får min nattesøvn og er udhvilet. Det kan være svært, hvis 

der er en, som læner sig op ad dørklokken klokken tre om natten.

Det bør kun være beværtninger, der beviseligt nedbringer larm til et minimum, der bør få nattetilladelse.

Det der i virkeligheden generer mig mest er den dybe brummen fra kompressoren i de store kølevogne, der 

leverer til cafeer på og omkring Kultorvet omkring klokken 5 om natten/morgenen. De holder i op til en 

halv time. Det forplanter sig i hele bygningen og man vågner ved det.

Det er allerede sindsygt ned gennem skindergade

Det er en alt for løs formulering. Der trænger til en gennemgang, så alle er klar over, hvordan 

bestemmelsen kan/må anvendes. Det gælder både for byens borgere og de erhvervsdrivende, der også 

lever under bestemmelsen.

Det er en del af at bo i byen at der er et natteliv. Hvis man ikke kan acceptere det, bør man flytte.

Det er for pokker da en levende Indre By!

Det er ingen menneskeret at have adgang til natåbne værtshuse. Er der nogen der ser på om Københavns 

kommune har en netto indtægt eller udgift på alle de natåbne beværtninger? Der er mange udgifter til 

renhold (og gener for beboere) men kommer der (skatte)indtægter og afgifter fra de firmaer som driver de 

mange barer, diskoteker osv.?

Det er ofte disse steder, hvor folk larmer efter kl. 24.

Steder med "mindre" bevillinger tiltrækker ofte folk, der opfører sig mere ordentligt.

Det er simpelthen nødvendigt...

Det er udendørslarmen der generer - ikke hvad der foregår inde på de forskellige steder

Det er vildt dejligt med en livlig vibe i byen ligesom i de større europæiske byer

Det harmonere ganske enkelt ikke med beboelse!!!

Natbevilling er lig med særdeles høj musik med ekstremt generende  - til tider overstyrede baslyde. Det er 

den allerværste gene. Hertil kommer alle de øvrige ovennævnte.

Diskotekerne viser intet ansvar for at holde ro og orden i omgivelserne. Og det skulle være forbudt for 

bilister at køre i de små gader uden at de bor der. I det mindste burde man kunne forbyde trafikken om 

natten. Taxier skal holde op med at køre i ring...

Dybt uenig. Flere nattetilladelser og nu vi er ved det, fjern "københavnerloven" og lad udservering finde 

sted efter midnat.

Egentlig enig lidt pr definition, men jeg ser ikke det alene som årsag til gadens uorden.  Der mangler en 

synlig tilstedeværelse af myndighed, som frem for alt kan gribe hurtigt ind. Store bødeforlæg fx. Mig 

bekendt er det ikke tilladt at forstyrre andre mennesker med ekstrem højgående musik fra biler. Hvornår er 

der sidst blevet grebet ind for det endsige præsenteret en kraftig bøde ? Er det fordi man ikke kan finde ud 

af det eller fordi der prioriteres anderledes ? Tror at politiet kommer frem til slagsmål og overfald - hvis de 

altså når det. Sirenerne kan jo høres langt væk. Men ærlig talt - det virker som om der er en 

berøringsangst !

Eller sætte nattilladelse til kl 2 eller 3

Enkelte typer af barer/diskoteker burde simpelthen forbydes: steder som Heidis Bierstube, hvor det eneste 

formål er at hælde så meget alkohol i hovedet på gæsterne som muligt. Forfærdelige, sjælløse steder, der 

hører til i Jylland! Ig diskotekerne på Strøget, hvor vold åbenbart er en almindelig del af nattelivet.

Fantastisk ide. Bør ledsages af et organ, hvor borgerne bliver taget med på råd.

Fjer ALT der hedder druk busser/ disko busser og lign. Dette er en branch fuld af svindler med et latterligt 

produkt som ikke giver en ting tilbage til samfundet



Præcis som uber

Fuldstændigt forrykt at der er blevet udstedt så mange bevillinger uden hensyntagen til beboere eller andet 

erhverv som får pisset deres forretninger til på flere områder. Det er i min optik den sikre butiksdød når 

kommunen vælger at flere gader tilnærmelsesvis skal være en lang bar!!

Generelt skal kommune og stat modvirke druk kultur. Omvendt skal byen i overleve. Dele af byen fx 

stykket af strøget fra rådhusplads og ned er så grimt og turistet og fast food agtigt at det er en gru. Natlige 

udskænkningssteder bidrager ikke til et godt miljø. Fulde folk er destruktive (skrald, hærværk mv). Derfor 

bør der være en strategi og stederne skal have en vis kvalitet og niveau - ikke for meget Rio bravo som i 

Vester voldgade nær os

God ide at flytte barer, diskoteker og larmende events hen hvor der ikke bor nogen: Tårnby, 

Rådhuspladsen, Vesterport og visse steder på Amager fx.

Har aldrig forstået hvem der har besluttet at det var forsvarligt at lade så mange barer åbne side om side. 

Året rundt står fulde mennesker på gaderne og flytter sig ikke engang når man kommer kørende. Min 

datter på 13 kan ikke længere rende ned i 7/11 efter kl. 21 fordi hun er bange for de fulde mennesker. 

Selv min bil bliver konstant skadet fordi der hele tiden er nogle der hærger den. Brækket sidespejl, skåret 

dæk, opbrudt billås og diverse ridser. Det skete ALDRIG i den årrække jeg boede på Østerbro.

Hvad mener I med forsvarlig. Det er i de sene nattetimer 

At folk er stærkt berusede, på stoffer og er aggressive og højrøstede.

Hvis det overhovedet er muligt at udstede flere, bør man vel overveje hvordan det ka' være forsvarligt.

Man bør kigge på 'narkotikapolitikken' på de eksisterende steder med bevilling og ved brug af dén 

inddrage bevillinger fra f.eks. Cosy Bar i Studiestræde samt mange andre.

Hvis man kunne finde en løsning med at dæmpe fulde folk, så de primært var inde, så ville det være godt. 

Men den bliver nok svær. 

Det var måske muligt at differentiere på klientellet, så steder hvor atmosfæren ikke byder på dødsdruk og 

10 kroners-bar, men er rolig som en restaurant eller cocktailbar kunne få få bevilling.

Hvis man ønsker en levende by beboet af mennesker, bør det altså være muligt for disse mennesker at 

sove om natten. Og at færdes trygt, og uden at skulle vade i urin og affald på daglig basis.

Hvis udskænkningsstederne var deres ansvar bevidst ville vi ikke have så stort et problem. 

De kunne godt gøre folk opmærksomme på, at de færdes i et beboelsesområde, og at de skal tage hensyn 

når de forlader stedet/området.

Hvornår skønnes det forsvarligt og hvem beslutter det?

Igen, jeg føler at barerne og værtshusene gør en udmærket indsats for at håndtere støjen fra deres side. 

Problemerne med støj skyldes primært feststemte mennesker andre steder, hvad end i forbindelse med 

private fester eller på deres vej fra ét udskænkningssted til et andet.

Ikke generelt. 

Men der er for mange i Vestergade. Og så skal det sikres at vilkår for eksisterende bevillinger respekteres.

Ingen indskrænkning blot de overholder lovgivningen både bar og gæster. Indførsel at større natte politi og 

kontrol, der ment kan være selv financieret via bøder.

Ingen nye og antallet a fallerede givne skal reduceres betydeligt. Generelt ingen sene bevillinger

Især burde man skele til hvilken type barer det handler om. Eks. tiltrækker Billy Booze 10 shots/90 kroner 

et andet klientel end Vinbaren på Gammelstrand. Antallet af barer hvis grundkoncept er at sælge billig 

sprut til teenagere og turister bør begrænses.   

  

Især skal man sikre overholdelse af reglerne for støj, og tilladelser skal inddrages hvis ikke overholdes.

Nye tilladelser bør ikke gives i områder der ikke tidligere har haft dem, især hvis beboelsesområde (i 

modsætning til forretninger/kontorer)

Ja, og det bør være meget mere kontrol med hensyn til for høj, der må spilles.

Jeg er meget enig i, at man bør indskrænke antallet af serverings- og udskænkningssteder med 

nattilladelser, hvis man ønsker, at der også skal være en lokalbefolkning i området.

Jeg er privilligeret I at bo et sted hvor der ikke er barer, så jeg vil I højere grad synes om at man ikke 

pludselig anlægger en bar med nattilladelse der hvor jeg bor. Beboerne omkring studiestræde, pisserenden 

osv. har allerede barer der og flere barer vil ikke føre til mere støj og gener, mens anlæggelse af barer I 

jomfruelige områder vil have en større gene.



Jeg er så enig. Vi er en af de storbyer med længst åbent på barer og diskoteker. Da jeg selv var i 20'erne 

tog vi ofte først i byen kl to-tre om natten, da stederne har åbent til kl fem. Det er der ingen grund til. Så 

kan det også være, at de unge drikker lidt mindre (hvis ikke de kan hele natten). Luk allersenest kl to eller 

tre.

Jeg er så meget enig. Selvfølgelig skal man prøve at begrænse nattilladelserne.

Jeg forstår ikke helt spørgsmålet. Jeg mener, at det skal vurderes og beboerne i området skal spørges, om 

et udskænkningssted skal have nattilladelse. Det er virkelig nedbrydende for sind og krop, at man ikke kan 

have fred, der hvor man bor og skal lade op til arbejdet.

Jeg forstår ikke hvorfor der gives tilladelse til servering efter kl 01 på hverdage.

Folk skal da passe deres arbejde eller studie.

Jeg forstår ikke, at barerne i Pilestræde kan fortsætte efter kl. 5?

Jeg har aldrig haft et problem med at indreby har et natteliv. Problemet er at det er blevet ukontrolabelt og 

mangedoblet de sidste otte år. Den værste konsekvens er at gæsterne nærmest har fået den opfattelse at 

man kan opføre sig som man vil og klubberne ikke griber ind. Hvis bevilligerne viste større ansvar over for 

deres gæster og naboer ville de bedre kunne rummes af kvarteret.

Jeg har boet i Indre by i over 30 år,

indenfor de sidste 10 år er det gået helt amok.

Jeg har boet i kvarteret i mange år - siden år 2000. Og i det år har kvarteret desværre taget en nedgående 

drejning pga af Kbh's kommune under Klaus Bondam gav lods med bevillingerne. Det er frygtelig trist for 

kvarteret og ulideligt for os der kalder kvarteret hjem. De beværtningerne der generer mest (Billy Booze, 

Tørst, Heidi, etc) er steder som ingen lokale vil frekventere. Det er udelukkende meget unge fra 

forstæderne der kommer der.

Jeg har som nævnt ikke de "tunge" udskænkningssteder i min gade. Alt lukker kl. 02 og alle gæster har 

forladt barerne omkring 02.30. Så jeg er ikke bekendt med omfanget af nattilladelser.

Jeg hører fra venner at problemerne er store i nogle områder af Indre By

Jeg kommer selv på divesre udskænkningssteder og nyder på den måde at bo i indre by..Er dog meget enig 

i at det bør begrænses. På de ca. otte år jeg har boet i Middelalderbyen er det eskaleret virkelig meget med 

larm,druk,svineri og flere og flere fulde folk i gaderne som medvirker til at skabe en følelse af utryghed når 

jeg går til og fra mit hjem.

Jeg mener at det er helt vanvittigt at man i sin tid har givet tilladelse til kl 5. Det medfører så meget 

negativt for beboere og vores indre by og skrald urin og støj

Jeg mener det er et vagt udsagn, i så fald bør der være mere kontrol med disse restaurationer.

Jeg synes egentlig det er fint nok at folk fester indenfor så længe barerne/diskotekerne er indrettet på en 

sådan måde at musikken støjer mindst muligt udenfor. Det største problem er folks adfærd på gaden. Især 

omkring vestergade/kattesundet hvor klientellet især er de helt unge.

Jeg synes i hverfald ikke, at der skal åbnes meget op for det. Barer og diskoteker generer naboer næsten 

ligegyldig hvad de gør.

Jeg synes ikke det er barer og klubber der forstyrrer. Det rigtige problem er folk på gaden, hvilket der vil 

komme mere af hvis der ikke er noget åbent

Jeg synes ikke, København skal være en 'party-by'. Man må gerne more sig og have det sjovt, men det går i 

visse kvarterer for vidt.

Jeg synes kravene til steder med nattilladelser skal være meget skrappe, så man ikke generes af specielt 

støj fra musik og fulde mennesker (og fra rygning). Der bør føres meget hyppig tilsyn med de steder som 

evt. får sådan en tilladelse og slås hårdt ned på evt. problemer. Jeg forstår ikke, at det er muligt at have 

Mojo i en beboelsesejendom??

jeg syntes ikke at man skal nedsætte antallet, men måske sætte priserne op sådan så teenagere ikke bliver 

så fulde som de nu gør.

Jeg tror at det er et godt tiltag at indskrænke antallet at nattetiladelser, samt indskrænke antallet af billige 

boliger til unge i københavn, det skaber et ulige fordeling/dynamik af unge og gamle i samfundet og 

gadebilledet i København.

De unge får det hele foræret når de er ved af studere, SU bolig i København K mm. det giver ingen lyst til at 

komme videre i livet, afslutter du studiet så er der ingen SU, for du børn så er der et laver budget til at gå 

på Cafe og Ginbar mm. så hvorfor det, hvorfor blive voksen.

Jeg undrer mig over, at det hedder restaurationsloven, for det er ikke restauranterne der generer. Det er 

diskoteker og barer på grund af høj musik. Det generer selvfølgelig også de fine restauranter.



Jeg ville lave om på tidspunktet. Server og luk før. Vi kan sagtens starte aftenen tidligere. Man kan lukke 

byen kl 12 i hverdage og kl 3 i weekenderne. 

Jeg er ung, og går i byen. Man går først i byen kl 12-01 ! 

Hvis man fx lukker kl 3, så skal folk gå rundt og råbe til kl 4 før de går hjem. 

Så får man en time ekstra søvn.

Kan man opdrage de unge fulde mennesker?

Kbh kommune har haft en ganske urimelig natbevillingspraksis og meget lidt effektiv overvågning af 

gældende støjgrænser

Kl 5 er meget sent

Man bør indskrænke antallet

Man bør se efter alle de sted som allerede har natbeviilling - ikke kun de nye!

Man har i andre metropoler et velfungerende natteliv, hvor byen lukke kl 2. Hvis man ser på Oslo og 

London. 

Især i Oslo hvor man bliver smidt ud, hvis man er for berusset.

man kan ikke generalisere antal - man må kigge på de barer der har et larmende klientel, kø-dannelse og 

rygning ude foran baren.

Man kan sagtens drikke sig i hegnet fra 1700 til 0000. Det behøver ikke være fra 0000 til 0700.

Man kunne jo lukke senest kl 01, eller 02 som I f,eks Rom

Man skal måske tilstræbe at servings- og udskænkningsstederne ikke bliver samlet i et område såsom 

Gothersgade og Vestergade. Det udelægger også diversiteten i forretnigner. Gothersgade er eksempelvis 

nærmest blevet til udelukkende servering- og udskænkningssteder samt associerede pizzaerier eller 

tilsvarende madsteder

Mange beboere i mit kvarter generes voldsomt af de mange udskænkningssteder med nattilladelser. 

En af grundene til jeg har valgt kvarteret er netop livet, men det er gået noget over gevind. Specielt set i 

lyset af, det ikke kun er fredag og lørdag, der er gang i gaden - det er stort set alle ugens dage.  

Meget sent at lukke kl. 5! I UK lukker deres feststeder meget tidligere. Åbner tidligere og lukker tidligere..

Men herudover må det også være muligt at indskrænke allerede givne bevillinger, Der er alt for mange 

barer i indre by.

Men man bør også gøre noget ved, at folk står uden for og larmer..

Men så længe det er lige så udbredt at købe sine drikkevarer i Netto og dingle rundt med den, gør det 

måske ikke så stor en forskel.

Mest fordi det heller ikke tilfører noget byliv eller kultur i dagtimerne - folk kommer ind og sviner om 

natten og rejser hjem igen. For os der bor  her og betaler skat, er det demotiverende at tænke på ens 

skattepenge går til at gøre byen præsentabel efter folk, der ikke kan rydde op efter sig selv (og som 

sandsynligvis ikke engang bor her).

Mon ikke vi er enige om, at det er mest Ungdommen der fester også om natten, og det synes mig, ikke de 

har megen nytte af al den megen druk, der følger med.

Måske man skulle overveje regler for salg af alkohol.... det vil være en opgave for folketinget, men vil vi 

virkelig støtte, at meget berusede mennekser drikker endnu mere fra kl. 5 ved at købe alkohol i 7-eleven? 

Der sidder jo folk kl. 10 om formiddagen, som har festet hele natten, og forsætter festen....

natteliv hører med til en storby

Nattelivet i indre by er gået over gevind. Det er det vilde vesten mandag til søndag.

Nattilladelse giver anledning til meget larm og støj. I åbningstiden står gæster udenfor og ryger og 

taler/griner højt. Ved lukketid er larmen ekstra voldsom, hvilket er meget gernerende. Særlig i weekenden 

er der også knuste flasker, cigaretskod, papir, urin mv. i gaderne.

Nattilladelser er ok fredag og lørdag, men de andre dage må de gerne lukke kl. 24. Der bør heller ikke 

gives nattilladelser til flere barer, diskoteker, værtshuse, mm, da vi har rigelig i forvejen - indenfor en 

radius af 200 m har jeg en bodega, en pub og en bar.

Nej, det er indre by i en Hovedstad.... Hvis jeg ville have fred, havde jeg købt et hus på Lyø!! (Og når jeg vil 

have fred, så lukker jeg mine vinduer som er særlig lydisolerede af selv samme årsag)

Når man bor i byen, er nattestøj vel en del af livet - selvom man kunne ønske sig lidt mere ro en gang i 

mellem :)

Og hvis der dog også bare var en mulighed for at bedømme konceptet og motiverne bag at starte ny 

restauration. Så behøvede man måske ikke være helt ligeså hård omkring antallet af steder..



Og tænke hvordan man kan indrette de fælles uderum, som gade og fortorv udgør, der kan understøtte en 

mere civiliseret opførelse og forståelse for der også bor mennsker der ikke er og ikke ønsker at være en del 

af festen.

Præcis hvor jeg bor, er der sjældent 'bar-stemning' som følge af nattilladelser. Derfor er jeg personligt ikke 

generet af det. Omvendt har jeg tit tænkt, at der er områder i indre by, hvor JEG ville være mega-generet af 

det. 

Jeg accepterer selvfølgelig, at når man bor i indre by, kan man ikke samtidig forvente, at der er stille som 

på landet. No problem. Omvendt synes jeg ikke, "man" samtidig har sagt ja til bunker af affald og til tider 

floder af urin. Disse forhold er et spørgsmål om alm adfærd (kald det gerne opdragelse!).

Regler om nabostøj bør også indskærpes

Rigelig forekomst af barer med nattbevilning trækker fler og fler mennesker ti kvarteret, en ond cirkel.

Se tidlige svar

Selvom de sene natbevillinger er vokset eksplosivt de senere år, hvilket der har været mange relevante 

indvendinger imod fra beboerforeningens side, er de støt blevet uddelt. Det er derfor svært at se hvordan 

"forsvarligt" tolkes? "Forsvarligt" for hvem? Som sagt føler man at kommunen er ganske ligeglad med sine 

borgere, men ekstremt optaget af at det skal være muligt at drikke sig stærkt beruset (natåbne barer med 

billig-booze &supermarkeder med døgnsalg af alkohol hvis gæster blander sig i bar-gæstflokken) og svine 

løs med store gener og udgifter til følge for beboere OG ANDET ERHVERV (herunder dag-

restaurationsbranchen - som er noget helt andet..)

Siden jeg flyttede hertil er barudbuddet 3 - 4 gange større.

som en deltager ved et møde for indre by så klogt udtalte: på den ene side vil man

gerne have en form for alkoholpolitik, men kommunen giver løbende tilladelse til

alle mulige værtshuse, også "skod-værtshuse " 10 shots til 100 kr .. og så står de

unge mennesker ude på gaden en halv time efter og knækker sig .....  :-)

Start byliv tidligere og gå i seng tidligere! Adfærd og opdragelse til bedre søvn og liv.

Stederne ligger for tæt.

Støj på gaden er ikke restauratørers ansvar, men de borgere der bevæger sig rundt og larmer. Det er en 

politiopgave at sørge for ro på gaden.

Svært at sige. Måske kan man kontrollere adfærd mere. Der er nok lidt for mange steder som det er nu.

Syntes man i overvejende grad bør lægge nattilladelser i områder, hvor der ikke er beboelse, f.eks. 

kødbyen eller tilsvarende steder hvor der primært er dagsvirksomhed

Såfremt det " skønnes forsvarligt" - men af hvem? I Nørre kvarter har vi nu i årevis forsøgt at gøre 

bevillingsmyndighederne opmærksomme på problemerne - men mødes med svaret (hvis overhovedet 

noget svar!) - så flyt! De af os, der bor i fredede ejendomme med de forpligtelser, der hører med til det - 

kan godt føle os misbrugt som 'fredningsobjekter' samtidig med at kvarteret misbruges af fest'gale' 

forstadsbesøgende!

Tidligere ansvarlige bevillingsmybdigheder gav tilladelse til usdkænkning til kl. 24 gældende for hverdage. 

I weekenden til kl. 01 / 02 ekelte steder undtagelsesvis lodt senere i weekenden. Det gik galt da Bondam 

og senere Allerslev, som formænd for Bevillingsnævnet, suspenderede vigtige dele af Restaurationsloven 

og al anstændighed over for byens borgere og i øvrigt også tilsidesatte ansvarlighed over for de mange 

unge der nu forlader barerne i tidlige morgentimer, for at sove branderten ud, istedet for at møde op på 

arbejde eller studie.

Tidligere da der var få bevillinger til efter kl 2 gik man tidligere i byen. Nu går uuunge i byen efter midnat. 

Jeg vil tro at det vil blive mere trygt for alle ved at bevillinger kun varer til kl 2, da man får flere 

"almindelige" mennesker i gadebilledet, når barer er åbne. Desuden har kommunen bedre mulighed for at 

gøre byen ren til næste morgen.

Tidsrummet 24 - 05 er DRÆBENDE for de arme mennesker som bor i samme hus eller i nærheden!

Tilladelse til kl. 05 bør kun ske undtagelsesvis. Hvem skal skønne om det er forsvarligt? Beboerne I 

området eller politikerne, der IKKE bor i det pågældende område?

Tilladelser bør begrænses over støjgrænser overholdes

Tænker mere at hvis man på nogen måde kunne holde folk fra gaden med larm og røg, så er der ikke 

noget i vejen for at stederne har åbent til 05

Udskænkningsstedet burde have forpligtelse at renhold af gaden. Samt ansvaret for begrænsning af støj fra 

gæster til og fra stedet.

ved flere 05 tilladelser - så vil der være mindre bar trafik, dvs. folk der vandre fra sted til sted - med fare 

for svineri, pis, bræk og slagsmål !



Vi er ikke direkte berørt af problemet  og en storby uden natteliv er utænkelig - men man kunne gøre 

nattilladelsen afhængig af en rimelig hensyntagen til støjniveauet og adfærden omkring serveringsstedet.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

Alternativt koncentrere det til den inderste del af den indre by (indenfor Vestre/Østre Farigmagsgade.

Der må for min skyld gerne være natklubber, men de  skal holde festen indenfor

Det er jo meget problemstillingen er - så det er nok ikke generelt med dette men i udvalgte områder

En levende by skal også have et godt ude liv, og jeg synes det er dejligt at byen bruges og så bruger jeg 

somme tider ørepropper, hvis det bliver for højlydt .

Hvis man ikke kan holde ud at bo steder, hvor der kan forekomme larm og, hvor der er andre mennesker 

omkring en selv altid, så skal man ikke bosætte sig i København. Danmark har andre områder, hvor man 

kan bosætte sig, og nyde stilheden. Jeg nævner i flæng: Lolland/Falster, Vestsjælland og det meste af 

Jylland.

Indre by er et fritids og kulturcentrum hvor folk samles for at socialisere og i den danske kulturarv er 

alkohol et accepteret og højt prioriteret rusmiddel, der bruges i sociale sammenhænge. Hvis man vælger at 

bo i indre by skal man acceptere den støj der følger med, ellers skal man flytte til forstæderne.

Selv om jeg ikke direkte er generet af larm, kender jeg flere, som er overordentligt generet, da de bor i 

middelalderkvarteret.

Som sagt, vi har ingen udskænkningssteder  med nattillladelse i vores kvarter.

Tror egentligt ikke det styres særligt godt ved hjælp af tilladelser. Man kan have vagter/servicepersonale i 

gaderne som man ser det i fx Chicago eller Dortmund. Betalt af afgifter på serveringsstederne. Som både 

rydder op og kan tilbageholde folk og uddele bøder..

Vi har ingen i nærheden af hvor vi bor, men vi ville aldrig flytte ind i Middelalderbyen da der er alt for 

meget larm fra nattebylivet der. Kan ikke forstå at folk kan holde ud at bo der især med tilkomsten af 

diskoteksbusser m.m. Derinde kunne man godt tone lidt ned uden det gjorde noget. Der bør under alle 

omstændigheder ikke gives tilladelser til alle der søger. Der bør være en politik om en max belastning i et 

område

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Charmen ved at bo i byen er larmen og livet. Vi skal blomstre!

Da man ikke må ryge indendøre i det københavnske natteliv, står folk på fortorvet og ryger, drikker og 

snakker eller råber. For 3 år tilbage var der en bar overfor min ejendom, som i dag er lukket. Dengang 

kunne man ikke lukke et øje før kl.4 om morgenen, da folk opholdt sig på fortorvet med meget larm til 

følge. Man skal tænke på at torsdag aften er også en gå i byen dag og når man skal tidlig op fredag 

morgen for at gå på arbejde. Ikke ok at lukke kl.5 en fredag morgen, det skal være i weekenden.

Den centrale by er ved at udvikle sig til eet stort forlystelsesetablissement, shopping og turisme. Det er 

netop noget særegent ved København, at det er en levende by, hvor folk både bor, arbejder OG går i byen. 

Det mener jeg, man bør beskytte ved at fordele nattelivet, men også museer og restauranter og caféer mv., 

til nogle af de mindre fashionable områder, der til gengæld mangler dem.

Der er noget galt med indre bys natteliv. Det skal være sjovt og en god oplevelse, og ikke et sted, hvor 

meget unge mennesker kan drikke stærk alkohol,(happy hour shots) til 10,- fra kl. 16.00  Shots skal først 

være kl.20.00 fx

Indskrænk bevillingen til kl. 02.00 alle steder, så det bliver mere attraktivt at få noget godt ud af aftenen. 

Lad max 10 steder holde åbent til kl. 05.00 og lad evt kl. 05.00 bevillingerne skifte hvert 2. År så 

områderne skiftes til at håndtere generne.

Der har den seneste årrække fra kommunens side været fokus på at arbejde for restauratørernes forhold - 

nu er det  på tide at indtænke beboernes forhold og livskvalitet. Det er problematisk at flere beboere 

gennem 20 år og længere føler sig tvunget til at flytte - det handler ikke om at de er sarte, og blevet for 

gamle til at bo i byen, det er vitterligt støj- og partyniveauet der er vokset til et overdrevent niveau. Lav evt 

en undersøgelse der viser hvor mange med bopæl i Kbh der fester i byens gader - og hvor mange der er 

kommet til for festens skyld. Der er helt sikker en skævvridning.

Der skal være steder at gå ud- der er bare for mange

Det er dejligt med det liv der er nu. Måske skal man ikke udstede flere tilladelser end det antal det er nu



Det er en del af indre by - hvis man er generet af nattelivet, burde man finde et andet sted/bydel at bo

det er en storby, og netop disse ting gør det til en fed storby, flyt på landet hvis du vil have fred og 

ro.....................

Det er ikke her problemet ligger. 

Det er mere politiets ligeglade attitude.

Det er jo hyggeligt der er nogen steder man kan gå ud men støjgener bør minimeres - dvs der skal 

lydisoleres og ikke være udendørsservering efter et givent tidspunkt

Det er ofte de mest berusede, der holder ud hele natten - og dermed sviner mest. De kunne sagtens drikke 

videre udenfor byen.

Det ville være rart, hvis det også var folk der kunne tåle lidt støj som boede i Indre By, nogen som også 

kunne være med til at præge bylivet ved selv at deltage.

Enten skal man lukke alt kl 24 eller 02, ellers må det være som det er!

Der er larm når man bor i en by.

Evt. kunne man indskrænke tidsperioden, så udskænkning stopper fx kl. 02.

Fint som det er men mere politi fokus på at dæmpe støj på gaderne. Det er ikke så meget stederne som 

fulde mennesker på gaden der giver støj. Flere offentlige toiletter med natteåbent og bemanding/jævnlig 

rengøring

Hvis man vælger at bo i indre by må man finde sig i støjen, ellers skulle man have valgt et andet sted at bo, 

larmen er næppe en overraskelse

Hvis udskænkningsstederne begynder at tage ansvar for deres gæsters opførsel udenfor stedet (rygning 

mm.) er de velkomne.

Ikke fordi de pågældende serverings- og udskænkningsstederne "fejler", men fordi gæsterne ikke formår at 

udvise hensyn og opføre sig respektfuldt overfor omgivelserne.

Indre By er blevet forvaltet som om den er en forlystelsespark og ikke et sted hvor der bor mennesker i alle 

aldre.

Indre by er efterhånden blevet en stor legeplads for jyder og turister. Hele byen skal ikke være Nyhavn!

Indskrænkning af antallet af severingssteder ville sænke det attraktive ved Københavns natteliv både for 

danskere og turister. På samme måde som man selv rejser til andre storbyer, hvor man søger bestemte 

områder med flere valgmuligheder.

Det kan give støjgener - men i forhold til tryghed er det primært de store diskoteker barer i på 

strøget/rådhuspladsen der kan tiltrække grupper der er ude på ballade

Jeg er enig hvis resultatet ikke blev at folk var på gaderne i stedet for det er der jeg er generet af støj

Jeg har hørt om problemerne inde i byen, og det er måske generende for dem, men jeg oplever intet, hvor 

jeg bor.

Jeg kan ikke se hvilket spørgsmål jeg svarer på.

Jeg svarer enig, men det rigtige svar er, at status quo er mere end nok. Altså, der bør ikke gives flere 

tilladelser

Jeg synes der er er fornuftigt niveau i dag

Jeg synes Københavns natteliv inkl. de sene udskænkningssteder er én af byens store styrker. Problemet er 

ikke, at folk sidder på natteværtshus og hygger sig, men at mange går rundt i byen og larmer og sviner. 

Det vil færre udskænkningssteder næppe hjælpe synderligt på, idet der så vil være mindre plads til folk, 

der vil more sig på de tilbageværende udskænkningssteder.

kan godt se at området ved "Pisserenden" er belastet af mange udskænkningssteder, der henvender sig til 

meget unge mennesker ved bla. meget billige priser.

samtidig er jeg glad for at byen ikke lukker kl 24 som i 80'erne

Man kan ikke både have en levende og sjov by - og en helt stille by. Så jeg synes ikke, at antallet af 

nattilladelser skal indskrænkes, men omvendt mener jeg at det er godt med en stram politik omkring 

nye/flere tilladelser. Det nuværende niveau er meget passende for by og borgere mener jeg.

Man skal måske mere kigge nærmere på om stederne m. nattilladelser ligger i et stort antal klods op af 

hinanden, så hele gader ikke omdannes til 'Jomfru Ane gade' om natten. F.eks. Gothersgade og Vestergade

Nogle af folkene kommer i bil, og der bliver af og til kørt meget hurtigt ud på natten. Der er aldrig politi 

tilstede. Hvis man så endda havde kameraer monteret, som forevigede bøllerne/fartbøllerne (kører også 

over for rødt), så ville de måske dæmpe lidt ned.

Nu bor jeg på en gaden med ingen serverings-udskænkningssteder - 

Men hvis jeg boede over et diskotek, ville jeg nok have en anden mening.

Problemet er at folk stimler sammen udenfor disse udskænkningssteder.



Og at de bliver hængende længe efter lukketid.

Servering efter kl. 02.00 bør i mine øjne kun tillades i områder med lav/ingen beboelse. Dertil brø kravene 

til lydisolering skærpes, herunder et dokumentationskrav, så man sikrer sig, at reglerne bliver overholdt.

Så lang tid Louises natcafe er lukket er det fint. Natcafer der har åbent til tidlig morgen skaber utryghed 

når meget fulde mennesker stavrer rundt når børn skal afleveres i institutioner/skole. Det er også et 

problem i weekender hvor børnefamilier eks. tager tidligt på legeplads.

til kl 5 er jo ret meget, måske skal man indskrænke udendørsophold og servering, men det er jo også 

svært idag, hvor man ikke må ryge indenfor. jeg bor ikke i nærheden af diskotek så derfor ved jeg ikke 

hvordan det er rent støjmæssigt. jeg tænker at der bør være en grænse for hvor mange steder der kan være 

i indre by og når den grænse er nået, så må nye etableringer vente, til andre steder lukker.

tænker at folk vil blive ved at gå ud, og at man ved at indskrænke det nuværende antal af tilladelser i indre 

by, måske kan skubbe problemet videre ud i brokvartererne - og at det måske kan være mindre 

hensigtsmæssigt

Vi skal huske, at nattelivet er en del af København og folk der ønsker mere ro, kan bosætte sig i områder 

uden barer/natteliv. De er ikke tvungne

Ønsker et natteliv, der matcher beboere og natteliv. Selvom vi bor i byen er det også der, vi selv går i byen. 

Byen skal leve men tage hensyn til beboerne, som betaler dyrt for at bo der.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

antallet af serveringssteder er meget passende, men hvis de gentagende gange har problemer med vold, 

holde støjen nede mv. bør det overvejes om de skal have indskrænket tidsrummet, hvor de servere i

Der skal være nogle natteåbne steder men ikke koncentreret på samme gader, Det er for stor gene for 

beboerne

Der skal være plads til alle i vores by. Men det er bestemt heller ikke en let proces

Det er ikke i orden af andre ikke kan sove fordi nogle skal feste- Og de unge drikker i forvejen for meget !

Det ikke forsvarligt med en masse larm nat efter nat midt i et boligkvarter. Selvfølgelig skal der være gang i 

nattelivet, men det må foregå væk fra almindelig beboelse ellers bliver det en stressfaktor og det uden t 

man er specielt sensitive. Nogle af os er også plaget af trafik og busser, der larmer godt halvanden meter 

fra vores vinduer, så man kan ikke få nattero nogen steder i en lejlighed, hvis der er larm både til gården 

og til gaden.

Det kommer an på stedets karakter - jeg synes at det er superærgerligt, at de mere stille  

udskænkningssteder ikke kan få bevilgning - det er lidt diskriminerende, at ældre ikke kan få roligere 

udskænkningssteder med acceptabel støj, fordi de unge festaber larmer for meget - området omkring 

pisserenden må gerne have nogle steder med 02bevilgning, men behøver det at være de 

megakommercielle steder, der har alle andre end indre bys borgere som primær målgruppe???

det ville nok også hjælpe på nattelarmen hvis der ikke blev serveret ubegrænsede mængder alkohol til 

meget unge mennesker

En storby kan ikke være uden natteliv, men det kommunale tilsyn skal være grundigt, og velbegrundede 

klager bør behandles seriøst.

Er ikke generet af udskænkningssteder, men føler inderligt med dem, der er.

Det er vigtigt at bevare byen som beboelse..ikke kun som festghetto eller event-arena

Hvad er en storby uden natteliv?

Hvis der ikke spilles høj musik og folk hygger sig er det helt ok. og lad så folk ryge indendørs,og lav så 

ikke rygerbarer, så man slipper for skrig og skrå på gaden. 

det er jo en håbløs lov.

HVis man ikke vil har larm, skal man ikke bor i byen...  HVis man lukker steder tidligere vil mennesker bare 

larme mere på gaderne og bliver ude...

hvis man ønsker mennesker skal bo i byen er det helt skørt

Igen vi lever i en storby, det er en del af charmen

ikke den rigtige vej at tackle problemet på, da det vil skabe stor utilfredshed. det er ligesom at give sit barn 

en tromme og så tage det væk igen fordi det larmer for meget, det bliver barnet sur og ked af over

Ingen grund til at feste hele natten. Men udvid gerne aften mulighederne



Jeg synes, man skal passe på, at indre by ikke bare bliver skod. Med lir, larm, skrald og masser af alkohol. 

Der skal være plads til alle.

Jeg ved ikke hvor mange der allerede er. Det er mest hvis de forstyrrer ens hjem at det er et problem

Jeg ønsker at København skal blive ved med at være en levende by - også om natten.

Kan forestille mig at det i de belastede områder som feks indre Gothersgade er nødvendigt at indskrænke i 

det omfang, der er boliger.

Kan ikke afgøre med mig selv om det måske bare er et vilkår ved at bo i indre by.

Kbh er en storby og det er naturligt med støj og mennesker

København er en storby og skal ikke være en soveby uden tilbud til de besøgende.

København er gået hen og blevet for ungdoms-agtig... Når vi har gæster fra udlandet, så er de forundret 

over hvor mange totalt stive personer der vælter rundt... Det er ganske ucharmerende.

Lad nu blot indre by være et levende, fluktuerende sted med natteliv - det hører til byens helt særlige 

kendetegn, at cityområdet er "levende" hele døgnet ... også selv om det måske til tider giver lidt støj. Et 

nat-øde København er en død by ... og en død sild!

Man har valgt at bo i Indre by, en bydel som har meget aktivitet og liv, det burde bevares, så man ikke 

mister kernen af den følelse af at bo i byen.

men lige så vigtigt er at stille skærpede krav til lydisolering

Må selvfølgelig tage hensyn til at evt. naboer skalhave mulighed for at sove og være ugenert.

Måske en smule, men ikke mindst skal den udendørs del indskrænkes efter f.eks. kl. 24.

Måske er det bedre at sprede dem mere.

nej, livet skal der være plads til

Nogen steder tænker jeg må være relativt belastet.

Også gerne i tidsrummet fra 21 ligesom tålbare tærskler i dagtimerne.

Som tidligere beboer i Rådhusstræde husker jeg godt den konstante larm og støj fra diverse steder, dog 

syntes jeg ikke, at omfanget virkede så voldsomt, som det er i dag, hvor visse gader ( især Vestergade, 

Nørregade, Skindergade, Sværtegade og Gothersgade) er blevet festkvarter med hærværk, svineri, støj og 

vold til følge. Denne udvikling finder jeg meget uhensigtsmæssig. I princippet er jeg ikke imod, at 

København en masse barer, værtshuse, cafeer m.m., men udviklingen pt. virker ikke gennemtænkt, og er et 

low budget koncept, for unge fra forstæderne, som kan komme og feste uden omkostninger og så tage 

hjem igen. Derudover, så virker Vestergade/Nørregade som en forsøg på, at kopiere Aalborgs Jomfru Ane 

gade (alt samlet et sted), som i mine både er et provinsielt og kedeligt projekt, der ikke hører hjemme i 

København.

Østerport

Uddyb gerne:

Det kommer an på omgivelser og gene.

Det største problem jeg ser er oprydning. 

Glasskår og papir flyder rundt - og det kan tage lang tid (dage) før glasskår fjernes.

Det ville være virkelig ærgerligt. Det er en vigtig del af bylivet, at der er mange udskænkningssteder - også 

om natten og også meget gerne udendørs.

Jeg bor ikke tæt på udskænkningssteder, så er derfor ikke generet. Synes generelt, at der skal tages hensyn 

til beboere, men hensynet skal naturligvis gælde etablerede udskænkningssteder.

Nattelivet er en del af byen.

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

Alle har efterhånden tilladelser til at udskænke alkohol. Det budre kun være mange få steder der kan 

udskænke fra 24-05 det burde i det heletaget være forbudt at udskænke efter 3 når der er tale om steder 

med beboelser i nærheden.

Alt er selvfølgelig et spørgsmål om holdninger. Jeg ved bare af erfaring at efter kl. 04 kulminerer de største 

branderter. At have åbent helt til kl. 05 om morgenen er helt unødvendigt. De branderter som er tilbage på 

det tidspunkt har alligevel ingen ide om hvad klokken den er. Seneste tilladte tidspunkt et 

udskænkningssted burde kunne få tilladelse til skulle hedde kl. 04.00. Et fint kompromis.

Alt er vaner så man burde tænke nyt. Mange ville have glæde af at starte festen lidt tidligere og så stoppe 



tidligere. Jeg kunne godt tænke mig at det stoppede kl. 01:00 - så skal man bare starte tidligere. Mange 

unge vælger at gå ud kl. 1 eller 2 om natten. Denne dårlige vane har jeg selv haft :-) Heller gå ud før og 

kom hjem noget før - ødelægger heller ikke døgnrytmen for de svage sjæle.

Alt for mange bevillinger.  Dræbende.

At have udlagt hele indre by til partyzone er en rigtig dårlig ide, det medfører mere støj, giver meget affald 

i gaderne ved barer og cafeer. Jeg har valgt at bo i byen og accepterer den støj og uro der kan forekomme, 

men man må huske på at også beboere i Frederiksstaden arbejder og har behov for nattesøvnen

Begræns de kørende party busser

Byen er et stort svineri fredag- lørdag - søndag..

Bør holdes i enkelte områder ex Nyhavn, Gothersgade o.l. Hvor der allerede er mange nattilladelser, for 

ikke at genere yderligere beboere. Tilladelser uden for sådanne områder bør undgåes

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

Den er svær, i England stopper alt kl. 02 og det gør jo bare, at folk går ud i byen tidligere og kommer 

tidligere hjem, så jeg ved ikke, om det vil ændre noget.

Der bliver ikke færre fulde folk af at indskrænke udskænkning. Folk medbringer blot alkohol selv, og så er 

der endnu mere svineri på offentlig plads. Luk hellere ned for de steder der udelukkende serverer for et 

meget ungt publikum med lave priser såsom "10 shots for 100 kr." eller 25 kr. for en fadøl. Så for man 

automatisk et mere "voksent" publikum som der ikke er så mange problemer med. Jomfru Anne gade i 

Ålporg er et skrækeksempel på det vi skal undgå. Der var næsten ingen problemer på Gothersgade før de 

billige steder dukkede op i stort tal.

Der bor almindelige skatteborgere i København. De skal leve deres liv dér og ikke bo i et evigt værtshus 

med larm, bræk, pis, musik og affald! Det må begrænses.

Der bor mange mennesker i Indre by, -har altid gjort det, - og skulle gerne blive ved med at gøre det. En 

by lever pga de mennesker, der bor og lever der,- og ikke ved at alt bliver "party zone" og alt hvad det 

medfører.

Der bør ikke uddeles flere og der er flere steder, som bør miste deres bevilling for at skabe større 

ro/orden.

der bør ikke være udskænkning om natten udenfor, det er rigeligt med rygerne, der alligevel står alle 

vegne.

Der er for mange udskænkningssteder. Hver week-end kommer tusinder af mennesker til Kbh., det kan 

være meget forstyrrende.

Der er for stor koncentration i Gothersgade området

Der er helt klart alt for mange natbevillinger ... det er helt åbenlyst for alle andre end venligboerne på 

rådhuset der selvgode mener "vi alle skal være her",

Der er ikke behov for servering til klokken 05

Der er mange steder der har været serveringsteder altid hvor folk er flyttet til og så pludseligt begynder at 

klage.

Der skal naturligvis tages i betragtning om der er noget der gør om støjniveauet er steget etc.

Ved åbning af nye steder er det måske vigtigt med krav om lydisolering etc det er vigtigt at indre by er en 

attraktiv at komme indtil fra forstæderne på mange tider af døgnet. Her  samles man med københavnere 

fra mange bydele og det giver en god sammenhængskræft som københavner når man møder folk i bylivet.

Der skal findes en rimelig grænse, der tager hensyn til den enkelte beboer men som også anerkender at 

Indre By har og skal have et attraktivt byliv i forhold til restaurationer og barer.

der skal ikke udstedes flere  bevillinger  festen vil bare rykke ud på gaden

Der skal måske en plan til. Hvor mange kan antages på et bestemt område-areal.

Der skal tages hensyn til, i hvilke områder der stadig er meget beboelse. Læg barer, natklubber, diskoteker 

og værtshuse med natåbent primært i gader,hvor der kun opholder sig mennesker i husene i dagtimerne/ 

tidligt på aftenen.

Der skal være plads til liv, udeservering og støj i byen, men når vi runder midnat (eller før) må man rykke 

indenfor og stoppe festen ude foran serveringsstedet. Det handler dels om lovgivning/tilladelser, dels om 

en mentalitet og aktiv indsats fra udskænkningsstedet.

Det er blevet til en "oplevelse økonomi" som folk rejser til og så er der meget larm fordi folk ryger udenfor. 

I gamle dage var der ikke al den udeservering i det offentlige rum, der er blevet til en vare - hvilket set 

udfra et samfundsperspektiv kan beskrives som problematisk, hvis man påtænker at leve demokratisk.

Det er et fællesskab vi bo, og dem der laver støj og snavs er folk ude fra andre. indre by er til for det fælles 



bedste, ej blot til lyst.

Det er et meget stort problem, at der støjes HELE natten - der er således på intet tidspunkt ro, når der i 

weekenden er åbent til kl. 5. Skraldebiler mv. starter jo allerede kl. 6 - så der er støj døgnet rundt. Jeg 

synes maks. man skulle tillade åbning til kl. 2 fredag og lørdag. Øvrige dage måtte man meget gerne 

bestemme at der skulle lukkes allerede kl. 11 - vi har boet i england, hvor der dengang var væsentlig 

indskrænkning i åbningstiderne.

Det er for mig vigtigt at de næringsdrivende kan etablere sig og få en sund forretning uden alt for mange 

begrænsninger

det er godt at nattelivet er fokuseret i indre by og tilladt, så folk ikke tvinges til at dalre rundt i gaderne, 

f.eks. Man ved det jo i forvejen som lejer/ lejlighedskøber. Så må man forhandle sig lokalt til gode 

kompromisser.

Det er ikke antallet af bevillinger, der er problemet. Det er bevillingshavernes manglende ansvarsfølelse ift. 

problemet, og - selvfølgelig - kundernes manglende hensyntagen til omgivelserne. Det offentlige kunne 

frem for restriktioner bidrage med "natborgmester-ordning" a la Amsterdam.

Det er nok mere adfærden omkring stederne og de efterladenskaber der følger med der er den reelle gene 

for mig.

Der bliver f.eks ikke spulet og vasket - ryddet ordentligt op dagligt! Ulækkert og pinligt fremstår visse 

områder i min bydel!

Det er tåbeligt at dansk gå i byen kultur starter ved midnatstid og varer hele natten. Følg den kloge mands 

råd (det gør nordmænd og svenskere) om at gå til køjs i samme døgn du er stået op.

Det er vi bestemt meget enige i. Vi synes ikke, at det er i orden, at beboere ikke kan få nattesøvn. Det er 

mennesker, der skal på arbejdet, bor og lever her. Vi synes, at der i mange år, er taget mere hensyn til en 

værtshusejere end beboerne. København er efterhånden blevet en dyrehavsbakke, hvilket vi synes er synd. 

Alle skal have lov til at være her. Der skal også være natteliv, men det skal begrænses. Der skal tages langt 

mere stilling til, hvorvidt værtshuset/udskænkningsstedet er beliggende i et beboelseskvarter i forbindelse 

med tilladelser til natbevilling. Det skal også undersøges meget mere, hvorvidt ejendommen er isoleret, og 

hvor støjplaget beboerne bliver i forbindelse med musik, råben og skrigen. Vi mener, at der skal 

støjisoleres og stilles større krav til lydprøver og støjforurening, end der bliver gjort nu. Således at der 

bliver skrappere krav til DB, som skal være lavere.

Det har jeg svært ved at vurdere, jeg ville måske synes det hvis jeg boede helt inde i midtbyen omkring 

Gothersgade, Strøget, Nikolaj Plads, hvor der ligger mange diskoteker og klubber, og hvor der 

nødvendigvis vil være mere larm end der er i min stille del af byen. Har venner som har boet på Nikolaj 

Plads og de følte sig helt sikkert støjgeneret af nattelivet.

Det kommer an på hvilken betydning der tillægges 'skønnes forsvarligt'

Det ville da være kedeligt for både stederne og gæsterne.

Efter rygning er blevet forbudt indendørs er "festen" rykket ud på gaden, hvor man samtidigt kan købe 

sprut billigt i f.eks. 7-11....

Er ikke generet heraf, men forsvarligt bør måske suppleres af "så længe det ikke er til gene"

Fester til kl 5, 6 eller 7 om morgenen flere dage i ugens løb, nej - det sakl begrænses og der skal være 

langt skrappere krav.

Gerne stille flere krav til de steder der har bevilling om oprydning og opsyn med deres gæster.

Pant på pizzabakker måske

har ikke behov for flere steder

Hvem skønner?

Hvis det af kommunens fagfolk skønnes forsvarligt, må det være i orden.

Så må man blot håbe, at der ansættes kvalificerede folk på de ansvarlige poster i kommunen.

Hvis København også skal være et sted, hvor man ønsker, at der er folk, der bor og har deres daglige liv i 

indre by, bør man i højere grad tænke på dem og deres velbefindende istedet for at prioritere at tiltrække 

gæster og turister udefra. Det vil være meget trist og et tab for byen, hvis byen ender som ren turist og fest 

magnet, hvor alm mennesker ikke kan holde ud at være.

Hvis stederne overholdt reglerne og der var konsekvens, når de ikke gjorde, ville mange gener være 

minimeret 

Lukkede vinduer

Lydsluser

Færre festende udendørs rygere

Ikke egen erfaring, men efter utallige opfordringer og klager fra plagede beboere i indre bys forskellige 

områder



Indre by skal være livlig ig ikke kun tilpasses de heldige indre by-beboere.

Initiativet med nej til flere udskænkningsteder er ikke nok. Der må ske en begræsning i 

udskænkningstederne.  Det skal være en dejlig by at bo og færdes i, også for dem der skal leve her hver 

dag. Ellers bliver det kun en kulisse.

Jec tror, det vigtigste at kommunen hurtigt gør rent - og at det i højere grad har konsekvens, når man 

smadrer flasker på gaden eller stiller sig op på gaden og tisser

Jeg er ikke generet, men det skyldes at der i min ende af st. Kongensgade (nr.91) ikke er så stort udbud af 

barer etc. Jeg kan sætte mig ind de gener, som beboere i stræderne oplever. Modsat vil det være ærgerligt 

at indskrænke morskaben med forbud. Er med på dilemmaet, trods jeg ikke er generet. Til gengæld er godt 

træt af kirkeklokker ;)

jeg har, især som yngre, haft glæde af natværtshuse. Men de behøver vel ikke alle at ligge i indre by

jeg mener dog nattilladelserne skal fordeles så der ikke gives for mange i samme område - fx. i 

Gothergade mener jeg der er for mange tilladelser på et lille område.

Jeg synes at der godt med liv i indre by om natten, bare det ikke er for gene for de faste beboer.

Jeg synes der er rigeligt med barer spredt ud over Indre By. De har jo også kun åbent om aftenen så jo flere 

der kommer jo dødere bliver området om dagen.

Jeg synes det er OK med "fest i gaden", de unge mennesker skal more sig, det skal ikke være dødkedeligt 

pensionistkvarter. Men jeg synes man burde gøre noget ved griseriet, Glasskår og affald overalt og navnlig 

urinering overalt med den stanbk det giver næste dag ( og udenlandske turister klager over Kbh som en 

gridet by). Bødersom i Singapore for at smide affald og skod synes jeg ville være OK.

Jeg synes tillige at udendørs servering skal indskrænkes, om dagen, da der flere steder er svær passage 

p.g.a. borde, stole m.m.

Jeg tror på at der i dette tilfælde ville være færre som kommer tilskade. Færre uenigheder, som afsted 

kommer råben,uro og vold. der er generelt alt for megen alkohol blandt unge mennesker. Færre 

pizzaæsker og lign på gaderne

København er en by hvor er der plads og rum - forbud er absolut ikke vejen frem! Det håber jeg man vil 

respektere. i de sidste år har jeg set hvordan kvarterene omkring St Annæ Plads, Store Kongensgade og 

Borgergade har fået liv igennem restauranter - det skaber vækst og giver byen liv.

Man bør måske sprede det lidt mere således at larmen og affaldet ikke kun var koncentreret til nogle få 

enkelte gader hvor det til gengæld så kammer over. Derudover burde der være bedre opsyn med dem som 

tror at Københavns gader og stræder er deres eget toilet/affaldspand. Da de tydeligvist ikke er blevet 

opdraget hjemmefra til hvordan man opfører sig i det offentlige rum så ville det være rart hvis nogen fra 

kommunen kunne hjælpe dem lidt, evt. i form af en lille økonomisk afgift til den efterfølgende oprydning.

Man kan ikke bo her, hvis der er natcaféer i gaderne. Kun, hvis man som jeg nu, bor i mellemhuset.

Man kunne da godt skære et par timer af i den anden ende. Ingen har taget skade af kun at drikke til kl 3 

eller 4.

Men, måske bør man overveje at sprede det lidt rundt i Indre by, så det ikke er MEGET koncentreret 

omkring nogle få kvatere

Nattelivet bidrager økonomisk og socialt the Kbh.

Nattilladelser burde tage hensyn til om der er mange "menneske-boliger" i nærheden og henlægges til 

steder, hvor der er mest kontorbyggeri og færre beboere

Problem ved nogle udskænkningssteder er for billige drinks.

Selv om jeg ikke selv har støjproblemet tæt inde på livet, føler jeg meget med de mennesker, der har.

Såfremt det skønnes forsvarligt, er der ikke taget højde for de senere år.

såfremt det skønnes forsvarligt....hvad betyder det? For øjeblikket er man ved at smadre Indre by med larm 

og fuldskab og alt for mange turister....Det er virkelig synd. For Københavns centrum er en kulturel perle. 

Jeg taler ikke imod liv i gaden - men om at det har taget overhånd de seneste år.

tilbage til 02- bevillinger

Vi vil gerne have liv i byen, og turister vil gerne have steder at gå hen. Man skal ikke være så forsigtig med 

at give tilladelser, men til gengæld skal man holde skride hårdt ind over for dem, der ikke tager hensyn og 

generer beboerne. Når man som jeg bor i et meget fredeligt hjørne af byen, kan det være svært at sætte 

dig ind i, hvor megen støj og larm der er i de dele, hvor barer ligger helt tæt.

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:



Da folk ikke må ryge indenfor, må de stå på gaden.

Der burde lukkes og slukkes kl 03, så der kan blive ryddet op inden solen står op mht affald, både af 

hensyn til turister og beboere. Ser mange asiatiske turister tidligt ude i byen om sommeren, byen stinker 

og flyder med affald kl 06 om morgenen, hvor jeg og mange andre motionerer inden arbejde.

der bør ikke være nattilladelser i kvarterer hvoer der også er beboelse - og med de ryge restriktioner der er 

i dag trækker gæsterne ud på gaden - og det er sjældent at det er lydløst

DER SKAL VÆRE FEST OG FARVE I INDREBY

Det er ikke antallet af steder der gør det - men den måde det administreres på af stederne.  Det enkelte 

serveringssted og samspillet imellem dem der ligger tæt på hinanden.  Og dermed det der foregår udenfor 

og imellem serveringsstederne som kan være generende.

Det er ikke forsvarligt da musik og kunder larmer meget mere idag end før det blev indført.

Det hører med til livet i en storby

det som udgor kobenhavns identitet og attraktion er i stor udstrakning lokalmiljo og den sarlige stemning, 

som dem, som har deres dagligdag i byen skaber. hvis de mennesker  ikke har prioritet i byen, sa hverdag 

mv. kan hange sammen, vil man naturligt soge ud af byen, og uden de lokale i byen, tror jeg i hoj grad 

kobenhavn vil miste meget af sin sarlige dna. at familier bliver boende i byen tror jeg derfor er en vigtig del 

af byen, og dermed er bl.a. nattero en super vigtig ting.

Folk der er synligt berusede bør ikke kunne købe alkohol

Godt jeg ikke bor i Gothersgade

Gothersgade og nyhavn ligner hiroshimas ødelæggelse hver morgen. Jeg føler mig på ingen måder tryg ved 

det

Hvis man ikke kan accepterer nattelivet i en storby, bør man flytte på landet.

Hvorfor helt til kl 5? Hvad med at sætte  åbningstiden til kl 3?

Ja men hvem holder øje m om det er forsvarligt - mht støj og affalds problemet der også kommer med de 

uansvarlige gæster, er de meget Berusede tænker de ikke og går fra deres flasker og papir - jeg tror 

København lider mere over det her end andre sammenlignelige storbyer i andre europæiske lande, det er 

bare min fornemmelse når jeg har været andre steder

Jeg føler ikke at det er generende på nogen måde og tænker at det følger med, når du vælger at bo midt i 

byen

Jeg mener at div bare som regl er koncentreret . I bla Gothersgade , lille kongens gade osv . Og det går jeg 

ud fra at man også er klar over hvis man flytter inder der. At der kan være støj. Ellers skulle man nok ikke 

bo i indre by.

Jeg synes ikke, at de skal indskrankes, men man bor overveje placeringerne, så man undgår decideret 

bargader (Vestergade og Gothersgade). Hvorfor ikke sprede dem ud over andre by-dele og gader?

Jeg tror det gerne kan indskrenkes i noen dele af city.

Jeg tror ikke at det er antal af serveringssetder der betyder noget. Det er nærmeremangel på social 

ansvarlighed. Et par civilklædte betjente udenfor og nogle store bøder til 'svinene' kunne hurtigt få dem til 

at tænke sig om før de smider med deres affald. ( se hvor rent der er i Singapore)

Jeg ville nødig bo i Nyhavn eller ved et natværtshus

Larm osv osv før kl 24 kan også være generende

manglende forståelse af gæster af folk ligger sover om natten - man råber skriger og slås og smadre glas. 

- uroligt meget afflad på gaderne herunder glasskår som børn næste dag kan komme til skade med.

Men må begrænses mest muligt i indre by

Nattegæsterne er meget unge og mit indtryk er at disse støjer mest.

Af og til underholdende optrin i Nyhavn.

Nattelivet er en del af byens puls og jeg nyder også selv at være ude på en dejlig sommeraften. Jeg finder 

ikke at det er 'nattelivet', der som sådan er problemet, men larmen fra de deltagere der ikke respekterer at 

der også er en by med beboere.

Nogle gader er blevet fyldt af steder med natte servering

Bor selv meget tæt på Gothersgade, og der er forfærdeligt om natten 

Dette samme med Larsbjørnsstræde. 

Der er mennesker der ikke selv bor i området eller i byen - og derfor meget sjældent har respekt for stedet 

og glemmer der bor nogle

Om ikke andet, så for at lave en lille begrænsning af det umådeholdne alkoholindtag, der medfører alskens 

følgeproblemer/-udfordringer.



Selvom restaurationslovens § 28 giver mulighed for at tildele nattiladelse baseret på et skøn af forsvarlig, 

så burde restaurationsloven ses efter i sømmene.

Udskænkningssteder som dem vi har her i kvarteret, generer ikke fordi de er baseret på spisning og 

hyggeligt samvær og lukker tidligt. I stedet for som f.eks. diskoteker, som er baseret på høj musik og 

meget alkohol til langt ude på natten med følgende støj. Det er selvfølgelig generende for de, som bor i 

kvarteret.,

Vælger man at bo i indre by må man forvente at der er støj fra beværtninger og restauranter. Ellers må man 

flytte ud af byen.
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Middelalderbyen

Uddyb gerne:

- og tidligere søndag-torsdag

De bør lukke kl.02 i indre by. 

Andre bydele hvor der ikke er beboere kunne nemt lukke senere fx. kødbyen, hvor de kun ligger kontorer, 

erhvervslokaler, restauranter og barer men ikke er lejligheder.

(Gråbrødretorv)

1 eller 2. Så har man været ude. Hvis man skal have åben til senere bør der være en helt bestemt ordning 

med at spillesteder skal kunne holde musik støj inde for deres vægge så det er lydisoleret så godt at 

beboere ikke bliver generet.

1 som normalen

23 eller midnat i hverdagene, kl. 2 i weekenderne, så vil der være en chance for at have en nogenlunde 

normal nattesøvn.

23.00

24 på hverdage, fredag og lørdag 01 - nøjagtig som det var for godt 10 år siden, da 

bevillingsmyndigheden ansvarligt forholdt sig til lovgivningen

Afhænger af weekend og hverdag samt hvor mange og hvor?

At et værtshus er åben er ikke lign med folk på gaden

Fjern rygeloven den stinker og holder mennesker på fortorvet hele natten

Baren skal bare være bedre til at holde folk INDE på baren og ikke ude foran, så er det lige meget hvad tid 

de lukker.

Barene i London/England lukker endnu tidligere uden at dette lader til at være et problem

Beboere i området skal have mulighed for at få deres nattesøvn, så de er udhvilede og kan passe arbejdet.

Bortset fra støjen kan de færreste feste igennem til kl 5 uden ekstra stimulanser, og det øger 

efterspørgslen efter ulovlige stoffer.

Bør afhænge af årstiden.

Da det ikke generer, må folk for min skyld nyde en drink el.lign. når de har lyst.

Dat ville faktisk være rart med en grænse.

De smalle gader omkring Kultorvet virker som megafoner for larmen fra højtrøstede mennesker og tung 

renovation fra tidlig morgen. mange har kun sovemuligheder ud mod gaden.

Der bør generelt lukkes så der er forholdsvis ro ved 1-2 tiden (dvs. lukke 24-01), men man må acceptere 

at nogle steder har natbevillinger og at der nogle dage er enkelte støjende selskaber som "skal hjem".

Der bør også tages hensyn til fastboende personers livskvalitet

Der er en bar, der har åbent torsdag-lørdag, de selvfølgelig skal kunne servere til kl 3 i weekenderne. 

Der er nogle barer der er åbnet, og de fester hver dag og råber og skriger. Ser dem gerne lukket. Det er 

grotesk.

Der skal jo så være en konsekvens, hvis lukketiden ikke overholdes. Man skal også forhindre at folk bare 

samles udenfor stedet når der lukkes.

Der skal være nok steder hvis alternativet er, at folk drikke på gaden og driver rundt. Så det er svært at 

svare på men ingen gider ha de steder i nærheden

Der skal være steder åben hele natten også i byen!

Det afhænger I høj grad af hvilke mennesker der er og det kan man ikke diskriminere imellem. På engelske 

pubber er det I højere grad ældre mennesker som godt kan være fulde, men I det mindste ikke smadrer 

flasker ude foran. Hvis man kan finde et hul I loven til at begrænse åbningstiderne på teenage stederne vil 

det være godt.

Det er en gade, hvor mange mennesker bor. Den færdsel der forekommer ved natåbninger er til stor gene i 

forhold til larm

Det er en klassisk diskussion, om at når man bor i byen, så må man tale mere støj og den slags larm. Men 

det bør omvendt også huskes, at byens udvikling er sket på en sådan måde, at man sagtens kunne bo i 

byen og tåle dens liv, men som i dag er uudholdeligt, fordi udviklingen har taget en hel forkert drejning. 

Det er samtidigigt også vigtigt, at huske på, at man vel gerne også vil have beboere i byen og derfor også 



bør have med i tankerne, at det skal være muligt at bo og leve i byen. Såkaldte partyzoner bør lukkes eller 

flyttes til områder, hvor der ikke er beboelse.

Hvis folk en dag så alligvel vælger at bosætte sig i en sådan partyzone, så kan man jo sige, at de åbent er 

gået ind til det og derved har valgt, at bo under sådanne forhold. 

Mange steder i dag, særligt omkring Studiestræde, Vestergade i indre by er der igennem de seneste 10 år 

sket en så drastisk udvikling i natte/bylivet, at ingen havde en chance for at vide, at deres 

beboelsesområde ville udvikle sig, som sket og dermed er man taget som gidsel i ens egen bolig.

Det er for det meste det der sker efter kl. 24.00, der skaber den aggressive hensynsløse adfærd, hvor de 

unge festende drikker sig i hegnet og indtager narko

Det er ikke kun tidspunktet, de stopper. 

Det er ligeså meget typen af steder og frekvensen. 

Når der er mange steder, er der mange flere fulde råbende, syngende folk i gaden. Det fortsætter for de 

meste en del timer efter lukningen af beværtninger.

Jeg har boet i gå i byen områder i 20 år og det er larmen, der følger med, som normalt er den værste. Det 

kan være svært at forestille sig, når man aldrig har boet i det. Men det er ikke altid sjovt, når folk en 

sommerdag synger meget højt i 20 min kl. 04, eller nogen har høj sex i gården og lignende. Disse typer 

støj hænger tæt sammen med antallet af beværtninger og semiprivatfester, såsom firmarrangemener og 

studiefester. Disse er tit værre og der bliver INTET gjort ved dem. Man kan ikke engang klage til støjlinien 

over dem. Jeg har intet imod fester og larm, men det er i sommerperioden 7 dage om ugen og larm døgnet 

rundt. Jeg føler kommunen har pisset på beboerne i indre by de sidste 10 år.

Det er jo ikke sådan at fordi et sted lukker på et bestemt tidspunkt at så drøner alle ud og hjem.... så skal 

alle lige ud, snakke, ryge, etc. Så hvis et sted lukker kl. 24- er der måske chance for at der er lidt ro ved 1-

2 tiden...

Det er kun et problem, at de støjer med høj musik, ellers må gerne holde åbent.

Det er mere antallet af udskælningssteder med sen lukketid, der er et problem.

Det er svært at svare på generelt, da det nok afhænger af beværtning og lokation.

Det er svært at svare på. Gothersgade består nærmest kun af barer, skal de alle lukke kl 02 så jeg kan 

sove? Skal Vestergade, der er Kbhs svar på Sunny Beach... nej, det synes jeg ikke. Men hvorfor får samtlige 

barer indenfor samme område 5 bevilling? Det undre mig, for det gør at det i visse områder eksploderer i 

larm og ikke sender folk videre og fordeler....

Det er, som sagt, et kvarter, hvor der bor mange mennesker, inklusive børnefamilier. Det bør man tage 

hensyn til og ikke bare omdanne hele indre by til en stor Jomfru Ane Gade.

Det generer os ikke, så de må i princippet have åbent så længe de ønsker for vores skyld. Bare de rydder 

op foran deres adresse inden vi er på gaden med vores hund om morgenen.

Det vigtige er at det holdes indendørs og at stederne gør en indsats for at lyddæmpe. Og så i øvrigt at fx 

MC Donnalds tager et større ansvar for at fjerne affald i gaderne omkring deres forretninger.

Det ville gavne alle hvis kulturen blev ændret så man gik før i byen -og gik tidligere hjem

Dog synes jeg der kan være forskel på hverdage og fredag og lørdag. Hverdage synes jeg kl. 24 er rimeligt, 

da borgere skal op og fungerer næste dag. Fredag og lørdag synes jeg lukketid kunne være kl. 02.00. Jeg 

synes lukning kl. 05.00 er overdrevet og unødvendigt. 

Torsdag aften/nat er desværre blevet en festaften/nat svarende til weekenden.

Eftersom det er et beboelseskvarter, hvor folk ska' op om morgenen og passe et arbejde, er midnat et 

passende tidspunkt. 

I flere af gaderne er det ikke muligt overhovedet at sove før de nærmeste steder er lukket, herunder 

Vestergade og i den anden ende af byen selvfølgelig en stor del af Gothersgade.

er ikke generet at beværtninger o.l.

F.eks. NeverMind holder åben til kl. 08.00 om morgenen.

Fint nok der enkelte steder der har senere åbent, behøver ikke være alle! 

+plus bør de have dørmænd, der hindrer uro stiftere og larm ude på gaden!

Folk er mest "umulige", efter det tidspunkt.

For at vi kan få noget søvn og fordi efter kl 24 er der larm og fulde mennesker alle vejen , det bliver utrykt 

når man prøver at komme hjem gennem byen efter den tid , lav diskoteker, hvor der ikke bo mennesker i 

samme bygninger og lige ved siden af hvor der er tæt beboelse ,som der er i indre by

For min del må stederne gerne have åbnet hele døgnet. Og især steder hvor der må ryges. Kunsten er at få 

flyttet fjolserne og gøre god stil til det væsentlige ! Starter man ikke i børnehaven eller i egen familie ?

Fredag og lørdag evt. til kl 02



Gerne 23:00 og udendørs 22:00

gerne endnu tidligere, da det tager timer før folk vil forlade gaden, da de fortsætter med at opholde sig 

der, hvor de fortsætter festen med druk og rygning og høj musik fra medbragte kraftige højtalere. 

Cykeldiskotekerne er rigtigt ubehagelige. Når vi siger noget til dem, der producerer støjen, bliver vi svinet 

til samt lovet tæv!!

gerne senere end 5

Gerne tidligere end 24 - hvilket ikke er en mulighed i ovenstående.

Går ud fra at det kun er fredag-lørdag der er tale om

Har boet i centrum af Bruxelles og London; der lukker de fleste barer ved 24 tiden. Og der er klart færre 

fulde folk i to byer. Har talt med bevillingsnævnet i København, og der fortalte man mig, at vi i Danmark 

har en anderledes drikkekultur, og det skal man bare acceptere!!!!!!!!!

Hvis beværtninger lukker tidligere, går de unge tidligere i byen ligesom i England. Ved nattetilladelser 

bliver det sværere for kommunens folk at holde byen ren.

Hvis de alle lukker samtidigt, får vi et "britisk" problem: Alle hænger ud på gaderne på samme tid med 

uorden til følge.

hvis det drejer sig om serveringssteder, som ikke har højttalerlarm (og lyd"svingninger"

som breder sig .. mit stuegulv vibrerer nogen gange, spec. når Nikolaj udstillingsbygn.

har "event" om natten -- dur ikke med de uisolerede "kirke"vinduer), så må de for min

skyld godt holde åbent til den lyse morgen, sådan som det altid har væet, og hvor 

- næsten - ingen var generet af det ....

Hvis ikke det giver fest i gaden. Har ikke noget imod en levende by, men hvorfor skal det være discount? 

Har boet i kvarteret siden 1978, larmen, støjen, bræk, tis, lugt, affald er steget voldsomt siden 

discountbarernes ankomst for små 10 år siden. Vi har altid haft mange barer, cafeer og restauranter, men 

folk har generelt opført sig ordentligt. Det gør det nye klientel ikke

Hvis man kunne holde folk fra gaden, ville seneste lukketid være mere ligegyldig. Kl. 24 er jo også for sent, 

hvis man skal på arbejde næste dag og ikke kan sove før efter midnat.

Hvorfor servering skal ikke stoppe fra kl.22? De som fester i den Inder by, komme hjem og kan sover så 

længe så det passer dem, da jeg er meget begrænset af konstant støj?

I andre storbyer fungerer dette

I en by som vores skal der også være steder der har åbent i løbet af natten. Men det skal være varieret og 

for flere.

i weekenden måske 02.00

I weekenden og senest kl. 23 i hverdagen.

Igen der er meget stor forskel på hvilket publikum og deres adfærd !!!

Igen handler det om UDENdørsservering

Igen jo mere ansvar et bevilling udviser over for deres gæsters opførsel og naboer des bedre kan de 

rummes af kvarteret (selv med en 05 bevilling). Jeg svarer kl 24 fordi situationen er gået over gevind, men 

jeg har lyst til at svare ingen holdning pga spørgsmålets udformning. Hvis spørgsmålet galdt nye 

bevillinger kunne jeg uden problemer svare kl. 24.

Igen, her taler jeg om mit kvarter (Hauser Plads), hvor der ikke rigtigt lægges op til festområde pga 

legeplads mv.

Jeg synes ikke, at Kbh-city generelt bør "lukke" kl. 24. Det tror jeg vil være skidt for København som 

turistmål. 

Djævlens advokat kan hævde, at jeg dermed siger ja til at andre skal plages, så længe det ikke går ud over 

mig. Jeg kan kun delvist sige ja til det argument. Hvis man bosætter sig på Gråbrødre Torv, starten af 

Vestergade eller i Nyhavn, ved man, at der er natteliv. Dét er en del af pakken.

Vil man bo i indre by med færre støjgener, kan det udmærket lade sig gøre. Affalds- og urinproblemet er 

vist allestedsnærværende. Og som nævnt problemer, der IKKE behøvede at eksistere!

Ikke nødvendigvis dem allesammen. Et godt bud kunne være, at omkring 1/3 af de eksisterende barer 

beholder deres nattebevilling, mens langsomt drosles ned over en 5-årig periode.

Jeg er egentlig godt tilfreds med den nuværende gradvise kanalisering af de mest standhaftige festgængere 

over til nogle enkelte værtshuse med sen udskænkning, efterhånden som natten skrider på. Det er trods alt 

også en vigtig funktion for indre by her i landets hovedstad at kunne agere vært for festligt liv og glade 

dage for lokale såvel som tilrejsende fra ind- og udland.



Jeg er meget splittet omkring dette emne. Jeg synes det hører til en by at man kan feste natten lang 

INDENFOR. Jeg har ikke helt løsningen på, hvordan man undgår folks sindssyge adfærd på gaderne om 

natten. Det er jo også dyrt at lade politi patruljere. 

Måske kunne man begrænse det i hverdagene ? Men i bund og grund handler det jo om opdragelse og 

adfærd.

Jeg har ikke noget imod et par steder med åbent til 5, men der er alt for mange steder med den slags 

alkoholbevilling, i en meget tæt radius.

Jeg har ikke noget problem med at de har længe åbent. Mange steder kan godt styre det, men der skal slås 

hårdt ned med fjernelse eller i første omgang midlertidig fjernelse af bevillinger. Også hvis stederne ikke 

rydder op arter dem selv og deres gæster

Jeg har intet imod servering og udskænkning. Støjroblemerne vokser jo længere natten skrider frem , og på 

trods af regler om lydsluser bliver det ikke overholdt, da dørene (hvis ikke de står åbne hele natten) går op 

hele tiden, når kunderne kommer og går.

Jeg har levet med barer omkring og det har aldrig været et problem feks cozy og andre som altid har taget 

hensyn til os beboerer. MEN der er kommet ALT for mange barer det der er PROBLEMET de sælger feks 10 

shots for en hund rent discount druk ,ingen der holder opsyn uden for når dem der står i kø larmer. Jeg har 

boet i kvarteret i 30 år og det er først blevet et problem inden for de sidste 5 år.

Jeg har problemer selv med spillesteder, der stopper musikken kl 22, da jeg må tåle deres musik i min 

lejlighed hele aftenen fra kl 18-22 HVER DAG. Det er meget belastende at være påtvunget andres musik, 

når man kommer træt hjem fra arbejde og bare gerne vil have fred.

Jeg har valgt at bosætte mig i indre by, så må keg forvente en del larm

Jeg mener ikke der skal sættes en stopper for al udskænkning kl. 24. Det er fint, at der er steder hvor man 

kan feste. Men der skal overholdes gældende regler om ikke at stå udenfor eller servere udenfor efter kl. 1 

om natten. Det sker ikke nu - hvor beboerforeningen gang på gang konstaterer, at der er ulovlig larm og 

udskænkning ud over tilladte tider.

Jeg mener ikke, at man skal lukke barerne, diskoteker osv.. Hvilken by vil det være uden det? Dødt og 

kædelig, uden en sjæl på gaden.

Jeg mener ikke, vi skal dræbe nattelivet i kvarteret, og jeg synes derfor, det er ok med nogle steder med 

morgenbevilling. Jeg mener bare, antallet af steder skal begrænses.

Jeg synes kl 01.00-02.00 er et godt tidspunkt at lukke festen på. Området har altid været præget af et 

speciel doven halv-intellektuelt miljø - jeg synes det er trist for området at det nu bare er blevet til en 

abefest. Jeg hører hele tiden om mennesker som har boet i området i 25-35 år som tænker på at flytte. Det 

er ikke sarte mennesker som har boet i pisserenden i så lang tid - og når de ikke kan mere bør man forstå 

at det er gået alt for langt - og man må gøre noget drastisk for at redde området og den kultur som altid 

har eksisteret her.

Jeg ved faktisk ikke, om det er tidspunktet, der er problemet. Hvis bare folk vil gå hjem i seng!

Jeg ville blive meget ked af det, hvis cafeerne i Strædet begyndte at holde åben hele natten

Jo senere åben jo flere problemer. Man burde kigge på andre lande - europæiske lande & storbyer hvor 

serveringen stopper tidligere, fx Paris & London. Her starter "drikke-kulturen" efter arbejde & slutter ved 

24-2 tiden. Politiet i disse storbyer er utrolig gode til at mane til ro & orden på gaderne hvis det ikke 

overholdes & det kunne vi lære noget af herhjemme.

Kl 23, med krav om at borde og stole fjernes senest kl 22 fra gaden- både hverdag og weekends

Kl. 24 i hverdagen, og senest kl. 01 fredag/lørdag

Kl. 24 i weekenden

Og kl. 22.00 på hverdage. Det er fair for alle

Gad godt at borgmesteren havde en klub åben foran sin gadedør, så han kunne opdage, hvor vildt det 

nogle gange er. Jeg har boede her før klubben og værtshuset

Kl. 24 på hverdage og kl. 02 i weekenderne. Så kunne man arrangere sig steder hvor der ikke bor nogen og 

have åbent til kl. 05 der.

Klokken 2

lukketidspunktet er ikke altafgørende. Det er mere svineriet efter/under festen, og larmen imens den står 

på. Tiltag i forhold til lydisolerede vinduer, eller andrt der kan dlmpe støjgenerne, regler omkring max 

lydniveau fra anlæg og lignende er af højere betydning for mig.

Lukning udendørs senest midnat - oprydning 23-24 - indendørs ok med senere

Lunkning ved midnat er, som det er, nu. Det er fint og det skal jo også løbe rundt for de 

forretningsdrivende. Hvis det bliver senere har festen en tilbøjelighed til at bliver vildere og højere og jeg 

ønsker ikke Pisserenden-tilstande ang. støj og gener.



Markedsforholdene burde regulere det

Meget gerne kl. 23

Meget gerne tidligere. 22 ville være mere rimeligt. Med mindre der kunne overholdes en regel om lukkede 

døre, lav musik og et krav om at holde stedets gæster indendøre.

Men det er mest det, at folk får lov til at stå ude på gaden foran stederne.  De får endda lov til at stå i kø 

udenfor.  De skal ind eller videre.

Men kun i weekenderne - senest kl 23 i hverdagene

Mener at det medfølger at der kan forekomme støj fra nattelivet når man vælger at bo i indre by...

Min sengetid er altså ikke først kl 02.00! Flyt natværtshuse og diskoteker ud til ikke beboede steder. Hvis 

andre storbyer formår det, og stadig er attraktiv som storby, hvorfor kan København så ikke?

Mit kvarter er stignede grad (ihvertfald i nogle områder, f.eks. i Løngangstræde) i stigende grad et 

beboelsesområde, hvor der ikke bør være åbent efter kl. 24.

Morgenværtshuse syntes jeg er misforstået. Intet godt kommer ud af at folk bliver hængende til 6-7-8 

stykker om morgenen.

Mætningspunktet er nået lang tid siden.

Ryk 05 bevillinger i området uden beboelse f.eks. Langelinie der er alligevel mest boliger uden bopæl. 

Industriområdet ved det gamle grønttorv i Valby, hvis det absolut skal være i København. De fleste der 

fester i Indre By er jo det som kaldes 'bridge and tunnel crowd'.

Lav nogen nattelivs kunde undersøgelse om gæsterne kommer fra og ser hvad mulighederne for at lave 

noget kultur/fest liv i de nærområder hvor mange rejser ind fra. Lav ikke samme kæmpe fejl med masser af 

det samme på ét lille geografisk område.

Evt. forbud for salg af alkohol i Indre by's kiosker/supermarkeder efter kl 24 i weekenderne.

 

Måske kan de, hvis de viser et ansvar for at holde ro og orden i omgivelserne, så kan de måske holde åbent 

lidt længere om fredagen og lørdagen, men hverdagen skulle være helt udelukket.

Natteråberi bør foregå hvor der ikke er beboelse. Det er jo ikke lokale beboere der færdes i nattelivet, men 

horder af, især unge,  fra forstederne. Lav noget for dem i deres egne lokalområder.

Nogle kl 01 nogle kl 03 og få kl 05

Nu er vi jo en metropol, så selvfølgelig skal vi have steder der er åben hele natten. Jeg synes bare at man 

skal vurdere hvilket steder og hvor stort et antal på x antal km2.

Når man bor i byen, må man forvente en del natteliv, men af hensyn til beboerne burde limet være 02, så 

tilgodeses alle - festaber og beboere.

Og lukketid overholdes og kontrolleres

OK med natbevillinger til kl. 5. Men ikke flere, og nuværende skal overholde vilkår

Om hverdage kl.24.00

om weekenden: kl. 01. Om ugen allersenest kl. 23

Problemet er ikke at enkelte steder lukker klokken 5 ... eller for den sags skyld, at de allesammen gør det. 

Problemet er det publikum man tiltrækker, og ikke mindst deres passage rundt i og ud af kvarteret, når 

stederne lukker.

Problemet er larmen ude på gaden, hvor folk  står i kø eller skal ud og ryge og står i store grupper. Der er 

ikke så mange gener inde fra serveringsstederne, hvis de holder vinduerne lukket

Problemet er primært udeservering og fulde folk

På hverdag kl.24 og kl. 2 i weekenden. Gør det afhængigt af befolkningstætheden: jo flere beboere jo 

tidligere skal der lukkes.

På hverdage 24

På hverdage så jeg helst, at de lukkede kl. 24.

Se på Oslo, her fungerer det perfekt.

Se sidste svar.

Se tidligere spørgsmål. Så længe reglerne bliver overholdt, er det ikke et problem, at 

udskænkningsstederne er der - og der er i så fald plads til rigtig mange i byen! Vi, der bor i byen benytter 

os jo selv af dem hele tiden. Jeg synes også, der skal være plads til enkelte steder med 05-bevilling (hvis 

det betyder, at de lukker 05!), men det skal være undtagelsen snarere end reglen. Så længe 

udskænkningsstederne tager hensyn og ved, at de bliver lukket, hvis ikke de følger reglerne, så kan de 

sagtens være der og holde åbent sent. Men når der ikke er nogen konsekvens ved ikke at overholde 



reglerne, er man ude på et skråplan, der om ikke forfærdeligt lang tid fuldstændig vil have ødelagt indre 

by.

Selve serveringen indendøre ser jeg ikke som et stort problem som sådan, det er trafik/ophold på gaden 

der generer

Selvom stederne lukker, fortsætter festen jo efter lukketid - det ses bl.a. Tydeligt ved Distortion

Som jeg skrev ved sidste spørgsmål, så længe de kan holde larm og røg uden for deres bar nede eller slet 

ingen larm og røg så det okay at have åbent til kl 05

Som udgangspunkt tror jeg ikke at det betyder det store for nattelarmen i kvateret hvilken tid 

udskænkningsstederne lukker på. Men en kortere åbningstid kunne gøre det mindre attraktivt for visse 

bare og klubber at entablere sig

Svært at svare entydigt. Nogle barer og klubber må man forvente har natåbent i Indre By, selvom man 

ønsker at begrænse antallet

Særligt på hverdage.

Søndag - Torsdag kl. 24.00, Fredag - Lørdag kl. 03.00

Så drikker folk sig heller ikke så fulde tænker jeg, samt tager ophold i gaderne, der tit fører til vold mm.

Så sent som muligt. Lad udskænkningsstedet beslutte hvornår det skal slutte. Fjern begrænsningerne og 

lad københavn være en fri og kulturel by. Den gode københavnske kultur bør slippes fri

Tidligere da der var få bevillinger til efter kl 2 gik man tidligere i byen. Nu går uuunge i byen efter midnat. 

Jeg vil tro at det vil blive mere trygt for alle ved at bevillinger kun varer til kl 2, da man får flere 

"almindelige" mennesker i gadebilledet, når barer er åbne. Desuden har kommunen bedre mulighed for at 

gøre byen ren til næste morgen.

Tidligere på hverdag. Os der bor i indre by, skal jo på arbejde og tidligt op. Så skal vi ikke generes af larm 

om natten.

Til kl. 1 og hvis man skal have lov til at have længere åbent, skal man have god lydisolering og en god plan 

for, at der ikke står fulde folk ude foran, hvis man skal have længere åben.

Undtagelsesvis mulighed for servering i weekenden til kl 01.

Ved specielle lejligheder kan der søges dispensation om forlænget åbningstid (gadefester osv).

Vi bor i en storby og vil måles i forhold til andre storbyer,og i en storby skal der være tilbud hele 

døgnet,kan man ikke tåle byens puls bor et forkert sted!!!

Vi bor i en storby, der skal være liv og åbent, så også turister kan føle sig velkomne og have mulighed for 

at more sig i byen.

Vi vil jo gerne have ro og fred, men vi skal jo heller ikke dræbe livet i byen. Men vi ved ikke hvad der er 

sket de sidste 2-3 år hvor nattelivet er eksploderet i støj og trusler i vores kvarter

Ville være rart om man lukkede for serveringen i beboelsesområder tidligere end

Metropolzonen

Uddyb gerne:

De skal have lov at holde åbent så længe der er efterspørgsel.

Der er brug for steder som har åbent sent. Sålænge det er stille og roligt til et modent publikum er der 

ingen problemer. Det er discountstedene som er problemet

Der er ikke nogen at de serverings- og udskæningsteder i mit område, der er tæt nok på til at være 

generende. Jeg mener ikke at man kan bosætte sig i et område i indre by med serveringssteder for 

efterfølgende at være generet over larmen. Der findes flere steder i indre by uden betydelig larm fra 

nattelivet. Kan man ikke leve med larmen må man sørge for at bosætte sig et sted uden for meget liv.

der er ingen i mit kvarter, men det er synd for folk i middelalderbyen

Det kan jeg ikke sige, men der er ihvertfald alt for mange sene bevillinger.

Der kræves at jeg svarer, så jeg skriver kl 3

Generelt men bør være nogen med natbevilling som natravnene kan trække videre til

Har jo ikke nogen steder i mit område der har udskænkning

Hvis de kan holde festen indenfor,  så har jeg ingen mening om,  hvornår de skal lukke

Hvis det er udendørs

Jeg har selv valgt at bo i byen.

Måske sådan, at man tillader længere åbningstid fredage og lørdage.



Nogen til kl 05 - andre kan ske til tidligere

Så længe de vil

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

24.00 fra søndag til og med torsdag ellers gerne meget sener

Blot før kl. 7

Der er ikke nogen servering og udskænkningssteder på min gade.

Der er meget beboelse i nansensgade og bygningerne ligger tæt, derfor bliver alt larm forstærket. 

Indskrænkning efter midnat bliver hurtigt til en fest natten lang...

Der må være andre måder at sørge for mulighed for at have severing og udskænkning end at begrænse

Der skal være en balance imellem udeservering og beboeres ret til nattefred - men jeg forudser at festen 

især om sommeren vil fortsætte på gaden med medbragt alkohol når barerne lukker. Problemet er mere 

frekvensen af beværtninger i tætte beboelsesområder i indre by. Det burde omtænkes - hvis det 

overhovedet er muligt.

Der skal være forskel mellem hver dag og weekenderne 

23:00 i hver dag samt søndag så er der ro kl 24:00

I  week end er det OK med senere åbningstider

Det bør slet ikke være tilladt i gårde hvor der er beboelse

Det er fint som det er

Det er helt ok, at nogle steder lukker kl. 05, der skal blot ikke være for mange af dem

Dog bør udendørs serveringsteder lukke betydeligt tidligere - 21/22'tiden.

DOG: Ingen høj musik efter 22 på hverdage + søndage, ingen høj musik efter 02 fredag, lørdag

Fordi der er altså mennesker der skal på arbejde næste dag og der er mange børnefamilier hvor det er 

svært med den megen støj selvom de har 3 lags glas

Hverdage kl.01 og fredag/lørdag kl.02 og få steder kl.05.

Hvis det drejer sig om fredag - lørdag vel at mærke. 

Hverdage bør være tidligere ca. 22-24 tiden evt.

Hvis jeg tænker på den pizza der ligger unde min bolig, så senest 22.

Der ligger ellers ingen udskænkningssteder i min nærhed.

Hvis man fx. har tilkaldevagt eller arbejder på et it-drift-projekt/opgave, kan det være meget generende, 

hvis der er larm om natten.

I dag arbejder mange mennesker både aften, nat og weekend. For bare 10-15 år siden var det sjældnere, 

og dengang gik larmen udelukkende ud over nattesøvnen.

Hvis stederne lukker kl 01 er byen måske fredelig kl 03

Hvis vi vil signalere til DK ungdom, at de skal drikke mindre, så skal bevillingerne ikke køre til kl. 05.00 om 

morgenen. Eller måske til kl. 01.00 sidste weekend i hver måned, eller første weekend hver måned. Lad 

beværtningene skiftes, det skal kunderne nok finde ud af via deres mobil eller en app om åbningstider i 

indre by.

I weekenden.

Kl. 24.00 på hverdage.

Ingen holdning, så længe de overholder lovgivningen på området. Det er ikke tilfældet i Turesensgade og 

det har stået på i de sidste 5-6 år. Så ud fra den betragtning kan jeg godt hælde til tidligere lukning.

Jeg er jo ikke generet, så derfor har jeg ikke en holdning.

Jeg mener at det i højere grad skal være op til serverings- og udskænkningsstederne til at selv bestemme 

deres åbningstider. Det tror jeg vil give dem et større ansvar overfor kunder og naboer. Der skal 

selvfølgelig sættes krav i forhold til deres påvirkning på lokalområdet som eksempelvis larm og affald, men 

jeg mener at de nuværende sanktioner mod nattelivsaktiviteter er for hårde.

Jeg synes at kl. 24 på hverdage er for sent - fx hvis man har børn og skal op kl. 7.

Jeg synes, at der bør være en varietet af steder, der lukker ved midnat og steder, der har længere åbent

kl 24 om hverdagen og kl 2 weekend

Kl 24 på hverdage, hvor folk skal op og på arbejdet. Så kan man give tilladelse til at holde længere åbent  

fredag og lørdag. 

Kl. 23. Mange børn og trætte forældre skal sove og op om morgenen.



Kl. 24 fordi der bor mange mennesker i mit kvarter. Indenfor voldene, hvor jeg tidligere har boet, synes jeg 

at traditionen med nattelivet skal leve videre. Det må man tage med, hvis man vælger at bosætte sig der.

Klokken 02 er en blød landing for mit vedkommende. Jeg synes godt om, at enkelte steder har åbent til kl. 

05, men det er en balance. Jeg synes at den nuværende situation med forskellige lukketider her i kvarteret 

er god.

Last order 23:45

Natteroderiet med råben, tisseri og rygning fortsætter gerne længe efter et sted er lukket....

og det gælder sådan set kun det der foregår på selve gaden, rygning og udendørs servering.

Og gerne senere.

På hverdage bør det være kl 24

På hverdage evt midnat

På nætter før hverdage kl. 24:00.

På weekendnætter kl. 02:00

Senere er folk alligevel så finde at de burde have været taget hjem

Som udgangspunkt, skal de selv have lov at bestemme

Så længe de enkelte steder tager ansvar for ikke at have larmende gæster udendørs synes jeg det er fint 

med sene bevillinger. Den støj, der naturligt følger fra folk på vej hjem synes jeg er acceptabel, når man 

har valgt at bo i byen. Den støy, som gæster giver udenfor beværtninger bør beværtningerne stilles til 

ansvar for.

Så sent som muligt. Det afhænger af støjgenerne fra pågældende sted, hvis det er til stor gene for naboer 

så er kl 1 allerede for sent. Men det bør bero på individuel vurdering. Der er lokale steder hvor der ikke 

spilles høj musik og folk ikke har for vane at være udenfor og larme.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Der er gudskelov ingen udskænkning hvor jeg bor.

Der er meget få og ikke i mit område, så jeg bliver ikke generet

der findes natteravne der tager ud for at drikke 4-5 og nogen drikker fra 20-5

Det bør som nu være et mix af hele-natten værtshuse og serveringssteder, som lukker tidligere. Ny-

puritanismen bør ikke ødelægge Københavns nattemiljø med rigide lukketidsbestemmelser ...!

Det kan man ikke sætte tidspunkt på, for det kommer an på omstændighederne. vi skal jo heller ikke 

forbyde folk at mødes en sommer nat.

Fjern feststofferne, men det kan man jo ikke.

Det svarer vist til det nugældende.

Endnu tidligere

Forskel på hverdage og weekend - tidligere lukning på hverdage vil være at foretrække - senere 

fredag/lørdag aften/nat

hvis de skal holde længere åben, skal de lydisoleres. Hvis KBH musikskole i kødbyen kan finde ud af det, 

hvorfor kan andre så ikke?

I særlige tilfælde måske kl. 2.00

Ikke det store problem hvor jeg bor da der ikke er faste udskænkningssteder

Ingen har lyst til sen udskænkning i nærheden - de fleste synes at det er ok længere væk

Jeg er ikke direkte generet af udskænkningsstederne, kun af folk, som skal hjem til Nørrebro.

Jeg sover nemt fra det.

jeg tror ikke at de meget larmende (og meget unge) fulde mennesker drikker sig sanseløse på 

udskænkningssteder i det kvarter hvor jeg bor - de er muligvis for dyre?

Jeg ville være meget ked af at bo lige op og ned af et sted, der først lukkede klokken 05. Det gør jeg så 

heller ikke. Af samme grund. Men jeg tænker, at der naturligvis må være nogle steder, hvor man kan feste 

til senere end klokken 24. Men ikke hver dag. Måske torsdag, fredag og lørdag. Men det bør ikke være 

mange steder. Og der bør ikke være musik uden for stedet.

Jo længere tid der må holdes åbent jo fuldere bliver folk. Jo flere ulykker sker der på vejen hjem og jo flere 

ulykkelige beslutninger træffes. Lange åbningstider er en accept af drukkulturen, drik igennem til den lyse 

morgen. Snotdumt signal. Og generende for alle andre i området, der skal leve med følgerne. Det er os der 

betaler skat for at rydde op efter festen. Stram op.



Kan ikke svare på spørgsmålet, da det ikke er specifikt nok. I weekenden kl 04-05, i hverdagen 01-02, 

med undtagelse af torsdag der skulle være mellem 03-04

Kommer an på om de larmer og kan holde orden ude på fortovet. Så længe festen er indenfor, er det fint.

Kommer an på om der tale om, udendørs- eller kun indendørsservering. Udendørs til kl. 24, indendørs i 

princippet kl. 2, når folk nu skal stå udenfor og ryge; ellers kunne det godt være kl. 5, så der også er plads 

til morgen værtshuse. Jeg har defor svaret kl 1 midt i mellem.

Kun et enkelt udskænkningssted i min ende af Sølvgade. Ingen gener derfra.

Lukketid betyder ikke så meget, som hvis det er udeservering, der larmer mere. Antallet gør selvfølgelig 

også en del, men vi har ikke så mange barer.

Min gade er meget fredelig og jeg er glad for jeg bor i den mere rolige del at byen

Natklubber skal selvfølgelig have mulighed for at holde længere åbent

reglerne for restauranter bliver ikke overholdt, hvilket medfører betydelige støjgener for naboerne: 

restauranter bruges til at holde fest til langt over alm lukketid

se min kommentar til forrige spørgsmål

Senest 24 på hverdage. Kan være senere fre-- og lørdag.

synes kl. 24.00 i hverdagene og kl 02 i weekenden

til hverdag tidligere

undtagen fredag og lørdag her kan det udvides til 02:00

Vi er rigtig mange der arbejder i weekenden og skal tidligt op. Det er ikke rimeligt at vores søvn skal 

forstyrres at fulde mennesker der råber etc. 

vi har ingen udskækning i ole suhrsgade.

og meget politi grundet syagoen her i gaden.

Ærligt, jeg har ingen holdning til dette. Så kunne jeg flytte i hus på Frederiksberg eller omegn.

Østerport

Uddyb gerne:

Afhængig af om det er i weekend eller til hverdag.

Men beboerne skal respekteres - de skal have deres søvn.

Så spørgsmålet er, om der er beboelse tæt på - det vil være afgørende for mit svar

Der er ingen i mit kvarter

Det synes jeg ikke der skal være regler om, så længe de ikke larmer formeget

Evt. senere, hvis der er kundemæssigt grundlag.

helst kl. 22,00

I hverdagene snarere kl.24.00

I weekender. Hverdag kl.24:00

Jeg bor i et beboelseskvarter med mange børn. Her er meget roligt om aftenen på hverdage, og folk skal 

tidligt op for at passe skole og arbejde, så det er nødvendigt med natte ro. 

Det er i orden, at der er fest i området, når der er store begivenheder, f.eks. i Parken.

Jeg kan godt lide at høre, at der er liv i byen omkring mig, og vide, at byens rum bliver brugt

Østerport-området er primært beboelseskvarter.

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

- som det er nu allerede. .  og vores ordning er så, at vi naboer kan ringe, når udskænkningsstedet / 

restauranten har åbne vinduer . .Det fungerer.

2-3 stykker selve udskænkningen er ikke PROBLEMET, men at bartenderne ikke stopper med at udskænke 

til folk der knap nok kan gå og snakke.

And earlier during the working week - 0200 on Fridays and Saturdays.

Cultur box i Kronprinsessegade lukker meget sent

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.



de må gerne holde åbent så længe at de kan kontrolere deres gæster og ikke have dem stående udenfor

Der er forskel på lukketid og på hvornår gæsterne skal rykke indenfor og f.eks. ikke må stå med glas og 

servering udenfor

Der er ikke meget støj i mit kvarter, og værtshusene typisk lukker kl 2. De kunne for såvidt godt lukke 

senere, men frygter at der st vil komme flere som i Gothersgade. Er virkelig glad for at jeg ikke bor der.

Der er ingen i mit kvarter, men når jeg færdes i andre kvarterer, er det voldsomt. Det bør stoppe kl. 2.00 i 

weekenderne - få, gamle steder som f.eks. Andys Bar skal fortsat have lov at have fuld natbevilling. Til 

hverdag bør der lukkes kl. 24.00 de fleste steder.

Der er ingen i mit kvarter, så det har jeg ingen erfaring med.

Der er ingen natrestauranter lige i nærheden

Der er ingen så nær, at det generer

Der er må gerne serveres til den lyse morgen, men der er for mange p.t. der har udskænkning, 

Gothersgade er et mareridt tors- fredag og lørdag.

Der er stor forskel på hverdage og weekender - I hverdage bør udskænkningssteder lukke klokken 24:00 

eller 01:00 i Wekender senere.

Der findes ikke udskænkningssteder i mit umiddelbare nærområde.

Der kan godt være enkelte steder med 05.00 tilladelse.

Der må gerne være en differentieret åbningstid for de forskellige typer udskænkningssteder. Problemet er 

at samle en gruppe steder med billige priser, især for de helt unge med sene åbningstider.

Spørgsmålet er dårligt formuleret. jeg har holdning, men min holdning kan ikke afspejles. Find nyt firma til 

spørgeskemaet.

jeg kom til at trykke på " ingen holding" og kan ikke slette dette uden at skulle vælge specifikt tidspunkt

Der skal vel være lidt af hvert. Hvis serveringsstederne ikke holder fod på det ,må bevillingerne 

indskrænkes.

Der skal være både dem der lukker kl. 24 og dem der lukker kl. 05

Det er ikke tidspunktet, der er afgørende, men derimod adfærden.

Det er som nu. Man kan naturligvis sagtens argumentere for, at man i udprægede beboelsesområder (som 

mit) burde lukke kl. 24. Men jeg foretrækker i første omgang at appellere til en større grad af selvjustits for 

stedernes og publikums vedkommende.

det før være helt frit og besluttes af restauratørerne

Eller tidligere

Forudsat at der ikke er noget larm efter kl 22.00.

fra mit synspunkt er det mest med tidlig lukning, da jeg ofte møder 6.30 på job, så skal i seng ved 22 

tiden.

Fredag/Lørdag dog gerne til kl. 2, sålænge det kun gadestøj vi udsættes for

Vi har tidligere haft musikstøj i vores bygning fra et værtshus i naboopgangen - her var vores lejlighed 

plaget af musikstøj alle ugens 7 dage - og dette var ekstremt generende.

Som sagt: Gerne yderligere indskrænkning af åbningstider i løbet af ugen til kl. 11.

Dette måtte også gerne være et krav at serveringssteder min. skal være helt lukket en dag om ugen - så vi i 

det mindste oplever en "fridag"

Gerne tidligere - men er meget afhængigt af hvad det er for et miljø der er omkring "gå-ud-stederne". De 

erhvervsdrivende må have en interesse i at deres gæster ikke generer naboer, men virker desværre generelt 

ret ligeglade.

gæsterne skal gerne kunne komme hjem til deres bolig med de offentlige transportmidler

Hellere 22

So byens natur kan nydes

Bevar Frederiksstaden som et ikke støj område. Andre områder kunne også udpeges

Hellere holde de drikkende gæster inden for så længe som muligt, end at de går støjende rundt fordi de er 

blevet smidt ud før de var parate til at gå hjem.

Hvornår det måtte passe cafeerne

Ideelt burde lukketiderne være som i storbyer som f.eks Wien eller London. Men måske svært at ændre på 

traditioner (der betyder larm natten lang)?

Igen, der skal da være steder folk jan gå hen og hygge sig og have det sjovt. Men lige så snart gæsterne 

bevæger sig væk fra stederne skaber det problemer. Det ansvar kan man ikke fralægge beværtningerne! 



Det må der laves en indsats omkring!!

Ikke et problem, vi har kun et pizzaria, der lukker, når der ikke er flere kunder

ikke muligt at besvare med et tidspunkt for alle.

Inden at gæsterne har forladt stedet bliver der ofte diskuteret, råbt, sagt farvel ude på gaden, så klokken 

ofte bliver 1.00-1.30, før der bliver fred og ro.

Jeg er ikke generet af larm der hvor jeg bor. Heldigvis.

Jeg synes det er rigtigt fint, at steder har sent åbent. MEN det skal være færre steder.

Jeg synes det skal være lidt blandet

Jeg synes ikke at alle steder skal lukke tidligt, men når mange steder i samme kvarter må have 

udskænkning til meget sent, så følger problemerne, som I så fint har listet op i et foregående spørgsmål.

Jeg synes klart at der skal sondres mellem hverdagene, man-tors, og fredag og lørdage, da det er 

afgørende for en acceptabel hverdag at man har fået sovet ordentligt natten forinden. Jeg oplever generelt 

at man i udlandet er mere restriktiv hvilket jeg opfatter positivt. Det gælder eksempelvis tidspunkter for 

udendørsarrangementer (som i udlandet generelt slutter timer førend i København). 

Jeg synes mere det handler om støj foran stederne. I mange europæiske storbyer er det ikke tilladt at tage 

drikkevarer med udenfor efter et vist klokkeslæt. Det hjælper gevaldigt på støj.

Jeg ved jo ikke, om de larmende og fulde folk kommer fra en restaurant eller bar i gaden eller 

ejendommen. 

Men det bør indskærpes, at restauranter ikke må åbne deres vinduer, da de larmer vildt i vores baggård, så 

børnene har svært ved at sove. Og det gælder hele året.

kl 23

Kl 23

Kl. 24 i hverdage, Kl. 05.00 fredag/lør

Kl. 5.00 bevilling bør kun gives til få udskænkningssteder og ikke blive normen. Vanskeligt at foreslå 

bestemt lukketid for alle, da det kommer an på omstændighederne. Der bør foretages grundig 

undersøgelse af området, før der gives bevilling.

Gå- i- byen kulturen har ændret sig meget gennem tiderne. I dag kommer busser fyldt med overrislede 

unge mennesker kørende mod centrum ved midnatstid, hvor de så først skal i byen. Hvis diskoteker 

lukkede kl. 2 tror jeg  kulturen ville ændre sig.

Kl.22.00 når madstederne lukker.

Kommer an på støj og om der lægges op til udeservering i de sene tidsrum...

Lige ved min bopæl er generne relateret til folk på vej, ikke direkte udskænkningssteder.

men egentlig er det svært for jeg mener festen så flytter på gaden og pomktiet gør intet

Men må for min skyld gerne have åbent til senere  hvis de ikke er til den store gene.

De steder de har åbent

Mener jeg må være markeds- og efterspørgselsmæssigt.

Midnat i ugen, 1-2 i week-enden

Nogle lukker tidligt, nogle lukker sent

Om de lukker kl. 05.00 eller har åbent 24 timer i døgnet kan vel være det samme.

samme svar som tidligere

Som sagt sover jeg tidligt, så larmen er over all

Som tidligere nævnt - ingen væsentlige gener i mit kvarter. Generne koncentrerer sig omkr 

middelalderbyen

Synes, der skal være forskel på hverdag (kl 24) og weekend (kl 03). På trods af min alder arbejder jeg 

stadig og vil gerne kunne sove, så jeg er frisk til hverdag.

søndag, mandag, tirsda, onsdag og torsdag burde man lukke kl 24. 

Fredag lørdag og søndag kunne man godt udvide til fx kl 04.00

Så længe de kan holde det indendørs er det ikke noget problem

Sålænge det ikke medfører gener er det ikke væsentligt. Udskænkningsstæder åbent efter 23 bør holdes i 

afgrænsede omåder. Opholde på gader til eksempeltvist rygning bør undgåes for a mindske gadestøj

Udendørs servering bør stoppe ved midnat. Servering indendørs kan naturligvis fortsætte efter midnat.

Vi bor nok i den mere nattefredelige del af indre by. 



Ærgerligt, at der ikke åbnes mulighed for afgivelse af et ønsker ovenfor, der er før 24.00. Servering og 

udskænkning bør ske før midnat, at fulde og råbende mennesker jo skal "afvikles" fra gader og stræder 

herefter og da dette tager nogen tid går der nogen tid efter lukketid før der er ro i kvarteret.

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

01.00 fredag og lørdag

afhænger af hvilken larm det medfører

Afhænger af typen af sted, typen af udskænkning

Da jeg ikke bliver generet af dem føler jeg ikke at de bør ændres fra det nuværende niveau. Men jeg kender 

ikke de nuværende bestemmelser for mit kvarter

Der skul være mulighed for døgnet åben

Det er irrelevant hvornår der lukkes. Det er støj og druk der er problemet ikke åbningtider

Det er mere antallet end det er tidspunktet. Der må gerne være 1 sted der har åbent til 05 - men ikke en 

hel gade fx

Det fungerer fint med kl. 02 i de fleste andre storbyer.

Det kommer an på. Det er problematisk at åbne nye steder i områder, hvor der tidligere ikke har været 

væsentligt natteliv. Men der hvor det har ligget der altid, bør det blive lov til fortsat at være.

Er ikke generet af det så ser ingen grund til at begrænse lukningstidpunkt. Alt andet lige vil det bare tvinge 

folk ud på gaden tidligere til potentielt mere støj og gene. Ved at hold åbent længere kan folk selv 

bestemme når de vil hjem og man får en meget mere flydende afgang, i stedet for at alle bliver sat ud på 

gaden på samme tid og så foresætter festen der

Forskel på hverdage og to-fr-lørdag aften. I hverdagene må serveringssteder lukke 24-01, i weekender lidt 

senere.

grundet søvn mangel - støj

Har mere brug for, at der holdes en vis kontrol med, hvad der foregår - og at for megen larm osv bliver 

stoppet.

helst kl 23

Hverdage er et specielt problem. og børnefamilier har en sælig udfordring.

Jeg bor i Tordenskjoldsgade 25 og der ligger kun en restaurant i gaden, så jeg er meget sjældent generet 

af fulde nattelivs gæster. Derfor er jeg ikke den rette til at udtale mig om dette.

Jeg synes det er fint at Nyhavn har sine tilladelser til sen udskænkning, men der behøver ikke at blive givet 

flere tilladelser

kl 2.00 i weekenden

Klokken 3.00 kunne nok også være ok.......

Når de har lyst til at lukke

Og fx 2 fredag og lørdag

Og så må folk gå hjem, det forstyrrer meget fra maj til oktober med de sene udskænkninger, vi vil jo godt 

passe vores arbejde og få vores søvn, og det er ikke fordi vi er kedelige, men nogen har lært at tage hensyn 

andre gider simpelthen bare ikke, det er også en del af problematikken - vi er mange der altså har boet i 

byen, men der er kommet en holdning et sted fra om, at byen skal være larm 24/7 eller indtil sidste 

festgæst er faldet om- det er af og til ret massivt og tyrannisk den måde folk er hensynsløse - vinduer 

åbne råber kaster med glas .

Om hverdagen gerne lidt tidligere, f.eks. kl. 02.

Så længe der ikke er diskotek/høj musik og råbende fulde folk, hvor jeg bor, har jeg ikke problemer med 

lukketidspunktet.

Så man kan få lov at sove en smule i det mindste, samtidigt med at andre også kan nå at hygge sig og have 

en festlig aften frem til kl.03

Vi bor rigtig mange mennesker i mit kvarter, og mange skal op på arbejde og har brug for ro i weekenden

Vi har  på Gammelholm ingen generende udskænkningssteder.
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Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Jeg er meget enig. Dette er en fremragende idé. Selvom festglade mennesker også har ret til at nyde indre 

by, så har vi de seneste 5 år nået den maksimale grænse for nattefest og larm i gaderne. Det føles som om 

der er Distortion hver eneste weekend. 

Alkoholfrie zoner ville være et effektivt og meget positivt tiltag.

Alkoholfri zone lyder svært at gennemfører og allerede fra kl. 22 lyder tidligt. Men vil være fedt, hvis 

politiet havde lov til at udvise / uddele bøder til alt for fulde folk i visse zoner, så man vil kunne gøre noget 

ved dem der larmer/sviner/generer mest.

Alkoholfri zoner uddybes ikke her? Menes der at folk ikke må drikke på gaden, eller at der heller ikke må 

udskænkes alkohol i hele området?

Jeg tvivler lidt på at det vil hjælpe?

Alternativet kunne være, at der blev oprettet party zoner beregnet på unge mennesker udenfor 

boligområder i København - med tilstrækkelig offentlig transportmuligheder

altså ligesom "open container laws" fra USA? det lyder åndssvagt, og som spild af ressourcer, og en 

undskyldning for at genere hjemløse.

At Kbh. Kom. så samtigt støtter et arrangement som Distorsion viser vel at KK bør en mere et helheds 

orienteret tilgang hvordan det off. rum benyttes.

Betyder det færre, men bedre værtshuse med styr på det omkring liggende boligområde, er det helt iorden. 

Det er ikke byens egne borgere - herinde - der smadrer nattelivet, overhovedet ikke. Folk udefra, der af 

indlysende årsager - nemlig dagens standard for natteliv - er aldeles ligeglade med borgere der bor her.

Den bedste ide der er kommet på bordet ,

Der bør være alkoholfrie zoner i tidsrummet 22.00 - 07.00 i hele indre by. Hvis det kun er udvalgte gader 

og pladser, flytter problemet bare til andre steder.

Der er da meget stor forskel om det er nogen der sidder med en stille øl på en trappesten eller et glas vin 

ved et cafebord, eller og det er shots-druk-opførelse som Sunny Beach - så jeg tror det er noget andet der 

skal til end alkoholfri zoner.

Der er en oplevet tendens til, at selve byrummet i højere grad indgår i nattelivet. Dvs. at i stedet for at gå 

ind på en bar eller lignende står mennesker udenfor og fester - i nærheden af barer.

Der skal tages hensyn til kvarterenes karakter, så de ikke ændres for voldsomt.

Der skal ikke indføres strammere restriktioner, der hvor der altid har været meget natteliv.

Folk ved jo, hvad de flytter til, og har nok tænkt over det. Der er ingen som kan lide, at man trækker 

tæppet væk under dem.

Det bør være unødvendigt, hvis man indskrænker nattetilladelser.

Det er da helt hen i vejret at vi skal køre alkoholfrie zoner?

Det er et spørgsmål om licenser og tilladelser/indsatser overfor private og offentlige arrangementer. 

Indføre en alkoholfri zoner er ikke løsningen. Løsningen er at kommunen tager beboerne seriøst og lytter 

til de mange klager over den kraftigt stigende larm i området. Det overskrider langt larmen i andre bydele.

Det er vigtigt, at vi værner om City, som er en skøn gammel bydel, men vi bor her jo, og det er for mig det 

vigtigste, at byen kan leve og at vi kan leve i den. Jeg har en fornemmelse af at City er blevet en 

pengemaskine med ødelæggende arrangementer i Kgs. Have og Bibliotekshaven. Områder der er oplagt for 

turister. Kgs.Have er nærmest blevet Bellevue om sommeren og Bibliotekshaven helt nedskidt.

Det flytter bare flokken til en anden zone ned ad gaden.

Det kommer nok ikke til at ske i skindergade, men gerne

Det kunne man passende gøre i hele Middelalderbyen, Vestergade og Vester Voldgade, hvor beboelsen og 

husene er så tæt og belastet af den nuværende situation.

Det kunne måske være med til at dæmpe "festen". Jeg tror måske mere på en generel ændring i forhold til 

tidligere og differentieret (med hensyn til dage i ugen) lukketid og færre bevillinger.

Det lyder som en god ide - og det kunne faktisk gøre en forskel.

det lyder som en umulig opgave

Det lyder som et relativt usandsynligt forslag?

Det skal ikke kun være udvalgte steder, men i alle områder

Det synes jeg er for vidtgående og vil bare rykke problemet til andre områder. Begræns i stedet 



åbningstiderne.

Det tror jeg er spild af energi. Det bliver meget svært at opretholde.

Det tror jeg ikke på kommer til at virke. Så flytter man det bare andre steder han.

Det vil gøre byen tryggere

Det ville begrænse støj

Det ville da være en fantastisk idé - men det afholder jo ikke de allerede fulde mennesker fra at passere i 

disse zoner, og råbe og skrige som det gøres i hele Indre by hele natten.

Det ville gå så meget imod vores samfund.. Alle skal have lov at gå rundt med en øl i indre by. For mig 

handler det om at hele Vestergade forvandler sig til destortion torsdag, fredag, lørdag.

Det ville ikke være i orden for dem som kommer til at bo i en "druk-korridor"

Det ville være dejligt søndag-torsdag, men generelt giver det ikke mening i forhold til forretningslivet i 

Indre By, som jo også lever af indtjeningen aften og nat. Vil personligt foretrække at politiet prioriterede 

vigtigere opgaver indenfor kriminalitet, end at de bruger ressourcer på at holde alkoholfrie zoner i Indre By

Det ville være så sejt, hvis det kunne blive en realitet.

Det øger blot belastningen af de øvrige områder.

Indsatsen bør bruges på generelle tiltag.

Dybt uenig, lad dog københavn være københavn.

Enig, men det er jo en idé, som vil være helt umulig at håndhæve!!!!!

F.eks. som i Sverige hvor alkoholindtagelse i det offentlige rum ikke er tilladt.

Fantastisk forslag men utopi. Det vil aldrig blive gennemført. Politikerne tør ikke!

Folk drikker bare hjemmefra, så larmen vil være den samme. Hvis det drejer sig m udskænkning 

medbringer folk bare deres eget. Udskænkningsstederne skal begrænses og åbningstiderne mindskes.

Folk må selv bestemme i det åbne rum hvor og meget de må drikke. Ikke noget dikatorisk og 

overvågningssamfund i dk.

For en gangs skyld virker svenske alkoholregler fornuftige. Her må man have udeservering i klart 

afgrænsede områder. Stop tillige butikkernes salg af alkohol mellem kl. 22 og 07 i samme områder, så 

man ikke bare flytter problemet

Følg op med bøder og patruljer

Gerne i Strædet

Gerne. Druk på gaden er steget mærkbart siden Nettos døgnåbne butik ved Rådhuspladsen er åbnet. De 

unge som er for unge til at gå på bar, køber alkohol i Netto og holder fest i gaden.

Glimrende men hvordan pokker vil I håndhæve det? Gør alt i kan for at modvirke og flytte på den danske 

usunde alkohol kultur! Da jeg var ung røg alle, ingen nu. Så mit håb er, at det samme kan lykkes m alkohol

God ide!

God ide.

Gælder det også ophold ved offentlige bænke på offentlige pladser?

Gør det forbudt at drikke på gaden i det hele taget. Man kan ryge uden for værtshusene, men ikke drikke. 

Det vil dæmpe støjen enormt.

Hellere gøre andre ting fx sport og sundere livsstil attraktive end etablere forbud. Ingen alkoholfrie zoner - 

det er op til folk selv. 

Flyt de larmende og store begivenheder længere ud af byen. 

 

Pop-up og lign. i gader i indre by, bør der ikke gives tilladelse til! Ud af byen.

Her har man som beboer ikke er chance for at sige til eller fra eller flytte ud af byen den dag. 

Det er stærkt støjende med megafoner og musik. Desuden er fortov stadig farvet i kulørte farver i 1 år 

efter, der ikke kan gå væk! Er det grafitti/hærværk og hvem er ansvarlig?

Helt sikkert NEJ NEJ NEJ!!

Hm, det ved jeg ikke helt, hvad jeg synes om..

Hmm. Men hvor skal det være tilladt og hvor skal det ikke være tilladt? Hvis man forbyder noget nogle 

steder, rykker man så ikek bare problemet..?

Hvad vil det hjælpe med endnu flere forbud?

Hvilken df klovn har sagt det, at hade mennesker er ikke en rettighed for df'er 

stop nu

Hvis der menes, at man mindsker antallet af restaurationer i udvalgte områder så enig



Hvis man flytter ind til indre by, så må man også kunne tænke sig til at der nok vil blive drukket og larmet 

en del. Det skal ikke være sådan at dem der flytter ind i kvarteret er dem der kommer til at diktere hvordan 

kvarteret skal være. Hvis man ikke kan klare mosten så skulle man bare have købt en lejlighed på østerbro 

eller vesterbro

Hvordan i alverden vil man sørge for at et forbud bliver overholdt?

Hvordan skal det håndhæves og hvordan sikres det at de der drikker alkohollen ikke blot finder nye steder?

Hvordan skal politiet forvalte det, uden yderligere konflikter?

I den forstand, at så vidt jeg husker så må man slet ikke indtage alkohol i det offentlige rum, og da slet 

ikke fest og fuldskab. Derfor synes jeg ikke man skal indføre sådanne zoner, hvis det bare betyder at andre 

zoner bare bliver mere belastet. P.s. Hver gang jeg  har udenlandske gæster på besøg i forbindelse med 

arbejde, så er de meget chokerede over at se hvordan alkohol indtages i store mængder i det offentlige 

rum - og det ofte af meget meget unge mennesker.

I den grad at alle parter tager hensyn kan man godt have et godt mix af butikker, cafeer, barer og 

beboelse. Det havde vi i rigtig mange år i Nørre kvarter, da der kun var 21 bevillinger i alt. Zoner vil skubbe 

problemerne hen i andre kvarterer og potentielt gøre de alkoholfrizoner til investeringsområder, hvor 

almindelige mennesker ikke har råd til at bo. Tilgengæld skal der mere kontrol til og 

bevidstliggørelse/nudging om hvordan man opfører sig i byrummet. evt med skilte med ordensregler og 

oplysninger om beboelse.

I det hele taget bør man i større omfang afskære alkohol fra bybilledet, i samme stil som man ser i mange 

byer i Europa, hvor det ikke er tilladt.

Danmark skal tage nogle erfaringer fra disse lande.

Ideen med jomfru ane gade i Aalborg er god. Man kunne ligeledes have 2,3 måske 4 områder i indre by, 

hvor der var 5 bevilling, så ikke alle bliver generet

Interessant og se hvad der kommer ud af det, men er generelt ikke tilhænger af forbud på den måde. Tror 

ikke helt det er løsningen.

Det handler jo om at de folk der går i byen, ikke helt kan styre deres brændert.

Man burde kigge på forældrene måske ?

Ja det lyder lidt radikalt, men nogle steder i byen er det ikke længere sjovt at være. Så jeg kunne godt 

tænke mig at politiet var lidt mere på gaderne og sikrede at folk opførte sig ordenligt, eller i det mindste 

oplevede de gener vi har, så der kunne blive gjort noget ved det. Det er jo så galt at man kan føle sig utryg 

på Nørreport St. om natten. Så hvis politiet vurderede at alkohol fri zoner var det eneste der virkede, så må 

det være en mulighed.

Ja. Dat ser altså ofte grimt og snusket ud med folk, der sidder og drikker på gade rog stræder.

Jeg antager, at det gælder udskænkning/salg af alkohol i en alkoholfri zone - og ikke om fuld mennesker 

må opholde sig der.

Ved at indføre zoner, risikerer man, at folk dermed koncentrerer sig andre steder, hvor man godt må - og 

så er problemet måske større der.

Jeg er modstander af en idé om deciderede alkoholfrie zoner, idet det er min opfattelse, at dette givetvis vil 

kræve for store ressourcer at implementere og håndhæve set ift. evt. gavnlige virkninger. Sæt hellere ind 

med støtte til Natteravnene eller andre grupper i nattelivet, der kan gå omkring i nattelivet og spotte samt 

lægge en dæmper på festfolkets støjniveau og gemytter efter behov.

Jeg er noget skeptisk overfor om det vil gøre en forskel. I det omfang folk drikker af flasker og medbragte 

glas på gaden, kan det hjælpe på støj og glasskår, men jeg ville have troeat det kun var i begrænset 

omfang. Samtidigt er det ret vidtgående og skal håndhæves, hvilket nok er dyrt.

Jeg forstår ikke forslaget - Mener I at man vil skilte med, at hvis "du er beruset, så må du ikke færdes her" 

- eller at der i visse områder ikke må være udskænkningssteder, der serverer alkohold i tidsrummet? Begge 

dele er urealistiske.

Jeg forstår ikke synspunktets konsekvens

Jeg havde ikke tænkt på denne mulighed men det vil være især passende omkring Rådhuspladsen.

Jeg mener ikke det giver mening med "udvalgte gader"

Det flytter bare problemet til de øvrige gader

Jeg synes alkoholfrie områder er noget fis. Selvfølgelig må indtage alkohol på gaden i København. Vi er 

ikke Norge. Men synes det er fint der er krav til barer og diskoteker.

Jeg synes ikke umiddelbart at det er nødvendigt at lave alkoholfrie zoner - og er ikke sikker på om der 

herved henvises til, at der ikke må udskænkes alkohol, men jeg så hellere, at folks adfærd på gaderne blev 

reguleret i samarbejde med politiet, så folk ikke er meget højlydte og går rundt og råber og skriger på 



åben gade uden at der bliver grebet ind.

Jeg syntes ikke at man skal forskåne bestemte steder i byen og så overbelaste andre steder, så har vi bare 

en situation som USA hvor der er nogle steder man ikke skal færdes, hvis man da ikke vill have en gang 

tæsk.

Vi ved allerede at som tingene er har københavns kommune allerede skabt en party zone og dermed 

ødelagt store dele af indre by, folk fraflytter og nye ønsker ikke at investere i nogen bolig der. 

Hvis der skal være et antal bare i byen så sig heller at der kun må ligge en bar hvis der ikke re nogen andre 

i miles omkreds, så bliver naboerne ikke så hårdt belastet, og får de klager fra beboerne, så får de frataget 

deres bevilling.

De barer vi har, griner os bare op i ansigdet, og gør ikke det fjerneste for at tilgodese de øvrige beboer i 

ejendommen. mht. at holde styr på deres kunder og bede dem om at dæmpe sig at gøre rent på fortovet 

efter lukketid. mm.

Jeg tror ikke DET hjælper.

Jeg tror ikke på at de unge mennesker vil drikke alkoholfrie drikkevarer, der vil også blive indtaget stoffer, 

hvad skulle de ellers lave fra 22-00 - 07.00

Jeg tror ikke, det er urealistisk - eller måske ønskværdig. Det burde være muligt at have en by, hvor folk 

kan konsumere alkohol på en civiliseret måde!

Jeg tror, det er stoffer, der er værst. Såfremt, der ikke bliver serveret alkohold, vil publikum i endnu større 

grad, end det allerede forekommer, medbringe egen spiritus.

Jeg tænker, det så bare bliver værre, de andre steder

Jeg ved ikke om det er løsningen. Men skønt om man kunne sove i dette tidsrum.

Kan ikke se formålet

kender  ikke  konceptet med  alkoholfri  zoner--  der bliver ikke mindre svineri ved at der  er mac  donals 

uden alkohol

Kunne være et klart signal at sende om at bryggerier etc. Ikke skal kunne frit hælde alkohol i danskernes 

gab alle vegne med myndighedernes velsignelse. Alkoholisme er en dyr folkesygdom og hvis man den vej 

ind vil sende et signal om hjernen ikke behøves at blive syltet i sprit ved enhver given lejlighed bare fordi 

det billigt eller til rådighed. Så ingen alarm herfra.

L

Lidt for restriktivt

Lyder interessant.

Lyder måske som potentiale til at belaste andre områder yderligere

Lyder som en god ide

Lyder som Sharia og indskrækning af ens frihed, enkelte mennesker kan jo godt styre, deres brandert!

Lyder som sød musik.

Man bør gøre som udlandet- ingen alkohol i gaderne. Kun på barer og diskoteker. 

Det er fair, og vi får en flottere by til vores turister, som vi lever højt på. 

Jeg ville sige gader generelt.

Man skal aldrig blive kategorisk. Det kan antag en ekstremistiske form, som jeg aldrig vil støtte!

Man skal ikke regulere med forbudszoner, så hellerer sprede bevillingerne geografisk. Man skal acceptere 

at folk går på værtshuse, når man bor i byen.

Man skal tage fat i problemets kerne og sørge for, at steder med bevilling overholder reglerne, ikke larmer 

for meget etc. Der er ganske udmærkede regler i forvejen, problemet er, at ingen sørger for, at de bliver 

overholdt. Politiet har jo i forvejen ikke ressourcer til at udføre det arbejde, de skal i nattelivet, og at 

pålægge dem dette er bare endnu en tom gestus fra kommunens side, som der ikke er nogen grund til at 

tro, kan overholdes. Hvis der skal bruges sådanne ressourcer, så brug dem dog på at sørge for, at de 

allerede eksisterende regler overholdes og at hele byen er beboelig, i stedet for at udvælge "stillezoner". 

Skal vi så alle flytte derhen, fordi alle de andre dele bliver endnu mere uudholdelige eller fordi der så ikke 



gøres noget ved problemets kerne i de andre dele af byen? Der er næppe plads til os allesammen der! Hele 

byen skal være beboelig, sådan som den var indtil for en 7 års tid siden! Og det gøres ved at føre tilsyn og 

ved, at udskænkningsstederne ved, at de bliver lukket, hvis ikke de sørger for at holde ro og orden og 

følge reglerne til punkt og prikke.

Meget enig på den måde at politiet - eller anden myndighed hvis de ikke magter det/reelt har ressourcer til 

det - skal holde ro og orden overalt hvor der også bor mennesker eller færdes ikke-fulde mennesker

Men hvem følger op på praksis? Hidtil har vi ikke mærket meget til politiets medvirken  - og de 

udefrakommendes drikke-adfærd kunne vel ligeså godt praktiseres, hvis bevillinger blevet udstedt til 

almindelig underholdning  i de forstads-kvarterer, de kommer fra?!

men vil det ikke være håbløst svært at håndhæve?

Mener ikke det vil have nogen virkning og da politiet ikke er synligt til stede i City bliver  disse zoner 

oversete - ligesom så mange andre forbud!

Måske en god ide, men hvem skal håndhæve den? Man må ikke køre over for rødt, men hver dag ser jeg 

mindst 15, der ser stort på den regel. Cyklister i gågaden osv osv

Måske i tidsrummet 24.00 - 08.00

Måske kan man lukke nogle stræder, f.eks. Peder Hvitfeldts Stræde - der hvor barerne og diskotekkerne 

ikke findes - for passage om natten? Eller, få "Natteravene" til at opdrage de fulde mennesker til at opføre 

sig bedre, når de passerer under vinduerne på beboelses ejendomme?

Måske kunne tidsrummet være fra 24:00-7:00

Når der ikke serveres alkohol, så er der ikke så meget larm og heller ikke så mange mennesker. Det vil 

skabe betydeligt mere ro i gaderne.

Omend jeg ikke forstår, hvad der menes med en alkoholfri zone....

Omkring bus, metro og S-tog stationer.

Politiet har jo aldrig tid til opretholde de regler der er i forvejen, men god ide.

Politikerne undre sig over, at de såkaldte "kultur turister" som lægger mange penge i andre landes 

hovedstader undgår København, grunden er det ekstremt voldsomme natteliv.

Problemet er håndhævelse: Er det umaget værd? Hvad siger politiet?

ser ikkke formålet men enkelte steder/pladser. Det er en generel holdnings ændring der skal til

Set det  i Australien og NZ - det fungere

Sjov tanke, men tror ikke, at jeg helt kan gennemskue, hvilke konsekvenser det ville få - en død midtby og 

så kunne nattelivet foregå rundt om, såsom Nørrebro og Vesterbro? Den tanke er jeg ikke helt vild med......

Som vi så skal bruge politiets sidste resourcer på at håndhæve? Det virker helt godnat og hvis der er noget 

folk reagerer dårligt på så er det totale forbud. Det tror jeg ikke på kan gennemføres. Men færre 

natbevillinger samme sted? Det er måske en start.

Stik imod vores kultur

Syntes det virker lidt vildt ligefrem at have alkoholfrie zoner - hellere færre barer i samme gade så det ikke 

går helt amok

Så koncentrerer det sig uden for disse zoner i stedet

Så længe politiet er en by i det østlige Ukraine har udsagnet ingen relevans

Så meget gerne at indtagelse af alkohol på offentlige gader og pladser uden særlig tilladelse bliver helt 

forbudt.

Tror aldrig det vil blive overholdt.

Vi ser aldrig en betjent her i kvarteret, De er alt for få i forvejen.

Ved at indføre noget sådant øges risikoen for at koncentrationen af fulde folk stiger på andre pladser og 

gader.

Ved ikke hvad der præcist menes her.

Ved ikke om det har nogen egentlig virkning.

Vi i indre by er i den grad udsat for at der skal være fest hele året. Syntes det ville være helt i orden at der 

var tidspunkter hvor man fredede div. områder. Lidt i stil med populære dykker destinationer hvor 

myndighederne giver koralrevet en chance for at bestå og lidt fred. 

Byen er historisk men er ved at blive pisset væk.. Hvad positivt bidrager de værtshuse med i en så smuk by 

som indre by?? De misbruger den i sjælden grad med mandat fra Københavns Kommune. Kom ind i 

kampen og bevar vores smukke og historiske by før noget så fattigt som bar'er og diskoteker udsætter 

den!

Vi lever jo ikke i et totalitært diktatur - endnu.

Vi skal da ikke have et anti-alkohol-politi, så længe alkohol er lovligt!



(Jeg drikker ikke.)

vil være meget svært at hånhæve

Metropolzonen

Uddyb gerne:

Bryder mig ikke om forbud eller alkohol frie zoner, men synes at det er ærgerligt at alkohol fylder så meget 

i vores kultur

Det er et unødvendigt og dyrt tiltag at indføre og vedligeholde på et i forvejen belastet politi.

Enig, hvis det for eksempel ikke gælder området 'inderste del af byen'

Folk kommer ikke til at overholde et sådan forbud.

Hellere en forhøjelse af aldersgrænsen for at drikke og helt unge ikke færdes fulde i byen. Jeg ville gerne 

have alkoholforbud også privat for unge under 18.

Hvad mener I med alkoholfrie zoner? Må der ikke være udskænkningssteder? Må man ikke drikke en øl på 

gaden de steder? Eller?

Hvordan kommer du så hjem hvis du har fået noget at drikke og skal gennem netop en alkoholfri zon e

Ja, gerne måske gå skridtet videre ligesom i Malmø hvor du ikke kan drikke udenfor undtagen på bestemte 

områder hvor der er opsyn

Jeg mener ikke at det stemmer overens med det at være en (lille) storby/hovedstad som København, at man 

begrænser det sociale livs rum for indbyggere og besøgende - også selvom noget af det liv sker om natten.

Jeg ser hellere, at der indføres et forbud mod indtagelse af alkoholiske drikke på offentlig vej

Måske fra 02-07 men meget tidligt med kl 22

Spændende initiativ

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Der bør i stedet føres kampagner mod det overdrevne alkoholforbrug.

Der er måske behov for det nogle steder i indre by - i Nansensgade kvarteret er det efter min mening intet 

problem.

Det er en unødig indgriben,. Folk kan godt sidde stille og roligt med en øl - det er ikke alkohollen der er 

problemet, men den respektløse adfærd fra enkelte individer.

Det er ikke det politiet skal bruge deres energi på. Vi skal i stedet lære folk selv at tage ansvar fx via 

alkoholundervisning og medansvar for hinanden

Det er jo ikke kun folk der indtager alkohol der larmer. Rygning, dans, hjemløse der sover på gaderne.

Politiet skal bruge deres ressourcer på  at skabe en tryg by.

Det er noget pjat. Selvfølgelig skal folk have lov til at drikke en øl udenfor eks. om sommeren. Der bør 

sættes ind over for folk, der larmer og sviner, men ikke folk, der tager sig en øl en lys sommernat i god ro 

og mag.

Det har jeg svært ved at forestille mig som en mulighed.

Det kunne være fint med et 100% alkoholforbud i hele KBH og forstæderne, men vi lever jo ikke i 

Rusland???

Det lyder som en interessant ide. Et alternativ kunne være at prøve at opdrage lidt på de mennesker, der 

råber. Det er tit den yngre aldersgruppe, der ikke tænker på andet end de selv har det sjovt.

Det lyder som et spændende forslag, men hvis der så skal bruges en masse ressourcer på at håndhæve, at 

det følges, så tror jeg, det er dumt. Eller gælder det alene om der gives lov til at udskænke alkohol i de 

områder? Hvis man lavede pladser og gader, hvor der ikke blev serveret alkohol, men hvor man kunne lave 

en social indsats med en sjov eller kreativ proces med fokus f.eks på de yngre unge i nattelivet, og på at 

værre sammen om noget andet end alkohol, så synes jeg, det kunne være en god ide.

Det synes jeg er er meget udansk forslag. Forbud der kan være svære at opretholde kan aldrig være en god 

løsning.

Det ville da fjerne en hel del af det spænende ved at bo i en storby

Det ville da være rart med oaser uden alkohol, men ikke som en begrænsing for de steder der er nu, altså 

hvorvidt de må servere alkohol eller ej. heller blot en gade eller et hvilested hvor der ikke må drikkes

Det virker lidt overdrevent

Dette vil ikke kunne håndhæves.



Politiet er i forvejen ikke tilstede i tilstrækkeligt omfang i nattelivet.

Yderligere opgaver til Politiet vil blot bidrage til manglerne.

fleste uhensynsmæssige handlinger stamer fra alkoholholdige drikkevare.

For megen kontrol

forbud vil kræve kontrol, og jeg synes Politiet skal bruge deres tid på alvorligere former for kriminalitet. 

Rygereglerne har betydet et større alkoholindtag i fri luft, måske skulle man tillade rygning på 

udskænkningssteder der er større end de nuværende 40 m2

Fuldstændig langt ude forslag. Lad folk drikke alkohol når de vil. Det er befriende at kunne drikke en øl på 

gaden uden at skulle risikere at få en bøde som eksempelvis i andre storbyer i verden. Politiet har også 

langt vigtigere opgaver at tage sig til end at opretholde et alkoholforbud om natten i København. At kunne 

drikke en øl på gader og pladser i København er, mener jeg, et undervurderet 'brand' for turister og andre 

udenlandske besøgende der fortæller lidt om danskernes frisind og hygge.

Har politiet tid til at opretholde dette? Hvis ja, så synes jeg de skal patruljere noget mere på Nørreport 

station området!

Hvad dækker det alkoholfri over? Udskænkning eller fulde folk? Generelt er jeg modstander af et sådan 

forbud, omend jeg også synes, der bliver hældt alt for meget alkohol igennem i gader som Gothersgade og 

Vestergade

Hvad menes med alkoholfri Zoner ? Ingen udskænkning ?

Hvis der med alkoholfri menes ingen udskænkning, så ja, enig

Hvor? Gader der allerede ligger barer på?

Hvorfor ikke i samarbejde med borgerne, dom bor i områderne og bliver generet?

Håbløst forbud. Man skal fordele menneskene til andre dele af byen, så det bliver et mindre problem på de 

hårdest ramte steder.

I kan ødelægge København fulstændig

israels plads, ørsted parken

Ja, på FÅ udvalgte pladser, f.eks. Nytorv/Gammeltorv, Nørreport Station, og faktisk også på kvarterets 

største plage: Dronning Louises Bro

Jeg forstår ikke hvad I mener med alkoholfrie zoner , hvis i mener at folk ikke må stå og feste udenfor 

beværtningerne, tror jeg at politiet får travlt, det lyder ikke umiddelbart som en god løsning, politiet har pt 

ikke tiden og så er det dem der bliver kimet ned og kritiseret hvis det ikke fungerer. kommunen giver 

bevillingerne så det er dem der primært må løse problemet, Sorry med det forslag lyder som om i kaster 

bolden videre

Jeg kan forstå på problemstillingen, at dette kan være et problem for de, der bor ved pladserme.

Personligt mener jeg, at politiet har nok at gøre, uden at skulle holde fulde folk fra designerede pladser.

Jeg kan godt følge tanken/idéen, men jeg tror at politiet, som har nok at gøre, vil få for travlt med at 

opretholde forbudet. Indsatsen vil næppe stå mål med problemets omfang. Politiet skal fokusere på dem, 

der ikke opfører sig ordentligt i byen. Ikke på alle, der drikker alkohol.

Jeg synes i det hele taget at alkoholindtaget i det offentlige rum bør indskrænkes. Det er selvfølgelig en 

balance for det er også fint, at man kan nyde alkohol i parker og på pladser. Men det har taget overhånd.

Jeg tror ikke på restriktive tiltag af denne art - vil folk drikke gør de det. Problemet er som udgangspunkt 

er det folks opførsel der spænder ben for at det er tåleligt at opholde sig ude på gader og stræder når 

bølgerne går højt. Desværre.

Kan forestille mig, en krævende politi indsats for at overholde det... tænker der er vigtigere ting, de kan 

tage sig til!

Meget ikke-københavnsk og udansk i et alkohol tolerant land som DK. Det vil koste resourcer fra politiet at 

kontrollere. Lyder som et skrivebordsforslag hvor man forestiller sig at fulde mennesker ikke ville gå inde i 

en alkoholfri zone. Det er jo ikke de lokale beboere der drikker, som det kan ses i andre urbane 

sammenhænge. Det er mit indtryk at det er folk der kommer ind fra forstæderne som drikker og vil slås. Så 

er der bander fra Nørrebro/Tingbjerg og udenfor København der vil slås - me de drikker jo ikke !!! Et 

alkohol forbud lyder umiddelbart helt skudt ved siden af, det ville være interessant at få forelagt bevis på 

effekt fra andre sammenlignelige byer/kulturer.

og hvordan har I så tænkt jer at håndhæve det ?!

Ressourcerne har nok mest gavn af at blive brugt andetsteds.

Støtter klart op om en strammere kontrol, men ved ikke om et forbud mod alkohol i zoner er en god 

løsning. Omvendt, hvis der er gode argumenter for, jeg ikke er bekendt med, så fint.

Svenske tilstande, hjælp.



Så længe det er ud til gaden generer det ikke mig

Tror det bliver utrolig svært at kontrollere

tror ikke det er muligt uden kæmpe resurser og de skal bruges på vigtige ting end at opdrage

unge

Tror ikke så meget på forbud som kultur - og forventningsafstemning. Det handler vel om, hvad man 

'lægger op til', at byen kan bruges til

Tvivler dog på at det er realistisk at gennemføre. Kan forestille mig at der er segmenterer der vil sætte en 

ære i at bryde det. Der skal en holdningsændring til.

Vanvittigt at bruge ressourcer på specielt politiets

Ville være dejligt!

Ærlig talt, så er vi over i svenske og norske tilstande, det bryder jeg mig bestemt ikke om. Bilfrie tidsrum 

derimod, ja tak!

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Alkohol er ikke problemet, men tværdimod den måde hvorpå alkohol er accepteret i det samfund som vi 

lever i. At man gang på gang ser unge mennesker se sig fornøden til at drikke sig fra alle sanser og fornuft, 

det må være det største problem. Alkohol er så gens en del af ungdomskultur i Danmark, og mange ser 

ikke noget alternativ for at være social accepteret, end at drikke mere end man burde.

Byen skal leve og der skal være både støj og ballade. En by der ikke lever gider folk ikke at bo i.

Det er ikke alkoholen der laver ravagen. det ealkohol og stoffer sammen, så glem det.

Det er ikke det største problem i byen. Der er andre problemer der er vigtigere!

Fx trafikken ved Fredens bro der er ude SF kontrol. Nørrebrogade der skal åbnes helt for trafik!

Eller lav betalingsring eller cityring.

Helikopterens larm er generende og de trafikale forhold er frygtelige ved fredens bro og øster søgade. 

Spred trafikken ud så den ikke centreres et sted. Mindst gener ved fodboldkampe og lad fodboldklubberne 

betale for at holde orden. Mere politi på gaden flere ressourcer til det så de ikke kun går til bevogtningen 

af franske og jødiske skoler mv og til fodboldkampe.

Fulde folk i byen vil der altid være. Der kan bare gives højere bøder for uorden og stilles skilte op.

Det er umuligt at håndhæve. (Politiet har vel vigtigere ting at tage vare på?)

Det ikke om, at vi skal lave regler for folk, når vi samtidig opfordrer og tilskynder folk til, at drikke mere 

billig sprut i form af disse mange billige barer for unge, som der bliver givet bevilling til. Skær ned på disse 

low budget steder, og spred dem mere ud i byen, så løser problemet sig selv.

Det kommer an på, hvor det er, men generelt er der for mange fulde menneske i byen i weekenden.

Det kunne være dejligt, men måske svært at håndhæve.

Det må koste så mange ressourcer som kunne bruges bedre

Det skal politiet ikke bruge tid på at håndhæve.

Dybt urealistisk og for meget detailregulering.

En uskik at i lave særlige zoner af enhver art. Politiet, som vel skal håndhæve det et evt forbud, er jo ikke 

ligefrem kendte for deres objektivitet, jf visitationszonerne!

For det første tror jeg simpelthen ikke på at det vil kunne implememteres. For det andet er det spild af 

politiets ressourcer, især når man tænker på hvor meget pres de er under for tiden. Og for det tredje er det 

nu engang et vilkår i en storby at der er et natteliv, hvilket også indebærer at der er fulde mennesker på 

gaderne i weekenden

Gælder det for restauranter og beværtninger? Eller på fortov og pladser. Hvis det er for borgere, der ikke 

må gå med en øl i hånden, er det urealistisk. Kan ikke se hvordan det kan håndhæves. Er folk fulde fatter 

de da ikke hvor de går. Og er for øvrigt ligeglade. Det er stof- og drukkulturen blandt de unge der skal 

sættes ind overfor. Stofferne er langt farligere end alkoholen.

Har ikke hørt om ideen før og tænker at dt vil vre svært at håndhæve på fornuftig vis

Har svært ved at se hvordan det skulle kunne fungere i praksis samt at jeg synes at politiet har langt 

vigtigere opgaver at tage sig af

Hvad er en alkoholfri zone?!?! 

Adgang forbudt for berusede? 

Forbud mod at medbragt øl udendørs? 

Forbud mod erhvervsmæssig udskænkning? 



Spørgsmålet er misledende og lugter langt væk af en skjult ny-puritansk dagsorden, hvilket er usmageligt! 

Stil spørgsmål åbent, ærligt og sagligt!

hvad skulle det hjælpe? 

det flytter bare problemet til andre områder og derved til gene for nogle andre end måske mig selv.

Hvordan i alverden skulle det lade sig gøre ?

Hvordan skal alkoholfri forstås? Ingen udskænkningssteder? Ingen kiosker? Forbud mod at indtage alkohol 

i det offentlige rum?

Hvordan skulle det håndhæves ?

Hvorddan vil en Zone fraholde folk i at trave rundt i indre by med øl i poser og pisse op og ned af folks 

døre? Zonen skal være enormt stor før det vil fungere...

Jeg kan stærkt tilslutte mig dette.

jeg r usikker på hvilken effekt det tænkes at have? Hvis folk først er ude og er begyndt at drikke tror jeg 

ikke det vil have meget effekt - kun skabe yderligere behov for at holde opsyn og lave tjek.

Jeg synes at der er flere og langt vigtigere politiopgaver end at holde øje med om folk drikker alkohol eller 

ikke.

Jeg ved ikke, hvad der menes med en alkoholfri zone. Betyder det, at der er steder, hvor der ikke må være 

beværtninger? Eller betyder det, at der er steder, hvor man ikke må gå med en øl i hånden? Det tror jeg 

nemlig kan være meget svært at kontrollere. Og synes måske heller ikke, at politiet skal bruge energi på 

det. Så synes jeg faktisk hellere man skal begrænse antallet af natbeværtninger.

Lav nogle steder udenfor indre bys bolugområder, der tiltrækker de unge

nej tak til "sharia-zoner"

nejnejnejnej

Svært - da jeg ikke kan se, at der er politiressourcer til dette - og et forbud, der ikke kan effektueres , 

giver ikke mening - det vil i så fald alene være symbolpolitik

Så kan folk få nattesøvn. Flyt byen og barerne til Papirøen!!

Tror det er svært

Tænker ikke at det er så realistisk at politiet skal kunne gøre dette. 

I mine øjne synes jeg ikke det er det værd - og tænker at resourcerne kan bruges bedre. 

ved ikke om det løser problemet

Vores politi har rigeligt andet at lave.

Østerport

Uddyb gerne:

Afhænger af om det bl.a. Er et beboelsesområde

Det kommer an på hvad det indebærer. En alkoholfri-zone giver vel kun mening hvis det er fordi man 

mener de støjer -> og så kunne det lige så godt være en støjfri zone. Det kan jeg ikke afvise der kan være 

behov for nogen steder hvor folk følger sig meget generet. Jeg tænker dog at når man først indfører sådan 

noget kan man hurtigt få en glidebane hvor alle generede borgere ringer ind for at få DERES gade fritaget 

for andre mennesker.

Det virker som et meget bøvlet tiltag, der ville kræve uforholdsmæssigt mange ressourcer at prøve 

opretholde. Derudover er det også et skråplan at begynde regulere om den slags.

Jeg forstår ikke helt hvad alkoholfrie zoner betyder? Så hvis jeg bor i en alkoholfri zone, må jeg ikke går 

rundt fuld der?? Er det fordi, folk opholder sig på gaden, og skal derfor eskorteres væk? får de bøder? Eller 

betyder det, at der ikke må være barer eller klubber? Jeg føler ikke, at jeg kan udtale mig om det, når jeg 

ikke ved hvad det indebærere.

Også narkotika - og hashfri - tak

På rejser har vi oplevet, at man netop har indført alkoholfrie zoner (senest i New Zealand og Australien har 

vi oplevet det). Det giver en ro i forhold til spontane fester, som kan genere nogle.

Tror ikke på at det administreres! Tænker at politiet har vigtigere gøremål

Ved i alverden betyder det? forbud mod at drikke på gaden? eller mod servering i restauranterne? ja til det 

første og nej til det sidste.

Virker umiddelbart svært at håndhæve i det lange løb

Frederiksstaden og Nyboder



Uddyb gerne:

- utopisk, for meget administration. . . Når mahiuana'en bliver legaliseret, vil folk få en anden slags, langt 

mindre agressiv bandert eller slet ikke behøve drikke særlig meget. Men indtil da: nogen steder må jo være 

ventil-steder for menneskers momentane frisættelser af mere eller mindre klædelig karakter.

- meget enig, hvis det betyder ingen udskænkning i disse zoner, men man kan jo ikke forhindre folk i at gå 

rundt i byen hvor de vil, dvs drikke ét sted og gå et andet sted hen bagefter.

1. Det flytter blot problemet til andre dele, hvor det så bliver større fordi der er flere samlet.

2. Det er ude af proportion at blande politiet ind i dette! Hvor skulle disse zoner i givet fald være? Der har 

været udskænket alkohol i København stort set siden første spadestik. Hvis man ikke er til natteliv, kan 

man flytte ud i forstæderne - at bo her i Indre By er for folk der elsker alle sider af livet i Indre By!

Alkoholfrie zoner??

Almindelig fornuft er vel bedre!

Alt for vanskeligt og dyrt at kontrollere og administrere. Derudover rykker alkoholproblemerne bare andre 

steder hen! (Not in my own Backyard problematikken!!!)

Betyder alkoholfrie zoner at der ikke må finde udskænkning sted eller at folk ikke må være berusede i dette 

område - og hvordan skulle nogen af delene kunne forhindres ?? Spørgsmålet bør nyformuleres eller 

uddybes !

Bliver for rigidt og hvordan skulle man kunne håndhæve det?

Og det vil ramme flertallet af fredelige folk, som vil nyde et glas rødvin i ro og mag på en cafe eller bænk. 

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

Der er nogle steder, som er særlig slemme.

Dér kunne det måske afhjælpe problemet med for megen tumult.

Muligvis vil et sådant forbud blot flytte problemet til andre steder.

Derimod synes jeg at Politiet skal opretholde loven med udskænkning af drikkevarer til børn u. 18 på 

byens diskoteker og spillesteder. Vi har to børn (den ene 17) de siger der aldrig er razzia. Desuden føler de 

de lukker alt for mange ind - vel kun indtil ulykken sker!

Det bliver svært at administrere. Dertil er det at folk sidder og sludre med en kold øl, ikke et problem. Det 

er omfanget. Før o5-bevillinger under Bondam blev frigivet, fra Klosterstræde et hyggeligt sted. Dette på 

trods af at folk sad roligt på Grå brødre med et glas eller en øl. Det er 05 bevillingerne der hiver et meget 

ungt publikum ind, og dermed opstår svineriet, og balladen.

Det bliver svært at gennemføre. Forbud skaber ofte trods og modstand.

Det bliver vist umuligt at håndhæve.

Det drejer sig om at mindske koncentrationen af sammenlignelige udskænkningssteder på små områder.

Alkoholfrie zoner vil ødelægge byrummet

Det er der intet behov for.

Det er en udmærket ide, men vil aldrig kunne lade sig gøre. Og når man tænker på de prioriterede 

ressourcer i forb. med politiet - ja så kan enhver jo sige sig selv at det aldrig ville kunne sættes i værk. 

Politiet hjælper næsten ikke borgerne i forveje så.........

Det er også en af attraktionerne ved en storby, at have åbne barer og restauranter, det er vigtigt med 

hyggelige spisesteder, lækre cafeer og folk der nyder bylivet og steder man selv som beboer i byen ønsker 

at besøge,- så alkoholfri zoner er at gå i en forkert retning.

Det er op til den enkelte at undersøge hvilke områder, man vil omgås/bosætte sig, såfremt man ikke vil 

indfinde sig i støjen

Det er pjanket...  hele neddrosle bevillinger. Ovenstående forslag vil blot presse "alkoholzonerne" endnu 

mere

Det findes i flere andre vestlige lande, og fungerer fint. Måske vil det også have den effekt at støjen 

begrænses til hvor alkoholen indtages, og det generelle støjniveau sænkes.

Det hører med til at bo i byen

det kan alligevel ikke håndhæves, så det er utopi

Det kan jo ikke håndhæves!!!

Det kan næppe lade sig gøre. Giv fri, men skrid ind, når det bliver for meget,

Det kan vel betyde at 'festen' blot rykkes fysisk.



Det lyder formynderisk og hvordan skal det håndhæves?

Det vil alligevel ikke blive overholdt. Politiet skal koncentrere sig om kriminalitet og sikkerhed

Det ville da være fantastisk. Som det er nu opfordres helt unge børn til at drikke sig i hegnet. Jeg tror det 

bliver et problem på længere sigt - vi skaber en alkohold kultur med uforbeholdende meget druk. Der er 

ofte børn der ligger bevidstløse i gaden....

Det ville være godt, men det vil være endnu en regel, som man hverken har viljen eller evnen til at 

håndhæve.

Det virker meget vanskeligt at håndhæve. Og det er vel ikke alkohol i sig selv der er problemet men den 

måde folk opfører sig på i det offentlige rum. Jeg bruger selv nogle af byens "Gå-ud-steder" men opfører 

mig hensynfuldt, også selvom jeg har drukket alkohol.

En brandert er noget man bærer rundt på, den er ikke stationær :-) Tvivler på dette foreslag har nogen 

effekt, udover ekstra administration og dertilhørende omkostinger i offentligt regi - Nej tak

Er ikke muligt at håndhæve og derfor spild af gode kræfter

Et generelt forbud mod alkohol tror jeg ikke er vejen frem, men begrænsning af fulde og støjende personer 

er mere relevant.

Flyt det "alkoholtunge" natteliv, så forsvinder problemerne forhåbentlig af sig selv. Ikke flere mærkelige 

regler og restriktioner, som skaber konflikter og kræver overvågning.

forbud kommer man ingen vejene med, forebyggelse og infomation.

Forstår ikke rigtigt spørgsmålet

Hvad skulle det gøre godt for?

Hvem er det man vil glæde med dette tiltag? Flyt på landet hvis du vil have fred og idyl døgnets 24 timer.

Hvordan i alverden skulle politiet få ressourcer til at håndhæve det? De kan ikke engang tage sig af 

indbrud.

I det kvarter hvor jeg bor, føler jeg mig tryg og tilfreds, men ved ikke hvordan det er at bo på steder hvor 

der er diskotek eller andet lignende i stueetagen...

I vinter halvåret er det fint nok. Sommerhalvåret synes jeg at det er dejlig by at man også kan sidde et sted 

og få en enkelt f.eks bolværket i nyhavn. Man kunne måske godt indføre det i g

Gothersgade men er usikker på om ressourcerne ved at håndhæve det vil overstige fordelene

Ja det vil øge sikkerheden - man vil føle sig mere tryg

Jeg bryder mig ikke om den slags forbud. Der burde hellere være støjfri zoner. Alkohol i sig selv forstyrrer 

jo ikke - det gør støj.

Jeg er ikke klar over hvad det indebær.

Jeg er lidt usikker på, hvad udsagnet egentlig dækker over. Hvis en alkoholfri zone indføres i en meget 

beboet område, mener jeg det er en god ide.

Jeg forstår ikke helt hvad forslaget går ud på: At der ikke må udskænkes alkohol på cafeer/restarauranter i 

de pågældende gader - eller at man ikke må drikke alkohol ude på gaden/pladserne? For mit 

vedkommende kommer den meste støj fra indendørs professionelle arrangementer (fester for åbne 

vinduer/døre i Odd Fellow palæet)

Jeg forstår ikke hvilke zoner der menes.

Jeg forstår ikke spørgsmålet - hvad er en "alkoholfri zone" i praksis?

Jeg har ikke selv problemer. Forbud fører sjældent til fornuftige løsninger

Jeg kender for lidt til problemet, umiddelbart lyder det meget underligt. Men måske vil det være fint, så kan 

jeg sige til min datter: Når du bliver stor, så gå hen i gade x, der behøver man ikke drikke. Eller til min 

gamle far, du skal ikke gå hen i gade Y, der må man ikke drikke

Jeg tror ikke på forbud af den slags. Men der skal støttes op omkring den adfærd der udvises.

Jeg tænker ikke at man skal lave restriktioner omkring alkoholfrie pladser, da jeg ikke kan se hvad det 

hjælper. Selvom man har pladser hvor man forbyder indtag af alkohol, så kan man jo ikke forhindre nogen i 

at passere disse steder, eller tage ophold når de allerede er fulde og larmer. Man kan jo ikke forbyde folk 

at gå gennem byen i påvirket tilstand.

Jeg ved ikke hvad en alkoholfri zone er. Må man ikke være påvirket når man går gennem zonen?

Kan ikke gennemskue hvad det skal forbedre - altså hvis det betyder færre barer så fedt

Kan ikke se at det ville fungere

Kunne være interessant at prøve

Meget meget enig! Der er gader der er meget berørte af larm og altid lugter af pis. Der skal være plads til 

natte livet i Kbh, men de seneste par år er det blevet Sunny Beach med folk under 18 der løber rundt skide 

fulde og pis over alt.



Mener at samfundet bliver for kontrolleret.

Mener det bliver umuligt for politiet at håndterer

nogle steder bør man tage hånd om middelalderbyen kgs have f.eks. hotel generstor der hsr udendørs 

servering i gården. men igen reglerne hpndhæves ikke

Også i udlandet er det ikke tilladt at drikke alkohol på gaden, hvilket betyder at man meget sjældent 

oplever fulde mennesker på gaden, som tilfældet er i Kbh.

Politiet skal - som altid - opretholde lov og orden og påse at ordensbekendtgørelsen overholdes. Det kan 

bl.a. betyde at skride ind over for berusede mennesker hvis det er til sikring af den offentlige orden. Vi har 

ikke behov for egt. alkoholfrie zoner.

Selvom der ikke er alkohol, kan der jo sagten opholde sig larmende folk som svinder. Men måske værd at 

prøve

Skal ikke gælde restauranter, hvor mad er i fokus, ikke alkohol

Spild af penge. Kan aldrig håndhæves. Naivt.

Spændende tanke!!

Tror ikke dette er en løsning og hvis det skal håndhæves skal der brugs for mange ressourser på området. 

Jeg mener det er vigtigere at der er mere synligt politi i nattelivet generelt.

Tror ikke forbud hjælper, ud over det også er vanskeligt at håndhæve. Det der generer mig er fx svineriet i 

Kongens Have, efter folks føde og drikke indtag, men jeg mener ikke men skal forbyde det der af den 

grund (det er jo netop det der gør den speciel), men man skulle måske sætte ind over for folks adfærd - 

opsyn og store bøder for svineri. Og det kunne jo være det samme i nattelivet.

udvalgte gader og zoner? Generelt handler det vel om at tage hensyn til sine medborgere

Umuligt at overholde.

Umuligt ell i hvert fald dyrt at håndhæve og iøvrigt meget udansk. Det er så kort tud om året folk vil sidde 

ude

Vi bor da heldigvis ikke i Sverige og Norge

Vi lever ikke i en chikanerende, forbuds politistat. Alt med måde.

Det er ikke socialt retfærdigt at beskytte de rige mod larm og trængsel ved at forbyde de mindre 

bemidledes færden.

Vi skal jo være her alle sammen - hvis en sådan zone kan gøre det muligt at gå i området uden gener vil 

det være fint

Ville være fedt at man kan bo og arbejde i byen og den ikke udelukkende er til for festaber fra provinsen

Virker meget formynderisk.

Virker urealistisk. Brug kræfterne på at holde generel orden i alle gader og undgå ophold ved rygning mv 

som oftest generere meget støj og larm/råb. Ligeledes bør "festbusser" som kører rundt med meget høj 

musik mv forbydes/begrænses til kun at være før kl 22

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

Da jeg bor i den stille ende af mit kvarte har jeg ikke behov for alkoholfrie zoner.

Det er da en besynderlig ide. Hvem skal håndhæve det? Og hvordan?

Det er en meget mærkelig dansk ting at man absolut skal være beruset for at have det sjovt. Det må gerne 

nedtones

Det synes jeg er meget udansk og ville ikke klæde KK. Jeg synes ikke, at forbud er vejen frem - oplysning 

omkring ordentlig opførsel er.

Det vil blot medføre at de der vil more sig tager drikkevarer med hjemmefra eller køber i de steder, hvor 

der er mere eller mindre døgnåbent.

Det øger jo nok bare problemet i de gader hvor det ikke gælder

Folk kan tag ud af indreby

God fornøjelse - det lyder som en noget vanskelig opgave ;o)

Det vil være rart, hvis det overdrevne forbrug kunne bremses, men om det afhjælpes ved at have pladser 

med "totalforbud" er jeg ikke sikker på vil løse det.

Sagt p åen anden måde - jeg ville overhovedet ikke protestere mod det, men nok mere for vente at blive 

irriteret over, det ikke kan gennemføres/opretholdes.

God ide, men nok ikke mulig.

Hvorfor?



I Nyhavn er det utåleligt med fulde mennesker der råber og skriger hele natten,især omkring 

Nyhavnsbroen.

Jeg hader at gå på Gothersgade i Kgs Nytorv enden og i Nyhavn og til dels på strøget - det er skønt med 

beværtninger, cafeer og restauranter - men let spredt ud over de forskellige kvarterer - så kan papirøen, 

eller andre store steder langt fra beboelse holde fest til den lyse morgen - der er ingen som er ædru som 

synes det er kæmpe sjovt at færdes blandt mega fulde og påvirkede

jeg synes, det giver god mening at give plads til alle i byens natteliv, det skal ikke kun være dem der er 

fulde og chikanere andre der skal have plads. jeg føler et behov for mere rummelighed over for folk der 

ikke nødvendigvis har lyst til at drikke sig fulde og opfører sig tåbeligt. 

Plads til mere ordentlighed, tak.

Jeg tror ikke , det er løsningen. Opdragelse og ansvar er for mig bedre

Men det skal ikke udvikle sig til et partyland i indre by!

 Der må findes en gylden middelvej, så alle kan være her og udvise respekt for hinanden!

Svært at udtale sig om- betyder det så at man hårdt koncentrere alkoholindtagelse i andre zoner ? A la det 

gamle Romerrige med vomatorier ?

Så km man vælg den vej hjem.

umuligt at holde opsyn med

Umuligt at opretholde og kontrollere
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Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Dette tiltag er for ekstremt.

.....

Bedre idé fra 24:00

Da det er voksne mennesker der kan købe dette sjal ingen bestemme hvor og hvornår

Der bevæger vi os vist for tæt på et kommunistisk diktatur.

Der skal være mulighed for at folk kan holde private fester (som ikke støjer for meget). At straffe normale 

mennesker for andres støj på denne måde er ikke nødvendigt.

Det er en krænkelse af folks frihedsrettigheder.

Det er en strålende idé!!

Det er folks eget valg, og der vil ikke blive drukket mindre alkohol pga forbud. Det er tydeligt at oplysning 

og viden har bedst indflydelse på folks opførsel. Desuden er det de 18-28 årige som er problemet og helt 

automatisk går folk mindre ud og drikker mindre i takt med alderen stiger.

Det er jeg faktisk meget enig i. Jeg kan forstå, at restauranter og værtshuse føler det er helt ublu, at de 

ikke må sælge og servere udendørs, men at folk bare kan købe øl og spiritus i supermarkederne, der har 

døgnåbent. Så god ide.

Det gør ingen forskel for dem der vil drikke og det er et trist samfund der vil bestemme over sine borgere 

på den måde.

Det handler om at opdrage folk til at opføre sig ordentligt - have omtanke og vide at de færdes i områder, 

hvor folk bor (hvad ville de selv synes om at der vader råbende og skrigende folk rundt i deres have- og 

som tilmed urinerer, brækker sig osv op ad deres dør.. 

Men bryder mig ikke om forbud!

Det hjælper ikke så køber de tidligere og problemet er barer og natklubber. Ikke de få der har købt øl selv 

og sidder med på en bænk. 

Det problem er nok mest Kongens Have i dagtimerne i sommerperioden ;-)

Det må man selv bestemme

Det skal man ikke, da folk skal have lov til at købe det og tage det med hjem,

Men lav et forbud mod at drikke på bænke og gader gerne hele døgnet

Det synes jeg faktisk er en rigtig god ide. Det kunne måske redde en del unge fra at komme til at drikke 

sig i hegnet.

Det vil begrænse både gadefester og skrald!

Det vil gå mere ud over mennesker som bor i byen, end dem der kommer ind til byen og fester.

Det ville helt klart afhjælpe meget - når de forlader barer, går de jo i kiosker og køber øl og drikker dem på 

gaderne. Og efterlader flasker og skrald overalt. Det er rystende at se unge købe øl i kiosken kl. om 

morgenen, når de faktisk er så berusede, at det er uforsvarligt. Og kan kiosksælgeren nægte at sælge - det 

tør de nok ikke! Men mange burde slet ikke have lov til at købe mere spiritus.

Dette vil løse en hel del problemer i i hvert fald indre by! Hvis dem, der kommer ud fra natklubber, barer 

osv. kl. 3 eller 4 eller 5, ikke kan fortsætte festen (billigt) på gaden efter det, er de formentlig mere 

tilbøjelige til at gå hjem, inden de bliver for voldelige og destruktive.

drikkeriet skal holdes inden for.

Er meget enig, hvis det gælder 'mit eget område', Gammel Torv, Rådhuspladsen m.m. da utrygheden hér 

med vold, sammenstimlingen af rumænere, flaskesamlere og tyve er størst, men har ikke nogen holdning 

til andre dele af byen.

Fint hvis der alligevel ikke skal være alkohol i gaderne. Ville sætte tidspunktet til 00-07

Fint man kan købe nogen bajere hvis man er løbet tør. Det elendige er jo, hvis kunderne står og bæller sig 

en brandert til ude på gaden - og ikke har nogensomhelst fornemmelse for hvad en stille brandert er og 

slet ikke kan bære en sådan. Hvordan underviser man i det ? Kan man nudge sig ud af det problem ? Man 

kan ikke ret meget med pædagogik med fjolser der er langt uden for rækkevidde. Ofte helt bevidst, fordi 

så er de da noget ! Sådan set ikke alkoholens skyld - de er dumme i forvejen !

Fint.Vi har klar os før. Og man slipper bar-ejeres patetiske fralægning af ansvar (siger altid at det er de 

andres skyld....)

Folk kan købe drikkevarer på barer og få dem i plast glas, så et forbud vil ikke hjælpe meget

Forbud er nok ikke vejen frem.



Forbud mod alkohol er ikke løsningen, det er antallet af ARRANGEMENTER!!!! (private og offentlige)

Forbud omgås omgående af kreative folk, og hvem skal kontrollere et forbud ?

Helt rigtigt. Det er jo ikke nødvendigt. Med mulighed for dispensation ved specielle lejligheder

Hvis der skal være alkoholfrie zoner, skal de være alkoholfri, men man burde kunne kombinere, således at 

der er tilladelse til værtshuse med alkohol, så folk kan få deres tørst styret der, og så kan de købe en kop 

kaffe i døgnkiosken til at gå hjem på - kl. 3

I de gamle dage var det ikke muligt at købe alkohol i dagligvarebutikker efter et bestemt tidspunkt, men 

det er på en måde afskaffet, og nu står vi med en befolkning hvor hver femte drikker for meget. Og folk 

drikker på gaden.

i hvert fald torsdag-søndag

I takt med, at der i indre by er åbnet utallige supermarkeder, der har åbent til langt ud på natten (visse 

endda døgnåbent) bliver der indkøbt store mængder alkohol, som drikkes på gaden eller uden for. 

Meningen har næppe været, at Netto skal fungere som udsalgssted for alkohol og så kan folk stå eller gå 

igennem gaden med en pose fyldt med alkohol. Det åbner i alt for høj grad for, at medvirke til larm og støj 

og skrald i gaden, som ikke kan styres af beværtningerne og reglerne der regulerer dem.

Igen ikke den type forbud jeg tror der helt virker, men måske virker det.....

Igen vis I tør tage et ansvar for vores smukke by

Især om sommeren vil dette være en fordel da folk så ikke sidder og drikker på bænke I "det varme vejr"

Ja det syntes jeg ville være en god ide. det er temmeligt sørgeligt at se på hvor meget og hvor ofte de unge 

drikker. Så gør for god skyld hvad i kan for at stoppe den nedadgående spiral.

Unge mennesker nu om dage har jo næsten et alcohol misbrug de ikke kan komme ud af inden de bliver 

rigtig voksne og får jig et job mm.

Jeg er noget skeptisk overfor om det vil gøre en forskel. I det omfang folk drikker af flasker og medbragte 

glas på gaden, kan det hjælpe på støj og glasskår, men jeg ville have troeat det kun var i begrænset 

omfang. Samtidigt er det ret vidtgående og skal håndhæves, hvilket nok er dyrt.

Jeg har ingen ord til at beskrive hvor uenig jeg er med dette forslag.

Jeg mener ikke, at problemet kommer fra kiosksalg. Problemet med gener fra nattelivet kommer af for 

mange beværtninger på få områder. Og at beværtningerne ikke tager ansvar for sine gæsters støj og 

opførsel på gaden

Jeg mener ikke, det er problemet.

Jeg ser ikke noget større problem i salget af alkohol fra kiosker m.m. i nattelivet. Mange festgængere er 

studerende med begrænsede midler, så ind imellem er det gavnligt med (relativt) billigere drikkevarer som 

alternativ til barernes og diskotekernes priser. Desuden ønsker mange at kunne have en øl eller lignende i 

hånden på deres vej mellem et værtshus/diskotek og et andet, og det synes jeg, at der fortsat skal være 

plads til - så længe det ikke resulterer i overvældende støjniveau på gaderne samt for mange knuste 

flasker.

Jeg svarer enig men er i tvivl pga spørgsmålets udformning. Jeg savner en specifikation af om det er ok at 

sælge øl, men ikke hård spiritus. Området bør reguleres mere.

Jeg synes det vil være en god ide i de belastet områder. Det vil også være noget man kunne gøre som et 

forsøg for at se om det havde en indvirkning.

Jeg tror ikke problemet er salg af alkohol fra supermarkeder.

Det største problem er mere de enkelte beværtninger/diskoteker, som er ligeglade med lovgivningen. De 

antager politiet ikke kommer, fordi de har mere travlt med diverse slagsmål. Så de lader gerne folk gå 

udenfor med alkohol og åben dør.

Jeg tvivler på, at det er salg fra Netto, der medfører støj.

Jeg ved ikke, hvor meget alkohol der bliver solgt om i de sene timer, og om det derfor gør en forskel.

Jo gerne, EKSTRA efterladenskaber af emballage, møg, pis og opkast er der jo ikke nogen af disse bidrager 

til.

Natbevillingshavere burde også betale en ekstra erhvervsskat til renhold at byen. Samt udlejere pålægges 

at opkræve ekstra renholdsgebyrer af disse lejere til ejendom/gård/fælles områder. 

Desuden skal udlejere pålægges at selve barfacaderne fremstår pæne og rene i dagtimerne, nogen af dem 

ligner noget der har været igennem en tsunami når man passerer dem i dagslys. Helheden er vigtig, ISÆR 

for turister.

kan ikke administreres i praksis



Kan man jo for fanden ikke forbyde folk.

Kiosker er blevet nyt natbevillingssteder, men behøver ikke tilladelse!

Kunne måske være et af flere redskaber, er dog i tvivl om det vil have en virkning, såfremt de mange 

udskænkningssteder er åbne.

Kunne være en god idé, hvis der er dokumentation for, at et sådant salg i denne periode er en væsentlig 

del af problemet.

køb din alkohol på stedet og drik det det og fest på stedet. god ide.

Læs forrige svar

man lærer ikke at have en sund holdning til alkohol hvis man ikke har ligget og knækket sig i en kloakrist 

pg.a. 12 bundede Harboe Pils fra netto en lørdag morgen

Man skal have lov til at gå ned i kiosken og købe vin når man har lyst..

Mange af de mennesker som fester i byen kommer udefra med medbragt alkohol. Det vil være unødigt 

begrænsende, og de mennesker som ønsker noget at drikke vil finde andre alternativer.

Mange drikker sig i hegnet, fordi de netop kan købe alkohol billigere, end hvis de skal betale på barer, 

diskoteker osv. Der bør heller ikke gives tilladelse til natklubber, der sælger 10 shots for 100 kr.

Mange unge drikker sig fulde i gaderne, før de hår på bar, da det er billigere.

Mangler statistik på hvor meget alkohol, der bliver købt og konsumeret i tidsrummet fra ovennævnte 

steder. Det er vel bedre, at man har mulighed for at købe alkohol, fremfor at man skal stjæle alkohol - 

nogle mennesker er jo ligeglade med anskaffelsesmetoden, bare de får noget alkohol.

Mener ikke at det er kilden til de store problemer

Mennesker kan lære at opføre sig ordentligt. Da jeg flyttede til City flød fortovene med hundelort. Det er 

nærmest væk. Der bliver også sjældent spyttet på gaden nu.

Måske kan det hjælpe lidt, at man ikke kan fylde billigt på i løbet af natten, men som sagt vil hardcore 

festaber, nok sørge for eget lager på forhånd. .

Måske mellem kl. 24.00/1.00-7.00?

Man skal heller ikke hæmme unge menneskers liv mere end det er nødvendig.

Det er beboerne selv, som havde valgt, at bo midt i byen!

Nej nej nej!!!!!

NEJNEJNEJNEJNEJNEJNEJ

op til folk selv at vurdere

Osse gerne tidligere

Salg af allohol bør som udgangspunkt ikke begrænses. Det er larmen og svineriet som generer os mest, 

om det så sker på baggrund af 7/11's alkoholsalg kl 02:00 har jeg ikke set undersøgelser der beviser, men 

hvis det er bevist en stærkt sammenhæng, så ville er forbud jo hjælpe.

Somom det hjælper

Sådanne restriktioner er det meget svært at håndhæve. Byen må gribe ind over for det, der har vist sig at 

være problematisk. Det skal de handlende have på skrift, så de ved de skal te sig.

Tror igen ikke det vil hjælpe

Tror ikke det gør en forskel - dette forbud eksisterede i 80'erne, her solgte kiosker så bare alkohol under 

disken til overpriser

Tror ikke det har effekt

Tror ikke det hjælper. Så køber folk det bare før eller skaffer det på andre måder. Jeg tror ikke det er en 

løsning.

Tror ikke meget på det, henviser til min forrige udtalelse desangående. Hvem i alverden skal sørge for at 

alle disse forbud bliver overholdt,

Tænker ikke det ville betyde ret meget for nattelivet.

Ved ikke, om det vil løse problemet. Problemet er alle gæsterne fra beværtningerne. I hvert fald det største 

problem mht. støj

Vi er meget glade for muligheden for at kunne gå ned og købe alkohol i supermarkedet efter 22.

Vi har fået en netto på Rådhuspladsen som har åbent 24 timer i døgnet. Der bliver solgt alkohol til alle dem 

der ikke kan komme ind på barerne så derfor er der fest i gaderne med mega druk, skrigen, slåskampe  tis 

menneskelort osv

Metropolzonen

Uddyb gerne:



Det vil aldrig opnå en effekt andet end "sortbørs" marked.

God ide. Fest efter 22 er enten planlagt eller på udskænkningssteder

Hold nu op med at være "forældre" overfor voksne mennesker  Opdrag jeres egne børn og omgangskreds

Ja, men kun hvis man samtidig forbyder indtagelse af alkohol på offentlig vej i samme tidsrum

Så skal det kun være for at fremelske salget på barer, cafeer, restauranter og lignende.

Vi som bor her skal da ikke rammes af det. Der er rigtigt mange som køber ind efter kl 22, fordi man har 

skiftende arbejdstider på et sygehus , en bank eller andetsted

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

de skal overholde ikke at sælge til minreårige, hvis de gør det konsekvent har jeg ikke noget problem med 

at der kan sælges alkohol, måske kunne man sige fra kl 24-07. istedet for 22.

De supermarkeder der holder døgnåben skal også have en indtjening. Der er jo ikke fru. Jensen der køber 

mælk mm. kl. 2 om natten. Det er trygt i nattelivet at supermarkeder og døgnkiosker har åbent. Forbud får 

ikke folk til at drikke mindre.

Dem der ikke har råd til at gå på bar/diskotek etc. men gerne vil være en del af Indre Bys natteliv, køber 

netop deres varer her. Det er nok tvivlsomt om de ville slæbe drikkevarer med hjemmefra.

Det rod har vi været igennem tidligere, med bizarre gitre etc til følge for at aflåse spiritus. Bare dyrt for de 

handlende, og siden det blev droppet sidst så virker det nok ikke efter fortjeneste!

Det skal Københavns Kommune ikke bestemme.

Det synes jeg igen er er meget udansk forslag. Lad folk købe hvad de vil, når de vil

Det vil hjælpe meget specielt unge mennesker tror jeg

Hold nu op med dette kontrol samfund.

hold nu op..................det er en storby

holder heller ikke...

Hvad hvis man holder middag og mangler en flaske vin

Hvis aldersgrænsen blev overholdt, kunne det være godt..

Hvis formålet er at mindske alkohol afhængighed og skader i forbindelse med indtagelse af alkohol, så er 

det et godt forslag, men hvis det er fordi der er beboere der er generet af larm, så må I sgu' tænke om.

Hvorfor tror folk at kontrol fører glæde med sig? 

Folk skal da selv kunne vælge

Ikke nødvendigt. Vil formentlig irritere mere end det vil gavne.

Jf. tidligere kommentar

Jo, god idé - bedre end forbud mod at drikke alkohol i samme tidsrum.

Kunder og handlende skal ikke have Københavns Kommune til at blande sig i, hvornår de har lyst til at 

købe deres drikkevarer. Det er en stor fordel, at det i stigende grad er muligt at handle ind, inkl. øl, vin og 

spiritus uden for normale åbningstider.

Lukkeloven er ændret, eller nærmest afskaffet. på et tidspunkt blev beskatningen af spiritusflasker sat 

meget ned, måske skulle man sætte den lidt op.

Problemet stammer primært fra gæster på de mange beværtninger. Tror dette forslag vil have begrænset 

effekt.

Som forrige svar; skal vi nu til at være svenske og norske?

Så tager alle bare andre steder hen eller køber hash eller andet som alternativ. Der skal hellere være fokus 

på at det ikke sælges til mindreårige og at der er nogle ansvarlige voksne i nattelivet, som hjælper dem, 

der har drukket for meget, eller taler med folk om at vise hensyn. Så kan politiet være politiagtige overfor 

den sidste gruppe, som laver ballade og larmer.

Tror ikke, at det vil ændre noget. Tror kun, at det vil blive besværligt for butiksejere og de borgere, som 

handler sent efter jobbet.

DESUDEN... der vil altid være nogle kiosker, som vil sælge på trods af forbud.

MÅSKE vil der ligefrem dukke illegale alkohol udsalgssteder op.

Tænker ikke det ændrer på de unges adfærd! Så køber de det jo bare andre steder eller tager med 

hjemmefra

Vil ikke løse problemet. Tidligere var det salg også forbudt, og folk drak jo alligevel...

Øster Farimagsgade-kvarteret



Uddyb gerne:

Danskere drikker så meget - især unge

Det er et godt signal at sende. At man ikke frister svage sjæle. Omsorg. -eller formynderisk løftet 

pegefinger alt afhængig af øjnene der ser.

Det er vist ikke en kommunal opgave at varetage nationale spørgsmål vedrørende salg af alkohol.

Det vedkommer ikke kommunen hvornår voksne mennesker vil foretage deres indkøb af alkohol.

Det virker umiddelbart som en god ide.

dog måske kun i weekenderne?

Helt helt galt!

Hjælper næppe noget, for ikke at tale om håndhævelsen, jf reglerne om salg af tobak og alkohol til 

mindreårige !

Hold nu op med al det kontrol. Lær folk at opføre sig hensynsfuldt og slå hårdt ned på de der ikke kan. 

Hver gang man vil ramme nogle få straffer man en masse. det er hamrende idiotisk.

bænke er blevet tl pinde, fordi folk ikke må ligge ned. ventesale ved togstationer lukkede for mange år 

siden , fordi nogle laved hærværk, og det går ud over alle. kollektiv straf er en ugerning, men nem for 

kommunerne.

I kombination med en udrensning i billige og kedelige barer, så vil dette forslag også være fint, da der 

efterhånden er alt for mange steder, hvor der kan købes billig alkohol. Det vil højst sandsynligt tvinge 

nogle til, at gå tidligere hjem, da de ikke har råd til, at sidde på værtshus sidst på morgenen, hvorimod en 

øl fra en døgnkiosk vil strække økonomien og forlænge festen.

igen, nej tak til "sharia-zoner"

Jeg synes, at alkohol fylder alt for meget i danskernes liv. Men jeg tror ikke på, at et sådant forbud. Jeg 

synes så hellere, man skal begrænse antallet af beværtninger. Og så være opmærksom på, at festerne og 

alkohollen ikke bare rykker ind i parkerne,ud  på pladserne og på kajen. Det gør den allerede. Og det er 

lige som blevet legitimt. Igen, jeg synes, det er ok, at gå i Kgs Have med aftensmaden og nyde det sammen 

med alkohol. Men det er ikke ok, at hver lille gruppe bruger de offentlige parker og pladser til at starte 

hver deres lille fest med hver deres anlæg og musik.

Jeg tvivler på om det vil gøre den store forskel.

skal man så besøge sin lokale booze pusher i den tidsperiode og give sine kontanter til ham istedet for 

moms til staten?

Stop nu med alle de forbud... Hvem fanden skal opreteholde dem? Politiet? Skat? Frank Jensen?

Synes egentlig det er okay at begrænse adgangen til "impulkøb" af alkohol i et tidsrum hvor folk med en vis 

sandsynlighed allerede er fulde.

Tror et forbud vil skabe flere problemer end det vil gavne.

tror ikke det hjælper

tror jeg er meget nemmere at gennemføre

Tænker at det bare udløser et ulovligt marked...

Tænker det er bedre end at politiet skal stå for det...

Vi kan jo alle have behov for at fouragere på skæve tidspunkter. I min ungdom var man tvunget til at 

handle i bagdøren hos udvalgte købmænd under stort tystys.

Østerport

Uddyb gerne:

Det skal folk helt selv styre. det vedkommer ikke Københavns kommune.

Nogle af os kan sagtens styre det

Det vil blot føre til sortbørshandel i kiosker - det har vi set før

Hvis der skulle være et forbud, hvorfor så ikke lidt senere? måske fra kl 01-08?

Hvorfor? 

Det er ikk kommunes job at opdrage folk til ikk ar drikke.

lad nu vaere med at regulere for at regulere...

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:



- det vil skabe altfor stor ulighed og gå ud over de mere fattige !

bryder mig ikke om forbud

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

De færreste supermarkeder har åbent efter 22:00? Det betyder vel at de fleste vil sørge for at købe alkohol 

i København før kl.22:00 eller købe det på vej ind til K?

de kiosker der sælger lidt øl, skal have lov til det, det er ikke her det store problem ligger.

Der er kun en vej frem i denne verden, at bede og lære folk at tage en ansvar for sig selv og andre. Når 

politikerne selv synes at byen får liv og bare har udvidet og udvidet udskænkningstilladelserne og alle de 

arrangementer, der skal være i byen så er det nærmest omsonst at gøre noget.

Det er en uskik, at supermarkeder har åbent i det tidsrum!

Det er ikke fra private indkøb, generne stammer, men fra barer og lign.

Det er ikke problemet i mine kvarter. Principiellt emot förmynderi -  det har inte hjälpt i Sverige.

Det er jo ikke derfra den store mængde alkohol sælges om natten

Det er måske en god ide.

Det er måske ikke helt dumt, men jeg er splittet. Måske fra 24. Det passer nok bedre.

Det har der jo været engang. Synes godt man kunne lukke ned for alt på glas men det er mere pga af at det 

er farligt

Det kan jeg ikke se løser problemet - jeg tror jeg kun en gang har oplevet et drikkende selskab på gaden.

Ellers er det som jeg ser det et spørgsmål om adgang til hjælp med henstilling fra politiet til at gå hjem  

eller hvis det er støj i lejligheder med henstilling om at dæmpe sig

Det kunne muligvis godt kunne hjælpe. En god signalværdi.

Det lyder som en god idé, at prøve af i hvert fald. Kiosker og supermarkeder er omend endnu mere 

ligeglade med hvad deres kunder gør når de forlader butikken - igen mener jeg at de der driver "gå-ud-

stederne" bør have en interesse i at deres gæster opfører sig ordentligt, naturligvis i det pågældende sted 

nærhed.

Det mener jeg ikke ville ændre de generelle støjgener, som vi typisk oplever stammer fra 

udskænkningssteder

Det må folk selv om

Det senarie I bygger op virker helt absurd: Ingen alkohol, færre udskænkningssteder, politi-håndhævelse. 

Hvad er det I vil lave - en sovende forstad i Indre By???

Det ser jeg ikke som Københavns Kommunes opgave.

Det skal jo ikke være sådan at fordi unge mennesker ikke kan opføre sig ordentlig, at helt almindelige 

mennesker ikke kan smutte ned i den lokale føtes food og købe en flaske vin, men er det det som skal til, 

så fint for mig.

Det vil jo ikke stoppe noget. Køb af alkohol så tidligt er en panikløsning. Fjerner man muligheden, køber 

folk det bare tidligere.

Det vil muligvis forhindre at folk kan holde deres brandert ved lige, men hvis de vil skal de nok få fat på 

spiritus alligevel.

Det vil også ramme os der hygger os hjemme med venner men løber tør for lidt ekstra vin

Det ville være godt, men det vil være endnu en regel, som man hverken har viljen eller evnen til at 

håndhæve.

Er vi blevet besat af Nordkorea? Jeg vil mene at de fleste borgers frihedsrettigheder er tilstrækkeligt 

begrænset i forevejen.

Et systembolag er ikke konstruktivt.

Folk ska ku handle når de vil

For mange unge mennesker, som ikke kan købe alkohol på barer mm. køber ofte i supermarkeder og 

kiosker, hvor man åbenbart ikke ser så nøje på alderen. De raver rundt i gaderne med flasker i hånden.

Forbud mod alkohol er ikke vejen frem. Bør sorte for at holde udskænkningssteder i enkelte områder så 

hele byen ikke generes. Derved vel de fleste mennesker også holde sig i disse områder og begrænse 

hovedparten af larmen til disse eksisterende områder (ex Nyhavn, Gothersgade, studiestræde)

Hold alkoholen i barerne, hvor den hører til.

Holdningsændringer i retning af fornuftig ansvarlig adfærd er løsningen. Ikke forbud. Det vil som 

sædvanlig bare gå ud over alle dem der sagtens kan adminstrere sig selv, hvis man laver forbud.

Hvor stort er problemet, før man laver et forbud?

Hvorfor?



I HØJ grad op til den enkelte at vurdere og håndtere, hvor de skal foretage deres alkoholindkøb. En 

skærpelse af salget kan overvejes, dog ser jeg ikke formålet.

I kiosker

I princippet burde det ikke være nødvendigt, at de mange skal undgælde pga de fås utilpassede adfærd. 

Den private rolige borger der af praktiske eller blot efter indskydelse ønsker at handle sent, burde også 

kunne købe vin og øl med hjem.

Jeg har selv arbejdet i en Døgnnetto på Sølvgade i Kbh K. Salg af alkohol foregik helt ud til kl.24 og vi 

måtte flere gange jage folk væk der stod og drak og råbte ude foran butikken i et område hvor der er 

meget beboelse.

Jeg kan selv få brug for at hente en ekstra flaske vin hvis man har gæster. Men hvis prisen er det støjende 

natteliv, så kan jeg nok få købt hvad jeg skal bruge inden kl 22.

Jeg mener det bør være i tidsrummet fra 24-07 så der lukkets ned i nattimerne, herved får 

udskænkningssteder også deres plads til indtjening på alkohol hvilket kun kan nyes indendøre.

Jeg tror ikke det vil have den store effekt

Jeg ved ikke om Irma følger The Guardian og dens stress over folk, men de har nu privat vagtværn i 

weekenden, hvis det er i relation til alkohol, så kunne man så overveje (eller er det pga. økonomisk 

ulighed?) dette. Tænker mere det er pga. folk skal have penge til stofferne der flyder jævnt.

Kender ikke generne eller fordelene for jeg oplever ingen af delene. Jeg cykler nogen gange hjem fra job 

klokken 23.00 om fredagen. Der kan jeg jo godt møde berusede mennesker men omvendt er det også trygt 

at gaderne ikke ligger øde hen.

Lidt vanskeligt spørgsmål. Men hvis det kan hjælpe på svineriet så ja.

Lyder ikke som en løsning. Håndhævelse for svær og for dyr.

Meget vigtigt punkt

Problemet er primært de mange billige steder i høj koncentration på specifikke områder, ikke at nogen 

sidder i park eller andet og drikker en øl.

se tidligere kommentar - det samme her!

Super godt forslag!

Så er der bare andre der sælger det.

Tror ikke, det er supermarkedsalget, som giver problemer.

Vi har kiosker, der også holder åbent til kl. 2 om natten - og disse tiltrækker også en del udendørsstøj. 

Disse er også begyndt at sætte møbler op udenfor for at tiltrække gæster - det ved jeg så ikke om de må ?

vil man have fat i alkohol, så får man det også, det er et spørgsmål om vilje

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

01 kan de godt lukke og slukke - og så kan vi få lov til at sove- de kunne også begynde festerne kl 19 i 

stedet for kl 23.  Hvordan vi får indført omtanke for andre der bare godt vil have det rart og nyde byen 

uden det nødvendigvis skal være i er massivt støjhelvede - forbyd fyrværkeri det sker gang på gang 

mellemindkomster og oktober at der umotiveret kl 2 eller 4 om natten er nogen der skal futte raketter af- 

en Politik for fyrværkeri / tak

7-11 må være et af de største udskænkningssteder i kbh

Den slags regler vil blot blive omgået og så er der tale om et sort marked, som tiltrækker forbrydere.

Det er ærgerligt hvis man, efter kl.19:00, laver en improviseret hyggeaften med nogle venner at man så 

ikke kan købe alkohol til denne lejlighed. Det var meget besværligt sidst der var en lov der forhindrede køb 

af alkohol efter et bestemt klokkeslæt.

Det kommer an på hvad politiet tror er en god ide

Det vil bare medføre "sort" salg - det er bestemt ikke en løsning i min optik.

Det ville være en fremragende idé!

Hvorfor?

Igen, forbud er ikke vejen frem.

jeg er meget trist over den udvikling der er blandt unge mennesker. Hvorfor skal vi sætte en ære i alcohol, 

og i at være blandt de mest drikkende folkefærd? hvorfor ikke vise at byen har andet at byde på, også om 

aftenen og natten? 

der er så mange følgevirkninger af alcohol, lad os da hjælpe hinanden i stedet for at lade alcohol styre 

nattelivet i byen.



Jeg synes generelt ikke om sådanne livsstils forbud - men det kunne måske være meget godt i nogle 

kvarterer hvor der er meget larm torsdag, fredag og lørdag, og hvor der kommer mange helt unge 

mennesker ind til city

jeg ved ikke hvor meget der bliver solgt om natten i supermarkeder. Det er alkohol misbrug man kan være 

uenig med.

Personer på gaden der kan bidrage til at få folk til at respektere det offentlige rum er for mig at foretrække.

Men jeg synes i det hele taget at der bliver drukket alt for meget i DK

Mener ikke at salg fra kiosker er af væsentlig betydning i forhold til de mange udskænkningssteder.

Velkommen til det 21. århundrede. Vi kan handle på næsten alle tidspunkter af døgnet, og da vi ikke lever i 

forbuds-Sverige er alkohol en del af sortimentet.

Vi lever i 2017

Vil dette løse problemet med larm og støj fra nattelivet??

Jeg tvivler,

Vil have en præventiv effekt.
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Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Bevogtningen i Krystalgade er spild af ressourcer. Og jeg ser IKKE frem til at de afløses af politikadetter 

med kort uddannelse og skarpladte våben.

Bor lige ved den konstant bevogtede synagoe

Både og... Ser dem relativt tit patruljere, men samtidig hører jeg også tit folk slås, sparke til biler, 

nedlægge vejskilte osv.

De burde være det og uddele STORE bøder til dem der brækkersig, urinerer og kaster affald.

De er der aldrig. Jeg kunne ønske mig meget mere synlighed

De er der heller ikke om dagen - bortset fra i Krystalgade ser man sjældent en betjent på gaden....

De er der ikke !!!!!!

De er der jo ikke.

De er dog set, men kender ikke deres frekvens

De er generelt for lidt til stede (bortset fra Krystalgade).

De er ikke synlige, når de sidder godt beskyttet inde i deres bil

De er konstant repræsenteret omkring Synagogen i Krystalgade med det har ingen indflydelse på agressiv 

kørsel i gaderne omkring

De er sjældent synlige. Jeg tror at synlighed ville afskrække dårlig opførsel, samt de biler og busser som 

kører rundt og spiller utrolig høj musik, og kører alt for hurtigt ad Nørregade.

De her kun, ved skud, voldsomme knivoverfald. Ellers ser vi dem aldrig

De kommer først, når der ringes ind om slagsmål, knivstikkerier mm. Politiet bør stige ud af bilerne og 

patruljere i gaderne til fods. Synlige OG udstede bøder for tisseri og gadeuorden. Konfiskere musikanlæg 

fra cykeltaxaer og kørende diskoteker!

De kommer sjældent...og når de kommer forbi, gør de intet ved al balladen i gaden. De kører bare 

igennem. De virker bange for de unge.

De kommer ved den vold der bliver anmeldt (det er der jo meget der af forskellige årsager ikke bliver..), 

men de tar sig ikke af den offentlige ro & orden overhovedet. Ved så ikke om det skal være deres eller en 

anden myndigheds opgave eventuelt..

De kære rundt med sirenerne for fuld udblæsning, men de er ikke rigtig gående i gaderne. De burde 

overveje at være mere synlige og arbejde på at få et mere sympatisk image.

De kører rundt om natten

Der burde være meget mere politi i gaderne om natten!

Der er stort set intet politi og slet ikke til at forhinbdre gadestøj,som er konstant pågående

der er virkelig brug vor politi PÅ GADEN - ikke i politibiler - hele døgnet rundt .

med så mange mennesker overalt, og så mange lommetyve og andre banditter ...

ulovlig cykeltrafik på strøget .. hehe!  jeg kunne blive ved !

Der måtte godt være mere politi på strøget omkring rådhuspladsen og i vestergade. Det er MEGET utrygt 

der om natten.

Det er ikke meget jeg opholder mig på gaden efter 24. Så svært ved at udtale mig desangående. Må 

forblive en trossag, og manglen på Politi iøvrigt.

Det er som om vi befinder os i et kontrolvacuum hvor politi og kommune har givet op og giver hinanden 

skylden. Hvis politiet var tilstede bare en brøkdel af tiden og gav bøder for at tisse på gaden var vi nået 

langt.

Det kan godt være de er her, men der sker ikke noget med trygheden og larmen. Så måske har de ikke 

værktøjet eller bemyndigelsen til at høre en forskel

Det må være hr løkke der siger det, men han har jo livvagt,, idiot!

Jeg ser ikke en eneste betjent i min hverdag 

Hvis jeg vil se politiet skal jeg til krystalgade, finde nogle jøder eller andre velstillet vi "folket" møder dem 

kun når de ligger på lur for at hive os bøder så de kan opnå deres kvoter

Tak for lort!

Det ser jeg ikke, når jeg er oppe i min lejlighed. Jeg hører kun larmen fra fulde mennesker.

det tænker jeg aldrig på, så det kan jeg ikke svare på - eller også betyder det, at de er der tilstrækkeligt!

Det ved jeg ikke om de er. Men det er heller ikke så meget dem der kan gøre noget med støj. Måske urin 

mm.



Det ville hjælpe med synligt politi om natten.

Altså gående ridende eller på cykel....

Er der simpelthen ALDRIG , når der hærges. Kører engang imellem forbi i bil, og siger intet til fulde folk der 

spærre gaden osv.. Tror lidt de er bange for konfrontationen...!

Er ikke så tit på gaden om aftenen i mit kvarter

Fast patruljerende politi, der tog fat om problemerne og rapporterede tilbage til bevillingsnævnet ville være 

godt. Gerne faste politigrupper i hvert kvarter.

Fint at de patruljere i gaderne om natten, det dæmper gemytterne lidt på fulde folk

For blot et par år siden havde politiet en gennemkørsen i Valkendorfsgade hver time om natten i 

weekenden. Nu er de kun tilsteden ca. een gang pr. nat i weekenden.

Generelt ser jeg ofte politiet patruljere på strøget om natten i weekender. Det kunne dog være fint, hvis de 

fx var mere synlige til fods eller lignende, så de nemmere uformelt kunne interagere med folk og være med 

til derigennem at skabe en god positiv stemning blandt de festende mennesker.

Har aldrig set en betjent - forkert, har gjort det en gang. Jeg ringede selv og der kom faktisk en politibil. 

Deri sad betjenten og sagde til en gruppe ballademagere at beboerne havde klaget over larm, bad dem om 

at dæmpe sig. Det havde jeg selv gjort uden resultat. Og så kørte de igen. Og så larmede gruppen videre.

Har aldrig set nogen ...

Har nærmest aldrig set poitiet her.

Har vi politi i gaderne?

Hvis de er, sørger de i hvert fald ikke for at der er ro.

HVIS politoet er tilstede i nattelivet må vi konstatere, at de absolut ikke løser opgaven - at sørge for ro og 

orden og at loven overholdes. Det er for eksempel ulovligt at færdes beruset i det offentlige rum, at 

trafikanter errsag til unødig støj, at urinere i det offentlige, at smide affald osv, osv. Politiets manglende 

indsats er en meget væsentlig del af problemet

I det tilfælde det måtte være tilfældet, har det i hvert fald (mig bekendt) ikke mærkbare konsekvenser.

i Hestemøllestræde/slutterigade er der ofte handel med stoffer

I Vestergade / Gammeltorv er der åbenlys handel med narko uden konsekvens. Der er endda unge, der 

højlydt spørger tilfældige om kokain.

I"gamle" dage kørte politiet igennem hver time, nu ses de knap mere

Ikke i området omkring Gothersgade/store regnegade

Jeg bor i Krystalgade, så med synagogen som nabo er der i disse år rigeligt med synligt politi på gaden. 

Grunden til, at jeg ikke erklærer mig "meget enig" er, at disse betjente efter min erfaring sjældent lader til 

at håndhæve loven ift. ro og orden i gaden blandt berusede feststemte mennesker. Kunne ønske mere 

synligt politi med mandat til at håndhæve mere end at stå skildvagt mod potentielle terrorister.

Jeg bor på Strøget, og ser pænt med politibiler i tidsrummet fra kl 22 til 02 - men ser ikke politiet på de 

vigtige tidspunkter i perioden, når fulde flok går fra værtshuse og diskoteker ved lukketiderne i tidsrummet 

03 til 06, hvor der kastes med flasker, lades urin op ad butiksdøre, og hvor der råbes og skriges 

ekstraordinært op - samt hvor cykeltaxier får frit spil til at køre gentagende gange gemmen Strøget med 

ekstraordinært højt musik.

Jeg går sjældent ud og deltager i natteliver i indre by, så jeg ved ikke i hvilke omfang politiet er til stede

Jeg har ALDRIG set en politimand gå på gaden om natten i mit kvarter. Men så er det jo heller ikke fordi jeg 

kommer på gaden så tit om natten.

Og jeg mener at politi og evt. patruljer ansat af diskotekerne, nok er den eneste mulighed for at skabe ro 

og orden.

Jeg har boet i Indre By hele mit liv, og bevæger mig selv meget i nattelivet (bl.a. af arbejdsmæssige 

årsager). Og det hører i den grad til sjældenhederne, at jeg ser politi i gadebilledet på trods af, at nætterne 

er det absolut mest kaotiske, og ofte problemfyldte, tidspunkt i bylivet.

Jeg har boet i Middelalderbyen siden1976, og der mangler gående betjente i uniform i nattelivet. Betjente 

som taler med folk. Dette ville gøre politiet meget mere populært, og mange ville føle sig mere trygge. 

Politiet kører kun rundt i deres biler. Gerne i gågader - modsat ensrettet retning. Det er ikke særligt smart 

..?

Jeg har endnu aldrig set dem

Jeg har et umiddelbart indtryk af, at politiet er meget inde i Indre By om natten.

jeg husker ikke at se dem undtagen i bil og i fuld fart videre til noget andet.

Jeg kan ikke huske, hvornår jeg har set en betjent i middelalderbyen.



Jeg lægger sjældent mærke til dem, og har aldrig følt et behov for deres tilstedeværelse.

Jeg oplever ikke mangel på politi, men har sikkert ikke tilstrækkelig erfaring på området, til at kunne udtale 

mig kvlificeret.

Jeg ringer ikke længere til dem, da standardsvaret jo er, at de intet kan gøre - der er for mange opkald og 

for få betjente. Så med mindre blodet flyder, kommer de ikke.

Jeg ser aldrig politiet

Jeg ser dem aldrig

Jeg ser dem aldrig, men der er heller ikke brug for dem, her hvor jeg bor.

Jeg ser dem aldrig, men har på den anden side heller ikke haft brug for, at de er der

Jeg ser jævnligt en politibil, men jeg oplever stort set aldrig, at de f.eks. 'stopper' én, der står og tisser. 

Jeg ville sådan ønske, at politiet i højere grad uddelte bøde for det - mest af præventive årsager. Når jeg 

selv har "grebet" en i at stå og tisse her, er reaktionen ofte, at "det har jeg da ret til". Hvis flere faktisk fik 

de bøder, der kan gives!, ville det forhåbentligt brede sig i festkulturen, at det kan koste penge!

Jeg ser stort set altid politiet når vi går aftentur med hunden.

Jeg synes jeg ser dem meget. Jeg finder dem meget aktive omkring os.

Jeg synes jo stort set ikke, at jeg møder Politiet med mindre de er i gang med at notere folk for mindre 

færdselsforteelser

Jeg synes, at man meget sjældent ser politiet. Et gående eller cyklende politi er nødvendigt. Der er ikke 

brug for politi, der sidder mageligt i en bil og ikke snakker med folk.

Jeg synes, at politiet er synligt til stede.

Jeg ved de kører i gennem gaderne men de står med en kæmpe opgave - deres tilstædeværelse er ikke 

nok. Jeg vil nok føle mig mere sikker hvis jeg mødte polti mere - som man ser i London hvor de står på de 

forskellig gadehjørner.

jo de er der, men jeg syntes de fokuserer på det forkerte. jeg er íkke generet af folk der er fulde eller 

usikker på dem. Det der virkelig går mig på er de biler der fræser med 30-40 kilometer i timen inde på 

gågaderne! Det er virkelig ubehagligt at være i nærheden af. og det er DET politiet skal fokusere på efter 

min mening

Jo jo de kører da forbi i deres biler men det ændre jo ikke på larmen eller vandalismen. Der må simpelthen 

andre midler til her.

Meget uenig. Jeg har forsøgt at kontakte politiet ifm. nabostøj fra en virksomhed (fest til langt ud på 

natten). De havde ikke tid til at komme. Derudover forstår jeg ikke, at politiet ikke sørger for, at der ikke er 

gademusikanter som konstant larmer, og det tilsyneladende organiserede tiggeri på gader og fortove er 

virkelig uaccpetabelt.

men det skal være endnu mere fremme i skoene over for gadetisseri

Mit umiddelbare indtryk er at politiet er til stede og klar på nattens udfordringer.

Nattelivet i København er en 'fest-zone' hvor man burde forvente at politiet holdt en smule orden. Politiets 

primære tilstedeværelse er i form af larmende udrykninger. (Som vel er nødvendige).

Og de tag sig slet ikke af urostiftere eller lignende! eksempelvis razzia, af biler med kæmpe anlæg der får 

ens lejlighed til at ryste.

og døgnet rundt, især på Nørreport station og gågaderne.

De sidder i bilerne, når de en  meget sjælden gang ses.

Og når de er til stede ser de intet alligevel

oplever flere gange at der er både gående og kørende politi der ser/går lige forbi et overtrædelse men gør 

intet ved det.

Oplever tit diverse episoder i indre by..(middelalderbyen ,..) hvor der er brug for politiets 

tilstedeværelse..Oplever dog sjældent at de rent faktisk er der.. f.eks. ved vold.., kørsel mod ensretningen i 

de smalle gader og tit alt alt for højt over fartbegrænsningen og når der larmes intenst og længe..

Politi kan ikke være over hele byen og vi har en dejlig tryg by og bør værne om den frihed det giver

Politiet er der aldrig og har aldrig tid til at rykke ud. Kommunen ved, at politiet ikke har ressourcer nok, 

også derfor påhviler der dem et ansvar for ikke at give tilladelser til arrangementer mm., hvor de ved (eller 

i hvert fald uden tvivl bør vide), at politiets tilstedeværelse er nødvendig for at opretholde god ro og orden.

Politiet er der, men de gør ikke noget med gener. De stopper ikke når der star en gademusikant og spiller 

med forstærker eller cykeltaxaer med store musikanlæg. De stopper sikkert hvis nogen bliver overfaldet, 

men de er ikke med til at afhjælpe gener for indre by beboerne.

Politiet er ikke synligt, men det er ikke nødvendigvis ensbetydende med, at der ikke er politi



Politiet er ikke til stede, og næsten umuligt at få til at rykke ud.

Politiet er nogen, der er der, når man IKKE har brug for dem.

Politiet gør sort set intet. Har boet her i fem år - og har været Natteravn i 1½ år. Har ikke een eneste gang 

- overhovedet - set Politiet stoppe, irettesætte, give bøde, tage med eller noget overhovedet nogen steder i 

Indre By!

Politiet ka' jo ikke forhindre 'fulde folkevandringer' eller den generelt dårlige trykkede stemning, der ska' 

regulering til og nogle ansvarlige personer.

Politiet passer Synagogen lige om hjørne og kunne måske lige forsøge, at tie de unge menneskers 

skrig/råb ved samme lejlighed?

Politiet tager ikke en alvorlig,  hvis man påpeger larm; uagtet tidspunkt

Politiets tilstedeværelse ville måske dæmpe folks "fuldemands-idiotiske" adfærd så som kast mef flasker, 

cykler mm. samt tis alle vegne.

Savner poltiet til at patruljere for indtagelse af hårde stoffer.... de flyder i de Københavnske gader i 

nattelivet. Jeg samler jævntligt små poser op der har været kokain i.

ser aldrig ordensmagten og eftersom jeg arbejder med skiftende arbejdstider, alle 7 dage om ugen, syntes 

jeg det er forunderligt, jeg aldrig støder på dem, i alle fald i uniform(bil)  Især Gothersgade, ved Kongens 

Nytorv er rent Clonedike torsdag-fredag-lørdag for alle uregelmæssigheder tænkeligt.

Ser aldrig politiet, medmindre de kommer kørende igennem gaden i høj fart med udrykning. De gange, 

hvor vi har haft brug for politiet til at stoppe en larmende fest fra lokale firmaer, har de aldrig i 5 år 

reageret på en eneste af disse henvendelser. Altid under henvisning til, at de har for travlt med andre 

sager.

Ser dem engang imellem køre forsigtigt igennem i bil! Har ikke set dem stoppe, selvom folk står åbenlyst 

og tisser på porte.

ser dem ikke

Ser dem kun i biler m udrykning på vej. Ser dem sjældent gå rundt. De stakler har for travlt og jeg forstår 

det godt med alt det, politiet pålægges

ser dem primært i forbindelse med synagogen - det påvirker formentligt ikke "nattelivets opførsel"

Ser dem sjældent

Ser dem sjældent. Du burde standse folk, der råber for meget og de biler, der laver hjulspind og spiller 

meget høj musik med åbne bilruder. Jeg har aldrig set politiet gøre det.

Ser kun sjældent politiet i Indre By eller de sidder i deres biler. Virker temmelig lovløst om natten

ser og høre dem aldrig !!!

Som tidligere nævnt er hærværk mod biler vist et tydeligt tegn på manglende hjælp

Støjgener prioriteres for lavt

Tilstrækkeligt i bil men ikke fysisk på gaden

Vi har aldrig observeret noget politi om natten.

Nogle gange om året opføres et show af en stor flok dekoreret politi til hest ridende gennem gaderne.

Vi har politibevogtning af Synagogen i min gade, men de må ikke forholde sig til andet end bevogtningen.

Vi ser aldrig politiet og de har ikke ressourcer til at rykke ud når der ringes 

Det er meget utrygt

Vi ser aldrig politiet om natten og vi bor lige op til Gothersgade som vrimler med fulde mennesker. Det er 

som om at der ingen lov og orden er. Alt er frit og tilladt

Vi ser politiet lige så ofte som vi ser Jesus!

Vi ser stort set ingen betjente - og hvis vi ser, sidder de trygt og godt i deres biler, hvor nattelivet bare 

glider forbi dem.

Vi ser så at sige aldrig politiet, og hvis det en enkelt gang skulle hænde, så tror jeg at deres bukser er 

blevet syet fast til sædet i deres bil, for de kommer aldrig ud af den. :/ 

Så deres synlighed tilstedeværelse og nærvær er lig nul.:/

Vi skal tit selv have fat i politiet.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

Bor op af Politigården

De er fint til stede hele natten i alle weekenderne.



De kommer når der er brug for det og jeg føler mig ikke på nogen måde utryg.

Jeg har ikke oplevet et behov for mere eller mindre tilstedeværelse af politiet

Jeg mener de er der hvor der er behov

Jeg mindes ikke at have set en patruljerende betjent i mit kvarter, bortset fra trafikken til og fra 

Politigården, som jeg bor lige ved siden af.

Politiet er ikke til stede på en imødekommende og afvæbnende facon. Jeg ser mest til dem når de kører alt 

for stærkt i forhold til gældende regler forbi mit hjem

totalt fraværende

Vi bor lige ved politigården :-)

Vi bor nabo til politigården

Vi bor tæt på Politigården, men ser ikke meget til dem her i vores gade. Dette opleves dog heller ikke som 

et savn.

Vi er nærmeste nabo til Politigården, så de er rigtig meget til stede, - men de gør jo ikke noget ved 

støjen....!

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Bor ved Torvehallerne og Nørreport og det er slående så lidt politi vi ser og hvor mange tyverier og 

overgreb der er hver dag.

De er der slet ikke. De spilder bare tiden med at stå og glo ved synagogen

De er her aldrig men der sker heller aldrig noget, så det indgår vel som tilstrækkeligt.

Der er ikke problemer i mit kvarter. Men de bør være synlige ved hovedbanegård, Strøget, Købmagergade, 

Nørreport

der er meget politi i mit kvarter fordi jeg bor tæt på Nørreport og synagogen, men… om de kommer når 

man ringer om andet end det de der er sat til, ved jeg ikke da det er flere år siden jeg har kontaktet politiet 

pga slåskamp i gaden, og der ved jeg i øvrigt ikke om de troppede op da jeg var nødt til at tage videre på 

arbejde.

Det er de, men det er mest fordi behovet for deres tilstedeværelse i mit kvarter er beskedent.

Det er sjældent det er noget jeg har specielt stor opmærksomhed på

Jeg færdes sjældent ude sent om natten.

Jeg grænser til at være enig, men jeg oplever da en del situationer, hvor jeg kunne ønske mig at der kom 

en politibil forbi, men sådan er det vel. Hver anden bil kan jo ikke være en politibil.

Jeg har en gang været nødt til at ringe til politiet fordi en beboer i en naboejendom holdte en fuldstændig 

vild fest hvor alle vinduer var åbne, der blev råbt og skreget og spillet voldsom høj musik. Desværre ville 

politiet ikke gøre noget

Jeg har ikke indtryk af at vi har så meget brug for politiets tilstedeværelse her i kvarteret

Jeg har ikke lige set dem.

Jeg har ingen anelse om, i hvilket omfang politiet er tilstede

Jeg har ringet til politiet masser af gange de sidste 5 år, og de er kun dukket op en gang. Miljøkontrollen 

har også været kontaktet, de kommer kun sporadisk og gerne for sent (efter luk) grundet travlhed andre 

steder/højere prioriteter.

Jeg opholder mig meget begrænset i kvarteret om natten, jeg har ikke indtryk af, at der i 

Nansensgadekvarteret er de store problemer, og mener, at politiet skal være tilstede i de områder, der 

kræver mest opsyn.

Jeg ser aldrig politiet i mit kvarter medmindre de er her i forbindelse med en konkret sag. Politiet kunne 

give bøder til min 10 bilister/MC der hver dag kærer mod ensretningen eller ræser gennem gaden

Jeg ser dem aldrig, men jeg har heller ikke brug for at de er der. Jeg regner med, at de kommer, hvis jeg 

ringer 112 efter dem :-)

jeg ser dem ikke

Jeg ser dem ikke og de gange jer har ringet for larm ved en nabo får jeg at vide det ikke er deres job, jeg 

bor i indre by så må jeg leve med vilde fester og larm.

Jeg ser dem sjældent.

Jeg ser ikke Politiet og ved derfor ikke om de er til stede

Jeg ser ikke politiet, men jeg oplever heller ikke problemer.

Jeg ser ikke så ofte politi i mit kvarter, til gengæld oplever jeg heller ikke synderligt mange problemer med 



krimialitet.

Jeg sover jo for det meste om natten (-hvis ikke lige jeg bliver holdt vågen af larmende, festende 

mennesker!), så jeg kan ikke udtale mig om, hvorvidt politiet er til stede eller ej. Jeg har boet her i 20 år og 

det kan tælles på én hånd, det antal gange, jeg har set politiet i kvarteret sent om aftenen.

Lad nu være med at skyde på vores politi.

De gør hvad de kan og skal, men de kan altså ikke lastes for at alt for mange 

mennesker ikke kan opføre sig ordentligt.

Mindes ikke jeg har mødt politiet i mit kvarter ( nansensgadekvarteret) om natten

Må ved trættende og langtidslarm ringe til dem, men de synes at kunne priotere " larm". Meget 

provokerende samtaler, som ender med et svar: så må man flytte. Tror ikke den gik I et villakvarter ... 

sørgeligt. Jeg er sygeplejerske og skal bruge min søvn.

Nansensgadekvarteret er sikkert, men der ku nok være brug for mere politi på gaden i selve bykernen. Vel 

og mærket betjente til fods ikke i biler.

Politiet er generelt ikke meget tilstede i nansensgade kvarteret

Politiet er sjældent til stede om natten, men der er heller ikke behov, da der ikke er noget natteliv i 

kvarteret.

Ser dem aldrig

ser dem aldrig. De bor nede foran synagogen

Ser dem ikke rigtig

Ser dem ikke, men føler heller behov for dem

Ser ikke politi. Der er egentlig ikke behov for det i mit kvarter

Ser sg aldrig nogen betjente , det ville ære etryggend

Vi har ikke behov for politi i mit område, medmindre vi selv tilkalder dem

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Bevogtning i 1354

Faktisk for meget tilstede!!

de er generelt for lidt til stede - i både dag og nattetimer

Der er heller ikke det helt store behov - i forhold til andre steder i byen, så det er rimeligt nok.

Der har sovet sigøjnere under tunnellerne ved søerne i 2016 - meget utrygt!

Politiet gjorde intet, dejsede deres madrasser hænge de i træer og buske og de grillede mad på 

skraldespande til tider. Der stank af lort og pis i deres område. Utrygt at gå og løbe umærkeligt grundet 

disse forhold.

Det generer os dog meget med de mange cykeltyverier, herunder fra vores gård, som er aflåst, men nu og 

da brydes op.

Det vrimler med hjemløse i Østre anlæg som tydeligvis lever i parken og som brænder bænke og borde af 

sammen med det overskud af tyvegods de har

Ha, godt spørgsmål. Her er politi i døgndrift og de røvkeder sig.

Symbolpolitik som indtil dato har koster 175 mill. 

fjerne det politi fra Ole suhrsagde og brug politiet der hvor der er brug for dem. 

Dumhedspolitik  har vi nok af.

Har ikke set en betjent her i årevis. De star jo i Krystalgade.

Jeg bor lige ved siden af Ole Suhrs gade - så ser tit politi. ved det ikke ellers...

Jeg bor ved siden af en Synagoge! Så ja, der er voldsomt mange betjente der går og spilder deres tid i mit 

kvarter.

Jeg er aldrig stødt på dem, men heller ikke savnet dem :-)

Jeg har aldrig set en politimand patruljere på gaden i vores kvarter.

Jeg kan godt forstå at de ikke kan dukke op hver gang en fest går over gevind, men kan man ikke lave 

nogle fællesarrangementer for boligforeningerne/andelsforeningerne/bestyrelserne i kvarteret af og til? Så 

man kan få snakket nabostøj igennem?

jeg ser dem faktisk aldrig i mit kvarter om natten

Jeg sover, så det ved jeg ikke

Kan ikke sige, men tvivler

Nogle gange er de til stede, men gider ikke gøre noget.



Overordnet set synes jeg ofte at jeg ser patruljer i mit område. Men jeg har i perioder også indret mig over 

manglen på samme ved større arrangementer.

Politiet er generelt alt for lidt tilstede ... de har ikke mandskab til at rykke ud i en masse situationer, hvor 

man tager sig til hovedet over deres fravær ... undskyld jeg lyder som et brokkehovede, men det er den 

realitet mange af os oplever

Politiet tilstedeværelse i Ole Suhr Gade er meget fyldende

Savner dem ikke

ser dem ind i mellem, men det er ikke sædvanligt

ser dem sjældent. Der kunne godt holdes mere styr på biltraffikken

Svært at vurdere. Men er glad for at se politi, når det er tilstede.

Synet af betjente i uniform virker IKKE betryggende.

Tror dog kun de er her pga. Synagogen i Ole Suhrs Gade

Vi har meget politi i gade pga jøder så

Vi ser dem ikke. Vi har heller ikke brug for dem.

Østerport

Uddyb gerne:

Der er sjældent arrangementer præcist i mit kvarter; og der er (derfor?) sjældent politi til stede

Har aldrig set noget politi.

Har ikk oplevet at det har været nødvendigt

Jeg bor i Ambassadekvarteret, så her er meget politi til stede, men jeg ville ønske politiet også varetog 

andre opgaver, når de nu er har i forvejen.

Jeg ser dem ikke og mangler dem heller ikke.

Men vi har heller ikke det store behov. Det er bedre, at de er til stede, hvor der er mange festende 

mennesker og så blot patruljerer gennem vores kvarter.

Politiet er stort set kun synligt i forbindelse med trafikrazzia eller hvis der foregår arrangementer på 

ambassaderne. 

Det er også stort set umuligt at få politiet til at rykke ud, med mindre det er meget alvorligt. Der er for få 

ressourcer og de bruges forkert.

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

Apropos mit svar tidligere, så er de ikke tydelige nok på spillesteder og diskoteker.

Bor lige op af Amalienborg - her er ofte og meget politi

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

De er der ganske enkelt ikke.

De har sku nok at se til. Så skulle ikke være nødvendigt at bruge resurser på fulde mennesker som ikke kan 

opføre sig ordentligt

De skal være meget mere repræsenteret. Jeg og andre kan ikke styrer os når vi får noget at drikke :-)

Der en generelt for lidt overvågning i nattetimerne

Der er slet ingen interesse for klager hvis man ringer om støj får man at vide at vi bor i København og der 

er aldrig politi tilstede i vores område

Der kunne godt være mere synligt politi

Der sker jo ikke så meget om natten her ved Nyboder.

Det er trygt for -alle, både dem der fester og larmer og os andre, der går forbi dem eller bor i området, 

med synligt politi -jævnligt.

Endvidere nærmest slukket gadebelysning efter midnat i min gade.

flere gadebetjente - gerne de samme i en periode så de kender klientellet og kvarteret - vil have en 

dæmpende effekt og nok forhindre vold

Forøget polititilstedeværelse ved Kgs. Have ved musikarrangementer.

Forøget politi , SSP m.v. Indsats i særligt belastede områder, som f.eks. GOthersgade og ved Nørreport 

station.



Gothersgade er en rabalderstræde med slagsmål og larm. Jeg ser ikke politiet særligt ofte, jo, når de køber 

pizzaer overfor om natten:)

Går aldrig ud om natten

Har en gang skulle ringe til dem da jeg så to grupper komme op at toppes i Gothersgade det var en lørdag 

nat hvor de måske havde travlt i forvejen. Her var de nemlig meget langsomme over 10-15 minutter om at 

dukke op. Normalt synes jeg ellers at jeg ser dem jævnligt og finder deres tilstedeværelse tilpas

har ikke haft brug for at tilkalde politi

Har ikke set politiet i mit kvarter eller ved den mest befærdet gade af fulde mennesker Gothersgade.

Her sker sjældent noget, som kræver politi. Heldigvis.

Jeg har aldrig mødt nogen.

Jeg har aldrig set en patruljevogn/betjente i mit område om aftenen.

Jeg har aldrig set noget politi i mit kvarter, som sagt sover jeg primært om natten hvis jeg ikke læser eller 

arbejder

jeg har aldrig set noget politi på gaden, når jeg har bevæget mig rundt sidst på aftenen

Jeg har ALDRIG set politi på Larsens Plads (Havnefronten) - undtagen for nogle år siden, hvor et par 

betjente af og til red på promenaden, men en del hestepærer til følge. Som det så var husejernes opgave at 

fjerne ...

Jeg har ikke set noget politi specielt i Gothersgade hvor larmen og drikkeriet er værst (den del nærmest 

Nyhavn) og de rydder heller ikke de sovende på gaden i Borgergade f. eks. Meget utrygt.

Jeg kan ærlig talt ikke lige huske hvornår jeg sidst så dem og hvor tit.

jeg møder sjældent politi om aftenen og natten i dette kvarter.

Jeg ser dem aldrig!

Jeg ser dem fra tid til anden.

Jeg ser dem mest stå og holde vagt i krystalgade

Jeg ser gerne politiet er mere tilstede i området, også i dagtimerne. Det er ikke nok at vedtage forbud og 

påbud hvis ingen håndhæver disse, da er det kun blålys fra politikernes side

Jeg ser meget sjældent politi i mit kvarter om natten eller dagen for den sags skyld, men jeg opfatter heller 

ikke at der sker noget voldsomt i mit kvarter som kræver at politiet er til stede.

Jeg ser stort set ikke politiet undtagen når de har pause og skal hente mad og det er ret hyggeligt - men 

ellers ikke.

Maden hentes ofte ved værtshustrekanten og måske de inden pausen kan minde gæster og værthusholder 

om at opretholde orden og være obs på passagemulighederne og måske give nogle af de cyklene gæster 

en henstilling om at vise hensyn ved parkeringen.

Kunne være mere tydeligt til stede og lægge en dæmper på den værste larm

Man ser aldrig en betjent.

Men føler mig mere tryg ved deres tilstedeværelse

Mere fysisk til stede i visse områder. 

Frederiksstaden er dækket ind pga sikkerhed af den Kgl familie og andre institutioner

Mere politi på gaderne for at holde mere orden. 

Men dybest set burde politiet blive brugt på ikke at bekæmpe fulde menneskers opførsel, men i stedet den 

fuldkommen åbenlyse narkotikahandel, der foregår på gader og i porte, hvilket virkelig er med til at gøre 

beboere utrygge.

Politiet er efter min oplevelse alene til for eliten og magthavernes skyld, og for at beskytte disses 

interesser. Den menige borger interesserer ikke politiet. Jeg tror nok den enkelte betjent gerne ville det 

anderledes, men i praksis fungerer det sådan... og bliver kun værre og værre. Da vi endnu havde St 

Kongensgade Politistation og fodfolk på patrulje til almindelig adfærdsregulerende opsyn, var der ikke i 

samme omfang grafitte, møg, cykler hvor de ikke må være, osv osv. Politiets indsats er delvis styret af 

araberne, forstået derhen, at al for meget af deres tid går med bevogtninger og efterforskning af af ting 

hvor en af profetens raske sønner kunne finde på at helliggøre sin gud. Vi andre må så pænt betjene os 

selv på etatens hjemmeside via nettet, hvis vi vil noget.

ser dem aldrig ej heller ved anmodning

ser dem aldrig. De har sagt til mig(i forbindelse med anmeldelser), at man ikke bør opholde sig på 

gothersgade og omkring nørreport st., det gør de aldrig, når de selv går ud, da det er for farligt. Hvis de 

ved sådan noget, så bør de opholde sig disse steder. Min søn er blevet bortført og frarøvet sine ejendele 



fra Købmagergade kvarteret på vej hjem fra nat job. Min datter er blevet røvet og forsøgt voldtaget på vej 

hjem fra tjener job ved nørreport st 2 gange. Så jeg er bare glad for at de ikke længere arbejder i nattelivet, 

og at de ikke er blevet skudt eller stukket ned.

Ser dem faktisk aldrig. Det føles nærmest som anerki.

Ser dem nesten ikke

Ser dem sjældent om aften i mit kvarter, men der er også forholdsvis roligt.

Ser dem yderst sjældent

Ved ikke hvor meget de er her

Ved ikke i hvilket omfang de er til stede. Gætter på de stort set ikke er til stede, og at der ikke er behov for 

at de er.

Vi ser sjældent politites i vores område

Øget gadepatruljering kunne ønskes

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

Aner ikke hvor meget de er tilstede eller om der er behov for en øget ondsats

Der er alt for lidt synligt politi. De sidder i deres varme biler fremfor at være på fortorvene. Det medfører 

også en total mangel på respekt for færdselsregler for cyklende, som tager det som en naturlig ting at køre 

på fortove eller imod færdselsretningen. Selvom spørgsmålet vedrører 'mit kvarter', så vil jeg godt tilføje, at 

der er total mangel på respekt for gående i Købmagergade og på Strøget. Der er så mange der cykler der, 

og som gående ved man sig aldrig sikker på om en cyklende kommer forfra eller bagfra. Det er farligt for 

børn og sandelig også for ældre.

Der er intet politi til stede på noget tidspunkt.

Der går flere år imellem at vi overhoved ser nogen som helst politibetjent på Gammelholm.

Der er til gengæld rigtig meget politi, som sidder inde i salatfade i timevis bag Christiania.

det er meget, meget sjældent, at man ser dem, bortset fra uden for den franske ambassade

Det ville være fint, hvis politiet kørte rundt og sikrede ro sidst på natten og sikrede, at udskænkningssteder 

lukkede døren ud til/ skruede ned for den høje musik!

Fordi Lars Løkke bor her.

Har aldrig set politiet til stede på Gammelholm (bortset fra gennemkørsel).

hee er jeg meget i tvivl hvem den skal ligge hos- mere politi er sådan et barskt signal at sende, men 

generel mere affalds opsamling- skraldebøtter hvorfor må vi ikke have nogen længere på hjørnet af 

heibergsgade og Herluf trolles gade længere?! Mere folk der kan stå for  rydden op i aften natte billedet- 

spuling af nogen svinede fortove..,og gader vi betaler jo vores skat til netop sådan noget, og det er så is 

der betaler for det, selvom det er de færreste derfor herinde som er dem, der støjer..

I Nyhavn ser vi om aftenen/natten ikke skyggen af politi der kunne dæmpe de værste spektakler.

Jeg er desværre ikke ude så meget om natten mere

Jeg er jo ikke ude hele tiden - slet ikke i nærheden af gå-i-byen steder (ud over Nyhavn), men politiet er 

ikke meget synligt, når jeg rent faktisk bevæger mig rundt om aftenen/natten.

Jeg er meget sjældent ude i nattelivet i mit kvarter og da jeg bor i den stille ende af kvarteret ved jeg ikke 

om der er behov for mere politi i Nyhavns området, men det er ikke mit indtryk at der er behov for mere 

politi i kvarteret.

Jeg kan ikke huske sidste gang jeg sidst har set en fod patrulje på strøget eller i politibil i Nyhavn. Der er 

ingen forebyggende tilstedeværelset. De kommer kun når der først er problemer, men sjældent når 

borgerne ringer. Kun beværtningerne

Jeg ser dem ikke, men der sker heller ikke noget

nej, jeg synes, de skulle være mere synlige ved diskoteker.I Nyhavn hvor jeg færdes (bor lige ved siden af) 

er der sjældent ballade.

ser aldrig en gade betjent

Ser dem aldrig

Ser dem sjældent - men måske fordi jeg ikke ser efter dem
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Middelalderbyen

Uddyb gerne:

: ) ikke endnu

Af og til

bor, der kun fordi jeg har en billig husleje, da noget familie ejer bygningen. Støj fra nattelivet er meget 

slemt i min lejlighed, da den ligger på 1.sal

Der har været perioder - særligt i forbindelse med arrangementer hvor støjen har været så intens at vi reelt 

ikke har kunnet opholde os i vores bolig

Det er absolut et element, men ikke det eneste, der afgør, om jeg bliver boende.

Det er der mange naboer der gør og det vil efterlade København som en by med kun erhvervsliv om dagen 

og det vilde natteliv om natten

Flere områder er allerede tømt for borgere, se for eksempel Gothersgade. Det vil skabe en død by uden liv 

og lys i vinduerne.

Det er en del af at bo i indre by, synes jeg. Det hører med når man vil bo hvor der altid sker noget

Det er ikke attraktivt at blive boende med støjen. Derudover er der hver morgen i weekenderne meget 

klamt og beskidt i gaderne.

Det er ikke kun nattelivet, men også den udskiftning til store "kedelige" udenlanske mega brandstores, 

som presser de små skæve interessante butikker ud.

Det er jo direkte sundhedskadeligt at leve under evigt stress og søvnmangel. Og ikke til at holde ud i det 

lange løb.

Det er ok nu, men det er ikke et sted jeg har lyst til at blive på sigt.

Det fremgår af de forrige besvarelser.

Det har jeg ikke mulighed for på grund af økonomi, og jeg er på mange måder glad for at bo i City, men 

her er jeg blevet bedt om at svare på ulemperne.

Det har jeg ofte overvejet, men det er ikke muligt, dels af økonomiske grunde, men også p.gr.a. 

boligsituationen, og så synes jeg for øvrigt, at det er forkasteligt, at folk er nødt til at flytte for at undgå at 

blive syge på grund af støj og manglende søvn.

Det har vi overvejet i et par år. Elsker at bo inde i den gamle bydel men støjgenerne er snart blevet så 

slemme, at det går ud over livskvaliteten. Det er også et sørgeligt syn, når man kommer ned på gaden - 

specielt lørdag og søndag morgen - og ser alt det skrald, opkast, flasker og andet ulækkert på gaden, 

fortovene og ofte på vores trappetrin.

Det hører med til at bo inde i byen

Det hører med til at det at bo i indre by, Ville gerne at dem der er generet flytter i stedet for at skabe en 

dårlig stemning. Dette sagt, skal man tage de problemer, der reelt også er, alvorligt.

Det indgår i overvejelser for fremtiden hvis der ikke kommer styr på det

Det kan ikke være rimeligt at jeg og andre som har boet der i over 30 år skal flytte pga en udvikling vi har 

protesteret imod. Jeg er parat til at holde ud og se om nogle tager ansvar.

Det kan jo blive så slemt at man er nødt til det

Det vil jeg simpelthen ikke - jeg har boet og levet her stort set hele mit. Jeg beder om, at Københavns 

Kommune gør noget ved problemerne, så vi alle kan være her. Der har altid været støj i byen, og vi har 

levet med støjen, men det natteliv, der har udviklet sig de seneste år, er helt umådeholdent.

Det virker som om, kommunen i virkeligheden ønsker, vi skal forsvinde ud af byen, så det rigtigt kan festes 

igennem - "det skal være en sjov by", som rådhuset siger - ja, men for hvem? Det kunne være både og, 

hvis der blev taget hensyn.

Men jeg ved, at selv unge mennesker overvejer at flytte ud, fordi de synes livet bliver for utåleligt.

Efter 40 år i kvarteret synes jeg egentlig ikke det er mig der skal flytte

Efter et helt liv i byen , hvor der aldrig har været problemer , før for ca 10 år hvor det stoppede med at vise 

respekt får de mennesket i byen , men alt for pengemændene der er bag så mange natklubber og 

diskoteker som muligt , under tanke for andet end dem selv og kommunen det viste at byen nu skulle være 

' party by' uden smag , overvejer vi kraftigt at flytte , problemet er bar , at vi elsker vores by mere end 

kommunen , dem der laver barer , Larm og utryghed gør , så det ville være rigtigt ærgerligt hvis vi ikke fik 

respekten tilbage bare fordi vi bor i byen

Eller får 3 lag ruder

Måske skulle KK yde tilskud til det:9



Er ved at flytte.

for gammel til at flytte, har heller ikke råd, hvor er der plads?

Har aldri gener og bor lige ved strøget og rådhuspladsen

Har allerede sat vores bolig til salg for at flytte ud af byen.

Har boet her i 6½ år, og selv om der er ekstra svineri i gaden lørdag og søndag, ville Indre By ikke være det 

samme uden nattelivet

Har ikke råd til at flytte

Har netop sat til salg bla. af samme årsag.

Her boet her i 37 år

Her er blevet så ulækkert, og nattelivet er ensrettende på den måde at det i høj grad sætter dagsordenen 

for alle - også os der ikke deltager i det med sit støj og møj og meget høj indtjening der udkonkurrerer 

meget andet. Det er også nedbrydende for de små butikker som ellers har karakteriseret vores kvarter. En 

ond spiral (Mere ulækkerhed og dag-lukkede facader giver færre turister (drukturisme undtaget) og 

kundegrundlag til de resterende butikker og ødelægger dag-butikslivet. En ond spiral er i gang. SÅ trist at 

se det ske for et levende og mangfoldigt (dag)miljø som man holder af og deltager i.

Holder meget af at bo i middelalderbyen - vil meget gerne kunne blive ved med det

Husene er charmetende og kvarteret hyggeligt, og det er fedt med alle musiktilbudene , butikkerne osv. 

Men al det svineri her er og lugten fra det, er for meget. Vi bor i Vestergade lige midt i det hele, og var 

super heldige at finde en lejelejlighed da vi havde akut brug for det. Jeg ser det bestemt kun som en 

midlertidig løsning, da generne overstiger alle de ting jeg sætter pris på ved byen.

Hvis det bliver ved på samme niveau kan jeg ikke bo her i længere tid, da det påvirker min nattesøvn og 

dermed arbejdsevne.

Hvis diskoteket ikke var blevet lukket i Købmagergade 26, så JA.

Hvis man vælger at bo i indre by så er det en del af sharmen at det er en by. Folk der er uenige skulle nok 

ikke være flyttet ind i centrum til at starte med, og jeg synes ikke man skal ændre på byen fordi nogle ikke 

ønsker at bo i en by.

Hvis støjgenerne fortsætter med at tage til er jeg bange for at blive fanget med en dyr og usælgelig 

lejlighed i et festkvarter. Desuden har jeg svært ved at forestille mig at bo i kvarteret med børn (selvom der 

er plads i lejligheden). 

Jeg er virkelig glad for området i dagligdagen, og vil nødigt flytte. Men hvis ikke der kommer kontrol over 

nattelivet, regner jeg med at gøre det indenfor få år.

Håndtering af problemerne er afgørende.

Ikke lige nu, fordi vi bor til leje, og det er svært at finde noget nyt, men jeg overvejer at investere i nogle 

gode ørepropper eller rykke soveværelset

Ikke mit område. Men hvis der åbner en natklub rundt om hjørnet og dette medfører fulde folk, larm, 

ballade, skidt og føj og støjgener, så JA. Jeg ville klart flytte. Jeg går tur med mine hunde og aftenen om om 

morgenen og dette ville være enormt ubehageligt med fulde mennesker, glaskår og opkast m.m.

Indre By er ikke længere et sted, hvor det er muligt at have et normalt familieliv med børn, som skal i skole 

og børnehave. Udviklingen de seneste 6-7 år har været stærkt bekymrende, og vi leder altid efter mulige 

alternativer til vores lejlighed på Købmagergade.

Ja det gør jeg faktisk - jeg bor som nævnt i en forholdvis stille gade i pisserenden men jeg kan næste ikke 

tåle at blive ved med at læse om mennesker som bliver slået ned og voldtaget i de gader jeg færdes 

hverdag - lige rundet om hjørnet fra hvor jeg bor. Det gør noget for området - selv når festen er slukket 

og solen igen skinner. Sporene efter nattes fest kan ses og føles over alt.

Ja for første gang i 20 år. Min drøm var oprindeligt at blive gammel i københavn, men jeg syntes nu at 

københavn har udviklet sig til et rigtigt dårligt miljø, utrykt, larmende og snavset.

Ja jeg elsker indre by, men jeg overvejer kraftigt at flytte bopæl pga. gener fra nattelivet. Det er meget trist 

og så ærgerligt.

Ja nogle gange, men vi elsker alt det, som indre by har at tilbyde og bor her derfor stadig. Og omvendt er 

vi ikke begejstrede for de gener som visse folk i nattelivet medfører. Men hvis nattelivet genererer en større 

indtægt for kommunen end beboerne er regnskabet vel desværre meget entydigt.

Ja, det har vi længe overvejet, da generne er steget markant i de snart 15 år vi har boet i kvarteret.

Ja, jeg er efterhånden ved at være blevet noget mør efter knapt 14 år i indre by.

Jeg bliver rådet til det, af familie og venner, men jeg har boet her i snart 40 år, og jeg synes ikke en 

bevidslys og uhensigtsmæssig bevillingspolitik skal jage mig på porten.



Jeg synes, det er det absurde menneskefjendske uvæsen, der bør ohpøre. Jeg håber også, at der bliver 

inddraget eksisterende natbevillinger, i bygninger med beboelse.

Jeg bor i min kolonihave om sommeren. Hvis ikke jeg havde den ville jeg nok flytte.

Jeg bor til leje og har ikke råd til at flytte! Derudover er mine børns hverdag, venner, skole, fritidsaktiviteter 

knyttet til vores lokalområde.

Jeg bor trods alt i et af de mere rolige område af middelalderbyen.

Jeg elsker at bo her! Har gjort det hele mit liv!

Jeg elsker at bo i indre by. Det er vidunderligt. Og jeg elsker at der er folk på gaden. Det er kun de meget 

fulde folk, der er problemet.

Jeg elsker byen på godt og ondt, og det skal ikke være mig der flygter

Jeg elsker København og har boet her altid, i det samme kvarter. Men der er blevet for larmende, for 

ulækkert, for voldeligt og for deprimerende de seneste 5-6-7 år. Problemet er, at hvis en inkarneret 

Københavner som jeg, der elsker København af hele sit hjerte, flytter, så er København fortabt. Så er byen 

for alvor smadret. Så jeg venter lidt og håber på, at der er nogle fornuftige politikere, der får øjnene op for, 

hvor stort problemet er, hvor tæt København er på afgrundens rand og hvor nødvendigt det er at handle 

nu. Og så håber jeg på, at disse har modet til at redde vores by! Alternativet er at flytte til en anden storby i 

et andet land, for stortset alle andre hovedstæder kan godt finde ud af at være storbyer, hvor man også 

kan bo. Så meget som jeg holder af København, kan jeg ikke flytte til en anden dansk by og stadig se på, at 

København forgår. Så må jeg rykke teltpælene op, flytte min virksomhed og min familie og flytte til en 

anden europæisk hovedstad, hvor politikerne tager ansvar og får tingene til at fungere fornuftigt for alle.

Jeg elsker København og har boet her i 15 år. Der skal være liv i gaderne i vores dejlige by, men de seneste 

5 år er det blevet meget værre.mest råb og skrig

Jeg elsker mit kvarter i dagtimerne. Stemningen er fantastisk om sommeren.

Jeg er bare træt af at udefra kommende ikke respekterer os der bor her. Hvis det bliver værre og mere 

hårdt miljø, kan jeg på den anden side være nød til at overveje det.

Jeg elsker mit kvarter, min lejlighed, de muligheder der er i indre by. Jeg hader nattelivet, men jeg flytter 

ikke på landet af den grund. Jeg gider ikke forbud og alkoholfrie zoner, men et større kompromis mellem 

natteliv og os. Mere forståelse:-)

Jeg er aktivt begyndt at lede efter ny bolig.

jeg er flyttet til Løngangstræde i oktober 2016. Det er voldsomt generende hvad der er af støj fra Mojo, 

Zefiside og Copenhagen Downtown Hostel (har de egentlig tilladelse til udendørs servering af alkohol?)

Jeg er meget glad for kvarteret, jeg går sjældent ud i byen, når nattelivet udfolder sig, og jeg bor, som sagt 

i et baghus, hvor der er meget stille. Men det ville da være dejligt, hvis natten ikke bare tilhørte 

fulderikkerne, narkosælgerne og andre skumle personer.

Jeg er meget knyttet til mit kvarter - hvis ikke jeg var det, så var jeg nok flyttet

Jeg er ret glad for mit kvarter - så der skal meget til før jeg flytter - min grænse er ved at være nået - men 

jeg går da ud fra at kommunen og politiet gør noget for mig som borger- jeg betaler skat - og forventer 

også at få noget igen fra kommunen

Jeg er sådan set på vej væk. Har fået nok !!

Jeg flyttede hertil, fordi jeg ville gerne have bylevet i nærheden.

Jeg får/har et ringere helbred pga støjgener. Jeg synes også det er en falliterklæring !

Jeg har boet på adressen i knap 50 år og er fjerde generation på stedet, men nattelivet får en til at få lyst til 

at flytte - udenfor Københavns Kommune

Jeg håber at den debat som endeligt er kommet samt det fokus som kommunen nu retter mod problemet 

vil bidrage til en mere klar linje som tilgodeser erhverv samt beboere

Jeg håber på mindre støj så vi beboere kan blive boende

Jeg kan ikke blive ved med at holde til larmen og den manglende omtanke over for andre mennesker.

Og til hele tiden fra kommunens side at få at vide, at det er os beboere, der er sarte.

Det er så arrogant!

Men kendetegnende for Kommunens politikere.

København er ikke mere en levende by - det er en død by, for man kan ikke bo der og få de basale behov 

for søvn og hvile opfyldt.

Jeg har boet i Kbh.K siden 1979, så jeg ved, at det kan være anderledes.

Og det er det i andre storbyer.

Men jeg tror ikke på, at det ændrer sig i Kbh.



Og det smerter mig at se, hvor slidt og misligholdt byen er blevet af al denne uansvarlig " liv i byen" politik

Jeg overvejer hvad det kan betyde for salget af min lejlighed at der er så meget nattelivsstøj

Jeg overvejer seriøst at flytte, fordi byen bevidst gør det mere og mere umuligt ayt være BILIST

Jeg var her først.

Jeg ved der mange der er plaget men på den anden side - vi bor i en storby og det er en af generne der er. 

Man skal vel kunne have det sjovt når man går ud. 

Synes mere der skal være fokus på mere politi som kan patruljere og holde orden - så vil larmen, 

oprydningen med mere nok også forsvinden - og måske også være med til at det bliver mere sikkert og 

uden vold

Jeg vil hellere kæmpe for at ændre på forholdene således at jeg ksn bo i byen som jeg elsker

Jeg ville med glæde flytte fra dette helvede ALENE på grund af larmen. Det er dog desværre ikke mulig for 

os p.t.

Jeg ville overveje at flytte fra byen hvis de forslag jeg har læst her blev til en realitet

Luftning af hund tidligt fredag, lørdag og søndag morgen er decideret ubehagelig i Pilestræde og 

Sværtegade. For ikke at tale om svineriet fra knuste glas, pap, papir, bræk etc. En sommerdag kl. ca 9 om 

morgenen mødte jeg og hund en flok asiatiske turister, som var dybt chokerede over svineriet i Pilestræde 

og Sværtegade. De fotograferede affaldet i gaderne. Da vi/de kom til Kongens Have så de noget, der 

lignede en losseplads.

Man får jo ikke bare lige en lejlighed et andet sted i København, sådan som boligmarkedet ser ud.

MEGET

Men desværre er det for dyrt at flytte og ens børn har deres venner og skole og man har selv sit job man 

ikke bare kan smutte fra. Men hold op man er ked af at det har udviklet sig som det har over de de sidste 

10 år. I starten var der også natteliv, men det var tåleligt og folk havde det stadig sjovt. Men man var som 

beboer ikke ked af det man synes det var en fair måde. Men nu er det gået over gevind

Men det bliver nok aktuelt med flere bevillinger ...

Men det er helt urimeligt, at jeg skal flytte pga. fejlslagen politik.

Men det er som sagt ikke pga. professionelle udskænkningssteder, men pga. udlejning til skoler, 

foreninger og meget andet i ejendommen FDF i Rysensteensgade, hvis gård ligger op til vores.

Men det kan jo blive en konsekvens hvis tingene ikke bedres. Men flere andre vi kender har gjort det eller 

overvejer det kraftigt.

Men har overvejet, men må så sige at sådan er det at bo i byen

Men vi har købt et sommerhus ....

Men vi har lige købt sommerhus. Nattelivsgener har været en medvirkende årsag til dette.

Men ville elske at have et sted hvor jeg kunne hvile ørerne i weekender og ferier :)

men økonomien er ikke til det

Mine børn vil gerne sove om natten. Selv sover jeg med ørepropper fra onsdag til søndag.

måske på sigt.

Nej ikke pt - men på den anden side er spørgsmålet mere; kan ens lejlighed overhoved sælges med den 

nattelarm ?????!!!!!! Det er i hvert fald noget vi taler meget om i min ejerforening - at bo i Indre By er IKKE 

for sarte sjæle... mere!

Nej, det gør jeg ikke - men det er voldsomt, at kvarteret skal være så svinet til fra fredag morgen til 

søndag morgen. Det er som sagt glasskår, tomme flasker, af og til fulde mennesker, der ligger på en 

trappesten, samt bræk og tis i porte og hjørner. Jeg overvejer ikke at flytte - men det er for voldsomt

Nej, jeg elsker København K. Der har altid været natteliv og der har altid været støj fra det.

Nej, jeg synes at lyden af natteliv i kvarteret helt klart har sin charme. Dog mener jeg, at man bør sætte 

hårdere ind overfor stoffer...

Nej, men overvejer at flytte grundet cykelfacismen der ødelægger almindelig trafik afvikling og 

parkeringsmuligheder. Resulter utallige parkeringssøgende bilister

Nej, nej og atter nej. Elsker kvarteret i al dets mangfoldighed

nej, som sagt: når man vælger at bo i byen skal man også forvente at der ikke altid er helt stille.

Nogle gange. Er meget generet af homo klubben SLM. De spiller bas tung musik

Nogle gange. Især om sommeren hvor støjen og det vilde natteliv ikke er begrænset til torsdag-søndag.

Nu er jeg selv ung og går meget i byen, men jeg kommer ikke til at bo her i mange år endnu. Nok kun min 

studietid ud..

Når jeg på et tidspunkt flytter, vil jeg virkelig overveje miljøet omkring boligen, men jeg er ikke på vej til at 

flytte ligenu (af mange andre årsager)



Når muligheden byder sig efter studie. 

Ærgerligt, for Kbh er en skøn by.

Om sommeren er det meget slemt, da der er mange, på gaden, og det er ubehageligt ikke at kunne åbne 

vinduerne. Resten af året (bortset fra jukrfrokosttiden) er generne meget mindre.

Pga svinske politiker der stjæler fra vores børn og giver til sig selv

DCL vil ikke til nordvest men borgmesteren er pisse ligeglad

Primært pga. svineriet

På sigt ja, og HVIS Sankt Peders Stræde skulle blive 'stillegade' eller af andre årsager få udeservering ska' 

jeg helt sikkert væk...!

Se længere indledning- vi flytter af samme grund- støjhelvedet her, fuglene på gårdsiden kan desværre 

ikke overdøve

Som forældre med et nyført barn virker det ikke så trygt at gå rundt i de tidlige morgentimer eller sene 

nattetimer. Et element er stive mennesker, et andet er antallet af tiggere og flaskesamlere og sidst er det 

den megen trafik i disse timer fra typer der kører meget stærkt

Sommerperioden er meget voldsom- gadefester mm og jeg er nødsaget til at sove på madras i køkkenet - 

ved ikke om jeg kan holde det ud på lang sigt

Stort ja, men jeg har boet her mange pr og elsker min lejlighed, så det er svært

Stresser over støjen 5 ud af ugens 7 dage. Er almindelig lejer på 25. år, og har desværre ikke kapital til at 

kunne flytte.

Støjgener og utryghed sætter gang i flyttetankerne, især når man er en børnefamilie.

Svært at have gæster i eeekenden, som bliver konfronteret med fakta. Jeg er så heldig at have sommerhus, 

hvor jeg kan tage hen i weekenderne. Her er ikke til at være.!

syntes ikke det er så fedt at bo i byen, som det har været. For meget skidt og respektløse unge mennesker, 

som hærger og man kan være sikre på, de ikke bor her, for ligegyldigheden for andres ejendomsret, er 

enorm. Bare de kan hævde sig og sætte deres mærke og lade deres nædtørft, hvor det passer dem.

Til tider ja

Vi bliver stensikkert ikke boende. Vi har boet her knap to år og kom fra ville i Gentofte. Alt her er mere 

besværligt, indkøb, trafik tager vores tid, her er mere ensomt - om er par år flytter vi tilbage - jeg vil ikke 

blive gammel i indre by.

Vi bor i embedsbolig og ville formodentlig ikke bo her hvis det ikke var tilfældet

Vi er lige flyttet tilbage til Kbh for 1½ år siden efter at have boet i provinsen i 15 år og drømte ikke om at 

det ville være så larmende og generende og dermed usundt, så ja: vi har fortrudt at vi bosatte os så 

centralt og kigger efter noget andet.

Vi flytter til frederiksstaden senere på året.

Vi flytter tit på landet i weekenderne for at undgå larm og hærværk (også på vores bil) om natten.

Vi har boet her i 20 år, det er støjen, der er blevet meget værre, og vi bruger byen meget om dagen og går 

også ud og spiser

Vi har valgt at give vores forbliven i København max et år - afventende om politikerne nu retter op på 

ulovlighederne. Ideelt set burde Folketingets Ombudsmand gå ind i sagen. Når myndigheder forvalter uden 

om lovgivning, kunne det være en sag for ombudsmanden

Vi håber det bliver bedre.

Vi ville ikke bo her, hvis ikke det var i en embedsbolig. Vi ville ikke bo her på grund af alle de events, alle 

de optog, hele den vrimmel af galimatias. Og det er ikke barerne, jeg har noget imod, men de udendørs 

arrangementer.

Vil gerne men det er svært at sælge min lejlighed. For 5 år siden stod folk i kø for at bo i Pisserenden MEN 

nu kan man ikke sælge.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

det kommer an på om hotellet der støder op til vores gård får spiritus bevilling på deres tagterrasse

Dog ikke kun på grund af nattelivet,  også på grund af støj i min gård på grund af et parkeringshus og et 

hotel med tagterrasse og personale der holder pause i gården  - også om natten

Jo, når jeg bliver rigtig gammel, - eller når jeg ender i en 1 vær. med låg!

Men måtte flytte fra Rosengården for 2 år siden pga nattelarm

Men undgår tit gaderne i indreby om formiddagen i weekenden især omkring Vestergade og Pisserenden. 



Tit temmeligt ulækkert til langt op ad dagen.

Overvejer at flytte pga forurening og trafikstøj fra H.C. Andersens Boulevard. Der er nærmest ingen cafeer, 

barer og restauranter i mit lokalområde ved H. C. Andersens Boulevard og Puggårdsgade.

Specielt om sommeren kan det være utåleligt, men byen skal på een eller anden måde heller ikke "uddø". 

Det værste er fulderikkernes affald ( flasker, plastikkrus, pizza- og andre madrester, emballage, 

cigaretskod og menneskelige ekskrementer. )

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

- det kunne jeg godt finde på, for det er ulideligt ikke at kunne sove pga larm...hvis det sker for ofte.

Absolut ikke. Jeg elsker byen og i det store og hele også nattelivet. Der er da enkelte steder i byen, hvor jeg 

nødigt ville bo i relation til larmende natteliv i weekenderne.

Det er en del af Indre by - noget der ikke kan komme som et chok, når man vælger at bosætte sig her.

det kan ikke være rigtigt, at unge der opføre sig så dårligt, skal kunne presse folk væk fra deres hjem. 

hvornår gør politikerne noget ved problemerne

dog larmer og ryger min genbo til stor gene for mig og andre - forbyd indendørs rygning

elsker min by med alt p+å godt og ondt ;O))))

hvis det bliver være end nu - ja

Ikke alene pga. gener fra nattelivet, men det er et element, der er med til øge overvejelserne. Et andet 

element er støj fra omliggende hoteller og restauranter, hvor der er meget transportkørsel, af- og 

pålæsning og oprydning/renovering stort set hele døgnet. Fx  når der trækkes palleløftere henover fortovet 

eller bippende lyde om natten fra lastbiler, der bakker eller holder.

Indre by er attraktiv! Folk der ikke ønsker bo der, kan flytte, og så kan nogle nye flytte ind.

Ja men kun om sommeren, da kunne jeg godt bruge et kolonihavehus / sommerhus. Jeg har desværre ikke 

et.

Ja, men jeg ville være meget ked af at skulle gøre det. Jeg er meget glad for min lejlighed og har boet her i 

25 år. Så jeg syntes ikke det er mig der skal flytte, men man skal stoppe med alle de udendørs 

arrangementer som KBH. Kommune giver tilladelse til specielt på Dr. Louises bro

Jeg er meget glad for byen og kan gå lide lyde fra mennesker, men det har i de 25 år jeg har boet taget 

overhånd med festlarm især fra Dronning Louises Bro og Distortion. Jeg er så heldig at have et sommerhus 

- det har alle jo ikke - og det betyder jeg kan tage væk i weekenden,men det kan ikke lade sig gøre i 

hverdagen pga. mit arbejde og egentlig mener jeg jo ikke det kan være rigtigt, at jeg nu også skal flygte fra 

mit hjem på hverdage.

Jo flere af os brokkehoveder der flytter, jo mere flytter Crazy Daisy ind og gør vores smukke gamle by 

mindre charmerende.

kun den dag der er distiortion :)

Langt fra som eneste årsag, men det er da en af de ting der yæller med

Men det har jeg som sagt gjort fra Pisserenden, så forstår godt dem der gør.

Men jeg er glad for at bo i byen især om vinteren

Men jeg er priviligeret i min gade - jeg skal ikke mange meter væk, før jeg sikkert vil have en anden 

holdning. Selvom jeg ikke vil flytte fra min nuværende bopæl har nattelivet stor betydning for, at jeg næppe 

vil bosætte mig andre steder i indre by, og det er da ærgerligt.

Men jeg kender i hvert fald to par, der er flyttet til roligere steder i Indre By (Skt. Poul gade kvarteret, på 

grund af den enerverende larm fra Dronning Louises Bro.

Men kun om sommeren, når festen rykker fra udskænkningsstederne og ud på vejen

Men nogle gange flygter jeg væk. Så træt af affald og truende, lovløse udlændinge og totale mangel på 

indsats fra politi

Men vi bor også meget fint i forhold til støj osv.- andre er ikke så heldige.

MIne tanker på at flytte og støjgener eller den manglende følelsen af ejerskab/ansvar over det fælles byrum 

- går primært på den hotellignende drift i form af airbnb o.lign. hvor der kommer til at være mange der er 

gæster og som måske ikke har samme ansvarsfølelse overfor lokalområdet

Nej, har jo netop valgt at bo herinde fordi jeg gerne vil have, at der sker noget

Nej, men hvis der kom en beværtning med åbningstider til kl. 02.00 året rundt, så ville jeg stærkt overveje 

det. Der har engang været café her og de dominerede hele gaden med borde, dobbelt parkering hele dagen 

og meget store armbevægelser, fordi de var så hippe og cool at de synes de kunne tillade sig hvad som 



helst

Nej, men jeg overvejer at genindføre en god gammel Københavnertradition, natpotten, så har jeg en måde 

at vise min utilfredshed på.

Vi har børn og soveværelser ud mod Turesensgade. Om sommeren er vi i perioder nød til at flytte 

sovepladser ind i stuen mod vores gård, for at kunne sove.

Vi har faktisk talt om det nogle gange - netop ifm. hjemmearbejde (aften/nat) og morgen-vagter lørdag & 

søndag morgen.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

- men jeg ved at et hold beboere i Wiedeweltsgade er flyttet pga. af de beskrevne gener fra hoteldrift i 

Wiedeweltsgade.

bor umiddelbart over restaurant som ikke overholder gældende regler for åbningstider og støj

Der er ingen gener

Der skal sgu mere til... Men København ligner stadigvæk en krigszone søndag morgen....

FLERE SKRALDESPANDE PÅ GADERNE!

Det er et vilkår at der er larm, når man bor i indre by! Det har jeg sagt ja til, da jeg valgte at flytte ind her.

Har valgt at bo i hovedstaden pga den meget liv og arrangementer - mener at de som bryder sig om 

natteliv og div aktiviter bør bosætte sig i udenfor byen!!

Ind imellem bliver man så frustreret af larm at man er ved at smide håndklædet. Det er invaliderende. Men 

man lukker vinduerne i sommervarmen og steger af vrede indendørs. Så ja til at overveje at flytte. Men nej 

til at gøre det ud i livet. For tænk hvis nogen gør noget ved det! Og rent faktisk afhjælper problemet.

Ja, men ikke som første årsag.

*Jeg overvejer, at flytte pga. dårlig luft. Nørre brogade er lukket for biler, så nu er her et inferno af trafik i 

sær på Øster søgade, samt politibiler med døre op og i og vejarbejde der færdiggøres, for så at starte igen 

år efter år. Søvtorvet har været brudt op flere gange, fordi man ikk ekn planlægge. Lav den betalingsring, 

så man kan trække vejret herinde.

Ja, men jeg synes at det er uretfærdigt at jeg/vi skal flytte. Vi har vel også ret til at være her. Jeg betaler 

skat til kommunen, - jeg får nogle gange fornemmelsen af, at København skal være festskueplads for hele 

Sjællands ungdom. Det er vel ikke okay, at det er dem, som ikke betaler skat til kommunen, der har ret til 

at hærge ( støj, hærværk etc) i indre by

jeg bor billigt og er glad for kvarteret i øvrigt. Det er praktisk ifht arbejde at det ligger så centralt

Jeg håber at der igen bliver roligt, når den store metrobyggeplads forsvinder, og søen kommer tilbage :)

Jeg overvejer at flytte pga. natlig larm fra fester samt kommunens pludselige flytning af tung trafik tæt på 

ejendommen. Støjen fra torsdag til lørdag tog pludselig til fra slutningen af 2014 og jeg kan ellers godt 

lide, at der liv og at man kan høre, at der bor mennesker i et boligområde

men det er desværre ikke muligt da jeg ikke kan skaffe en lejebolig

Men jeg overvejer at flytte af andre årsager. Men har svært ved at komme i gang med det, fordi jeg er 

bange for at ende et sted, hvor støj og skod-larm kommer til at fylde for meget i mit liv. Byen må gerne 

emme af lyde fra mennesker, der lever og ler og leger. Men larmen fra musik overalt er enerverende.

Men pga trafik og helikopterlarm fra Riget

Mest pga affaldet på Øster anlægs legeplads. Og fornemmelsen af området er totalt overset af kommunen. 

Det er ikke særlig børnevenligt i Øster anlæg lige nu...

nej pga.nattelivet.....overvejer det tilgæld pga. tiltagende støj fra naboer og genboer.

Nej, det kan ikke være rigtigt at København skal være en fest-by. 

En storby skal være livlig og der skal være mennesker som bor og arbejder der!

nej, jeg bor i Indre by, da jeg netop er glad for bylivet herunder nattelivet

På ingen måde

Så slemt har jeg det ikke, men jeg føler med dem der er mere udsatte

Til dels.

ved kontakt til kommune og politi bliver nærmest latterlig gjort.

ingen af parterne ønsker at gøre noget ved problemer.



Østerport

Uddyb gerne:

Der er meget roligt, der hvor jeg bor.

Nej, jeg ku lade være med at være flyttet ind!!

nej. men trafikstøj og dårlig luft kunne vaere årsager

Pt ikke et aktuelt spørgsmål

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

....Ikke endnu!!!

De mennesker som er døde i de nedre dele bør flytte til Hørsholm der sker intet som helst

Der er meget beboelse og skoler i mit kvarter og færre barer, bodegaer osv i min gade end f.eks. nærmere 

Borgergade eller Gothersgade.

det er dog kun en af grundene

Det er en del af valget at bo i byen, at nogle bruger byen også til aften og nattelivet. Hvis ikke, bør man 

overveje at bo i forstæder mv.

Det er en underforståelse at hvis du ejer en lejlighed i indre by skal man have en anden bopæl at sove i i 

weekenderne.... Det gør jeg ikke og larmen og støjen fra folk der skriger, råber og pisser alle steder i byen 

er ikke et sted for børnefamilier eller folk der ikke har råd til at lyd isolere sin lejlighed.

Det er et bevidst valg at være bosat i Indre By. Hvis støj, liv og kultur er til gene, bør man ikke være her,

Det gør jeg ikke, men hvis larmen stiger vil jeg genoverveje

det gør jeg jo allerede, idet jeg flytter i mit sommerhus fra april til oktober/november. Altså i den periode, 

hvor generne er størst.

En del af charmen ved indre by er jo livet i gaderne. Dette inkludere alkohol. Hvis man vil bo alene, så bør 

man ikke bo i indre by

Endnu ikke men tiltagende støjgener kan ændre det

Endnu ikke.

ER allerede flyttet fra Indre By pga gener i nattelivet - bor nu et meget mere fredeligt sted (se tidligere 

kommentarer). OG jeg er ikke sart: kan godt lide liv i byen, og kan godt lide lydene fra andre mennesker i 

bylivet. Men IKKE konstant støj natten torsdag-fredag-lørdag!

Holder så meget af at bo her, så jeg flytter ikke gerne.

Hvis der ikke gøre noget ordentligt ved støjen og svineriet og det fortsætter med at brede sig, så ja.

Hvis værtshuset i naboejendommen - Borgergade 93 - genåbner og begynder at lave støj igen - så vil vi 

helt sikkert overveje at flytte.

Ikke alene pga gener fra nattelivet, men fordi byen som sådan er i hvad jeg oplever som åndeligt forfald.

Ikke hvor jeg bor nu, men har flyttet fra to tidligere bopæle i KK grundet støj fra nattelivet.

Ikke længere, da jeg er flyttet til nyboderområdet. Men Da jeg boede tættere på Kongens Nytorv, var det en 

evig pestilens - skrald over alt, fulde mennesker, folk der tissede i min port, havde sex i gården, solgte 

stoffer i porten.

Ikke længere, men har gjort det før - for et par år siden var det markant meget værre.

ikke p.t. da jeg bor i den endnu relativt rolige del

Ikke som jeg nu bor i mellemhuset

ja men er vild med byen. og man ved jo ikke om nissen flytter nef. for mig er det et spørgsmål om ikke at 

gøre byrn til et tivoli

Jeg bor her jo, fordi jeg elsker byen og livet. Ikke fordi jeg helst ville bo i et stille villakvarter.

Jeg elsker at bo i indre by og vil gerne leve med liv og arrangementer. Jeg syntes imidlertid at det har taget 

overhånd de sidste par år og indre har udviklet sig til et stort diskoteket, hvor der ikke er plads til andet 

end unge fulde mennesker. Byen bliver kulturløshed hvis udviklingen fortsætter og byen ender som Sonny 

Beach.

jeg er ganske tilfreds med mit kvarter

Jeg er meget glad for at bo i Indre By. Hvis vi alle flytter herfra, vil Indre By dø - være uden liv.

Jeg flytter inden længe. Nattelivet var ikke den primære grund til at jeg flytter, men det har da nok også 

været med til det.



jeg føler mig hjemme her, men har jo også boet i kvarteret i næsten 50 år

Jeg har altid sagt at jeg vil bo i KBH centrum, men jeg synes at ungdommen og andre støjende elementer 

(motorcykler mm.) er ved at domminere mere og mere. Det stresser mig kun lidt i dag, men jeg er ikke 

sikker på at når jeg bliver 70-80 at det er så rart. 

Jeg håber at København til alle tider skal være for alle og der er gensidig respekt for hinanden.

Jeg har boet i København siden 1980 afbrudt af længere ophold i Paris og Singapore. Det er udviklingen i 

Kbh de seneste år, der er helt gal og i øvrigt atypisk, så jeg håber, at pendulet snart svinger tilbage

Jeg har flyttet væk fra støjen, og var heldig at finde en rolig ligge gade. Det skal siges at jeg flyttede til 

Klosterstræde da der endnu ikke var 05 bevillinger - der var god stemning, men da 05-bevillingerne blev 

frigivet blev det svært at komme ind til sin port, pga. unge mennesker ude på gaden der stod og drak øl. 

Om morgenen var det svært at komme ud med sin hund, pga. smadret glas.

Jeg har ikke direkte nogle gener.  Jeg tror det ville være være for mig at få en voldelig eller larmende nabo

Jeg overvejer ikke at flytte, men derfor kan larmen godt være generende, og også i en storby har beboerne 

godt af en god nattesøvn.

Vi bor i en fredet ejenndom, så lyddæmpning på vinduerne er ikke muligt, men dette ville sikkert hjælpe på 

larmen.

jeps det har jeg overvejet, om man skulle flytte til østerport eller bare udenfor kbh og finde sig et job i en 

anden kommune, hvor der var fredeligt, og hvor man ikke fik at vide, at man var sart fordi man har brug 

for sin nattesøvn.

Mangle hensyn, kan man gøre noget ved.

Men jeg er stærk tilhænger af tanken om, at man ved, hvad man går ind til, når man bosætter sig i indre 

by. Lugter landmandens gylletank, så må man flytte!

Nej men min livsstil er i de senere år blevet ændret noget. I forbindelse med aftenarrangementer, gåtur på 

sommeraftener m.v.......

Nej, men det ville jeg sandelig gøre hvis jeg boede i partyområdet

Når jeg engang flytter er det i pensionist bolig et eller andet sted i landet

Som tidligere udtrykt, ikke et støjkvarter her på hjørnet af Sølvgade-Adelgade

Så længe det ikke foregår i Dronningegården særligt tit så nej

Så længe jeg kan sover er alt fint. Hvis der åbnede en klub med larm i en af gaderne omkring mig, kunne 

det være. Nu er det sådan at jeg har valgt bopæl højt oppe pga. giftigpartikker fra trafikken (kan I ikke lave 

en test af alle private diselbiler? Eller forbyde dem?), duften fra sundet, ingen hoveddøre eller folk på 

trapperne og lyset.

Tværtimod er jeg tilflytter fra det mørke Midtjylland (<2000 indbyggere), og er vild med bylivet.

ØV! Som byudviklingen er lige nu ender Købehavns Kommune med at lægge indre by  øde for beboere - så 

bliver det bare kontorer og forretninger. Det er synd.

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

bor i gård. ikke mod gaden, så ville jeg nok flytte.

Bor i Havnegade, men overvejer af og til at flytte væk der fra. Der er for meget støj og svineri fra bla. Tonys

der er for mange gener med stanken af urin, råben om natten, og til tider en ond stemning i nattelivet.

jeg er ikke tryg ved at lade mine børn vokse op herinde, det bekymre mig hvis de skal gå alene hjem om 

aftenen, det er et problem, synes jeg.

Flytter kun pga katastrofale parkerings forhold.

Glad for det liv der er i mit område.

Vil gerne være fri for svineriet.

Har boet her i iver 30 år og er i gang med at købe min lejelighed som andel

Har et lille sommerhus som det er en lettelse at tage til om sommeren. Uden det ville jeg nok have følt mig 

hårdere belastet...

ikke fra nattelivet - men daglivet kan også være en belastning på eks. Ophelia Beach

Ikke nu men har kraftigt overvejet det.

jeg bor et sted hvor der ikke er gener - men hvis jeg bode i området nær Gothersgade eller i Pisserenden 

ville jeg flytte. Det må være et maridt at bo i de områder. Der har nattelivet taget overhånd.

Jeg har bidt i Kbh k i svar 60 år, det er min by, og den skal bare på fode igen, håber de ansatte på rådhuset 

vil gære deres - jeg padder mit arbejde og betaler min skat til gengæld - med glæde



Jeg kan simpelthen ikke få ind i mit lille hoved,  at det skulle være nødvendigt. Det kan da ikke være en 

nattelivs-mafia, der skal bestemme, hvor man skal kunne bo.

Jeg synes larmen, og folks opførsel er foruroligende. Charmen ved indre by, er ændret til ucharmerende 

sunny beach.

kan ikke udføre mit arbejde grundet træthed, da jeg mangler og dette er ligeledes for mine børn.

men som sagt, er flyttet til Gammelholm efter 2 år i Pilestræde. Det mest klamme sted man kan forestille 

sig, konstant larm og lugt af urin og opkast.

Måske ikke så meget nattelivet, men mere pga. meget stærke gule lamper på diverse lastbiler. Ofte 

renovationsbiler

nej, men hvis jeg havde gener af natteliv, ville jeg overveje

på grund af manglende parkerings muligheder

slet ikke. jeg har boet her i 35 år !! og har det helt fint med det.

Store Strandstræde er overbefolket af mennesker der ikke i nødvendig grad tager hensyn til os der bor her 

fast. Cykler blokererfex indgangen til min port næsten hver aften

Vi flyttede ind i 2015, og før det boede jeg også i indre by, så jeg har ligesom kendt til forholdene på 

forhånd. Alternativet er ikke umiddelbart tiltrækkende for mig.

Vi håber på, at kommunen kommer generne til livs
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Middelalderbyen

Uddyb gerne:

1) Jeg har ringet til støjvagten en nat kl. 02, da bassen i nabohusets musikanlæg gik os til marv og ben. 

Efter et kvarter var der ro

2) Vi vågnede en lørdag morgen kl 7 fordi naboerne i baghuset spillede høj musik og gik via 

køkkentrappen hen for at bede dem skrue ned. Da de ikke kunne høre mig banke pga. larmen de selv 

lavede, ringede jeg til politiet der kom ret hurtigt, og efter 20 minutter var der ro.

Af erfaring ved vi at det er håbløst.

Beboerforening

Beboernetværk

Bevillingsnævnet

Borgernes holdning er gennem længere tid jo blevet at det ikke nytter noget at henvende sig til nogen af de 

ovennævnte steder, de gør jo alligevel ikke noget ved problemerne, og tager ikke folk alvorligt.

Borgmester Carl Chr Ebbesen

Cafebestyrer og udlejer gange mange. Naboer har kontaktet politi x flere

Der er alligevel aldrig respons og ingen gør noget. 

Det er til grin man betaler så meget skat når man aldrig bliver hørt.

Der er ingen hjælp at få.

Desværre betragtes gener fra nattelivet som et vilkår ved at bo i indre by

Det er blevet ved tanken,og jeg er pensioneret og har ikke små børn, så jeg er ikke hårdest ramt.

Det er ikke mit indtryk at det ville gøre en forskel

Det har jeg gjort tidlige. Politi nægtede at komme. Center for Miljø (tlf.33662585) gøre noget kun om 

fredage og lørdage… resten af ugen jeg skal finde mig i konstant støj og møg.

Det har vi for længst opgivet, da ingen indtil nu har taget os alvorligt

Det hjælper jo ikke alligevel. 

Det nytter ikke

Det nytter ikke overhovedet

Det virker dom et vilkår !

Efter brand i vores ejendom i december 2016 er vi genhuset frem til denne sommer.

Efter have boet I indre by I 3 år har jeg fundet ud af at intet hjælper.

Efteråret 2016

Ejendommen, hærværk og opkast.

Er blevet kontaktet af cafeen angående om jeg oplevede nogle problemer og ville i givet fald også have 

nemt ved at komme i dialog med dem. Dialog med naboerne er en af vejene frem for cafeer og diskoteker.

Er medlem af en beboerforening som er i løbende kontakt med kommunen

Fordi det har ingen effekt at kontakte politiet. De har travlt. Ved ikke, hvem man skal kontakte i 

kommunen. Og det korte af det lange er, at det er udendørsservering, rygeforbud indenfor, natbevillinger 

etc., der er problemet. Dte er jo de helt grundlæggend eforhold, der gør, at det er uudholdeligt at bo i 

indre by. OG NEJ, vi kan ikke bare flytte. Vi har ret til at bo her - og det skal ikke bare være et tosse-

paradis for fulde folk og turister - der tror, at ALT er tilladt i Copenhagen. Det var Bondam, der startede 

hele denne udvikling. Men han bor jo heller ikke herinde. Jeg er RASENDE over den udvikling.

Føler ikke man bliver taget alvorligt når man ringer.

Grundet rejse. 

Skal nok få ringet. 

Men der er ikke hjælp at hente.

Har haft lyst flere gange, men tvivlet på at politiet ville tage det alvorligt.

Har heldigvis ikke oplevet noget der krævede anmeldelse.

Har ikke prøvet i nævnte periode. Opgivet. Det virker som om Københavns Kommune/Bevillingsnævnet 

beskytter barerne og ikke borgerne. Politiet virker ikke særligt interesserede, når man ringer angående 

støjgener og hærværk.

Har jævnligt kontaktet både kommune og politi

Har kontaktet Københavns Kommune med en klage over natklubben Billy Booze, da det er pga. dette sted 



jeg er mest generet.

har kontaktet myndighederne flere gange i15-16 uden det hjalp

Har kontaktet politiet ifm. larmende fester i vores ejendom. Dog privatfest. Men også et kæmpe problem i 

KBH K. Og politiet kan ikke hjælpe.

Har mange gange tænkt over at kontakte KK når jeg ikke kan sove for støjen fra Centralhjørnet

Har næsten opgivet, men kontakter stadig i perioden april-september, hvor støjen er infam.

Har opgivet at gøre noget

Har overvejet både at kontakte kommunen og politiet

Har ringet til politiet i 2016.

Har skrevet til beboer-rådet i city og har også her kritiseret at dette er et årelangt problem - det er 

påpeget for meget længe siden og da intet gøres, er problemet naturligvis eskaleret til det helt absurde på 

denne dag. Hvad er meningen egentlig med et beboerråd ? Et bureaukratisk mellemled, hvor kritik og 

manglende indsatser syltes ? Har tidligere skrevet til både kommune og politi. De har ikke engang gidet at 

svare. Havde tidligere et værtshus - nyåbnet - i stueetagen i mit hus. Smadrede natteroen igennem to år. 

Utallige henvendelser til Miljø-forvaltningen. Indehaverne snød på vægten og afmonterede påsatte 

lyddæmpere efter behag. Det er ikke underligt at en sådan forretning snyder på vægten - det helt elendige 

er at myndighederne først fandt ud af det efter to år ! Og at de udegående kontroller fra forvaltningen, fik 

besked på at negligerer henvendelser om det problem ! Det var fanme skrapt. Derfor kan tilliden til 

myndigheder ligge et meget lille sted.

Har snakket med andre, der har gjort det, og ingen gør alligevel noget ved det.

Har tidligere anmelldt grafitti, men til hvilken nytte. Det er holdningsændringer hos de unge mennesker, 

der skal til.

Har tidligere flere gange kontaktet miljøkontrollen for støj, hvilket har 

hjulpet i perioder

Har tidligere kontaktet politiet flere gange, men det hjælper jo ikke

Har været bortrejst

Henvendelse direkte til synderen

I tidligere år har jeg gentagne gange kontaktet både politi og kommune

Ikke i den angivne periode, men vi har tidligere rettet henvendelse til kommunen (uden at det dog har haft 

nogen effekt)

Ikke i den periode - men i 2016, både politi og kbh kommune.

Ikke i netop denne periode men vi har skrevet flere gange til Kommunen og generende naboejendomme 

såsom Huset i Magstræde.

Ikke nogen. Det hjælper alligevel ikke. Bliver skubbet fra den ene til den anden instans. Der er ikke nogen, 

der kan tage ansvar på grund af den vanvittige livgivning.

Ikke specielt om nattelivet, men om cyklisternes fremhærgen i City

Ingen i 2017

Ingen i den konkrete periode, men talrige henvendelser tidligere

Ingen i dette tidsrum, men i sidste halvår 2016 måtte jeg dog selv op af sengen, i tøjet og ud og ringe på 

dørtelefon for at få en støjende kollegie-fest i Store Kannikestræde til at dæmpe sig kl ca. 04:30 en fredag 

morgen. Glasset i mine soveværelsesvinduer dirrede på den anden side af boligblokken. Politiets 

skildvagter i Krystalgade stod da blot og ignorerede støjen.

Ingen myndigheder, men den nystartede Strædernes og Strøgets Beboerforening.

Jeg bor i den stille enden i af kvarteret og har haft fat i kommunen og en enkel restauratør over 

enkeltsager. Jeg kender naboer, som er betydeligt mere generede og er holdt op med at klage, fordi de 

ikke ved hvilken af 10 barer der støjer og derfor har svært ved at komme igennem.

Jeg er nu ophørt med at kontakte den såkaldte støjpatrulje, idet, musikken er allerværst, i de sidste to 

timer fra 03 - 05, hvor de slet ikke kører ud.

Klageproceduren er i sig selv belastende og besværlig. Denne kontrolgruppe er en farce, og vil end ikke 

give mig mulighed for selv at optage på en dertil indrettet disk. Begrundelse: der er jo flere barer ved dig, 

så selv om det bliver målt for højt, kan vi ikke intervenere, da der jo må blive tillagt 26 db for hver bar!!!

Jeg er også løbende i kontakt med ejendomsselskabet, som udlejer til den bar, der ligger lige under min 

lejlighed.

Jeg er på forskningsophold i Paris hele foråret :-)

Jeg går ned og tager den med baren. Men det er også fordi jeg er 2 meter og kan se så fuck up ud, at der 

som regel sker noget. Men det er presset at jeg skal på barrikaderne 2-4 gange om måneden



Jeg har boet her i over 20 år. Min erfaring er at det ikke hjælper at kontakte politiet mere så derfor gør jeg 

det ikke mere.

Jeg har dog tidligere haft skrevet til en bar, da der kom enormt meget støj fra deres åbne toiletvindue, og 

lyden fra bassen rungede helt op gennem vores ruder.

Jeg har flere gange taget dialog med politiet på Strøget, når de har været tilstede samtidigt med, at der fra 

musikere og cykeltaxier har været ekstrem larm ved midnatstid - politiet udtrykker i flere tilfælde direkte, 

at de ønsker ikke at gribe ind for disse ting. Det er dejligt betrykkende, når politibilerne patruljere gennem 

Strøget, men vi ser desværre stort set aldrig politibetjentene stige ud af bilerne.

Jeg har gentagende gange kontaktet Københavns Kommunes støjvagt pga. ekstrem høj larmende musik fra 

baren overfor min lejlighed. Jeg har også ringet til Politiet pga. de mange slåskampe.

jeg har henvendt mig til  - jeg ved ikke her og nu hvad det hedder - dem som 

kører hen og beder om at dæmpe støjen ...   (men det hjalp ikke, den nat, hvor

jeg gjorde det  ... for over et år siden)

(tidligere, har jeg ringet til politiet .. som omgående kom og standsede den ulovlige nattelarm .. men det er 

godtt nok mange år siden)

Jeg har ikke følt gener i nattelivet

Jeg har ikke personligt kontaktet myndighederne men har fuldt med i de forskellig tiltage områdets beboer 

har deltaget i.

Jeg har ikke, men ved, at andre i opgangen har kontaktet politiet ved for voldsom larm.

Jeg har klaget til vores bygningsadministrator over larm fra Rhino Bar. Jeg har haft svært ved at finde ud af, 

hvem jeg skal kontakte i kommunen og om politiet overhovedet har nogle sanktionsmuligheder.

Jeg har opgivet

Jeg har overvejet mange gange at kontakte politiet om de støjende biler. Men bilerne er jo væk når politiet 

kommer. 

Jeg føler ikke jeg har de rette håndtag. Hvem kontakter jeg når jeg oplever en episode som jeg føler ikke er 

i orden? Og er det muligt at skrive om selv de mindre episoder dagen efter hændelsen... til hvem? og vil det 

hjælpe noget... ?

jeg har siden 1990 sendt mange mange breve til politiet og miljøkontrollen, breve som var bevidnet af 

omkringboende borgere, sidst fik vi med hjælp fra miljøkontrollen en natklub til stoppe for høj lyd, 2015.

fest er blevet en ny religion, det er blevet helligtgjort at feste, og det kan derfor ikke kritiseres, kan du ikke 

tåle støjen, så flyt, siges og skrives der ofte i debatten.

Festfascismen kalder jeg den nye religion,,, tænk over den udvikling der har været i lyd teknologien - det 

lød ikke så højt for 40 år siden.

Jeg har tidligere kontaktet både politi og kommune, men har konstateret at det ikke hjælper noget.

Jeg har været bortrejst en del af den periode. Har tidligere kontaktet Københavns Kommunes støjtelefon. 

Og en enkelt gang politiet.

Jeg stoler ikke på det tages alvorligt,- og jeg ved hvem/hvor jeg præcist skal rette mine klager. Men vi 

havde sidste år kontakt til en bar overfor os pga en meget generende ventilator larm. Og de var meget 

imødekommende, og udskiftede den til en støjsvag. Bare for at fremhæve noget positivt i denne 

forbindelse.

Jeg synes I bør spørge igen til sommer. Vejret lægger en lille dæmper på problemerne om vinteren.

Jeg tænker, at man skal være direkte forulempet/antastet før man kontakter politiet. Det at man blot føler 

sig utryg og tage omveje hjem er ikke nok.

Kbhs kommune vedr en graffiti fjerner, der mente at det var iorden at starte det her i indre by kl 3 om 

natten med højtryksspuler og en Vvser der ligeledes mente at han for st kunne komme inde i byen skulle 

starte sin tryklufthammer kl 6. Og politiet tilkaldt flere gange Ifbm værtshusets manglende overholdelse af 

servering udendørs efter kl 02- smadrede butiksruder og tyveri flere gange.

Klager aldrig. Det er der stort set INGEN i vores ejendom der gør. Gadestøj vores nr. 1 problem og der er 

ingen til at tage sig af det. For nogle år siden prøvede man (og naboerne) ihærdigt, men bemødtes med 

manglende forståelse og manglende handling.

Det giver afmagtsfølelse. Så vi prøver hellere på at sove. OBS Skulle det forholde sig således at antallet af 

klager er gået ned, kan dette være en af de årsager I måske ikke har tænkt på (selvom vi har sagt det 

mange gange før)

Kom ikke da de havde for travlt med andre opgaver.

Kommunen angående forhindring af natbevilging ved nærliggende bar.



Politiet angående støj i gaden.

Kommunens støjvagt

Kontaktede restauranten der generede direkte.

Det er i øvrigt meget svært at få fat i rette myndighed hvis ikke man har nat-telefonnummeret. Politiet 

rykker ikke ud ved "mindre" gener, der skal gerne vold til inden en klage tilsyneladende tages alvorligt.

Larm-patruljen tog kontakt til Drunken Flamingo vedr. diskoteksteltet i deres gård. De foretog 

efterfølgende en test, hvor ejeren fik en ansat til at skrue op til det, ejeren mente var det lydniveau, han 

mente var realistisk. Det er naturligvis ikke blevet bedre siden. Skal man grine eller græde?

Lige i vintermånederne har jeg ikke kontaktet dem. Vi har dog sidste sommer ringet 2 gange til politiet (på 

grund af udendørs højtale og dj midt om natten fra et firma i baggården) og 2 gange til støjlinien på grund 

af jurastudiet, men de ville ikke høre klager over andet end barer, så det dømte vi hurtigt til at være varm 

luft.

Man har en fornemmelse at det alligevel ikke vil hjælpe

Men har jævnligt været i kontakt med lokale udskænknings og spillesteder.

Men har overvejet det flere gange.

Men hey, vi har jo sådan set droppet det fuldstændigt, da det ikke betyder noget - slet ikke da vi erfarede 

at uanset hvor mange der ringer så bliver der kun lavet én registrering hvis det er i forbindelse med samme 

sted. Før hen ringede vi til politiet, fx når der blev spillet høj musik og skrålet og råbt på hverdage, men 

det havde ingen effekt så hvorfor spilde sin tid.

Men jeg har kontaktet Københavns Kommune i 2015 eller 16 før pga. fuldemandslarm døgnet rundt i 14 

dage.

Men jeg kontaktede politiet flere gange i 2016. Bla. pga et slagsmål i gaden der udviklede sig meget 

voldeligt og også resulterede i at politiet hentede to personer og anden gang fordi der var to unge fyre der 

stod og kastede glasflasker mod muren på den store p-plads i Ny Østergade. De var dog væk inden politiet 

kom, men næste dag var der så mange glasskår at biler ikke kunne parkere på pladsen.

Men snart Kommunen p.g.a Arbejdermuseets dags støj i forbindelse med børns leg med metal tøndebånd. 

Senere vil det være Torvehallernes høje weekend musik og sportsarrangementer på Israels Plads med 

højtalerarrangementer

Og  når Kongens Have lukker p.g.a. kommercielle arrangementer med entre !

Mere generet af alle de opgravninger og transportlastvogne om morgenen, Frederiksholm Kanel 

ombygningen er en ren face, der er aldrig nogen, der går på de ny fortov, fodgængerne laller stadig rundt 

ude på gaden o.s.v. Solen er der jo ikke efter 12.00 om sommeren, ingen sidder på bænkene....

Min boligforening er i løbende dialog med Københavns kommune vedrørende gener fra Restaurant 

"Flammen"

min erfaring er, at kommunen ikke tager sig af henvendelser fra borgerne

Min mand blev overfaldet udenfor vores gadedør af en påvirket mand. Politiet blev tilkaldt men de løslod 

manden med det samme foran min mand. 

En cafe i vores baggård larmede så meget at vi ikke kunne sove om natten, så vi kontakte kommunen.

Min nabo, Musikstedet pga. festen på gaden. De er meget forstående og har sat skilte op. Med Måske 

nogen virkning

Min opfattelse fra tidligere henvendelser er, at de ikke bliver taget seriøst fra Københavns Kommune

Mislykket forsøg på give høringssvar om midlertidigt stop for nattebevillinger,

Naboerne har kontaktet politiet flere gang.

Når vejret er dårligt i vintermånederne, er problemet ikke så stort.

Problemet er politisk - ikke politiets - da det er politikere, der har givet slip...!

Restauratøren

Selve udskænkningsstedet LaBar er kontaktet flere gange

Skrevet breve om larmen

Som sagt hjælper det jo overhovedet ikke at ringe til dem.

Støj og fulde mennesker

Støjgener

støjpatruljen

Støjpatruljen

Støjpatruljen  - men det hjælper ikke

Støjpatruljen , Nikolaj plads kan være meget larmende , da den er meget lille og alle bor lige op af kirken 



det er kunsthal og ikke diskotek , men alligevel har lavet fester med dj og levende musik ,

Støjpatruljen

Jeg har ikke god erfaring med politiet, de udviser ligegyldighed og henviser til den lokale politistation - 

som ikke har åbent i det pågældende tidsrum

Støjpatruljen. Alle som bor i Indre By ved at man ikke skal ringe til Politiet - de gør aldrig noget & griner 

bare af en. Det er stående joke!!!

Så ud af vinduet at der lå en ung mand nærmest livløs af druk på gade og folk bare gik forbi. 

Ringer også når folk er så meget oppe at slås at det er uforsvarligt, men har ikke ringet hverken til KK eller 

Politi for at klage over støj da jeg ikke har en opfattelse af der er resourcer eller forståelse for til at tage sig 

af støjgener.

Teknik og miljø iforbindelse med tændte olielamper og fakler. Man bør fra kommunes side være mere 

opmærksom på disse, og udstede bøder til beværtningerne. Denne afbrænding harmonere dårligt med 

kommunens grønne profil.

Tidligere har vi haft en del kontakt om natten og skrevet om problemet

To gange. En gang ved Nørre Port station, hvor et overfald var ved at finde sted og en gang foran Diskotek 

Nevermind, hvor en dørmand og en fuld gæst var oppe at slås.

Tror ikke det hjælper.

Udlejer.

Vi afventer et fælles tiltag med vores naboer.

Vi deler gård med cafe Victor, som har skralde- og flaskecontainere der benyttes i løbet af natten

Vi har fået et nr vi kunne kontakte i kommunen men da jeg ringede var der ingen og vi skulle ellers kunne 

klage indtil søndag kl 22 jeg ringede kl 07 søndag morgen men der var lukket og det har vi som beboerer 

ikke fået besked om

Vi har givet op.

Vi har haft omfattende hærværk på bil to gange og det var en nat mellem lørdag og søndag,

Vi har kæmpet i adskillige år og er blevet mødt af en mur af uvillighed af alle myndigheder. I vores område 

har vi (næsten 100 beboere), skrevet til Bevillingsnævnet (Allerslev helt afvisende og fortsatte med at kaste 

nattilladelser i grams), Kultur- og Fritidsudvalget ( de var enige om at turisme og kongresindustrien var 

vigtigere end borgernes nattesøvn), Overborgmesteren adskillige gange (han gad ikke svare en eneste 

gang), den samlede Borgerrepræsentation (der var to der sendte en mail, hvori de skrev, at de havde 

modtaget vores henvendelse), Miljøkontrollen, der henviste til Bevillingsnævnet vedr. Støj udenfor barerne, 

bevillingsnævnet der henviste til politiet og politiet der henviste til bevillingsnævnet. De fleste har vist 

efterhånden opgivet, evt. bortset fra ny tilflyttere, der naivt tror at myndighederne er til for at værne om 

borgernes miljø og sundhed. Vi arbejder lidt med medierne, der synes bedre til at vække sovende politiker 

- i det mindste i et valgår

Vi har tidligere forsøgt at kontakte både politiet og kommunen uden held.

Da støggenerne er markant værre i sommerhalvåret, har vi hidtil ikke haft kontakt i år.

Vi snakker ofte med Støjvagten, som er meget flinke til at hjælpe, når de kan.

Via beboerforeningen

Metropolzonen

Uddyb gerne:

det er langt mindre udbredt på nuværende tidspunkt af året. Der er lang færre turister, og Tivoli er lukket.

fredagsrock i tivoli er ulideligt højt

Har bedt de støjende personer om at dæmpe sig eller forlede området. Det plejer at hjælpe, hvis man blot 

henvender sig på en pæn måde

Jeg har tidligere være beboerrepræsentant i en årrække og med nogen held kæmpet mod alle former for 

støj, som vi var ramt af. Jeg havde faktisk god gavn af Miljøkontrollen i de tilfælde, hvor dialog med 

støjplagerne ikke rakte. 

Siden har jeg ikke orket. Det føles trods alt som "en kamp mod vejrmøller". Og man bliver upopulær, - en 

sur kælling!

Kan jo ikke svare sig - ingen gør jo noget ved det- desværre

Men jeg ved at naboerne har mange gange



pga byggestøj om natten og aftenen ved et hotel der bliver renoveret. Gyldenløvesgade 19/Nyropsgade 2. 

Hvor der med stor sandsynlighed gives alkoholbevilling til en tagterrasse, Det ønsker jeg ikke

Så slemt er det heller ikke. Men om sommeren kan det være slemt ,,,,,, men der er jeg alligevel for det 

meste i sommerhus.

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Cafeen der generer mig mest har jeg snakket med.

Der er ingen gener

Det har været for koldt til at der er natteliv ved søerne/broen - men lige så snart det bliver lidt varmt er der 

støj hver aften og nat.

Det nytter ikke , det har jeg prøvet. For år tilbage skrev jeg til tidligere venstre borgmester for dette 

område, og skrev at hun gerne måtte bo her med sin familie så kunne jeg flytte til Vanløse hvor hun boede 

i de fire dage der var musik på Dr. Louises bro. Det havde hun ikke lyst til, nej der var nok for meget larm.

Hvad skulle det dog hjælpe???

De ansvarlige på  Rådhuset er da bedøvende ligeglade.

Ingen i det anførte tidsrum det er først når det blir lunere i vejret og musikfesterne tager til

Jeg har skrevet til dem, der står for Distortion

jeg tror ikke det nytter

Kontaktet dem der generede direkte. + klaget til en beboerforening

Kulturhuset på Charlotte Amundsens plads

Men føler mig ikke hjulpet

Men vi var tæt på da Café Globen forleden endnu en gang på en almindelig hverdagsaften brager musik ud, 

hvor børnene ligger og skal sove.

Mnage af lydene er forbigående - selvom de er daglige - og det kan man desværre næppe klage over. Jeg 

har i al fald ingen forventning om at hverken politi eller miljøkontrol egetnlig kan gøre noget, selvom de 

muligvis forstår problemet.

Vi har været på ferie i 4 uger, så behovet har ikke rigtigt været der. Plus det er hovedsagelig fra april og 

frem at der er problemer

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Det er koldt og vinter, og der er stadig ikke kommet gang i de undendørs aktiviteter, som  larmer.

Det er værst om sommeren

Det har aldrig været nødvendigt.

Fordi det er som at slå i en dyne. Jeg har ytringsfrihed, men de der skal lytte og handle har også frihed til 

at lukke ørerne, som med alt andet i denne kommune. Ingen ved noget, ingen tager ansvar og ringer man 

til Rådhuset sidder der børn og tager telefonen og de ved intet eller også må de ikke svare, men taler 

udenom og henviser til nogel andre. der er julelege hele året undtagen i julen.

gener fra Søren Geds Garage i form af svineri og råben og skrigen

i forbindelse med eget byggeprojekt, så det er næppe relevant her.

I højeste grad fordi jeg ikke ved hvem jeg specifikt skal henvende mig til.

Ikke i perioden, men tidligere.

Jeg har kontaktet Københavns Kommune samt et administrationsselskab for en ejerforening. Heldigvis er vi 

i min andelsboligforening ret enige om, at det ikke er i orden med natlige støjgener fra nattelivet.

Jeg tænker det er håbløst - forsøgte på et tidspunkt at kontakte kommunen vedr. meget støjende 

restauration umiddelbart under min lejlighed. Oplevede ikke at jeg fik nogen hjælp og at grænserne for 

hvor meget man kunne larme og hvor høj musik man kunne spille frem til midnat var nærmet ubegrænset. 

Man er jo gidsel i sit eget hjem.

kun på grund af de efterladte, stjålne cykler - men kommunen gør ikke noget ved det, desværre

Men tidligere har jeg



Nå der er for meget larm skifter jeg side/værelse eller hvis det er virkelig FOR MEGET  kontakter de naboer 

der fester og beder dem deæmpe lidt...

Os der bor ved Søerne oplever problemerne komme i takt med foråret. Folk der hænger ud på broen og 

larmer og sviner. Men der bliver ringet når larmen ikke er til at leve med mere.

Se forudgående svar.

ved kontakt til dem der giver problemer bliver der kun trukket på skulderen idet de ved at ingen gør noget 

ved henvendelser om problemer.

Vedr unge indvandrerbander på Nørrebrogade.

Inden jeg kom igennem 114 som tog 10- 15 minutter så var banderne væk. For lang ventil til 114, for lidt 

politi i gaderne!

Østerport

Uddyb gerne:

Har tidligere kontaktet politiet, men får ikke noget ud af det. 

Jeg har ikke tålmodighed til at kontakte Kbh kommune.

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

Det hjælper jo ikke noget

Dette har fundet sted flere gange, og vi er flere i opgangen, der har gjort det

En defekt vindmølle ved Lynetten larmede en del. Det blev hurtigt ordnet.

fest arrangørerne jeg bor højt så hsr glæde af kgs have. fælledparken dronning louises bro  hrønttorvey og 

indre by. de stopper okke til aftalt tid.  de har en buffer siger de. og op og nedtagning foregår ved høj 

musik.

For at bede om hjælp med at få smidt fulde mennesker ud af vores gård. Vores gård er lukket af en stor 

låst port, så det burde, jo være nok til at holde ubudne fulde mennesker ude …

Foreningen Københavns BeboerNetværk

Føler ikke det kan betale sig at sige noget.

Gennem ejerforeningen

Gider ikke besværet ved at klage

Giver lidt op

Har enkelte gange stoppet patruljevogne på gaden ved ubehagelige begivenheder.

Oplevede flere gange positiv reaktion fra patruljerne.

Har ikke kontaktet de sidste to måneder, men har før kontaktet både politi og Kommune

Har prøvet. Føler at blive behandlet med ligegyldighed. Bedre da miljøkontrollen havde klagefunktion. De 

gjorde noget, når der var problemer. Københavns kommune siger "vi tager en sludder med restauranten " 

og intet sker.

Har ringet til de sociale myndigheder fordi der lå folk og sov på gaden i frostvejr

Har tidligere været i kontakt med både politi og kommune!

Har tæt dialog med værtshus tæt på og det hjælper lidt

Har været i den proces tidligere og det har altid været enormt tungt. Hvis man i forvejen er træt efter ikke 

at have sovet orker man simpelthen ikke at forsøge at kontakte og diskutere med myndigheder - og 

dernæst blive ugleset af det pågældende udskænkningssted.

Hvad hjælper det?????

Hvorfor laver I en undersøgelse, der tager for givet, at man er generet af livet i byen?

I mit område er larm mest udtalt i sommerhalvåret

I sommerperioden hyppig kontakt med kommunens støjpatrulje. Aldrig kontakt med politiet af én årsag: 

De har ikke ressourcer til at komme.

Idet det har været vinter og det er primært når vejret er lunt

Ikke i år grundet, at værtshuset har været lukket i et halvt år. Ellers er vi jævnligt i kontakt med både 

Teknik og Miljø og har ringet flere gange til Politiet. Vi frygter selvfølgelig, at værtshuset åbner i løbet af 

foråret med igen støjproblemer.

Intet alvorligt. Har benyttet mig af tjenesten/appen "giv et tip" vedr. affald og skrald i gaderne.

Jeg har en fornemmelse at det ikke nytter noget (desværre)



Jeg har kontaktet et par af de nærliggende barer, som generer mest.

Jeg har opgivet at gøre noget.

Jeg har opgivet. det nytter ikke noget.  Det er en kendt sag, at festen er flyttet til Gothers, så politiet gør 

ingen ting ved larmen. De er bare glade for at al balladen er koncentreret ét sted...har jeg indtryk af.

Jeg har tidligere kontakter Kbh Kommune og fået god hjælp

Jeg har tidligere kontaktet Politiet, men de kommer ikke.

Jeg ved faktisk ikke, hvem jeg skal kontakte

Kbh kommune tager ikke ansvar har fået flere forklaringer på de ikke kan gøre noget og politiet gider kun 

rykke ud når der er tale om truende adfærd.

Kbh. kommune Facebook

Mange års erfaring . Der er ingen hjælp at hente.

Meget fint samarbejde med vej og park

Bent Olsen Brolæggerdsttæde 11 c

Men det var i forbindelse med en række hensynsløse private fester i naboejendommen - politiet var meget 

hjælpsomme.

Men jeg har tidligere år været i løbende kontakt med miljøkontrollen, sundhedsmyndighederne og politiet. 

Jeg har været medvirkende til at få etableret lydsluser ved 2 spillesteder, fået lukket et diskotek i en 

ejerlejlighed, fået lukket en restaurant/bar uden toilet, hvor toiletbesøg foregik i det fri i min gård.

Men jeg har været ved det, da vi har en stofindtager i vores egendom der ikke har styr på tiden eller hans 

"venner". Jeg har informeret ham om Andy's bar, om de ikke kan være der istedet for i vores hus.

Nattelivs-patruljen kunne ikke gøre noget, da larmen kom fra Kgs. Have, hvor der var aflåst (det drejede 

sig om fest i Cafe Herkules)

Politiet pga de mange sigøjnere der sover på gaden / samt deres afføring alle steder . Meget utrykt for 

unge piger, som skal gå hjem om natten. 

Sigøjnerne er ofte fulde og ekstremt ubehagelige.

regner ikke med det nytter at kontakte nogen og generne bliver også værre jo varmere det bliver

Som sagt ovenfor er jeg ikke selv meget plaget af støjproblemer, men mit hjerte bløder for dem der er.

Støj fra helikopter over byen ved midnat i forbindelse m sportsbegivenhed

Støj-tjenestens telefoner. Hvor man kan få en medarbejder ud til den pågældene location hvor der larmes. 

De er rigtig søde og servicemindede,  men de er så under-bemandet at der ikke kan gives response på ens 

henvendelse. Dvs - man kan klage op til flere gange men man kan ikke få at vide hvad status er og om det 

overhovedet hjælper noget på den lange bane

Til hvem skal man henvende sig til?????????????

tænker at det ikke hjælper.

Vi bor i en lidt roligere ende end dem der har det værst.

Vi har flere gange i de seneste år kontaktet kbh kommunes støjteam og har generelt været tilfreds med 

deres arbejde. de har fx sørget for at en cafe om hjørnet ikke længere kunne larme hele natten med høj 

musik og støjende gæster udenfor. Politiet har vi kontaktet pga en støjende fest med mange gæster udefra, 

hvor politiet lukkede festen.

Vi havde rigtig meget kontakt i sommeren 2016 da der var ekstrem meget gadestøj den sommer 

(Borgergade/Hindegade)

Vores beboerforening har gjort det.

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

bevillingsnævnet

Det er først når det er bedre (varmere) vejr, at nattelivet 'parkerer' sig langs havnen.

det er vinter.

Det virker som om kommunen støtter kulturarrangementer, der medfører gener, bl.a. diverse 

arrangementer og koncerter på Charlottenborg. Så det forekommer nyttesløst at klage.

Finder mig i det og ærgrer mig og er også flov over det når turister skal se hvor slemt det får sig nogen 

gange om aften- natten

har ikke indtryk af at der er mulighed og vilje til at gøre noget ved det

Har været i udlandet - men har prøvet tidligere, med det svar, at de ikke havde tid til at tage sig af det!!



Jeg har kontaktet politiet i forbindelse med ulovlig parkering der blokerede en brandvej indtil baghuset. 

Denne brandvej skal bruges til at evakuere beboerne i baghuset i tilfælde af brand. Politiet var hurtige til at 

ringe til bilens ejer og få bilen fjernet. Dette kan også ske om natten.

Kontakter dem gerne, men der sker ikke noget.

November,januar og februar er de fredelige måneder i mit kvarter.I alle øvrige måneder er der 

mange,mange støjgener og spektakler.

Sidst, jeg kontaktede kommunen, sendte de bare min mail videre til kiosken - og tog ikke selv stilling eller 

fulgte op. Kiosken undskyldte dengang et stort (ikke-tilladt) diskoarrangement, men har siden altid haft 

musik fra mindre anlæg, hvor lyden dog desværre går lige herop til mig. Og indehaveren gider ikke tage 

sig af det, når jeg en sjælden gang beder ham skrue ned. 

Hvem bør jeg henvende mig til for at opnå et resultat?

støj patruljen
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Ja, 

meget

10,3% 9,9% 4,2% 3,8% 3,2% 2,6% 7,5%

Ja, 

nogle 

gange

27,8% 32,7% 26,7% 18,8% 18,3% 21,4% 26,6%

Hverke 5,5% 1% 3,3% 5% 1,1% 2,8% 3,5%
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set ikke

34,4% 34,7% 34,2% 33,3% 31,2% 34,6% 34,1%

Nej, 
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21,3% 21,8% 31,3% 38,8% 46,2% 38,4% 27,2%

Ved 

ikke

0,7% 0% 0,3% 0,4% 0% 0,2% 1,2%
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601 101 307 240 93 500 173



Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Alle de arrangementer der bliver til dag , hedder festival dit og dat , event dit og dat , selv mad festival var 

det mere musikken man kunne høre end smage maden , og man må åbentbart slet ikke snakke hyggeligt 

sammme mere , når noget bliver afholdt i indre by , HVER WEEKEND !!!!!!!

Bor ikke lige ved siden af pladser, hvor det er muligt at arrangere store arrangementer, men på turen rundt 

i byen, får man en klar oplevelse af hvor ulideligt det må være at bo tæt på

Bor så vi kigger over på Islands brygge. Er ikke reelt støj plaget.

Bor ved kgs have og der er musik men kun en gang imellem så er det okay det høre ligesom med til byen

bortset fra Udendørs musk på hotel st. petri i forbindelse med arrangementer

Da distortion holdt fest her under Langebro, måtte vi opgive at lukke et øje. Det var ufedt, når man skal på 

arbejde næste dag. Distortion reagerede aldrig på hverken tlf. opkald eller mails. Tænker, at man kunne 

overveje at flytte det ud af byen, så man ikke generer folk?

De arrangementer er annoncerede med tid og sted og er en del af kultur i byen.

De smalle gader herinde i Indre by/Nørre kvarter egner sig ikke til, at vi alle spiller vores ynglingsmusik for 

åbne vinduer - eller lader cafeerne underhold beboerne med deres. Rådhuspladsen har sin musikscene - 

Ørstedsparken sætter en op nu og da - gademusik hører ikke hjemme i gader med lav beboelse.

De store arrangementer der bliver lavet i Kongens Have er meget generende, det er også forkert at lukke 

haven af, det er et sted, vi er mange, der kommer hver dag for at gå tur

Der er heldigvis ikke plads, der hvor vi bor, og vi har sommerhus, hvor vi bor hele sommeren, og nu hvor 

distortion er flyttet ud af middelalderbyen, er den værste anstødssten hos os blevet fjernet

Der er ikke længere så mange udendørs musikarrangementer i min del af Indre By, men der er til tider 

meget larmende musikarrangementer i den lokale park.

Der er ikke nogen, bor ved nørreport station

Der er ikke så ofte musikarrangementer i mit kvarter. Men i nogle tilfælde har der været store- og især 

meget lange- musikarrangementer på Rådhuspladsen, som generer, når de varer for lang tid.

Der er jo noget en gang imellem, Prise arrangementer, Centralhjørnets, man kan også høre dét på 

Rådhuspladsen øf nogle gange Tivoli! Det foregår så sporadisk, at det ikke generer og det holder også op 

senest kl.24. Noget af det er ligefrem hyggeligt. Meget mere end der er, bør det dog ikke være.

der er ofte aktiviteter på Chr borg - løb, demos, mv - med høj musik. Derudover distortion, og lign. 

Det der generer mest er dog gademusikanter, gøglere, cykeltaxa'er osv. De enten larmer, kører vildt 

og/eller tivoliserer og gør København provinsiel som digteren Søren Ulrik Thomsen udtrykker det. Hvis kbh 

ønsker at fremstå urban og tjekket - så få gjort noget ved dette rod omkring især Storkespringvandet - 

samt de mange turistbusser, der læsser folk af og på omkring chr borg og gammelstrand.

Der er selvfølige arrangementer det er aldrig langt ud på natten. Bortset fra udenlandske gade 

musikanter/tiggere

Der har et par år, under modeugen, været fest, meget høj musik og højrøstede mennesker (på den glade 

måde) på hverdags nætter i den gård, der støder op til vores gård. 

Det har forårsaget nætter uden søvn, og det er ikke i orden.

Der skal selvfølgelig være plads til gadefester mv. Men ikke på hverdage... Det burde også kunne 

begrænses til nogle enkelte arrangementer der kan feste efter kl. 22.00 Det skal også være sådan at byen 

ikke er indtaget af fester hele sommeren.

Det burde jo kunne løses ved at festerne ikke alle arrangeres de samme steder.

Et eks.... distortion var meget generende. Folk festede hele natten, selv efter musikken slukkede... og folk 

svinede og tissede overalt. 

det er dejligt at byen bliver brugt levende som et sted hvor vi kan samles og fejre hinanden

Det er heldigvis meget længe siden vi har haft Distortion i vores område, men sidst målet en andelsbeboer 

i vores ejendom lydniveauet i sin lejlighed (fra en stuelejlighed). Og de målte værdier var i et niveau, så det 

var skadelige for hørelsen; de små brolagte stræder rund om vores ejendom virker nemlig nærmest som en 

højtaler for lyden...



Det er ikke nødvendigvis musikarrengementerne, men derimod f.eks. marathon, hvor man stiller en scene 

op for enden af gaden og lader et efterskole band spille for unormal høj decibel og 1-2 timer. Derudover er 

jazzfestivallen rykket meget mere udenfor, hvilket kan være ret larmende. Ikke alle bands er lige gode, 

men de må åbentbart gerne spille udendørs ligegyldigt hvor. Et arrangement som gaypride larmer, hvilket 

er helt I ORDEN, da det giver mening og har masser af besøgende, som derudover opfører sig pænt. Det er 

de ligegyldige arrangementer og larm, som er iiriterende, såsom koncerter med 1 tilskuer og elendige 

bands og larm til sportsarrangementer.

Det er kun én gang om året, at Distortion foregår. Det kan vi godt leve med.

Det er med til at give byen sjæl og har aldrig følt ubehag kun glæde og glæder mig over en levende by

Det er vigtigt med musik i gadebilledet, men svindlere som "fløjtemanden" (som man ser køre på cykel og 

købe ind uden bjørnehoved) skal stoppes, det er generende, og på linje med at svindle folk på andre 

måder. Der burde også være et kodeks der hed, at man ikke spiller den samme melodi i mere end 5 min i 

timen (dette er selvfølgelig svært at håndhæve, specielt uden synligt politi på strøget i dagtimerne)

Det har jeg kun et par gange om året.

Det hører med til stemningen ved at bo inde i byen

Dette er især gademusikanter der bruger strøm (minus one/play along) så de kan spille et større område 

op. De er ret ligeglade med regler o.lign.

Distortion

Distortion er fint nok. Men når man samtidig ved hvordan bylivet ellers er så er det klart at folk går ned på 

det også. For det er nærmest grænseløst hvad man må som natklubejer og arrangører

Distortion men det er blevet meget mere begrænset i vores område, så seneste par år har det været ok

Distortion og gademusikanter

Efter Distortion har forladt Indre By, er der ikke de store problemer - det er jo også hyggeligt med musik af 

forskellige genre rundt omkring i kvatererne

Efterhånden er der musik arrangement på Rådhuspladsen hver weekend og også på hverdagsaftener. Store 

højtalere der brager og der råbes. Det er helt uudholdeligt og vi forstår ikke, at det overhovedet tillades at 

afholde sådanne larmende ting midt inde i centrum.

Fx ved Kgs Nytorv, hvor lyden kastes fra mur til mur. Arrangementer som Distortion får følge i indre by 

med talrige selvbestaltede gadefester. Arrangementer i Kongens Have høres også.

Gademusikanter burde fjernes løbende af politiet. Det er forurening af bymiljøet.

Gademusikanter der sidder og spiller de tre samme melodier i timevis kan gå en på nerverne, men jeg ved 

ikke om det er det jeres undersøgelse handler om...

Gay pride jager mig ud af mit hjem hver år!

Ellers så musik event på rådhuspladsen

Har indrtyk af at der ofte bare er nogen der stiller sig op og spiller uden tilladelse.

Og det er skolebands mm

Har været meget generet af distortion. Musik i gaden blev ikke varslet, og det var så højt, at det var umuligt 

at opholde sig i lejligheden. 

Arrangementet er sidenhend flyttet.

Hjemløse der spiller høj musik på gade

Hvad definere I som udendøre musik arrangementer? 

For at kunne give et kvalificeret svar på dette, burde det have været defineret.

Hvert år har den jødiske synagoge udendørsarrangementer. Der er også ofte fester. De kan godt være 

generende.

I indre by skal der være "liv" så selvfølgelig skal der være musikarrangementer, også med musik der ikke 

lige er min smag.

I vores kvarter er det ikke så meget det der er problemet. Og så længe antallet er begrænset (2-3 gange 

om året) er det vel ok. Man kan gå sin vej så længe eller deltage. Det kræver så at tidsfrister og decibel 

overholdes hvilket de ikke gør. Der er dyr og mennesker der jo ikke lige kan tage væk i 9 timer (sidste fest i 

vores kvarter).

I vores kvarter ikke det store problem, men generelt er lydniveauet altid over grænseværdierne

Ikke af musikarrangementer, men af gademusikanter med forstærkeranlæg, som spiller de samme 

melodier dagen lang, som høres ind i lejligheden trods dobbelte ruder.

Ikke deciderede arrangementer, men af musikanter der får lov at spille efter det tilladte tidspunkt (kl 22?) 

og i timevis på samme sted. Både kommune og politi er 100% ligeglade og ignorerer henvendelser herom

ikke siden distortion kom forbi for nogle år siden



Især fra Rådhuspladsen hvor man bruger mega-højtalere. Det er helt urimeligt.

Især fra Rådhuspladsen. Musikken bliver højere og højere og det støjer ubehageligt

Især ikke efter at Distortion er rykket ud af Indre By.

Især visse dette ikke blot indbefatter, diverse udendørs fester, distortion, festivaler m.m., men også mobile 

diskoteksbusser, Christiania cykler med højtalere osv.

Ja der er for mange gademusikanter

ja, men det er de højttalere som er skruet alt for højt op.  

send al den slags ud i den ny arena på amager !!!  eller til et andet indendørs sted,

hvor det kan foregå !

Jazz week udenfor mit vindue hver dag i en uge fra morgen til aften

Jeg bor tæt på Kultorvet, og gademusikanter, der benytter forstærker og mikrofon, kan være temmelig 

generende.

Jeg føler mig generet af gademusikanter. Når de er i nærheden, må jeg slukke min radio.

Jeg har ikke noget imod musikevents, det er når musik-støj-druk bliver hver dag at det er et problem i 

Indre By.

Jeg har ikke noget imod, at der er arrangementer i  byen, men jeg mener at der bør tages hensyn til 

støjniveauet for musikken, når der afholdes arrangementer.

Det er min holdning at Københavns kommune giver tilladelse til alt for mange arrangementer, og det er 

ikke kun musikarrangementer, men også div. motíonsløb med videre som fylder meget, både i forhold til 

støj som fysisk.

Jeg kan godt lide, at der er musik i gaderne

Jeg kan ind i mellem høre jazz fra cafe Sommersko, men det er ok - i hvertfald i jazz-ugen. Men 

gademusikanter - rumænere med violin eller sax - det skal stoppes!

Jeg mener, at der kan være for mange arrangementer i sommerperioden, men der skal være nogle. Det er 

en balance.

Det største problem er faktisk, de uofficielle fester i fx Ørstedsparken, eller andre offentlige steder og 

holde en stor fest med musikanlæg osv.

Jeg oplever ikke at der er så mange arrangementer i indreby mere. Bortset fra arrangementer i 

Ørsstedsparken og på Frue plads. Men det kan også være at jeg ikke er klar over hvorfra larmen kommer. 

Alt forsvinder i larmen.

Jeg synes generelt det er hyggeligt med gadearrangementer.

Jeg syntes at det er ærgeligt at, man som beboer som en hver anden glæder sig til foråret kommer og 

sommeren, så man kan være mere uden for, men vent der var lige en happening, med støj og larm og der 

var lige en mere og en mere for de unge skal jo have lov til at more sig. 

Mange gange bliver offentligt areal, så som kongens have brugt som en festivalsplads, det er bare ikke i 

orden, vi andre går og betaler skat resten af året for at holde parken fin  at se på, så bliver der holdt 

kæmpe koncerter for en masse unge på SU, der så ødelægger og sviner parken til (Udendørs 

arrangementer larmer og er bestemt ikke for alle )

Koncert i Kongens Have.

Koncerter i Kgs Have om sommeren - men igen: En del af at bo i byen.

Koncerter og events på Rådhuspladsen er generende - også fordi det er så ordinær musik

Koncerter på Rådhuspladsen i sommerhalvåret.

Kultorvet benyttes ganske ofte til udendørsarrangementer og der spilles højt!

Kultorvet har fået en brug som er helt og aldeles uacceptabel, om beboer eller værtshusene havde samme 

muligheder var vi flyttet for længest

Kun distortion- og der er der heldigvis ikke i min gade længere :-)

Kun dustortion

Kun Jazzfestivalen har timelange sessions neden foran min ejendom

Lange....arrangementer

Lyden er ALTID ekstremt høj.

men det er ok, så længe det er varslet i ordenlig tid!, tilgengæld stop med de åndsvage løb!!

Mest gademusikanter / tiggere. Voldsomt generende. Udendørs arrangementer bør slutte kl. 24:00. Jeg 

synes vi i stigende grad generes af Tivoli. Det drejer sig specielt om støjproblemer ifm. fyrværkeri (støj, 

brag og lys). Det er som om Tivoli hele tiden skruer op for åbningstider, støj og larm. Mellem jul og nytår i 



2016 var der hver aften en voldsom larm fra fyrværkeri som var helt uacceptabel (brag fra store kanonslag 

- og det kom fra Tivoli)

Mest når der er arrangementer i Kongens Have

Musik fra gademusikanter, der vilkårligt stiller sig op og spiller. Det er som fred og ro og ingen musik er et 

tegn til dem om at stille sig op og spille. Underligt. Særligt i Fiolstræde ved hjørnet til Rosengården og 

omkring Nørreport har gademusikanter dagligt, typisk harmonika, klarinet og indimellem hele bands. 

Uudholdeligt og alt for meget.

Nej, de få gange jeg gør, er ikke et problem

Normalt slutter de fleste arrangementer i rimelig tid om aftenerne - omkring kl. 22:00 eller før, men 

selskabslokaler til private arrangementer bekymrer sig ofte mindre om dette. Der hvor jeg bor irriteres jeg 

især af private musik/teater/sang/-arrangementer fra Admiral Gjeddes Gaard i Store Kannikestræde.

Når der afholdes musikarrangementer på Nytorv - er der sat grænser for lydniveau. Det kikser meget ofte. 

Her må de udegående folk fra Teknik og Miljø kontrollerer meget bedre. Grænserne er jo sat så vi andre 

også kan være her og det er iøvrigt okay med lidt god musik en aften. Men når det er på niveau hvor det 

overdøver almindelig samtale i mit hus, er der noget galt. Det skal teknikerne konstaterer med det samme. 

Fordi så er forvaltningen fri for at undskylde dagen efter (skrev konkret til dem sidste år) og jeg behøver 

ikke at se i musikkalenderen hvornår jeg kan være i mit eget hus.

Når der foregår større arrangementer, fx Melodi Grand Prix eller lignende på Rådhuspladsen. Der var også 

meget larm ifm. Copenhagen Pride i 2016.

Oveni nattelivet er det ulideligt at dag/aften inddrages, især i sommer månederne.

Over fra Nytorv

Professionelle og amatør-musikanter slår sig ned på Strøget, hvor de hele dage og aftener om og om igen 

opfører deres musik med forstærkere. 

Vi har ikke noget imod gademusikanter, men selv med lukkede vinduer og langt ind i lejlighederne 

påtvinges man af forstærkerne de ofte jammerlige udgydelser. 

Selv gode musikere bør ikke benytte forstærkere. 

For det kan ikke være meningen, at ALLE hvad enten de vil eller ej skal høre de musikalske udfoldelser, 

som forstærkerne gør til daglig støj-forurening.

Pt. er det barbusserne som er generende for os. Pga. byggearbejde er der ikke arrangementer på 

Rådhuspladsen, for hvilket vi er enorm glade.

rådhuspladsen og regnbuepladsen - det er hjernedødt så unødvendigt højt der spilles som om lyden skal 

nå til valby. der mangler en dimensionering af lyd og sted, lyden skal og bør kun dække et givet 

areal/område, det kendes fra tivoli og fredagsrock, lyd styrken kan regnes ud i forhold til sted og de 

omboende. her nogle eks.

https://www.facebook.com/peter.wandmose/videos/vb.100000481965508/1515517625140955/?type=3

&theater

https://www.facebook.com/peter.wandmose/videos/vb.100000481965508/898935120132545/?type=3&

theater

https://www.facebook.com/peter.wandmose/videos/vb.100000481965508/898896726803051/?type=3&

theater

https://www.facebook.com/peter.wandmose/videos/vb.100000481965508/968421856517204/?type=3&

theater

https://www.facebook.com/peter.wandmose/videos/vb.100000481965508/1401231393236246/?type=3

&theater

se foregående

Se gerne min tidligere kommentarer. Der er alt, alt for mange arrangementer i indre by, og særligt alt, alt 

for mange, som får tilladelse til at spille med forstærket musik. Store dele af sommerhalvåret er det 

simpelthen ikke til at holde ud at være i byen grundet arrangementer, som kommunen ikke fører tilsyn 

med og ikke skrider ind over for, når de ikke overholder de tilladte krav.

Selv når der er en koncert på Rådhuspladsen, ørstedsparken eller Nørreport er det utroligt hvor langt lyden 

fra koncerter kan rejse og påvirke beboelseskvarterer, som burde være uden for hørevidde. Hvordan kan 

arrangører igen og igen spille over det de har fået tilladelse til uden at der sker noget.

Sjældent, men der ska' helst ikke være for mange (i Indre By) på en sæson, før man føler det belastende.

Til gengæld genere det mig nå man udleje nogle af vores Parker til kommercielle arrangementer ikke kan 

bruge den parken i dagevis mindre man betaler ex Arla Food Festival i Konges Have.



Tivoli er alt for larmende. Selv om det drejer sig om aftenarrangementer, så øver de fra tidlig eftermiddag 

med lydprøver. På den måde er støjen der en fuld dag.

De øvrige arrangementer er som regel engangs foreteelser, som på en måde hører med til at bo i en storby, 

Men jeg er glad for, at jeg ikke bor et af de steder, hvor der er fast koncert. Det må være utåleligt.

Tivoli er så absolut den største synder i vores område.

Trods løfter om at varslede arrangementer ikke må overstige 60 db, overskrides det altid. 

Det er tilmed som om, alt skal garneres med musik, så selv "u-musikalske" events blir støjende. En 

protestmarch mod nedskæringer er ikke en flok unplugged og fredsommelige homo sapiens men brølende 

aber og kæmpe "getto"-blæsere...

Udendørs arrangementer er tit tidsbegrænsede (fx de "store": jazzfestival, distortion) og når det er hurtigt 

overstået, er det også lettere at leve med. Hvis der kunne bliver gjort noget ved gademusikanterne sent om 

aftenen, som man ikke kan undslippe, ville det dog være dejligt!

Udendørs arrangementer på Kultorvet og ved Rundetårn overskrider næsten altid den tilladte støjgrænse på 

60dB. Der er aldrig mulighed for at få stoppet et sådant arrangement, da man ikke kan henvende sig nogen 

steder hos kommunen. Der bliver konsekvent henvist til politiet, som aldrig tager sig af støjgener.

På den måde er det muligt for de samma arrangører år efter år at afhode arrangementer med tilladelse fra 

kommunen og uden konsekvenser, når støjgrænserne overskrides. Der gives også tilladelser til meget 

upassende arrangementer, når man tager i betragtning, hvor tæt beboet området er (store hornorkestre, 

høj musi med sang i mikrofoner m.m.).

Udendørs musikarrangementer er altid med en øvre grænse (ofte kl. 22) og det er kun super hyggeligt med 

"ordnede" kulturelle indslag.

Udendørs musikarrangementer er del i at gøre københavn til den fantastiske by den er. Mere mere mere

Udover når folk selv kommer med ghetto blastere og biler osv og skruer op for musikken, men jeg går ikke 

udfra at det er det, der menes med arrangementer.

Ugen hvor der er Distortion må jeg tage ferie, da der er en fest udenfor mit vindue alle dagene, uanset i 

hvilket område Distortion finder sted. Jeg ville ønske at der var mere kontrol, så 'festen' stoppede ca. kl. 

22-23.

Uhyre sjældent - f.eks. i forbindelse med Karneval, hvor små grupper varmer op på Hauser Plads i en 

meget kort periode.

Jeg er GLAD for at Destortion ikke er i mit nabolag!! :-)

Ved arrangementer på Rådhuspladsen mest. Og da der var Distortion førhen i indre by.

Vi har 2 steder - Christiansborg og Højbro Plads, som ofte anvendes til musikarrangementer og meget ofte 

for fuld udblæsning

Vi kan både høre arrnagementer på Rådhuspladsen, Tivoli og Kgs Have

Vi tager helst ud af byen når der er større arrangementer, især er Ironman en stor belastning idet hverken 

decibel eller antallet af støjbelastede timer bliver overholdt. Forrige år gik deres lydsystem også i gang 

midt om natten med en larm så høj at folk kom løbende for at se hvad der skete.

Fint at der skal være plads til arrangementer, men ikke ok at beboerne er nødt til at flygte fra byen. -og vi 

bor oven i købet i en "stille" zone.

Visse udendørskoncerter i Tivoli har meget høj volumen. Til gengæld slutter de normalt før midnat.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

Bor lige ved siden af Tivoli og det er bare hyggeligt. Problemet er folk som kører rundt efter en 

parkeringsplads , hvilket larmer og forurener.

Der er alt for mange udendørsaktiviteter i kbhn generelt

der er efterhånden mange udendørskoncerter i Tivoli

Distortion bør flyttes uden for indre by og brokvartererne.

Fra Tivoli

I høj grad fra parkering for Tivolis gæster

Kan høre musik fra Tivoli og Islands Brugge - men det genere mig ikke

Koncerterne på Rådhuspladsen er afsindigt larmende og Tivolis fredags rock er engang imllem for støjende

Kun ved bestemte vindretninger

Men bliver generet af arrangementer på Islands Brygge



Tivoli og fra Rådhuspladsen

Tivoli's Fredagsrock er meget generende i vores kvarter.

Vi bor 100 m. fra Tivoli, så det giver sig selv, at vi er støjplaget. Der er jo musik på programmet hver dag i 

sæsonen, som efterhånden er "hele året".

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Bor med et hus imellem,  det er kun når vinden går den rigtige retning at jeg kan høre musik fra 

Torvehallerne.

Der er distortion en gang om året, som jeg ikke deltager i, også har der været koncerter i Nansensgade.

Der kan være støj fra Dronning Louises bro, fx trommer

der kan åbenbart ikke være et arrangement eller bare en fodboldens kamp for børn uden at der skal være 

musik så højt at man ikke kan holde ud at være tilstede

Destortion er alt for vildt til at blive afholdt i byområdet.

det er helt misforstået at bruge skaterpladsen foran beboerhuset som spillested. Vi er nogen der faktisk 

bor her.

Det kan ske at restauranterne har udendørs levende musik. Det er som regel ikke irriterende. Men når der i 

forvejen er en hel del støj af flokke af mennesker, der sidder og summer og taler på restauranterne hele 

aftenen, så kan det opleves meget forstyrrende, at der pludselig kommer endnu mere tryk på nogle 

aftener. Og så især hvis restauranterne efter et arrangement ikke sørger for at skrue ned, men hygger sig 

under oprydningen ved at skruelidt op for musikken. 

Man siger, at folk der bor i indre by må leve med at der er en del støj, at det er en del af byens puls, at 

indre by ikke skal være et stille parcelhuskvarter. Men der hvor jeg bor er en del af støjen fra 

restauranterne noget, der er kommet til og er øget i stor grad de 15-20 år - og altså ikke noget, der var til 

at forudse, da man flyttede ind.

Distoirtion

Distorition, Dronning Louises Bro o.lign.

Distorstion er det klart værste

distortion

Distortion

Distortion er en katastrofe. At de får lov til at larme en onsdag aften og nat hvor almindelige mennesker 

skal op på arbejde og i skole dagen efter. En hån mod folk der lever i det almindelige samfund.

Distortion er en mærkelig ide og irriterende. Men ellers er jeg ikke generet af arrangementer.

Distortion er et musikarrangement der generer

Distortion er noget af en prøvelse.  En stor drukfest.  Alt for høj musik.

Distortion er slem

Distortion og nogle gange folk med anlæg i Christianiacyklen. De spiller meget højt,

En sjælden gang fra Dronning Louises Bro, men for dte meset synes jeg det er rigtig fint og charmerende at 

en bro kan bruges til både de organiserede og spontane musik/fest-udfoldelser.

forbyd elektronisk forstærket musik på strøget til hverdag - det larmer forfærdeligt, generer og hører 

ingen steder hjemme med tiggende gademusikanter på det støjniveau

holder meget af musik - og hvis det er noget musik der ikke falder i min smag overlever jeg det

Hvis det afstedkommer afspærring og trafikomlægning og jeg samtidig skal se et læs af affald når jeg kører 

på arbejde næste dag. Distortion stå lysende i min erindring.

i forbindelse med løb/sportsarrangementer hvor dele af byen er lukket af - er der ofte sat store højtalere 

op, hvorfra der spilles meget høj musik i hele tidsrummet eventan varer - det er meget generene

Ifm nansensgade vejfest har der nogen gange været scene foran min ejendom - men så længe de kun 

spiller et par timer er det ok

Især om sommeren

Jeg elsker det!

Jeg elsker når der er arrangementer ude på vores skaterbane.

Jeg synes generelt godt om udendørs musikarrangementer, som er med til at gøre byen festlig og levende. 

Og arrangementerne jo er tidsbegrænsede. Det skal ikke være en hverdagsbegivenhed.

kun distortions............som jeg synes er en stor gene, men lever med det, oprydning bagefter kan blive 



meget bedre

kunne nogen af sportsarrangementerne ikke lægges ude på landet? 

Distortion er en ren modbydelighed

Men. Også fra de glade dage i Studiestræde. Et arrangement som Distortion var jo reelt et fuldstændig 

vanvittigt arrangement. Ikke fordi det var for stort (det blev det), men fordi det reelt lå på en hverdag (en 

onsdag i indre by) og fordi man ikke formåede at lukke festen ved midnat. Det officielle program sluttede 

ja, men der var jo 50-100.000 mennesker i gaderne med egne anlæg. Det fungerede slet ikke.

Mest fra eksercerpladsen, Rosenborg

Mest v destortion ... men ikke musikken, den foregår jo bare en enkelt aften... men ved tis og møj.. fik tis 

på mig sidste år, da jeg åbnede port og 3 herre stod og pissede opad porten.

Musik fra Dronnings Louises Bro

nej hvis det blot er få gange årligt, synes jeg det er hyggeligt. karneval, jazz-festival, operat og så videre. 

distortion er lige i overkanten, men jeg synes også det vilel være synd hvis den slags festivaler ikke kunne 

holdes i byen.

Primært Distortion.

Store arrangementer på Israels Plads eller HCØrstedsparken

synes det er dejligt med kulturelt byliv i gaden.

V er ikke generet, fordi vores beboelse ikke vender ud til gade.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

De fleste arrangementer er fine nok, men Distortion er et eksempel på noget der bare ikke opleves som 

rart. Folk overtisser hele byen, fulder sig, og der bliver spillet sindsygt højt. Det er bare træls at bo i 

nærheden af.

Dejligt med musik det overdøver trafikkens larm

det er hyggeligt og skaber god atmosfære

Det har vi ikke i denne del af INdre By

Det var dejligt da Distortion  var i Østre Anlæg.

en uskik at sætte mennesker til at larme på Inderhavnbroen i dagtimerne. Der er så skønt stille og 

stemningsfuldt. Hvorfor i alverden skal det spoleres af nogle mennesker som ikke kan aflade deres indre 

uro på anden facon end lade det gå ud over forbipasserende. 

Det samme med dr louises bro. På den anden side er det bedre at det foregår på broerne end i trange 

gader med beboelse

Fjern bænkene fra dronning Louis bro asap!!!

Hvis jeg hører noget, er det så fjernt at det bare er hyggeligt.

Igen Dronning Louises bros nye status som samlingspunkt. Med afspærring af broen og koncerter. WHY??? 

Et fuldstændig centralt trafikknudepunkt. Fatter ikke der bliver givet tilladelse til det. Og Distortion er en 

katastrofe. Fuldstændig til grin drukfest. Så er det sagt.

Ikke der hvor jeg bor men mængden af mennesker når man er andre dele af byen kan være meget 

irriterende

Jeg bliver ikke forstyrret af de officielle arrangementer men der er mange pirat tekno fester i Østre anlæg 

som er voldsomt generende

jeg bor i mit sommerhus i sommertiden

Jeg har intet imod planlagte arrangementer, men jeg er pænt træt at gademusikanter etc

Jeg synes, det er helt fint, at der afholdes arrangementer som fx Copehagen jazz Festival. Distortion er jo 

også et hit blandt mange. Det skal der være plads til. Men det er afgrænsede perioder. Det, der generer 

mig, er musik som fortsætter aften efter aften - hele sommeren. Som fx på Papirøen. Eller nu også ved 

Skuespilhuset.Det er blevet så fedt et område med de store trapper ned til vandet. Men man får ikke lov til 

bare at nyde byen og menneskene. Men hvorfor får man lov til at spille musik her. Hver dag? Det er sådan 

set god musik. Og jeg ville have nydt det, hvis jeg havde siddet i en lounge.Indenfor. Men hvorfor må man 

ikke længere blot sidde og kigge, nyde og slappe af - uden den konstante lyd af musik?

Mest om sommeren

Musikarrangementer og lign. i Østre Anlæg er kun hyggelige.

Musikarrangementer, der har fået tilladelse er sjældent generende, men pop-up fester er meget, meget 



generende. F.eks. i tunellerne under Sølvgade og i Østre Anlæg.

Oftest grundet manglende viden omkring de arrangementer der afholdes.

Om sommeren, hvor vinduerne står åbne om natten. Jeg er meget generet af musik støj fra Dr. Louises bro 

/ Nørrebro

Stor mangel på parkeringspladser når der er arrangementer i Parken - så Os der bor i nærheden ikke kan 

parkerer!!

Store udendørskoncerter bør slutte kl 10-11 om aftenen. De fortsætter ofte til over midnat helt til kl 04 

hvilket umuliggør søvn

ud over Distortion er der ikke noget. og den ene gang om året er det til at holde ud. Det ville dog være rart 

hvis de førdt startede efter kl.16, så man ikke blev generet under arbejdsdagen.

Østerport

Uddyb gerne:

Distortion er absolut det værste. Andre arrangementer er ikke så voldsomme

Distortion.Arrangementer i Fælledparken

Lav nogen flere, så kan vi overveje spørgsmålet

om sommeren når der er distortion og andre aktiviteter på Refshaleøen

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

Bortset fra Destortion som er helt urimeligt i hverdage i beboelseskvarterer Henlæg det til Refshaleøen

Både gademusikanter og musikarrangementer f. eks. i Kongens Have

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

Der er altid fest i gaden, da rygning foregår i gaden, og der er MANGE der ryger.

Rygning trækker mange på gaden.

Der kan undtagelsesvis være arrangementer i Kongens Have, som er lidt støjende, men absolut acceptabelt 

i forhold til de formål det gælder

Der kommer en del "partybusser" om sommeren som er generende.

Det er fint det lukker og slukker ved 23 tiden. Når der er noget, fra Parken, og kongens havn.

Det er hyggeligt og meget ønskværdigt med levende musik i byen!

Det er jo ikke alle der har samme musiksmag. Men det er meget ensartet og høj musik, der er det 

udbredte. Og for mig er det "larm"

Det er jo netop på grund af arrangementer mm at jeg bor i byen

Det er ofte når det er med voldsom bas. Jazz og lokale små intim agtige koncerter høre indre by til.

Det er svært at tage et element ud af ligningen. Ja, det er noget belastende når Distortion eller Copenhell 

har ligget som en dunkende bas i tre døgn, men er det er jo den samlede belastning dergør det. I 

dagtimerne om søndagen hvor der er burde være mere stille, dunker metrobyggeriet stadig og den meget 

ihærdige rundtursflyver og helikoptere synes at ligge i en konstant cirkuleren over Frederiksstaden. 

Trafikken tager hele tiden til og turistbusser og lastbilerne er mange, igen en del af støjbelastningen. Så 

måske det ikke giver mening at tage stilling til et enkelt arrangement, men se på hele døgnet og hele året.

Det kunne der godt være andre der gør, hvis det løber over flere dage.

Det nærmeste er Papirøen, Ofelia Plads og det har ikke givet anledning til gener.

Distortion

FOLK MÅ FLYTTE PÅ LANDET, HVIS DE VIL HAVE FRED!!!

For mange larmende events i Kgs. Have, hvor hovedformålet ikke er musik. Kan man ikke holde events, der 

ikke indebærer musik-larm? Haven er ikke et spillested og lyden kører rundt blandt de omkringliggende 

huse og forvrænges. Vinduerne i vores fredede hus, vibrerer ved musik i haven.

fra kgs have



Går spørgsmålet på om jeg i mit hjem følger mig generet ... da nej; siden jeg med lille kig til Kongens Have 

alene har støj derfra ved de få arrangement som Jazz mv 3-5 gange på en sæson ... hvad jeg finder ok, 

siden det slutter senest klokken 22.

Men boede jeg et sted hvor gadefesterne afvikles er det godt vi ikke har lov at gå med våben i dette land ... 

så var jeg sikkert for længst sat fast for overlagt mord :-)

i kongens have er der lejlighedsvis og i tiltagende omfang arrengementer med et helt uforståeligt højt 

lydniveau ved anvendelse af massive forstærkere og højtalere.

"underholdningen"rækker derfor langt ud over haven og ind i de beboede kvarterer

Ikke de store arrangementer, der er der Nogle gange MEN gademusikanterne burde ikke få lov til st spille.

Ikke kun indre by men også musik støj fra havnen ( og den anden side af havnen ) hvor man så spiller 

ekstra højt "da der alligevel ikke er nogen naboer" og så generer man alligevel os der bor lidt inde fra 

havnen!

Især musikarrangementer i Kgs. Have med fri udblæsning er stærkt generende.

Jeg er TRÆT af de sydamerikanske fløjtespillere på Rådhuspladsen, eller er alt godt!

Jeg føler mig dog især generet af fyrværkeri-arrangementer

Jeg har uddybet.

jeg opholder mig i mit sommerhus i de perioder hvor der er udendørs musikarrangementer, så jeg føler 

mig ikke generet. Men jeg bryder mig slet ikke om støjende musik, der for mig er lig med larm og gør mig 

meget frustreret

Jeg synes, at udendørs musikarrangementer i Indre By er et gode, der skaber stemning.

Jeg tænker her på "uautoriserede" gademusikanter

Kan være generet af udendørs koncerter i Østre Anlæg og Kgs. Have.

Kgs have sommermusikaftener med efterfølgende svineri i kvarteret.

Koncerter i Kongens Have (hvor der kan være udendørsmusik fra fx. Arla-Food-festival til omkring kl 22.

Der er kommet ny forpagter af Herkules-Pavillionen, herfra kommer der nu oftere musik på den forkerte 

side af kl. 24.

Også koncerter på Rosenborg Eksercerplads larmer.

Jeg tror ikke musiarrangørerne tænker på hvordan lyden kastet rundt mellem huse og bygninger i byen - 

derfor ned med volumenknappen og bassen hvis der skal være udendørmusikarrangementer.

Kongens Have bør fredes for den slags.

Kongens Have har større donor støttede udendørsarrangementer, som nabo er det svært at ignorere 

larmen og det er ikke kun musik. 

NB At folk fra oplandet bruger Kongens Have som mødested hele sommeren er kun fint, dog er der et 

problem med affald som alle bør være med til at løse.

Kun når de blokerer adgang til f.eks. Kongens Have

Kun om natten. Om dagen ingen gener.

Lukkede arrangementer i ko gens have med høj musik

Man må huske på lydbølger kan jo trænge langt ud fra epicentret

MEN - det er MEGET generende og VOLDSOMT irriterende, at diverse marathonløb og andre 

'sportsraangementer' nu mere end nogen sinde før får lov at afspærre gader, veje og hele områder. 

HVORFOR kan sådanne arrangementer ikke gennemføres i byens yderkanter???

Men der er andre arrangementer, hvor der bliver spillet høj musik

musikarrangementer her er stort set kun livgarden som laver musik her.

Noget "tekno" musik har en bas-lyd der kan høres MEGET langt væk. Meget høj musik bør ikke spilles i små 

gader, men på store pladser (uden for indre by) eller indendørs.

Når der holdes noget i kgs have bliver jeg både generet ved at være begrænset i min færsten i haven og høj 

musik kan holde os vågne

-og lad Kongens Have være en park for alle og ikke en lukket scene!

Om sommeren fra Kgs Have

Om sommeren kan der være støjgener fra Kongens Have. Der spilles alt for højt!!!

Specielt fra Kongens Have. Er godt klar over at det er Slot- og ejendomsstyrelsen og ikke Københavns 

Kommune som har ansvaret her.

Tankevækkende, at der idag kan spilles HØJT fra højtaleranlæg i timer, hele døgn. Til forskel fra, at man for 

ca. Små 40 år siden, forbød alt andet end akustiske indslag. Selv nogle få timer i Fælledparken.

Der er ingen rimelighed i at myndighederne tilsyneladende lægger sig flat ned, i leflen for arrangementer 



så det bliver "Fest-tyranni". I stedet for hyggeligt samlende skabende sociale arrengementer. Suk!

Ved Distortion og andre større arrangementer.

Vi bliver generet når den gamle pigeskole i Borgergade udlejer deres lokaler ud

til alt fra teenagefester, bryllupper osv

Øster Anlæg har nogen gange musik arrangementer som virkelig har høj musik

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

Der er for mange musikarrangementer på samme tid, så det bliver til larm, i stedet for musik.

Det er høj musik i tilknytning til de utrolig mange sportsarrangementer som bliver afholdt i Indre By, som 

er utrolig generende. Ligesom det er generende, at man ikke må gå over gaderne til trods for at man bor 

her, og her er alt, alt for mange mennesker i gaderne i de weekender. Det skræmmer turister væk.

Jeg synes den slags arrangementer burde flyttes til Fælledparken også kan de løbe ud af Østerbrogade og 

Lyngbyvej, hvis Fælledparken ikke er stor nok eller lang nok,

Det er vintersæson - så der er minium af udendørs musik

Distortion er en plage.

gademusikanter uden tilladelse

Generelt er musik niveauet for højt - er der nogen der holder øje og vejleder i det

Hvorfor skal der være sindssyg høj musik til ALT?!

Hører med til at bo i byen. Vil man have fred, kan man flytte på landet :)

Især på Papirøen og på Charlottenborg

Jeg kan høre visse arrangementer: jazzfestival, Copenhell men det er så få gange årligt at jeg ikke vil 

betegne det som en gene

Kayak Bar

På Havnepromenaden (Havnegade) har der været afholdt salsa aftener, hvor musikken og instruktioner har 

haft en lydstyrke der er meget ulidelig.

På min bopæl (1054 K) har jeg aldrig været generet, og f.eks. jeg elsker, at der er live-jazz i Nyhavn og 

andre steder om sommeren. Derimod blev jeg lidt træt af Peru/Ecuador-panfløjtemusikken, der i en 

periode blev spillet især på Rådhuspladsen. De sydamerikanske musikere spillede efter min mening 

simpelthen for kraftigt i forhold til, hvad de kunne byde på rent musikalsk. 

Sidste sommer var der stort set permanent musik på Ophelia Beach i dagtimerne - ikke live - bare høj 

musik fra et anlæg i forbindelse med udeservering.

Støj fra Charlottenborg om sommeren og hvorfor skal der være musikanter i Nyhavn, når der allerede er 

rigeligt med larm fra de 10.000 turister som opholder sig der om sommeren..
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Vejafspærringer 16,6% 11,9% 16,9% 19,2% 29% 20% 25%

Musik 29,5% 39,6% 24,8% 18,8% 15,1% 17,8% 22,1%

Manglende orientering 

om kommende 

arrangementer

23,3% 17,8% 15,3% 13,8% 8,6% 16,6% 26,2%



Arrangementerne 

slutter for sent

20,8% 12,9% 11,7% 10,8% 8,6% 12,6% 19,8%

Deltagerne opholder sig 

i kvarteret efter 

arrangementet er slut

23,3% 13,9% 18,2% 12,9% 11,8% 11% 12,8%

Menneskemængder 

blokerer kvarteret

17,3% 5,9% 12,1% 14,2% 14% 9,2% 14,5%

Affald på gaden (glas, 

flasker, skodder, 

madrester, emballage 

mm.)

62,4% 52,5% 63,5% 52,1% 44,1% 49,2% 52,9%

Urin, blod og 

ekskrementer på gaden

42,9% 26,7% 30,9% 17,9% 24,7% 22,2% 22,7%

Lugtgener 21,1% 12,9% 15,3% 10% 12,9% 12,4% 12,2%

Fulde mennesker (råben 

og skrigen)

44,4% 28,7% 34,9% 27,1% 20,4% 28% 30,8%

Ingen 15,5% 24,8% 21,5% 30,8% 33,3% 32% 20,9%

Andet 2,2% 2% 2% 1,3% 4,3% 4% 2,3%

Respondenter 601 101 307 240 93 500 172



Middelalderbyen

Uddyb gerne:

Altså jeg synes ikke det er et problem

Arrangementerne slutter for sent = musikken spiller højt til efter kl. 23 på hverdage og generer min 

nattesøvn.

Arrangementerne slutter for tidligt fordi nogle få fintfølende københavnstilflyttendeprovinsbeboer tror de 

kan bestemme det hele.

Biltrafik

Byens kulturliv i det fri skal der være  plads til.

Med natbevillinger er det noget ganske andet..

dag og weekends arrangementer

De arrangementer jeg har oplevet har været ret forstyrrende, men ganske sjældne, så det er for mig fint 

nok. Der er plads til både en gadefest eller to, samt til familieliv.

Den daglige og dårlige, monotone musik på Rådhuspladsen

Der bliver jo ofte udbudt mad og drikke sammen med musikarrangementerne, og det kan jo ikke undgås at 

det medføre skrald i gaderne

Der er ingen store musikarrangementer i umiddelbar nærhed, så jeg har eksempelvis ikke været tæt på 

Distortion.

Der er larm, affald og fulde mennesker når der er musik arrangementer i vores kvarter. Folk opfører sig 

ikke pænt og er ligeglade med, at der bor nogen i kvarteret. Der tages ikke hensyn til noget som helst. 

Sådanne arrangementer kunne flyttes ud til store grønne områder, hvor der er plads og ikke nogen 

beboere, der bliver generet af det.

Der er ofte orientering men ingen der håndhæver, om restriktionerne overholdes.

Det er en katastrofe for en hovedstad som København, at den tillader så mange vanvittige og 

uhensigtsmæssige arrangementer, der gang på gange hele sommerhalvåret gør byen ulidelig at bo i. Andre 

hovedstæder i Europa har ganske enkelte sådanne arrangementer om året - resten forlægges til 

provinserne. Det hører sig ganske enkelt ikke til i en seriøs storby, hvor folk bor og arbejder. Ingen, måske 

med undtagelse af nogle hærgende gæster fra provinsen, får noget godt ud af de utallige larmende 

arrangementer, som kommunen konstant giver tilladelse til og ikke fører opsyn med (og aldrig lukker ned), 

og som ødelægger hverdagen for dem, der bor og arbejder i byen.

Det er en skændsel at kirkegængere søndag morgen skal opleve den indre by i en forfatning der minder 

om Napoli i 1960'erne. Det er fint at fejemaskinerne er tidligt på færde, men vi ville være glade hvis de ikke 

kørte i Løngangstræde søndag formiddag mellem kl. 9 og 11 hvor der er gudstjeneste. Jeg har flere gange 

talt med de venlige fejemænd som tager hensyn, men de skiftes øjensynlig ofte ud.

Det er især store løbe-arrangementer, vi konfronteres med - men generelt må jeg sige, at såvel opstilling 

som nedtagning foregår effektivt og inden for den averterede tid - så det er bestemt til at leve med.

det er vist beskrevet i det foregående spørgsmål

Det ligner en svinesti i gaden efter Karneval, Distorsion o. a.

Det mest skrald, måske flere skraldespande til sådan nogle arrangementer, men det har i sikkert tænkt på 

eller gjort

Det ville være skønt med orientering kom udendørsarrangementer i nabolaget, så man har mulighed for at 

være væk ens bolig i perioden.

Dette gælder primært store arrangementer med optog/parader o.l., hvor faste arrangementer med 

optræden m.m. ( f.eks. jazz festivalen) ikke er til gene.

distortion har  været til stor gene med støjgener  og uro og fulde folk og svineri -  de øvrige arrangementer 

af forskellig  har  været  fredelige

Efter arrangementer på f.eks. Rådhuspladsen ligger der en del affald, som vi 200 m væk også kan få 

"glæde" af når det blæser.

Eksempelvis var Priden i 2016 helt ulidelig. Hele kvarteret er spærret af (ikke kun rådhuspladsen) og der er 

høj musik og udendørs servering indtil efter midnat. Jeg synes, at arrangementer som Priden er vigtige, 

men at Kbh bør overveje at flytte sådan arrangementer hen til steder hvor der er færre beboere der bliver 

genereret. Eksempelvis Fælledparken, Amager Fælled, Refshaleøen. Gaderne i middelalderbyen er så smalle 

og i forvejen over-befærdede at sådanne arrangementer bliver helt ulidelige.

Faktisk er oprydningen (som vi sætter stor pris på) nogle gange meget larmende og forstyrrer natten.



For højt lydniveau

Gademusikanter døgnet rundt

Gademusikanterne spiller konstant og deres ensformige musik virker som en slags tortur, hvis ikke man er 

i stand til at abstrahere.

Heldigvis er Distortion flyttet!

Hvis musikanlæg på ladcykler tæller med i definitionen, så bliver jeg generet.

Hvorfor bliver mange af disse arrangementer ikke lagt steder, hvor der ikke bor folk?

Hvorfor kan vi ikke benyttes og mere af transportable pissoire? det er så ulækkert med alle de mænd der 

tisser overalt, men jeg forstår dem godt. hvor skal man ellers pisse? jeg ville bare ønske at der også var 

designet nogle til kvinder, stakkels dem

Hvorfor skal store "fester" holdes på Rådhuspladsen i byens centrum. "Anatoliens Kulturdage" f.eks. - 

hvorfor i hede hule helvede skal det finde sted på RÅDHUSPLADSEN - og ikke ude i en park - eller i 

Fælledparken - biler, luft, affald etc. er fuldstændigt uacceptabelt. De respekterer intet - de sviner og 

larmer til sent om natten

I mangler: 

Spiller højere end de har fået tilladelse til.

Fornemmelsen af at manglen på kontrol gør at man er magtesløs.

Igen, mange hjemløse samles hvor jeg bor og "fester" hvilket efterlader store mængder skrald. Ligeledes 

skaber de meget larm og det er umuligt at henvende sig til dem for at få dem til at skrue ned. Desværre 

har politiet for travlt til at tage sig af det. Jeg mener personligt der bør laves et forbud mod at lave teltlejre 

i byen, istedet bør der laves nogle lukkede områder hvor de kan være om aften hvis ikke de ønsker at gøre 

brug af de mulige herberg der er

Indre By efter Gay Pride? En losseplads!

Ingen forudgående oplysninger omkring spærring af gader mv.

Især ift. Distortion 2016. Ruderne vibrerede i flere timer. Jeg bor i en gammel, fredet bygning ogtror 

bestemt ikke de har godt af det.

jeg er ikke generet - hører det, men det er vilkårene, som jeg kender, og vi vil jo også gerne ha en levende 

by!

Jeg er lidt I tvivl om hvilke arrangementer I snakker om. Umiddelbart kan jeg kun komme I tanke om 

jazzfestivalen, men her er der ikke nogen problemer (nok også pga. det publikum der kommer til et jazz 

event)

Jeg har ikke noget imod enkelte gange eller enkelte weekender, at der bliver afholdt udendørs 

musikarrangementer, som alle medfører alle de tidligere nævnte gener.

Det kan man indrette sig på, f. eks. tage væk - eller trøste sig med, at det snart er overstået. 

Det er værst med de vedholdende evige øre-tortur bombardementer i 4-5 ud af ugens nætter - år ud og år 

ind, som ødelægger folks liv.

Jeg har kun Copenhagen Jazzfestival udenfor mit vindue. Der er én koncert om dagen kl. 16-18 og det 

generer ikke da jeg er på arbejde man-fre i det tidsrum.

Jeg har oplevet problemer med musik og menneskemængder, men sjældent, ikke indenfor den seneste 

periode og ikke alvorligt. Urin er generelt et stort problem.

Jeg oplever de fleste udendørs musikarrangementer som positive enkeltstående begivenheder, og er glad 

for at der er plads til dem i København.

Jeg synes det er fremragende at mange mennesker kan få en god musikoplevelse på byens torv, men det 

virker ikke som om teknikerne har tjek på det forhold, at husrækkerne og de smalle gader - 

Brolæggerstræde især - forstærker lydbilledet langt ud over det antagelige. Har de glemt målegrejet ? Og 

så er der selvfølgelig forskel på en stille blues og heavy rock og metal. Kvarteret er altså til det første, al 

det andet ud på fem-øren !

Kl 22 er et udmærket tidspunkt at afslutte på, så er der et par timer at geare ned i for deltagerne til sovetid 

indfinder sig

Kommunen gør alt for lidt for at holde byen ren.

Kongens have er blevet et udendørs tivoli

Kongens Have er okkuperet før under og efter arrangementer og meget nedslidt efter arrangementer, og 

det gælder alle slags arrangementer. Den egner sig ikke til det. Enkelte arrangementer i gaderne er OK.

Kun hvis antallet af arrangementer på én sæson er for stort, men så er alt ved det det også anstrengene.

Lidt af det hele, har dem i københavns kommune der sidder og tager initiativ til disse engementer måske 

lyst til at der næste gang bliver holdt distortion 2017 i deres baghave, og så kan vi jo bagefter spørge dem 

om det er ekskrementerne eller den larmende musik de følte sig mest generet over bagefter.:/  God ide 



Eller er de bare lidt sarte, sure og gamle måske

Manglende regulering i forhold til vilkårlig musikafspilning i gaderne, herunder musik fra gademusikanter 

men også fra cykeltaxaer og ladcykler med musikanlæg.

Markant db pres fra koncerter på Rådhuspladsen.

Men så længe det er i dagtimerne føler jeg det ikke som en stor gene. Det værste er meget larm på 

hverdagsnætter (forekommer 3-5 gange pr måned)

min bolig ligger i Nybrogade, derfor er jeg ikke på den måde plaget af musikarrangementer

Mobile diskoteker er en pestilens

Most fra demonstrationer ved Christiansborg da de ofte kørere i længere tidsrum og kan være blandet med 

paroler og gentagende kampråb.

Motivet for musik arr. er at bringe liv i byen/gaden. Det er et helt andet setup (for mig) end 

udskænkningssteder, det er en forretning.

Derfor ser jeg stor forskel på det.

Accepterer gerne lidt lugt og larm for at der er musik i gaden.

Når der er arrangementer ved Rådhuspladsen, så er det især baslyden som er meget generende. 

Afslutningstidspunktet bør være senest kl. 22.00. Og der må være mulighed for beboerne at kontakte en 

nødtelefon hvor arrangørerne svigter.

Når der er de store arrangementer i Indre by som Distortion etc. Så frygter vi, at ambulancer ikke kan nå 

frem hvis der skulle opstå behov i en af byens ejendomme

De smalle gader fyldes med mennesker i alt for store mængder

Det er meget voldsomt

Når man har bil og ikke bruger den hver dag, kan man opleve at ens bil pludselig holder ulovligt, der er alt 

for lidt information og for sent hvornår man skal flytte sin bil.

Offentligt rum som delvist aflukkes el. er utilgængeligt.

Opkast

Opstilling af scener etc. i Kgs. Have får lov til at foregå om natten.

Partybussen der holder lige ved Frue Kirke spiller meget højt. Det er dog ikke ret længe hver gang.

Personligt kunne jeg godt undvære musikarrangementer, men der skal også være plads til fester, bare det 

ikke bliver for tit

Pride og gadefester samt jazz festival er gode arrangementer.

Primære problem har været Distortion, hvor deltagere ikke kan opføre sig anstændigt og arrangører ikke 

har været sig ansvaret bevidst

På lune aftener sidder der tit spillemænd og spiller violin eller andet meget sent på bænkene ved 

Helligånds kirken, den lyd kan holde os vågen

Som anført ikke særligt generet, Centralhjørnet plejer at rydde pinligt rent op efter sig ved koncert. Jeg har 

ikke lagt mærke til hvordan der ser ud dagen efter de andre steder.

Somme tider, hvis jeg er lettere sur i forvejen, har alt det ovenstående irriteret mig i få minutter, men ærlig 

talt er det vel livsudfoldelse som det er bedst. 

Da Distortion var i kvarteret, kunne man næsten føle husets fundamenter knirke; da følte sig mig én gang 

nødt til at forlade hjemmet, men nu er det jo bare blevet til en god historie

svært at finde ud af hvad der sker i området, mangler en samlet database, hvor man f.eks. kan tage egen 

adresse og vælge en afstand, kunne være, hvad er der af "natte arrangementer" indenfor 500 meter af min 

adresse, og så få det vist i en eller anden form for overskuelig kalender, hvor der så er link til de forskellige 

arrangementer

synes at folk ved arrangementerne opfører sig ok og som forventeligt med musik og øl. Planlægning er 

ikke ok og mange af arrangementerne kan holdes ude af centrum

Synes ofte at denne type arrangementer har indbygget automatisk oprydning, så der er tit ryddet op på 

gaderne hurtigt efter musikken er stoppet.

Tivolis Fredagskoncerter, der jævnligt har fået tilladelse til at overtræde de fastsatte støjgrænser

Tivolis lydprøver kan være ret enerverende, også fordi det ikke er rigtig musik, men ubehagelig abrupt lyd 

med afprøvning af diverse forstærkere. Når først musikken går rigtig i gang, så kan vi jo sidde og synge 

lidt med selvom det er for højt, så får det jo en ende.

En anden ting er, at der på vores naboejendomme i de sidste par år er bygget meget store tagterrasser, 

hvor der tit holdes store fester med et meget højt lydniveau og mange fulde mennesker forsamlede om 

osende grill-mad. Det har givet et meget ændret støj- og lugtbillede for os.



Udendørs musikarrangementer generer mig ikke. Det er udelukkende under modeugen, jeg er generet, da 

festen jo næsten foregår i mit soveværelse.

Udover arrangementer er her ustandselig gademusikanter der alle bruger rytmebokse og forstærkere. Det 

er en stor gene. Akustisk musik ville være OK.

Ved den seneste Distortion i mit kvarter, var der ryddet meget pænt op næste morgen. Det gav ingen 

gener.

Vi har en fantastig by der sagen efter er ryddet og rengjort (flot)

Volumen kan være for høj

vores gade er en transitgade fra Nørreport Station.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

Gæster til Tivoli sætter deres biler overalt, vi beboere har ikke en chance når vi skal finde parkering .

Hvad med Marathon, Ironman osv. Det er til større gene. Man bliver spærret inde , har begrænsede 

muligheder for at komme rundt i sin by og det er en fest for de få.

Parkerede biler

parkering

Parkering

Parkering

Partibusser, studenterkørsel, Søpavillonen og først og sidst det hotel jeg deler gård med

Se tidligere. Nogle gange har vi været lukker inde ved afspærring. Meget trist da jeg er afhængig af min bil.

Tivolis koncerter samt fyrværkeri og deraf følgende trafikstøj i gaderne. 

Men beboerne bliver sjældent taget alvorligt vedr Tivoli.

Urimeligt høje koncerter fra Tivoli

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

affald er grimt - men kampagner er vigtigere end arbejdshære på overførselsindkomst

iøvrigt elsker vi den levende by - og tænker tit på den døde by vi husker fra vores barndom

de musikalsk/litterære arrangementer, der foregik i Nansensgade i "gamle" dage var fantastiske. Høj 

kvalitet hele vejen igennem. 

Nu består arrangementerne i boder med aflagte effekter og helt urimelig afspærring af gaden og rydning af 

parkeringspladserne. De kunne passende foregå på selve Charl.Ammundsens pl. og "Gaza Placa"

der er for få musikarrangementer her omkring Nørreport

Der er ingen gener

Der er meget bedre plads til den slag uden for byen. Hvorfor skal det ligge i KBH?

Der er mig bekendt kun Distortion

Det er dejligt byen bliver brugt.

Syntes kommunen er god til at få ryddet veje mm op dagen efter arr.

Det er generelt virkelig dejligt med musikarrangementer i byen. Sålænge det ikke er hver dag

Distortion er forfærdeligt. Bør lægges uden for byen a la Roskilde Festival.

dunkende musik

Er derimod meget generet af afspærring af hele byen i forbindelse med sports events.

Er ikke særlig generet i vores kvarter, men jeg synes at arrangementer som distortion er en ret massiv 

kapring af det offentlige rum, som man måske godt kunne indskrænke lidt.

Generelt alt for højt lydniveau

Generelt synes jeg, at det er hyggeligt med udendørs musikarrangementer. Men der bør være et 

sluttidspunkt på kl. 22.00 på hverdage. Og så synes jeg at Distortion har taget overhånd. Det er ikke 

København værdigt at have en drukfest på gaderne. Og hvorfor skal det altid være på Vesterbro og 

Nørrebro? Kan Østerbro, Hellerup og Gentofte og andre dele af København ikke også tage deres tørn?

Helikopter ved Distortion larmer mere end musik + folk.

Her taler jeg udelukkende om Destortion festen.



i Nansensgade-kvarteret er det OK, på Strøget er det forfærdeligt

Ift. musik gør dette sig stort set kun gældende ved arrangementet Distortion.

Igen, når der foregår noget samles de kriminelle

Ikke musikken som såd'n - men det er for højt! Bor i nærheden af Dr. Louises bro.

Ingen. Forudsat at arrangørerne er "professionelle" og sikrer oprydning osv.

Jeg er bekymret når der er store arrangementer i mit område - har tænkt meget over, hvad sker der, hvis vi 

skal tilkalde ambulance - under Distortion vil det være umuligt at komme frem til mit hjem.

Jeg er ikke særlig generet, jeg frydes over at man gå og opholde sig midt i gaderne.

Jeg har ikke problemer med nogen af ovenstående forhold med ganske få musikarrangementer - men 

mener at det er stærkt forfejlet at bruge bykernen som koncertsted det meste af sommeren. Kongens Have 

er et fristed for beboere i tæt bebyggelse, vi deler den med masser af turister og det gøgl som havens 

gæster bidrager med (egne musikanlæg, sport mv) - så der er ikke brug for at haven gentagne gange 

spærres af til kommercielle arrangementer, især når det inkluderer koncerter. Man bør kunne søge til en 

park for at finde ro i en travl by der i forvejen er plaget af støjforurening.

Jeg har oplevet vanvittigt meget tis i min port i forbindelse med Distortion, som jeg personligt synes er et 

bøvet og unødvendigt arrangement, som Københavns Kommune som minimum burde holde op med at 

støtte økonomisk.

Lavtflyvende helikoptere.

Men det er til at leve med de få gange om året der er arrangementer :-d

Men jeg synes der er imponerende godt styr på oprydning efter store arrangementer. København skal 

promoveres på at man kan holde disse ting. Det er væsentligt for branding af byen.

Musik der ikke er livemusik men noget baggrundsmusik til marathoner, o.lign

Mænd, der pisser i porten.

Primært Distortion

Rigtig meget høj musik

Scenen ved torvehallene fungerer fint, de stopper som aftalt og kører ikke indtil sent på natten. Det er 

okay.

Støj fra dronning Louises bro, mobile og cyklende gettoblastere med tung gennemtrængende bas. Ved ikke 

om det er arrangementer eller om det er enkelte personer der er ansvarlige for støjen. 

Ofte fredag og lørdag når vejret er godt, så er der gang i den på " hipsterbroen. "

Tja, det er igen mest Dronning Louises Bro, der er 'synderen', men den er til gengæld ret så ulidelig.

Trafik der er alt for meget trafik der holder en vågen om natten smid bilerne ud af vort kvater

Vejarbejde

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Alene ved arrangementer i (Idræts)parken

Cykelløb og maratonløb. De store sportsarrangementer.

Der afholdes kun undtagelsesvis få musikarrangementer i Østre Anlæg, og det oplever jeg kun som 

hyggeligt. De øvrige i byen hører vi stort set ikke.

Der flyder meget affald i Østre Anlæg efter musikarrangementer.

Der spilles alt for højt. Bas og trommelyde fra Østre Anlæg kan høres gennem lukkede vinduer. Vi kan 

endog høre musikken fra Dokøen. Det går lige over vandet og gennem parkerne. En lang række af 

rytmedunk. Voldsomt!!

Det ville være fedt hvis man fik info om når der var arrangementer i parken, blot så man er orienteret. Jeg 

ville ikke føle mig generet hvis jeg vidste at det ville være der. København er vores hovedstad, vi skal have 

så meget liv som muligt i vores by! Flere arrangementer!

Distorsion blev løst til perfektion sidste sommer. De slukkede for dr louises bro på slaget 22. Sådan må 

arrangementer gerne afholdes. Hvis man så bare kan få de private diskoteker på ladcyklerne til at tie stille 

også, så er jeg glad. Jeg har som sagt ikke så meget imod de fulde forbipasserende.

Folk kan blive bedre til at rydde op efter sig selv i forbindelse med arrangementer. Men ofte er 

arrangørerne hurtige til at rydde op efterfølgende er mit indtryk

Ikke særligt generede



ingen parkeringspladser

Jeg synes kun det er fantastisk at der kan være de udendørs musik arrangementer, det giver en masse 

stemning og gode oplevelser

Kun fra fest og arrangementer ovre på Hipster broen og på Kbh universitet.

Mangel på Parkeringspladser når der er arrangementer i Parken

Meget sjældent

Mest om sommeren - bor i Gothersgade 70 meter fra Søerne

og stoffer, som er værre, da man ikke aner hvad de har taget.

Se forrige

Se venligst mit foregående svar. Jeg er mest generet af musik fra cafeer, som bare lader højtalerne kører 

hver dag - uden, at der er tale om egentlige arrangementer.  Det er som om, at de mange musik-

arrangementer og koncerter har gjort det legitimt for alle at spille musik hele tiden. I den forbindelse synes 

jeg også, det er meget generende, at musikanter i dag får lov til at stille op med anlæg, så då kan høre 

deres musik milevidt.

Som sagt primært i Øster Anlæg, men gaderne omkring kunne godt trænge til at flere skraldespande

Ved demonstrationer!

Ved ikke om jeg rerelt burde notere noget. Føler mig ikke som sådan generet, men ellers er af af 

ovenstående.

Østerport

Uddyb gerne:

Det er umuligt at få en parkeringsplads, når der er arrangementer i nærheden.

Graffiti i voldsomt omfang - konkret især efter arrangementer i Parken. Efter nogle musikarrangementer er 

det på højde med graffiti efter FCK-Brøndby fodboldkampe!

Ikke lige omkring, hvor jeg bor, men det kan være svært at komme igennem ved trianglen/østerbrogade, 

når der er store arrangementer i Parken

Kan høre musikarrangementer på Refshaleøen

Men begrænset aktivitet i mit område

Musikarrangementer er det mindste, det er alle de løb der spærrer byen af hele tiden;)

oprydningen er ringe efterfølgende. Vejafspærringer er særlig dumme ved sports arrangementerne.

Ved arrangementer i Parken

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

adgangen til Kgs Have blokeres

Afspærring af offentlig park (Kgs. Have)

altså alle de arrangementer omkring løb og cykling og spærring af gader. Jeg cykler altid og arbejder også 

hveranden weekend, og det kan være svært at komme frem til job, når byen spærres af i hele dage.

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke så relevant for mig. Men mit svar er min personlige holdning til spørgsmålet.

daglig afhentning/tømning af affaldsbeholdere. Det larmer voldsomt når vognene triller henover garden. 

Nogle støjdæmpende hjul ville gøre underværker

De eneste genre jeg oplever er vejafspærringer og det er stort set altid sportsbegivenheder der medfører 

dette og ikke musikarrangementer. Vejafspærringerne  er primært irriterende fordi de kan blokere helt for 

at man kan forlade sin bopæl i bil den pågældende dag medmindre man har flyttet den udenfor 

spærrezonen på forkant.

De nærmeste musikarrangementer er dem i Kongens Have.

Det giver ingen gener hos os.

Der er alt for mange arrangementer, der involverer høj musik i Kongens Have. Det betyder udover 

støjgener også begrænsede muligheder for at bruge hele haven for kvarterets beboere.

Der er ingen udendørs musikarrangementer i mit kvarter.

Der er jo feks jazz festival en gang årligt, og den kører for fuld udblæsning og for åbne døre og vinduer, 

men det er kun dejligt og livligt, og netop det, der er pulsen ved at bo i indre by. Så ja, jeg kan høre det! 

Og! det generer ikke spor, tvært imod



Der er stort set ingen musikarrangementer i mit kvarter.

Der er tendens i hele byen til at baghøjtalere går alt for kraftig igennem. Ens brystkasse hopper helt vildt.

Det er altså ikke ved musikarrangementer at der er oprettet vejspærringer i mit kvarter men ved 

sportsarrangementer - og de fulde mennesker er fra Gefions Gymnasium  lige i mit område (og det bliver 

der taget noget hånd om af boligforening og gymnasium)

Det er jo for filan ikke hver aften...der skal være plads til alle i en storby :-)

Det er virkelig belastende, at vores veje bliver spærret af, så vi nogle gange slet ikke kan forlade matriklen, 

men det er mest i forbindelse med sportsarrangementer

Det foregår ikke i mit kvarter. Men andre kvarterer:, hvor jeg ofte kommer på besøg hos mine venner: her 

kunne jeg sagtens sætter stort kryds i alle felter. Det er et stort problem! Jeg synes, der er tale om 

ubetænksom ungdomsdyrkelse på bekostning af hensyntagen til alle borgere - uanset alder osv osv!!

elektronisk forstærket lyd i urimelig højde,der burde være klare regler for lydniveauets højde og 

håndhævelse hvis overtrædelse

Fodboldkampe og løb er mere generende ift. vejafspærringer og fulde folks råben og skrigen.

For høj musik

FRa gademusikanter

fyrværkeri

Fyrværkeri hvor støjen bliver forstærket i havnen

Hvis det er Distortion, så ser jeg det som en virksomhed der ikke burde fremstå som en event for folket. 

Det er jo helt klart hvis man ser på deres seneste udsagn. De der partybusser, de burde ikke køre rundt i 

byen, hvad skal det til for? De kan da køre ude på landet. Det er ikke lige musikarrangementer med firma 

"events" i Kgs. Have hvor de sætter deres logoer på over det hele. Det er igen forretning, der ikke hører til i 

offenligt regi. Jeg kommer snart til at tænke på om der er korruption i kommunen.

Hvis man ikke får lukket dør til bunkers så "larm" kommer ud efter 22 på hverdage

I kvarteret er høj musik til tidlig morgen ikke usædvanlig torsdag fredag lørdag, men ikke nødvendigvis 

hver weekend

iGEN - DET ER BEGRÆNSET HVAD VI HAR HAFT, DE ARRANGEMENTER SOM HAR VÆRET PÅ OFELIA PLADS 

HAR VÆRET BLANDET OG HAR STOPPET OMKRING KL 23, DER HAR SELVFØLGELIG VÆRET FOLK SOM SIDDER 

OG FESTER LIDT, MEN DET ER HÅNDTERET OG DER RYDDES OP TIL NÆSTE MORGEN AF DEM SOM ER 

ANSVARLIGE.

Ikke særlig aktuelt i mit kvarter

Inddragelse af offentlige steder med indhegning og betaling, fx Arlas reklamefremstød (forkldt som 

"kulturelt arrangement"!) i Kgs Have og andre arrangementer i Kgs Have.

Især fulde mennesker i Kongens Have (nok fra Gefion Gymnasium) sviner meget - og rydder ikke op efter 

sig selv. Næste dags morgen kan man se fulgene flyve afsted med madrester.

Jeg er mere generet af cykelløb og maraton og deslige..

Jeg føler mig generet af alle de arrangementer der er i kvarteret. Okke specielt musik arrangementer. Det 

er da ligefrem hyggeligt med jazzfestival i byen.Men  jeg er generet af Arlamælkefestivaler, der lukker 

Kongens Have, maratonløb og latterlige juleboder, der gør at jeg ikke kan gå på fortovet, fordi de flyder 

hele Kongens Nytorv. Desuden har man stuvet så mange turister ind på alt for lidt plads i indre by, der 

absolut ikke er indrettet til det. Busser kan ikke standse, så nogle gange holder de udenfor min dør så jeg 

ikke kan komme ud, fordi der står 65 nordmænd og venter på en turistbus. Men kunne vælge at flytte 

noget af al den oplevelsesøkonomi ud af byen, i stedet for at koncentrerer alting her.

Jeg har her hovedsageligt refereret til SPORTS-arrangementer, som vi er meget plagede af her på 

havnefronten.

Jeg har venner i kvarteret der brokker sig når der er halvmarathon. men jeg synes bare at det gør min by 

sjov at bo I

Jeg kan nogle gange føle mig generat af at Kongens Have bliver spærret af. Men det er også hyggeligt at 

der sker noget i byen.

Jeg oplever ikke problemer i mit kvarter..,

jeg syns det er skønt m musikarrangementer. jazz festival i kgs have er vidunderligt. jg syns også at det er 

ok indimellem at spærre af til særarrangementer. der skal jo være liv i byen

Jeg syntes det er SKØNT at parkerne bruges til musik arrangementer og hygge om sommeren - MEN jeg 

forbløffes over det svineri folk efterlader i vores parker og der er ingen oprydning :-( 

Forslag: Organiserer flere skraldespande og oprydning tidligt næste dag.

Men som sagt sjældent og derfor absolut til at leve med.



Ofte afspærring pga diverse sportsarrangementer

Kunne være spændende at lægge nogle af den i de ny bydele, så det ikke kun er sovevydele. De 

medinddrages og vi lærer andre bydele at kende. Ørestad Carlsberg Nordhavn

Om sommeren er der ofte arrangementer på Generstor Hostels terrasse, som er meget generende, især når 

det foregår efter sengetid efter kl. 24.

Områder der er afspærret ved arrangementerne genere mig meget. Fx at kongens have ved Arla festival er 

blokkeret i mange dage.

Som nævnt før; musikken fra Kongens Have er acceptabel og tiltrækker generelt ikke det værste pøbel-

klientel.

Udenlandske flaskesamlere, som i deres indsamlingsteknik nærmest 'stjæler' flasker eller dåser ud af 

hænderne på folk; eksempelvis i Kgs. Have på en solskinsdag.

Ved arrangementer i Parken er det største problem at fodgængerne går overalt - også på vejene og 

cykelstierne

Vi er ofte meget generet af sportsbegivenheder. Ofte er vi helt indespærret i vores bolig og kan f.ks. ikke 

køre ud med vores bil. Min kone er invalidepensionist, så det er meget generende

Vi har ikke deciderede arrangementer i vores område

Yderligere mangel på parkeringsplads.

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

De manglende muligheder for parkering i nærområdet

Der er for mange mennesker på for få m2

Der er ikke bare tale om musikarrangementer, også om maraton, ironman, walkaton ... som blokerer 

kvarteret

det er mere generelt, jeg synes her mangler at blive fejet og ryddet op

Det tilladte lydniveau respekteres ikke og der er ingen kontrol. Folk forsvinder ikke bare fordi 

arrangementet slutter.

Distortion er en plage.

Er egentlig mere generet af alle de sportsarangementer der spærrer gaden af.

 Sparta har forelsket sig i mit område. Hvorfor H...... kan de ikke holde sig til Østerbro.

Er ikke stødt på udendørs musikarrangementer på Gammelholm.

Formentlig fordi der ikke har været væsentlige arrangementer i nyhavns området. Ville formentlig være 

belastende, hvis det gik helt amok.

Her tænker jeg på store sportsarrangementer i indre by

i indre by har vi et utal af arrangementer selvom de ikke alle er musikrelaterede. Afspærringer og krav om 

flytning af biler er en stor irritation.

Jeg er ikke den rigtige at spørge - jeg hader når mennesker klumper sig sammen og drikker sig i hegnet - 

Men det er fint nok at de unge kan more sig af og til - men distortion er også ALT for meget i læseferien -

Jeg synes gerne der måtte være endnu mere musik/koncerter udenfor. Eksempelvis holder jeg meget af de 

koncerter der har været på Ofelia plads og nede ved Børsen kajen hvor Kajak-Bar ligger. For min skyld 

måtte der gerne være flere koncerter udendørs.

Lad dog bilerne kunne komme frem!!!

OK, ideelt set bør der jo ikke smides affald på gaden - nok svært at undgå til store event - jeg savner 

kommunen tager et større ansvar og får ryddet op. Tag evt ned og se hvordan man gør i Berlin - du kan 

ikke se der har været 'fest' ganske få timer efter det slutter - der kommer simpelthen fejemaskiner og 

samler alt op, og det er med det samme

Ophobning af henslængte cykler, masser af affald i gaderne, glasskår, flasker og dåser, hasarderet 

cykeltrafik.

Pga det mangeårige metrobyggeri har der ikke været så mange live-arrangementer her i nyere tid

Se foregående felter

Tænker særligt på arrangementer på Charlottenborg

UTRYGHED FOR FARE FOR OVERFALD O. LIGN.

vi er generelt også generet at de efterhånden enormt mange sportsarrangementer, der bliver afholdt i indre 

by og især i Havneområdet. Byen bliver helt spærret af til stor gene for os beboere.
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Ja 10,8% 4% 4,2% 2,9% 1,1% 1,6% 8,1%
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7,5% 5% 2,3% 2,1% 2,2% 4% 4,7%
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601 101 307 240 93 500 172



Middelalderbyen

Uddyb gerne:

-

At aktivere vores smukke by til at være rammen om musikarrangementer er da fantastisk

De enkeltstående arrangementer der er, og generne i denne forbindelse, er sammenlignelige med de 

daglige gener der er her  i forvejen, så de er ikke den tungtvejende årsag til tankerne om at flytte.

De fornemmer trods alt ikke hver dag.

Det er den samlede larm og JA.

Det er for sjældent til at være en alvorlig gene.

Det er ikke en reel mulighed.

Det er klart noget der har bidraget til at vi overvejer at flytte, da det er vores oplevelse at arrangementerne 

har taget til i den 15 år vi snart har boet i kvarteret.

Det er nattelivet, der får mig til at overveje. Dog kaster de udendørs musikarrangementer næsten lige så 

mange gener fra sig!

Det kan ikke være rigtigt at beboerne i indre by skal tvinges ud på grund af larmende arrangementer

Det tror jeg ikke - det er mere larmen fra den 'almindlige' fest omtalt tidligere i denne undersøgelse - som 

kunne få mig til at flytte.

Dette er blot en af mange grunde pga gener

Er på vej.

Gay pride er så hektisk og det flyder med urin , kondomer, skodder...

Har overvejet det i nogle år. Tilsammen med støj fra nattelivet er det snart ved at være for meget. Det er 

virkelig sørgeligt, at man skal flygte fra sin dejlige lejlighed i indre by pga. at der hele tiden gives tilladelse 

til flere og flere arrangementer, koncerter og bevillinger. Der er ingen der tager hensyn til os beboere i 

indre by.

Har svaret på

har tidligere svaret - flytte hvorhen?

Hvis ikke larmen fra cykeltaxier, folkehorder og gener fra værtshusene ophører eller begrænses, så ja.

Håndtering af dette er afgørende.

Igen, jeg er ved at være blevet godt mør ovenpå støjen i nattelivet i byen, så jeg ser for for tiden om efter 

et roligere sted at bo i de ydre brokvarterer eller længere borte.

Igen, jeg har overvejet det pga. de mange hjemløse der tager ophold tæt på min bopæl. Vi have en 

oplevelse hvor en gik ind i vores opgang og ind i min lejlighed mens min kæreste var alene hjemme hvilket 

har givet en utryg fornemmelse.

ikke kun p.g.a. det

Ikke pga musikarrangementer.

Indtil videre tager vi de fleste weekender ud af byen til svigerforældre, forældre og sommerhus - og særligt 

om sommeren er det forfærdeligt, da det er druk døgnet rundt alle dage.

ja - se tidligere kommentar

Ja for det larmer tit er store arealer spærret af.

I kongens have er der mange folk der her deres daglige gang, der ligger sølvgade skole på en af siderne og 

derfor er der et væld af børn og forældre der går igennem hver morgen og eftermiddag, samt de borger 

der gerne vil holde sig i god form har deres daglige løbetur i parken, men så er der Arla food festival som 

holder det meste af parken aflukket i en uge iden samt en uge efter, så skal man uden om og børnene skal 

gå langs vejen i stedet for gennem parken, som de har lært. Løberne må droppe deres løbetræning og 

hundelufterne går slukøret hjem mm

Ja, det er en del af, hvorfor jeg overvejer at flytte. Det ville jo ikke være til at have et barn med al den larm.

Jeg elsker at bo her! Har boet her hele mit liv!

Jeg elsker de udendørs musikarrangementer

Jeg er så heldig at jeg kan flytte i sommerhus, når der er udendørs musikarrangementer

Jeg har tid til at vente på at nogen tager ansvar således at vi kommer tilbage til den balance og respekt vi 

havde for otte-ti år siden. Jeg er en af dem der har skabt kvarteret og gjort det hyggeligt, hvorfor det bliver 

udvalgt til arrangementer, og derfor skal jeg have lov til at blive.

Jeg synes generelt det er spændende med de udendørs arrangementer



Jeg synes ikke der har været så mange udendørs musikarrangementer i vores område. Heldigvis for det :-)

Jeg tror der er andre steder i byen, som har flere udendørs musikarrangementer end der er i min gade.

Men at bruge vores sommerhus ...

Men trafikken er unødigt tætter ved arrangementer fordi P- pladser nedlægges alene for at chikanerer 

trafikafviklingen. Almindelig torsdag og fredag giver forøget kørsel pga nedlagte P-pladser blandt andet 

med gabende tomme El-P pladser

Musik er fremragende til at samle mennesker og fællesskaber - bliv ved med det. Jazz-festivallen er da 

rigtig god. Men find balancen mellem hvilke arrangementer der er passende lydmæssigt i kvarteret. Og 

hold aftalerne !

Måske ikke udelukkende pga musikarrangementer, men måske mere pga mængde af arrangementer i 

byen, som bare siger og tiltrækker mennesker... der giver problemer med logostik, støj og affald...

Nej, som jeg har svaret tidligere - jeg vil ikke jages ud af byen af festende unge, som ofte kommer ude fra. 

Jeg har set mange unge med s-tog fra omegnskommunerne, der kommer ind til byen ved midnatstid og 

allerede er fulde, inden de kommer ind til Indre By.

Jeg regner med og forventer, at kommunen tager sig sammen til at gøre noget ved problemerne. Det skulle 

nødig blive en by, hvor der ikke bor nogen, men en restaurant- og natklub-by. Det er ikke en sjov by!

Nogen gange men elsker bylivet er nær alt

Overvejer at flytte fordi vi ikke har nok!

Samme svar som tidligere.

Se tidligere begrundelser for at blive

Se tidligere kommentarer.

Se tidligere svar

se tidligere svar: økonomien

Se tidligere. Vi vil ikke bo her, når vi rykker ud af embedsboligen.

Som tidligere svaret har vi boet her i 20 år, og lever i byen og bruger den meget. Byen er jo levende, når 

der bor mennesker i den

Vi flytter ud på landet i weekender for at undgå larmen.

Vi har ikke tænkt / evalueret denne type af genere isoleret fra de andre gener.

Metropolzonen

Uddyb gerne:

Der skal mere til for at jage os ud, men musik er én ting (heldigvis er Distorsion flyttet), noget andet er alle 

de andre arrangementer, der spærrer byen af, fx. maraton, halv-maraton, - fyld selv resten ud...!

Det er mest om sommeren, hvor jeg ikke er ret meget hjemme.

Ind imellem - sommeren kan være slem. Vore parkeringspladser okkuperes af udefra kommende og vi som 

skatteydere kan ikke finde P-plads i nærområdet ligesom indre by ligner en beskidt

efterladt festivalplads. Man er sjældent stolt af sin by dagen efter et stort udendørs arrangement.

Jeg får ikke noget der er billiger.  Byg billige boliger tak

Vi har købt anden lejlighed grundet indendørs for høj levende musik under os og udendørsservering

Nansensgade-kvarteret

Uddyb gerne:

- det kunne jeg godt finde på, hvis antal store arrangementer stiger. Lige nu er antallet i orden, men når de 

er der, er generne mange.

det kan ikke være rigtigt at dårlig tilrettelæggelse af arrangementer skal tvinge borgerne ud af vores hjem. 

hvornår gør politikerne noget ved problemerne, i stedet for at give tilskud til arrangementerne. pinligt at 

man giver penge til distortion

Folk er berørte måske 1-5 dage om året. Det overlever man nok lige. 

Fx distortion er et af de få arrangementer, der giver danskere et positivt ry i udlandet. 

Udlandet ser os blot som racister efterhånden.

ja hvis det fortsætter eller bliver være

Ja ind og imellem er det bare for meget

ja når der ligger for mange arrangementer for tæt på hinanden-

Jeg er pensionist med sommerhus jeg kan fortrække til, når der er "events" i byen.



Jf. tidligere kommentar

men fjern elektronisk forstærket musik til daglig fra Strøget

Nej - men det er dæleme irriterende.

nej, jeg er helt afklaret med at bo i en by, men ulemperne hidrører i stigende fra underlødig aktivitet - og 

tro mig, jeg har mere forståelse for også helt ny musik end de fleste

Nej, jeg er Københavner født og opvokset her, og jeg bliver her.

Se tidligere kommentarer

Øster Farimagsgade-kvarteret

Uddyb gerne:

Det er kun om sommeren

jeg har nydt meget af de udendørs arrangementer i mit område

Kun lidt, mere pga forurening og trafikstøj.

nej, jeg bor i Indre by pga bylivet, herunder nærheden til musikarrangementer

På ingen måde.

samme argument som tidligere, jeg bor billigt og centralt. Er glad for kvarteret. Det må da være 

nogenlunde nemt at holde snor i at udendørs arrangementerne slutter på aftalte tidspunkter - og det vil til 

enhver tid sige inden 24.

Se tidligere komm.

Syntes det er godt at def er noget for alle

Tvært imod ønsker jeg flere arrangementer fx i Øster anlæg (er fx ked af at Stella Polaris flyttede til 

Frederiksberg)

Østerport

Uddyb gerne:

hallo, bor i stiftelse for gamle, så.....

Frederiksstaden og Nyboder

Uddyb gerne:

-  til gengæld generer det på en virkelig grænseoverskridende måde, at visse mobilbutikker og andre stiller 

højtalere ud på gaden og spiller musik for fuld skrue for at tiltrække kunder. D e t. burde ikke være tilladt. 

Der er kun profit  versus kunstnerisk vilje bag og det er ren støjforurening.

Der er dejligt i Købengavn / Morten Canell & Co interesserer sig for mennesker

Det kommer an på belastningen.

endnu ikke

Endnu ikke men tiltagende gener kan ændre det

Endnu ikke.

er allerede flyttet, og fundet en lille gade (som tidligere nævnt:)

For vi har ikke nogen lige hos os

Håber hele tiden, det bliver bedre

I kunne roligt arrangere flere events

Jeg bor i en del af byen hvor generne er færre - foreløbig - end i Middelalderbyen og andre steder.

Jeg overvejer ikke at flytte, men derfor kan larmen godt være generende, og også i en storby har beboerne 

godt af en god nattesøvn.

Vi bor i en fredet ejenndom, så lyddæmpning på vinduerne er ikke muligt, men dette ville sikkert hjælpe på 

larmen.

Jeg ved ikke hvad I taler om der er ingen udendørs arrangementer her eg oplever i hver til fælde ingen 

gener

Men hade jag bott nära et sånt sted hade jag flyttet - jag vil selv välja min musik.

Men på grund af alle de andre arrangementer, som jeg netop har nævnt....

Men ville flytte hvis jeg boede i andre områder af byen

Nej tvært imod



Nej, hvis jeg overvejer at flytte, er det på grund af Morten Kabels vanvittige hetz mod os bilejere, der bor i 

byen. Og den forskelsbehandling, der foregår mellem cyklister og os.

Nej, tvært imod er det skønt med arrangementerne. Det er så begrænset et antal af arrangementer. 

Marathon arrangementer m.m., er til væsentlig større gene.

se tidligere svar - er allerede flyttet pga bla udendørs musikarrangementer!

Se tidligere svar om landmandens gylletank ;)

se tidligere svar, der er dækkende

Sker ikke her

Til alle spørgsmål: bor man i byen må man forvente liv i byen. Der er jo masser af muligheder for at bo 

mere stille: frb, Østerbro, Nordhavn osv.  Synes det er noget pjat at tro at man kan bo helt i centrum og 

ingen gener opleve.

Tværtimod

Tværtimod er musikarrangementer, indendørs som udendørs, en væsentlig grund til at bo i Indre by

Gammelholm og Nyhavn.

Uddyb gerne:

der er ingen håndhævelse af gældende regler fra hverken politi eller kommune

det er jo en kombination af for mange arangementer der lukker byen af og det mere alm støjniveau fra 

nattelivet. til sammen er det for meget

Festen, musikken og unge mennesker vejer tungere end indre by's beboer.

Hallo det er mig der bor her! Det er dem der larmer der skal tage hjem til Ishøj

Håber, at kommunen begrænser omfanget. Der er en del beboerprotester inforvejen, som vi håber får 

indflydelse.

Nu er det jo om sommeren og vi har heldigvis også stille vintre. Men det er lidt grotesk, at folk bor i indre 

by og lige op ad havnen og alt er skønt både for beboere og besøgende, turister osv. - men rigtig mange 

weekender, hvor er alle nødt til at flygte fra city, fordi der er sportudøvelser - ikke i de områder, som er 

anlagt til det, som f.eks. Fælledparken men i hovedstadens Kulturkvarterer !!

Se tidligere begrundelse.
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Middelalderbyen

Skriv dine kommentarer her:

Ja, jeg flyttede til indre by for 5 år siden og har oplevet en voldsom eskalering af støjgener fra nattelivet. 

Jeg er selv meget glad for fest, natteliv og udendørs musik, men må indrømme at jeg trods min fulde 

forståelse for glæden ved at være en del af nattelivet, synes at niveauet har overgået alle grænser for hvad 

der er rimeligt. 

Vores dejlige by skal igen opnå en balance om natten for hvad der er rimeligt for alle parter.

1 manglende politi

2 ingen konsekvens af hærværk/vold/chikanerier/råben og skrigen

3 selv børn (under 15) opleves tiltider 'skæve' og/eller så alkoholiseret, at de ikke aner hvad der foregår 

eller hvad de foretager sig

4 nat-åbent til alt for sent - mange udskænknings-licenser, samt minimal kontrol/opfølgning/konsekvens 

fra hhv forældre/kommune/politi

5 det skal dælme ikke være 'kæft trit og retning' som værende et punkt i den ene ende af skalaen, men vi 

oplever at situationen de sidste mange år har bevæget sig ud til skalaens anden yderlighed .... som dælme 

heller ikke er noget 'at stræbe efter'/ og som heller ikke er noget fornuftigt alternativ til at vi alle sammen 

skal være her.

Alle steder med musik bør være forpligtiget til som minimum, at have en støj sluse.

Alle udskænkningssteder bør pålægges at rengøre deres udearealer efter lukketid.

Allerførst; tak for at sætte fokus på dette problem. Det er ganske frustrerende at bo i skønne dejlige 

København og samtidig se den blive voldtaget af festglade (meget unge) mennesker weekend efter 

weekend. Hvor kunne det være godt, hvis der blev sat massiv fokus på almindelig pli og opførsel. Gang på 

gang ser vi, hvordan "pæne" unge mennesker opfører sig virkelig klamt. Er flere gange kommet hjem til 

vores indgangsparti og "har taget" unge kønne piger i at sidde og tisse i vores indgangsparti. Der kastes op 

over det hele og Gothersgade og nærliggende gade er i weekenden zig zag gang for at undgå at træde i 

opkast. Dertil de store mængder affald, der blot smides. Hvor ville det være ønskværdigt med en stor og 

synlig kampagne, der rammer alle de skønne unge mennesker, der kommer ind til vores by og fester. En 

kampagne, der går på almindelig pli og opførsel - og som måske i ligeså høj grad er rettet mod 

forældrene. I kampagnen kunne der også optræde borgere i byen som skal leve med de skønne unge 

menneskers egoistiske voldtægt af byen. Det er virkelig uskønt og så uklædeligt for København. 

Tankevækkende, hvordan det på nogen måde er et fænomen, man ser i storbyer som Rom, Paris, London, 

Berlin. Der bliver bymidterne rent faktisk ikke urineret, skidt og brækket til hver weekend.

Alm vedligehold, flere skraldespande og toilet ( pissoir ) og træer til forskønnelse vil efter min mening 

gavne mit kvarter ( tornebuskegade). Så sent som igår måtte jeg gene folk væk der stod og tissede op af 

vores indgangsdør

Almindelig arrangementer i københavn er en del af byen og folk opfører sig meget pænt, men der er nogle 

små grupper af hjemløse og romaer som ofte er så fulde eller på stoffer at de skaber et utrygt miljø for 

beboerne. Jeg ser næste hver gang jeg handler en hjemløs der står og råber i køen eller taber flasker på 

gulvet fordi de er for fulde. Det er ubehageligt for kunderne og personalet. Ved den 7/11 der ligger på 

Nørreport station er der med jævne mellemrum en gruppe på 3-5 hjemløse der sover op af butikken, de 

har store hunde der gør, musikvogne der lamer og de anvender stoffer åbenlyst. Jeg kan ikke forstå det 

ikke er muligt at gøre noget ved det.

Alt alt for mange alko bevillinger. Indre by er blevet tarvelig beskidt druk. Ud med sprutten - ud af 

middelalderbyen... Min by er blevet "stjålet"

Antallet af bevillinger bør nedsættes, så ikke hele gader og kvarterer får karakter af festival i weekenden.  I 

store dele af Indre By bør der laves et totalt stop for nye natbevillinger (efter 24.00) og gamle natbevillinger 

skal nedbriges.  Kan bl.a. gøres ved at bevillinger ikke automatisk overføres ved ejerskift.

Att: Til mine ledere af den by jeg bor i,

Jeg er grundlæggende af den opfattelse at en storby har en tiltrækningsevne på unge som ældre 

mennesker. Indre by er et leve-sted og er et kraftcenter for musik, underholdning, fest og samling af 

borgere der vil hygge sig alene eller med andre til sen aften eller lys morgen. Byen er for alle og til tider er 

byen også alt for stille. Der mangler endnu mere "zummen" af kultur, musik og fællesskab i og omkring 

barer, værtshuse og spillesteder. København er nordens centrum - et samlingspunkt og restriktioner fordi 



folk ikke kan sove mv. kan ikke være Københavns behov. Det er borgernes behov. Kan København ikke 

indfri borgernes behov grundet manglende søvn, eller tis i gaden, eller lyden af Kim Larsen i aftentimerne - 

må borgeren søge en by der kan indfri borgernes behov. 

Mvh

Rasmus Meineke

Snaregade.

Barbussernes adgang til indre by bør begrænses.

De må ikke holde dørene åbne og spille høj musik.

De må ikke holde tissepauser for deres passagerer i indre by.

De må godt afsætte passagerer, eller samle passagerer op.

Jeg har ved flere lejligheder video-optaget disse, og jeg vil være glad for at dele dem med kommunen.

Barer, diskoteket mv. skal medvirke til at svineri på gader og fortorve undgås. Fx ved kampagner og 

oplysning på stederne. Eventuelt også pålægges pligt til at rydde op i det offentlige rum efter deres gæster.

bassen og volumen skal skrues ned.

der skal følges op på det og tjek flere gange om natten med høje bøder hvis ikke det passer

dørene skal være lukket.

Begræns den samlede mængde. Arrangementer (sport, musik m.v.) larmer meget. Det blandet med et 

meget aktivt dagsliv og et ekstremt larmende og relativt ukontrolleret natteliv har gjort situationen herinde 

uudholdelig. Mængden af beværtninger og arrangementer er forøget kraftigt over de seneste 10-15 år og 

det er gået fra at være rart at være herinde til et støjhelvede. De fleste jeg snakker med af beboerne er 

KRAFTIGT irriterede af det.

Begræns, spred ud og overvej, om byens beboere ig middelalderbyens bygninger for en gang skyld skal 

prioriteres. Gætter på, at INGEN af de nye prestige bydele, som fx Nordhavn og Carlsberg, får diskoteker og 

værtshuse med 5-bevillinger. Hvorfor ikke? Hvis vi skal leve med støjen, så kan de vel også? Eller er man 

bange for de pengestærke beboere?

Behold Distortion i indre by. Folk der ikke kan klare musikken i så kort en periode må flytte.

Bemærk at mine kommentarer er fra Vester Voldgade, og der er ganske roligt altid

Beslutningstagerne er jo ligeglade...

byen og de unge ville have godt af at vi drejede underholdning over til at foregå tidligere, lidt ligesom i 

sydeuropa

Bør have høj prioritet ift at gøre noget - ansæt personale til at hjælpe os borgere der bor i byen med at få 

ro og fred når vi er hjemme

De regler, der er, bør overholdes.

Der bør være væsentlig mere gående politi i gaderne.

Nat bevillinger bør helt stoppes i en laaang periode i hele indre by, ikke hun i udvalgte kvarterer/gader.

Åbningstiderne ved eksisterende bevillinger bør forkortes ved fornyelse.

Udeservering i beboelsesområder bør lukke kl. 22.

Kommunen bør ikke give tilladelse til musikarrangementer, medmindre de er helt sikre på at regler om tid, 

decibel etc. overholdes.

Støjpatruljen bør udvides både i tid og antal medarbejdere, og de bør tilkalde politiet, når de ikke selv 

magter opgaven.

Den discountagtige kommercielle dyrkelse af druk- og ungdomskulturen i cafe' og nattelivet er provinsiel 

og tarvelig. Sammenstillet med dyrkelsen af mærkevarebutikskæder og internationale luksusbutikker i 

gadebilledet forsvinder en stor del af Københavns menneskelige charme og smukke særkende.

den førte politik har været for slap holdningsløs og tivoliserende - nej der ikke noget galt med tivoli - men 

det er slapt og holdningsløs at udbrede og gøre alle bydele ens.

Der behøver ikke komme flere arrangementer. Vi bliver lukket af når der er løb (maraton, halv-maraton, 

ironman m.m.), koncerter (på Rosenborg slot, i Kgs. Have, Distorsion m.fl.) Synes forår, sommer og efterår 

er fyldt med arrangementer. Når man bor i byen, bliver det generende.

Der bør holdes bedre øje med om restauranter, barer, cafeer mm overholder reglerne. Jeg oplever gang på 

gang at min nabo Café Beirut ikke overholder reglerne. Og på trods af mange klager fra mig, andre naboer 

samt et påbud om at de skal lave en slusedør, som burde være lavet for et halvt år siden, sker der intet. 

Der de tit besøg hos dem fra kommunen og politiet, men der sker absolut intet.

Der bør være mere opfølgende kontrol. Det er ikke nok at have en lovgivning, hvis den ikke overholdes, og 

det ikke har konsekvenser.

Der er alt for mange nattilladelser i området med store gener for os der bor der. Derudover vil vi gerne 



have en renere og tryggere by til os og vores turister, så de kommer igen og fortæller godt om os.

Der er et stort problem I koncentrationen af natteliv I og omkring 

skindegade/vestergade/klosterstræde/gråbrødre torv. Samt Sværtestræde og Gothersgade. Der er alt for 

mange 5 for 100,- barer som tiltrækker ét klientel og ved det massive opbud ekskluderer alle andre. 

Rygningen foran natklubberne gør at det bliver en gadefest. Når det er sagt så slide det enormt på byen 

som ikke fremstår ren og imødekommende. Jeg tænker hvad turister tænker om velfærds DK og så 

kommer de til en svinesti, der lugter af pis, med affald til langt op af formiddagen (da oprydningen ikke 

kan gå igang før). Hvor er det varierede udbud I midtbyen blevet af? Synes vi nærmer os jomfru anegade 

stemming - og hvis det er meningen så skal der bruges flere penge på vedligehold, oprydning, synligt 

politi (som giver bøder for al form for uorden). Vi elsker indre by, men det har gennem de seneste 5-7 år 

eller mere udviklet sig til et circus med gadeoptræden (det kunne I måske også tage fat i), dårlige barer og 

hvad vi oplever som færre beboere. Gæsterne sviner og synes ikke at passé på vores by. Igennem de 

seneste år har jeg fået stjålet eller totalt smadret min cykel 4 gange (på trods af den er lænket til noget) - 

og flere cykelstativer til gæsterne ville også være fint - Med min selvrisiko er det knap 10.000 kr jeg har 

skulle ud med - og det er nattelivet samt manglen på politi der er på spil her. (og nej vi har ikke en gård). 

Når du lægger det sammen med manglende nattesøvn pga støjniveauet (især om sommeren), lugtgener, 

pis inde I opgngen, utrykke gæster som ikke er komfortable med at tage deres børn gennem gaderne op til 

nørreport om aftenen, så synes jeg at det vil være en rigtig god ide at gøre noget for at få et mere 

balanceret udbud af barer, sprede antallen så der ikke opstår klynger af barer, prioritre opryning og synligt 

politi, uddele bøder samt holde bar-ejer ansvarlig for at der ikke ryges og larmes på gaden foran deres 

sted - de kunne evt også stå for en del af oprydningen.

Der er for mange.

Distortion er RÆDSELSFULD efterladende skidt affald......

Der er kommet alt for mange barer i kældrene i nørre kvarter

Der er mange glasskår i latinerkvarteret, hvilket er et problem for cykler, barnevogne og når man går i 

sandaler. Man kunne overveje et forbud mod at tage glas med udenfor.

Der er manglende opfølgninger, selv om man har kontaktet politiet. F.eks. har vi en café i stueetagen, som 

har fået besøg af politiet flere gang pga. at de spiller alt for høj musik og gør det alt for sent om aftenen. 

Men det er de ligeglade med. I så fald skulle de miste deres tilladelse. Der er nødt til at være konsekvenser 

for sådan overtrædelser.

Der har altid været natteliv og festlige mennesker i centrum af København og det skal der blive ved med at 

være, ellers får vi en død og sjælløs by. Det er et individuelt ansvar at opføre sig på gaden sådan at man 

ikke generer andre mennesker og det er en politiopgave at håndtere dem der ikke respekterer dette.

Der hersker rent anaki i indre by! og en venlig samtale til en restaurent ejer, eller en larmende nabo, om at 

dæmpe sig, er med risiko for at få tæv!

Der mangler konsekvens ved overtrædelse af lovgivningen. Der er firmaer og private som tror de bare bare 

kan lade være at overholde lovgivningen med afholdelse af fester. Men det værste er utrygheden/støjen i 

og omkring Nørreport fra de unge mennesker. I sær de etniske danskere somaliere og lign, som nu også er 

begyndt at ringe på tilfældige dørtelefoner om natten og true beboerne

Der må gerne være mere byliv om natten. Ser gerne ar butikker også bliver del av nattelivet. Byen føles 

meget lukket efter kl 19.

Der må meget gerne være liv og glade dage i byen - det er derfor, jeg bor der. Men det er altså kørt helt af 

sporet og ligner og lugter som Roskildefestivalen hele året.

Der skal handles nu det er et tyranni uden lige

Der skal være plads til både beboere og 'natteliv'. Som det er nu, har 'nattelivet' al for stor (negativ) 

påvirking på natteroen især i middelalderbyen. Det har taget overhånd. Kommunen bør have større 

mulighed for at enten fratage en bevillig eller simpelthen at lukke en café/restaurant ved gentagne 

overtrædelse af påbud som inkluiderer gæsternes opførelse. Som jeg oplever det kan en café ignorere alle 

regler og fortsætte uhindret I årevis.

Det der gener mig mest, det er folk der ryger både i det åbne rum.

Det eneste forkerte er, at helt unge under 18 år kan købe alkohol overalt. Det synes jeg ikke er godt.

Det er de ugentligt tilbagevendende torsdag- søndags bar gæster som er mest generende. Ikke et enkelt 

årligt musikarrangement. Det kan man tage højde for. Men man kan ikke klare larm svineri lugt etc hver 

weekend i det uendelige.

Det er dejligt med noget liv og arrangementer. Det er derfor vi bor her.

det er en konstant belastning at der er er så meget larm i weekenderne.og ulækkert om morgenen



Det er en meget svær balance - hvis man ikke kan tåle støj, skal man ikke bo i byen (indre by), men på den 

anden side, skal det også være til at være her, for os, som rent faktisk vælger at bo her og holder af det.

Det er en skandale at der ikke er styr på støjende beværtninger i byen. Kommunen giver bevillinger unden 

at tænke sig om og politiet fører ingen kontrol.

De beværtninger som ikke kan holde sig under støjniveauet skal straks lukkes. 

De overtræder miljølovgivningen til skade for os resterende 95 procent...

De ødelægger vores kvarter.

Det er et stigende problem med larm og/eller støj fra restauranter og grillbarer mm.; omkring 1500 klager 

i 2016. Her er der måske noget at se nærmere på.

VH Flemming Ettrup

Det er et vilkår, når man bor i indre by - en død indre by som oplevet i nogle byer på rejsen fører 

simpelthen kun til, at det bliver mindre kontrollerbart og . Indre by må gerne blive ved med at være et sted, 

der er hyggelig og inviterer mennesker til at leve der på en ikke steril måde.

Det er fejlagtigt at sætte lighedstegn mellem et bycenter med liv i og alkoholbevillinger. Der kan sagtens 

være liv i et bycenter - også om natten - uden et hav af alkoholbevillinger, ligesom mange 

alkoholbevillinger ikke fører til mere liv i byen, kun mere støj, svineri og ballade.

Det er en besynderlig kortslutning i hovederne på visse politikere, at betingelsen for at indre by trives og 

lever er at maksimere antallet af alkoholbevillinger.

Udendørs servering om natten støjer ikke, hvis der ikke spilles høj musik, og hvis bevillingshaverne ikke 

har salg af mest mulig alkohol som eneste succeskriterie.

Dansesteder er også problemløse at have åbne hele natten, forudsat de er isoleret som de skal.

Som beboer i indre by får man ofte at vide, at hvis man vil bo i indre by (til de tårnhøje priser, der  gælder 

de fleste steder), må man tage støjen med. Men hvad er det for et argument? Det forudsætter at eneste 

succeskriterie for livet i indre by er alkohol, støj og svineri. Men det er da et besynderligt succeskriterie - 

hvem har besluttet det?

Det kaldes også tivolisering: det at eneste succeskriterie er lavest mulige fællesnævner - og det er lig med 

mest mulig alkohol i indre by, og det er godt nok et ringe synspunkt, der kun kan være relevant for 

politikere, der egentlig mere har kommunekassens indtægter for øje end indre bys liv.

Hvorfor er beboernes trivsel og glæde ved at bo i byen ikke et succeskriterie? Var der ikke noget med, at 

man gerne ville tiltrække skatteydere? Det gør man ihvertfald ikke ved at gøre nattelivet uudholdeligt for 

andre end de dødrukne og hæmningsløse lallehoveder, der præger byens natteliv.

Det er egentlig utroligt det skal være så svært...

At det er så svært kan kun skyldes, at der er økonomiske interesser indblandet, som trækker i modsat 

retning af, hvad der er til menneskers bedste.

Det er fint når arrangementer - som nu - slutter Kl 23, så kan man få sovet fra midnat

Det er fint!

Det er glædeligt, at Kbh's Kommune endelig tager fat om problemet med støj og andre gener fra nattelivet. 

Forhåbentlig bliver der så også gjort noget, da byen efterhånden er en stor 'pisserende' og har et aldeles 

utåleligt støjniveau.

Det er helt uacceptabelt at indre Bys natteliv har udviklet sig til så stor gene for beboerne. Jeg har boet i 

min nuværende lejlighed i 18 år og det er blevet mærkbart værre. Der har altid været liv i Nørre Kvarter- 

det har været ok og kvarterets beboere har udvist stor rummelighed og tolerance. men de sidste ca 5 år er 

'festen' gået helt over gevind. Og det er en anden slags fest: folk drikker sig fra sans og samling, typerne af 

drugs er anderledes, der er mere agression.

Det er i orden, at der er arrangementer i løbet af dagen og først på aftenen, men det er gamle bygninger i 

Indre By, og derfor er der ikke støjisoleret, så vi vil gerne have nattero, tak. Vi vil også gerne have Indre By 

åben for kollektiv trafik på gadeniveau under større arrangementer, så hele byen ikke er afskåret fra 

omverdenen eller kun tilgængelig via tog og metro på Nørreport og Kongens Nytorv

Det er indre bys borgere hvis interesse kommunen skal varetage. Larm fra natteliv og koncerter må holdes 

uden for byen eller i specielt indrettede lokaler, så beboerne ikke generes. Hvis der skal afholdes 

arrangementer så skal det foregå i dagtimerne og evt. senest kl. 23., og kun hvis alle beboer skriftligt og i 

god tid er blevet informeret.

Det er meget trafik om natten og bilerne kører med høj fart i skindergade ofte køre der også biler i 

Fiolstrædet ned til en vandpibecafe.

Det er oplivende med forskellige arrangerede musikaktiviteter i byen - det giver liv.



Det er på høje tid at der bliver initieret en bedre balance mellem den fastboende skattebetalende 

befolkning og udefra kommende nattelivsdeltagere. Der har været en urimelig ukontrolleret tildeling af 

natbevillinger udfra en "gang i byen" politik, understøttet af et urimeligt juridisk ligestillingssynspunkt fra 

restaurationslivet om, at når man siger ja et sted skal man også sige ja alle andre steder.

det er skandaløse at kommune ignorerer protest fra borgerne.

Det er stort set meget godt, men jeg synes det er sært at man vil spærre Kgs. Have af d. 5. juni

Det er tåbeligt, at man på den ene side vil ha en levende by - Indre By - som turister også skal blive 

tiltrukket af, og på den anden side klager man over gener fra det sprudleende liv. Hvis man ikke bryder sig 

om café- og natteliv i byen, hvorfor bor man her så? Byen skal leve - også med musik og caféliv - også om 

aftenen/natten. Hvis det indskrænkes, får vi en død kontor by. Jeg ser gerne mere kultur/café/musikliv i 

Indre By

Det er utroligt at os der har boet i kvarteret i over 30 år skal udråbes som sarte der må leve med støj fra 

udenfra kommende hvis vi vil bo i byen. Jeg kunne godt lide at vide om de udefrakommende opfører sig 

lige sådan der hvor de bor?

Det er vigtigt at ændre på den nedadgående tendens for miljøet i København. København skal være en by 

hvor vi alle kan være og har lyst til at opholde os ikke en by hvor vi voksne må udvandre til div. 

sommerhusområder så snart weekenden nærmer sig , så man har en chance for at få sin nattesøvn mm.

Byen er blevet en ungdoms getto mekka. Et sted hvor alle skilsmisse forældrene i forstaden sender deres 

lort...e unger hen med penge på lommen, så de ikke selv skal se på dem og forstyrres af dem samt tage 

ansvar og opdrage på dem. Ikke særlig fedt for os andre.

Det er virkelig en ærgerlig udvikling, at indre by ikke længere er for folk der bor der, men primært er rettet 

mod teenagere, som kommer ind med toget fra provinsen og raserer gaderne.

Det fedt at der er fest i indre by! Men spred festen lidt ud. Når jeg kommer hjem fra arbejde og skal i netto, 

skal jeg igennem Vestergade og det er crazy! Det samme gælder Gothersgade. Hvis der kommer flere 

alkoholbevillinger lige her omkring, bliver det her kvarter en stor natklub.

Hver torsdag, fredag og lørdag deler jeg vand ud til unge piger og drenge, der knækker sig på min trappe.

det giver bedre mening at få flere barer til at lukke kl 2 i stedet for 5, frem for at forbyde alkoholsalg og -

indtag i bestemte områder.

Det giver stor værdi til livet i byen, når der kan afholdes musikarrangementer

det handler ikke kun om en konflikt mellem beboer og de som færdes i nattelivet. Det handler om at der 

skal være rum til alle. at byen skal være et sted for alle generationer som skal kunne færdes frit og trygt i 

nattelivet. Det handler også om at der ikke skal være steder i byen hvor koncentrationen af natbarer gør at 

der ikke er noget liv og miljø i dgastimerne. som det eks. er tilfældet med gothersgade

Det har taget overhånd med unge hensynsløse mennesker i Indre By. Det er tydeligt at det er "besøgende" 

og ikke lokale beboer som bare tror, at de kan misbruge byen efter eget befindende, som om at det var en 

stor fest-zone. De er ikke klar over, at der bor "rigtige mennesker" i byen. Måske man kunne lave en 

kampagne, der slår på, at der faktisk bor mennesker i byen og at byen ikke kun er et party-land, hvor de 

kan råbe og skrige, lave hærværk, smide med flasker/glas og urinere over alt hvor det passer dem. Jeg 

forstår ikke, hvorfor der ikke er mere politi til at dæmpe stemningen og ødelæggelserne ligesom i andre 

storbyer rundt om i Europa.

Det hele er eskaleret voldsomt de seneste 5 - 10 år. Hvis man ønsker beboere i Indre by fremover, må der 

tages mere hensyn til beboerne.

Det indendørs natteliv er ikke problemet for os, men derimod er følgevirkningen problemet, som betyder, 

at der er udviklet en udendørs "gå i byen" tradition for dem, som der ikke er plads til i barerne eller fordi 

de ikke har råd. De enorme menneskemængder der samles udendørs i byen om weekenden ikke alene 

larmer og er truende, men slider på og ødelægger facader, bænke, skraldespande, ruder, legepladser mv., 

hvilket langsomt degraderer Indre By.

Det kan ikke være rigtigt, at København skal være en festivalplads for midlertidige Københavnere 

(studerende), samt forstædernes unge. I næsten alle de storbyer jeg kommer i (London, Milano, Paris osv.) 

har de langt bedre styr på druk og fest end vi har i København. Diskoteker ligger fx uden for byen og der 

lukkes til rimelig tid, bl.a. fordi man ikke har de store mængder af studerende med den tid og de penge 

som danske studerende har. Dertil er der som regel politi som en del af nattelivets billede og der stilles 

normale forventninger til adfærden også hos fulde mennesker - dvs. det er ikke en undskyldning at man er 

fuld og ung, tværtimod.



Det undre mig at bar og restauranter på Gl.Strand kan blokere fortorvet med stole. sofaer, borde og 

blomsterkasser. Det er umuligt for mig at komme igennem med en kuffert.

Det vigtigste er at der bliver ryddet ordenligt op og rengjort efter arrangementer og at serveringssteder og 

døgnbutikker selv sørger for at holde rent ude foran eget sted.

Det ville være rart hvis man kunne sætte et maks for hvor mange nye barer der måtte åbne i indre by, så 

små områder ikke overbebyrdes.

Det værste er al den biltrafik (privatbiler, taxaer, uber, etc.) samlet med de store folkemængder der 

kommer om natten, som gør det meget usikkert at cykle.

Det værste er billig sprit værtshuse. Vi er nabo til Billybooze, og det er trist både at se og høre på. Cykle 

forbi dagen efter kræver opmærksomhed for at undgå punktering i glasskår.

Dette er mere en kommentar til denne undersøgelse. Det er skønt at få givet muligheden for at udtrykke 

sine meninger men jeg synes det er urimligt at give folk 3 dage til at svare på undersøgelsen. Jeg modtog 

den i fredags 24 feb og i skulle have mit svar inden mandag 27 feb. 

Dette er noget som betyder utroligt meget for mange mennesker og de skal have lov til at kunne komme til 

udtryk. I bør forlænge undersøgelsen. 

Tak

Diskoteker skal så vidt muligt flyttes tiln andre bydele. 

De passer ikke i Indre BY, som først blev kontoriseret, og nu er ved at gå til med barer og diskoteker.

distorsion bør flyttes ud på en mark

Efter hver weekend ligger der lidt for mange glasskår i indre by. Især omkring gammel/ny torv, vestergade 

og skindergade. Det bliver sværere og sværere at undgå punktering på cykel.

Elsker at I spørger borgerne på denne måde og har stor respekt for jeres arbejde og betaler min skat med 

glæde
En begrænsning af alkohol vil også mindske voldsudøvelsen, tror jeg. Det er fulde folk, som jeg ser slås på 

gaden. Samtidig er det også dem, der tisser op af dørerne. Og de brækker sig. De smider affald på gaden i 

stedet for at smide det i de massevis af skraldespande, der er sat op. Og det er meget, meget unge 

mennesker. Det er synd for København, at deres unge ødelægger deres hjerner med alkohol.

En storby skal have et natteliv og kulturelle arrangementer til glæde for folk der bor i byen og for folk som 

besøger byen.

Enkeltstående musik-arrangementer skal der være plads til. Distortion, karneval, gayparade, cykelløb, 

ironman mv. Men dagligdagens larm og ballade ødelægger det total for de andre

Et andet problem er sports arrangementer, og problemet med at vi ikke bliver personlig informeret i gode 

tid, via email f.eks., når bilen skal flyttes fra bestemte steder.  Hvis man er ikke hjem kan man kom hjem til 

en bøde eller en flyttet bil.  Vi betaler for at parkere, og man burde orientere os når de normale 

parkeringsregler ændres af hensyn til en musik eller sports arrangement som er mest til glæde for folk som 

ikke bor i kvarteret.  Det dejlig og usædvanlig ved Københavns indre by er at folk stadigværk bor her, det 

er dumt at gøre det til et stort Jomfru Anne gade.

Et ønske om at finde en løsning vedr. affald, urin, glas og lign.

Flytter snart til en kommune med mere fredelige forhold - og en stor skatteindtægt forsvinder fra Kbh

For mig er de største gener relateret til medmenneskelighed og ordentlighed. Mere end nogen anden 

storby tisser mænd på gaden i København (mine svenske venner er altid rystede, når de ser en fredag nat i 

København) og så er folk virkelig dårlige til at rydde op efter sig eller bruge skraldespande. Men det har 

ikke meget med udskænkningsstederne at gøre, mere generel god opførsel.

For mig er det hyggeligt med en dynamisk by. Jeg sætter kæmpe pris på de skønne arrangementer som 

udfolder sig.

Forbyd kørsel i Middelalderbyen fra 22.00 til 7.00 om morgenen. Undtaget bus, taxa og beboerne. Der 

findes en lang, lang række biler som bare cruiser rundt i byen fx ned ad Vestergade i meget stor fart og 

som ligger med hjulspind m.m. i Vester Voldgade. Det er til meget stor fare for både beboerne og folk som 

er i byen. Det kan ikke vare længe for personer bliver kørt ned - sæt de runde bumme op så kan gå op og 

ned for relevante personer. Og overvej også de farer der ligger, hvis en fandt på at køre med fuld fart ned 

ad Vestergade på en skøn sommeraften med masser af mennesker på gaden.

Forbyd udendørs varmelamper - de er et kæmpe spild af strøm, i et land hvor det blæser så meget. Overvej 

flere overdækkede gader/gårdanlæg a la Jorchs Passage i stedet.

Få et konsekvent "urin- og affalds" politi som i lighed med parkeringsvagter kan uddele bøder. 

Dokumentation overfor Retten burde være nok med et videokamera på brystet på samme måde som når en 



enkelt politibetjent kører rundt og tager fartsyndere eller står gemt rundt omkring i indre by for at fange 

cyklister der "skærer hjørnerne" af fortovet eller kører overfor rosa.

Få gjort noget ved al det tis. Det er simpelthen for ulækkert.

Få nu gjort noget ved to ting.

Det ene er trafikregulering. 

Det andet er renholdelse.

Begge deles manglende indsats gør, at det bliver op til dem, der ikke vil en god stemning, der præger.

Gadekøkkener !!, som opstilles om natten i weekenderne. Opstilles i nærheden af barerne, og tiltrækker 

støjende folk, og sviner enormt, ved at folk jo bare smider deres affald.

Gademusiker er mere irriterende

Generel kommentar:

Vi er generelt meget glade for rengøringen men de dage hvor der bruges de mindre støjsvage metoder kan 

det være generende

Giv udskænkningssteder bøder, hvis de ikke rydder op foran deres "ejendom". Alt for mange steder står 

der glas og flasker på gaden "dagen efter".

Godt at I arbejder med at begrænse det - det har taget overhånd i store dele af området (middelalderbyen)

gør det mere gennemsigtigt, hvem der søger og får tilladelse til udendørsservering mv. Kan man som 

beboer påvirke ansøgninger?

Gør noget NU.

Gør noget ved problemet ved Sværtegade m.m. L.A barer og andre diskoteker skal altså lukkes MEGET 

tidligere. Et kæmpe problem.

Gør ordentligt rent. Kommunen må finde ud af det sammen med værtshusene. 

Det er ikke nok med en fejemaskine. Der skal samles glasskår, papir, skodder og andet skrald op manuelt. 

Der skal vaskes og gøres rent efter opkast, urin, eskrementer og andet ulækkert lugtende.

Stop musikken alle steder kl. 24, så vi kan få nattero. Forbyd udendørs rygning foran værtshuse og 

spillesteder. 

Send fornuftige mennesker ud i natten med det formål at lære nattegæster respekt for andre mennesker. 

Indskrænk nattebevillinger. 

Har ikke tid til en længere smøre

Hold nu op med at slå den københavnske kultur ihjel. Kulturen er ikke noget du kan tæmme. Jeg frygter for 

den københavske kultur. Lad dog byen være byen. Hvis folk ikke kan lide kan de flytte til provinsen. Der er 

ikke nogen der tvinger nogen til at bo her.

Længe leve ungdommen, længe leve den frie og åbne kultur og længe leve København

Hvid det blev håndholdt at det er ulovligt at dytte og at pisse udenfor -ville staten tjene fedt på at udstede 

bøder i mit kvarter !

Måske kunne det afhjælpe lidt på generne - desuden burde politiet og politikerne køre noget opdragelses-

kampagne ! Hvordan opførsel på gader og stræder bør være !

Hvis ikke kommunen gør noget nu, er byen død. I kraft af mit arbejde har jeg meget ofte udenlandske 

gæster på besøg. De synes alle uden undtagelse, at København er noget af det mest svinske og støjende, 

de nogensinde har oplevet. De kommenterer alle, at dette ville aldrig få lov til at forekomme i hhv. Wien, 

London, Paris, New York, Madrid, etc., etc. Vi kan simpelthen ikke være bekendt at gøre dette ved vor 

skønne by. Tænk, at man på så få år har kunnet ødelægge en middelalderby som Københavns. Kommunens 

politikere bærer et tungt ansvar på deres skuldre. Hvis ikke der gøres noget drastisk nu, så er de lykkedes 

med at omdanne København til en stor skraldespand fyldt med voldelige, brutale gæster udefra, som 

hærger om natten og efterlader en stinkende losseplads til de arbejdende og turisterne om dagen. Et sted, 

hvor kun meget fulde og brutale folk kan være om natten og hvor kun shoppende tilkommende kan holde 

ud at være om dagen.

Hvis Kommunalbestyrelsen forholdt sig mere lyttende/handlende i forhold til beboernes ønsker om  at leve 

i nogenlunde fred med omgivelserne - og bidrage med  det kulturbidrag, som indre by udgør,  ville det 

gøre en forskel.  

De - for det meste - ikke herboende natbevillings indehavere kunne sagtens skabe en omsætning  uden 

natbevillinger med andre koncepter end dem der pt praktiseres. Og det sorte marked for arbejdskraft, 

druk, og stoffer  kunne undgås - i det mindste i Indre by.



Hvis man flytter til København K., så må man forvente at kunne høre livet udfolde sig på gaderne - også på 

tidspunkter, hvor det er mindre belejligt. Støj kan mindskes med ørepropper.

Det er værre med affald og skrald, som er ulækkert og sundhedsskadeligt og sværere at gardere sig imod. 

Det kan kun undgås med en mere tilstrækkelig saneringsindsats. Og det er alt andet lige lettere at smide 

sit skrald på en allerede hærget gade end at kaste det første skrald på et rent og lækkert sted.

Bræk og pis i porten er lettest at undgå med lys!

Hvis man ikke kan lide lugten i bageriet, må man finde sig et andet bageri. Man kan ikke forvente at 

bosætte sig i et område kendt for højlydt natteliv, for derefter at brokke sig over støjgener. Dermed ikke 

sagt at folk skal behandle sig ordentligt. 

En stor del af Københavns charme er at finde i alle de fede arrangementer og glade mennesker i nattelivet. 

Begrænses eller afskaffes dele af dette helt, vil det være et stort tilbageskridt! 

Hvis man vælger at bo Indre by, må man være indstillet på larm og på afkoldelse af div arrangementer. Men 

tilgengæld må kommunen også blive endnu bedre til at sørge for at der bliver ryddet op straks bagefter.

Jeg mener dog også godt kommunen burde kunne kræve at div barer, restauranter og arrangører, selv 

deltager evt økonomisk i denne oprydning.

Hvorfor indfører man ikke splintfri glas af plastic på barerne, deler bøder ud til folk der råber, bøder til folk 

der smider affald på gaden, bøder og inddragelse af licenser, til barer der ikke formår at holde ro, orden og 

decibel nede.

Ganske almindelig konsekvens.

Kig på storbyerne i Sydeuropa, hvor der er ro efter midnat, og respekt for politi, omgivelser og autoriteter. 

Endelig: Hvorfor i alverden er der underskud af affaldsspande beregnet til de store mængder pizzabakker 

mv. Og hvorfor er der ikke mere politi eller vagter i eksempelvis Kgs Have hvor det efterhånden er et 

særsyn, at de unge rydder op efter sig selv, og hvor man risikerer at blive indvolveret i håndgemæng, hvis 

man påtaler folks manglende evne til at rydde op efter sig selv.

København er blevet et hul, et utygt sted med unge der pisser hvor de står, og skaber urtryghed hvor de 

går.

Hvorfor skal vi bo på noget, der minder om Bakken. Bakken lukker kl 24, men her kører det hele døgnet 

med larm og uro!!!

i gør et godt stykke arbejde. men flere pissoirs og flere skraldespande når der bliver holdt arrangementer. 

Oftest begynder folk først rigtigt at smide affaldet hvor som helst når skraldespandende allerede er fyldt 

op

I Ingen andre storbyer i Europa oplever jeg lignende tilstande. Mine venner fra andre steder i Europa kender 

til disse tilstande og er chokerede over nattelivet, hvor unge mennesker bruger gaden som et stort 

festområde. JEG ER NATURLIGVIS HELT ENIG.

I min gade er vi meget generet af graffiti/hærværk. Det sker næsten altid i weekend eller om natten. Vi har 

et dyrt abonnement på fjernelse af grafitti. Vores port skal -trods fjernelse af graffiti - ofte males. 

Københavns Kommune kræver af os, at vi holder vores gamle huse pæne og overholder reglerne, men 

kommunen vil tilsyneladende hellere støtte nattelivet og lade beboerne betale omkostningerne for svineriet 

fra nattelivet.

Igennem en årrække har der været fokus på området, også politisk, men der mangler handling. Jeg har 

forståelse for de erhvervsdrivende der lever af nattelivet, men nattelivet skal ikke fylde alt for meget i en 

by. Byen skal rumme meget mere.

Beboerne skal have mulighed for at leve et liv og udviklingen i byen skal tage højde for det. Mange af 

beboerne boede her længe før udviklingen i nattelivet begyndte på denne måde. Derudover er det enormt 

vigtigt at huske på, at der er bydele, der stammer fra en tid længe før bylivet overhovedet eksisterer og 

derfor kan de ikke bære, at nattelivet i dag fylder så meget. Det er gamle bygninger og gader og stræder 

der ikke er egnet til at huse den slags. Bygningerne er ikke isolerede på samme måde og støj og den slags 

trænger igennem på en helt anden måde.

En anden stor negativ udvikling er, at folk i dag bruger gaderne, stræderne og pladserne til at "varme" op 



eller holde fest, hvor det er nemt og billigt, at købe drikkevarer fra supermarkederne og så være en del af 

festen. Det betyder, at der er stor larm fra dette også. 

Det ender med at blive umuligt at leve i byen og byen bliver død og tom i dagtimerne og udvikler sig til 

Reeperbahn i Hamborg.

Det skal i den forbindelse bemærkes, at en stor del af de ejendomme der er i Vestergade, studiestræde og 

andre steder, hvor der er natteliv i dag er ejet af selskaberne bag barerne. En undersøgelse vil vise, at 

selskaberne bag barerne og natklubberne således ejer en stor del af de bygninger, hvor nattelivet fylder. 

De klager i sagens natur ikke over sig selv og derfor vil det kun være beboerne der enten bor til leje eller 

bor i nabolaget, der rammes.

ingen beboere i indre by ønsker at "afskaffe" nattelivet og vi vælger selv at bo her osv. Og der gives ingen 

fingerknips-løsninger, der er lysår fra downtown Gothersgade til et baghus på Gråbrødretorv, og ikke to 

gader er ens herinde. Men fornemmelsen er, at det ér ved at tage overhånd, så lyt til beboerne - og 

analysér indre by, gade for gade, torv for torv - og find ud af, hvad man specifikt kan gøre her, så både 

beboere og nattelivsgæster kan være der.

Især Destortion er en mega torn i siden og burde flyttes ud af byen, hvor alle de unge mennesker bor, prøv 

at lade Gentofte få det eller Valby / Vanløse  ;-)

Ja det vil være rart hvis man kan gøre noget ved alle disse nattelivs problemer vi som borgere oplever. 

København er en dejlig by men det må jo også være rart at der bor mennesker i byen...

Det vil være kedeligt hvis København bliver en spøgelsesby hvor ingen bor men kun arbejder & fester. Det 

er jo heller ikke billigt at bor her så hvis man ikke tager dette meget alvorligt så kan dette jo blive en 

realitet i store dele af Indre By.

Ja ikke flre end der allerede er, gerne færre. Ikke sene åbningstider. Kontrol af overholdelse af regler 

herunder åbningstider.

Ja, flyt det ud at bykernen ,og lad os få en dejlig by tilbage hvor folk er glade , trygge ,snakker samme når 

de sidder udenfor og viser respekt ved ikke at bruge byen som en losseplads og en tur på Bakken , for det 

er hvad det er blevet til . Glæder mig til at se min by igen hvor kommunen ikke selv lægger op til at " 

altskal være på Nørrebro " det er ikke Nørrebro , det er indre historiske København , med alt den skøre og 

arv der har været der i 500 år , husk i får generationer efter os det helst også skal vide hvor de kommer fra

Ja, jeg synes det er vigtigt kommunen begrænser nattelivets gener så meget som muligt og begrænser hvor 

mange steder der har åbent om natten med udskænkning. Selvfølgelig skal man kunne gå i byen, men det 

er vigtigt folk kan holde ud at bo i byen og få deres nattesøvn og have børn i byen.

Ja, jeg undrer mig over, at beværtninger har lov til at spærre hele fortove af, således at deres gæster kan 

stå i kø udenfor værtshuset. Det er tilfældet i vore gade Kattesundet og i Vestergade. Og så burde 

kommunen inddrager nogen af de mange bevillinger og herudover se på karakteren af stedet der åbner. 

F.eks. før Billy Booze i min gade lå der Lades Kælder der og den generede ingen.

Jeg begriber ikke, at de forskellige barer og natklubber ikke blir pålagt selv at rydde/rengøre glasskår, 

bræk, plastickrus og pizzaaffald foran deres steder.

De bør selv stå for oprydningen og det skal være løbende i løbet af aftenen og natten.

Det er fandeme ikke i orden, at gaderne i indre by hver fredag, lørdag og søndag morgen og formiddag 

ligner en forladt festivalplads.

Det er ulækkert og ikke en smuk by værdig.

Det skræmmer alle væk og det er totalt pinligt, når man møder morgenfriske turister.

Jeg græmmes!!!

Jeg bor overfor kgs-have, det er en kedelig udvikling i rosenborg kvt. der er ikke en dag uden knuste 

flasker, skrald og ekstrem larm og støj fra 1 maj til 1 sept. Det er blevet værre og jeg foreslår at man skal 

lave betaling for at få adgang til haven. Dette skal så absolut være helt og aldeles gratis for byens borgere. 

Dette vil kunne gøre haven ren og pæn og det vil være dejlig at kunne stå op til en smuk morgen i haven, 

istedet for det svineri der forekommer nu. Man kunne evt. lukke nogle af alle de indgange i haven i 

sommerperioden og åbne dem igen om efteråret 1sept. Ved de to hovedindgange skulle man så have 

udleveret skraldepose og vise evt. sygesikring for at kunne komme gratis ind, andre udefra må betale et 

symbolsk beløb for indgang, der så ville kunne bruges til rengørring, toiletter, blomster og diverse 

kulturelle tiltag. For slet ikke at tale om alle de fremmede der overnatter i parkerne, både kgs-have og 

østreanlæg, bruger det som toilet og sovepladser osv. og osv....Hjjjææææælp københavn Please..

Jeg elsker rigt kulturliv dag og nat, men hvis kulturen udelukkende handler om at drikke sig fuld, bliver det 



fattigt i min optik. Jeg ønsker en levende by, med gadeteater, festivaller og også barer, gallerier osv., men 

det må gerne være steder med sjæl og ikke spiritus og mersalg som primus motor.

Jeg er bange for, at den øgede politiske interesse om nattelivsproblemerne i København blot skyldes det 

snart kommende kommunevalg

Efter valget fortsætter de med at give natte-bevillinger 

Det er helt uforståeligt at der siges et og gøres noget andet

Der er åbnet mange nye beværtninger og diskoteker efter at debatten har været på sit højeste. 

Politikerne kan ikke være uvidende om borgernes utilfredshed og bekymring, men det virker som om at 

tilladelserne er sat på automat pilot og bare gives. 

Jeg har meldt mig ind i den forening, som vil forsøge at føre en retsag mod kommunen, det er vores sidste 

håb. 

Jeg er flyttet til byen fordi jeg ønsker nærvær til kulturarrangementer, restaurantbesøg mm. Havde en 

forventning om et "højere niveau". Det er fulde unge mennesker, der styrer vores kvarter. Vores ejendom er 

konverteret fra erhverv til boliger. Jeg mener, kommunen bør tage andre hensyn, end til barer og deres 

ejere. Det virker udemokratisk. Vi betaler mange penge for vores lejligheder, bidrager med skat etc. Er klar 

over at der er hensynet til arbejdspladser (Men mange arbejder sort der). Personligt ville jeg bruge byen 

mere, hvis her fandtes almindelige butikker mm. Alt er omdannet til mad&udrikke, som afstedkommer så 

store problemer, for os der bor her.

Jeg er nødt til at nævne den fejlslagne ændring af kørselsretningen i Vestregade igen. Det fungerer 

simpelthen ikke for os, der bor i Larsbjørnsstræde. Folk skal kunne forlade kvarteret hurtigt og ikke låses 

inde i labyrintlignende forhold.

Jeg er stadig stor tilhænger af såvel natteliv som udendørs musikarrangementer i indre by - så længe 

støjniveauet holdes nogenlunde under kontrol. Efter nu 14 år som beboer i middelalderbyen er det dog mit 

indtryk, at håndhævelsen klart kunne forbedres, idet de enkelte løsslupne fester med stor støj oftest kan 

vare ved i timevis, uden at nogen myndigheder skrider ind.

Jeg har flere gange klage over støj og larm bl.a. over tre år renovering af Nørreport Station, uden hensyn til 

de mennesker som bor i nærheden. Jeg deltog flere gange i møder vædr. Den Indre by. Intet hjælp!!!  Jeg 

bor her de sidste 34 på samme adresse og det bliver værre og værre. Skal det bliver bedre nu???

Jeg har fuld forståelse for, og jeg nyder selv livet i byen. De seneste år er nattelivet i indre by dog blevet et 

cirkus. Barer og resturanter og gæster opfører sig i stigende grad som om det offentlige rum er en 

forlystelsespark, hvor alt er tilladt. 

Jeg er meget påvirket af larm fra restauranter, der ikke lukker til normal tid fordi der er gæster at servere 

og det virker som om at sålænge der er gang i kasseapparatet holder man åbent. 

Jeg så gerne mere opsyn, flere tjek af bevillinger, oplysning til restaurationer om regler og konsekvens når 

de går over stregen.

Jeg har generelt den kommentar, at det er urimeligt, at restauranter og cafeer kan lægge beslag på fortove, 

pladser og gågadearealer til udeservering. 

Det er trods alt borgerne, der betaler for belægninger, rengøring mv.

Jeg har henvendt mig til både Frank Jensen og Carl Chr Ebbesen. Jeg oplever at politikerne er for svage i 

forhold til en åbenbart meget magtfuld lobby fra værthusejere, bryggerier, spiritusfirmaer. Der er sket et 

enormt skred, siden jeg flyttede til byen for 30 år siden. Dengang blev bevillingerne håndteret meget 

restriktivt, hvilket betød, at der stort set ikke var nogen problemer. Med mindre politikerne skifter 

indstilling meget radikalt og snart, ser jeg ingen anden løsning end at flytte værthusene og skodfester ud 

til ubeboede områder i udkanten af København . Byen bliver komplet ødelagt og ubeboelig bare fordi unge 

fra omegnskommuner har behov for at drikke hjernen ud, og sprutfirmaer tjener enorme summer på det.

Jeg har ikke noget problem med musikarrangementer i Indre By, men få meget generet af støjende beruset 

folk på vores gade i natten i sommer, og roderiet de efterlader si selv.

Jeg har ingen kommentarer til udendørs musikarrangementer, de er meldte så man har som beboer 

mulighed for at planlægge at ikke være hjemme og dermed blive generet. 

Vedr. Natteliv, se mine foregående svar. Jeg forstår ikke hvordan det er blevet udvist så ringe ansvarlighed 

fra kommunen m.m. Da jeg købte min lejlighed i sin tid (2007) var der ikke det samme støjniveau som nu. 

Torsdag-søndag var der selvfølgelig noget larm, hvilket jeg vidste da jeg flyttede ind, men efter at barerne 

holder åbent hver dag og har udvidet deres åbningstider så er det blevet intet andet en helt forfærdeligt at 

bo herinde.



Jeg har svært ved at se ideen i, at det skal foregå i City. København er en smuk by, som er interessant for 

mange turister og for os som bor her. Så det er ærgerligt, at den bliver ødelagt.

Jeg har vist skrevet rigeligt:-)

Jeg håber meget, at der bliver gjort noget. Jeg synes ikke, barerne og diskotekerne lever op til deres 

ansvar, når det er deres gæster, som bliver hængende på åben gade og råber og skriger.

Jeg kan kun gentage mig selv - det er blevet helt utåleligt. Vi mangler, at kommunen hører, hvad beboerne 

siger og kommer borgerne i møde, i stedet for som det meget ofte høres, at man må jo regne med, at der 

er støj, hvis man bor i byen. Det ved vi jo godt.

Jeg mener at musikstøjen generelt er højere end tilladt, men har ikke et indtryk af at Københavns 

Kommune gør noget for at kontrollere de enkelte restaurationer om natten.

Jeg mener at Vestergadekvarteret burde spærres af for biler om aftenen. Der er mange fodgængere og det 

er farligt når biler kommer kørende alt for stærkt

Jeg mener blot at Københavns kommune bør huske på den kvalitet det er, at Middelalderbyen stadig er 

beboet, og beboerne dermed bidrager positivt til bydelen, og at de ved deres tilstedeværelse er med til at 

skabe trykhed for besøgende i Indre by.

-Det er netop det der er med til at gøre Middelalderbyen til et attraktivt sted at besøge.

Jeg mener ikke, at der bør tildeles nattilladelser, før en beværtning kan bevise, at de ved almindelige 

bevillinger ikke generer naboer, evt. ved støjmålinger.

Jeg mener, som tidligere skrevet, at der er grundlaget for natbevillinger, der er problemet. Rygeforbuddet 

på værtshuse, der tvinger rygere ud på gaden, hvor de står og råber og gør ting. Bevillinger til værtshuse 

skal kraftigt begrænses. Der er NOK. Hvorfor skal udendørsserveringer- tilladelser være GRATIS. Man 

kalder det "lettelse" for erhvervslivet. Hver eneste kiosk og bodega og affaldssted har nu borde og stole 

udenfor - hvor idioter sidder og råber og skriger. Lad værthuse og restauranter betale i dyre domme for at 

sætte borde og stole ud. Undlad at etablere flere "stillegader", "sivegader" ELLER HVAD MAN KALDER DET. 

TRAFIKKEN ER DET ENESTE værn, vi beboere har mod støj og nattelarm. Erhvervslivet i indre by - er kun 

barer, bodegaer og restaurationer. Nu stopper den udvikling.

Jeg oplever at folk i stigende grad kommer til byen "to paint the town red" uden respekt for dem som bor i 

byen og for bymiljøet. Hvor bor i Snarens kvarter konstaterer vi 

- støjgener sent om natten, oftest i weekender. Vi er ofte nødsaget til selv at gå ud midt om natten og 

bede naboer, caféer og udlejningslokaler ved Huset for at bede dem om at reducere lydniveau og at lukke 

deres vinduer. Noget som politiet før gjorde.

Desuden ser vi ofte:

- herværk på bygninger 8smadret vinduer og -delagte gittre, grafitti

- cykelparkerings kaos

- affald og glasskår. Jeg samler ofte op dagen efter farlige affald...

- andre gener såsom urin, cigaretskodder ved vores port

Jeg ser gerne liv i gader og på pladser, også på områder , der grænser op til mit område.

Selv om det giver trafikale gener skal der fortsat være plads til store sportsarrangementer.

Jeg synes at der bør være god mulighed for natteliv i weekenderne, men i hverdagen er det ofte generende.

Jeg synes at steder der har åbent til sent skulle gøre noget for at stille askebægre op til deres rygende 

gæster. Desuden skulle de pålægges at feje fortov og evt vej uden for deres sted i stedet for bare at losse 

udgiften over til kommunes folk som gør et fantastisk stykke arbejde. St sted som McDonald's bør 

pålægges et særligt renholdningspligts gebyr da deres indpakninger ligger over alt.

Jeg synes at udendørs musikarrangementer er med til at skabe en by med liv og glade dage, og det ville 

være en skam hvis der blev færre

Jeg synes der skal være plads til alle. Både dem der vil feste og dem der vil sove. Men alt med både. Jeg 

bliver særligt forstyrret af et trommeband, der spiller om natten (udendørs) omkring Jorck Passage. Politiet 

skal være mere tilstede og forhindre bands som dem i at underholde et helt kvarter om natten. 

Desuden mener jeg, at det skal understreges, at barer, diskoteker og spillesteder, skal holde deres døre og 

vinduer lukkede om aftenen og natten. Det kunne også være et lovkrav, at de fik bedre lydisolering, eller at 

man gav alle naboer tilskud til bedre lydisolering.

Jeg synes det er en god ting at beholde. Det tilføjer noget liv og kultur til bylivet fremfor kun at have 

klubber og barer og koncertsteder.

Jeg synes Distortion skal tilbage i Indre By!

Jeg synes generelt ikke at der er noget problem ved nattelivet eller udendørsarrangementer. Vi bor lige ved 

siden af en bar, men bliver ikke generet af det.

Jeg synes ikke, at Kommunen skulle give tilladelse til Distortion



Jeg synes man skulle vurdere relevansen af de arrangementer man giver tilladelse til skal foregå i Indre by. 

Hvad skal f. eks. Arla Food Festival foregå i Indre by og ikke udenfor byen? Og hvorfor skal stort set alle 

arrangementer larme? F. eks. Filmfremvisning med 1 times diskotek, Parkinson støttearrangement med 

scene og larm. Der lægges bare mere og mere på.

Jeg synes restauranterne selv skulle stå for oprydningen -ikke kommunen. Det ville sikkert hjælpe på 

hvordan de så på deres gæster. 

Vi er meget generede af glasskår, urin og opkast. Skrald og madrester. De fleste i Indre by må tit til 

cykelhandleren og få lappet cykler. 

Det burde være udskænkningsstederne som ryddede op efter deres gæster!

Jeg synes, kommunen bør tage mere hensyn til os beboere i indre by. Det er jo vores by og os der bor der 

og vi elsker byen. Men der kommer mere og mere larm pga. flere og flere natbevillinger og bevillinger i det 

hele taget og udendørs arrangementer. Det larmer, sviner og ødelægger byen. Udefrakommende personer 

tager overhovedet ikke hensyn til byen, dens beboere og bygninger og pladser eller andet. 

Stop for natbevillingerne og forbyd gæsterne at stå på gaden og larme. Flyt koncerter og andre larmende 

arrangementer uden for centrum. Der er mere plads i parker, og der er ikke beboere, som bliver generet af 

larmen. 

Hjælp os beboere i indre by med at få fred i vores hjem.

Jeg synes, man bør tage stilling til, hvilken by vi ønsker. Vil man have en by, man bor i ;inkl børne-famillier 

og ældre? Eller vil man have en by, der udelukkende lever af turisme, studerende og andre besøgende? Hvis 

man vil det første, kræver det væsentlige ændringer. Vil man det andet, må man til gengæld leve med en 

by,  uden lokalmiljø

Jeg tror meget kan ordnes ved at man snakker med folk. Det virker ofte som om man ikke ved nok om 

forholdene. Fx er de akustiske forhold helt specielle når husene står så tæt som i Indre by. Det skaber en 

akustisk forstærkning som man skal have oplevet for at rigtig at forstå. Forstærkningen kan være meget 

præcis, så ét sted rammes mere end et anden sted. Så man må gå ind i det konkrete tilfælde for at finde en 

fair løsning. Så en konsulentordning kunne være en idé. Eller noget a la en smiley. Så der laves en løbende 

monitorering og korrigering af alle generende støjkilder (læs: feststeder). Hvis man kan lave det for mad 

o.l.  kan man vel også lave det for støj....

Jeg tænker at serveringssteder skal inddrages som ansvarlig i forhold til, at deres forretning afstedkommer 

gener for beboerne i de forskellige kvarterer. Jeg forstiller mig at et værtshus/natklub mv ansætter 

personale der udelukkende sikre at deres gæsters adfærd er forenelig med færden i byen.

Jeg tænker der må være personer som udsteder alkohol-licenser til barer i indre by der samtidig også skal 

vurdere hvorvidt selvsamme steder har en berettigelse. 

Det har jo været tydeligt at Københavns kommune har vurderet at de tjener flere penge på at have så 

mange åbne barer og natklubber- og dermed være fuldstændig ligeglade med os beboere, der betale dyre 

huslejer og skat. Jeg er ikke sart og kan godt tåle støj til et vist niveau, men alt det skidt og møg der følger 

med for ikke at tale om hvor usikkert det er blevet at færde sig i indre by - det er virkelig kedeligt. Og det 

har taget Københavns kommune ALT ALT for lang tid at gøre noget ved det- da jeg ved de har været 

opmærksomme på problemer i en længere årrække.

Jeg tænker, at hvis man ikke kan lyde støj, skal man nok ikke bo i Indre By, men derfor vil det alligevel 

være dejligt, hvis alle viser lidt ekstra hensyn - så er der fint plads til os alle sammen ::-)

Jeg ved Frank Jensen har fokus på de mange udenlandske flaskesamlere. Og jeg er meget enig i hans 

synspunkter. I mange butikker bryder flaskeautomaterne sammen. Og os beboere kan ikke få lov at 

aflevere vores pantflasker/pantdåser da der ofte er lange ildelugtende køer til automaterne.

Vi har udover det observeret at der ligefrem er en "Pant-mafia". Vi har en del gange set at rumænske 

kvinder "får lov" til af en bagmand at indsamle flasker i f.eks. Kongens Have(i et område) i en en periode. 

Efterfølgende "køber" denne bagmand flaskerne af de rumænske kvinder til en ringe sum. Han giver måske 

100kr. for en indkøbsvogn fyldt med 500 flasker osv.

Forslag: Indfør at alle flaskebonner ikke kan udbetales men kun kan anvendes til indkøb i butikken. Eller 

indfør at flaskebonner hvis de udbetales pålægges en afgift til vedligeholdelse og renovation og orden i 

byen. Og fjernelse af de mange hjemløse tiggere og rumænere.

Frank må gerne ringe for uddybende forklaring.
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Jeg vil gerne understrege, at det er halsløs gerning at udstede natbevillinger i beboelsesejendomme og 

eller tæt på beboelse.

En natbevilling var for få årtier siden ensbetydende med hyggelige værtshuse, måske med en pianist eller 

anden levende eller moderat båndmusik.

I dag betyder en natbevilling, at der er fuld knald på anlæg og forstærkere med rock, punk og heavy metal, 

hvis baslyde dunrer gennem bygningerne og gennem vinduerne

til gene og skade for beboerne. Det er ganske enkelt uhørt, og skal der fremover gives natbevillinger i 

nærheden af beboelse, må der være krav om støjreducerende ruderm. v.. 

Støjgrænserne som myndighederne forgæves søger overholdt er helt forfejlede i forhold til , hvad der er 

acceptabelt og tåleligt for det menneskelige øre. De fremgår af love, der forlængst er forældede og 

utilstrækkelige.

jeg vil indrømme, at det har hjulpet noget her på Nikolaj Plads, hvor den nye

"pianobar" ikke støjer sådan som de tidligere diskoteker gjorde.  men der

kører stadigvæk alt for mange rullende diskoteker omkring: biler og ladcykler med

ellers imponerende anlæg :-)

men sørgeligt, at man skal gå i flyttetanke med de udgifter det medfører

(for en ikke velhavende pensionist, som ellers har elsket at bo midt i en dejlig

og smuk by).

v.h. claus heinrich

Jf. tidligere kommentar om dialog mellem beboere/beboerforeninger og cafeer og diskoteker og så ville 

det være rart at få et link til site for arrangementer på pladsen/torvet, hvor man bor, så man er forberedt.

Jge ha rboet i centrum af Købehavn i 17 år og problemet er eskaleret i en grad så det er blevet en stor 

belastning for mulighederne for at bo og sove - og ikke kun et probelm i weekenderne.

Politikere skal være velkomne til at overnatte og se hvad man skal leve med 

K

Jo flere musikarrangementer des bedre.

Ka jeg vil blot uddybe at jeg kan stå inde for at det har været en ubeskrivelig udvikling og folk er stressede 

og man er ked af at se hvordan byen bliver så ulækker og det er kun hyggeligt for helt unge mennekser 

som ikke bor her.

Jeg håber der snart bliver taget affærer så vi kan få et ordenligt byliv igen med respekt for os der bor her, 

og stadig en ordentlig måde at folk kan få i byen på. 

Bas er også en stor gene for mange. Så mere isolering for natklubber. Der skal være strengere krav til dem.

Kbh kommune er voldsomt gode til at rydde op dagen efter. Jo tidligere de starter jo hurtigere er byen klar 

til os der ikke er ude i nattetimerne.

Kbh's generelle trafik er forfejlet

Kommentarer burde være overflødige. Helt overflødige . . . .

Kommunen burde sørge for mere rengøring og oprydning af gaderne specielt efter fredag og lørdag nat. 

Der ligger altid knuste flasker og der stinker af pis

Kommunen bør lokalplanlægge hele indre by.

Heri skal anvendelsesmuligheder angives for ejendommens kælder/ stueetage.

Jeg kender eksempler på at der er givet tilladelse til servering på 1. sal. -  helt vanvittigt!

Kommunen tager ikke ansvaret for de natbevillinger de udsteder. Antallet af arrangementer i sær om 

sommeren har taget overhånd. Det er hver og hveranden weekend at man ikke uhindret kan komme ud, 

pga af diverse spotsarrangementer. Distortion og maraton er OK, men alt det andet må kunne lægges 

andre steder



Kun den kommentar jeg allerede har nævnt med at man bør begrænse biltrafik der ikke har andet ærinde 

end at køre rundt i byen med høj musik for nedrullede ruder.

Kunne man ikke lave et krav om en vicevært for at give 2-5 bevillinger. Stederne kunne samarbejde om en 

vicevært, men det er ikke rimeligt for beboere eller særlig tiltrækkende for turister, at der flyder med glas 

og affald i gaderne til langt op på formiddagen.

København er en storby, og dertil hører også natteliv. En stilfærdig cirkulation af politi i de berørte områder 

vil nok have en dæmpende effekt på urolige gemytter

København er ikke en by, jeg ville anbefale andre mennesker at flytte til.

Byen er totalt lige glad med sine borgere.

Københavns Kommune gør rigtig meget for at gøre en god by og på mange væsentlige områder synes jeg 

vi gør det rigtig godt. Det er stadig en god by, jeg synes selv den allerbedste. Men byens mantra : Det skal 

være en by for alle, fungerer ikke rigtigt. Andre byer rundt i verden, har løst støjproblemer meget effektivt. 

Jeg så søjler i gaderne i Lissabon, der blev rejst ved nattetid, så ingen larmende køretøjer der. Kan det ikke 

lade sig gøre i København ? Er det et problem at lukke al trafik ude i city ved nattetid - bortset fra taxis og 

busser ? Politiet er jo ikke interesseret i at stikke en 3000 kr bøde ud til fjolset der skruer op for Harleyen 

eller gasser en bil op helt hensynsløst i en lille gade. Men det sikrer altså ingen nattero. Det tager et kvarter 

at falde i søvn, du vækkes på brøkdelen af et sekund med et lydbrag og er en halv time om at falde i søvn 

igen. Men det behøver man ikke at bekymre sig om - der kommer nemlig et tordenskrald igen efter et 

kvarter. Og det går hele natten så med - det er sgu da hensynsløst ! Måske har demografien ændret sig så 

meget, at dårlig stil slet ikke er dårlig stil mere, men almindelig standard i dagens København ? Alle vil jo 

til København - det er der ikke noget at sige til, provinsen er kammerkedelig, men byen må være bedre 

iorden til udfordringerne med øget natteliv, vi har altså ikke lyst til at hele byen bliver Jomfru Anegade no 

2. Kunsten er jo at balancerer bedre i det her - Københavnerene er sgu meget tolerante iøvrigt - men gør 

det der kan og skal lade sig gøre. Brug loven og politiet ud af bilerne og op på cyklerne. Værtshuse med 

dårlig stil, skal have lukketid kl 1430. Og Miljøforvaltningens teknikere måleudstyret med i tasken bag på 

cyklen. København har storelunger, økonomisk og befolkningsmæssigt, men gudhjælpemig hvor er 

forvaltningerne søvnige, langsomme og desværre hjælpeløse !

Københavns Kommune må beslutte, om man ønsker beboelseskvarterer i Indre By, der giver området særlig 

karakter og gør det levende. Hvis man vil det, må man tage sig sammen og kontrollere nattelivet langt 

bedre, end man gør nu.

Lad endelig være med at give bevilinger til områder, der i dag ikke er direkte plaget. På Hauser Plads er vi 

ramt af fulde og råbende mennesker, der kommer fra barsteder i Pilestræde med videre.

Lad nu være med at være så sippede omkring koncerter og liv i gaden. Vi danskere kan lære meget af at gå 

endnu mere op i den slags!

Lad os få nogle flere udendørs arrangementer. Mange flere!

Lidt mere regulering og kontrol, tak. Der skal selvfølgelig være liv og summen i byen og plads til at gå i 

byen og more sig og høre musik. Men støjen og svineriet og den manglende respekt for andre mennesker 

og det offentlige rum i det hele taget er forsvundet.

Loven skal overholdes - også i København. Politikerne skal tilbage til tidligere tiders ansvarlighed og de 

skal huske på hvem de er valgt af - ikke turisterne eller turisterhvervet og ikke af forstadsungdommen der 

har forstået at i Københav må man opføre sig nøjagtigt som man har lyst til

Lyt til beboereforeningerne.... Vi er ikke lyseslukkere. Vi kan se og høre noget helt tydeligt som i 

myndigheder har valgt at ignorere.

Læg arrangementer, hvor der er rigeligt med plads, f.eks. på de store pladser eller parker. Beboelse og 

udendørsarrangement passer dårligt sammen.

Læs de klager og kommentarer der  i årenes løb er blevet sendt til myndighederne: dér står det hele og 

mere til

Man burde med jævne mellemrum lave en form for "raid" fra politiets side med bøder mod fx både 

urinering og henkastning af affald - til skræk og advarsel

man skal have lov til at ryge indenfor på palæ bar igen!! Det var en del af charmen og nu er der meget mere 

larm på Ny Adelgade end nogensinde før.

Mange opholder sig i biler på gaden hvor der drikkes og spilles høj musik, måske inden byturen. 

Det ville være rart med ensrettet kørselsretning i rosenborggade da det er opholdssted i bilerne og vende 

plads med megen trafik. 

Cykeltaxaer med hj musik er generende 

Men vi opholder os i kolonihave det meste af sommeren, så jeg er nok ikke helt gængs beboer



Mere klassisk musik! Det dæmper gemytterne.

Mere politi i gaderne, der sker mange ubehagelige ting. 

Diskoer, barer osv kun fredag og lørdag, hvis der er udendørs zoner for folk (rygning). 

Nogle steder kan godt have åbent en torsdag, hvis det er et indendørs sted. 

Måske man kan snakke med dørmænd om, at hvis unge opholder sig udenfor (rygning eksempelvis) og står 

og råber op, at man kan bede dem om at dæmpe sig? Det ville hjælpe. De skal selvfølgelig have politiet i 

ryggen, hvis en ubehagelig situation opstår. - altså en regel om lydniveauet. 

Ulandet har regler om lyd og alkohol på gaderne, og det fungere godt.

mere synligt politi i gaden !!!!!

Mest til støjende dagsarrangementer og vildt terroriserende cyklister

Arrangementer i Torvehaller & Israelsplads bliver utrolig lyd forstærket gr. de store pladser og genlyd.

Det er en skandage, at afholde arrangementer i Kogens Have

Musikken og bassen er så høj at blomster falder ned fra vindueskarm og billeder ned fra væg

Selv om fjernsyn er skruet op kan intet høres

Måske skulle Tivoli sikre evt samlet kompensation for beboere i støjradius til 

fyrværkeri/fyrværkerifestivalen?

Vi holder af vores "nabo", men når vinduerne blafrer og børnene vågner - tænker vi lidt på om Tivoli 

egentlig ville kompensere???

Nattelivet er en del af bylivet. Hvis nogle mennesker føler sig generet deraf, giver det bedre mening at 

ændre bopæl, frem for at ændre byen.

Nattelivet er klart en gene. Ingen diskussion om dét. Udendørs musikarrangementer har vi ikke oplevet 

som en gene. (Og Distortion er kun én gang om året og opleves dermed ikke en gene)

Natteravnene bør holdes inden for i beværtningen og sendes hjem når de er fulde. Restauranter og barer 

skal rydde op på gaden efter lukketid.

Nej  vi har vist uddybet

Nu spørger I til musikarrangementer, men det er kun en lille del af de arrangementer der vælter ind over 

byen. Hvad med maraton, madfestival i Kgs Have og andet. Jeg ønsker ikke en by hvor der intet foregår, 

men jeg ønsker heller ikke at bo i et konstant gedemarked. Der må kunne findes en balance.

Jeg har et sommerhus som jeg kan fortrække til i weekenden. Arme dem som bor i Indre by og ikke har 

det.

Nuværende niveau er acceptabelt. Bidrager til den levende by. Niveauet kan øges hvis følge gener som støj 

og svineri kan begrænses.

Nørre kvarterets beboerforening udtaler sig ikke på alle beboers vegne når du udtaler sig. De er i mine øjne 

en lille skare af dobbeltmoralske ældre beboer af kvarteret der syntes deres ret til selvjustits er i alles 

interesse. Det er det ikke! 

Når man kan få 10 shots for 100 kr. vil der blive ved med at være mange fulde mennesker. Det er for 

billigt.

Parker og broer er blevet populære steder at mødes og spille musik ud ad store højtalere. Larmen herfra og 

det affald der efterlades (især i Kgs. Have) oplever jeg som en lang større irritationsmoment i hverdagen, 

end det der sker i forbindelse med nattelivet og musikarrangementer.

Politiet og kommunen interesserer sig ikke for de nævnte forhold.

problemerne er koncentreret om få steder: Gothersgade ved Kongens Nytorv, Vestergadeområdet og i 

nogen grad Nørreport.

Problemerne i indre by hænger sammen med dansk drukkultur. KK bør bridrage til at nudge befolkningen, 

os, til at ændre adfærd: Undlade at drikke hjernen ud og undlade hæmningsløs adfærd i det offentlige rum

Problemet er i min optik. At de stakkels unger ikke er helt så vant til at tage hensyn, måske skulle man 

hellere uddele bøder for smidt affald, eller finde end endnu bedre måde at signalere at man ikke bare skal 

smide affald på jorden.

Det kunne være et skønt tiltag.

En hurtig fra højre, en slagt smiley ordning, hvor udskænkningssted og publikum kan få fx. sur smiley 

fordi de har opført sig uansvarligt.

De bliver posted på ex. facebook.

For jeg er ikke så glad for forbud, bedre hvis folk ville tage ansvar og ændre adfærd.

På trods af at der er tale om fredede, historiske bygninger bør man tillade en kraftigere lydisolering af 

ejendommene - især hvis dette kan gøres uden synlige forringelser af kulturværdien.

Restauratørerne burde kunne drages til ansvar for at gæster ikke må opholde sig udenfor, hverken i kø 



eller for at ryge. Samtidig skal indre by gøres bilfri og politiet skal håndhæve. Natbevillingerne må ikke i 

gives i samme område, og specielt ved bevillinger til helt nye steder, skal samtlige naboer høres og 

godkende det.

Rygeloven har øget støjniveuet meget. Det burde ikke være muligt at have åbent hvis ikke man har 

(indendørs!) rygekabine. Sluse i indgangen (stor nok til at begge døre ikke åbnes), er også et must. 

Akustikanalyse kan også reducere gener (dræbe stående basbølger gummi-ophægte højtalere etc. er små 

og nemme ting, som betyder meget.)

Køer foran beværtninger (taktisk og konstant vedligeholdt af diskotekerne) skal forbydes. Det er bare pjat, 

og helt unødvendigt.

Samlingen af discountbarer i primært Vestergade udgør det største problem. Store mængder af meget 

fulde unge mennesker der samles på gaden til snak, pizza, pis og bræk. Dette mærkes i de tilstødende 

gader. Hvis man vil undgå disse jomfru ane gade lignende tilstande, bør man ikke tillade samlingen af den 

type barer på så lille et område.

se at komme igang

Se tidligere bemærkninger.

Siden jeg flyttede til Læderstræde for næsten 8 år siden har jeg kunne opleve hvordan Kompagnistræde og 

Læderstræde har forvandlet sig fra en hyggelig strækning med specialforretninger og få cafeer - til noget 

der minder mere om en spansk turistfælde af cafeer (med elendig mad til høje priser). Derudover har man 

øget muligheden for, at cafeerne i strædet kan opsætte borde ud over fortov og kørebane - hvilket presser 

den travle menneskemængde ind på den resterende kørebane - hvilket efterhånden er et smalt område.

Jeg synes generelt der er for lidt kontrol med cafeernes opsætning af bolde/stole ift. gældende reglement 

og ikke mindst deres håndtering af støj og gæster om natten

Som jeg læser det, er spørgsmålene udformet, så man får ret få virkelig negative reaktioner. Det er måske 

også målet?

Som jeg skrev i en kommentar ved et tidligere spørgsmål:

Er der nogen der ser på om Københavns kommune har en netto indtægt eller udgift på alle de natåbne 

beværtninger? Der er mange udgifter til renhold (og gener for beboere) men kommer der (skatte)indtægter 

og afgifter fra de firmaer som driver de mange barer, diskoteker osv.?

Som sagt vi bor i en storby, der skal være liv.

Man ved hvordan det er at bo i en by, eller må man flytte væk. :)

Stil større krav til udskænkningssteder i forhold til at renholde arealerne i nærheden. 

Lige uden for egen dør er ikke tilstrækkeligt.

Stop for tildeling af bevillinger og håndhæv overholdelse af dem der er.

Stop tivoli deres arrangement er ligegyldige og lyden så lav at man ikke burde have liv til at kalde det 

koncert eller fredagsrock

Striks kontrol med støj fra restauranter som skal skrue ned for discomusikken 

og holde døre og vinduer lukkede. Rytmiske bastoner er meget enerverende

og på sigt sundhedsskadeligt.

Synes det er dejligt med liv i byen, men det hele er efterhånden gået op i druk og mangel på oprydning 

efter sig - har nogen set Kongens Have kl. 7 søndag morgen?

Jeg mener man må afslå ansøgninger om udendørs arrangementer m.m. man kan få folk til at rydde op 

efter sig og hvis ikke pålægge dem en stor bøde.

Det er frygteligt hvad man skal vade rundt i på hundeluftningstur om morgenen

Synes det er virkelig svært at forklare små børn hvorfor folk råber som de gør om natten

Synes det fungerer godt. Der skal være liv i weekenden og partyzonen skal der ikke ændres voldsomt på.

Synes generelt at stederne der udskænker alkohol, bør have/tag et større ansvar for deres gæster aggeren! 

Samt at kommunen er alt for blød, overfor beværtninger der ikke overholder diverse regler, 

konsekvenser/bod er en by i Rusland!

Syntes problemet i byen er sovende/og tikkende mennesker i byen og strøget og alle de sælgere fra hjælpe 

organisationer(Greenpeace -vand-øko-og 20 andre på en tur gennem strøget kan du stoppes 10-12gange 

og det er til gene for butikker der betaler dyrt for lokaler!cykler og cykeltaxaer i gågader

Sørg for at barer mm i Indre By HOLDER VINDUERNE LUKKET - ved fx. at give dem bøder, hver gang de 

'glemmer' det; det ville tage rigtig meget af larmen. Måske ville den indstilling/opfordring også smitte af på 



almindelige larmende beboere?

Sørg for at kontrol følger antallet af arrangementer/bevillinger og overtrædelser har konsekvenser.

Så lidt indblanding som muligt.

Frihed under ansvar og så politiet til at holde øje

Triathlon-arrangementerne er uforholdsmæssigt støjende i forhold til, at det burde have karakter af et 

sportsarrangement. Støjniveauet fra tribunerne er meget generende, ikke selve løberne.

Uanset om det er nat eller dag, så synes jeg, at det ville være rart, hvis serveringsstederne ikke fyldte hele 

fortorvet med stole og borde. Nogle steder kan man næsten ikke komme forbi uden at genere 

spisende/drikkende gæster, som sidder helt ude i rendestenen.

Udendørs musikarrangementer burde flytte til områder, hvor der ikke er beboelse.

Udendørs musikarrangementer er en naturlig del af kulturlivet i Indre By - og de slutter som regel altid i 

ordentlig tid - undtagelsen har været distortion...

Udendørs musikarrangementer i et vist omfang er fint. Det virkelige irriationsmoment, når man færdes 

meget i gaderne i indre by, er, at der sidder gademusikanter på hvert andet gadehjørne.  

Som beboer i et baghus generes jeg ikke af støj fra gaden, når jeg er hjemme, men dele af indre by er 

larmende og ubehagelig flere gange om ugen, særligt kvarteret omkring Vestergade.

Udeservering bør begrænses da tidsrummet ikke overholdes og der er meget støj. 

Porte og facader bør renses af kommunen også i de tilstødende gader.  Det er fint bar gaderne renses men 

os der bor en til to gader derfra har pis i porten hver weekend som ikke skylles væk.  Men det er klart 

hvorfor det er der

unødvendig cruising i store biler rundt og rundt vil let kunne stoppes med at Indre By lukkes for unødig 

biltrafik. Som man ser det i andre middelalderbyer i Europa.

Urin er et kæmpe-problem. Musikarrangementer har heldigvis fundet et bedre leje end tidligere. Der er 

behov en generel dæmpning af gadestøj fra fest-stemte mennesker der går rundt i gaderne, men der skal 

være mulighed for at gå på bar i en storby. Problemet er en respektløs kultur, ikke natteliv.

Utrolig mange. Læs fx høringssvar ang. ændring af restaurationsloven fra Nørre kvarter. Og (gen-) læs alle 

andre artikler og protester som dette jeres initiativ jo grunder sig i. Beboerforeningen (+ de andre i indre 

by) har det overskud til at klage som vi enkelt-borgere ikke har. 

En sjov ting: I satte et mægtig fint projekt om bylivsakse i Larsbjørnsstræde i gang (og jeg ved det stadig 

lever) og alle de involverede fra kommunen ku ik forstå at vi ik var interesserede.. Men vi vil ha nattero 

først. Derefter fine planter og sjove tiltag. Ingen ville ha bilfri gader - noget vi alle gik og drømte om for 

nogen år tilbage - Hvorfor? Ja ikke fordi vi er blevet gamle og sure, men fordi vi om natten er så 

usædvanlige at vi vil sove. Tanken om mere plads til fest i gaden er ubærligt SKRÆMMENDE. Så meget at vi 

siger nej tak til alle ellers gode forslag. Tænk lige over det! Det er det jeg mener med at 

natteliveproblematikken invaderer vores liv på mange planer

Vi bor i en hovedstad så derfor er der plads til os alle og det skal der også være, men når der ikke bliver 

fulgt op/handlet på vedtagne regler så sejler tingene! Når det kan lade sig gøre andre steder i verden kan 

det ikke passe at det ikke kan lade sig gøre i Kbh.! Ting tager tid og man kommer heller ingen vegne hvis 

man er stiv nakket og ikke vil være med til at prøve at løse problemerne.

VI bor i indre by ... der må gerne være musik og liv i gaderne ... det er også en af fordelene ved at bo her

Vi bor også i Indre By fordi her er liv

Vi elsker byen - og elsker, at der er plads til alle - og til dem, som vil feste og høre musik!

Vi er en børnefamilie. Der er så mange fulde folk på gaden foran vores bopæl. De spolerer vores nattesøvn 

og gør i øvrigt, at man generelt ikke har lyst til at gå uden for sin lejlighed i morgentimerne på grund af 

skidt og møg på gaden. Der MÅ tages affære!

Vi håber for forbedring af det voksende natteliv i indre by, men har desværre ikke den store tiltro :(

Vi håber på, at kommunen og politiet i samarbejde kan rette op på de seneste års totale negligering af 

Indre Bys beboeres trivsel og rettigheder i forhold til støj omkring deres boliger.

Det er tæt på at være for sent, for København er gledet ned ad en glidebane, hvad angår kvaliteten i 

nattelivet og støjen og trygheden på gaderne.

Ville ønske vi havde 'community support officers' som de har i GB. De er ikke politi, men kan udstede bøder 

for larm, skrald og tis. Ringe efter politi, hvis det bliver for vildt. Hjælpe folk med info og skabe tryghed.

Virksomheder, der nyder godt af nattelivet, der bærer de direkte omkostninger f.eks med at rydde op 



omkring de umiddelbare udendørs omegn DVS ikke Rådet eller indbygger

Ændre barers mulighed for inddrage fælle fortorve og gader til "deres" rum.

Et ex er Cafe Viktor hvor fortorvet er blevet til deres havestue.

Jeg går helt ind for lette møbler som ex Europa, 

men Nytorv Gl Torv eller Fiolstræde fra Domkirken ned til Skindergade, eller Mega sofaen ved Fiolstræde 

ved Krystal gør at gæster glemme det er en gade/by men tror det er fest-rum.

Ønsker klare regler for udstedelse af nattebevillinger. Lav lokalplan indeholdende krav til 

restaurationsfirmaer.

Ønsker meget kontrol og opfølgning, samt politi på gaden

Metropolzonen

Skriv dine kommentarer her:

Arrangementerne kan blive lidt for ensidige. Kun rettet mod unge mellem 15 og 25. Og kun en bestemt 

slags musik. Måske at byen skulle kræve mere diversitet af arrangørerne ? Altså at der også er plads til 

midaldrende og ældre. At der er klassisk og jazz, måske teater. Måske ligefrem kræve at målgruppen skal 

afspejle bebeoerne ? Og hvis arrangementet er for turister og folk som ikke bor i byen/indre by så kræve et 

meget højt gebyr...

Begræns det.

Indre by er ikke længere for ordentlige mennesker men udelukkende for fulde festaber

Der skal være plads til en levende by, der til tider larmer. Stilheden skal ikke findes i byen, men i sjælen. 

Ellers må man være et sted uden så mange mennesker.

Destortion festerne SKAL flyttes til Refhalvøen eller ud på Amager Fælled, hvor det ikke forstyrrer 

nattesøvnen. Vi har været stærkt plaget af festerne i Langebro parkeringskælder. Et ekstremt lydniveau, og 

basfrekvenser der forplanter sig i murværket. Vores bygning og indgangsdør samt port bliver badet i urin, 

hver gang dette arrangement finder sted. Det er amatøragtigt, at kommunen ikke stiller større krav til 

oprydning efter denne type gadefester. Vores bygning stænker af pis i op til 14 dage efter festen, pga. 

facade og fundament bliver benyttet som en pisserende. Bygningen har bekostet ekstra rengøring af 

glasskår, shot-glas og andet skrald udenfor HC Andersens Boulevard 40 - 50.

Det er ganske simpelt! - Hvis man vælger at bosætte sig i indre by, skal man bare indse at der vil være støj 

fra folk der kommer for at hygge i sig (og betale for det) i deres fritid og det er lidt det samme med hvis 

man vælger at have en bil i indre by og brokke sig over der mangler p-pladser (hvilket der i særdeleshed 

gør) men så kan man flytte til et sted hvor der er ro og p-pladser lige ude for byen.

Jeg har boet i metropolområdet, klods op og ned af Rådhuspladsen i 15 år og kan høre gadestøj hver 

eneste dag og nat og det er prisen for at bosætte sig i en kulturhovedstad. Hvis det blev kontrolleret eller 

indskrænket, ville der forsvinde en masse liv på gaderne som er med til at gøre København en livlig og 

festlig europæisk hovedstad og vende bybilledet til den triste søndag hver dag.

Det giver liv i Byen!

Det ville være nyttigt og rimeligt hvis beboerne blev orienteret forud for at trafikken afspærres. Vi har jo 

også planer for vores weekender...

Flere af dem, tak

Flere arrangementer med god smag - ikke kun pop. Gerne noget for børnefamilier i centrum også. Færre 

arrangementer i NV og flere i indre by.

fredagsrock i tivoli er utåleligt højt

Generelt synes jeg, man skal passe på ikke at gøre Indre By til et reservat for støjforskrækkede 

provinsboer.

gid man kunne få baskedes dæmpet den er nøjirriterende

I en storby som København skal der være plads til et livligt natteliv og mange musikarrangementer - til 

glæde for både turister og københavnere.

Dem der bosætter sig i byen, gør det jo blandt andet for at være en del af det pulserende byliv. Man kan 

ikke få både ro og byliv. Hvis man vil have ro, så bør man nok vælge at flytte ud af byen.

Det store problem er, at det koster penge at rydde op bagefter, og det skal arrangørerne være med til. Det 

skal ikke kun hænge på kommunen. Og det skal gøres hurtigt og ordentligt.

Jeg bliver trist når meget unge er vind og skæve og ingen skrider ind incl politiet. Det burde være en 



forældreopgave, men de er er ikke.

Jeg er både overrasket og forarget over nattestøj og gadesvineri

Jeg synes det vil være super godt hvis der kunne være flere arrangementer & mere natteliv i kvarteret.

Jeg synes, at der er for lidt stil over nattelivet. - Byen bliver fyldt op med latterlige narrehoveder fra 

omegnen, - bonderøve, for at sige det rent ud. 

De bliver for fulde, der er for mange stoffer, - og så alle de mere kedelige ting, der følger efter: vold, 

voldtægter, overfald, slagsmål, tyverier. 

I forhold til turisme synes jeg, at det er en katastrofe. - Vores drik-hjernen-ud-kultur skræmmer jo selv en 

Amsterdammer eller Berliner væk. Cph er outstanding på det punkt. Pinligt!

Se at få ryddet op! - Lad os få et London/Paris-niveau på by-nattelivet!

Jo mere natteliv og musik jo bedre.

Købehavns indre by er en storbys hjerte, med alt hvad det indebærer. Det er det pulserende og bankende 

hjerte, som er grunden til, at man vælger at bosætte sig netop dér. 

Hvis man ikke bryder sig om det pulserende storbyliv så er der, som tidligere nævnt, andre muligheder. 

Jeg er enig i, at der selvfølgelig ikke skal være "fri leg" og anarkitilstande i Indre By. Lov og orden skal 

opretholdes ved synligt politi. Men spørgeskemaet fisker meget efter en holdning om, at "det larmer for 

meget" i Indre By. Jeg bor i Indre By, med alt hvad det indebærer, og jeg har netop valgt at bosætte mig 

dér, fordi jeg kan lide dynamikken, larmen og det pulserende byliv.

Lad byen have frihed til udfoldelse. Det er det, som gør København til den by, den er. Og det er det, som 

adskiller København fra nabohovedstader som Oslo og Stockholm.

Natteliv er en naturlig del af en europæisk hovedstad - det styrker turismen og dermed lokal og national 

økonomi. Der skal måske bare være lidt bedre balance imellem aktivitet og aktivitens uheldige 

følgevirkning.

Selv om der gøres en del allerede, må Kommunen gerne sætte endnu mere og endnu hurtigere ind med 

oprydning og rengøring efter natteliv og musikarrangementer.

Som borger i indre by, at man utryg overfor mange kommende forandringer, som kommunen ikke 

orientere om, eller fejlagtig orientere om så sammen med antal bevillinger.

 Det er i høj grad kommunens fejlagtig informationer, der gør at man ikke føler tryghed ved at bo i 

København

Sportsarrangementer giver større gener end musik. Men OK med sport - også

stop distortion og ligende arrangementer - det ligner ikke noget at støje og tilsvine en hovedstad på den 

måde - utænkeligt i de fleste andre hovedstæder i verden !!

Synes man skal fokuserer mere på oprydning og bøder ved affald. Der er simpelthen for ulækkert i Kbh,  

især i weekenderne.

Tag beboerne alvorligt. Vi har boet i vores gade siden 1998 og støjen er steget uhyggeligt meget i den 

periode. 

Problemet hos os er også massivt byggeri

Tivoli bør have tilladelse til et højere støjniveau ved koncerter. Det er ikke en god oplevelse at høre koncert 

med meget lav lyd.

VI bor i Tivoli området. Det giver en masse bøvl med optagede parkeringspladser, støj fra deres 

udendørskoncerter og hvin fra deres forlystelsesmaskiner. Jeg synes selvfølgelig, at Tivoli skal være der; 

men støjniveauet skal under ingen omstændigheder stige, og deres store arrangementer, der trækker 

mange folk fra provinsen til ikke skal øges yderligere i antal uden, at det bliver helt umuligt at have sin 

egen bil holdene i nærheden af en bopæl.

Vi lever i en storby - på godt og ondt - med mange mennesker og ønsker man  stilhed og ro, så er det nok 

ikke det rigtige sted man bor. 

Der er både store sports arrangementer som kan være lige så generende som musik arr., men det e jo 

fantastisk at vi har disse begivenheder i København - Tivoli og marathon, som alle trækker turister til byen.

Der er lidt for meget tudekiks over larm m.m.;-)

Nansensgade-kvarteret

Skriv dine kommentarer her:

Alt for hyppige arrangementer med musik på Israels plads og torvehallerne



Alt for mange hjemløse der sover i gaden samt rumænske lommetyve - skamplet på København, som i 

øvrigt er en fed by mht kultur, grønne områder, mad, mmm.

Antallet af bevillinger skal ned, der er ingen vej udenom. Og så må de forskellige myndigheder lære at blive 

deres opgave voksen, herunder politiet, som ikke skal være bleje for at lukke beværtninger, hvis reglerne 

ikke overholdes eller de er skyld i for meget uorden.

Begge dele skaber liv og glæde i byen og er med til at få indre by til at summe af liv og glade dage.

Bilister udefra bør parkere i kælderen og have forbud i gaderne. Der er en enorm trafik i forbindelse med 

kulturelle arrangementer da gæster cruiser rundt, holder i tomgang og på anden måde forurener i deres 

biler.

Bortset fra at mange tilsyneladende har den holdning, at andre gør rent efter sig og derfor afstedkommer, 

at flere og flere er irriterede over nattelivet i København, synes jeg det ville være synd at begrænse al den 

aktivitet, der jo gør vores by dejlig og levende. Så lidt opdragelse på renlighedfronten ville være ok..men 

ellers skal der helt sikkert være plads til fest og liv.

Brug "Gaza Placa" og Ørstedsparken - og få folk til at rydde op efter sig

Cykler med PA anlæg på DR. Louises bro og gennem byen skulle punkteres. De generer meget om 

sommeren

Cykler over alt.

De bør begrænses mest muligt. Der er alt for mange arrangementer også af anden karakter, gadeløb, 

cykeløb, parader, distortion etc. Der er stort set arrangementer hele sommeren de er til voldsom gene for 

områdets beboere.

De der Christiania cykle der spiller høj musik, det må kunne sættes et stop for. Især når de kommer 

susende på gågaden i høj fart.

De er fantastiske og gør København unik og til en by man ønsker at bo i

De selvbestaltede 'fester' på Dronning Louises Bro, hvor ladcykler med STORE højtalere kommer, er fra tid 

til anden for meget - året rundt.

Der er alt for mange arrangementer som blokerer byen. Send det ud på landet.

Der må gerne være glade mennesker, liv og musik i byen. 

Distortion sidste år var larmende og beskidt. Det kunne være rart, hvis kommunen fik opstillet nogle flere 

toiletter.

Generelt om sommeren mangler der toiletter. Folk står i porte og under broer og tisser  - det gælder også 

unge piger. Ikke så smart.

der skal være forskel mellem weekend og hver dage så at der er muligt at sove igennem når man skal på 

arbejde.

Der skal være plads til glade mennesker der danser, hører musik og drikker drinks i en storby. Hvis man 

ikke kan leve med det, så kan man finde sig et stille kvarter hvor man kan sidde i stilhed og trille 

tommelfingre.

Det er godt I sætter lidt fokus på emnet.

Men som jeg har nævnt tidligere i et af mine svar, så er der også meget tilhørende støj til restauranter, 

cafeer og hoteller - erhvervsvirksomheder - på alle tider af døgnet fra selve driften. Og personligt synes 

jeg det virker til de enkelte steder ikke synes at lige deres tøj kan være særligt irriterende - men alt i alt 

samler det sig sammen, når man bliver vækket mange gange hver uge eller om morgenen, fordi der er 

uønsket støj fra disse steder. Det kan fx alene være den daglige sætten stole ud, der kan tage en halv time 

og som i længden bliver enerverende, fordi det svarer til at nogen står og smider med et eller andet 

nedenfor dine vinduer. Det håber jeg er et emner I også vil fokusere på senere.

Ligesom den konstante støj fra renoveringer og byggeri i indre by. Hvor det kunne være fint, hvis man 

koordinerede fra centralt sted, så beboere fx ikke skal opleve at nabohuset i gården renoverer, mens 

nabohuset foran er ved at blive bygget. Men at man kan tænke lidt på den samlede støj i et område.

Jeg er også utilfreds med det tidsrum som byggestøj må forekomme i i København. Det er for bredt. For 

selvom byggeri først må starte kl. 7 om morgenen, så er der aflæsning af materialer både tidligt om natten 

og om morgenen. Det støjer også i stor stil.

Det er rigtig fint at Det Kongelige Teater har en operauge i Torvehallerne. Det slutter omkring kl.10 så det 

er mindst mulig gener for beboerne.

København er jo en by i udvikling, og man skal tænke på, at vi beboere jo også nyder kulturlivet, og derfor 

vil der jo altid være noget støj.



Det er vigtigt at værne om beboere der generes af støj, etc ifm natteliv, etc. Men det er også hyggeligt vi 

har både arrangementer og natteliv. Så der skal være regler om hvor meget man må støje og hvornår. 

Barer, etc skal sørge for at lokaler er lydisolerede og vinduer må ikke stå åbne og folk skal ikke stå udenfor 

og drikke og råbe efter et givent tidspunkt

det føles som at bo midt i roskildefestivalen (både hvad angår støj og affald/urin) fra tidligt forår til sent 

efterår :-(

specielt den konstante fest inkl. høj musik på dronning louises bro er uacceptabel :-(

Det har grebet for meget om sig, der er for mange. Private fester tror også de kan tillade sig det.

Det kunne godt være flere musikarrangementer på Israels Plads..

Det ville være godt, hvis kommunen ville sørge for at gadeaffald bliver fjernet hver dag. Jeg er flov over, at 

turister ser det svineri hver eneste dag. Udenlandske storbyer er rigtig gode til at rengøre, så det må også 

være muligt i København. Der er ikke noget galt i, at der er liv i byen, også om natten, men problemet er, 

at der ikke bliver rengjort efter "bylivet" i København.

Distortion bør ikke finde sted på Dronning Louises bro. Kun uden for byen. Vi føler det direkte truende.

Distortion er en modbydelighed. 

Nogen af sportsarrangementerne må kunne afholdes på landet

distortion skal holdes et andet sted end i indre by.

En storby UDEN natteliv og udendørs musikarrangementer kunne få mig til at flytte væk fra den

Fint med alle slags kulturevents i byen. Men igen, det kunne med fordel fordeles til øvrige bydele, hvor der 

ikke er så meget at komme efter.

Flere arrangementer til og i byen tak.

Flyt distortion til de nordlige forstæder f.eks. Hellerup elller Gentofte

Generelt føler jeg mig meget lidt generet af støj og lignende. Jeg er dog også så heldig at have en lejlighed 

der går ind i gården og har derfor mindre påvirkning end så mange andre. jeg ved der er mange andre der 

har langt større problemer med det.

Godt med forskelligt liv i en storby men jeg vil nødig selv bo i en partyzone og håber ikke 

Torvehalskvarteret udvikler sig til det.

Hvis der indføres begrænsninger i et område skal man være meget opmærksom på om problemet flyttes til 

tilstødende områder.

Jeg mener absolut, der skal være meget strenge krav til restauranter og barer i beboelsesejendomme. Der 

må ikke opleves musikstøj fx baslyde og råberi på etager længere oppe i bygningen.

Højtalere og lofter skal indrettes så der ikke generes.

Hvis København skal være en by, hvor folk også bor (- og sover!), så bør generne fra natteliv og sene 

musikarrangementer holdes nede på et minimum.

I forbindelse med afholdelse af Distortion roterer en helikopter over byen i timevis - Dette er en enormt 

støjende og generende affære, som desværre er mere generende end selve arrangementet det søger at 

holde i skak.

Ift. tidligere spørgeskema om ombygning af rådhuspladsen med bedre mulighed for bl.a. at holde flere 

events og koncerter, håber jeg at man vil tage forbehold/hensyn til beboerne - både omkring pladsen, men 

særligt også os, der dagligt bruger pladsen ifm. transport

Ikke så meget de 2 som til sport mv. 

Bliver virkelig træt af at være spæret inde. Fx med VM i halvmaraton var det stort set umuligt at komme 

rundt. Det samme gælder kbh Marathon. Der bør laves broer/passager så beboerne kan komme igennem 

på cykel/gåben. Det er irreterende for sportsudøvere/tilskuere og beboere at man skal mase sig på tværs 

af ruterne.

Ja, det har taget overhånd.

Enten er det musik- eller også er det sportsarrangementer.

Hele dagen er krydset hvor jeg bor spærret af og man kan dårligt komme ud af sin dør

Ja, hvordan kan Café Dan Turell servere alkohol i næsten 6 måneder uden en alkoholbevilling??? Det tyder 

på der overhovedet ikke er tjek på hvem, der serverer alkohol lovligt.

Ja, lad være med kun at høre dem der råber højest, der er mange der bare gerne vil have at hensyn er 

noget for alle, ikke kun dem der kræver det først.

Jeg bor her fordi jeg elsker at der er liv omkring mig

Jeg er glad for at bo hvor jeg gør og jeg har intet imod, at der bliver festet i gaderne af og til. Jeg mener 

også, at man godt ved, at man går ind til, når man flytter til indre by.



Jeg er meget glad for mulighedden for at kommenterer på støj og gener fra nattelivet i København indre by. 

Situationen er ude af kontrol og vi søger aktivt at flytte fra København af den grund.

Jeg er mest generet af alle de løbearrangementer hvor man spærrer det hele af. Og så de vanvittige 

cyklister.

Jeg føler mig på ingen måde generet af musikarrangementer i Nansensgadekvarteret eller andre steder i 

byen, når jeg opholder mig på min bopæl. De gange om året, der er udendørs musikarrangementer, er det 

kun stemningsfuldt og hyggeligt - og jeg synes generelt, der bliver taget hensyn og efterfølgende ryddet 

godt op. Det er en del af kulturlivet i København, og er med til at gøre København til det, den er. 

Det samme gælder nattelivet - det er skønt om sommeren især, at der er liv i bybilledet, så længe folk 

tager hensyn og har en anstændig adfærd. Jeg er med på, at der kan være steder, hvor det er til gene for 

folk, men jeg oplever det på ingen måde i det kvarter, jeg bor. 

Jeg glæder mig over arrangementerne og synes bestemt, de hører hjemme i min by

jeg har rundspurgt på min arbejdsplads på folk der bor i indre by (st kongensgade, gothersgade osv) De 

mener at der er markant mere liv i byen end for 10 år siden. Samtidig føler de sig ikke generet af det 

overhovedet. Måske skal man som beboer overveje om man bor rigtigt istedet.

I sidste måned hørte jeg at der ved Medborgerhuset i Nansensgade var kommet en klage fra en 

børnefamilie over musikøvning af det symfoniorkester der har øvet i medborgerhuset i 20 år eller mere. Jeg 

forstår, at medborgerhusets isolering ikke lever op til kravene. Resultatet er at børnefamilien har vundet 

over symfoniorkesteret. Dette bør være et skrækeksempel på hvad vi ikke skal gøre i kommunen for at 

gøre beboere tilfredse. I dette tilfælde skulle der have været set på at gøre medborgerhuset tidssvarende - 

eller alternativt lave en dispensation så symfoniorkesteret kunne fortsætte.

Jeg kan godt lide al det liv, der er i det offentlige rum. Det er en del af vores vidunderlige by. Men jeg 

synes, at der bør være mere regulering ift. alkohol, høj musik, oprydning, opførsel etc. Nogle gange føles 

det som om vores parker og kvarterer reduceres til kulisser for folk, der kommer og har det sjovt uden 

hensyntagen til al det smukke og de mennesker, der bor her - de drikker og sviner og larmer og forlader 

derefter rummet uden at føle et ansvar for det. Uden at rydde op efter sig, bruger gaderne som toiletter, 

råber på vejen hjem. Jeg ved godt, at det lyder surt. Men jeg savner et medejerskab for den by, man 

bruger. Fx kunne man reducere udbuddet af alkohol, kræve at folk rydder op efter sig, når man har været i 

en park, sætte grænser for, hvor sent man kan spille høj musik på hverdage.

Jeg mener at de sanktioner og forbud der lægges op til er ødelæggende for Københavns kulturelle 

mangfoldighed indenfor musik, kunst og det generelle byliv. At dele byen op i zoner for interaktioner og 

arrangementer skaber ingen kreativitet. Inddelingen af zoner favoriserer etablerede virksomheder indenfor 

natteliv og udendørsarrangementer hvilket forhindrer nytænkning og nye oplevelser i København.

Jeg ser ikke live musikarrangementer som et problem, tværtimod.

Det er alle cafeernes fodboldarrangementer/tecnofester mm. der skaber larm og stive gæster.

Jeg synes at det er folk der skal lære at opføre sig ordentlig og tage hensyn. Jeg tænker ikke at det er 

diskotekernes/barernes skyld. 

Dem, som færdes på gaden skal få vide allerede som børn, det ikke er i orden at gå at skrige på gaden 

midt om natten eller smadre flasker. 

Jeg kan godt gå hjem kl. 2 midt om natten uden at skrige og råbe. Har altid gjort det. :-)

Jeg synes det er dejlig med bilfrie gadearrangementer i området.

Jeg synes det er en vigtig del af livet i en storby

Jeg synes det er øretæveindbydende, når folk, der mishandles af støjgener i deres bolig, mødes med en "så 

kan du jo flytte på landet"-attitude. København skal altså også være til at bo i for andre end folk under 30.

Jeg synes man bør overveje om man overhovedet skal flytte ind i Indre By hvis man er småbarnsfamilie og 

ikke bryder sig om fest og ballade. Jeg er meget mere optaget af bilerne som kører rundt og parkerer i 

Indre By, det er gør de nemlig ikke kun om natten men hele døgnet.

jeg synes niveuet er fint nu - og at bevillingsniveauet er i orden. Omvendt ønsker jeg heller ikke en 

udvidelse af antallet af bevillinger eller områder (kareer) hvor udskænkningsstederne er.

Jeg synes ærlig talt ikke, at det er et problem overhovedet.

Jeg synes, alle musikarrangører er gode til at lukke ned i rimelig tid og trække folk videre, feks 

lukkevognen til Distortion. Ligesom pride altid er en dejlig event, hvor folk bare er glade. 



Man kunne godt savne sig rygning indendørs igen, så der ikke er så meget gadestøj i form af snak og 

råben. 

Men generelt er vi ikke generet voldsomt, hvilket blandt andet skyldes, at torvehallerne lukker relativt 

tidligt. Jeg vil synes, det er et fattigt samfund, hvis vi skal til at indføre forbud mod køb af alkohol i kiosker 

mv. Man bør i stedet bruge kræfter på SSP og andre indsatser, der opfordrer unge til at tænke sig om, når 

de går i byen.

Jeg synes, der er alt for mange store udendørsarrangementer i det hele taget. Og jeg er nærmest lidt rystet 

over, at man leje og afspærre hele Kongens Have Grundlovsdag.

Jeg undrer mig over at det ofte er de samme kvarterer der skal holde for

Kampagne for ændring af holdninger: Det er muligt at more sig, have det godt uden at indtage store 

mængder alkohol og uden at genere andre med støj mv. 

Efter min mening er alkoholkulturen udtryk for dårlige vaner.

Kan I sørge for at vi får flere musikarrangementer på Skaterbanen (Charlotte Amundsensplads) også andet 

kultur. Også i forår og efteråret, måske også vinter. Der er rigtig mange mennesker, der bruger pladsen, 

den er et lokalt samlingspunkt og alle kender alle. særligt om sommeren, er der mange der bruger den. 

Men der kunne laves mange fede oplevelser på pladsen, både for børn, unge, familier og kun voksne. Evt i 

samarbejde med de gode restauranter vi har. 

Og en helt anden ting. Kunne I give en ide videre om, at opsætte en vandpost på pladsen, det er meget 

efterspurgt, og de dage og tidspunkter, hvor kulturhuset er lukket, så mangler det virkelig!

Kogens Have er de senere år blevet brugt til for mange arrangementer, så normal brug af parken 

besværliggøres/forhindres pga. for mange mennesker og arrangementet i sig selv

Kunne der ikke samles skrald, glasskår osv. i løbet af natten. Hvis der gik folk rundt og fejede om natten, 

så tror jeg ikke at "gæsterne" ville smide så meget skrald. Man smider trods alt ikke noget lige hvor folk 

går og samler op. Så kunne de også spule vand, der hvor "gæsterne" tissede.

København er dejlig med både hverdags- og natteliv samt den gode variation af musikarrangementer.

lad byen forblive en levende storby som ikke er død

Larmen fra Partybusser og lignende er til stor gene på Nørre Voldgade

mere af det! det bringer liv

Mere kontrol for at undgå unger under 18 på barer

Mere rengøring. Mere rengøring.

mere, tak

Mht musik, er der rigtig ofte "tema-dage" i Torvehallerne med mad fra hele verden. Kunne man ikke bede 

dem om at afholde dem, uden det pågældende lands musik skal brage i timevis??

Minimer de diskotekslignende pengemaskiner og prioriter de skæve, mere varierede tilbud. Hvorfor hører 

vi aldrig klassisk musik om aftenen/natten udendørs? Det må der være et marked for. Også for steder der 

tiltrækker blandede aldersgrupper.

Tør at bevare Indre By classy! : )

Mit kvarter er som sådan ikke udfordret ud over meget affald både mad og menneske. 

Jeg synes det er dedikeret klamt hvordan København ser ud lørdag / søndag morgen ( dog stor ros til 

kommunen for oprydning ) jeg mener dog der skal gøres noget ved nattelivet i indby ! Et eksempel, jeg 

synes mcd bør tage noget mere ansvar for alt det skrald de har i gadebilledet dagen i weekenden !

måske skulle man prøve med akustisk musik

så kan man både lytte og tale sammen 

hyggen kommer ikke af at der bare bliver skruet op

Nu bor jeg selv i Nansensgade, som er en mere stille gade. Jeg synes, at nattelivet er en vigtig del af 

Københavns identitet. Jeg har forståelse for at folk kan være generede af at bo op ad en bar/klub el. lign - 

men sådan er det jo altså at bo i midten af Danmarks hovedstad :-)

Nu må politikerne gøre noget. der må være masser af regler der kan bruges. savner politiet på gaden til, at 

få de mange mennesker til at på gaden, der ikke opføre sig ordentligt.

Når man vælger at bosætte sig i indre by må man forvente støj fra arrangementer. Da jeg var ung i 

start80'erne klagede velbjergede borgere også over at vi stod udenfor cafeer i Kbh - vi larmede sikkert, 

men det er nu en del af bylivet.

Opprioriter Miljøkontrollen og skærp sanktionsmulighederne overfor restauratører, som gentagne gange 

overtræder lovgivningen.

Selvfølgelig kan der være tidspunkter hvor det tager overhånd og der bør en vis kontrol og mulighed for 

hjælp i "ekstreme" tilfælde, men folk må også acceptere at de har valgt at bosætte sig i en moderne storby



Skønt med liv i byen

Som nævnt er jeg sådan set tilhænger af udendørs musikarrangementer i Københavns Kommune, men 

netop det årlige Distortion generer ikke mere kulturel værdi end den sædvanlige mængde sprittere på en 

gennemsnitlig bænk, men til gengæld meget mere tis. Jeg synes derfor Københavns Kommune skulle holde 

op med at støtte et både bøvet og unødvendigt arrangement.

Som sagt det er en storby! Lidt støj kan accepteres! Bare at niveauetkan holdes nede i et fornuftigt niveau! 

Sådan et sted som Israels Plada giver det et usædvanlig høj lyd- da husene giver ekko og det er 

ubehageligt! Kan sagtens forstå ideen med arrangementer, men hvid det er senest til kl 10 på hverdage og 

midnat i weekenderne er det så ok! Bare det ikke er hver eneste weekend og at man i detmindsre ved det 

på forhånd

Stakkels dem som heletiden er berørt af det

stop distortion indtil de kan finde ud af at styre det på et fornuftigt sæt - 15 årige vælter rundt i brækof tis 

- of folk forsøger at komme ind i opgange og baggårde for at forrette deres nødtørft -flyt disse 

arrenagemter ud af byen eller gør dem mindre til parker og pladser der kan rumme dette

Synes at der er for mange udskænkningssteder i omkring Vestergade. ( shots-barer )

Synes det er forkert at spørgsmålene er rettet så meget mod det kvarter man bor i. Man befinder sig jo 

også ofte i nabokkvartererne, hvor der er massive problemer feks. i Nørre Kvarter og Gothersgade.

Synes faktisk at feks at både opera i Kgs have og distortion viser sig at have gode sider.

Hvad jeg synes er et problem, er barer /diskoteker/nat klubber. gothersgade er feks blevet til et helvede m 

mange unge fulde mennesker som står overalt - nærmest et Jomfru Ane Gade koncept!  

Så luk tidligere og lad politiet gå på gaderne, så går de vel hjem og sover i stedet for at drikke på offentlige 

pladser

synes kommunen kunne lave agentlige koncerter på fx Kultorvet, som efter ombygningen er blevet en 

dejlig plads, som folk bruger/sidder på så snart vejret tillader det. det ville være dejligt med egentlige 

koncerter

Syntes lidt det er en skam, de skal slutte så tidlig.

Tag mere hensyn til os, der bor i byen. Flyt Distortion ud af byen og bed folk om at dæmpe dig ved 

Dronning Louises Bro

Tak for muligheden for at svare

Tænker at det er en god ide at tale med beboerne i de ejendomme, der ønsker udendørs servering, musik 

efter 24 etc....

Og generelt er indre by fyldt med skrald i weekenderne... Udskænkningssteder og musiksteder burde 

betale for oprydningen og ikke kommunens borgere

Vi bor i en dejlig by, hvor der er nattelivet. Lad nu ikke Indre By blive en stillezone for alle de jyder der er 

flyttet herover, hvorfor bliver de ikke i Jylland.

Vi bor i indre by fordi vi godt kan lide aktivitet og mennesker. Gadearrangementer sviner og larmer, men 

det er det hele værd, når det skaber stemning og glæde. Også selvom musikken ikke altid er min egen 

smag. Så giv den bare gas.

Vi er kede af at skulle flytte fra dejlig lejlighed, men vores hverdag generes for meget, vores nattesøvn 

bliver ødelagt.

Øster Farimagsgade-kvarteret

Skriv dine kommentarer her:

Bedre styring af spontant opståede udendørs fester fx på Dronning Louises bro

Brug dog Fælledparken til arrangementer. Hvorfor gives der tilladelser hvor folk bor og lever. Find 

alternativer - vi er dødtrætte af at blive gidsler i forhold til maratoner, motionsløb, Distortion og 

karnevaller og racerløb.  Vi kan hverken komme ud eller ind af København, vores hjem eller over gader og 

stræder. 

Og så sørg for at der er zero-tolerance for unges druk og narko. Jo mere uacceptabelt det vises at være, jo 

nemmere er det for børnene at sige fra overfor det. Det er samfundet der skal vise vejen, og altså også 

pege på hvad der er god opførsel i fællesrummet.

Byen skal blive ved med at være fuld af natteliv og så mange arrangementer som muligt. Ellers bliver det 

hele altså for kedeligt!

Byen skal være for os alle, og alle københavnere skal kunne færdes trygt på alle tider ad døgnet. Det kan 



ikke være rimeligt at de få skal ødelægge det for de mange, samt at firmaer skal tjene på at drikke unge 

fulde i partybusserne og med billige drinks m.m. Vi skal stræbe efter en  sydlandsk nydelse kultur og hvor 

generationer kan bruge byen sammen.

Dejligr med pulserende natteliv, men det er ikke nødvendigt at sprede natbevillinger ud over hele byen - 

de kan med fordel holdes til udvalgte områder, så antal "ramte" beboere begrænses + begrænses i antal. 

man kan godt have en fed aften i byen uden alkohol. Ressourcer til rengøring skal opprioriteres.

Dejligt at der er liv i gaderne

Der bør være langt større tilsyn fra kommunens side, med de arrangementer de giver tilladelse til og der 

bør langt færre arrangementer.

Der er alt for mange arrangementer og lydniveauet er uacceptabelt og ukontrolleret højt. En leflen for 

ungdommen.

Gaderne og parkerne ser forfærdelige ud efter arrangementerne. Mon arrangørerne selv betaler for 

oprydning, eller er det kommunens kasse, der bruges?

At vi nu også skal betale for at gå i Kongens Have, når den bruges til koncert, er helt groteskt.

Der er for mange store events, ikke kun musikarrangementer´. De skal vige til fordel for mindre og ikke så 

kommeercielle arrangementer

Der må meget gerne kommer flere udendørs koncerter i mit område.

Der må være en vis overbærenhed når man bor i en storby og gerne vil have glæde af byens puls.

Det er bedre at nattelivet er samlet på steder med støjisolering mm., end at man lukker steder så folk 

holder sene fester i deres lejligheder.

Det er en vigtig del af bylivet i Indre By forår, sommer og efterår. Det må man leve med, når man vælger at 

bo i Indre By

Det er et særkende og en livsnerve for København at have et natte- og udendørsliv - og ja, det KAN 

naturligvis mærkes i form af uro og støj ... og det VED alle, som flytter til byen (og det har alle nuværende 

beboere vidst 100% INDEN de flyttede ind) - det hører med til byens liv ... og livets vilkår i det hele taget. 

Vil man have fuglefløjt og åbne vidders ro, så ... flytter man på landet! Det er (og har alle dage været) et 

vilkår, at nogen løbende er nået dertil, hvor det rigtige for dem er at søge ud til villakvarterer eller landlige 

omgivelser fordi de er færdige med byens pulserende liv og hellere vil have ro-og-fred-og-uforstyrrethed 

... og det må IKKE blive retningsgivende for udformningen af indre by. Det må derimod fortælle de 

pågældende, at nu er det tid at flytte - og give plads til nye/yngre, som så lever i cityområdet i en periode 

... indtil børn eller andre forhold gør det naturligt at rykke ud.

Det er meget, meget generende, at unge laver pop-up fester uden tilladelse med meget høj musik i 

tunellerne under Sølvgade. Jeg har tidligere foreslået, at man simpelthen lukker tunellerne af for 

gennemgang, f.eks. samtidig med at parkerne lukker. Det betyder, at der sættes en form for porte op og 

skilt om at tunellerne er lukket efter kl. ?? De bliver sjældent brugt, så de kunne måske også bare lukkes 

permanent.

Det har i øvrigt længe undret mig, at tunellen ved Rigensgade, som går direkte ind i Kgs. Have ikke bliver 

lukket af samtidig med haven. Der er jo adgang til haven hele døgnet.

det er nødvendigt at kommunen fører tilsyn med at gældende regler for restauranters åbningstider rent 

faktisk overholdes. I praksis skelnes der ikke klart mellem restaurant og bar aktiviteter og naboer til 

støjende restauranter er derfor ofte generet

Det glæder mig at der er liv og glad mennesker omkring mig - det er derfor jeg bor i byen.

Det som larmer mest er helikopterne ved Distortion. København fremhæver altid sig selv som en grøn by, 

men disse helikoptere larmer og forurener meget. Der er intet grønt over dem.

Distortion burde Være under bedre kontrol

Distortion har måske lige været i overkanten.

Elsker liv i byen og i gaderne - mere af det! Men sats på at lave tilbud til alle de unge fra forstæderne et 

andet sted end inde midt i indre bys boligkvarterer :) Og tillad udendørsservering efter 24, men sørg for en 

slags aftale om at denne bevilgning ryger, hvis der er alt for meget støj skrig og råb ...

Flere udendørs musikarrangementer!

Forbyd Distortion, forbyd fest på Dronning Louises Bro nytårsaften

Generelt ønske om en bedre rengøring af byens gader og parker. Skraldespandende bør tømmes sendt på 

aften så fugle og flaskesamler ikke tømmer dem ud på gade i parker og omkring søerne.

Når man viser rundt i indre by en søndag er det et rod med diverse efterladenskaber.

gerne flere koncerter mv

Hvis jeg skal være ærlig, så genererer maratonløb, halvmaraton, iron man, DHL-stafet og en række andre 



motionsarrangementer mig mere end nattelivet. Det virker som om, alt der involverer løbesko skal ske på 

Østerbro.

Hvis man selv vælger at bo inde i byen samt ønsker et rigt kulturliv, synes jeg ikke også at man skal brokke 

sig over støjl

Hvorfor omfatter undersøgelsen ikke sportsarrangementer ?

I bør se på den samlede belastning på et givent kvarter - ikke kun i nattetimerne, men generelt hvordan vi 

der bor i området omkring Parken igen og igen bliver generet af trafik, og affald efter større arrangementer 

der forhindrer os beboere i at komme hjem. hente vores børn rettidigt og finde en parkeringsplads der 

hvor vi har købt og betalt licens. Det gælder, koncerter, motionsløb, idrætsbegivenheder.

Vi er udmærket klar over at vi bor i byen, og derfor mener vi heller ikke det bør afskaffes. Men kommunen 

bør se på MÆNGDEN og INTERVALLET af mennesker og begivenheder der belaster vores kvarter især i 

sommerhalvåret.

Indre by er simpelthen svinsk efter weekenderne. De der frosset er folk der kommer udefra og er 

fuldstændig ligeglad med svineri og støj

Ingen gener i mit område - Egentlig for lidt aktivitet - Ville gerne have mere

Ja, skrappere regler generelt fra støj fra erhvervsdrivende - også restauranter og andre der larmer i 

aftentimer og weekend, hvor man jo også er hjemme.

Jeg bor i yderst fredeligt kvarter.

Jeg er ikke særlig udsat mht pub/bare, diskoteker mv

Jeg ville blive sindssyg, hvis jeg boede tættere på bykernen i nærheden af spillesteder, især hvor folk står i 

kø....

Bassen fra musikken går altid igennem.....

Så generelt må der stilles krav, hvis man vil have folk til at bo her......

Jeg fatter ikke at jazzværtshuset Femmeren i Classensgade kan få lov til at spille jazz to timer fra 17-19 

hver anden weekend.

Det er selvfølgelig overboen der klager, men jeg forstår bar ikke det forbud for så lidt.

Det var et af de stærkere kulturoaser i byen, indtil det blev lukket.

Jeg forstår godt undersøgelsen, men synes det er lidt underligt at folk flytter til byen fordi de gerne vil bo 

centralt og "mærke" pulsen og så bestiller de ikke andet end at brokke sig over, at der er larm fra barer mv. 

velvidende, at den bar, cafe eller andet lå der da de købte lejligheden.... Nå, men København er en skøn 

by.... så min anke går mere på kriminalitet og politiets synlighed. 

Jeg føler mig ekstremt heldig, fordi jeg kan bo midt i København UDEN at være generet i mit nærmiljø. Jeg 

ville hade, hvis jeg havde købt en lejlighed i Ravnsborggade eller Skindergade, dengang det stadig var 

rimeligt med larm og fest.

Jeg har stor forståelse for de problemerm som mennesker, der bor i nattelivsgaderne har. Jeg synes, at de 

værtshuse mv. som tjener store beløb på udskænkning mv. bør betale for rengøring og også en ekstra skat 

til kommunen og lignende. Vi beboere og vores kommune skal have del i de penge, som bliver tjent i vores 

område.

Jeg støtter fuldt op om at begrænse antallet af bygængere på gader og stræder i Indre by om natten - jeg 

er bare så heldig at bo i en af de få meget stille gader, der ikke er plaget af larm etc.

Jeg synes at man kan lave mange forskellige arrangementer og begivenheder som vil gavne det sociale 

samfund i og omkring indre by. Kulturelle begivenheden er med til at fremme forståelsen og mødet mellem 

mennesker og deres relationer mellem hinanden. Der vil klart være flere ulemper med at mindste friheden 

og muligheden for at være tilstede i byen, hvis man laver sanktioner og regler imod begivenheder, med 

musik ovs.

Jeg synes i princippet ikke, at det er enkelte koncerter som fx jazzfestivalen, der er et problem. Det er jo 

med til at gøre byen spændende og interessant at bo i og rejse til. Det er den tiltagende skod-larm fra 

musik overalt. Fra cafeer, der  sætter højttalere op udenfor. Forretninger, som spiller musik udenfor. Og 

borgere, der medbringer højttalere/musikanlæg til offentlige steder som strande og parker. 

Selv om man bor i en storby, har man brug for bare at kunne slentre langs havnen eller lægge sig i parken 

uden at skulle høre på musik hele tiden.  Jeg elsker musik. Meget forskellig slags musik. Men ikke hele 

tiden og alle vegne. Please.

Tak, fordi jeg kom til orde.



Jeg synes udendørs musik er med til at gøre København levende og spændende

Jeg synes, det er forkert at gøre en indsats for at mindske nattelivet i indre by, fordi det simpelthen er et 

vilkår ved at være i centrum. Er det til for meget gene for nogle, bør man måske ikke bo i indre by, men i 

stedet lidt længere væk, hvor der naturligt vil være mere ro.

Jeg syntes dette skema bar præg af en allerede forudindtaget holdning om at natteliv er et problem. man 

kan spørge sig selv hvem var her først nattelivet eller dem der købte deres lejlighed fra 2 år siden og ny er 

overrasket over at Inder By larmer.

Jeg syntes folk må flytte hvis de ikke kan tage at der er liv i en storby, der er masser af steder hvor man 

kan bo uden at blive forstyret.

Jeg tror ikke vores område er helt så generet af omtalte emne som indre by. Generelt er det super uhumsk 

at færdes i indre by om formiddagen der lugter af tis og opkast og der ligger affald overalt. Det kan vi ikke 

være vores by bekendt

Jeg vil blive meget glad hvis Øster Anlægs legeplads bliver opdateret snart og at der fortsat aldrig bliver 

afholdt distortion på Østerbro

Mange tak :-)

Kan forestille mig, at der er områder i middelalderbyen, der er for belastede.

Kbh har et rigt kultur og natteliv. Nogen gange medfører det gener, men jeg synes det er det hele værd. 

Elsker Kbh og ønsker en levende by med alt hvad det indebærer 

PS. Har to børn i skolealderen, og er ikke bekymret for deres velfærd i forbindelse med natteliv og musik

Kedeligt når visse områder i for høj grad bliver "party-zoner", hvor det er ubehageligt at færdes hvis man 

ikke er en del af festen

Kvarteret er overført til Indre By, men jeg anser det som en del af Østerbro. De mange ambassader 

medfører en hyppig politi-tilstedeværelse, og her er yderst fredeligt under normale forhold.

København bør fortsat være en livlig hovedstad med plads til et spændende natteliv og mange koncerter

Lad folk selv betale for oprydningen oglad være med at spærre halve bydele af pga. Frank Jensen skal 

profilere sig.

Lad ikke bylivet blive dikteret af mennesker der burde bo uden for byen, hvis ikke de kan lide stemningen 

af en storby

Mere politi i byen, pas på borgerne, flere kameraer op.

Gør borgerne tryggere.

mindre natteliv med fulde mennekser og mere musik med positive mennekser

Natteliv på Dronning Louises Bro slutter officielt nogenlunde OK - men festerne  fortsætter og larmer ofter 

meget.

Nattelivet og hvad det medfører er en del af det at bo i Indre By. Hvis flok ikke bryder sig om det, bør de 

flytte til et mere fredeligt område i byen. Det ville dog være skønt,  hvis det var muligt at gøre bedre og 

mere rent på gaderne efter nattens fester. Der ligger ofte meget affald, opkast mv. på fortovene.  

Nytårsaften fejrede jeg i centrum af London i år og jeg var SÅ imponeret over hvorledes der var 

bogstaveligt talt oceaner af mennesker og ganske meget politi, men det hele i stille civiliseret ,venlig 

sameksistens og da fyrværkeriet ved halv et tiden var ovre fungerede undergrunden som "smurt" med en 

lind strøm af rejsende (det var iøvrigt gratis den aften hvilket gjorde det hurtigere at gå igennem.) Man 

tillader ikke alkohol ude i det offentlige rum og det kan måske være een af grundene til den lidt mere 

rolige affære. Måske værd at indhente nogle af de erfaringer man har i England med at håndtere alkohol, 

beværtninger og store folkemængder.

Når man vælger at bo centralt i byen, må man acceptere, at der kan være livligt. Samtidig er der dog 

generelt en "syg" alkoholkultur i DK, da man i meget få andre europæiske hovedstæder har fulderikker 

hængende rundt omkring på gader og stræder. Det er der, der skal sættes ind.

Ofte tisser mænd alle steder.så måske er der brug for flere OFF toiletter

Omkr. Østerfarimagsgade er gener fra trafikstøj langt værre ned natteliv.

Plads til alle, men også til de mennesker der har boet i området stort set hele sit voksne liv og gerne vil 

blive her trods arrangementer ved søerne, på broer i parkerne etc.

Reducer tidsrum og antal tilladelser

Rengøring, rengøring, rengøring

synes at det i det hele taget er et problem at der ryges overalt - at der råbes og at partybusser kører rundt 



med vældig højt lydniveau - store events i Parken (Telia-Parken - eller hvad den nu hedder) - urin, larm 

helt uden at nogen rydder op.

Tænk på at der er mennesker der forsøger at få en dagligdag til at fungere i det kommunen betragter som 

en forlystelsespark for omverden. Mange af dem der deltager  kan forlade området når de har fået nok. Det 

kan beboerbe ikke. Vi skal bare finde os i at blive udsat for stadig stigende mængde overgreb.

udendørs musikarrangementer er hyggelige hvis der ikke er for mange af dem- Fint hvis de lukker kl 24

Vi føler os ofte voldtaget af musik, som vi bliver tvunget til, ikke har valgt, er alt for gennemtrængende høj. 

Hvis det så var en enkelt gang.  OK ..... Man skulle ellers tro vi bor i et stille kvarter

Vi har rigtig mange events her:div. sportsarrangementer osv...

I skal seriøst overveje at flytte Bl.a Distortion ud på et mindre beboeligt kvarter. Det kan ikke være rigtigt at 

man skal indloge sig på et hotel uden for byen.

ville ønske der var mere kontrol af aldergrændserne og at det ikke skulle være lovligt at opholde sig i store 

flokke rygende og drikkende foran div. værtshuse med skrald, svineri, grafitti og larm tilfølge

Er også begyndt at blive vække af ´drukbusserne´ - godt nok et mærkeligt koncept.. at fragte fulde folk 

rundt i flydende diskoteker med utrolig larm til gene for m a n g e mennesker

Vælger man at bo i byen, så vælger man hele pakken. Der skal være plads til at folk i en storby kan bruge 

den og nyde den, og er det noget som generer en for meget, er jeg af den holdning, at så kan man jo 

meget muligt sælge sin dyre indre by lejlighed og købe en fed bolig et andet, mere roligt sted.

Zulu Sommerbio, Østre Anlæg var forfærdeligt mht. støjniveau, affald og urin.

Stella Polaris, Østre Anlæg også meget slemt.

Øster Farimagsgade kvarteret er nok ikke det mest belastede i bydelen

Østerport

Skriv dine kommentarer her:

.....men jeg har kommentarer til undersøgelsen. 

Jeres spørgsmål er manipulerende i en grad, der ikke klæder en demokratisk institution. 

Jeres dagsorden skinner klart igennem  og gør hele sceancen lidt komisk.

Arrangørerne bør stille garanti for omkostninger til oprydning.

Begræns barer og natværtshuse og indtil det er gjort mere rengøring i gaderne og gerne fra meget tidlig 

om morgenen. Gothersgade og Sværtegade er altid snavsede og fyldt med glasskår om morgenen, så 

cykeldækkene punkterer. 

Ikke flere men færre natbevillinger.

Der skal da være liv og unge mennesker. Ellers bliver det for kedeligt.

Det er mest utrygheds ved at gå på feks strøget og gaderne omkring. Gerne mere lys, mere politi etc

Distortion og lignende bør forbydes.

En vigtig motivation ift. at være beboer i indre by er netop eksponering for et levende dag- og natteliv 

samt musikliv. Initiativer til at begrænse natte- og musikliv i København tilgodeser kun et højtråbende 

mindretal. Jeg er selv familiefar og deltager ikke selv aktivt i Københavns natteliv og 

udendørsarrangementer. Men netop det, at København rummer disse facetter, er vigtigt for min families 

motivation til fortsat at blive boende. Vi er derfor stærkt imod tiltag til forsøg på at begrænse natte- og 

musiklivet og ser omvendt gerne endnu bredere muligheder for dette, herunder længere og flere 

bevillinger samt arrangementer.

flere af dem og for alle gratis.

Hvis I vil gøre noget, så følg op på dem der opfører sig dårligt. Dem der kaster op og pisser i hjørnerne. 

F.eks. med politisamarbejde -> bøder og foraeldredialog. Og lad vaere med at regulere alt ihjel.

I mit område er der slet ingen gener fra nattelivet, men der er heller ikke mange barer og nærmest ingen 

med udeservering

Irriterende med høj basmusik, der holder en vågen. Jeg vil ikke flytte af den grund, men det er vel ikke der 

grænsen går. I stedet bør den form for arrangementer ikke finde sted. Der er masser af andre muligheder.

Jeg bor nær parken på Østerbro og jeg synes at det er et kæmpe problem at der altid mangler 

parkeringspladser på Østerbro til beboerne når der er arrangementer i parken. Man begrænses i sin færden 

når man ved at der er arrangementer i parken for man undlader at tage sin bil for ikke miste sin 

parkeringsplads og det er ikke i orden at man skal få bøder for at parkere forkert som beboer fordi det 



simpelthen er umuligt at finde en plads til din bil pga gæster til parken

Jeg synes det er rigtigt fedt når der er udendørs musik arrangementer - flere af dem tak :-) som fx Stella 

Polaris eller Jazz festivalen

Jeg synes hellere man skulle diskutere omfanget af sportsaktiviteter som medfører afspærring af veje. Det 

er del mere generende i vores kvarter end musik og nattelivet.

København er en af de dejligste byer i Europa, netop på grund af vores liberale forhold til natteliv og 

musikarrangementer, og jeg synes det ville være en skam at ødelægge. Når det så er sagt, så tyder noget 

på at det måske er gået lidt galt med bevillingerne i særlige gader i indre by. Det skal der selvfølgelig gøres 

noget ved,og samtidigt skal de med bevillinger selvfølgelig overholde betingelserne. Men mere generelle 

alkoholforbud er jeg grundlæggende skeptisk overfor. Det må folk selv styre og bestemme. Ellers ender vi 

med et super sammenknappet småborgerligt samfund.

Musikken fra Distortion sidste år var alt for høj og kørte alt for længe natten mellem lørdag og søndag; om 

søndagen kunne arrangørerne ikke finde ud af at stoppe på det annoncerede tidspunkt.

  Lyden fra musikken vandrer tilsyneladende uhindret tværs over havnen.

Parken er et problem i forbindelse med store arrangementer. Hele Østerbro flyder med affald dagen efter et 

sådant og under arrangementet er de i forvejen få p-pladser væk. Også sportsarrangementer i gaderne 

fylder urimeligt meget. Kan disse store f.eks. maratonløb ikke foregå på landet ? Der er også bedre luft og 

smuk natur.

Primært svineriet

Se kommentarer under de øvrige svar.

som jeg kan forstå på spørgsmålene hører Østerbro ikke med til "indre by" i den forstand, at her er støj og 

ballade her. Jeg ser stor forskel, hvis jeg en lørdag aften cykler fra indre-indre by og her til Østerbro.

Stop det

Store arrangementer kræver ofte plads og belaster især tilgangen til parkering på Østerbro, når der er 

arrangementer i Parken eller Fælledparken. Det vil lette, hvis der kunne arbejdes for alternative 

parkeringsmuligheder evt som rabat i parkeringshuse i Frihavnen (fx er der ofte flere hundrede ledige P-

pladser under Amerika Plads). Der måtte vi selv parkere, da der var en stor fodboldkamp i Parken og Indte 

Østerbro var proppet med ulovligt parkerede biler.

Synes, det er fedt at bo i en by med natteliv. Synes, der er alt for lidt af det på Østerbro.

Vestergade og dele af Gothersgade er blevet 'no-go-zoner' torsdag-fredag og lørdag. 

Om natten er det ubehageligt og farligt. Om dagen ligner det en svinesti. Jeg har opgivet kontoret i 

Vestergade af samme grund.

Frederiksstaden og Nyboder

Skriv dine kommentarer her:

- der bør indføres et oprydnings-ansvar for såvel udskænkningssteder som burger-steder, når det gælder 

gæsternes svinerier udenfor.  Man kunne evt. lægge et nattegebyr på varerne, som man så forpligtede 

stederne til at holde rent for. Det sviner  i hele indre by ( fra papir, emballage til bræk ) unødvendigt og 

folk, som drikker, om natten rydder sjældent selv op.

.... fraset tidligere fremførte samt oplevelsen af - og det er ikke blot i København - man mange steder er 

bange for at sige fra fra myndigheders side, fordi man jo skal genvælges og gerne vil være popsmarte. Lidt 

ligesom kirken, der gerne vil sælge flere pladser, og derfor i forsøg på at tækkes folk flest giver køb på 

kærneværdier.

Affald, affald affald, skodder skodder for få skraldespande med et stupidt design

Alle de arrangementer, som foregår er en mundkurv, især til unge mennesker, så de ikke finder på at 

kritiserer noget i samfundet - og det er jo godt for "DEMOKRATIET"?

Arrangementer der strækker sig over mere end 2 dage syntes jeg ikke skulle være tilladt. 

(Distortion)

At støj/lyd niveauer fra diskotek/udesteder lever op til de krav der stille. Tilsynet af dette er ikke super 

skarpt. En del bekendte har kontaktet tilsyn der ofte har målt for høje lyd/musik niveauer på ude steder. 

Der bliver skruet ned når tilsyn har været lavet, men så bliver det skruet op for lyden igen efter et par uger.

Begræns antallet af bevillinger til servering af alkohol, vær skrappe overfor musik-gener via vibrationer og 

åbne vinduer og døre. Læs evt noget af udgifterne til oprydning over på restauratørerne/værtshusholderne.



Begræns det mest muligt.

Da jeg bor i et kvarter i Nyboder, hvor der ikke er så mage Restauranter og udskænkningssteder, er dette 

spørgsmål ikke relevant for mig.

da jeg er en ældre dame oplever jeg ikke store gener mht nattelivet. der er få musik - og cafesteder nær 

min bopæl. jeg har vænnet mig til byens mange lyde.

Danmark er en så innovativ land, men ikke vedr. affald og rengøring. Man har desværre ikke så meget 

fokus på at mennesker opføre sig i den samme måde som i andre byer rundt om i verden og det er ikke så 

"cool" i Danmark at man brug affaldsspande.

Affaldssvineri i byens gader er allerede så gammeldags i andre lande.

Jeg kender det fra Østrig/Tyskland i 80erne, men i dag unge mennesker i andre lande ved godt betydning 

af affaldsspande og det er ikke cool at snavser gader som mennesker gøre det i København....

Jeg synes, en marketing kampagne og mere affaldsspande vil være derfor en god ide at skabe 

opmærksomhed og ændre (gammeldags) vaner.

Danskerne drikker for meget og i for ung en alder. De (især mænd) har ingen pli i forhold til at urinere på 

gaden. Jeg ved ikke, hvad løsningen er. Måske sætte aldersgrænsen for køb af alkohol op til 21 år og så 

bruge kræfter på at håndhæve det?

De folk som klager uafbrudt om nattelivet i Indre By, burde måske have undersøgt området før de flyttede 

dertil. Disse folk vil gerne bo midt i byen, men midt i byen er der jo liv - der skulle være dejligt på landet :)

Dejligt med liv i byen, folk skal blot lade vær med at smide skrald og urinere over det hele. 

den desværre nødvendige oprydning synes måske lidt tilfældig og ulige fordelt

der er ofte store mængder affald især efter fredag og lørdag nat bl.andet i adelgade,borgergade og 

dr.tværgadekvarteret

den slags arrangementer bør foregå, hvor der ikke er tæt beboede områder.

Der bør simpelthen være mere politi i gaden og man bør indskrænke salg til unge. En anden stor gene er 

de barcykler der er begyndt at blive populære. De larmer ud over alle grænser med store ghettoblastere. De 

bør forbydes eller de skal ihvertfald ikke have lov til at spille musik.

Der bør være lavere grænser for decibel. Et eks. Ved sidste operafestival var jeg til en forestilling på 

Kvæsthusbroen. Et arrangement med meget højt musik på Papirøen generede meget og påvirkede vores 

oplevelse. Der må være grænser for hvor langt musikken må række ikke mindst af hensyn til de 

mennesker, der bor i nærheden.

Jeg synes,det er dejligt, at  København er en levende by, og har gennem mange år deltaget i mange 

forskellige udendørs arrangementer, men jeg er meget imod den tivolisering der foregår.

Det hører ikke til her, men jeg har lyst til at sige, at det undrer mig, at der ikke stilles krav til os borgere i 

alle aldre om, at man skal rydde op efter sig selv.

I Kongens Have, ser man nu gartnerne rydde op efter picnicgæster om sommeren. Og det er altså ikke pga. 

fuldskab, men pga. ugidelig- og ligegladhed, at man lader sine efterladenskaber ligge og flyde. Det er 

kommet til indenfor de se sidste par år i denne oase, og hvis det ikke standses bliver det kun værre. De 

gode viljers princip hjælper desværre ikke. Men regler kræver sanktioner. Medarbejderne i Kongens Have 

må vist ikke påtale det over for de svinende gæster, men det ville være en god idet, hvis man forbød disse 

unoder. Gennem mange år har man henstillet, men det virker overhovedet ikke. Ordet forbudt er åbenbart 

blevet forbudt at bruge på bl. a. skilte og i vores terminologi. 

Der er for lidt af det

Der er for mange larmende arrangementer, der medfører affald - f.eks. Distortion. 

Det kommercielle arrangement den 5. juni, hvor man afspærrer hele Kongens Have for ikke betalende 

gæster, er helt uacceptabelt. Vi skatteborgere har i forvejen betalt for Haven, og den skal ikke kunne lejes 

af private. Kommunen bør forhindre Slots- og Ejendomsstyrelsen - eller hvem, der har givet tilladelse til 

arrangementet - i den slags, så kommunens borgere ikke afskæres fra Haven.



Der er natklub umiddelbart over for.et plejehjem i kronprinsessegade, det er ikke særligt klogt at give en 

sådan bevilling,hvis folk blev inde i natklubben  er det ok ,men de står udenfor og ryger og bliver i 

kvarteret efter der er lukket

Musikarrangementer er godt for livet i byen,restauranter ligeledes, men det må ikke gå over gevind og det 

er vigtigt at der ikke gives flere natbevillinger,og at der skæres i åbningstiderne for nogle af de 

restauranter hvor der konstant er ballade.

Det er nødvendigt med flere til at varetage arbejdet med at samle/tømme skraldespandene i byen,efter 

hver weekend ligner nogle gader noget der er løgn.

Der har altid været natteliv i København, og det afstedkommer somme tider støj.

Det hører med.

Nogle steder er det dog for meget, hvilket må være en stor ulempe.

Men der svines for meget. Det er et stort problem, som trænger til at blive løst.

Løsningen ligger ikke nødvendigvis i mere renovation, men nok i højere grad at få sat skub i en 

mentalitetsændring hos natteravnene.

Det er en meget stor opgave.

Der mangler dag-aften arrangementer for børn f.eks for de 5-7 årige og 8-12 årige.

Der skal være plads til liv i indre by. Der er ikke noget mere trist, end en storby der lukker og går i stå kl 

21, fordi nogle ikke kan finde ud af vilkårende ved at bo omgivet af mange mennesker. Der er rigeligt 

plads og fred i forstaderne.

Det er dejligt med en levende by. Mere rengøring, og mere politi på gaden ville dog give mere plads til 

både hverdag og fest.

det er det daglige i hverdagen med råb og larm fra eestaurant som er svært at kapere. når man skal sove 

og op på arbejde.

musik og festivaler og koncerter i byen er skønt , en stor forskel er at de varer fra klokken det til klokken 

det.

restauranten har jo åben til de sidste gæster går og det ved man aldrig hvornår er.

Det er en rigtig dårlig ide at spærre Kongens have af, som det sker 5. Juni, så man kun kan komme ind 

med billet

det er et  problem med cykler, som er parkeret, smidt efterladt på fortovene. det er svært som ældre 

fodgænger at komme forbi. meget svineri i gaderne.

Det er mindst lige så irriterende at gader spærres af ved div. løb, og andre "sports"arrangementer !

Det er problematisk, at når støj fra mennesker i nattelivet ophører kl. 5-7 om morgenen, så erstattes 

larmen af støj fra maskiner (fejemaskiner, håndholdte blæsere, skraldebiler m.v.) det tager gerne en times 

tid fra kl. 6-7 minimum. Der er derfor reelt først ro kl. 8 om morgen i weekender  

Skrald i Kgs. Have er ekstremt i sommermånederne torsdag, fredag, lørdag og søndag. Der mangler 

containere og opsyn. En indsats, hvor man høfligt bad folk om at tage deres skrald med sig ville være en 

god ide og det burde prioriteres højere end opsyn med borgere som cykler i haven (selvom det også er en 

stor opgave)

Det er tilsyneladende et problem for mange mennesker i indre by at natteliv og alle mulige mere og især 

mindre tåbelige arrangementer skal ødelægge et privatliv for mennesker, som gerne vil bo i byen og 

bidrage til at det er en by med levende mennesker og et dagligliv, som vi virkeligt har brug for, for at 

bibeholde København som den charmerende, alsidige, gamle, dejlige hovedstad, som vi alle, der har boet 

her i flere menneskealdre synes den skal være.

Alternativet kan ske at blive en DØD by, kun med business og natteliv . . ØV

Lad det ikke ske . . . !!

Det er vidunderligt at der et super natteliv i København. Der burde i de område hvor der mest aktivitet 

opstilles lokummer og pissoir samt meget store skralde bøtter samt ansætte en hær af mennesker som 

tømmer disse bøtter natten igennem. De mennesker som bor i middelalder byen burde tilbydes boliger i 

forstads kommunerne. Hvorfor bor de der , der jo i århundreder gudskelov været et dejligt natteliv i den 

indre by. Lad nu være med at skabe svenske og norske tilstande i Danmark, der simpelthen for kedeligt 

over på den anden side af sundet. Jeg har lige været 10 dage på messe i Oslo,den by er simpelthen ødelagt 

ingen trafik ingen mennesker der er ligesom i Hørsholm. Kig istedet på Paris og Rom samt ikke mindst 

Barcelona. Lad nu være med at ødelægge København. Vi bor herinde fordi der er et pulserende liv. Køb 

nogle ørepropper! Kærlig hilsen Lasse 69 år

Det er vigtigt med en levende by - men vi bør kunne være bedre til at holde den ren. Sammenlignet med 

andre storbyer, er der et problem med renlighed i forbindelse med nattelivet, men vi er jo en lille by i 

forhold til Barcelona, Berlin, London evt.



Det hører med til at bo i centrum at der er liv, musik og festlige mennesker

Det skal være muligt at have et attraktivt natteliv og musiktilbud i indre by, for at fastholde København som 

en spændende og levende hovedstad.

Det ville være dejligt, om politikerne hørte på hvad borgerne i kvarteret i lang tid har givet udryk for og tog 

det alvorligt. Men indtrykket er desvære, at de tager mere hensyn til de forretningsdrivende og det er 

skammelig at se skønne kvarterer forvandle sig til støjende og visuelt grimme områder, som mister det 

særkende og den charme, som middelalderbyen jo besidder. Man bør værne om de værdier vi har og ikke 

åbne op for ødelæggelse af  kvarerterer med dårlig smag. Em middelalderby er unik. Eftertiden vil ikke 

takke de ansvarlige, som bør standse op og tænke sig om før det er for sent.

Dette er en storby. Der er larm alle døgnets timer og sådan må det være. Hvis man ikke kan holde til byens 

liv, må man flytte ud i provinsen.

Dette er specifikt rettet mod arrangement og fænomenet Distortion.

Københavns Kommune burde give afslag på alle ansøgninger om tilladelser i Indre By, Vesterbro og 

Nørrebro. Istedet skal de opfordres til at rykke hele arrangementet ud på Refshaleøen.

Et sted som har brug for byudvikling. Det sørger Distortion for i form af mennesketrafik som med resultat 

cementeres borgerens bevidsthed.

Don't allow Arla Food Fest to occupy Kongens Have for a entire week. The food festival is a few days over 

the weekend, but the preparations is shutting down the garden for a long time. Too long.

Dårlig opdragelse, når en starter med at smide deres skrald på gaden, ser en anden det, gøre han det 

samme, hvori mod det skulle det være at den anden gik hen og gjorde den anden opmærksom på at han 

tabte noget.!

Holdnings skift.

Eftermiddags- og aftenfester i Kgs. Have fra fx gymnasier og universiteter giver larm, affald og urin i store 

mængder.

Er glad for at vi har en livlig by med "gang i gaden". Det skal vi fast holde, men skal passe på at 

udskænkningssteder ikke bliver mere spredt over byen hvilket bare giver gener for mange flere beboer 

med kunder som går fra sted til sted med råben og skrigen. Bør holdes i enkelte eksisterende udpegede 

områder. Hvis man lejer/køber en lejlighed på Gothersgade eller i studiestræde ved man hvad man går ind 

til, men er ingen grund til at øge antallet at gader med udskænkningssteder da det vil være en yderligere 

ny byrde for beboere sådanne steder hvor der ex ny etableres en bar eller lignende.

Er med på at vil man gerne bo i byen vil det medføre støj og larm og vil man gerne selv benytte sig af 

byens muligheder, må man også bøde. Men jeg synes at alt butiksliv erstattes af restauranter, cafeer og 

udskænkningssteder og vægtningen af natteliv er alt alt for stor ift. beboelse. Prøve at samle nattelivet i 

mindre områder hvor der ikke er beboelse men nærmere kontor mv. og fx. ikke 4 udskænkningssteder i et 

vejkryds i et tæt beboet område (Fredericiagade/Borgergade)

Er uddybet i foregående spørgsmål.

Et af de store problemer at mange gæster opholder sig uden for beværtningen for at ryge og derfor er der 

meget støj selvom udeservering er stoppet.

Et spørgsmål: Nu har jeg - kvinde - svaret på jeres forskellige spørgeskemaer, hvorfor i himlens navn 

operer I med 3 køn????

Fantastisk by a bo i :)

fint initiativ med denne undersøgelse - ser frem til at høre hvad konsekvenserne bliver.

Fint med udendørs arrangementer, men det bør ikke være eksklusive private kommercielle arrangementer 

med indhegning og betaling, som fx når Arla har fået lov at indhegne dele af Kgs Have til deres 

reklamearrangementer.

Flere af dem, tak!

Flere arrangementer til byen. Det skaber liv og glæde.

Flere vagt eller politi i de områder der er værst , ved Gothersgade foreksempel ! Så jag dem ind i gen , så 

der ikke uro på gaden !

For mange støjende musikarrangementer hele  sommeren igennem. Det nedsætter livskvaliteten om 

sommeren i indre by for beboerne. 

Få udvalgte steder bør have åbent efter kl 02.

Generelt må arrangementer foregå indendørs eller i parker og lign. Med overholdelse af passende dB-

niveau. Strenge regler/overvågning omkring affald og meget hurtig oprydning 

Musikarrangement. må selvfølgelig gennemføres af og til. Kæmpearr dog kun yderst sjældent udendørs i 



gaderne.

Gothersgade er ét stort kaos om natten, også på hverdage. Mange fulde mennesker og meget skrald dagen 

efter, glasskår på cykelstier osv. Problemet er, at der er så mange barer samlet på et sted og der kommer 

hurtigt en stemning af disrespekt for andre end folk som er i byen for at drikke alkohol. Udendørs musik 

arrangementer hører jeg ikke meget til, mest fyrværkeri fra f.eks. tivoli eller andre arrangementer.

Gothersgade og gaderne omkring er som en miniRoskilde krigszone om aftenen. 

De mange østeuropæer der bor/sover/drikker mv  på varmeriste fx i krydset Borgergade /dr Tværgade gør 

det meget utrygt at gå hjem om aftenen/natten

Gå-i-byen-steder kunne godt være fordelt lidt bedre, så alle de festglade ikke gik ned i de samme gader

Har man bopæl i indre by, er det forventeligt at der forekommer mere larm. Efter min mening bør man 

tilgodese "livet" i indre by, frem for at tage hensyn til enkelte lejligheders gener. Køber man en lejlighed i 

en storby må man kunne leve med liv, larm og glade dage. Ellers bør man købe et andet sted - og sådanne 

steder er der rigeligt af.

har respekt for folk der pludselig oplever markant øgede gener. Men er af den opfattelse at man skal kunne 

tåle lidt når man vil bo i en pulserende atraktiv by

Hvor kan man blive orienteret om konklusionerne på denne undesøgelse? Og lige så vigtigt: 

konsekvanserne - altså hvilke tiltag vi kan forvente fra kommunens side? Og Hvornår (projekt- og 

tidsplan)?

Hvorfor skal der pylres så meget? Jeg kender ikke nogen i min omgangskreds, der klager over nattelivet - 

og ja, jeg kender adskillige familier med børn i spædbørnsalderen.

Hvorfor søger man ikke dæmpe generne ved udendørs arrangementer med noget af den moderne 

elektronik, det er vel ikke nødvendig at tvangsindlægge et helt kvarter til koncert uanset om der er tale om 

opera eller elektronisk musik.

Behøves kulturelle arrangementer afvikles i indre by hver gang.

I en storby som Kbh skal der både være plads til natteliv og udendørs musikarr. 

Problemet er, når dem der deltager og/eller arrangører/udskænkningssteder viser så stor uansvarlighed, at 

det er til gene for beboer. Er fx selv beboer i en ejendom med restaurant i stueetagen, der alt for ofte 

ignorerer, at der bor mennesker omkring dem.

Så ansvarlighed og rimelighed - evt med en lovgivning på området, så beboere ikke føler sig som gidsler i 

eget hjem/kvt.

Ift. Distortion og lignende arrangementer er det vigtigt, at bybilledet efterlades i samme tilstand, som før 

arrangementet. Det er berigende med disse events, men arrangørerne er nødt til at tage ansvar i forhold til 

ro og orden, oprydning og hærværk.

ikke flere bevillinger  - der er allerede alt for mange.. Spred ikke problemet ud, dvs. begynd ikke at uddele 

nye bevillinger i forholdsvist rolige dele af indre by, mhp. at lette de hårdest angrebne

Ja - det bør i fornuftigt omfang være plads til nattelivet og ikke mindst udendørs musikarrangementer i 

Indre by.Det skaber stemning.

Ja for søren, - pas på byen!!

ja, dem der larmer mest burde selv tvinges til at bo det sted, hvor de larmer. Det er jo ikke de samme 

mennesker, der deltager i nattelivet og udendørs musikarrangementer og som bor i samme område. Nej, 

de tager hjem til provinsen, hvor der er mere fredeligt. Min fordom siger, at det er de forkælede unge 

mennesker fra Gentofte og omegn, der fylder mest.

Jeg agter at flytte fra byen på grund af de politiske tiltag til manglende parkerings muligheder for 

beboerne.

Jeg bor i dronningegården som er en stille gård. Derfor er jeg ikke generet fordi natteliv og musik sjældent 

foregår nedenfor mit vindue. Hvis jeg boede på fx Gothersgade ville mine svar nok være anderledes.

Jeg bor meget fredeligt, men det kan være generende og ubehageligt at færdes, hvor der er gang i den.

Jeg bor på 6. sal i et roligt kvarter. Men der er steder, hvor jeg afgjort ikke ville bo.

Jeg elsker at bo i København, pga det kulturelle udbud og de sociale sammenhænge. Mere mangfoldighed, 

færre restriktioner tak.

Jeg er faktisk meget positivt stemt overfor det liv levende musik især, kan bidrage med. Men man skal 

værne om og være bevidst om hvordan man værner om det, så det bliver en positiv kultur i vores smukke 

skønne hovedstad.

Jeg har boet her i 37 år.

Lad ikke populisme omdanne København til en ludder!

Jeg er forundret over, at det er muligt at lukke Kongens Have den 5. juni til et kommercielt formål.

Jeg er ikke meget generet da jeg bor et fredeligt sted, men har stor forståelse for ønsket om begrænsning 



fra folk der er mere udsat. Ud over den direkte gene synes jeg det er en skandale med mængderne af affald 

der ligger i gaderne torsdag-lørdag (især).

Jeg glæder mig til kommunalvalget!

Jeg har venner som bor i nærheden af Kongens Have og Islands Brygge og de er meget generet af de 

arrangementer der gennemføres der. Med arrangementer tænker jeg også på private hvor der medtages 

musik.

Jeg håber, at nattelivet i min bydel vil begrænses til det nuværende niveau, hvor bydelsens skønne steder 

bringes i spil på en ballanceret måde. Jeg vil virkelig hade en Gothersgade/Strøget/Nyhavns-tilstand hos os 

i Amaliegadegadekvarteret.

Jeg mangler at I spørger til sportsarrangementer i indre by. Disse er jeg voldsomt generet af, da der er 

dårlig oplysning - perfid afspærring og håndtering heraf. Det er ikke alle som kan gå en kilometer eller 

mere for at komme over gaden

Jeg mener det er en del af at bo i en storby at der er natteliv og musikarrangementer hvilke giver byen liv, 

det skal vi fastholde men der skal være plads til alle.

Jeg oplever at det hører til. Man flytter vel ikke ind i indre by for roen og naturen!?

Jeg oplever heldigvis forholdene er forbedret lokalt hvor jeg bor - men forstår også godt at det er voldsomt 

generende andre steder, især torsdag/weekender. Gothersgade ligner ofte en slagmark pga affald, men 

generne når heldigvis ikke ned i vores område i samme omfang.

Distortion etc. kan jeg ikke have noget imod.

Jeg synes at byen skal være livlig indtil et rimeligt tidspunkt på natten. Til gengæld bør man sørge for at 

der kommer store skraldespande, som har den nødvendige kapacitet til både turister og beværtninger. Så 

undgår man at skraldet ligger og blæser rundt pga overfyldte skraldespande. Dertil at aften beværtninger 

fejre foran egen dør hver dag inden de lukker. Også om natten. Så får man fjernet det værste så gaden ikke 

ligner en svinesti hver morgen og skraldet blæser ikke rundt om dagen. Det samme gælder kaffebarer, 7-

eleven og McDonalds etc. Deres servietter flyder alle steder i gaderne og navnlig lige uden for deres dør. 

Navnlig om natten! De burde forpligtes til at feje med jævne mellemrum og holde rent. Ellers burde de ikke 

have en bevilling. Man kan jo bare kigge på logoet på de servietter som flyver rundt på gaden. Så er man 

ikke i tvivl om ejerskabet. Samme med tobak og skodder. Der burde også slås hårdt ned på dette problem.

Jeg synes at både natteliv og musikarrangementer hører byen til og giver dejligt liv.

Det er de meget fulde, der ødelægger det ind imellem. 

Kunne det/de styres lidt, måske hvis der passerede mere politi i gaderne, ville problemet være mere 

overskueligt.

Jeg synes at det meget vigtigt, at alle i den den indre by har mulighed for at få en fuld nattesøvn. 

At fratage et menneske nattesøvn bruges som tortur, det er meget vigtigt at få sin søvn for at fungere i sin 

dagligdag.

Jeg synes at København skal være en levende by, med masser af liv. Men der er for mange restauranter og 

barer på bekostning af almindelige butikker, det er f.eks ikke til at opdrive en grønthandler

Jeg synes det er dejligt, jeg har selv valgt at bo så centralt, så må man også vide hvad der hører med sig. 

Ro og stilhed hører forstæderne og parcelhuskvartererne til. Jeg bor centralt fordi jeg kan lide at der sker 

noget, fordi der er mennesker og fordi det er her arrengementerne sker

Jeg synes det er forkert at begrænse lydniveauet til udendørs koncerter

Jeg synes det er vigtigt at her er et natteliv, rent og trygt.

Jeg synes det er ærgerligt at Gothersgade er blevet til det den er. Vi kalder den Lille Ålborg. Der er alt for 

mange barer på et meget lille areal. Det ødelægger byen og skaber et ensartet publikum da alle barer 

ligner hinanden og drinksene koster det samme. Sådan har det altid været i Skindergade men det virker 

som om at det samme kommer til at ske flere steder rundt omkring i byen.

Jeg synes det er ærgerligt, at området omkring strøget er så belastet af støj hele døgnet. Det er ulækkert 

og gå der om formiddagen pga urin og opkast.

Jeg synes man snakker og snakker og snakker - møder ofte op til Indre Bys borgermøder. Her tales der 

altid om alt dette her, men det bliver ikke spor bedre. Så hvad nytter det hele????

Jeg synes nogen gange at de der brokker sig ikke har undersøgt hvad det er for et kvarter de flytter ind i. 



Man kan ikke forvente samme stilhed i indre by som i en sovende forstad! Desuden ser det nogen gange ud 

til at klageren ser en mulighed for at øge værdien af sin bolig markant ved at presse værtshuse ud der har 

ligget på samme sted i flere hunrede år!

Jeg mener ikke indre by skal laves om så curlingbørn og yuppier kan få fred og ro om natten!

Jeg synes under ingen omstændigheder, at Kongens Have og andre offentlige parker el. pladser bør 

afspærres for offentligheden ved betalingsarrangementer. 

Det skal være muligt for almindelige borgere at opholde sig og passere på alle offentlige steder.

Jeg synes, det er på tide at disse problemer bliver taget seriøst - og at der bliver gjort noget ved dem. Jeg 

synes, at man skal tage bevillingerne fra de restauranter, hvis gæster støjer for meget - det er ikke rigtigt 

når restauranter påstår at det ikke nødvendigvis er deres gæster der larmer. Det er det. De meget få dage 

om året, hvor de holder lukket i vores "kvarter" - er der fuldstændigt stille om natten.

Derfor synes jeg at skal lave områdehøringer af naboerne - og hvis der er for mange klager, så indskrænk 

lukketiderne. Barer og restautanter må vise at de også kan respektere de nabolag de bor i - kan det være at 

man kan udvide åbningstiderne igen. Vi har mange eksempler på at de ikke kan finde ud af at overholde 

lukketider. Jeg kan grundlæggende ikke se begrundelsen for at man skal lade almindelige værtshuse holde 

åbent efter kl. 2.

Tror ikke folk i nattelivet er klar over, at når de går på gaden om natten, så svarer det til at gå rundt inde i 

folks soveværelser - så følsomt er det faktisk, hvis man tillader sig at sove med åbne vinduer. Københavns 

Kommune mener åbenbart ikke at det er en menneskeret at kunne åbne sine vinduer om natten - samt 

være fri for at sove med høreværn.

Jeg syntes jeg bor et meget fredligt kvarter

Jeg syntes vi ALLE skal være i byen - unge, familier og ældre - byen skal rumme alle - MEN dermed sagt 

med hensyn for ALLE. Vi skal ikke have skabt en unddomsby og hellere ikke en ældreby.

Kvaliteten ved København er jo lige præcis at vi alle skal være her :-)

Jeg tror på at om vi fik mere politi på gaden at det ville hjælpe meget på de unges adfærd. Dernæst MEGET 

større kontrol ved udskænkning af alkohol. Jeg ser så mange gang unde mennesker som jeg skønner er at 

være under 18 år fulde til rigtig fulde. En del er ligefrem syge af 

alkohol.Musikarrangementerne/diskotekter bør slutte senest kl. 01.00

Jeg ved ikke, om man kalde diverse sportsbegivenheder for musikarrangementer, men de ligner meget:Der 

er larm, man kan hverken komme frem eller tilbage på grund af vejspærringer, nogle af events´ene varer til 

langt ud på aftnen, der står folk og klaprer med skralder og hepper på deltagerne dagen lang, og der er 

meget affald.

kan vi ikke få nogen flere tryghedsskabende foranstalninger - f.eks. natteravne

Kommunen bør gøre en langt større indsats for at løs beboernes støj- og forureningsproblemer. Det er 

vigtigt for alle os der elsker Kbh. og for de nytilflyttede at beboernes og de erhvervsdrivendes mangeårige 

klager bliver taget helt anderledes alvorligt. Arrangementer som Distortion bør ikke accepteres.

Kommunen bør i højere grad indskænke antallet af bevillinger med spiritusudskænkning og føre mere 

kontrol med det overholdes indenfor bevillingens tidsrum herunder også musikstøj. "Afterparties" er en 

hyppig event fra vores lokale cocktailbar "Helium" i Bredgade 65 samt meget forstyrrende gadeliv i 

weekenderne fra barens gæster. Krav om ansættelse af dørmænd, der kan genne folk væk fra området, bør 

overvejes.

Kunne man ikke - bare engang imellem - flytte arrangementer ud i Fælledparken, hvor der er god plads

København er en BY - her SKAL være natteliv

København er en dejlig by, vi elsker at bo i!

København skal da have arrangementer og natteliv, men København er også et sted hvor vi bor og 

arbejder. Kan ind i mellem få en oplevelse af det sidste træder lidt i baggrunden for en oplevelse og 

turistindustri. Et lille eksempel:

Efter en lørdag nat med en del larm fra gaden gik vi søndag formiddag tur på Langelinie, for at nyde 

havnen, vandet og roen. Vi kunne ikke gå langs kajkanten, der har jo i flere år været et stort hegn der 

forhindrer adgang og uforstyrret kig til vandet. Der var ikke et eneste krydstogtskib, men adgang var der 

ikke. Roen var der heller ikke for langs butikspromenaden er der opsat højtalere der spillede ligegyldig 

popmusik. Butikkerne var ikke åbne, men alligevel skulle byrummet fyldes med støj. Det giver knap nok 

mening at forstyrre et rekreativt område når butikkerne er åbne, men når de er lukket er det jo helt tosset.

København skal være en levende og ungdommelig by. Kunsten må være at finde de rigtige steder til 



natteliv og i øvrigt lade byen selv regulere sig.

kørende dobbeltdækker busser udstyret med store højtalere og larmende musik

Lidt mærkelig negativ undersøgelse - man kunne overveje at tage ja-hatten på i stedet for at i talesætte 

det så negativt.

Man har generelt opfattelsen af, at Kbh kommune prioriterer Kbh som turistby med mange cafeer, 

restauranter og natteliv samt fester i kgs have og egentlig ikke ønsker at gøre noget for, at indre by også 

er et sted, hvor der er gode og trygge rammer for de, som bor i indre by. Det kunne være godt med en 

bedre balance, for i sidste ende er det der som er med til at afgøre, om man skal flytte væk til et bedre 

område væk fra en kraftig stigende turisme, larm, festbusser og svineri i gader og parker.

man priser sig lykkelig når der er optræk til regnvejr, så ved man at der bliver lagt en dæmper på uvæsnet, 

men kan det virkelig være meningen?

Det virker som om at man fra kommunes side kritikløst  kun tilgodeser den yngre del af befolkningen, 

ligesom man fejlagtigt tror at den indre by kun består af forretninger og kontor,og derfor at mennesketom 

efter disses lukketid,

det må være et menneskekrav at man selv kan bestemme hvornår man kan sove i sin bolig

det virker ligeledes absurd at den overvejende del af de personer der laver støj og uro, er personer der 

kommer udefra, morer sig, og kan så tage hjem til deres stille og rolige omgivelser

at der foreligger flere tungtvejende videnskabelige rapporter omkring støj og deres skadelige virkninger 

lader til at prelle af på de beslutningstagere  der udsteder tilladelser

Man skal ikke fjerne nattelivet fra indre by. Det er en del af at bo i byen. Hvis folk gerne vil have det stille 

og roligt, er der massere af andre steder at bo.

Men det betyder ikke at dem der bruger byen til at feste i, har lov til at te sig som de vil. Alle bør behandle 

byen og andre mennesker med respekt og ikke svine og tisse på gaderne.

Man skal kunne tåle såvel roen og stilheden i en by, som er betagende, men også det at være en del af 

byens puls herunder arrangementet og musik. DR Louises bro Gothersgade til dels Nyhavn er steder hvor 

balancen er ikke harmonerer med beboerne som jo skaber byens dagligdag. Folk kommer til centrum for 

oplevelser udefra, tilfører ikke byen hverdagens sjæl og charme

Se til Rom, Paris, NY der er et fantastisk blend

Manglende information om hvornår eventet starter, slutter og hvem der er inviteret. Er det en gratis 

koncert? Eller har folk betalt for at komme ind, hvor mange kan vi forvente deltager? 

Eftersom mange af os bor i MEGET gamle lejligheder er der ekstremt lyst, efter at være flyttet til indre by 

får man en tyk hud og kan klare meget, men det er gået iver gevind og der skal gøres noget.

Maraton-løb og andet dominerende bør IKKE lægge beslag på hele kvarterer, sådan at busser og anden 

trafik ikke kan fungere og betjene beboerne...!!!

Med de amnge koncertsteder i byen (Parken, Lille og Store Vega, Royal Arena) kan jeg ikke forstå at man 

skal henlægge musikarrangementer i parker og gader - det giver ikke god lyd - men lyden rundsendes i 

byen mellem huse og bygninger.

Meget biased og tententiøs spørgeskema undersøgelse -  forudsætter at du føler dig generet

Udgangspunktet er at +90 % af alle sim bor her har købt lejet vel vidende at der er natteliv. Med samme ret 

kan I lave i undersøgelse om hunde biler cykler mennesker huse etc 

Det giver ingen mening .

Mere gang i den tak, der er stadig et stykke vej til vi er en rigtig metropol også på den front!

Mere kultur, mere liv, mere musik, flere arrangementer. 

Hvis der ikke er liv i byen, er det ingen by.

Måske skal lydniveauet sættes ned når der afholdes arrangementer i Kgs. Have som involvere musik

Måste det vara så många festivaler- kan inte slla ömkansvärda minoriteter ha en gemensam festival? Och 

vem betslar för renhållning -  arrangörer eller lokala skattebetslare?!

Nattelivet bør foregå indendørs mest muligt, og ikke på gaden

Nattelivet og musikarrangementer er en væsentlig grund til at bo i København. Men især bar-livet, kan med 

fordel spredes lidt mere ud over byen. Det er ikke hensigtmæssigt at bestemte gader er så festagtige 

onsdag, torsdag, fredag og lørdag

nEJ - DET SKABER LIV MED ARRANGEMENTER, MEN NATTELIVET OG DE LANGE ÅBNINGSTIDER OG ALKOHOL 

SKABER IKKE LIV, KUN STØJ, FEST, AFFALD MED MERE.

JEG GLÆDER MIG TIL AT FØLGE LIVET PÅ OG OMKRING HAVNEN, OFELIA PLADS, PAPIRØEN OG DET PLEJER 

AT VÆRE STYRET PROFFESIONELT, MAN KENDER SINE BEGRÆNSNINGER OG SÅ UDVISES DER HENSYN.

Niveauet for natteliv i den indre by har nok nået sit maksimale leje. Nogle arrangementer og bevillinger 



kunne nok flyttes til mere "kedelige" kvarterer og give lidt liv der.

Når man bor i byen må man forvente en del støj fra natteliv og udendørs koncerter

Når man har valgt at bo i Indre by må man jo acceptere en vis støj, ellers må man jo flytte på landet.

Rod og griseri er virkelig generende og nedværdigende for vores by - ikke støjen. Jeg bor hvert år i 

storbyen Montréal i to måneder, og der er masser af festivals og musikarrangementer, men det er kutyme, 

at man rydder op efter sig. Dagen efter et arrangement ligger der ikke ét stykke karamelpapir eller 

cigaretskod på gaden, pladsen eller parken, hvor det nu er foregået. Det kunne vi lære noget af!!!!!

Mvh.

Lene Rønnest

Når man vælger at bosætte sig i den indre by, og for den sags skyld på Vesterbro,Nørrbro m.v., skal man 

regne med visse ulemper.

Offentlige parker, eks. Kongens Have, skal ikke have arrangementer, som kræver adgang mod betaling eks. 

5. juni 2017 og "Arlativoli" i august. Gratis adgang til alle eller flyt arrangementet til hhv. Tivoli eller Arlas 

egne bygninger.

Overvej at gøre de enkelte lodsejere (barer, cafeer etc.) ansvarlige for renholdelse af deres udendørs arealer 

inklusiv fortovene. I meget større udstrækning end hvad der er tilfældet i dag. Det er en spøjs dansk 

ansvarsfordeling, at det er kommunen som skal renholde fortovene. Det kræver højst sandsynligvis 

ændring af lovhjemler, men det er værd at bruge tid på at få igennem i det lange løb. Det nuværende 

system understøtter blot, at folk frit smider betydelige mængder af affald i gaderne, for der kommer jo 

nogen og rydder op efter dem...

Tak!

RENGØRING OPRYDNING RENGØRING OPRYDNING RENGØRI G OPRYDNING

Se tidligere kommentarer.

Som før sagt, udendørs arr giver virkelig meget svineri i indre by..

Som tidligere anført føler jeg mig vældig generet af bragende fyrværkeriarrangementer. Jeg havde den 

opfattelse, at det kun var tilladt nytårsaften - men nu virker det som om enhver grosserdatters fødselsdag 

skal afsluttes med fyrværkeri.

Stop salget af spiritus fra kiosker 20 -7 

22 er for sent 

Tak -/ vi glæder is til foråret

Mvh Bent Olsen Brolæggerstræde 11c

største problem for mig er nok den mangelfulde renholdelse. I mit tilfælde af Adelgade Gothersgade 

område.

Kommunen må rykke ud eller påse at værthusholderne fælles holder gader rendestene og fortove rimeligt 

ryddelige.

Synes ikke man skal bruge offentlige parker til betalings arrangementer f.eks Kgs have

Synes vi skal være åbne for at København er en kulturel metropol, og de arrangementer og natteliv hører til 

når man bor i indre by. Jeg ser kun udviklingen som positiv.

Tak tl rengøringspersonale i Kgs Have lørdage og søndage i sommerhalvåret.

De gør en brav indsats.

Vi er velvidende om at bo i Indre By betyder masser af liv og natteliv. Jeg har boet her HELE mit liv. Før jeg 

boede i Gothersgade opvoksede jeg i Toldbodgade (i Nyhavns enden). Men problemet med byens natteliv 

er eksploderet de sidste par år.

Min nabo overhørte en guide i en bus fyldt med turister der ankom til Generator Hotel i Adelgade "Welcome 

to Copenhagen, here you can do whatever you want"

Og det er den følelse alle os beboere står med. For det virker ikke som om Politiet eller Kommunen ved 

hvad de skal stille op.

Og herfra et kæmpe tak til de søde rengøringsfolk der kommer hver morgen i Gothersgade og rydder op. 

De gør det så godt, sikke et utaknemmeligt job. Dem er vi meget glade for.

Vi oplever at støjgenerne i indre stort set altid opstår fordi rygerne "flytter festen ud på gaden". Og der 

spilles vanvittigt høj musik - ofte med åben dør ud.

vigtigt at de folk der ryger på gaden udenfor barer og beboelser får at vide at der bor mennesker som kan 

høre deres snak og råberi.

Vores overordnede kommentarer er, at der skal meget mere fokus på støjende udskænkningssteder, musik 



i gamle ejendomme, som f.eks. vores, hvor vi har musikgener på 4. sal. En større forståelse for, at 

beboerne skal på arbejde og kunne sove uden at ligge vågen i timevis. 

Et arrangement med udendørs musik kan sagtens gå en gang imellem, men værtshuse og bevillingssteder, 

der støjforurener meget ofte fra tirsdag til lørdag aften er meget generende for beboerne. Der skal en 

holdningsændring til i forbindelse med at give de sene nattebevillinger. Vi synes også, at man burde kunne 

tage natbevillinger, hvis værtshuset/udskænkningsstedet får vedvarende klager fra beboere.

Det kan ikke være meningen, at det er værtshusene/udskænkningsstederne, der har første prioritet i 

forhold til Københavns beboere, som ønsker at kunne opholde sig i deres private boliger, uden at skulle 

være generet fra mange gange om eftermiddagen af billadkøer, der bliver banket ned i gulvene, råben og 

skrigen omkring billadbordet og høj musik indtil kl. 2.00.

ønsker flere arrangementer

Gammelholm og Nyhavn.

Skriv dine kommentarer her:

- Man bør overveje at ændre bevillinger til kl. 02.

- Den største gene for mig er affald. Der er rigeligt med skraldespande i området, så det er en 

holdningsændring der skal til. Jeg har intet bud på, hvordan man opdrager byens besøgende til ikke at 

smide skrald på gaden, men at give skraldebøder bør være sidste udvej.

- Man bør overveje placeringer af bevillinger, så man undgår bargader som Gothersgade og Vestergade.

afskaf alt elektrisk / batteri musik. indfør akustisk musik uden hjælpemidler

BLA AT KK / POLITIET IKKE TAGER DET ALVORLIGT:

LYDNIVEAU ER FOR HØJT. DECIBEL.

AT DET SPECIELT ER DEN ELEKTRONISKE FORSTÆRKNING AF BAS OG TROMMER, DER ER SÅ STØJ- OG 

TRYKFREMKALDENDE GENER. DETTE KAN HØRES / MÆRKES OVER MEGET LANGE AFSTANDE!

brugerbetaling for rengøring bør håndhæves

Både det farverige natteliv, samt underholdende udendørsarrangementer bør bevares. For det første er det 

noget der skaber kultur i byen og poster penge i lokale forretninger, som restauranter, kiosker, barer osv. 

For det andet er det, i følge min holdning, en af præmisserne man acceptere i det man vælger at bo i Indre 

By. Vil ikke tro det vil gavne nogle at prøve at skubbe nattelivet ud af København, da det derimod vil blive 

rykket til private residenter og derved være en større gene for naboer.

Der bør indføres parkeringsafgift for cykler, fester bør arrangeres udenfor beboede områder. Vagter bør 

kunne give bøder for at smide affald, flasker og dåser.

Der er alt for mange arrangementer. Der er alt for mange natbevillinger.

Der er for mange store arrangmenter, med gener, som feks afspærring og svært at komme ud fra min 

lejlighed. Feks Triathlon, Marathon, koncerter, billøb (det er det dummeste, hvorfor skal der køre rally inde 

i en by?). 

Man burde feks, fint, kunne afholde Marathon eller Triathlon i et af industriområderne, udenfor byen. Der 

er tomt og godt med parkeringspladser mm i weekenden. Og få mennesker bor der, som bliver genert. 

Men det er nemt at komme dertil, med feks kollektiv trafik.

Der må gerne komme mere natteliv!!

Der skal være plads til alle - med måde.

Det er fint at der er noget liv i indre by. Men synes også det skal forsøges at holdes til de områder, hvor 

der i forvejen er natteliv, i hvert for de ting der foregår om natten.

Egentlig handler det for mig mest om fairhed. Hvis du er flyttet til et sted hvor der er larm, så kan du ikke 

tillade dig at brokke dig over larm. Hvis du bor et roligt sted, så er det unfair pludselig at blive plaget af en 

masse støj, hvis der ikke er en god anledning. Men et par dage om året går nok for de fleste.

Det er ikke kun musik og natte serverig der skal kigges på. Også alle de forskellige "sport arrangmenter" 

der partout skal foregå i indre by, er til stor gene for beboerne.

Det er jo OK med lidt larm når man bor midt i byen. Men det er også rimeligt at forlange man kan sove fra 

kl 01-02 selv i weekenderne. Og al det skrald, svinerri, glasskår og især tisseri og opkast efter sådanne 

arrangementer er ulækkert

Det er tit dårligt oplyst hvordan man kan kommme ind og ud af bydelen i bil, når der foretages 

vejafspærringer



Det er vigtigt med en levende by, men koncentrationen af typer af steder, med 10 shots 100 kr. Baseret på 

ren druk burde nok reguleres.

Det er vigtigt, at Kbh. er en glad by, og god musik bidrager efter min mening til dette. Det er bestemt ikke 

alle gademusikere, der er lige interessante at høre på, men de forskellige musikfestivaler med udendørs 

arrangementer ville jeg da slet ikke undvære.

Det kunne være rart med nogle kampagner som gør - især unge mennesker - opmærksomme på at en by 

ikke bare er en legeplads/kulisse hvor man kan opføre sig støjende og efterlade sit skrald. En kampagne 

som viser at København også er en by hvor helt almindelige mennesker har en hverdag - som meget 

hurtigt kan blive et mareridt . Lad os få bevidsthed om at vi alle skal passe på hinanden og Kbh.

Enkeltstående live musik arrangementer kan man i vist omfang tolerer, men bare at skrue op forhøjtelerne 

udendørs fordi man har udeservering synes jeg er irriterende. I øvrigt, tak fordi I laver undersøgelsen.

Flyt på landet hvis du ikke kan klare støjen. Det er en storby her. Det skal larme, det skønt med så mange 

herlige alktivitetter i byen

Få sat mere videoovervågning op bl.a. omkring strøget og Gothersgade for at forhindre kriminalitet. Kig på 

løsningen i London. Et stigende problem i ikke har nævnt er antallet af hjemløse udlændinge og såkaldte 

romaer, der passerer i nattelivet. Alene det at de ligger og sover på åbengade, stærkt beruset i f.eks. 

krydset mellem Dr. Tværgade og Borgergade  er helt uacceptabelt.

Gademusikanter. Det er kun lovligt at spille samme sted i en time ad gangen, men de sammme sidder jo 10 

timer i træk - hver dag og spiller, uden at der nogensinde bliver grebet ind.

Gothersgade er forfærdelig og så ,sølle,om morgenen m tis og affald.

Gothersgade v Kgs Nytorv er en skændsel, en svinesti pga natklubberne

hvis københavn ikke skal blive en by uden borgere der betaler skat pga. fraflytning skal der tages hensyn 

til beboere der gerne vil have deres nattesøvn

Hvorfor bliver der aldrig skredet ind over for vedvarende støj i nattetimerne fra

både der sejler op og ned i Nyhavnskanalen med ghettoblastere i max volumen, også fra skibe der ligger 

fortøjet og holder nattelange larmende fester ? Og samme slags støj fra private fester med åbne vinduer, 

og fra folk der sidder på bolværket med dunkende højttalere. Turisterne korser sig , og beboerne får ingen 

nattesøvn.

Velorganiserede musikarrangementer er fint nok, hvorimod uønsket larmende musik på alle tider af døgnet 

er blevet en pestilens der bliver værre og værre . Det må være en menneskeret ikke at være tvangsindlagt 

til andres støj - man kan lukke øjnene, men ikke ørerne. Det er grænseoverskridende i bogstaveligste 

forstand, for man invaderer andre individers lyd-territorium.

Hvorfor lægger man ikke udendørs musik arrangementer i forladte kontor områder i stedet?

I burdemere fokusere på de tyverier der er i nattelivet pt end alkohol eller larm......

Samtidig forstår jeg ikke at kommunen lige pt ser ud til at fjerne en del skraldespande rundt omkring i 

kommune, hvordan hjælper det lige til med at holde byen ren?

I det hele taget bør man informerer meget bedre når der er arrangementer der betyder noget for trafikken 

(både biler, cykel og fodgængere) - det gælder både sports og musik begivenheder

I mit område er største problem elektronisk forstærket musik fra fortøjrede og sejlende både i 

Nyhavnskanalen, fulde folk der slår sig ned på bolværket med øller og ghettoblaster, og private fester i 

lejligheder med åbentstående vinduer og musik på max volumen. 

Alt dette er især ulideligt om natten,hvor det er umuligt at få nattesøvn.

Hvorfor bliver der aldrig grebet ind over for disse åbenlyse lovovertrædelser? Det er morsomt for de ganske 

få og en plage for de mange. Endelig er det turistmæssigt en dårlig reklame for København  -  vi fremstår 

som et ucivilseret , barnagtigt folkefærd.

Jeg kan ikke forstå at kommunen ikke har mulighed for at give 1 klip i bevillingen ved gentagende 

problemer, og ved det 3. er det slut.

jeg savner kommunen tager et større ansvar og får ryddet op efter events. Tag evt ned og se hvordan man 

gør i Berlin - du kan ikke se der har været 'fest' ganske få timer efter det slutter - der kommer simpelthen 

fejemaskiner og samler alt op, og det er med det samme

Jeg synes der bliver gjort meget for at gøre byen Og havneområdet appetitligt og rart, men igen et ønske er 

mere og bedre oprydning fejen og vasken affaldsbøtter der ikke hele tiden er m top på... Og alt dette ikke 

været sagt, fordi jeg er en røvkedelig tørvetriller- det er bare ved at kamme over med det rod og støjniveau 

- nogen må finde en måde at få bremset det på.

Jeg synes nattelivet og musikarrengementerne er med til at skabe en by. På Gammelholm har vi alle 

fordelene og meget få gener. Jeg ville nødigt bo i Gothersgade eller Nyhavn.



Jeg synes, det er dejligt at der er liv i byen. Derfor bor man her og ikke ude på landet.

Der bliver dog somme tider drukket for meget og så kan folk ikke finde ud af det. Opdragelse til respekt af 

vores fælles by er bedre end forbud.

Jeg syntes at det er dejligt med udendørs musikarrangementer for det får byen til at leve og folk til at 

komme hinanden ved.

Jeg syntes at omfanget af natteliv og musik arrangementet i området omkring Nyhavn er ret fornuftigt på 

nuværende tidspunkt, men håber ikke at det udvides. Det ville være rart at få besked som nabo til offelia 

omkring deres aktiviteter i god tid så man evt. Kan tage væk

jeg vil protestere over mange andre aktiviteter end musik i min bydel - jeg føler at maraton og ironman og 

lignende aktiviteter i en uendelighed lukker min bydel ned til stor gene, jeg mener at hotellerne skal anvise 

deres bilist turister til et parkeringshus, jeg synes at 80 procent af parkeringspladserne skal være 

forbeholdt biler med p licens, jeg synes at alle p pladser skal være forbeholdt bebore efter kl 18 - jeg 

synes man skal etablere parkering i havnen for bebore om natten i havnegade

Kampagner om hvis folk er for fulde, så følg dem hjem - ingen gider at feste med mega fulde de laver 

drama, råber. tuder, manipulerer, fylder og ødelægger en sjov aften

kunne man ikke flytte en del af det til andre områder i byen?

Lad dem nu bare være unge og have det sjovt

Lad os få nogen flere gratis udendørs musikarrangementer

lejlighedsvist er det fint med arrangementer, man bliver ikke synderligt generet hvor jeg bor. 

Men generelt er Kbh meget beskidt og larmende. Jeg synes det er laveste fællesnævner, der sætter 

dagsordenen. 

Jeg bor delvist i Madrid, her må man f.eks. ikke tage sin drink med ud på gaden (for at ryge), når man er på 

bar. 

Ps. jeg er ikke en sur gammel dame:-)

Mange af musikanterne overholder ikke reglerne med at flytte sted hver time og holde musik niveauet 

under det tilladte. Må ofte gå ned og bede dem om at skrue ned fordi jeg ikke kan høre fjernsynet -om 

sommeren når jeg har vinduer åbne.

Men jeg er dødtræt af marathon og lignende, som spærrer indre by. De som er vagter ved overgange aner 

aldrig (20 års erfaring), hvor man kan komme igennem eller andre trafikale oplysninger. De er uvidende og 

uhøflige over for folk, som ikke deltager i arrangementet/erne.

Hvis man er så fræk at man ønsker at komme ud fra Tordenskjoldsgade er det umuligt. Det er meget 

anstrengende.

At der også pisses på gaderne og i gårde samt efterlades mængder af skrald gør ikke overbærenheden 

større. 

Men jeg har også passeret Gothersgade kl. 2 på vej hjem fra arbejde nogle fredage. Jeg ville være ked af at 

bo i det nabolag!!!!

mere kontrol med nattelivet - for meget støj.

Mere opsyn omkring Kgs. Nytorv og tilstødende gader. 

Efter MC Donalds er blevet nabo til Magasin er der enorme mængder af affald på gaden og i metroen.

Gothersgade prøver at dæmme op for mængderne af skrald, men der er stadig meget.

Der er mange knuste flasker i bybilledet.

Mit kvarter er roligt (Peder Skrams Gade), men jeg har fuld forståelse for de der bor andre steder i Indre By. 

En ting synes jeg ikke er rart. Det er når jeg tager på fitness i weekenden og ser det massive svineri der er i 

Gothersgade.

Måske ikke natteliv og musik - men de store idrætsbegivenheder skaber ind imellem store problemer.  

Afspærringerne gør det umuligt at køre til / fra bopæl. Enkelte gange er det slet ikke muligt at komme til 

eller fra.  Og tidsrummet rækker til tider langt ud over hvornår der er aktivitet på gaden.  Da mange af 

gaderne er ensrettede, bliver problemet ofte større.  Trafikafviklingen bør derfor gennemtænkes bedre.

Natteliv, musik, gadestøj mv hører med til at bo i byen, men det er selvfølgelig ikke rart at træde rundt i 

glasskår og opkast.

Nattelivet i Gothersgade bør styres. Det er urimeligt så meget knust glas, pizzabarker og affald der trækkes 

herfra og helt ind til Nørreport station.Det peger jo også på, at de unge kommer udefra. Urimeligt for især 

beboere (Herfra ville jeg flytte, hvis jeg havde bopæl), turister og alle andre brugere. Generelt skal arbejdes 

med adfærdsændringer på affald, bevillingerne bør revurderes, og politiet har øjensynlig ikke deres 

hyppige gang her.

Bør man i byen må man acceptere folkerige offentlige arrangementer med mellemrum (fint med det)- men 



ikke hærgeriet i Gothersgade.

Som minimum bør restaurationer med udeservering nøje blive informeret om regler for fri passage på 

fortov. Sanktioner bør være mærkbare såfremt disse ikke overholdes.

Som skrevet tidligere kunne lukketiden være tidligere på natten.

Store musikarrangementer kunne placeres på udvalgte steder til glæde for alle!

Der bor så mange mennesker i Kbhn og vi skal alle tage hensyn til hinanden.

Vores hovedstad skal fortsat være et rart og dejligt sted at besøge som turist og ligeledes en dejlig by at bo 

i!

Vi SKAL IKKE ende med en tivolisering af hele byen og være det store partylandskab, hvor mennesker 

udefra mødes, holder fester og derefter efterlader byen fuld af skrald, når festen er forbi og alle drager 

hjemad.

Vi må kunne lære unge/ældre at udvise ansvarlighed og lære at tage hensyn til andre end sig selv.

Synes musik- og nattelivet i byen er fantastisk. Det skal ikke stoppe eller begrænses Folk der vil bo i byen, 

men havde stilhed som på ude på landet, har selv en problem. Det er ikke byens problem.

Dem der "laver" larm om livet i byen, er et fåtal af meget højtråbende personer - men de har jo ingen 

opbakning af betydning f.eks. på Facebook. Hvis de gerne vil bo i byen, og have mindre larm, så kan de 

også flytte til Nordhavn, kvarteret bag Det Kgl Teater eller Frederiksstaden, Nyboder osv.

Ved gammelholm hvor jeg bor er der pænt og roligt, men omkring stræderne hvor jeg arbejder er der tit 

voldsomt meget affald og skrald på gaden, opkast osv. efter weekendens strabadser. Selvom kommunen 

kommer og rydder op, kan det ligge der i timer imens forretningerne har åbent, og turisterne går rundt og 

ser vores by i den tilstand om morgenen, det er pinligt og ulækkert

vi skal have mere musikarragementer i indre byen lige som Distortion. Bare identificer locations i forvejen

Vil være optimalt hvis der kan findes en bedre balance mellem natteliv (musik) og beboeres mulighed for at 

kunne sove uden musik støj fredag/lørdag efter midnat



Middelalderbyen

Inviterede Ikke tilgængelige Respondenter Svarfrekvens

607 0 607 100%

Metropolzonen

Inviterede Ikke tilgængelige Respondenter Svarfrekvens

103 0 103 100%



Nansensgade-kvarteret

Inviterede Ikke tilgængelige Respondenter Svarfrekvens

314 0 314 100%

Øster Farimagsgade-kvarteret

Inviterede Ikke tilgængelige Respondenter Svarfrekvens

242 0 242 100%

Østerport

Inviterede Ikke tilgængelige Respondenter Svarfrekvens

96 0 96 100%

Frederiksstaden og Nyboder

Inviterede Ikke tilgængelige Respondenter Svarfrekvens

505 0 505 100%

Gammelholm og Nyhavn.

Inviterede Ikke tilgængelige Respondenter Svarfrekvens

175 0 175 100%


